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Protokół Nr XV/2025 

z XV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu, która odbyła się  

w dniu 23 stycznia 2025 roku  

w Urzędzie Miejskim w Łowiczu. 

 

Sesja rozpoczęła się w dniu 23 stycznia 2025 roku o godzinie 13:11, a została przerwana 

24 stycznia 2025 roku o godzinie 01:56. 

 

Sesja była kontynuowana 24 stycznia 2025 r. od godziny 16:12 do godziny 23:52. 

 

 

Ustawowa liczba Radnych - 21 

Obecnych na Sesji - 21 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad XV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu. 

2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołów z XII, XIII, XIV Sesji Rady Miejskiej. 

4. Informacja Burmistrza Miasta Łowicza dotycząca zgłoszonych żądań wynikających z art. 

36 ust. 1-3 i ust. 5 oraz wydanych decyzji na podstawie art. 37 ust. 6 i 7 ustawy z dnia 

27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIX/256/2020 Rady 

Miejskiej w Łowiczu z dnia 26 listopada 2020 r. w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Łowicza, fragment obszaru urbanistycznego 

Korabka, w rejonie ulicy Poznańskiej – Strzelczewskiej (w zakresie terenu o symbolu 

4.258.P.) 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaproszenia do osiedlenia się na terenie Gminy 

Miasto Łowicz w ramach procedury repatriacyjnej nieokreślonej imiennie rodziny 

polskiego pochodzenia. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejskiego Planu 

Adaptacji do Zmian Klimatu dla Miasta Łowicza. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Łowiczu na 2025 rok. 

9. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto Łowicz na lata  

2025 – 2033 i uchwalenie budżetu na 2025 rok: 

9.1. opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Miasto Łowicz na lata 2025-2033, projektu budżetu na 2025 rok oraz 

możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetowego Miasta Łowicza 

w 2025 roku, 

9.2. opinie poszczególnych komisji Rady Miejskiej w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasto Łowicz na lata 2025-2033 i projektu budżetu na 2025 rok, 

9.3. dyskusja i wnioski do projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto 

Łowicz na lata 2025-2033 i projektu budżetu na 2025 rok, 
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9.4. podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miasto Łowicz na lata 2025-2033,  

9.5. podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Łowicza na 2025 rok.  

10. Interpelacje i zapytania. 

11. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami. 

12. Sprawy różne. 

13. Przyjęcie planów pracy komisji i Rady Miejskiej na 2025 rok. 

14. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej. 

15. Zakończenie obrad XV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu. 

 

Porządek obrad po zmianach: 

1.  Otwarcie obrad XV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu. 

2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołów z XII, XIII, XIV Sesji Rady Miejskiej. 

4. Informacja Burmistrza Miasta Łowicza dotycząca zgłoszonych żądań wynikających z art. 

36 ust. 1-3 i ust. 5 oraz wydanych decyzji na podstawie art. 37 ust. 6 i 7 ustawy z dnia 

27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIX/256/2020 Rady 

Miejskiej w Łowiczu z dnia 26 listopada 2020 r. w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Łowicza, fragment obszaru urbanistycznego 

Korabka, w rejonie ulicy Poznańskiej – Strzelczewskiej (w zakresie terenu o symbolu 

4.258.P.) 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaproszenia do osiedlenia się na terenie Gminy 

Miasto Łowicz w ramach procedury repatriacyjnej nieokreślonej imiennie rodziny 

polskiego pochodzenia. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejskiego Planu 

Adaptacji do Zmian Klimatu dla Miasta Łowicza. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Łowiczu na 2025 rok. 

9. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto Łowicz na lata  

2025 – 2033 i uchwalenie budżetu na 2025 rok: 

1/ opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Miasto Łowicz na lata 2025-2033, projektu budżetu na 2025 rok oraz 

możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetowego Miasta Łowicza 

w 2025 roku, 

2/ opinie poszczególnych komisji Rady Miejskiej w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasto Łowicz na lata 2025-2033 i projektu budżetu na 2025 rok, 

3/ dyskusja i wnioski do projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto 

Łowicz na lata 2025-2033 i projektu budżetu na 2025 rok, 

4/ podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Łowicza na 2025 rok, 

5/ podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miasto Łowicz na lata 2025-2033. 

10. Interpelacje i zapytania. 

11. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami. 
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12. Sprawy różne. 

13. Przyjęcie planów pracy komisji i Rady Miejskiej na 2025 rok. 

14. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej. 

15. Zakończenie obrad XV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu. 

 

Ad. 1.  

Otwarcia obrad XII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu dokonała Przewodnicząca Rady 

Miejskiej Zofia Wielemborek.  

 

Powitała Burmistrza Miasta pana Mariusza Siewierę, Zastępcę Burmistrza Pana Jacka Kłosa, 

pana Krystiana Cipińskiego Wicestarostę Powiatu Łowickiego, pana Pawła Piętę Prezesa 

Łowickiej Spółdzielni Mieszkaniowej, panią Katarzynę Skierską-Piętę Sekretarz Miasta, pana 

Arkadiusza Podsędka Skarbnika Miasta, radczynię prawną panią Joannę Bociągę, naczelników 

wydziałów, dyrektorów jednostek organizacyjnych miasta, pracowników Urzędu Miejskiego, 

przedstawicieli mediów, przedstawicieli stowarzyszeń i organizacji pozarządowych. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że na Sesji Rady Miejskiej 

obecnych jest 21 radnych, wobec czego obrady sesji będą prawomocne. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek poinformowała, że obrady sesji 

są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania 

obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na portalu posiedzenia.pl/lowicz 

(podstawa prawna: art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym) 

W związku z tym przypomniała o przestrzeganiu zasad ochrony danych osobowych i dóbr 

osobistych, a w szczególności prosiła o nie używanie imion i nazwisk oraz innych danych 

mogących posłużyć do identyfikacji osób, które nie pełnią funkcji publicznych i nie wyraziły 

zgody na ich ujawnienie. 

 

Ad. 2. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że proponowany porządek 

obrad XV Sesji wraz z projektami uchwał został przesłany wszystkim zaproszonym. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek poprosiła o wprowadzenie do porządku 

obrad dwóch autopoprawek: 

1. autopoprawka z dnia 21 stycznia 2025 roku do projektu uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Łowicza na lata 2025-2033; 

2. autopoprawka z dnia 21 stycznia 2025 roku do projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Miasta Łowicza na 2025 rok. 

(stanowi załącznik) 

 

Radna Dorota Chylińska – „Dziękuję. Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, 

Panie Burmistrzu, zaproszeni goście. Ja wnioskuję o zmianę porządku obrad i przesunięcie 

punktu 9.4 z punktem 9.5 tak, aby podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu było 

punktem pierwszym, a następnie podjęcie uchwały, uchwały w sprawie uchwalenia 
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Wieloletniej Prognozy Finansowej. Wnioskuję to tym, że mamy przygotowane wnioski do 

projektu budżetu, co może mieć wpływ na Wieloletnią Prognozę Finansową. W takim razie 

wydaje mi się to zasadne i proszę o przeprowadzenie głosowania w tej sprawie. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję. Bardzo proszę, pan 

Skarbnik zabiera głos”. 

 

Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta – „Proszę Państwa najpierw się przyjmuje Wieloletnią 

Prognozę Finansową i zgodnie z ustawą o finansach publicznych to budżet musi być zgodny 

z Wieloletnią Prognozą, a nie Wieloletnia Prognoza z budżetem, jednoroczna, absolutnie, także 

jest to niedopuszczalne dla mnie. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo proszę o głos prosi pan Jacek 

Kaźmierski”. 

 

Radny Jacek Kaźmierski – „Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Ja popieram wniosek 

tutaj pani Doroty Chylińskiej. I co się tyczy tutaj zgłoszenia przez pana Skarbnika no to ustawa 

o finansach publicznych rzeczywiście reguluje to w taki sposób natomiast dopuszcza taką 

sytuację, że Wieloletnia Prognoza Finansowa, jak dobrze pamiętam to jest artykuł 230 ustęp 6, 

który mówi, że Wieloletnia Prognoza Finansowa musi być zbieżna z wynikiem uchwały 

budżetowej i musi być przyjęta nie później niż tam, w tym samym dniu, kiedy budżet więc 

wydaje mi się, że jeśli są takie plany związane z dyskusją na temat budżetu no to możemy 

to w ten sposób, wyrazić zgodę. No bo wtedy będziemy raz obradować nad Wieloletnią 

Prognozą Finansową później, jeśli jakieś będą zmiany w budżecie to znowu będziemy musieli 

debatować na ten sam temat więc może oszczędźmy też nam wspólnie pewnej dyskusji, czasu, 

bo mogą być pewne obszary bezprzedmiotowe. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję. Nikt z Państwa się 

nie zgłasza. Rozumiem, że… Przepraszam, bardzo proszę. Bardzo proszę zgłasza się pani 

Grażyna Wüstermann.” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Szanowna Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu, 

Szanowni Radni. Myślę, że w takiej sytuacji, ponieważ uważam, że tu jest pewna kontrowersja. 

Nie wiem, jak Pan interpretuje przepisy w ten sposób i uważa Pan, że jest to zgodne, tu z kolei 

pan Skarbnik twierdzi, że nie. Ja myślę, że powinniśmy w tej sprawie wziąć i poprosić o opinię 

prawną, żebyśmy znów nie postąpili jakiegoś niepotrzebnego, złego kroku, tak mi się wydaje, 

że, żeby to było wszystko zgodnie z prawem. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo. Ponownie zgłasza 

się pan Jacek Kaźmierski.” 

 

Radny Jacek Kaźmierski – „Rzeczywiście możemy otrzymać tutaj jakąś informację 

na piśmie. Natomiast to ja też zastanawiałem się nad takim scenariuszem. Przeglądałem też 

może komentarze do ustawy z Lexa i też są takie możliwości, które nie są w sprzeczności 
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z prawem. Zresztą jako, jako przykład też szukałem czy gdzieś w innych samorządach to 

inaczej. Na zasadzie chociażby Powiatu Łowickiego w grudniu był przyjmowany projekt 

budżetu i tam była w pierwszej kolejności był projekt budżetu, a później WPF więc no tam 

wiem, że na pewno tam było w taki sposób też.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo proszę ad vocem. Później 

pan Michał Zieliński.” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Ja rozumiem tutaj to co Pan powiedział, ale ja 

wolałabym jednak, aby była tutaj opinia prawna, bo jeżeli przyjmowana była przez jakiś urząd 

inny czy inną radę nie wiemy do końca czy to było zrobione zgodnie z prawem. Dlatego 

uważam, że jednak powinniśmy zasięgnąć porady prawnej.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję. Pan Michał 

Zieliński, później pan Hubert Krajewski.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Szanowna Rado tak jak 

powiedział radny Jacek Kaźmierski to jest to praktykowane w innych samorządach, 

w powiatach, ale dla uspokojenia Pani chciałbym zawnioskować o przerwę i tutaj poprosił pana 

Burmistrza o opinię. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję, ale jeszcze przed 

przerwą pan Hubert Krajewski i za chwileczkę ogłoszę przerwę, proszę.” 

 

Radny Hubert Krajewski – „Ja też chciałem po prostu powiedzieć, że się przychylam tutaj 

do wniosku i pana Zielińskiego i pani Grażyny.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję. Zatem ogłaszam 

przerwę tylko nie umiem odpowiedzieć na ile. Panie Burmistrzu, kiedy możemy otrzymać 

odpowiedź? Proszę Państwa 20 minut przerwy.” 

 

Przerwa od godziny 13:20 do godziny 13:47. 

Po przerwie. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa wznawiamy obrady 

XV Sesji i w związku z tym, że jeszcze nie mamy na piśmie opinii Pana Mecenasa ja mam 

pytanie do wnioskodawczyni czy właśnie wniosek jaki Pani złożyła o przesunięcie uchwał, 

żeby uchwała budżetowa była przed uchwałą wieloletnią, czy możemy wrócić do tego tematu 

przed punktem 9, bo w trakcie trwania sesji porządek można zawsze zmieniać. Czy Pani wyraża 

zgodę?” 

 

Radna Dorota Chylińska – „Tak, wyrażam zgodę.” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie wprowadzenia do porządku obrad autopoprawki z dnia 

21 stycznia 2025 roku do projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Łowicza na lata 2025-2033 

 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „przeciw”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „przeciw”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „za”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „przeciw”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „przeciw”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „przeciw”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „za”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „przeciw”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „przeciw”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „za”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „za”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „za”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „przeciw”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „przeciw”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „przeciw”. 

18. Radny Jakub Wolski głosował „przeciw”. 

19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „przeciw”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”. 

 

9 „za”, 12 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że autopoprawka 

nie została wprowadzona do porządku obrad. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie wprowadzenia do porządku obrad autopoprawki z dnia 

21 stycznia 2025 roku do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 

Łowicza na 2025 rok. 

 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „przeciw”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „przeciw”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „za”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „przeciw”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „przeciw”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „przeciw”. 
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8. Radny Hubert Krajewski głosował „za”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „przeciw”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „przeciw”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „za”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „za”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „za”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „przeciw”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „przeciw”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „przeciw”. 

18. Radny Jakub Wolski głosował „przeciw”. 

19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „przeciw”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”. 

 

  9 „za”, 12 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że autopoprawka 

nie została wprowadzona do porządku obrad. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo proszę o głos prosił pan 

Burmistrz i później pan Skarbnik, proszę bardzo.”  

 

Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta – „Przepraszam, ale pan Skarbnik w zasadzie, 

pan Burmistrz nie. Chciałem Państwu powiedzieć, że właśnie zostaliście grabarzami Pelikana. 

Już nie może KS Pelikana, ale Pelikana, bo nie przegłosowaliście zmiany autopoprawki, która 

przewiduje wprowadzenie miliona złotych na kapitał zapasowy. No jak Państwo sobie 

wyobrażają, że ruszy spółka, ruszy działalność klubu bez złotówki na koncie. Chętnie 

posłucham, co Państwo mieli na myśli, bo ja powiem wprost, stali się właśnie Państwo 

grabarzami Pelikana tylko już nie jako klubu sportowego tylko jako klubu miejskiego. 

Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję. Pan Burmistrz 

zabiera głos? Nie. Pan Michał Zieliński.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Dziękuję bardzo. Ja chciałem tylko krótko, panie Skarbniku jest 

Pan żenujący. Dziękuję.” 

 

Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta – „A może merytorycznie.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa jesteśmy na sesji. 

Każdy z Państwa dostanie głos i bardzo proszę pani Dorota Chylińska.” 
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Radna Dorota Chylińska – „Panie Skarbniku no jak sobie wyobrażamy. My oczekujemy 

przedstawienia planu, jakiejś prognozy wydatków. Oczekujemy informacji czy już Burmistrz 

wie jakie jest zadłużenie. My jesteśmy odpowiedzialnymi radnymi i proszę, proszę nie używać 

takich sformułowań. Panie radny Krajewski coś się stało? Proszę nie przeszkadzać, ja nigdy 

Panu nie przeszkadzam. Panie Skarbniku, jeżeli będziemy mieli przedstawione jakieś 

prognozy, będziemy mieli powiedziane jakie jest zadłużenie, czy w ogóle spotkanie się odbyło. 

My nic nie wiemy. Czy coś od sesji nadzwyczajnej się zmieniło. Nie mamy takich informacji 

od pana Burmistrza. Nie możemy podjąć innej decyzji ze względu na odpowiedzialność. 

Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panie Skarbniku otrzyma Pan głos, 

bo tutaj kolega zapisuje wszystkich Państwa i bardzo proszę się zgłaszać. Pan Burmistrz teraz 

zabiera głos, proszę bardzo.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Sesja Nadzwyczajna była całkiem niedawno. 

Pracowaliśmy przez ten czas z mecenasem i ze Skarbnikiem nad umową spółki, między innymi 

też nad tym, żeby znaleźć źródła finansowania tej spółki, co było w autopoprawkach Państwu 

przedstawione. Jeśli chodzi o wszystkie koszty zadłużenia to o nich dokładnie mówiłem. 

Te w stosunku do miasta, które są to były Państwu podane. Była też tabelka, 677 tysięcy 

w podziale na wymagalne i niewymagalne zobowiązania więc wszystkie dane były podane. 

Natomiast jeśli chodzi o kolejne dane, czyli te dane analityczne, w momencie, kiedy nie ma 

spółki to nie mamy sensu o nie w ogóle występować, bo po co. Jeśli nie utworzymy spółki to te 

dane nam są zbędne, bo kto będzie podmiotem przejmującym Klub Sportowy Pelikan, tą sekcję 

piłkarską. Nie ma podmiotu, więc to jest marnowanie potencjału, to jest, no nie ma sensu tego 

robić, gdy nie mamy podstaw do tego, żeby spółka zaczęła funkcjonować. Sama uchwała 

o powołaniu spółki została podjęta natomiast, żeby ona mogła zacząć funkcjonować i żeby 

ktokolwiek chciał się podjąć zarządzania tą spółką musi mieć zabezpieczone finansowanie, 

a tego na obecną chwilę nie będzie. Także, no tutaj Skarbnik może emocjonalnie, 

ale powiedział prawdę Państwu. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję. O głos prosił pan 

Jacek Kaźmierski, proszę bardzo.” 

 

Radny Jacek Kaźmierski – „Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo myślę, że rozsądnym jest 

to posunięciem, żebyśmy zaproponowali i prosili tutaj pana Burmistrza oczywiście 

o przygotowanie materiałów na sesję nadzwyczajną. Zamknijmy temat związany 

z uchwaleniem budżetu. W każdym roku budżetowym jest wiele zmian, często kilka razy 

w miesiącu może być taka sytuacja i taka potrzeba. Dostaliśmy przedwczoraj późno materiały, 

z którym no nie wszyscy radni mogli się zapoznać aż tak szczegółowo. Jesteśmy 

w szczególnym dniu związanym z przyjęciem projektu uchwały, aby można tutaj w pełni 

sprawnie pracować więc takie wnioski, które pan Skarbnik przedstawił są daleko idące i wydaje 

mi się, że nie można stwierdzić, że jesteśmy grabarzami. Dzisiaj mamy 23, nie wiem dokładnie 

jak Państwo wygląda ten harmonogram, kiedy Państwo powinni te środki uruchomić. Ponadto, 

no wiemy, informował nas pan Burmistrz, że jest tu potrzeba miliona złotych. No pytanie 
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czy od razu w pierwszych miesiącach ten milion jest potrzebny, aż taka cała kwota, czy 

wystarczy na przykład mniejsze środki finansowe. Rozumiem też, że jakąś część środków też 

już będzie pobierać ZUM więc no nad tym jakimś montażem finansowym powinniśmy jak 

najszybciej jeszcze przedyskutować. Natomiast domknijmy tą pierwszą część naszego 

budżetu.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo proszę pan Burmistrz, 

później zabiera głos pan Robert Wójcik.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Szanowny Panie Radny, Panie przewodniczący 

mieliśmy spotkania ostatnio z klubami, z Pańskim też, choć był, przyszedł nielicznie. 

Mówiliśmy o tych propozycjach, które były przez Was sformułowane, które da się zrealizować 

i o tym będę mówił przy okazji budżetu dosyć szczegółowo, które da się zrealizować, których 

się zrealizować nie da. Byliśmy umówieni na wczoraj już w gronie szefów klubów, żeby dopiąć 

ostatecznie tak jakby to czy to zostanie przyjęte czy nie natomiast Państwo się nie pojawiliście, 

w przeciwieństwie do klubu Platformy, klubu Łowickie.pl i radnego niezależnego, który się 

pojawił. Był czas na rozmowy, był czas na pytania i te pytania zadawaliście i trochę tutaj widzę 

hipokryzję taką olbrzymią. Dla Was najważniejszym wytłumaczeniem to jest za mało 

informacji, tylko nawet nie potraficie sprecyzować jakichś informacji potrzebujecie. Mówicie 

o zobowiązaniach klubu, które zostały Wam dokładnie przedstawione i dalej mówicie 

o zobowiązaniach klubu, jakie klub ma, jakie ma stowarzyszenie. Tak jak wspomniałem nie ma 

podmiotu prawnego na dzień dzisiejszy, który mógłby zawnioskować, przejąć sekcję piłkarską 

od Stowarzyszenia Pelikan. Dlatego takich informacji nie bierzemy, bo kto ma je wziąć. Miasto 

nie podejmie się prowadzenia klubu jako miasto, jako urząd. Natomiast musi być do tego celu 

oddelegowana spółka i myślałem, że jesteśmy na dobrej drodze, bo na sesji nadzwyczajnej 

uchwała o stworzeniu spółki z kapitałem zakładowym – milion złotych została podjęta przez 

Państwa jednogłośnie. Rozumiem, że to może jakaś zasłona dymna była. Ja powiem więcej, 

bo na dzień dzisiejszy pewnie tutaj przewodniczący klubu powiedział, że może nie takie 

pieniądze na dzień dzisiejszy. Chcecie doprowadzić do takiej sytuacji jak z Pelikanem, czyli 

nie dawać pieniędzy, dawać obietnice, że może się pojawią. Żaden normalny menadżer nie 

podejmie się takiej działalności, bo jeśli on będzie miał zabezpieczone pieniądze na miesiąc, 

dwa czy trzy, a musi kontrakty zawrzeć na rok z zawodnikami na sezon, no to gratuluję 

pomyślunku, bo to się po prostu nie da. Żaden poważny człowiek nie podejdzie do tematu więc 

niech zostanie tak jak jest, tak jak chcecie. Pelikan się wyłoży, zaczynamy od grupy B 

od nowego sezonu i tyle. My zdajemy sobie sprawę z problemów i ja o tym mówiłem, że to my 

bierzemy największy ciężar na siebie. Samo wywiezienie śmieci spod trybun to jest 

kilkadziesiąt tysięcy złotych na dzień dzisiejszy. Poczekajmy jeszcze do końca roku to będzie 

stówka albo lepiej. Szczury tam biegają jak koty, o tym też mówiłem na sesji nadzwyczajnej. 

Dlatego dziwię się, bo czas na rozmowy był i mogliście Państwo wszystkie swoje uwagi 

przekazać, my mogliśmy na nie odpowiedzieć. No trudno dzisiaj powiedzieć w jakiej 

wysokości są kontrakty, bo kim jesteśmy w stosunku do stowarzyszenia Pelikan, żeby on nam 

pokazywał dane osobowe i kontrakty z zawodnikami. Nie ma podmiotu, nie ma informacji tych, 

tych kompletnych. Ja oczywiście zadeklarowałem, że będziemy je porównywać 

ze sprawozdaniami finansowymi całego stowarzyszenia, do którego mamy dostęp i czy kwota 
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tych zobowiązań, które ujawnimy analitycznie jest zbieżna z tym, z tym sprawozdaniem. 

Natomiast musi być podmiot, który będzie się tym zajmował. Na dzień dzisiejszy, na dzień 

dzisiejszy nikt się nie odważy i ja takiej umowy spółki z kapitałem zakładowym milion złotych 

niewpłacony w całości nie podejmie, bo jak mogę podpisać kontrakt z menadżerem, prezesem, 

zastępcą prezesa, tworzyć administrację, podpisywać umowę, potem prezes z biurem 

rachunkowym czy planować księgowość jak na ten cel nie ma pieniędzy. Dobrze wiecie, jak 

stowarzyszenie przedstawiało koszty utrzymania drużyny. Szacowali je na około 1 200 000 zł, 

1 400 000 zł rocznie i one były te koszty bardzo dokładnie rozpisane. Ile kosztują licencje, 

ile jest na wynagrodzenia, ile były na transporty. Tu niewiele się zmieni, dlatego planujemy 

ten budżet na podobnym poziomie jakim planowało stowarzyszenie i przecież Państwo byliście 

na tym spotkaniu i niektórzy sobie zdjęcia tych wyliczeń robili, mieli do nich wgląd. 

One oczywiście były syntetyczne tak, nie analityczne, bo na tym etapie nikt Wam nie zdradzi, 

tak jakby tajemnicy kontraktu. To tak jakby ktoś przyszedł do urzędu i poprosił umowy o pracę 

z poszczególnymi urzędnikami. To są dane ściśle chronione, chronione prawem i nikt się nie 

odważy na tym etapie po prostu szastać tymi danymi sobie tak, a bo przyszedł pan Ziutek i jemu 

pokażemy wszystkie koszty, wszystkie papiery jakie były ponoszone, albo jakie kontrakty 

zostały pozawierane. No to trzeba być poważnym człowiekiem i wiedzieć trochę o biznesie 

i o tym jak się biznes prowadzi, nawet taki sportowy, żeby, żeby mieć świadomość tego, 

że to o czym Wy mówicie teraz to jest nie do zrobienia absolutnie. Natomiast no myślałem, 

że jesteśmy w poważnym gronie i te spotkania pierwsze, które były i z klubem Łączy nas 

Łowicz i z cząstkowym klubem PiS na to wszystko wskazywało. Natomiast dzisiaj widzę 

zupełnie zmianę kierunku, tak. Z woli rozmów i współpracy dzisiaj widzę, że się szykuje niezły 

armagedon. Nie dziwię się, że tutaj Skarbnik, Skarbnik reaguje w taki sposób, 

bo za te przygotowanie tych dokumentów to on jest odpowiedzialny. Ja to też chciałem się 

będąc przy głosie odnieść do tego co, do tej opinii, którą ma radny Kaźmierski. W tej opinii, 

którą ma i to jest komentarz w zasadzie nie opinia, komentujący twierdzi, że to nie jest istotne 

naruszenie prawa, rażące więc naruszenie prawa jest i to z tego komentarza wynika panie radny 

no wystarczy wziąć i przeczytać. Natomiast no tutaj mecenas ma trochę więcej informacji 

i zaraz jak dojdziemy do punktu dziewiątego to będzie, będzie o tym mówił. Natomiast 

te autopoprawki miały prowadzić do tego, żeby znormalizować sytuację, jeśli chodzi o Klub 

Pelikan. Wskazaliśmy źródła finansowania, chcieliśmy w najbliższym czasie podpisać umowę 

spółki. Natomiast jeśli tych środków nie będzie nikt się na to nie odważy, bo tworzenie spółki 

z kapitałem zerowym nie ma żadnego sensu, z kapitałem 100 tysięcy nie ma żadnego sensu, 

bo samo przyjęcie kontraktów z zawodnikami będzie dużo wyższą kwotą zobowiązań i żaden 

zarząd, normalny nie weźmie na siebie takiego ryzyka. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję. Pan radny Robert 

Wójcik.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Szanowni Państwo powiem szczerze, że z zażenowaniem to ja 

przysłuchuję się tej dyskusji. Składaliśmy ślubowanie, że będziemy działali dla dobra miasta 

i jego mieszkańców. To obliguje nas do tego, żeby dyskusje były merytoryczne, to obowiązuje 

nas do tego, żebyśmy byli odpowiedzialni, żebyśmy zawierali kompromisy, a nie działali w ten 

sposób. Skarbnik być może i emocjonalnie, ale powiedział o tym jaki jest skutek odrzucenia 
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tych poprawek. Nie zrobił, moim zdaniem nic złego. Mam wrażenie, że przez politykę, 

partykularne interesy niektórych wylaliście dziecko z kąpielą. Czy powinniśmy tak 

postępować, moim zdaniem nie. Przykład z wczoraj panie Jacku, nigdy nie chciałem 

personalnie, ale wie Pan, jeśli my przychodzimy, marnujemy swój prywatny czas, a Pan nie 

jest nawet w stanie napisać smsa, że Pan nie przyjdzie. Wie Pan, to świadczy też o Pańskiej 

kulturze. Może Pan mnie nie szanować, może Pan mnie nie szanować, ja przeżyję, ale widać tu 

brak szacunku do Burmistrza, zastępcy i osób, które na tym spotkaniu były. Powiem Panu tak, 

w wielu sprawach z Krzyśkiem Olko się nie zgadzam, ale on miał na tyle odwagi, że zadzwonił 

i powiedział, że nie przyjdzie. Pan tego nie zrobił, ale naprawdę nie ma się z czego śmiać. 

Szanowni Państwo tak to wygląda. Teraz chcecie wyjść z twarzą i mówicie już o sesji 

nadzwyczajnej i powrocie do tego co zrobiliśmy na sesji nadzwyczajnej, a na sesji 

nadzwyczajnej jednogłośnie zagłosowaliśmy za powołaniem spółki i za kapitałem zakładowym 

milion złotych. Normalne i konsekwencją tej uchwały jest to, że zabezpieczamy środki więc 

to co robicie i z powrotem pytacie o to co pytaliście kilka dni temu, to przecież było 18-tego, 

5 czy 6 dni temu. Robicie naprawdę fikołki tylko uważajcie, bo przy tych fikołkach można 

sobie zrobić wielką krzywdę. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Pan Jacek Kaźmierski 

ad vocem, później zabiera głos pan Lech Aniszewski. Pan jest zapisany Panie Hubercie.” 

 

Radny Jacek Kaźmierski – „Dziękuję bardzo. Ja chciałbym się odnieść do kwestii związanych 

z tego, z tym jak Państwo umawiają spotkania. Po pierwsze zostałem zaproszony przedwczoraj 

w południe zadzwonił do mnie pan Burmistrz z propozycją spotkania o godzinie 18:00. Z czego 

tego samego rana dzwoni do mnie wcześniej kolega z klubu Łączy nas Łowicz i pyta się 

ze zdziwieniem czy się widzę dzisiaj z Burmistrzem, bo ponoć jestem umówiony i pierwsze 

w ogóle słyszałem, że jest taka propozycja. Poinformowałem o tym również na tym spotkaniu 

pana Burmistrza, tutaj uzyskałem informację, że klub Łączy nas Łowicz źle sobie 

zinterpretował to, co zostało powiedziane. Ja również na tym spotkaniu poinformowałem, 

że jest napięty harmonogram i jeśli już to wchodzą wieczorne godziny natomiast usłyszałem 

wychodząc, że jeszcze będzie Pan Burmistrz kontaktować się z panią Przewodniczącą, 

że będzie kontakt z Biura Rady w celu potwierdzenia jakiejś godziny. Nikt ze mną się nie 

skontaktował więc ja się dziwię w ogóle Państwu, że macie jakieś tutaj do mnie pretensje, gdzie 

ktoś na kogoś czeka, gdzie mnie nie, nie, nie potwierdzono mi godziny i ktoś chce tutaj 

wmawiać mi, że umówiłem się, nie przyszedłem, bo ja nie mam w zwyczaju żadnych takich 

rzeczy i dla mnie to jest święte jak się umówię na jakąś rzecz, to się umówię, tylko trzeba 

to potwierdzić więc dla mnie to jest po prostu zaskakujące, że jest taka optyka. Również 

podczas spotkania i tu jakiś przytyk Państwa, że małolicznie z klubu Prawa i Sprawiedliwości 

ktoś był, natomiast jeśli dostaje informacje od Pana Wiceburmistrza, żeby przyszły osoby 

decyzyjne i klub wyznaczył mnie mój do reprezentowania, uczestnictwa w spotkaniach 

i Państwo się dziwią, że ktoś jest mało to ja nie rozumiem czego Państwo oczekują. Zresztą jak 

się spotkałem też mógłbym w drugą stronę odbić, że oczekuję tylko spotkanie z osobami 

decyzyjnymi, a było to szersze grono. Dziękuję” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję. Pan Burmistrz 

zabiera głos.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Ja tak ad vocem. Bardzo się cieszę, 

że to spotkanie było szersze, bo przynajmniej pewnie nikt z tych trzech osób, czyli Jacka Kłosa 

i Jacka Wiśniewskiego, Pana wersji nie potwierdzi. Na tym spotkaniu ustaliliśmy, że spotkamy 

się w środę i to Pan wyznaczył tu godzinę 20:00, żeby to było późno, proszę Pana może krótka 

pamięć. Natomiast na nas była tak, tak, tak, tak, tak i Pan wyznaczył tą godzinę, natomiast 

spotykając się z klubem Łączy nas Łowicz, tak poinformowałem ich, że następnego dnia 

spotykam się z Wami i tutaj nie było żadnej złej interpretacji. To też, to chyba jakiś musimy 

może feedback stosować czy dobrze klient zrozumiał i ta środa wczorajsza o 20:00 to przez 

Pana była zaproponowana godzina, jak najpóźniejsza, bo ja proponowałem 19:00 też. 

Natomiast to Pan zaproponował więc już nie było co potwierdzać. Natomiast myśmy dzwonili 

oczekując Pana na spotkaniu. Tutaj Burmistrz Kłos dzwonił do Pana i pan Wiśniewski i Pan 

nie odbierał po prostu telefonu więc taka była prawda. Ja widzę, że tutaj te prawdy są różne 

w zależności od miejsca siedzenia. Dlatego dobrze się stało, że nie byłem sam, bo przynajmniej 

są osoby, które potwierdzą tą wersję zdarzeń, o której ja mówię. Oczywiście Pan mógł 

zrozumieć inaczej i tego nie kwestionuje natomiast sens jaki był przekazywany przez naszą 

trójkę wszyscy myśmy z tej strony zrozumieli jednakowo. Spotkanie się nie odbyło, nie ma 

co roztrząsać. Ja dziękuję Panu radnemu Olko właśnie, że poinformował, że klub sobie 

nie życzy spotkania i to było zrozumiałe i wystarczyło taki message do nas wysłać. 

Nie czekalibyśmy tutaj po 21:00 i tyle. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję panu Burmistrzowi. Teraz 

zabiera głos pan Lech Aniszewski.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Drodzy Państwo mamy taką kuriozalną sytuację, że na sesji 

apelujemy o kulturę wypowiedzi, o szacunek do innych osób, a później tego szacunku sami, 

panie Michale nie okazujemy. No sposób w jaki Pan się wypowiedział do pana Skarbnika to nie 

jest kulturalna wypowiedź i tu apeluje do Pani Przewodniczącej, żeby Pani reagowała na tego 

typu sytuacje, to po pierwsze. Drodzy Państwo mówicie…” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa niech pan radny się 

wypowie. Ja udzielę każdemu głosu.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Ja Państwu nie przeszkadzałem więc bardzo bym prosił, żeby 

Państwo też mi pozwoli się wypowiedzieć. Mówicie Państwo, że nie dostaliście informacji 

szczegółowych odnośnie tego Pelikana i tak dalej, ale przypomnę, że ze strony Łączy nas 

Łowicz było dwóch radnych na spotkaniu zarządu tego stowarzyszenia, gdzie była podjęta 

uchwała właśnie, walne zgromadzenie, gdzie było więc wszystkie te informacje na pewno 

na tym walnym zgromadzeniu też były podane.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Nie były.” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panie Michale, proszę poczekać 

niech radny się wypowie.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Dobrze, ja tak domniemam, bo przecież członkowie…także jeżeli 

tak się nie stało to znaczy, że to też trochę dziwne jest, że członkowie stowarzyszenia nie mogli 

się z tym zapoznać. W każdym bądź razie takie informacje były podane na tej sesji 

nadzwyczajnej, przecież wszystko, dyskutowaliśmy długo na ten temat, więc powtarzamy 

sytuację tak jak z działką 3 Maja, że Państwo domagacie się informacji, domagacie 

się informacji to się odwleka, odwleka i miasto znowu traci. Wtedy straciliśmy inwestora, który 

chciał kupić mi działkę. Już teraz nie kupi, bo się wycofał. Dzisiaj tracimy czas, czas 

urzędników, którzy przygotowali te uchwały, te poprawki, którzy poświęcili swoje godziny 

pracy na to, żeby te materiały przygotować, ale przecież za to Drodzy Państwo płacimy jako 

mieszkańcy, więc dziś znów tracimy, tracą mieszkańcy, pieniądze, najzwyczajniej pieniądze, 

bo to jest zmarnowany czas, po prostu. Dziwię się, że Państwo też właśnie nie przychodzą 

na spotkania, dziwię się, umawiamy spotkania, że nie, deklarujecie gdzieś w mediach, 

że chcecie współpracować, rozmawiać, znaleźć jakiś konsensus, a później na sesji okazuje się, 

że to jest w ogóle inaczej. Dziwię się też Drodzy Państwo, że w ogóle w ten sposób 

postępujecie, tak naprawdę, bo zależy nam tutaj wszystkim, żeby jednak ten budżet uchwalić, 

żeby pojawiły się inwestycje. Inwestycje, które teraz składacie, a czas na składanie takich 

inwestycji był do 30 września, każdy z nas o tym dobrze wiedział i każdy do 30 września mógł 

te inwestycje zgłosić. Pan Burmistrz ze swoimi podległymi pracownikami mógł 

przeanalizować. Był czas na to, żeby przedyskutować to co da się wprowadzić, czego się nie 

da wprowadzić, tak naprawdę i dzisiaj mogliśmy się spotkać i przygotować, uchwalić 

przepraszam budżet i WPF już przygotowany i ustalony wspólnie, a Wy dzisiaj idziecie 

po prostu linią oporu, jakaś wojna polityczna, nie wiem o co chodzi. Szkoda tylko, że na tym 

tracą wszyscy mieszkańcy miasta. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pan Michał Zieliński ad vocem, 

a później pan Burmistrz. Przepraszam panie Burmistrzu.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Dziękuję bardzo pani Przewodnicząca. Panie radny, wniosku 

do budżetu składaliśmy w terminie. Pan Burmistrz nie podjął z nami rozmowy na temat tych 

wniosków. Dopiero dzień, w dniu sesji poprosił o zdjęcie tego budżetu i zdjęliśmy. 

Prowadziliśmy rozmowę, ale niestety one były nie satysfakcjonujące. W ogóle spotkania 

z panem Burmistrzem uważam, że są bez sensu. Są spotkania, które po tych spotkaniach potem 

pan Burmistrz idzie na wywiad. Naszym zdaniem całkowicie inaczej mówi niż na tych 

spotkaniach była rozmowa. Często próbuje manipulować i nas obrażać, przeinaczać słowa 

i teraz po prostu nasz klub nie będzie żadnych rozmów prowadził z panem Burmistrzem. 

Możemy rozmawiać, nie wiem najlepiej w transmisji online tak jak tutaj na sesji, bo tego się 

nie da podrobić. Chociaż była jedna sesja, że zostały wycięte słowa radnego Roberta Wójcika 

jak właśnie z imienia, nazwiska wymieniał kogoś i nagle zostało zblurowane, nie wiem, 

dlaczego, ale tak zostało zrobione. Jest do odsłuchania ta sesja więc… więc tak to się odbywało. 

Odnośnie też tej sytuacji, którą właśnie analizuje nasz tutaj prawnik urzędowy, już dwukrotnie 

jako Wasz klub próbowaliście wpływać na opinie naszą, że jakaś uchwała pójdzie 
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do Wojewody, zostanie zaskarżona, na pewno zostanie zdjęta, ani razu Wam się tego nie udało, 

bo wszystko było zgodnie z prawem. I jestem przekonany i myślę, że pan Skarbnik też ma 

tą świadomość i pan Burmistrz, że nawet jeśli zrobimy tą zamianę najpierw przegłosujemy 

budżet, a potem Wieloletnią Prognozę Finansową to RIO nie zaskarży tego budżetu 

i go przyjmie. Ja jestem tego pewny i przekonany i na pewno będziemy działać, tak jak 

zadeklarowaliśmy więc myślę, że możemy zakończyć dyskusję i przejść dalej. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo proszę, pan Burmistrz 

zabiera głos, później pan Lech Aniszewski ad vocem.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „To może ja. Znaczy nie przypominam sobie, 

żebym na spotkaniu kogokolwiek kiedykolwiek obraził. Nie przypominam sobie, żebym 

po spotkaniu biegł do mediów i dawał jakikolwiek wywiad. Nie przypominam sobie, żebym 

nawet na Facebooku jakiekolwiek wzmianki odnośnie spotkania z Państwem umieszczał także 

panie Michale mija się Pan z prawdą. Dlatego też nie przychodzę na spotkania sam, żeby były 

inne osoby. Za każdym razem mówię to samo z prostego powodu, bo mówię prawdę i ciężko 

jest się wtedy pomylić. Natomiast jeśli ktoś mataczy i za każdym razem zmienia zdanie, tak jak 

Pan to wtedy pomylić się jest bardzo, bardzo prosto i już nie raz się Pan pomylił więc 

ja wypraszam sobie, że kogokolwiek obraziłem, na jakimkolwiek spotkaniu z Państwem, a jeśli 

tak się stało to proszę podać przykład. Konkretnie co powiedziałem i kogo obraziłem, 

bo ja sobie nie, nie przypominam takiej sytuacji i chyba osoby, które ze mną były 

by zareagowały w takim momencie, bo wszyscy mam wrażenie powinniśmy być ludźmi 

wysokiej kultury, jeśli tutaj jesteśmy. Natomiast też nie będę sobie pozwalał na takie 

insynuacje, bo już nie raz Pan sobie pozwalał na insynuację w stosunku do mojej osoby. 

Przechodziło to, tak jakby milczałem, nie podnosiłem głosu natomiast trzeba powiedzieć kiedyś 

dość, także jeśli ma Pan jakieś konkretne zarzuty to proszę je formułować konkretnie, co, kiedy 

w stosunku do kogo, a nie rzucać jakieś domysły. Może Pan po prostu coś źle zrozumiał, może 

Pan wyczytał w internecie, może trzeba się przenieść do rzeczywistości z internetu. Dziękuję. 

Jeśli chodzi o Pelikan to oczywiście, że na spotkaniu były powiedziane kwoty ogólne 

zobowiązań, nie były one listowane. Ja sam mówiłem o kwocie zobowiązań w stosunku 

do miasta. Mówiliśmy, że jest 200 tysięcy zobowiązań pozostałych, tak wynika z kalkulacji 

sprawozdania finansowego. Było pytanie czy przejmiemy zobowiązania inne niż w stosunku 

do miasta. Ja wtedy powiedziałem dosyć jasno i to samo powiem teraz, nie wykluczam takiej 

możliwości natomiast muszą być ku temu przesłanki, czyli będziemy się dowiadywać, czy jest 

jakiś majątek, który można by skompensować w stosunku do tych pozostałych zobowiązań 

i Panie radny ja nie zmieniam zdania, słucham jak jestem na spotkaniu, może Pan po prostu nie 

słucha, albo nie słyszy tego co się mówi. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję. Pan Michał 

ad vocem, później zabiera głos pan Rudnicki Tomasz. Oj przepraszam, Pan był pierwszy, 

zgoda, tak ma Pana zapisanego. Panie Michale później Pan ad vocem.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Panie Michale, jeśli chodzi o budżet. Budżet był nam 

przedstawiony mniej więcej w listopadzie, w połowie listopada czy tam do końca listopada 
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dostaliśmy ten budżet. Mogliśmy się z tym zapoznać, przeczytać jakie inwestycje się pojawiły 

w tym budżecie, w jaki sposób będą finansowane. Mieliśmy miesiąc czasu, ponad. Dzisiaj 

jesteśmy koniec stycznia, czyli dwa miesiące w zasadzie, żeby się z tym zapoznać i rozmawiać 

na ten temat, ale jeżeli się ktoś nie chce dogadać, jeżeli ktoś nie chce się zapoznać to później 

może robi takie rzeczy jak dzisiaj na sesji. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję. Panie Michale 

ad vocem?” 

 

Radny Michał Zieliński – „Nie, dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bo mam kolejnych radnych 

zapisanych. Dziękuję bardzo. Pan Rudnicki Tomasz zabiera głos.” 

 

Radny Tomasz Rudnicki – „Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo 

Radni. Tu troszkę Lech Aniszewski mnie już ubiegł. Natomiast ja mam wrażenie, że mam 

deja vu. Powiem szczerze, no kolejny raz słyszę, nie mamy danych, nie mamy informacji, nic 

nie wiemy. Taka sytuacja była przy działce i tak jak Lech powiedział cały czas nie mieliście, 

przez kilka miesięcy nie mieliście informacji, mieliście za mało danych. Inwestor poszedł, kupił 

działkę od kolei i my zostaliśmy z niczym. Kolej ma pieniądze my nie mamy, my mamy działkę 

i nie mamy podatków od niej więc tutaj mam wrażenie jakby, że z Pelikanem jest podobnie. 

Przegłosowaliście utworzenie spółki z kapitałem początkowym w kwocie miliona złotych. 

Chcieliście pokazać, tak jesteśmy za Pelikanem, robimy wszystko. Natomiast w tej chwili mam 

wrażenie, że chcecie za wszelką cenę uwalić ten Pelikan. Do tej pory straszyliście kibiców, jaki 

ten Siewiera jest zły, on Wam zamknie klub. W tej chwili Wy to robicie, Wy zmierzacie 

do tego, żeby zamknąć, żeby klub się zamknął, bo nie będzie miał z czego, znaczy miasto nie 

powoła spółki nie mając pieniędzy, no. Nikt rozsądny, no nie podejmie się prowadzenia 

działalności, podpisywania, tak jak powiedział Burmistrz kontraktów i będąc na łasce radnych 

czy, bo dadzą na 3 miesiące pieniądze, a za 3 miesiące albo będą mieli humor, dołożą, albo nie 

będą mieli humoru więc nie dołożą pieniędzy. No nikt, nikt nie podejmie się prowadzenia takiej 

działalności, tym bardziej działalności opartej na kontraktach podpisywanych na długi okres. 

Mam wrażenie, że po prostu chcielibyście, żeby się ten Pelikan wyłożył i żebyście mogli dalej 

kibicom mówić, że to Siewiera pogrzebał klub, a jest odwrotnie to Wy go grzebiecie w tym 

momencie. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Teraz zabiera głos pani 

Dorota Chylińska, później pan Pochwała Maciej.” 

 

Radna Dorota Chylińska – „Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, Panie 

Burmistrzu, Szanowni Goście. Bardzo dużo tutaj pada rzeczy nie nadążam pisać co bym chciała 

powiedzieć, jak skomentować. Już taka narracja była, że nie była podjęta uchwała i nie będzie 

inwestycji i że będziemy mieli krew na rękach. Inwestycja jest, uchwały nie było, inwestycja 

jest. Proszę nie wprowadzać opinii publicznej w błąd. Proszę nie manipulować. Pan Burmistrz 

teraz powiedział, że wszystko wiemy. Otóż nie no Panie Burmistrzu, no nie wiemy jakie 
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są zobowiązania zewnętrzne. Pamiętam dokładnie co mi Pan powiedział, jak zapytałam na sesji 

nadzwyczajnej, czy…, dlaczego nie możemy wcześniej dowiedzieć się jakie są zobowiązania, 

dlaczego nie możemy wcześniej dowiedzieć się o różnych tych informacjach. Powiedział Pan, 

bo musi być podjęta uchwała. Uchwała jest podjęta. Nie powiedział Pan wtedy, że musi być 

podjęta ta uchwała i jeszcze jedna uchwała. Powiedział Pan, że musi być podjęta tamta uchwała, 

jest podjęta. Powiedział Pan, że nie wie Pan jakich oczekujemy dokumentów. No wiemy, 

ja o tym mówiłam. Oczekujemy planu, przynajmniej czteroletniego, nawet jeśli tam będą dane, 

które się nie sprawdzą. Chcemy wiedzieć jaką Pan Burmistrz ma wizję i jesteśmy bardzo, 

bardzo zależy nam na tym, żeby klub był i funkcjonował. Mamy jeszcze czas. Proszę 

nie używać takich sformułowań, naprawdę zwracam się do Was z prośbą taką. Mamy sesję 

12 lutego, wcześniej. Spokojnie możemy zdążyć. Możemy zrobić sesję nadzwyczajną, jeśli 

będzie taka potrzeba. Były sesje nadzwyczajne w o wiele błaższych sprawach, tak więc teraz 

wydaje mi się, że można taką sesję zwołać jeszcze, jeszcze raz. Proszę nie wprowadzać opinie 

publicznej w błąd. Jeszcze jedno z moich, z moich jak przeglądałam projekt budżetu wynika, 

że beneficjenci sportowi mają taką samą kwotę dotacji jak, jak w tym roku. Czy tam nie ma też 

dotacji dla Pelikana, czy tam nie ma już kwoty, którą możemy ewentualnie przenieść i tam jest 

coś zabezpieczone. Ja nie mówię, że cały milion. Oczywiście, że nie, ale czy nie jest tak, 

to proszę odpowiedzieć. Czy ja się mylę, że już nie został uwzględniony w projekcie budżetu, 

czy jednak tam jakaś kwota jest i czeka. Oczekujemy informacji jakie są założenia, jaki, jak 

będzie wyglądał kierownictwo, czy to będzie jednoosobowy zarząd, kilkuosobowy, jaki będzie 

organ nadzoru. Jaki będzie organ nadzoru.” 

 

Przewodnicząca Rady Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa, proszę Państwa, ale proszę 

o spokój.” 

 

Głos w tle – „Ale takie komentarze to już poniżej pasa.” 

 

Przewodnicząca Rady Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa my cały czas jeszcze jesteśmy 

w punkcie drugim. Każdy radny może się wypowiedzieć, nikomu nie odbieram głosu ani nie 

skracam wypowiedzi.” 

 

Radna Dorota Chylińska – „Powiedział Pan, że kto poważny i kto, kto się odważy zarządzać 

taką spółką, tak bez, bez kapitału. A my, my mamy być poważni i podejmować decyzje bez 

jakichkolwiek informacji, jakichkolwiek panie Burmistrzu. Mogłyby być wysłane na maila, 

żeby było, żeby był, było założenie Pana wizji. Przecież na pewno Pan tą wizję ma, nie wierzę, 

że nie. Nam, jeszcze raz podkreślam, nam zależy na klubie, na jego dalszej działalności. Dzisiaj 

mamy bardzo trudną i ważną sesję, sesję budżetową. Możemy odłożyć to na chwilę na bok 

i to nie jest żadne zagrabianie klubu, pogrzebanie klubu i tak dalej. Chyba wszystko. Dziękuję 

bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Udzielam głosu panu Burmistrzowi. 

Później Pan…” 
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Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Pani radno, może Pani nie wychodzić, żeby Pani 

słyszała.” 

 

Przewodnicząca Rady Zofia Wielemborek – „Pochwała Maciej.”  

 

Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta – „Tak, bo Pani nie usłyszy.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Znaczy, jeśli chodzi o pieniądze na sport to jakby 

Pani przeczytała autopoprawkę to pewnie zauważyłaby Pani, że 200 tysięcy zdejmujemy, czyli 

tej dotacji przewidzianej dla Pelikana i wchodzi ona w kapitał zakładowy, czyli w ten milion 

złotych. Jeśli chodzi o zarząd to mówiłem o nim, że będzie od jednej do trzech osób. 

Przewidujemy na tym etapie dwie osoby i o tym mówiłem. Mówiłem też o tym, o radzie 

nadzorczej, że rada nadzorcza, żeby uniknąć kosztów będzie składała się z urzędników 

miejskich. Pan Paweł Gawroński ma uprawnienia, Skarbnik ma uprawnienia i pan mecenas 

Stefański ma uprawnienia i tutaj radny Zieliński też to chyba słyszał i powiedział nawet, przy 

drzwiach wtedy rozmawialiśmy, że to będzie najtańsze rozwiązanie. Panie Michale potwierdzi 

Pan czy nie?” 

 

Radny Michał Zieliński – kiwnął głową na potwierdzenie. 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Tak. Jeśli chodzi o budżet klubu też wielokrotnie 

o tym mówiliśmy pani Doroto. Od 1 200 000 do 1 400 000 złotych przewidujemy wydatki 

roczne klubu na tym samym poziomie, na którym pokazywało to stowarzyszenie i tutaj nic się 

nie zmieniło i te wszystkie dane, o które Pani teraz tutaj mówi, że ich nie było one były, one 

były i w jakikolwiek inny sposób bym je przedstawił czy mailem, czy czymś to albo mail by nie 

doszedł, albo byśmy nie przeczytał, bo powiedzenie, że czegoś nie było, a było można 

uzasadnić czymkolwiek. Te słowa, które teraz wypowiadam były powiedziane publicznie, były 

powiedziane jawnie. Pani może ich nie dosłyszała, dlatego zadaje Pani kolejny raz pytanie. 

Natomiast to nie oznacza, że te słowa nie padły tylko Pani ich po prostu przeoczyła 

i jakiekolwiek materiały bym Pani nie dał to może Pani je przeoczyć i tu budzi wątpliwości 

teraz. No bo, mamy już informacje jaki budżet klubu przewidujemy – milion dwieście, milion 

czterysta. Mamy jaki ma być skład zarządu i organy nadzorcze – zarząd od jednej do trzech 

osób, umowa spółki, przewidujemy dwie, rada nadzorcza trzyosobowa składająca się z osób, 

które wymieniłem, aczkolwiek najpierw musi być kapitał, musi być umowa spółki. Te osoby 

muszą wyrazić zgodę. No Skarbnik przy spółce 100 tysięcy nie weźmie odpowiedzialności 

w radzie nadzorczej. Może ktoś z Państwa chętnie się tego podejmie natomiast, natomiast, tak 

jak mówię żaden menadżer z prawdziwego zdarzenia albo osoba odpowiedzialna nie podejmie 

takiego ryzyka, żeby podjąć się prowadzeniem spółki, zaciągać zobowiązania w momencie, 

gdy nie ma kapitału zakładowego wpłaconego, wpłaconego. Także nie wiem co więcej dodać, 

bo wszystko co Pani chciała to było wcześniej powiedziane. Ja powtórzyłem dzisiaj, teraz. Jeśli 

coś nowego, jakieś nowe okoliczności są to poproszę o pytania. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję. Pani Dorota ad vocem 

i proszę Państwa ja mam do głosu zapisanych jeszcze 8 osób. Proszę zdecydować czy tą 
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dyskusję dalej będziemy prowadzić, czy zamykamy, ale oczywiście osoby, które są zapisane 

jak najbardziej głos otrzymają. Proszę, pani Doroto.” 

 

Radna Katarzyna Tadeusiak – „Ja przepraszam bardzo, że tak przerywam, ale tak naprawdę 

siedzę tutaj i tak się zastanawiam nad czym my teraz debatujemy. Były głosowania, odbyły się 

głosowania i myślę, że najwyższa pora przejść do punktu następnego. Nie mamy w porządku 

obrad dyskusji, tak.” 

 

Przewodnicząca Rady Zofia Wielemborek – „Dziękuję Pani radnej, jakkolwiek te osoby 

co są zapisane zabiorą głos, chyba, że…dobrze. Proszę, przepraszam pani Dorota ad vocem. 

Rezygnuje pani Dorota.” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Przepraszam ja ad vocem do wypowiedzi tutaj Pani 

radnej przed chwilą, która nie w trybie się odezwała. Uważam, że jest nad czym dyskutować 

tylko tą dyskusję to właśnie rozpoczęli radni, Państwo, ponieważ zagłosowaliście przeciw więc 

pytacie o to samo, co było pytane 12 stycznia, przepraszam 13-tego na sesji nadzwyczajnej. 

16 -tego, przepraszam 16-tego, czy jeszcze bliżej, a mamy, a mamy w tej chwili 23 więc jeżeli 

ktoś zapomniał, tak jak pani Chylińska twierdzi, że nie słyszała bądź zapomniała, ma prawo, 

jesteśmy, czy nie było, nie wiem więc jest możliwość, jest chyba możliwość odsłuchania sesji, 

na której się nie było bądź coś się zapomniało, tym bardziej, że są, dostajemy 

projekt…Przepraszam, czy ja mogę dokończyć.” 

 

Przewodnicząca Rady Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa, bardzo proszę, bo chciałabym, 

naprawdę żebyśmy się tą dyskusję skończyli. Proszę bardzo dokończyć.” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Dobrze, dziękuję bardzo więc można odsłuchać 

i przygotować się, jeśli ma się jakiekolwiek wątpliwości. Porządek, projekt porządku 

otrzymujemy dużo wcześniej i się z nim zapoznajemy i wówczas, jeżeli mamy wątpliwości 

jakiekolwiek punktu, podpunktu, czy było, czy nie było więc jak mówię i przypominamy sobie 

i wtedy niepotrzebne by były takie tutaj dyskusje. Mam jeszcze serdeczną prośbę do pani 

Chylińskiej. Ja wiem, że zdenerwowała się, ale proszę bardzo tu nie chodzi o to, żeby krzyczeć 

i zarzucać innym radnym w jakiejś wypowiedzi bądź coś innego. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję. Proszę Państwa ja mam 

do głosu jeszcze zapisane 7 osób. Ja bardzo proszę kolejnych Państwa o krótkie wypowiedzi, 

bo każdemu z nas, Państwu również wszystkim zależy, żebyśmy no obradowali, bo w tej chwili 

jesteśmy cały czas w początku sesji. Pan Maciej Pochwała, później pan Krajewski Hubert.” 

 

Radny Maciej Pochwała – „Dziękuję bardzo. Ja może pominę już to co koledzy mówili, 

bo to jakby jest oczywiste, pytania te same co każdą sesję. Burmistrz odpowiada cierpliwie, 

ale chyba to sensu za bardzo nie ma. Dobrze pani Grażynka też podkreśliła, że można wrócić 

do tych Informacji, te sesje nagrywają i chciałem tylko jeszcze zauważyć jaką atmosferę 

budujemy dalej wokół klubu. Piłkarze, trenerzy, kibice to już pominę, tak, ale ludzie najbardziej 

zainteresowani oglądają to, potem się dopytują. Tu są propozycje, żeby klub startował w sezon 
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bez pieniędzy. To jest jakiś, w ogóle abstrakcyjne propozycje. Budujemy atmosferę wokół tego 

klubu, trener jest bardzo chętny do współpracy, może mu się zaraz odechce, jak to ogląda, 

piłkarze również. Wystarczy z piłkarzami, z trenerem porozmawiać niestety atmosfera jest 

fatalna i ją jeszcze pogarszamy. Wyjścia za bardzo nie było, musimy klub przejąć. Nie wiem 

jakie inne rozwiązania miałyby tu wynikać z danych, które Burmistrz by przedstawił. Chyba 

innego rozwiązania byśmy nie osiągnęli. Dlatego uważam, że stwierdzenie naczelnik, 

Skarbnika na początku jest jak najbardziej adekwatne, nie było niecenzuralne, ani w żaden 

sposób kontrowersyjne tylko po prostu adekwatne do sytuacji. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję panu radnemu. Teraz głos 

zabiera pan Hubert Krajewski, później pan Popiel Sebastian.” 

 

Radny Huber Krajewski – „Dziękuję Pani Przewodnicząca. Ja tylko chciałbym jeszcze 

wrócić tutaj na chwilę do tego mojego gestu, za który przepraszam panią Chylińską. Gestu 

uśmiechu na twarzy, ponieważ, no przepraszam, ale inaczej nie wyobrażałem sobie 

zareagowania na to co Pani powiedziała, ponieważ odpowiedzialność to nie tylko piękne słowa, 

ale i są to czyny. Kiedy jest możliwość rozmawiania Państwo się nie pojawiacie, nie chcecie 

rozmawiać więc o jakiej odpowiedzialności my tutaj mówimy. Jeszcze króciutko, ponieważ 

jest duża kolejka, długa kolejka tutaj Pani Przewodnicząca mówi więc chciałbym tylko 

powiedzieć, że to co Państwo dzisiaj zrobiliście to nie ma się nijak do tego co jakby promujecie 

w internecie. Cały czas apelujecie o to, że kiedy Pelikan wyjdzie z nowego budynku, jest nowy 

budynek i kiedy wyjdzie z nowego budynku w końcu, gdy jest taka możliwość, żeby Pelikan 

mógł wyjść z tego nowego budynku Państwo robicie tak, że jeszcze pewnie przez długie, 

długie, długie lata nie wyjdzie z tego nowego budynku, a jeśli chodzi o to co Pani wspomniała, 

że nie macie Państwo odpowiednich danych, informacji. Ja radzę pani Chylińska, żeby Pani 

sobie po prostu wróciła do nagrania z poprzedniej sesji i przesłuchała sobie, jeżeli Pani w tym 

momencie się wyłączyła i była Pani tylko ciałem, a nie duchem na sesji. To tak, to to tak, to tak 

tylko ad vocem co Pani powiedziała.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę bardzo, proszę bardzo każdy 

radny się wypowiada, a odbiór to proszę zachować dla siebie, naprawdę.” 

 

Radny Huber Krajewski – „Tak, Szanowni Państwo ja mam wrażenie, że po prostu 

to co dzisiaj zrobiliście, czyli tak jak powiedziałem nie chcecie rozmawiać, tylko to co dzisiaj 

zrobiliście można odebrać w jeden sposób, Wam zależy Państwo na tym, żeby robić medialny 

szum. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo proszę głos zabiera pan 

Sebastian Popiel, później pan Kamil Górski.” 

 

Radny Sebastian Popiel – „Szanowna Przewodnicząca, Szanowni Radni, Panie Burmistrzu, 

obecni Goście. Przysłuchuję się intensywnie od dłuższego czasu tego co tutaj się dzieje na sesji 

i faktycznie tutaj można by powiedzieć, że emocje puszczają. Są przeprosiny, po chwili słowa 

jakieś daleko wykraczające poza poziom wysokiej kultury w stosunku do kobiety radny, 
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ale to już pomijam nie wchodźmy w tą narrację. Wszystkim nam zależy na tym, na dobru tego 

klubu. Myślę, że w najbliższym czasie możemy, poczekamy jeszcze na kilka informacji, 

możemy się spotkać zarówno na sesji nadzwyczajnej i w tym momencie przegłosowaliśmy już, 

dyskutujemy nad czymś co przegłosowaliśmy. Chciałbym złożyć wniosek formalny 

zakończenie tej dyskusji. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję, ale tutaj po Pana 

wystąpieniu jeszcze mam zapisanych czterech radnych więc dopiero po zabraniu głosu przez 

ostatniego radnego zamkniemy dyskusję. Pan Kamil Górski.” 

 

Radny Kamil Górski – „Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo. 

Ja z kolei tu już siedzę od 9 miesięcy, bo Sebastian przed chwilą wspomniał, że nie wie nad 

czym my tu debatujemy, ja już 9 miesięcy zastanawiam się co my tu robimy, szczerze mówiąc. 

Ja myślę, że tu tak naprawdę ciężko nie mieć wrażenia, że tu nie chodzi o Pelikan, no. Po prostu 

dajecie sobie po razie co chwila i ten szum medialny panie Hubercie, przepraszam, ale moje 

odczucie jest z obydwu stron także takie jest moje zdanie. Padły tu przed chwilą, od 9 miesięcy 

jedne słowa, które mnie akurat trochę, może nie tyle przeraziły, co zmartwiły, bo pan Zieliński 

powiedział, że już nie będzie rozmawiał. Ja uważam, że rozmawiać trzeba zawsze, no ale to już 

jest, jak gdyby jego, jego, jego kwestia. Jeżeli chodzi o, do Pani, do pani Doroty powiem jedną 

rzecz. My nic nie wiemy, podjęliśmy uchwałę intencyjną o powołaniu spółki z kapitałem 

miliona złotych, no przecież my tego miliona nie wytrzaśniemy nie wiem skąd. Musimy 

zmienić budżet i musimy te pieniądze ująć w budżecie. No przecież to jest oczywiste chyba, 

no. No właśnie, a Pani jest zdziwiona co my tu robimy, po co ten milion, że może później, 

no to, no przecież jest to w autopoprawce przyjęte także tak jest. To, żeby nie było, że tylko 

jedną stronę atakuje to pan Lech tu wspomniał, że, że był czas na poprawki do budżetu. Państwo 

wnieśliście poprawki 19 grudnia na 10 milionów. No to też bez trzymanki nie będziemy jechali, 

no bez przesady nie. A teraz wracając do Pelikana my tego czasu niestety nie mamy. To mówię 

to w pełni świadomie i nie możemy tego przesunąć absolutnie na luty. Najlepiej jakbyśmy 

to zrobili niemalże natychmiast, bo tego czasu już po prostu nie ma. Tutaj Maciek słusznie 

wspomniał 2 marca jest pierwszy mecz nowej rundy także tego czasu już zostało naprawdę 

bardzo, bardzo niewiele. Zawodnicy, tak jak i trenerzy mają niepłacone od kilku miesięcy 

i obawiam się, że jeżeli nie zrobimy tego w najbliższych kilku dniach no to w poniedziałek nie 

będziemy mieli już co zbierać. tak. W pełni tutaj zgadzam się, że ta spółka musi być. 

Nie zgadzam się absolutnie, że nie mamy żadnych danych, bo danych mamy sporo. Mieliśmy 

też dużo, oczywiście nie mieliśmy być może jednej ważnej danej, czyli bilansu klubu 

na 31 grudnia i rzeczywiście taka kwota nie padła ani na walnym zgromadzeniu, ani teraz. 

Natomiast mamy kwotę z 3 kwartału, mamy kwotę zaległości do miasta i mamy kwotę podaną 

przez ile, ile jest, ile i jaki był budżet klubu tylko z działalności sportowej, tak, czyli w granicach 

tego 1 400 000. No także no nie możemy mówić, że nie mamy tutaj żadnych danych. No nie 

wiem jakie dane jeszcze moglibyśmy uzyskać, no dodatkowo. Także tutaj ja chciałbym tylko 

zwrócić uwagę na tą jedną rzecz, że my tego czasu już nie mamy i mówię to z pełną 

świadomością i z pełną odpowiedzialnością. Tak naprawdę to już jest, to już jest za późno 

na pewne sprawy i, i niestety może się okazać, że no, że po prostu już nawet jeżeli rzeczywiście 
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ta spółka dojdzie do skutku i ją uruchomimy i przejmie tą sekcję sportową, no to obawiam się, 

że ta runda wiosenna może, może wyglądać najzwyczajniej źle. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję panu radnemu. Pan 

Grzegorz Durka zabiera głos.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Durka – „Szanowni Państwo wydaje mi się 

od jakiegoś czasu, że ten piłkarski Łowicz i ten sportowy Łowicz to w ogóle się wszystko 

po przekręcało, stanęło wszystko na głowie. Osoby, które od wielu lat nie sprzyjały klubowi, 

były cały czas przeciwko we wszystkich bieżących sprawach klubu, nagle są niesamowitymi 

miłośnikami, zwolennikami, tak. I bardzo się cieszę, bardzo się cieszę, bo to jest tylko dla dobra 

sportu i dla dobra klubu. Chciałbym to tak troszeczkę przybliżyć sprawę i wyjaśnić 

o co tu wszystko chodzi, bo wydaje mi się, że to nie chodzi w ogóle o klub Pelikan, tylko 

o właśnie takie uderzania w opozycję, w drugą stronę i tak dalej. Wszystko proszę Państwa 

przez to, że miesiąc temu odkryliśmy karty jako klub PiS, jako klub Łączy nas Łowicz 

i pokazaliśmy Nasze wnioski, które byśmy chcieli wprowadzić do budżetu, tak. Pan Burmistrz, 

pan Skarbnik mieli miesiąc czasu na to, żeby z nami rozmawiać, próbować to jakoś się 

porozumieć, wprowadzić te wnioski i stąd ta autopoprawka, tak. Ta autopoprawka uderza 

właśnie w finanse, finansowanie naszych wniosków, no prosta sprawa i mówmy właśnie 

prawdę, jaka jest ta prawda tutaj rzeczywista, a my rozmawiamy tutaj, można powiedzieć 

w połowie drogi. Proszę Państwa, dlaczego uderzacie, że chcemy pozbawić spółki Pelikan 

pieniędzy, przecież dopiero rozmowy o budżecie będą za kilka godzin prawdopodobnie. A skąd 

Państwo wiecie, że tam nie padnie słowo, te pieniądze, ten milion trzeba pozyskać z tej strony 

i z tej strony, a Wy już wyciągacie wnioski, że tu i to, ja nie użyję tego słowa co pan Skarbnik 

powiedział, bo to jest w ogóle no nie wiem, nie do przyjęcia w ogóle takie nazewnictwo, tak. 

Proszę o cierpliwość, bo już sąd został wydany z Waszej strony, że, że już jest po klubie. Proszę 

poczekać do rozmów o budżecie. Takie jest moje zdanie, a można powiedzieć usłyszeliśmy 

tutaj taki szantaż, że jeżeli wprowadzicie swoje wnioski, no to pogrążycie klub Pelikan, no 

dosłownie taki przekaz. Jestem za tym, żeby spółka powstała. Rzeczywiście jednogłośnie Rada 

uchwaliła milion złotych, łącznie do tego powstania, do powstania spółki tak, że ma być to 

kapitał początkowy i myślę, że nie ma co zmieniać, iść w tą stronę tylko wspólnie pomyśleć 

skąd to finansowanie zdobyć i wskazać odpowiednie źródła już w najbliższej chwili przy 

uchwalaniu budżetu. Dziękuję ślicznie.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Głos zabiera pan 

Krzysztof, o przepraszam pan Burmistrz, ja zwróciłam uwagę.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Ja to też, żeby doprowadzić tą wypowiedź 

do prawdy. No wnioski Państwa nie wpłynęły miesiąc temu, tylko jeden wpłynął 10 stycznia, 

czyli Państwa, PiS, natomiast Łączy nas Łowicz wpłynął 16 stycznia, 16 stycznia. Natomiast 

po sesji tej grudniowej mieliśmy się spotkać szybko i to spotkanie było ustalone. Natomiast 

zostało odwołane i wnioski te, które wpłynęły i myśmy je bardzo dokładnie omówili. Ja też 

jestem gotowy, też o nich opowiedzieć i pewnie przy budżecie i przy tych wnioskach będę, 

będę o nich mówił, bo rozmawialiśmy o tym co się da zrobić i część tych wniosków Państwa 
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przecież w tej autopoprawce zostało uwzględnione, właśnie po tych spotkaniach z Państwem. 

Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję. Tutaj pan radny 

w międzyczasie jak pan Burmistrz zabierał głos mówił, że składał wniosek do projektu budżetu 

w miesiącu wrześniu, zarówno pan radny Zieliński i pan radny Szymon Szaleniec. Głos zabiera 

pan Szymon Szaleniec i zamykamy dyskusję, aj przepraszam pan Krzysztof Olko. 

Pan Krzysztof Olko, Szymon Szaleniec i zamykamy dyskusję.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Olko – „Pani Przewodnicząca, Panie 

Burmistrzu, Szanowni Państwo. Chciałbym uspokoić, że no nie będzie tak źle jak Państwo 

tu rokują. Panie Kamilu nie pozwolimy, żeby klub upadł, tym bardziej nie spadł, przynajmniej 

na razie niesportowo z ligi. Ja mam kilka pytań, przede wszystkim mam pytanie, bo te długi też 

tak urosły do takiej rangi ważnej wiadomości. Panie Burmistrzu chciałem się dowiedzieć czy 

zgodnie, zgoda na przejęcie klubu i jego, jego zobowiązań, znaczy przekształcenie w spółkę 

nie wiąże się z uregulowaniem wszystkich długów, nie tylko długów względem, w stosunku 

do miasta, bo mi się coś wydaje, że tak chyba reguluje, regulują to przepisy w związku. Jeżeli 

chcemy przekształcać klub stowarzyszeniowy w spółkę miejską to się chyba wiąże to, żebyśmy 

przejęli wszystkie, ale to chciałbym, żeby pan Burmistrz mi to potwierdził, albo zaprzeczył, 

to jest jedna rzecz. Nie, nie chwileczkę i z tego też co wiem to mamy jeszcze spokojnie 

na przejęcie, na te przekształcenia to mamy jeszcze czas do końca lutego, czyli formalnie nic 

się nie stanie. Ja wiem, że teraz chodzi o powołanie spółki i żeby ci działacze działali i tak dalej, 

ale formalnie nic do końca lutego się nie dzieje, jeżeli chodzi o przekształcenie klubu z klubu 

stowarzyszeniowego na klub miejski, czyli tu sportowo mamy spokój do końca lutego. Teraz 

kwestia tylko, żebyśmy spokojnie się zebrali, przegłosowali tą sprawę na, jeżeli chodzi o sesję 

nadzwyczajną i te fundusze dla klubu i to na razie to. Jeszcze jedna rzecz. Bardzo się cieszę, 

że padły tu takie słowa, że rada nadzorcza będzie bezpłatna. Mi się wydaje, że nie pamiętam, 

żeby rada nadzorcza, nawet z urzędników składająca się pracowała pro bono, ale jaki ma tak 

być to bardzo się cieszę. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Pan Burmistrz zabiera 

głos i ad vocem do pana Olko pan, pan, przepraszam Kamil Górski. Tak panie Kamilu, 

potwierdza pan, dobrze.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Jeśli chodzi o radę nadzorczą, w ZUM była 

początkowo bezpłatna, początkowo tak. No wiadomo, że też wiecznie nikt nie będzie poświęcał 

czasu, umiejętności, wiedzy.” 

 

Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta – „W ZEC za Burmistrza Budzałka również.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Jeśli chodzi o przekształcenie. Nie mówimy 

tu o przekształceniu, tylko o przejęciu sekcji piłkarskiej ze stowarzyszenia do nowego 

powstałego podmiotu wskazanego przez miasto i tak została uchwała podjęta. Jeśli chodzi 

o zobowiązania to też o tym mówiłem, zobowiązania w stosunku do miasta i zobowiązania 
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w stosunku do zawodników, czyli te wynikające z PZP-u. Natomiast tam są też zobowiązania 

wynikające z wprowadzenia działalności gospodarczej, a nie klubu więc tutaj, 

to co powiedziałem nie wykluczamy takiej możliwości. Natomiast ona będzie musiała 

podlegać głębokiej analizie. Też powiedziałem to na sesji, że to my jako Urząd Miasta bierzemy 

na siebie olbrzymią odpowiedzialność, bo to nas z tego tytułu będziecie rozliczać, nie tylko 

Państwo, ale RIO i organy państwowe, które, które będą śledziły co się działo, dlaczego 

to wzięliśmy, jakie przesłanki były. To my będziemy kontrolowani, nie Państwo. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ad vocem do pana Krzysztofa Olko 

zabiera głos pan Kamil Górski i tak jak powiedziałam pan Szymon Szaleniec i kończymy 

dyskusję. Dziękuję.” 

 

Radny Kamil Górski – „Panie Krzysztofie my nie mamy nic pewnego do 28-ego. 28 luty 

to jest data graniczna, gdzie stowarzyszenie musi przekazać sekcje do spółki miejskiej, tak, ale 

jak Pan sobie wyobraża funkcjonowanie klubu przez te półtora miesiąca? Jak Pan sobie 

wyobraża, że prezes klubu pójdzie do drużyny i zobowiąże się, że wypłaci im jakiekolwiek 

pieniądze. Przecież drużyna musi funkcjonować przez te półtora miesiąca, nie możemy czekać 

do 28 lutego, bo 28 lutego to nie będzie tam już nic i nikt tam nie zostanie. Proszę postawić się, 

no przecież działa Pan w sporcie tyle lat, no to dla mnie takie rzeczy wypowiedziane to są 

zupełnie niezrozumiałe, no. Przecież 28 luty to jest data graniczna, do których musi ostatecznie 

dojść do kwestii formalnych związanych z Łódzkim Związkiem Piłki Nożnej i z Polskim 

Związkiem Piłki Nożnej, jeżeli chodzi o przekazanie sekcji piłkarskiej, ale prezes spółki, 

uruchomienie spółki jest potrzebne natychmiast. Kto ma kontraktować nowych zawodników, 

kto ma odpowiadać za okres przygotowawczy. Nie, naprawdę jestem zdziwiony.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pan Krzysztof Olko ad vocem.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Olko – „No to właśnie Pana wyprowadzam 

z tego zdziwienia, bo Pan końcówki mojej nie słyszał, że musimy się spotkać na sesji 

nadzwyczajnej i podjąć decyzję odnośnie finansowania, a tylko mówiłem o kwestii sportowej. 

Pan tego akurat nie wychwycił, Pan odbija mi piłeczkę mówiąc, że nie rozumie Pan, że ja tak 

myślę. Powiedziałem Panu o tylko typowym sportowym, sportowym przejęciu, czyli 

te formalności względem Łódzkiego Związku Piłki Nożnej. Jeżeli chodzi o finansowanie, zdaje 

sobie z tego sprawę, że spółka musi mieć pieniądze. Tylko się za, tylko musimy się w tym 

temacie spotkać jak najszybciej na sesji nadzwyczajnej, co deklarowaliśmy dzisiaj i nie tylko 

ja.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „I jeszcze Pan.” 

 

Radny Kamil Górski – „No ja mam wrażenie, że Pan akurat nie rozumie. To kto ma teraz 

wejść do zawodników i przekazać im informacje, kto ma to zrobić i na jakiej podstawie?” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pan Burmistrz zabiera głos Proszę 

Państwa proszę o ciszę.” 



24 

 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Ja jeszcze tylko o jednej rzeczy zapomniałem. 

Te wnioski, które były do września składane to tych wniosków pewnie dwóch kadencji braknie, 

żeby je zrealizować. Uwzględniliśmy te, które uważaliśmy za najważniejsze. Natomiast 

15 listopada dostaliście Państwo projekt budżetu i, i od tego momentu, tak naprawdę w zasadzie 

od grudnia zaczęliśmy dyskutować na temat uwzględnienia lub nieuwzględnienia kolejnych 

inwestycji. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Jako ostatni głos zabiera 

pan Szymon Szaleniec.” 

 

Radny Szymon Szaleniec – „Dobrze, że pan Burmistrz teraz powiedział, bo już miałem 

powiedzieć, że mija się Pan z prawdą mówiąc, że składaliśmy wnioski 10 stycznia, tak? 

Grudnia. Złożyliśmy i prosiliśmy o ten wniosek już we wrześniu, o te niektóre. Czekaliśmy 

na projekt budżetu, czytaliśmy, potem złożyliśmy go jeszcze raz. Natomiast ja nie o tym 

głównie. Szanowni Państwo jesteśmy na najważniejszej sesji praktycznie w tym roku. No chyba 

kolejna to dopiero będzie absolutoryjna, gdzie będziemy decydować o absolutorium 

dla Burmistrza, ale jest to jedna z ważniejszych, ale ta jest najważniejsza, bo ustalamy budżet 

na kolejny rok i jak Pan, panie Tomaszu Rudnicki wypowiadał się nie przerywałem Wam 

i bardzo proszę o szacunek wzajemny.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Nie przerywajmy sobie, naprawdę.” 

 

Radny Szymon Szaleniec – „Bardzo proszę. Bawię Pana, panie Hubercie Krajewski? 

Szanowni Państwo w piątek dostaliśmy informację, znaczy dostaliśmy materiały na sesję. 

Cały weekend bacznie z naszym klubem rozmawialiśmy, dyskutowaliśmy nad tymi 

dokumentami. Ich jest naprawdę sporo. Jest ich około 14 łącznie z kilkudziesięciu stronicowym 

budżetem. W poniedziałek spotkaliśmy się z Burmistrzem w jego gabinecie, aby z nim 

rozmawiać. We wtorek, środę również spotykaliśmy się z radnymi i dyskutowaliśmy nad tymi 

rozmowami, które mieliśmy, to co pan Burmistrz nam powiedział, analizowaliśmy 

to i porównywaliśmy z innymi dokumentami, które są dla nas ważne. We wtorek po południu 

dostajemy jeszcze autopoprawkę o zmianę zupełnej kwoty i w ogóle uwzględnienie niektórych 

inwestycji. Kiedy my mieliśmy się z tym zapoznać? No przecież logiczne jest, że my głosujemy 

przeciwko tego, bo przy 40 stronicowy dokument nie jestem w stanie przeczytać, napisany 

na szybko przed sesją. Dlatego poprosiliśmy o powołanie sesji nadzwyczajnej. Już teraz 

jesteśmy gotowi, żeby spotykać się i rozmawiać o Pelikanie, ale dajcie czas nam się 

przygotować. No sami mówiliście na początku kadencji, aby nie robić rzeczy na kolanie, 

w ostatniej chwili, nie robić wrzutek. Dostajemy informację we wtorek, gdzie pracujemy nad 

najważniejszą sesją w roku. Prosimy Was o to, aby zwołać sesję nadzwyczajną 

i przeprocedujemy to, a Wy z nas robicie grabarzy sportu. No przecież to jest istna demagogia. 

To, jeśli pan Robert Wójcik nazywał się na poprzedniej sesji, że nie jest grabarzem sportu i my 

jesteśmy grabarzami sportu. No to chyba wszyscy jesteśmy teraz już grabarzami sportu, 

z wyłączeniem pana Kamila Górskiego, bo Pan jest niezależny. Dziękuję bardzo.” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo. Ostatni w tym 

punkcie zabiera głos pan Burmistrz i dalej kontynuujemy sesję.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Tak, ja tutaj ad vocem. Widzę, że pan Szymon 

też się uniósł. Każdemu mogą puścić nerwy panie Szymonie, proszę się nie przejmować. Jeśli 

chodzi o analizę tych wielodziesięcio stronicowych dokumentów, wystarczyło przeanalizować 

trzystronicową autopoprawkę, która wprowadzała zmianę, bo mniemam, że do budżetu był Pan 

przygotowany już w grudniu więc nie trzeba było tego powielać. Najistotniejszym dokumentem 

była autopoprawka, którą uwzględniała w części Wasze wnioski, o których też rozmawialiśmy 

i które naszym zdaniem są realne do zrobienia, bo też jak rozmawiałem z panem Michałem 

i tutaj też bardzo dobre takie stwierdzenie na początek i że chcemy, żeby to były inwestycje, 

które zostaną zrealizowane, a nie tylko takie, które zostaną wpisane do budżetu. Ja będąc 

radnym przerabiałem budżety, w których było po 60 inwestycji, a zrealizowanych było 15, 20 

więc my też przedstawiliśmy. Starałem się szczerze z Państwem rozmawiać, to co się 

da zrealizować w tym roku, co możemy ewentualnie przenieść na rok przyszły, do czego trzeba 

przygotować się dokumentacyjnie, a co naszym zdaniem po prostu nie ma sensu tego robić, 

ale no o tym i tutaj tego nie ukrywam, i dzisiaj to powtórzę pewnie przy tych sprawach 

budżetowych, te same słowa, które mówiłem na spotkaniu, bo je doskonale pamiętam. 

Dziękuję.” 

 

Ad. 3 

Protokoły z XII, XIII i XIV Sesji zostały wyłożone w Biurze Rady Miejskiej oraz na sali obrad.  

Radni innych propozycji oraz uwag nie zgłosili. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że skoro uwag nie 

zgłoszono, protokoły zostały przyjęte bez zmian. 

 

Ad. 4 

Informacja Burmistrza Miasta Łowicza dotycząca zgłoszonych żądań wynikających z art. 

36 ust. 1-3 i ust. 5 oraz wydanych decyzji na podstawie art. 37 ust. 6 i 7 ustawy z dnia 

27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym – przedstawiła pani 

Agnieszka Karczewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami, Planowania Przestrzennego 

i Rolnictwa. 

(stanowi załącznik) 

 

Radni pytań, uwag nie zgłosili. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że Rada Miejska przyjęła 

powyższą informację. 

 

Ad. 5 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIX/256/2020 Rady Miejskiej 

w Łowiczu z dnia 26 listopada 2020 r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Łowicza, fragment obszaru urbanistycznego Korabka, w rejonie 
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ulicy Poznańskiej – Strzelczewskiej (w zakresie terenu o symbolu 4.258.P.) – przedstawiła 

pani Agnieszka Karczewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami, Planowania 

Przestrzennego i Rolnictwa. 

(stanowi załącznik) 

 

Radni pytań, uwag nie zgłosili. 

 

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił przewodniczący komisji radny 

Jakub Wolski. 

Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawił przewodniczący komisji radny Jacek 

Kaźmierski. 

(stanowią załącznik) 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

Nr XXIX/256/2020 Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia 26 listopada 2020 r. w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Łowicza, fragment obszaru 

urbanistycznego Korabka, w rejonie ulicy Poznańskiej – Strzelczewskiej (w zakresie 

terenu o symbolu 4.258.P.). 

 

1. Radny Lech Aniszewski nie brał udziału w głosowaniu. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „za”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „za”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „za”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki nie brał udziału w głosowaniu. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „za”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski głosował „za”. 

19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”. 

 

19 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że Rada Miejska podjęła 

jednogłośnie 

UCHWAŁĘ XV/100/2025 

 

Ad. 6 

Projekt uchwały w sprawie zaproszenia do osiedlenia się na terenie Gminy Miasto Łowicz 

w ramach procedury repatriacyjnej nieokreślonej imiennie rodziny polskiego 

pochodzenia – przedstawiła pani Katarzyna Skierska-Pięta Sekretarz Miasta. 

(stanowi załącznik) 

 

Radni pytań, uwag nie zgłosili.  

 

Opinię Komisji Społecznej – przedstawiła przewodnicząca komisji radna Katarzyna Tadeusiak. 

Opinię Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej – przedstawił przewodniczący komisji radny Michał 

Zieliński.  

(stanowią załącznik) 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie projektu uchwały w sprawie zaproszenia do osiedlenia się 

na terenie Gminy Miasto Łowicz w ramach procedury repatriacyjnej nieokreślonej 

imiennie rodziny polskiego pochodzenia. 

 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „za”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „za”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „za”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „za”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „za”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski głosował „za”. 

19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”. 
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21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że Rada Miejska podjęła 

jednogłośnie 

UCHWAŁĘ XV/101/2025 

 

Ad. 7 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejskiego Planu Adaptacji do 

Zmian Klimatu dla Miasta Łowicza – przedstawił pan Jacek Wiśniewski Naczelnik Wydziału 

Inwestycji i Pozyskiwania Środków Zewnętrznych. 

(stanowi załącznik) 

 

W dyskusji wzięli udział: radny Robert Wójcik, pan Jacek Wiśniewski Naczelnik Wydziału 

Inwestycji i Pozyskiwania Środków Zewnętrznych, radny Jacek Kaźmierski, radny Maciej 

Pochwała, radny Bogdan Kostrzewa, pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta, radna Grażyna 

Rosa-Wüstermann, radny Michał Zieliński, radny Lech Aniszewski, radny Sebastian Popiel. 

 

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił przewodniczący komisji radny 

Jakub Wolski. 

Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawił przewodniczący komisji radny Jacek 

Kaźmierski. 

(stanowią załącznik) 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

Miejskiego Planu Adaptacji do Zmian Klimatu dla Miasta Łowicza. 

 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „za”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „za”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „za”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „za”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „za”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 
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18. Radny Jakub Wolski głosował „za”. 

19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”. 

 

21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że Rada Miejska podjęła 

jednogłośnie 

UCHWAŁĘ XV/102/2025 

 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie w sprawie w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łowiczu na 2025 rok – przedstawił przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej rady Sebastian Popiel. 

 

(stanowi załącznik) 

 

Radni pytań, uwag nie zgłosili. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie projektu uchwały w sprawie w sprawie zatwierdzenia planu 

pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łowiczu na 2025 rok. 

 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „za”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „za”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „za”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „za”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „za”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak nie brała udziału w głosowaniu. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski głosował „za”. 

19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 
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21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”. 

 

20 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że Rada Miejska podjęła 

jednogłośnie 

UCHWAŁĘ XV/103/2025 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek ogłosiła przerwę. 

Przerwa od godziny 15:30 do godziny 16:33. 

 

Po przerwie. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa kontynuujemy 

obrady XV Sesji Rady Miejskiej. Przed przerwą zamknęliśmy punkt 8, za chwileczkę będziemy 

procedować punkt 9. Jest z nami pan mecenas i bardzo prosimy o zabranie głosu w temacie 

wniosku jaki zgłosiła, zgłosiła radna Chylińska czy uchwała budżetowa może być 

podejmowana przez radnych przed Wieloletnią Prognozą Finansową. Bardzo proszę.” 

 

Pan Grzegorz Stefański adwokat – „Szanowna Rada, Pani Przewodnicząca, Panie 

Burmistrzu, Zgromadzeni Goście. Odpowiadając na postawione pytanie: czy pierwsza ma być 

uchwalana uchwała o Wieloletniej Prognozie Finansowej czy uchwała budżetowa przedstawię 

swoje stanowisko, przedstawię swoją opinię i ją uzasadnię. Po pierwsze moim zdaniem uchwała 

dotycząca Wieloletniej Prognozy Finansowej powinna być podjęta wcześniej, w pierwszej 

kolejności niż uchwała budżetowa. Dlaczego? Wieloletnia Prognoza Finansowa ma charakter 

pierwotny i oznacza, że uchwała budżetowa powinna być zgodna z tą Wieloletnią Prognozą 

Finansową. Drugi argument, to Wieloletnia Prognoza Finansowa określa plan działań 

w perspektywie wieloletniej natomiast uchwała budżetowa jest konkretyzowaniem tych planów 

na dany rok budżetowy, w tym wypadku 2025. Szanowna Rado, dlaczego uważam, że tak, 

że pierwsza powinna być podjęta uchwała budżetowa. Wynika to z przepisów, z przepisów 

ustawy o finansach publicznych. Jeżeli przeczytamy dwa artykuły, artykuł 230 ustęp 6 ustawy 

o finansach publicznych w związku z artykułem 229 ustawy o finansach publicznych, to chyba 

nie będziemy mieli wątpliwości, dlaczego uchwała budżetowa musi być pierwsza, przepis, 

przepraszam uchwała w zakresie Wieloletniej Prognozy Finansowej musi być pierwsza. 

Artykuł 230 ustęp 6 ustawy o finansach publicznych brzmi uchwałę, czyli o Wieloletniej 

Prognozie Finansowej organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego podejmuje nie 

później niż uchwałę budżetową, tak, a dalej artykuł 229 wskazuje również na kolejność 

podejmowania uchwał, który brzmi wartości przyjętych w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

i budżecie jednostki samorządu terytorialnego powinny być zgodne, i tutaj są wymienione 

określone warunki, ale jakby brzmienie literalne tych dwóch przepisów w zakresie usytuowania 

nazwy Wieloletniej Prognozy Finansowej i budżetu jednostki samorządu terytorialnego 

powoduje,  że ja uważam, że pierwsza powinna być uchwała dotycząca Wieloletniej Prognozy 

Finansowej, a następnie uchwała budżetowa. Szanowna Rado nie znalazłem żadnego 

orzeczenia sądów administracyjnych dotyczących kolejności podejmowania uchwał, 
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ale znalazłem dwie opinie Regionalnych Izb Obrachunkowych, jedna jest ta opinia Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Gdańsku, druga jest to regionalna, opinia Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku, które zajmowały się jakby odpowiedziami na pytania, 

które stawiały jednostki samorządowe. W jednym wypadku było to starostwo, w drugim była 

to gmina i z tych opinii wynika wprost, że najpierw dla prawidłowości, dla zgodności z prawem 

powinna być podjęta uchwała w zakresie Wieloletni Prognozy Finansowej, a następnie uchwała 

budżetowa. Jeśli ktoś chciałby sprawdzić jaka to jest, gdzie są te opinie, opinia RIO w Gdańsku 

jest w ich social mediach więc każdy może to sprawdzić, a jeżeli chodzi o Regionalną Izbę 

Obrachunkową w Białymstoku jest to opinia z 12 października 2020 roku o sygnaturze RIO 2-

025-30/20. Dlatego przedstawiam Szanownej Radzie taką opinie jak powiedziałem. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję, dziękuję uprzejmie 

za wypowiedź. Ja mam pytanie do Pani radnej wnioskodawczyni czy Pani podtrzymuje swój 

wniosek, bo za chwilę otworzę punkt 9 i chciałabym wiedzieć, czy Pani podtrzymuje zgłoszony 

wniosek.” 

 

Radna Dorota Chylińska – „Ktoś ma, dziękuję. Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni 

Radni, Panie Burmistrzu, Goście. Ile prawników tyle interpretacji, my ze swojej strony wiemy, 

że to jest zgodne z prawem także podtrzymuję wniosek.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję, zgłasza się pan 

Robert Wójcik.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Pani radna powiedziała, że ilu prawników tyle opinii. Chciałbym, 

żeby Pani przytoczyła jakąś opinię prawnika potwierdzającą Pani tezę.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę uprzejmie.” 

 

Pan Grzegorz Stefański adwokat – „Dziękuję. Jeszcze chciałbym zwrócić na uwagę na jedną 

rzecz, a mianowicie jaki był zwyczaj tutaj w Radzie Miejskiej czy kiedykolwiek przez czas 

trwania samorządu od 1990 roku ktoś jest w stanie wskazać rok, w którym najpierw Rada 

Miejska przyjmowała uchwałę budżetową, a następnie Wieloletnią Prognozę Finansową. 

Ja ze swej strony, no starałem się ustalić tą informację, nie ustaliłem. Natomiast tutaj Pani radna 

ma jedno, ile prawników tyle opinii natomiast może nie do końca. Analizując komentarze jakie 

znajdują się pod tymi przepisami większość prawników jest zdania, że najpierw Wieloletnia 

Prognoza Finansowa. Tylko jeden napisał opinię, w takich rozważaniach, właściwie co by było, 

to co ja czytałem co by było, gdyby rada najpierw podjęła taką uchwałę, a nie inną. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo. Pan radny 

Zieliński się zgłasza.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo już dwukrotnie, tak jak 

powtarzałem wcześniej byliśmy informowani, że Wojewoda Łódzki nam zdejmie tą uchwałę, 
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trzecim razem będzie to weryfikowało RIO, a ja mówię sprawdzam. Poproszę o przejście 

do głosowania. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „A przepraszam, bo ja się nie 

włączyłam, ad vocem. Proszę mówić. Proszę mówić pani Grażyno.” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Dziękuję bardzo. Mam pytanie czy wówczas, kiedy 

były te sprawy również rada, zasięgaliśmy, tutaj, jeśli chodzi opinii radcy? Nie no, bo Pan 

mówi, że, ja do Pana się zwracam, bo Pan teraz wydał.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „O jakie dwie opinie, panie Michale?” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „O jakie opinie to chodziło i czy?” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Zabiorę głos, bo tutaj ja też nie lubię. jak ktoś 

mija się z prawdą, a pan Michał lubi, jak widzę. Opinia Wojewody była taka, że nie będzie się 

zajmował sprawą, bo to nie jest w jego kompetencjach więc nie było wydanej opinii. Proszę 

naprawdę mówić prawdę, dobra. Co napisał jeszcze więcej Wojewoda, że możemy zwrócić się 

do prokuratury, czego nie zrobiliśmy i to mówię po raz drugi na tej sesji, a Pan jak mantrę 

powtarza tak samo, to samo kłamstwo po raz kolejny więc proszę sobie zapisać, zakodować, 

że nie było opinii, tylko Wojewoda stwierdził, że nie jest w jego kompetencjach zajmowanie 

się tą sprawą. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję. Głosujemy 

wniosek. A przepraszam, pan Jacek i pan Rudnicki oczywiście, tak. Proszę panie Jacku.” 

 

Radny Jacek Kaźmierski – „Dziękuję bardzo. Ja chciałbym zadać jeszcze pytanie 

do, w ramach tego wniosku, tej dyskusji, co w przypadku, gdy, dwa przypadki, radni przyjmą 

uchwałę w sprawie WPF, a następnie zmienią budżet i w wyniku na przykład budżetu 

i przychodów, albo co w sytuacji, kiedy na, w trakcie dyskusji o WPF-ie radni na przykład nie 

przejmą WPF-u i jakie ma to swoje konsekwencje na dalszego procedowania budżetu.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo proszę czy pan Burmistrz 

będzie odpowiadał, czy Pan mecenas, bo nie mamy pana Skarbnika jest nieobecny musiał pilnie 

wyjechać.” 

 

Pan Grzegorz Stefański adwokat – „Szanowni Państwo pytanie bardziej byłoby 

do Skarbnika, ale postaram się na gorąco odpowiedzieć. Pierwsze pytanie, tylko żebym 

powtórzył je i dobrze zrozumiał. Pierwsze pytanie dotyczyło sytuacji, w której Rada Miejska 

tutaj zmieni WPF, a później uchwali budżet, tak. Rozumiem, z zasady jest, że budżet musi się 

zgadzać z Wieloletnią Prognozą, co najmniej w zakresie: w wyniku budżetu, to jest tak 

enigmatycznie przepis napisany, w wyniku budżetu i w związanych z nim kwot przychodów 

i rozchodów oraz długi jednostków samo, oraz długi jednostki samorządu terytorialnego, czyli 
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odnosząc się do przepisów ustawy o finansach publicznych, WPF i budżet, jako te dwie 

uchwały muszą być co najmniej zgodne w zakresie ogólnego wyniku budżetu, czyli matematyki 

i związanych z tym kwot przychodów i rozchodów oraz długi jednostki samorządu 

terytorialnego. Tak mówi przepis ustawy o finansach publicznych. Skutek jaki może być, jeżeli 

jedna uchwała będzie niezgodna z drugą w tym zakresie, no prawdopodobnie będzie 

Regionalna Izba Obrachunkowa musiała się tym zająć. A drugie pytanie dotyczyło, czy jeżeli 

najpierw będzie uchwalony budżet, tak. Nie przyjmą WPF-u, a przyjmą budżet. Przyznam się 

szczerze, że jeszcze nigdy z takim pytaniem się nie zetknąłem w swojej praktyce 

samorządowej. Nigdy nie spotkałem się z taką sytuacją, że Rada może jedną uchwałę przyjąć, 

a drugiej nie przyjąć, gdy są to dwie obligatoryjne uchwały. Jeżeli mam udzielić odpowiedzi 

to proszę o kilka minut przerwy, bo po prostu muszę się chwilę zastanowić.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Może, chwileczkę, 

chwileczkę, chwileczkę panie Tadeuszu, bo ja mam zapisanych Panów radnych, pan Rudnicki, 

pan Szaleniec i potem pan Tadeusz”  

 

Radny Tomasz Rudnicki – „Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, Panie Burmistrzu. 

Ja mam nieodparte wrażenie, że ile razy byśmy nie spytali się prawnika i dostajemy jakąś 

interpretację konkretną to i tak zawsze prawda jest po stronie klubu Łączy nas Łowicz i klubu 

PiS, bo po prostu mają większość i to jest, i to jest ich prawda. Nieważne co prawnik powie, 

czy to jest zgodne z prawem, czy niezgodne to i tak prawda jest po ich stronie. Dziękuję 

bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję panie radny. Proszę o głos 

pan Szymon Szaleniec. 

 

Radny Szymon Szaleniec – „Ja oddam głos koledze.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo proszę, pan Michał Zieliński 

zamiast pana Szymona, tak?” 

 

Radny Michał Zieliński – „Tak, Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bo jest jeszcze pan Tadeusz Żaczek 

zapisany. Proszę bardzo.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Ja zapytam tak, Panie prawniku czy mamy opinię RIO? 

Czy posiada Pan opinię RIO o tej sytuacji? Opinię RIO o tej sytuacji, której chcemy dokonać, 

czyli najpierw WPF, później dopiero budżet, znaczy najpierw budżet, a potem dopiero WPF, 

czy ma Pan taką opinię z RIO?” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Znaczy ja może tutaj zabiorę głos w tej sprawie.” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pan Burmistrz, pan Burmistrz, 

proszę pozwolić.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Ja też mam takie nieodparte wrażenie, że my 

możemy mówić, a co innego odbiór jest po drugiej stronie. Pan mecenas mówił podczas swojej 

wypowiedzi, że ma dwie opinie RIO w Gdańsku i drugą w Białymstoku. Zadaje Pan dodatkowe 

pytania. Dwie tak jakby Regionalne Izby Obrachunkowe zajmowały się sprawami w Gdańsku 

i w Białymstoku i obie stwierdziły jednoznacznie. Natomiast ja też, żeby skrócić tą dyskusję, 

bo i tak Państwo zrobicie co będziecie chcieli. Być może jest faktycznie tak jak w komentarzu, 

który pan Jacek Kaźmierski pokazywał, że jest to złamanie prawa, natomiast na tyle nieistotne, 

na tyle nieistotne, że RIO się tym nie będzie chciało zajmować, co niewątpliwie mówi, 

że złamanie prawa nastąpiło. Dziękuję bardzo.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Ad vocem.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę bardzo.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Ja zapytam, czy mamy opinię RIO z Łodzi.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Opinia RIO może być wydana w konkretnej 

sprawie. Skoro się tym nie zajmowaliśmy jeszcze to takiej opinii nie ma, a poza tym nie wiem, 

czy ktokolwiek będzie o nią występował, czy będzie taka potrzeba więc. Panie Michale, panie 

Michale też, żeby Pan zrozumiał nie, nie wystąpiliśmy. Nie mieliśmy, tak jakby w ciągu tej 

godziny przerwy, nie napisaliśmy do RIO i RIO nam nie odpowiedziało, nie. Dzięki.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję. Pan Tadeusz 

Żaczek i potem pan Robert Wójcik. Nie, przepraszam, potem pan Szymon Szaleniec i pan 

Robert.” 

 

Radny Tadeusz Żaczek – „Pani Przewodnicząca, Szanowni zebrani Radni, Goście ja jestem 

po raz siódmy, siódmy raz radnym oraz siódmy raz, czyli siódmą kadencję i nie pamiętam, żeby 

po prostu najpierw był budżet, a później był wp, wph, WPF. Dzięki.” 

 

Głos jednego z radnych – „Od 2011 jest WPF.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „No tak od 11. Pan Szymon Szaleniec 

zabiera głos, tak. Proszę.” 

 

Radny Szymon Szaleniec – „Tak, dziękuję. Szanowna Pani Przewodnicząca, Drodzy Radni 

to ja mogę, może poczekajmy na Skarbnika i dowiedzmy się na te pytania pana Jacka 

Kaźmierskiego, dowiedzmy się. To jest najważniejsza kwestia.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pana Skarbnika już nie będzie. 

Rozmawiałam przed przerwą i już nie będzie. Musiał wyjechać.” 
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Radny Szymon Szaleniec – „Najważniejsza sesja w roku, budżetowa.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ale miał załatwiony termin wyjazdu 

do Warszawy i powiedział, że go już nie będzie.” 

 

Radny Szymon Szaleniec – „Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ja nie jestem pracodawcą pana 

Skarbnika, ale mówił, że nie będzie już na sesji. Pan Robert Wójcik, proszę.” 

 

Pani Katarzyna Marczak Kierownik Biura Rady Miejskiej – „Burmistrz prosi.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Szanowni Państwo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Poczekaj Robercie. Bardzo proszę, 

przepraszam, panie Burmistrzu.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Pan Skarbnik miał zaplanowany dawno temu 

wyjazd. Nikt nie podejrzewał, że ta sesja będzie trwała tak długo. Raczej sądziliśmy, byliśmy 

dobrej myśli, że doszliśmy do konsensusu i porozumienia. Natomiast na wszystkie pytania 

dotyczące rzeczy, które są na sesji procedowane będę odpowiadał ja, ewentualnie inne osoby 

z ramienia Urzędu, które tutaj są i myślę, że są wystarczające. Pan Skarbnik miał dawno temu 

zaplanowany wyjazd, ważny. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo. No czasami 

te terminy występują po sobie i tutaj to jest czysty przypadek, że Skarbnika nie ma. Panie 

Robercie, proszę.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 

No w ogóle nie rozumiem pytania czy wystąpiliście o opinię w takiej sprawie. A skąd Burmistrz 

miał wiedzieć, że to w ogóle zaistnieje. Wypracowanie opinii przez RIO to są tygodnie, jak nie 

miesiące. Panie Michale tak jest. Myślałem, że jak Pan już jest drugą kadencję radnym to Pan 

się czegoś nauczył. Od Pana wymagałbym już ciut więcej, ale mam wrażenie, że nawet 

Ci młodzi radni wiedzą dużo więcej od Pana.” 

 

Głos jednego z radnych – „Nieładnie, nieładnie.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo. Nie widzę, nikt się 

z Państwa nie zgłasza. Proszę Państwa, Pani radna podtrzymała swój wniosek o zmianę 

porządku, zatem bardzo proszę za chwileczkę będziemy głosować.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie zmiany porządku obrad polegającej na przeniesieniu 
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do podpunktu 9.4 podpunktu 9.5 podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 

Łowicza na 2025 rok z autopoprawkami, a kolejne podpunkty ulegną przesunięciu. 

 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „przeciw”. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski „wstrzymał się” od głosu. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „przeciw”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „przeciw”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „przeciw”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „przeciw”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „przeciw”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosowała „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski głosował „za”. 

19. Radny Robert Wójcik głosował „przeciw”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „przeciw”. 

 

12 „za”, 8 „przeciw”, 1 „wstrzymujący” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że Rada Miejska zmieniła 

porządek obrad większością głosów. 

 

Ad. 9 

Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Łowicz na lata 2025-2033 

z autopoprawką i uchwalenie budżetu na 2025 rok z dwiema autopoprawkami. 

 

Ad. 9.1  

Opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

możliwości sfinansowania deficytu budżetu Miasta Łowicz w 2025 roku oraz projektu 

budżetu Miasta Łowicz na 2025 rok – przedstawił pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta. 

(stanowią załącznik) 

 

Ad. 9.2 

Opinie poszczególnych Komisji Rady Miejskiej w sprawie projektu Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasta Łowicz na lata 2025-2033 z autopoprawką i projektu budżetu 

na 2025 rok z dwiema autopoprawkami przedstawili przewodniczący komisji: 
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Opinię Komisji Społecznej – przedstawiła przewodnicząca komisji radna Katarzyna Tadeusiak. 

Opinię Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej – przedstawił przewodniczący komisji radny Michał 

Zieliński. 

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił przewodniczący komisji radny 

Jakub Wolski. 

Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawił przewodniczący komisji radny Jacek 

Kaźmierski. 

(stanowią załącznik) 

 

Ad. 9.3 

Dyskusja i wnioski do projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025 – 2033 

z autopoprawką i projektu budżetu na 2025 rok z dwiema autopoprawkami. 

 

Projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Łowicz na lata 2025-2033 

z autopoprawką – przedstawił pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta. 

(stanowi załącznik) 

 

Projekt budżetu Miasta Łowicza na 2025 rok z dwiema autopoprawkami – przedstawił 

pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta. 

(stanowi załącznik) 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Omówię wnioski, które wpłynęły do budżetu, 

a które, które zrealizować, no Państwo będziecie decydować, czy zostaną zrealizowane, a więc 

16 stycznia 2025 roku klub radnych Łączy nas Łowicz złożył do mnie pismo i na ten temat 

rozmawialiśmy, odnośnie wprowadzenia do budżetu oprócz tych inwestycji, które znajdują się 

remontu ulicy Filtrowej z chodnikiem na kwotę 250 000 zł i tutaj stwierdziliśmy zgodnie, że tą 

inwestycję wykona Zakład Usług Komunalnych. Zakład Usług Komunalnych tam robił ostatnio 

kanalizację i wodę. Tak jakby ta droga, głównie prowadzi właśnie do Zakładu Usług 

Komunalnych, jako że w tej chwili realizowana jest inwestycja związana z punktem odbioru 

ścieków z przydomowych oczyszcza, z przydomowych szamb więc tą drogę w tym roku ZUK 

planował zrobić. Nie ma sensu jej uwzględniać w budżecie. Budowa ulicy dojazdowej przy 

osiedlu Marii Konopnickiej, 200 tysięcy złotych. Jak ktoś nie wie, to jest taka, wniosek o drogę 

od garaży Łowickiej Spółdzielni Mieszkaniowej do bramy pożarowej. Tutaj rozmawialiśmy 

o tym, że na obecną chwilę nie ma sensu tej inwestycji wprowadzać do budżetu z tego względu, 

że trzeba zapytać Generalną Dyrekcję o zlokalizowanie zjazdu. Natomiast jeśli Generalna 

Dyrekcja wyrazi zgodę to jak najbardziej taką inwestycję w przyszłości można wprowadzić. 

Kolejny wniosek z tej listy to jest utwardzenie parkingu przy cmentarzu Emaus, 150 000 zł. 

Tutaj nie tylko klub radnych Łączy nas Łowicz składał wniosek w tej sprawie, ale też 

i Łowickie.pl. Tadeusz Żaczek od wielu lat wnioskował o to i w autopoprawce, która została 

odrzucona ten wniosek został wpisany do realizacji. Pierwotnie chcieliśmy to zrobić w ramach 

bieżącego utrzymania dróg przez ZUM. Natomiast jeśli zależało na wpisaniu tej inwestycji 

do planu budżetowego to próbowaliśmy ją wprowadzić. Utwardzenie i oświetlenie drogi 

między ulicą Bortnowskiego, ulicą Grunwaldzką, 150 000. Tutaj na spotkaniu razem 
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omawialiśmy ten temat, że najpierw w pierwszej kolejności trzeba by było przygotować 

dokumentację, trochę szerszą, żeby ta droga prowadziła do Bołtucia, bo to się wydaje taki ciąg 

komunikacyjny dosyć istotny, dlatego w kwocie przygotowania dokumentacji drogowej 

chcieliśmy zwiększyć o 50 tysięcy tak jakby ten paragraf, żeby te wszystkie prace projektowe 

związane z wnioskami, o których jeszcze będę mówił mogły zostać wykonane w tym roku. 

Kolejny, tak jakby wniosek to jest remont toalet w Szkole Podstawowej nr 1 na kwotę 300 000 

zł. Myśmy uwzględnili wniosek Pani Dyrektor do budżetu i 250 000 na remonty szkoła 

w budżecie swoim posiada. Natomiast stwierdziliśmy, że jeśli jest taka wola, żeby to zadanie 

inwestycyjne pojawiło się, chociaż trudno remont nazwać zadaniem inwestycyjnym, bo to nie 

jest inwestycja tylko po prostu odnowienie tego istniejącego stanu, wprowadziliśmy 

do budżetu, planowaliśmy wprowadzić do budżetu 100 tysięcy złotych, pomniejszając kwotę 

wydatków remontowych w szkole, bo 250 tysięcy to był największy, tak jakby budżet 

na wydatki remontowe szkół. Pozostałe szkoły mają wiele mniejsze, chociaż potrzeby mają 

może czasami większe. Ja tutaj też mówiłem o tym, że w Szkole Podstawowej nr 4 groziło nam 

spadek elewacji. Musieliśmy zakołkować ją bardzo szybko, interweniować, klej podkleić, 

ponieważ no z powodu wadliwego zamontowania kilkanaście lat temu odspoiło 

się termomodernizacja, co zrobiliśmy. Koszt tego to był 37 tysięcy złotych. Mamy problem 

z dachem w Szkole Podstawowej nr 2. Tam trzeba zrobić dokumentację i go wyremontować. 

To też w autopoprawce zaproponowaliśmy natomiast Państwo to odrzucili. Jeśli chodzi 

o obiekty sportowe. Modernizacja boiska przy Szkole Podstawowej nr 7, 600 tysięcy złotych. 

W odrzuconej autopoprawce były 150 tysięcy na przygotowanie dokumentacji dla czterech 

boisk, obiektów sportowych. Dwa na modernizacje Orlików i boisk już istniejących, czyli 

Szkoła Podstawowa nr 1 i właśnie Szkoła Podstawowa nr 7 i dwa na nowe boiska przy Szkole 

Podstawowej nr 4 i na Górkach. Tam chcieliśmy zagospodarować te, te, te, te boiska to za dużo 

powiedziane, ale to miejsce, które, które jest tak jakby sportowe. I kolejna rzecz, którą, która 

była wnioskowana to remont boiska przy Alejkach Sienkiewicza i tutaj stanowczo 

i z Burmistrzem Kłosem stwierdziliśmy, że tam nie ma sensu boiska budować. Bardzo blisko 

jest boisko Orlik przy Szkole Podstawowej nr 1, przy Szkole Podstawowej nr 4 jak powstanie 

to by było już w ogóle świetnie skomunikowane. Natomiast tutaj bardziej to miejsce już jest 

używane przez organizacje pozarządowe jako parking i przez mieszkańców więc w tym 

kierunku byśmy chcieli iść. W trakcie remontu ulicy Konopackiego myśleliśmy o przerobieniu 

tego miejsca na parking, już taki z prawdziwego zdarzenia. Tam są jeszcze takie urządzenia 

sportowe typu kosze, które są stare i piłkochwyty, które należy zdemontować, a 200 tys. 

zł to też nie jest wystarczająca kwota, żeby jakąkolwiek infrastrukturę sportową tam stworzyć. 

Zresztą uważamy, że to nie jest miejsce, więc to jest jedyna propozycja, z którą tak naprawdę 

się nie zgadzaliśmy. Resztę znalazło odzwierciedlenie w autopoprawce. Oczywiście może 

trochę rozciągnięte w czasie, bo też trzeba mieć świadomość, że duże inwestycje, których 

obecnie w budżecie nie ma. One miały, mają się pojawić, są składane wnioski, dokumentacja 

jest przygotowywana. To są tak jakby propozycje klubu Łączy nas Łowicz. Jeśli chodzi 

o propozycję PiS-u, też te, które zostały uwzględnione to będę mówił, te które wydaje nam się, 

że to nie jest czas jeszcze, albo potrzebna jest przygotowanie dokumentacji. Zwiększenie 

wydatków inwestycyjnych poprzez utworzenie nowego zadania inwestycyjnego w dziale drogi 

publiczne, budowa chodnika w ciągu ulicy Młyńskiej w kwocie 145 tysięcy złotych i tutaj jak 

najbardziej też taki wniosek był i z klubu Łowickie.pl, od lat też Lech Aniszewski chciał, żeby 
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tam ten chodnik powstał i tutaj w ramach bieżącego utrzymania dróg ten chodnik byłby 

poprawiony przez ZUM. Kolejne zadanie to zwiększenie wydatków inwestycyjnych poprzez 

utworzenie nowego zadania inwestycyjnego w dziale drogi publiczne, budowa ulicy 

Strzeleckiej, w kwocie 727 tysięcy złotych. My w tej chwili uzyskujemy pozwolenie 

na budowę, bo zrobiliśmy projekty ulicy Matejki i Włada. To jest bardzo duża inwestycja, czas 

projektów przekroczył rok, jesteśmy na etapie uzyskiwania pozwolenia na budowę i pewnie 

w pierwszej kolejności z dużych inwestycji trzeba by wykonać tą. Ulica Matejki, bardzo istotna, 

która jest w fatalnym stanie, jest wśród i nowo budowanych bloków i domków. W ramach tej 

inwestycji też jest tworzenie parkingu przy kościele na Korabce, duża fajna inwestycja. 

Natomiast zaproponowaliśmy, że w tym roku przygotujemy dokumentację, jako że przy 

10 Pułku Piechoty właśnie ruszyliśmy ze sprzedażą gruntów pod działki, to trzeba by było 

przygotować się dokumentacji do właśnie ulicy 10 Pułku Piechoty między innymi i ulicy 

Strzeleckiej i w tym roku skupić się na tym, bo myślę, że przygotowanie samej dokumentacji 

wraz z infrastrukturą towarzyszącą potrwa około roku, od momentu oczywiście ogłoszenia 

przetargu, wybrania wykonawcy, tak jakby otrzymania niezbędnych pozwoleń i ruszenia 

z inwestycją więc nierealnym jest wydanie tych pieniędzy na dzień dzisiejszy. Natomiast 

bardzo realne jest przygotowanie się do tej inwestycji, zrobienie dokumentacji i w miarę 

pojawiających się środków można wnioskować o dofinansowanie tak duże inwestycji, bo tutaj 

razem z 10 Pułku Piechoty, na której też już dokonaliśmy inwestycji, bo i zrobiliśmy wodociąg 

i kanalizację ściekową, no to jest istotne. Natomiast też doszliśmy do wniosku, że ulic nie 

buduje się przed budowaniem domu. Ulice zazwyczaj buduje się jak już domy powstaną z tego 

względu, że transport ciężki niezbędny do tego, żeby coś zaczęło się budować może te drogi 

rozjechać więc te inwestycje drogowe robi się po wybudowaniu i taka sama intencja była 

w przypadku Włada i Matejki, tak. Te bloki się tam budują wiadomo, że ciężkie samochody 

jeżdżą. Skończą się budować bloki przystąpimy do robienia drogi. Tu uważam, że takie nasze 

rozsądne tłumaczenie. Natomiast dalej, kolejny punkt z tego wniosku to jest zwiększenie 

wydatków inwestycyjnych poprzez utworzenie nowego zadania inwestycyjnego w dziale drogi 

publiczne gminne, koncepcja utwardzenia terenu na potrzeby miejsc postojowych u zbiegu ulic 

Plac Przyrynek, Świętojańska, Bonifraterska, 10 tysięcy złotych. Jedna z tych mapek, która 

została Państwu przekazana to jest właśnie skrzyżowanie tych ulic. Tam jest przewidziana 

droga publiczna w planie zagospodarowania. To jest przedłużenie drogi Starorzecza, które 

w ulicę Świętojańską będzie wychodzić, to by odciążyło i zdjęło nam część problemów 

z Podrzecznej, bo tam jednak te kocie łby one powodują, że wibracje przenoszą się 

na nieruchomości i tutaj dobrze by było rozładować ten ruch w przyszłości. Wstawiliśmy ten 

projekt jako druga, tak jakby drugi etap programu LIFE. Do tego trzeba przygotować się 

dokumentacyjnie, bo oprócz tego, że plan przewiduje tą drogę, natomiast nie przewiduje tam 

parkingów na dzień dzisiejszy, to tworzenie koncepcji jakiejkolwiek, dla tego terenu budowy 

parkingów, no to jest przepalanie pieniędzy, tak jakby nieuzasadniony wydatek, tym bardziej 

planując, planując dużą inwestycję w przyszłości infrastrukturalną. Kolejny punkt to jest drogi 

publiczne gminne, odtworzenie nakładki asfaltowej w ulicy Piaskowej wraz z poprawą 

chodnika, 30 000 zł i tu też na spotkaniu z panem Kaźmierskim mówiliśmy o tym, że w obrębie 

Bratkowice trwają lub rozpoczną się za chwilę trzy duże inwestycje. Pan Karski już 

wystartował, blok na prawie 100 mieszkań. Łowiska Spółdzielnia Mieszkaniowa podpisała 

umowę z wykonawcą i w marcu rusza z budową 96 mieszkań, 500 metrów kwadratowych 
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zaplecza usługowego i jeszcze jest trzeci inwestor, tam koło Jagódki. Od miasta była ta 

kotłownia kupiona, tam też inwestor planuje już budowę więc też tą drogę Piaskową 

wypadałoby zrobić po wykonaniu tych inwestycji, bo na dzień dzisiejszy na Piaskowej jest 

bardzo, tam jest taki niestabilny grunt i z tego powodu też pojawiła się ta kostka, bo ten grunt 

tam się zapadał i bardzo dobrze, że to była kostka na początku, a nie asfalt, bo asfalt by się 

zapadł, trzeba by było kolejne, a kostka jest dużo łatwiej remontować na tym etapie. 

W momencie, kiedy pojawi się duży ruch to znowu mogą się tam jakieś zadolenia pojawić więc 

też rozsądnym dla nas się wydawało, żeby tą inwestycję odciągnąć na za dwa, trzy lata, jak 

te inwestycje blokowe po prostu się zakończą. Poza tym uważamy, że 30 tysięcy to jest za mało 

na wykonanie tego kawałka drogi razem z chodnikiem. Kolejny punkt z propozycji, które 

wpłynęły to jest opracowanie dokumentacji projektowej budowy lub rozbudowy basenu 

miejskiego z przeznaczeniem pod basen rekreacyjny, brodzik dla dzieci, wanny z jacuzzi, 

przebieralniami, tutaj kwota 100 tysięcy złotych. Przygotowanie dokumentacji basenu to jest 

wydatek dużo większy niż 100 tysięcy złotych, Mówiliśmy o tym, że dobrze byłoby się 

wstrzymać do momentu, kiedy będziemy mieć strategię wykorzystania wód geotermalnych 

dla miasta Łowicza, czyli do sierpnia. Być może ta woda będzie się nadawała do celów 

rekreacyjnych, być może to nam otworzy nową drogę więc projektowanie dzisiaj czegoś. 

Rozbudowa basenu nie wchodzi w grę to też, żeby wszyscy mieli świadomość, bo to jest 

budynek, który nie jest, tak jakby nie był w planie, nie miał być basenem, to miała być sala 

gimnastyczna. Ten budynek po prostu trzeba utrzymywać w kondycji użytkowej tak długo jak 

się da, bo, bo problemów jest co niemiara, to nie tylko, one się nie pojawiły dzisiaj, one są 

w zasadzie od zawsze. Tu Krzysiek pewnie będzie mógł powiedzieć dużo więcej, bo, bo pracuje 

w jednostce, która basenem się zajmuje. Ten basen powinien zostać ewentualnie dla szkół, 

szkółek natomiast myśmy złożyli na listę marszałkowską, tak jakby informacje o planowanych 

inwestycjach czy nasze chciejstwa, jakie inwestycje byśmy chcieli wykonać, tam się pojawił 

też basen. Zdajemy sobie sprawę, że mieszkańcy tego chcą, oczekują i my też chcielibyśmy 

to zrobić. To jest kwota 60 milionów, projekt za 100 tysięcy to, no nie da się go wykonać i my 

też uważamy, że to nie ten etap. Jeśli chodzi o kolejny wniosek, zwiększenie wydatków 

inwestycyjnych poprzez utworzenie nowego zadania inwestycyjnego, czyli utworzenia 

przejścia w ulicy Mickiewicza na wysokości Skweru Katastrofy Smoleńskiej w kwocie 

10 tysięcy złotych. Tutaj też rozmawialiśmy o tym, że ta inwestycja powinna być dużo szersza. 

10 tysięcy na jedno przejście nie wystarczy, żeby zrobić je bezpiecznie, żeby to było też dla 

osób z niepełnosprawnością przewidziane. Natomiast tu trzeba by było kontynuować, nie tylko 

do kapliczki zrobić przejście, ale przejście do ulicy Żabiej. Trzeba zrobić wejście do tego placu 

zabaw też od parku Mickiewicza. Mamy środki zabezpieczone, jeśli chodzi o remonty placów 

zabaw i w ramach takiej dużej, większej inwestycji chcieliśmy zrobić po prostu kompleksowo 

tą rzecz. Jeśli chodzi o kolejne zwiększenie wydatków inwestycyjnych poprzez utworzenie 

nowego zadania inwestycyjnego przedszkola, dokumentacja projekt żłobko-przedszkola przy 

ulicy Miodowej, w kwocie 200 000 złotych. No i tu 200 000 złotych kwota by się zgadzała 

natomiast wszyscy wiemy, że w stosunku do tej działki jest roszczenie, bo wpis na cele sakralne 

nadal w planie zagospodarowania jest. Nawet jeśli takie zadanie się pojawi, ja się nie podejmę 

zlecenia wykonania takiego projektu z tego względu, że mogłaby mnie spotkać dyscyplina 

finansowa, jako nieuzasadniony wydatek na gruncie, do którym roszczenie jest więc 

w pierwszej kolejności trzeba po prostu z kościołem załatwić sprawę, w sensie dogadać się 
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o zamianie działki czy ewentualnej rezygnacji i o tym z panem Jackiem też rozmawialiśmy. 

Też nie chcieliśmy biskupa na miesiąc po ingresie od razu atakować takimi rzeczami. To jest 

rozmowa, która jest przed nami. Natomiast na dzień dzisiejszy uważamy, że ta kwota nie jest 

do wydania w tym roku, po prostu. Chyba, że podejmiemy uchwałę zmieniającą uchwałę 

odnośnie planu zagospodarowania i wykreślimy cele sakralne wtedy poczekamy, czy, czy nie 

spotkamy się w sądzie, jeśli nie no to będziemy mogli realizować, a druga rzecz jest taka, 

że myśmy złożyli wniosek żłobkowy, to o czym mówiłem. Chcemy zrobić żłobko-przedszkole 

przy ulicy Dmowskiego. W tej chwili jest finansowanie, jeśli chodzi o miejsca żłobkowe. 

75 nowych miejsc żłobkowych chcemy stworzyć, plus 25 istniejących i to w kompleksie razem 

z centrum opiekuńczo-mieszkaniowym. Myślimy o konstrukcji modułowej, z tego względu, 

że zaprojektować chcemy od razu żłobko-przedszkole, natomiast realizacji zrobić tylko żłobek, 

z tego względu, że na to jest finansowanie. Natomiast poczekać na środki może pojawią się 

na przedszkola i wtedy trzy oddziały przedszkolne mogły się, mogłyby się pojawić przy tej 

inwestycji. Stąd też proponowaliśmy rozdzielenie tej kwoty 150 tysięcy, która była przypisana 

do MOPS-u na dwa paragrafy, jeden MOPS-owy, 75 tysięcy, centrum opiekuńczo 

mieszkaniowe i edukacja, 75 tysięcy właśnie na żłobek, bo inwestycje razem możemy 

realizować natomiast finansowo to musi się znaleźć na dwóch różnych paragrafach więc to taka 

kosmetyka była. Dalej, kolejny z wniosków to zwiększenie wydatków inwestycyjnych poprzez 

utworzenie nowego zadania inwestycyjnego, dotacja celowa na pomoc finansową udzieloną 

jednostkom samorządu terytorialnego, remont chodnika w ciągu ulicy Jana Pawła II i tutaj jak 

najbardziej jesteśmy za tym, bo też to nie jest wniosek tylko klubu radnych PiS, ale też 

i Łowickie.pl. Pani Wüstermann wielokrotnie o tym mówiła i my widzimy taką potrzebę. 

Natomiast, żeby taką pozycję włożyć do budżetu powinno się pojawić zadanie inwestycyjne 

po stronie powiatu i wnioskodawcą powinien być powiat, no bo Państwo możecie zdecydować, 

że chcemy przekazać, a powiat może powiedzieć, że, ale ja od Was nie chcę żadnych pieniędzy. 

Ja rozumiem, że jesteście w dobrych kontaktach z powiatem, natomiast procedura jest raczej 

taka. Pojawia się zadanie inwestycyjne w budżecie powiatu, my podejmujemy decyzję, że tak 

dofinansowujemy to zadanie, wkładamy to do budżetu, takie rzeczy już robiliśmy. Natomiast 

na dzień dzisiejszy, no to ładujemy tu i co dalej? No to też wydaje nam się, że to nie ten etap, 

jeśli wniosek będzie z powiatu jak najbardziej te pieniądze możemy przekazać. Punkt 9 

zwiększenie wydatków inwestycyjnych poprzez zwiększenie wartości w dziale ochrona straży 

pożarnej, tutaj ze 100 000 do 150 000 proponujecie Państwo zwiększenie dotacji. My jesteśmy 

bardzo przyjaźnie nastawieni do Straży Pożarnej i Państwowej i Ochotniczej, bardzo nam 

pomagają, my im też. Zresztą to z naszej inicjatywy zamieniliśmy dotacje z celów 

inwestycyjnych w zeszłym roku na dotacje na wydatki bieżące. Jeśli taka potrzeba będzie 

ze strony straży to absolutnie widzimy taką możliwość, żeby dołożyć tych środków. Natomiast 

na dzień dzisiejszy takiego wniosku ze straży nie było i też nie wiemy czy w roku 2025 tych 

wydatków inwestycyjnych nie będziemy przerzucać na wydatki bieżące, żeby można było jej 

łatwiej rozliczyć, bo też wiemy, że w 100% ta dotacja zeszłoroczna nie będzie rozliczona, czyli 

te 100 najprawdopodobniej nie w całości zostaną skonsumowane przez, przez straż. Myśmy 

te 50 tysięcy, bo wpłynął wniosek do nas z Państwowej Straży Pożarnej przeznaczyli w tej 

autopoprawce, którą Państwo odrzuciliście właśnie na Państwową Straż Pożarną. Oni tam mają 

zadanie warte 400 000 zł, dotyczące, tutaj Burmistrz Kłos będzie więcej wiedział, 

ale pomieszczeń do dezynfekcji odzieży po akcji. Tutaj przy, inne gminy też się będą 
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w to włączać więc przekazanie na ten fundusz, to jest tak, że przekazujemy to do centrali, potem 

centrala im, im przekazuje. Zmniejszenie wydatków inwestycyjnych, wykonanie wiat 

śmietnikowych. Myśmy to też zdjęli z uwagi na to, żeby dofinansować, tak jakby kapitał 

zakładowy spółki. Jeśli nie ma takiej woli, żeby tak jakby te miejsca gromadzenia odpadów 

były bardziej kulturalne to, to zdjęliśmy to. Zdjęliśmy budowę dwóch wiat śmietnikowych też, 

czyli punkt 11, 100 000 i też to włożyliśmy do spółki jako kapitał, bo ten milion musieliśmy 

jakoś uskładać. W punkcie 12, zmniejszenie wydatków inwestycyjnych w dziale pozostała 

działalność, dokumentacja rewitalizacji placu Stary Rynek w kwocie 240 tysięcy złotych, czyli 

Państwo chcieliście tutaj zostawić 10 tys. zł, czyli rozumiem, że nie chcecie realizować tej 

inwestycji, bo 10 tys. zł na żadną koncepcję, może nam na mapy wystarczy do celów 

projektowych, na nic więcej. Natomiast uważam, że ta inwestycja to jest jedna z ważniejszych 

inwestycji, która powinna być traktowana priorytetowo i powinniśmy w tym kierunku iść. 

Dlatego my zostawiliśmy tą kwotę 250 000 zł., bo ona gwarantuje to, że po prostu 

tą dokumentację stworzymy. Kilkadziesiąt tysięcy będzie kosztowało badanie go radarem 

samym więc 10 000 to jest kwota, która, no niestety nie wystarczy na rozpoczęcie pracy nawet. 

Zmniejszenie wydatków inwestycyjnych w dziale 700 zakłady, czyli budowa wiaty to też 

zdjęliśmy te 62 000. Kolejne zadanie nr 14, które było we wniosku Prawa i Sprawiedliwości 

to jest zmniejszenie wydatków inwestycyjnych w dziale 750, czyli z 200 000 schodzimy 

do, 190 000 zdejmujemy, jeśli chodzi o termomodernizację budynku B i C. My tutaj mamy 

zalecenia pokontrolne, jeśli chodzi o budynek ratusza. Polecam zapoznać się z tymi raportami. 

One nie wróżą dobrze, te budynki są dopuszczone warunkowo. Są spękania tynków dach, dach 

jest w słabej kondycji, w środku łazienki myślę, że Jedynka, możemy pozazdrościć Szkole 

Podstawowej nr 1 łazienek, w porównaniu z tym co jest w budynku B i C. Dlatego uważamy, 

że te środki powinny się znaleźć. Zeszliśmy z tej kwoty, zdjęliśmy 100 000 w tej autopoprawce, 

którą proponowaliśmy do 100 000 zł. To by wystarczyło nam na przygotowanie dokumentacji 

termomodernizacyjnej, zrobienie audytów energetycznych, które umożliwiają pozyskanie 

środków choćby z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Łodzi. 15, zmniejszenie wydatków inwestycyjnych w dziale oświetlenie ulic, placów, dróg, 

modernizacja oświetlenia w ulicy Medycznej, 120 000 i myśmy to zdjęli w celu dofi, 

dokapitalizowania spółki, czyli znalezienia tego miliona złotych. Też doszliśmy do wniosku, 

że w ramach tego globalnego, globalnego projektu modernizacji oświetlenia w całym mieście, 

po prostu jeszcze ten rok, czy dwa lata ulica Medyczna może, może poczekać. Punkt 16, 

zmniejszenie wydatków, jeśli chodzi o zagospodarowanie terenu parku Błonie, pumptrack, góra 

i place zabaw. Tam planowaliśmy kwotę 600 000, 800 000 zł. Państwo zaproponowaliście 

zdjęcie 600 000, czyli zostawienie 200 000. Te 200 000 nie wystarcza ani na pumptrack, ani 

na rozpoczęcie przygotowanie dokumentacji dotyczącej inkubatora LIFE, który złożyliśmy. 

Ja też mówiłem o tym, że pewne koszty, które w przypadku wejścia projektu nie będą kosztami 

kwalifikowanymi i miasto będzie musiało je ponieść, tak jest choćby w przypadku ronda 

w ulicy Ułańskiej. Koszt inwestycji 3 miliony złotych, troszkę przekraczającej, natomiast 

wartość kosztów kwalifikowanych to jest niecałe 2,5 miliona, bo usunięcie kolizji na przykład 

nie jest kosztem kwalifikowalnym więc tutaj no myśmy nie, nie widzimy możliwości zdjęcia 

tej, tej kwoty, a też uważam, że pumptrack powinien w Łowiczu powstać. To jest zadanie 

z budżetu obywatelskiego, które mieszkańcy wybrali. Większość zadań z budżetu już zostało 

wykonanych, zostały w zasadzie trzy i czwarte w trakcie, bo Konopackiego rozstrzygamy 
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przetarg. Szkoła Podstawowa nr 7 boisko, na którą chcemy złożyć projekt do ministerstwa 

i góra frajdy i pumptrack, to są ostatnie zadania, bo oświetlenia skrzyżowań, te strefy Kiss 

and Go zostały, zostały zrobione. Jako że przymierzamy się też do budżetu obywatelskiego 

na rok przyszły i w tym roku chcemy ogłosić nabory, w sensie regulamin i możliwość składania 

ofert do budżetu obywatelskiego, też chcieliśmy pokazać mieszkańcom, że nie zapominamy 

o nich i że te ich decyzje, które były kiedyś podjęte one są realizowane. Kolejny punkt, 

dokonanie zmian w punkcie, w dziale 851, rozdział 85154, przeciwdziałania alkoholizmowi 

i modernizacja placów zabaw w kwocie 167 000 złotych. To był wniosek na to, żeby rozdzielić 

to zadanie inwestycyjne, żeby do Osiedla Starzyńskiego przypisać kwotę 87 000 złotych, 

a do modernizacji placu zabaw przy ulicy Żabiej, czy, czy Mickiewicza 80 000 zł. Uważamy, 

że nie ma sensu tego dzielić, z tego względu, że jeśli 80 000 nie wystarczy, a będzie potrzebne 

82, to nie mamy pola manewru. Poza tym, jeśli będziemy chcieli dołożyć z tego paragrafu 

w punkcie 16, bo tam też są place zabaw jakieś kwoty to nie bardzo będziemy mogli dołożyć, 

bo tutaj będziemy ograniczeni, jeśli chodzi o konkretne zadanie inwestycyjne. Te zadania 

są w budżecie, kwota jest na te zadania zabezpieczona była i uważam, że sensu dzielić tego 

po prostu nie ma. I ostatni punkt, punkt 18 z propozycji klubu PiS, zdjęcie z wydatków 

na odprawy emeryt-rentowe i nagrody jubileuszowe, 1 200 000 złotych. Każdy z dyrektorów 

jednostki podległej, szkół, naczelnicy wydziałów składają do Skarbnika naszego informacje 

o ilości osób, które będą miały jubileuszówki, które ewentualnie będą odchodziły na emeryturę, 

dla których trzeba zabezpieczyć pieniądze na odprawę emerytalne. Skarbnik planując budżet 

ostrożnie podchodził do tematu już zmniejszył kwotę zapotrzebowania, natomiast musimy mieć 

świadomość tego, że te wynagrodzenia, one nie podlegają dyskusji. Jeśli chodzi o odprawy 

emerytalne, no tutaj można przytoczyć ostatnią w zasadzie dużą odprawę Burmistrza 

Kalińskiego 140 000 więc przy kwocie 2 000 000 złotych i przy takich kwotach, bo musimy 

mieć na uwadze, że w Urzędzie Miasta, jednostkach podległych odprawy emerytalne 

są sześciomiesięcznymi odprawami, jubileuszówki w zależności od ilości przepracowanych lat 

więc tego świadczenia my po prostu pozbawić pracowników nie możemy i tu Państwo, 

nie wiem czy celowo, czy nie celowo, ale stawiacie miasto w sytuacji takiej, że Burmistrz 

nie będzie mógł wypłacić pieniędzy, bo go spotka dyscyplina finansów publicznych, 

jeśli wypłaci pieniądze poza budżetem. Natomiast każdemu, każdy pracownik pójdzie do sądu, 

który nie dostanie tych pieniędzy, wygra sprawę, miasto zapłaci jeszcze koszty komornicze, 

odsetki sądowe więc uważamy, że to jest bardzo, bardzo zły pomysł. Jeśli nie wszyscy przejdą 

na emerytury to te pieniądze zostaną w budżecie, nic się z nimi nie stanie. To jest rezerwa 

celowa, z której nie możemy wziąć na nic innego, nie możemy sobie przesunąć tych środków 

w dowolne miejsce. Dlatego tego punktu w propozycji budżetu nie uwzględniliśmy. Jeśli 

chodzi o kolejne propozycje to też już tu było powiedziane, propozycja radnych Łowickie.pl, 

tu w zasadzie te zadania, które się pokrywały z zadaniami złożonymi przez pozostałe kluby 

zostały uwzględnione. Bardzo dużo inwestycji odłożyliśmy w czasie, bo to są duże kwoty, 

choćby wykonanie parkingu przy cmentarzu Emaus, tu, to zadanie zostało wprowadzone. 

Budowa ulicy Lnianej została odłożona w czasie, modernizacja placów zabaw przy ulicy 

Włókienniczej poprzez wykonanie boiska do piłki nożnej, tam też jest w fatalnym stanie. 

Natomiast tutaj klub jest cierpliwy i stwierdził, że jeśli w przyszłości jest możliwość wykonania 

tego zadania to to będzie cierpliwie czekał. Choćby gazociąg, o którym mówił też tutaj radny 

Zieliński milion, milion pięćset na Górkach, taki wniosek był. Natomiast tutaj ja też mówiłem 
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o tym i na spotkaniu z mieszkańcami, że trzeba stworzyć grupę inicjatyw, trzeba się 

zaangażować, sprawdzić, ile tych osób jest rzeczywiście chętnych i czy ta inwestycja w ogóle 

ma rację bytu i sfinansowania, sfinansowania się i o tym też rozmawialiśmy podczas naszego 

spotkania z dyrektorem PGNiG, na którym był też Burmistrz Kłos. Ja o nim opowiadałem dwa, 

trzy miesiące temu, może cztery nawet. Budowa hali targowej, też rzecz niezbędna, ale musi 

poczekać. Doświetlenie wszystkich przejść dla pieszych, rzecz bardzo istotna i wszyscy byśmy 

chcieli, Państwo pewnie też. Natomiast w dobie, kiedy robimy projekt modernizacji oświetlenia 

miejskiego, on będzie przewidywał też doświetlenia przejść dla pieszych, przejść dla pieszych, 

dlatego to musi poczekać Jeśli pojawią się środki, tak jak ostatnio, w zeszłym roku 

skorzystaliśmy z dofinansowania budowy doświetlenia przejść dla pieszych, to na pewno 

będziemy z nich korzystać i pomału starać się doświetlać kolejne przejścia dla pieszych. 

Montaż stolików do ping ponga, kanalizacja w ulicy Cegielnianej, utworzenie ulicy 

Cegielnianej z kostek brukowych, z kostki brukowej. To też są zadania, które są niezmiernie 

ważne, ale w dobie dużych inwestycji na Korabce, bo tu nie ukrywajmy w ostatnim czasie 

te rzeczy, które się dzieją i projekty to, to są duże, duże projekty do realizacji. No nie da się 

zrealizować wszystkich inwestycji na Korabce w jednym czasie. Utwardzenie ulicy Akacjowej, 

tutaj wiemy, że i ulica, tam jest problem i z ulicą Grabową i Akacjową i tutaj też chcemy się 

przygotować po prostu do tego dokumentacyjnie. mamy 200 000 w budżecie miasta i lada 

chwila będziemy rozpisywać przetargi na dokumentację projektową dla tych dróg. No i kostka 

pomiędzy blokami, to też Korabka, kolejne środki. Także jeśli chodzi o te zadania, to część 

tych zadań w autopoprawce zostało uwzględnionych, którą zaproponowaliśmy. Część 

z przyczyn, nie niechęci naszej, ale realnego podejścia do tematu i tak jakby racjonalnego 

patrzenia na to czy te pieniądze będziemy w stanie wydać w tym roku czy, czy nie będziemy 

zostały po prostu odrzucone, ale odrzucone w tym roku i zawsze powtarzaliśmy, że, że no jeśli 

przygotowujemy się dokumentacyjnie to będą kolejne lata na to, żeby te zadania wykonać. 

Podeszliśmy do tematu w taki sposób, żeby wszyscy byli zadowoleni. Staraliśmy się 

uwzględnić zadania te, które jesteśmy w stanie zrealizować w tym roku, a nie bez sensu 

wpisywać zadania, finansować je długiem, a potem tych zadań nie realizować, a dług by rósł, 

tak było robione w latach poprzednich. Ja pamiętam lata, kiedy w budżecie było 60 inwestycji, 

z których wykonywano było 20. Chcieliśmy tego Uniknąć. Duże inwestycje są przed nami. 

Ja mówiłem o tym, że ten budżet będzie rósł, inwestycyjny też. 30 stycznia wybieramy się 

do Urzędu Marszałkowskiego w sprawie Centrum Folkloru i Kultury Ludowej Województwa 

Łódzkiego, które mamy zlokalizować w Łowiczu. Inwestycja warta 45 milionów, duża sala 

widowiskowa na 350 osób. Natomiast też będzie potrzebny wkład własny miasta, około 

6 milionów złotych. Na przestrzeni czterech lat uważam, że miasto jest w stanie dźwignąć, 

po półtora miliona rocznie od roku 2025 do 2028. Żłobek, centrum opiekuńczo-mieszkaniowe, 

to też są kolejne duże inwestycje, które są przed nami, do których będziemy musieli dołożyć, 

bo środków z dotacji nigdy nie wystarcza i zawsze wkład własny będzie potrzebny. Senior plus, 

na który wczoraj złożyliśmy wniosek w budżecie, na dzień dzisiejszy mamy 50 tysięcy. Wiemy, 

że ta inwestycja będzie wymagała większego wkładu miasta niż tylko 50 tysięcy. Projekt, który 

chcemy złożyć do 29 marca, czyli projekt komunikacyjny na transport zeroemisyjny. Projekt 

o wartości 15 milionów, 15, 16 milionów złotych. Wkład miasta pewnie koło 2,5 miliona będzie 

musiał wynosić. To też są środki, które w budżecie będziemy musieli w przyszłości znaleźć 

albo zaskoczą nas wpływy majątkowe i tak jakby pozwolą sfinansować, albo jako władze 
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miasta, jako Burmistrzowie będziemy Państwa prosili o to, żeby zwiększyć, zwiększyć deficyt 

i zwiększyć zobowiązania. Natomiast w kiedy mamy 15% do wpłacenia wkładu własnego, a 85 

otrzymujemy z zewnątrz to myślę, że warto się po takie środki będzie pochylić. Także planów 

jest dużo. Państwo macie inny plan. Jeśli jakieś pytania do mnie są to chętnie na nie odpowiem. 

Natomiast jeśli Państwo będziecie teraz przemeblowywać budżet to wybaczcie, ale nie 

będziemy określać na tym etapie czy to są zadania, które da się wykonać, czy one są zgodne 

z przepisami prawa, czyli niech się nad tym pochyli później RIO. My z pokorą przyjmiemy 

Państwa decyzje. To Państwo jesteście, Rada Miejska uchwala budżet, jeśli ten budżet, który 

przedstawiliśmy jest nieodpowiedni, macie Państwo inny pomysł oddaję głos. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo, bardzo dziękuję panu 

Burmistrzowi za szerokie przedstawienie projektu budżetu i WPF-u na rok 2025, no i tak jak 

pan Burmistrz powiedział, jeżeli Państwo radni mają zapytania do pana Burmistrza. Otwieram 

tym samym dyskusję, ewentualne wnioski do projektu budżetu i WPF-u. Bardzo proszę. Pan 

radny Robert Wójcik, pani Grażyna. Proszę bardzo panie Robercie.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, Szanowni 

zaproszeni Goście. Ja pozwoliłem sobie przygotować taką analizę finansową miasta w okresie 

od 2014 do 2025 roku, ja nie będę tego czytał załączę to do protokołu. Zawarłem tutaj dochody 

ogółem, w tym dochody własne, wydatki ogółem, w tym wydatki inwestycyjne, ile one 

wynosiły w poszczególnych latach. Pochyliłem się nad przychodami i rozchodami. 

Przeanalizowałem nadwyżkę operacyjną w 2014 roku, zająłem się też odpadami komunalnymi, 

też o tym będę mówił później, a także.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Do mikrofonu, do mikrofonu.” 

 

Radny Robert Wójcik – „A także przygotowałem wydatki na oświatę i wychowanie od 2014 

roku, o tym będę krótko mówił, oczywiście wolne środki w latach 2010-2023 i o tym też krótko 

powiem i także o wydatkach budżetowych, ale pozwolę sobie na analizę projektu budżetu, 

bo Szanowni Państwo to jest pierwszy budżet autorski nowego burmistrza, poprzedni został 

przejęty w spadku, otrzymał w spadku, oczywiście można było dokonać pewnych korekt, 

ale ten główny zarys został przejęty w spadku. Może zacznę od początku jak państwo wiecie 

od 1 stycznia tego roku wchodzi życie zmiana w finansowaniu samorząd, weszła zmiana 

w finansowaniu samorządów, opracowano tak, bo to wystąpienie przygotowałem na grudzień, 

dlatego opracowano algorytm na podstawie, którego określono do potrzeby wszystkich 

jednostek samorządu terytorialnego i co w tym jest. Otóż okazuje się, że wskaźnik zamożności 

dla naszego miasta wynosi 114,5%. Jesteśmy miastem bogatym. Szanowni państwo, szczęka 

mi opadła. Jak my jesteśmy miastem bogatym, no to przepraszam, no z czego to wysnuto? 

A przez to ponosimy konsekwencje finansowe, będę o tym mówił, bo nie otrzymujemy 

pewnych środków finansowych. Dla przykładu, na przykład sąsiednie Zduny mają ten 

wskaźnik zamożności 83,4%. Określono Nasze potrzeby wyrównawcze i uzupełniające 

na poziomie 0%, właśnie przed tym wskaźnik zamożności. Dziwne jest to, że do opracowania 

algorytmu rząd brał dane historyczne z 2022 roku Szanowni państwo Nieaktualne jakieś tylko 

2022 rok. Potrzeby rozwojowe zostały wyliczone na podstawie wydatków majątkowych, przy 
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czym wydatki własne liczone jako 100%, wydatki majątkowe z udziałem środków Unii 

Europejskiej, Europejskiej przede wszystkim 50%, a pozostałe 25%. No, też brawa dla tego kto 

to wymyślił. Co naszym zdaniem jest, no niesprawiedliwe. Na podstawie algorytmu potrzeby 

wyrównawcze wynoszą 0 złotych, potrzeby ekologiczne 29 953, niecałe 30 tysięcy złotych, 

potrzeby rozwojowe 3 690 000 i uwaga Szanowni państwo, potrzeby oświatowe 45 000 992 zł. 

Natomiast, potrzeby uzupełniające 0 zł. Przypominam, że na oświatę wydamy blisko 

80 milionów złotych, pomylono się tylko o 33 miliony złotych. I szanowni, szanowni państwo 

według planu na 2025 rok udział w podatku od usług fizycznych 104 970, będę tutaj, miliony 

będę zaokrągla, w podatku od osób prawnych milion 160 jest mniejszy niż wykonany za rok 

poprzedni. Oczywiście w wyniku tych wszystkich zmian finansowych miasto zyskało i zyskało 

około 11 milionów, dokładnie dowiadywałem się 11 milionów trzysta dwa tysiące dwadzieścia 

złotych tylko, że należy pamiętać, że mamy inflację 5%. I faktycznie te 10-11 milionów 

to pokrywa nam wskaźnik inflacji, więc tu nie możemy mówić, że nam przybyły jakiekolwiek 

potrzeby, pieniądze, bo po prostu zdolności finansowania poszczególnych inwestycji poprzez 

inflację nam się zmniejszyły. To pokrywa nam tą dziurę i oczywiście Szanowni państwo jak 

zwykle najwięcej zyskały duże miasta, właśnie małe miasta zostały tym skrzywdzone. 

O oświacie mówiłem, że tylko 33 miliony różnicy, ale odnoszę wrażenie, bo tak do tej pory 

było Szanowni państwo, że jeśli wchodziły jakieś zmiany, w tym w oświacie to oczywiście 

ustawy wchodziły, ale za tym nie szły adekwatne środki finansowe. Zawsze tak było i boję się, 

że teraz wszyscy będą mówić: No przepraszam za oświatę odpowiada już wójt, burmistrz, 

prezydent, więc jeśli na przykład chcecie podwyżek to proszę się do niego zgłaszać. I mam 

tylko nadzieję, że ustawodawca czy inne osoby podejmujące decyzje w tym zakresie będą 

to konsultować z samorządami, bo jeśli nie to dobrze będziemy mówić nieźle o tym przez 

pierwszy rok, dwa, a później zobaczymy jak będzie wyglądać rzeczywistość. Boję się i widzę 

ten czarny scenariusz, bo wiem jak to do tej pory wyglądało. Chociażby i ostatnia podwyżka 

wynagrodzeń, słuszna o 20%, przecież musieliśmy bardzo dużo, tu się mówi o 6-7 milionach 

z budżetu miasta. Proszę Państwa projekt budżetu miasta na 2025 rok to projekt, który 

odzwierciedla aktualną sytuację finansową miasta, powiem tutaj o tych autopoprawkach, które 

nie przeszły. Moim zdaniem Pan Burmistrz bardzo rzeczowo, bardzo merytorycznie 

odpowiadał. I co powiem, większość tych waszych projektów w pisał w ten budżet, wpisał 

w ten budżet. Tych, których nie wpisał mówił, dlaczego natomiast o kilku tych propozycjach 

będę mówił dalej, bo jestem wręcz oburzony, że one w ogóle zostały zgłoszone. Ze względu 

na ograniczone środki trzeba dostosować swoje wymagania do posiadanych możliwości. 

Wiecie państwo, że zadłużenie planowane na koniec przyszłego roku 66 milionów złotych, 

ale nie to jest najgorsze, bo są miasta, które są o wiele bardziej zadłużone niż miasto Łowicz, 

ale mają dobry indywidualny wskaźnik zadłużenia.  

Regionalna Izba Obrachunkowa w swojej opinii dotyczącej WPF-u zauważyła, że wskaźnik 

dopuszczalny, a planowany to różnica setnych procenta. Szanowni państwo, gdyby się zdarzyło 

coś nieprzewidywalnego, jakiś kataklizm, nie wiem, wzrost inflacji, mamy ogromny problem. 

Szczególnie w latach 2029-2031 jak pamiętam, to są szanowni państwo różnice setnych 

procenta, setnych procenta. Szanowni państwo każdy by chciał, żeby dochody były bardzo 

wysokie, żeby były bardzo wysokie wydatki inwestycyjne. One faktycznie, te wydatki 

inwestycyjne zaplanowane zostały na kwotę niecałe 18 milionów złotych, ale właśnie dlatego, 

o czym mówiłem. Przecież mamy inflację, mamy podwyżkę minimalnego wynagrodzenia. 
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To wszystko, to, to budżet miasta jest organizmem, te wszystkie żyły, aorty dochodzą do serca 

i to się nie wiem, nie da, nie funkcjonuje jedno od drugiego oddzielnie. To musi tworzyć cały 

system i dlatego ta propozycja. Ja powiem, ja byłem bardzo zadowolony, że przeczytałem ten 

projekt, dlatego, że deficyt określono tylko na dwa i pół miliona złotych. I to co mówił burmistrz 

wcześniej, ja pamiętam budżety magiczne poprzedniej władzy, gdzie wydatki inwestycyjne 

wynosiły ponad 50 mln zł. No i co z tego. Przeanalizujcie te wydatki, ile było wykonanie, 

ale jak chcecie to ja mogę wam powiedzieć, bo mam przecież wydatki napisane, w tym wydatki 

inwestycyjne od 2014 roku. Część inwestycji później przerzucano wydatki niewygasające, 

część to nazywaliśmy ich. Jak to dokładnie mówiliśmy Lechu? Niekończąca się opowieść. 

Między innymi Chabrowa, Czajki. Dla mnie karygodnym było, a państwo też tu 

zaproponowaliście, że rozpoczyna się inwestycje nie mając własności gruntu, nie mając 

projektu. No kto planował ulicę Czajki jak nie byliśmy właścicielami gruntów. 

No przepraszam. Po co? A no ja wiem, dlaczego, po co? No jak tworzono wysoki deficyt, 

pokazywano wydatki, wysokie wydatki inwestycyjne. No to planowano wysoki kredyt 

i oczywiście ten kredyt zaciągano, a później wchodził on w nadwyżkę czy wolne, wolne środki 

i mógł być wydatkowany na środki bieżące, taka była polityka poprzednich władz, to było 

cwaniactwo. Ja pamiętam jeden budżet, gdzie wolne środki wynosiły ponad 21 milionów.  

Proponowano nam takie wspaniałe emisje obligacji, a później się okazało, że wcale tego nie 

musieliśmy brać, a nam mówiono trzeba, bo nie będzie wypłat w oświacie, bo to. Pamiętacie 

to wszyscy, możecie potwierdzić, Zosia, Krzysztof byliście, pamiętacie, więc dziwię się, 

że proponujecie wśród tych waszych propozycji takie, takie wydatki inwestycyjne, gdzie nie 

mamy projektu, gdzie może nawet nie jesteśmy właścicielami gruntów. Po co? Po to, żeby były. 

Pamiętajcie, że za realizację tego budżetu odpowiada Burmistrz. Pomimo tego, że mamy te 

11 milionów więcej to też trzeba powiedzieć, że w wyniku zmian podatkowych straciliśmy 

ponad 20, co tu nam nic się nie bilansuje, to nam nikt nie zrobił żadnej łaski. My więcej 

straciliśmy szacunkowo niż niż dostaliśmy tej dodatkowych dochodów szczególnie z podatku 

PIT. O tym mówiłem, dobrze. Projekt naszego miasta mówiłem 193 mln 300 tysięcy złotych, 

jeśli chodzi o dochody ogółem, w tym wydatki bieżące 180 milionów złotych, a dochody 

majątkowe 13 milionów 130 tysięcy złotych. Wydatki ogółem w kwocie 195 740 zł, w tym 

wydatki bieżące w wysokości blisko 178 milionów. No, faktycznie na inwestycji tylko 9,15%. 

Ja nie mam najmniejszej wątpliwości, o tym mówił Burmistrz przed chwilą, że ten budżet 

po stronie wydatków inwestycyjnych będzie puchł. 30 jadą podpisać wniosek na te Centrum 

Kultury i folkloru. Ogromna inwestycja, trzeba mieć 6 milionów wkładu. No nie skorzystać. 

Oczywiście, musimy z tego skorzystać. No zobaczymy później jak to będzie finansowane. 

Wiem, że w pierwszym okresie na pewno sejmik wojewódzki będzie nam to współfinansował 

i trzeba będzie tego pilnować, żeby to finansowanie było dość wysokim procencie, żeby nie 

spadło to kiedyś tylko na miasto. Szanowni państwo i nie mam wątpliwości, że najpierw 

powinny być robione inwestycje, które mają dofinansowanie zewnętrzne. Tak jak powiedział 

Burmistrz, można wziąć kredyt, jeśli trzeba wyjąć 15 czy 20 czy 30%, bo wtedy nam się to 

opłaca. A w tych Waszych propozycjach, ja zauważyłem, że była rezygnacja, bo niestety 

zmniejszenie kwot do 10-20 tysięcy złotych, to jest zrobione po to, żeby Burmistrz tego nie 

zrealizował, bo nie jest w stanie przy takich pieniądzach tego zrealizować. Chcieliście 

wykreślić inwestycje, na które wiemy, już mamy wstępne informacje, że będzie 

dofinansowanie. No to dla mnie jest to w ogóle nielogiczne. Pamiętajcie, że to jest ostatnia 
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perspektywa finansowa unijna, gdzie idą do Polski tak ogromne środki finansowe, jeśli w tej 

kadencji nie będziemy tych pieniędzy przygarniać garściami do miasta, a później już nie będzie 

takich możliwości. Na podstawie tych środków możemy zrealizować najbardziej newralgiczne 

inwestycje, które miastu są potrzebne, a tych potrzeb widzicie, ile jest. Każda inwestycja, 

mówię jest potrzebna w mieście, tylko też powinny być priorytety. Pamiętacie państwo tą sesję, 

kiedy skarbnik powiedział, weźcie, spójrzcie na dochody bieżące, odejmijcie nadwyżkę, 

przepraszam nadwyżki, odejmijcie rozchody, czyli kredyty i pożyczki, wychodzi nam tylko 

200 parę tysięcy złotych. I to pokazuje sytuację finansową miasta, to pokazuje finansową 

sytuację miasta. Jak liczyłem w grudniu, ja nie wiem jakie będzie wykonanie, ale według planu 

to ta cyfra wychodzi nam ujemna. To już nawet nie jest 200 tysięcy. O czym my tu 

dyskutujemy. Mówiłem o bardzo niskim deficycie budżetowym 2,5 miliona złotych i to należy 

chwalić. Deficyt ma być finansowany z przychodów i zaciągniętych kredytów i pożyczek, 

w związku z czym miasto zwiększy zadłużenie do kwoty 66,5 miliona złotych. Ja pamiętam, 

jak przyjmowaliśmy budżet na zeszły rok, to ta kwota wynosiła blisko 70 milionów złotych. 

Oczywiście można mieć uwagę do zaplanowanych dochodów majątkowych, ze sprzedaży 

majątku. No widzieliśmy w tym roku. Też planowaliśmy 8, wykonane niecałe chyba 3. No czy 

wykonamy 8 milionów 20 tysięcy złotych? Pewnie nie. Chociaż, no Burmistrz przedstawił listę 

nieruchomości do sprzedaży, tą listę działek. No ma taką nadzieję, że to się wydarzy, ale też 

widzimy, że jest różna, różne nasze patrzenie na sprzedaż działek. Ja naprawdę i nasz klub 

uważamy, że dobrze, że działki się sprzedają, bo ktoś tam inwestuje, bo płaci podatki, to pracuje 

na rzecz miasta. Działka, która należy odłogiem niczego miastu nie przynosi, niczego, a nieraz 

koszty utrzymania, bo zarasta i tak dalej nieraz są takie sygnały. Nadwyżka operacyjna i tu 

Szanowni państwo zatrzymam się. Strona 4 nadwyżka operacyjna, czyli ekonomiści, ja już tu 

wielokrotnie mówiłem, mówią - Pokaż nam swoją nadwyżkę operacyjną, a powiemy, jak jesteś 

zamożny, na co cię stać. I właściwie na to moglibyśmy tylko patrzeć, na nic innego. Będę 

zaokrąglał: 2014 rok – nadwyżka ponad 10 milionów 700 tysięcy złotych; 15 – 10 milionów; 

16 – 10 142, lekko spada; 2017 – 9 417, ale 18 – 6 mln 630; 19 – 7 863. Uwaga 2021 – 

17 milionów 388; 2022 – 6 milionów 16; 2023 – 5 milionów 669, 2024 rok według aktualnego 

planu, to na grudzień 6 mln 31. Według projektu budżetu na przyszły, na ten rok 2 mln 352. 

Proszę państwa 14 rok 10 700. No jeszcze tutaj podliczyć inflację, bo to wiadomo wartość, 

teraz mamy 2 352. Tak wygląda budżet naszego miasta, ja chciałbym państwu uświadomić, 

bo pewnie nie wszyscy o tym wiedzą. Nadwyżka operacyjna w 2020 roku, 2022 była o 11 mln 

372 tyś. zł mniejsza od nadwyżki z 2021. Natomiast różnica pomiędzy nadwyżką osiągniętą 

w roku 2021, a obecnie planowaną nadwyżką na 2025 rok wynosi 15, ponad 15 milionów. 

Zdolności rozwojowe miasta zostały drastycznie obniżone i dlatego mówię tutaj o tych 

kredytach, żeby robić głównie inwestycje z dofinansowaniem zewnętrznym. Dobrze, nie będę, 

bo tu jeszcze mam kilka słów o tej nadwyżce, ale dalej. Jak państwo byście wzięli projekt 

budżetu do ręki, zaplanowano bilansowanie się systemu śmieciowego, ta sama kwota 

po wydatkach i dochodach. No, ale słyszymy, że jeśli chodzi o nowy przetarg, trzeba będzie 

dołożyć milion sześćset tysięcy złotych, już są głosy. Ja ich nie krytykuję, słuszne nie 

podwyższajmy ceny śmieci dla mieszkańców miasta. No, ale milion 600 musimy gdzieś tym 

w budżecie znaleźć. I co ciekawe, Szanowni państwo. No widzę, że niektórzy nie są 

zainteresowani, a powinni posłuchać, bo widzieliby obraz państwa na przestrzeni kilku, 

kilkunastu lat. Odpady komunalne, 2016 rok, bilans dodatni – 111. No, wtedy weszła ta ustawa 
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śmieciowa. 4, 2 siedemnasty – 405 na minusie. 18 – sty – prawie 600 na minusie. 19 – sty – już 

milion 116 na minusie. 2020 – ujemny, milion 819. 2021 – 324 na minusie. 2022 – dodatni 

bilans, 447 880 zł. 2023 – bilans dodatni, milion pięćdziesiąt. 2024 – no, niby wydatki nam się 

bilansowały. Zobaczymy, jak wyjdzie wykonanie. No, ale, to co powiedziałem wcześniej, 

poprzez przetarg tam nie była duża różnica, ale trzeba będzie dołożyć milion 600 tysięcy 

złotych. Szanowni państwo, powiem tak, ja byłem zanim weszło to w ustawę, to ja z Rysiem 

Szmajdzińskim byliśmy wnioskodawcami, aby część budżetu miasta była budżetem 

obywatelskim, żeby włączyć mieszkańców Łowicza w współrządzenie, decydowanie, 

tak zwane włączanie, partycypowanie we władzy. Mówimy o kwocie tylko milion trzysta 

tysięcy, bo taka była dla samorządów i 300 tysięcy zadanie ogólne. Kilkanaście razy, 

przynajmniej na tej Sali, z moich ust, Krzyśka Olko i innych padało, kiedy będzie realizowany 

budżet obywatelski, my się tego domagamy. No, nie zaprzeczycie, no teraz jak złożony jest 

wniosek do programu Live i są do zrealizowania dwie inwestycje, praktycznie już ostatnie, 

bo tam niewiele zostało, czyli ta, ja to mówię nieszczęsna Górka frajdy, bo już na samym 

początku było wiadomo, że 300 tysięcy to jest mało. Pamiętam naczelnika Pełkę jak i milion 

będzie za mało i pumptrack. No to państwo mówicie, no zmniejszamy zadanie do 200 tysięcy. 

No tutaj nic się nie zrobi, poza tym, to co powiedział Mariusz, jeśli chodzi o program Life tam 

jest 16 milionów złotych, nie wszystkie koszty są kwalifikowane, które trzeba pokryć z własnej 

kieszeni. To de facto, jeśli to przejdzie, to Burmistrz znowu będzie musiał prosić radę o to, żeby 

dołożyć, bo nie będzie miał tego wkładu własnego, bo to trzeba uznać te koszty 

niekwalifikowane jako wkład własny. Mówił Burmistrz o tych ośmiu autobusach. No już były 

testowane te elektryki. Ja byłem tutaj na starym rynku dwukrotnie, słyszałem w jakich 

superlatywach ludzie się wypowiadali. Oczywiście, są i przeciwnicy tych autobusów 

elektrycznych. Niektórzy uważają, że hybrydy powinny być kupowane. Niemniej jednak jak 

one się sprawdzają w innych miastach, bo to nasze władze już sprawdzały, to naprawdę trzeba 

sięgnąć, jeśli tam będzie dofinansowanie 85%, to naprawdę trzeba z tego skorzystać, bo wiemy, 

że nasze autobusy są już wyeksploatowane i trzeba ten tabor zmieniać, jeśli go nie zmienimy 

teraz, to za pół roku, rok czy dwa będziemy mieli nóż na szyi, będziemy mieli już na szyi. Jeśli 

jest możliwość skorzystania. No, ale też Burmistrz mówił 2 i 2, czy 2,5 miliona wkładu 

własnego. Ja pokazuję to w kontekście tych 10 czy tam 11 milionów, ile już jest potrzeb. 

Dobrze, że będzie ten audyt energetyczny, widzimy jakie są przejścia dla pieszych w Łowiczu, 

non stop słyszymy o jakich wypadkach z udziałem pieszych, musimy to zrobić szanowni 

państwo. Naprawdę w miastach takich, jak Łowicz, są takie ulice, gdzie jak się stanie, a jest 

prosta, to naprawdę widać jednym żukiem, rzutem oka, gdzie są przejścia dla pieszych, bo od 

razu widać z daleka. No zobaczcie, jak pięknie wyglądają te, te cztery zrobione przejścia. 

Weźcie koło jedynki, najpierw przejście do basenu zupełnie niewidoczne, za moment bardzo 

ładne. Musimy iść w tym kierunku i musimy iść w kierunku oszczędzania energii elektrycznej. 

Czajki, no słuchajcie, dobrze, że po tylu latach została ta ulica zrobiona. Dyskutujmy, czy ten 

sięgacz 800 parę tysięcy potrzebny. Może wyjdzie taniej. No, moim zdaniem powinno być 

zrobione to do końca, ale ta inwestycja też się ślimaczyła wiele lat i dobrze, że ta gehenna ludzi 

się już skończyła. Zobaczcie, jak zrobiono oprawy ledowe, jak tam jest pięknie. To naprawdę, 

ja się śmiałem do koleżanki, że mieszkasz prawie na wsi, a masz lepsze oświetlenie, niż my tu 

w centrum miasta. No taka jest prawda, ale to pokazuje w którym kierunku powinniśmy iść, ale 

no Szanowni państwo, żeby zmienić oświetlenie w mieście też trzeba wydać 8-10 milionów 
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złotych, to pokazało Kutno. No, bo niestety trzeba zrobić już cały system sterowania, żeby 

można było tą uliczkę czy pół tej ulicy, czy jedną lampę wyłączyć, żeby już to było 

profesjonalne, żebyśmy do tego nie wracali. To tak jak zostałem radnym, to od razu do 

Burmistrza Kalińskiego mówiłem, panie Burmistrzu, ja proszę, jeśli pan planuję ulicę, to niech 

pan tam planuje kanalizację, sanitarną, deszczową, wodociąg, żeby tego po roku czy dwóch nie 

rozwalać, bo takie były też przypadki, żeby w ten sposób działać. Także zrobić to już 

profesjonalnie. No, cieszy mnie te 190 tysięcy na ten plac przed dworcem Łowicz Przedmieście. 

No Szanowni państwo to jest dramat. No, tam mnóstwo wysiada z Łodzi i pierwsze uderzenie 

ten okropny dworzec, gdzie nie ma sanitariatów, no to mówili mieszkańcy też na spotkanie 

z Burmistrzem. No widzę tutaj jest chyba duża, tutaj już się dowiedziałem w kuluarach, że jest 

propozycja, kolej byłaby w stanie przekazać budynek dworca. No oczywiście, pewnie żebyśmy 

go remontowali, utrzymali. No, ale też jest to propozycja, którą należy przeanalizować. 

Ze zdziwieniem przyjąłem informacje, że władza, aha, z zadowoleniem, przyjąłem, że władza 

wykonawcza zwróciła się do, do władz PKP o remont tego dworca. W projekcie przewidziano 

250 tysięcy złotych na dokumentację modernizacji hali OSiR, zmodernizowanie, 

zmodernizowania wymaga także OSiR numer 2. O tym mówiły już poprzednie władze, że te, 

te obiekty już nam sypią, tam niepotrzebne są setki, a potrzebne miliony złotych. Szanowni 

państwo też stoi ten problem przed nami, bo ta, te nasze nieruchomości one będą ulegać 

degradacji, one nie będą coraz lepsze z roku na rok i sądzę, że jeśli nie zrobimy tego szybciej, 

a później to wydamy o wiele więcej. Cieszy to, że, że te Orliki będąc zmodernizowane przy 

Szkole Podstawowej nr 3 i na Zatorzu. Szanowni państwo rondo, Ułańska, Topolowa, 

Starościńska, no bardzo dobrze, że to jest robione, tu Burmistrz mówił 2,5 miliona koszty 

kwalifikowane też trzeba będzie dołożyć z własnej kieszeni. Szanowni państwo dobrze, 

że znalazło się 250 tysięcy na projekt tunelu, ulicy Mostowej. Faktycznie dowiedzmy, ile by 

się to kosztowało, ile to by kosztowało, bo tak, to, to, to, to mówimy o kwotach 

przypuszczalnych, ale sądzę, że nie będzie to tania inwestycja. Sam tunel będzie bardzo tani, 

tylko te drogi dojazdowe należy pamiętać, że tam jest depresja, że, że no tego tunelu będzie 

na wysokości wody w Bzurze, tam trzeba będzie zrobić bardzo dobre odwodnienie, to nam 

pokaże, ile potrzebnych nam jest pieniędzy i wtedy możemy występować. Oczywiście, jest 

teraz projekt kolejowy tak, że dofinansowują, ale tylko dofinansowują na terenie kolei, to nam 

dofinansują pewnie nie cały tunel, a gdzie reszta. Proszę państwa, ja bardzo się cieszę, 

że zwiększono środki na wykup gruntu, oczywiście większość gruntów będzie pod Klickiego 

wykupiona, ale przecież ja pamiętam te nasze dyskusje o terenach inwestycyjnych. Szanowni 

państwo, jeśli nie przyjdą nowi inwestorzy, to niestety będziemy coraz więcej musieli wyciągać 

z kieszeni mieszkańców, z kieszeni mieszkańców coraz starszych, bo młodzież nam ucieka, 

a dane demograficzne są przerażające, to już nawet nie chodzi, że się wyludniamy tylko jak 

szybko się wyludniamy, to jest dramat. Mówimy tutaj o przedszkolach, ja tu wtrącę. No, jeśli 

jest projekt żłobko-przedszkola, no ile nam tych przedszkoli będzie potrzebnych. Proszę 

bardzo, jak będzie dyskusja o oświacie, spytajcie, jakie są dane demograficzne. Nie długo nie 

będziemy mieli dzieci w tych przedszkolach, które już są. Tu też trzeba rozważnie to planować, 

trzeba spojrzeć w te dane demograficzne. Remont budynku B i C. No, Szanowni państwo, jest 

zalecenie pokontrolne rozumiem, są przepisy BHP, Kodeksu pracy, jaka musi być temperatura, 

no wysiedźcie. Ja pamiętam, jak rozmawiałem z pracownikami tu na górze, mówią Panie 

Robercie 40 stopni w lato. I co pracodawca, no pracodawca musi zwolnić do domu. Bierzcie 
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to pod uwagę, żeby poprawić warunki pracy naszych pracowników, nie tylko warunki płacy, 

ale i pracy, bo pracują naprawdę w złych warunkach, jeśli chodzi o budynek B i C, przecież 

termomodernizacja tego budynku spowodowałaby też to, że on by się tak nie nagrzewał, 

oszczędności zimą, latem, latem chłodniej, jak będzie dobrze wykonane. 200 tysięcy złotych, 

w tym OSP ratownictwo wodne. Widzimy, ile razy potrzebujemy tych ratowników, bardzo 

dobre posunięcie i 100 tysięcy złotych na dokończenie termomodernizacji przy Floriana. Nasze 

bezpieczeństwo ma być zwiększone także przez modernizację monitoringu miejskiego, no na 

tej sali też w poprzednich kadencjach o tym mówiliśmy, żeby poszerzyć ten monitoring. 

Tak, żeby te kamery wychwytywały dokładnie jakie jest zdarzenie, a nie tak jak skarbnik, ktoś 

mu uderzył w samochód. No i co z tego, że widział samochód jak kompletnie nie dało się 

odczytać rejestracji, bo, bo, takie mamy kamery. No po co taki, taki monitoring, po to, żeby 

tylko był, jak nawet nie możemy rejestracji samochodu odczytać, więc też bardzo dobre 

posunięcie zwiększające poczucie bezpieczeństwa naszych mieszkańców. Modernizacja 

osiedlowych placów zabaw, oczywiście mówili na Starzyńskiego i na Górkach, tutaj słyszę też, 

że należało już modernizować na, przy Basztowej plac zabaw. Oczywiście, Szanowni państwo 

remontujmy te, które są. Ja naprawdę zastanawiałbym się tak szczerze czy tworzyć kolejne 

place zabaw, naprawdę czy to jest najważniejsze i czy to jest priorytetem, bo większość 

samorządów jak czytam prasę, plac zabaw, plac zabaw, plac zabaw, nie wiem czy to jakaś 

moda, no przecież tych placów zabaw mamy bardzo dużo, oczywiście one są w różnym stanie, 

tak jak na Czajkach, tak jak u mnie na Włókienniczej. Ja mówiłem, że przydałoby się boisko, 

remontujmy te, które mamy, stwórzmy tam dobre warunki i nie wiem czy więcej jest 

potrzebnych. Te centrum opiekuńczo-mieszkalne dla osób starszych. Są pieniądze też dla takie 

centra, dla osób opuszczających piecze zastępczą, też bardzo fajna inicjatywa, też by to się 

przydało. Ja kiedyś, jeśli chodzi o Kaliską 5 mówiłem o zakładzie opiekuńczo-leczniczym, też 

musimy się zastanowić co z Kaliską 5. Ja wiem, że teraz są tam Ukraińcy, ale no po co. 

Albo tam coś robimy albo to należy sprzedać, spieniężyć, bo innego wyjścia nie ma. I Szanowni 

Państwo, ja bardzo się cieszę na zwiększenie jednego wydatku, na usługi opiekuńcze. W 2024 

roku plan wynosił milion trzysta siedemdziesiąt pięć, na 2025 milion 614, przy czym należy 

pamiętać, że my kilka razy dokładaliśmy, bo, bo, te, te milion 375 to było też przez to, 

że dołożyliśmy, bo w pierwotnej wersji było dużo mniej. No nie możemy oszczędzać 

na najbardziej potrzebujących mieszkańcach naszego miasta, na ludziach chorych, 

niepełnosprawnych, no przy których trzeba zrobić wszystko, przy których musi być ta piecza 

przez 24 godziny. Szanowni państwo i tu Panie Burmistrzu dziękuję za to, że, że Pan to ujął 

w budżecie, przez to też dbam o ten kapitał ludzki, jakimi są te nasze przesympatyczne, 

empatyczne, doświadczone i wykwalifikowane pielęgniarki środowiskowe. Cały nasz klub 

chyli czoła, oddając hołd im ciężkiej i bardzo potrzebnej pracy. O żłobku, żłobko-przedszkolu 

mówiłem przy, tutaj w centrum, nie będę się drugi raz powtarzał. Proszę państwa jest, jeszcze 

dużo więcej tez, ja nie będę już tego czytał. No, biorąc pod uwagę to, że to jest budżet realny, 

oszczędny, stawiający na pozyskanie środków zewnętrznych, że to jest budżet taki, gdzie 

będzie robionych wiele projektów, co nie było robione w zeszłych kadencjach, bo tutaj wyszła 

prawda, to Kuba Wolski powiedział, że Pelikan, ten budynek socjalny został zgłoszony, bo to 

był jedyny projekt jakie miały, jakie miało miasto, no. To był jedyny, jedyny powód zgłoszenia 

tego budynku do tej, do, do tych inwestycji strategicznych. I sobie pozwolę jeszcze, Szanowni 

państwo na to, co działo się wcześniej, też na kilka zdań. Potrzeby są ogromne. Mówiłem, jeden 
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i sześć miliona śmieci, 6 milionów te Centrum Kultury i folkloru województwa łódzkiego, 

program Life, ten wkład własny, 2 miliony autobusy, jeszcze inne wkłady, to już o tej 

zwiększonym picie możemy zapomnieć, możemy zapomnieć, ale szanowni państwo, no cięcie 

środków na odprawach emerytalnych i nagrodach jubileuszowych, no przecież skarbnik mówił 

na tej Sali, Ja już obciąłem milion, to jest obcięte, bo potrzeby są dużo większe No chcecie 

narazić miasto na odsetki, Pan Burmistrz się wytłumaczy, obcięła mi rada, ja planowałem, ale 

my na to pozwolimy. Słuchają nas pracownicy urzędu, jednostek podległych, nie zaplanujemy 

im w 100% pieniędzy, które zgodnie z Kodeksem pracy czy ustawą o pracownikach 

samorządowych im się należą. Nie wstyd wam w ogóle zgłaszać takiego wniosku, przecież 

ja pamiętam jak pierwszy raz otrzymałem ten projekt też spytałem, dlaczego, dlaczego tak duże. 

W zeszłym roku też pytałem, ale mówię, pewnie jest to wyliczone, takie jest zapotrzebowanie, 

wzięliście świadectwa pracy, aha tu się należy jubileuszówka, tu osoba może odejść 

na emeryturę, choć nie musi, bo przecież osiągnięcie wieku to nie jest równoznaczne 

z odejściem na emeryturę, ale naprawdę to zrobiliście, naprawdę, ja w to nie wierzę. Proszę 

wycofajcie się z tego, chociaż z tego się wycofajcie. Żłobko-przedszkole na Górkach, 

na Miodowej, no ręce opadają. Krzysztof, nie podpowiedziałeś kolegom? Dlaczego Burmistrz 

Kaliński nie tykał tego, gorącego kartofla, jaki jest plan zagospodarowania przestrzennego, 

obiekty sakralne. Panowie z PIS-u, przygotujcie, jak chcecie to ja wam przygotuję, a Wy 

złożycie, bo jak nie umiecie, to ja dla, za was przygotuję, zdejmijcie obiekty kultu sakralnego 

i złóżcie to jako wniosek o zmianę planu zagospodarowania, bo powiem szczerze, dziwię się, 

bo to właściwie wy tego broniliście w poprzednich kadencjach. No, przepraszam, ja wiem 

w jakim stanie jest przedszkole na górkach, no, ale ile tych przedszkoli, jak za moment nie 

będziemy mieli dzieci. Trzy jeszcze pobudujemy. Mogliście rozmawiać z Burmistrzem, on to 

samo by wam powiedział, a niestety padają tu głosy, że ja już rozmawiał z Burmistrzem nie 

będę. Powiem tak, Powiem tak, oglądałem niektóre spoty wyborcze, już wtedy zapowiadaliście, 

że nie będziecie z Burmistrzem Siewierą rozmawiać. Dotrzymujecie słowa. Gra jest o co 

innego. Przypomnę wam jak złożycie wniosek, gra jest o co innego, zresztą to już kiedyś 

powiedziałem. Stary Rynek, no zostawiacie 10 tysięcy złotych, no, na co, na landrynki, żeby 

rozdał, żeby Burmistrz rozdał na tym Starym Rynku. No, są ogromne pieniądze w ministerstwie 

obrony na schrony, widzicie co się dzieje w Ukrainie, widzicie co się staje w Ameryce, mówimy 

tu o dużej polityce. Świat staje się niebezpieczny. W Szwajcarii jest dużo więcej miejsc 

schronowych w schronach niż mają ludności. A u nas co? Ja nie wiem, gdzie jest Łowiczu 

schron, jak Boga kocham, nie może w jakimś bloku jednym.”  

 

Radny Tadeusz Żaczek – „Na Kostce.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Na Kostce, tak na Kostce jeden, dla 10 osób, a drudzy mają uciekać 

w pole i zakopać się głęboko w ziemi i modlić się, żeby nic nam nic nie trafiło. Szanowni 

państwo możemy dużo zyskać i dużo stracić. Tak jak powiedziałem wcześniej, to jest ostatnia 

perspektywa finansowa, gdzie możemy pozyskać tak duże pieniądze i naprawdę współpracujcie 

z tym Burmistrzem, współpracujcie, współpraca, wypracowywanie kompromisów, tak, jak te 

spotkania, ja też słyszałem: no ja nie wiedziałem czy nie wiedziałam, że było zaplanowane 

spotkanie. No są trzy prawdy słuchajcie, tak księdza Tischnera, prawda, tyż prawda i nieprawda 

i wszyscy tę prawdę mają po swojej stronie tak, a wychodzi jak wychodzi, bo mogliśmy zrobić 
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ten budżet w konsensusie. Pan Burmistrz powiedział, większość tych zadań inwestycyjnych 

wpisał, jeśli chodzi o te nasze zadania, my to zrobiliśmy po tym, jak wy to zrobiliście i nie 

naciskaliśmy Burmistrza, były dyskusje, zawsze walczyliśmy, żeby nie zwiększać deficytu 

i zadłużenia, to byłoby hipokryzją z naszej strony, my pokazaliśmy tylko co trzeba zrobić. 

Zresztą do mnie też są zarzuty, że do 30 września zgłaszam wnioski do budżetu na kilkadziesiąt 

milionów, przecież każdy z nas ma świadomość, że nie będzie to zrobione w jednym roku, tylko 

pokazujemy jakie są potrzeby, bo Burmistrz powinien też wiedzieć o tych potrzebach.  

I naprawdę Szanowni Państwo rozmawiajcie i następnym razem zastanówcie się co robicie, 

bo to były dwie bardzo dobre poprawki. Oczywiście macie większość dzisiaj i zrobicie 

co będziecie chcieli. Tylko, że pamiętajcie, że role mogą się odwrócić. Pan jak niezwykle nie 

może wytrzymać i Pan mi wchodzi w słowo, będzie Pan miał, już pan się zgłosił do.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Jest Pan zapisany Panie Michale 

do głosu.” 

 

Radny Robert Wójcik – „On w ogóle ma jakiś fobię na moim punkcie. I powiem tak, proszę 

powiedzieć mi, gdzie skłamałem, jeśli skłamałem. Proszę nie mówić, że to było kazanie, 

ja tylko pokazałem, jak wyglądała, wygląda, wyglądała sytuacja finansowa od 2014 roku, 

mamy rok 2025 i weźcie sobie to do serca co powiedziałem, możecie spojrzeć, ja to dam, 

do, dam to do protokołu, także wszystko będziecie mogli uzyskać. Natomiast, panie Burmistrzu 

my za pana projektem będziemy głosować, oczywiście nie wiemy co opozycja zgłosi 

do budżetu, jakie będą wnioski. No póki co, no to strzelili sobie w kolano nie zauważając, 

że zdjęli, mówiąc jedną z poprawek, zdjęli pieniądze i na spółkę, to też nie dobrze świadczy 

o tej radzie, Zresztą, naprawdę, nieraz jest mi wstyd jakie padają pytania. Szanowni państwo, 

czytajcie te dokumenty, proszę was, bo jakbyście czytali, to niektórych pytań, zbędnych byście 

nie zadawali, bo są czy w projekcie uchwały czy w uzasadnieniu.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuje Panie Robercie. No, co do 

pytań, to jakie one by nie były, no tak, zawsze byliśmy zgodni, że radny ma prawo zadawać 

pytania. Zgłosiła się pani Grażyna Wüstermann.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Pani ad vocem, Pani mi pozwoliła. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pozwoliła pani Grażyna, tak?” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Tak.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dobrze, ad vocem pan Michał.”  

 

Radny Michał Zieliński – „Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca, pani Grażyno dziękuję 

również. No ja do pana Roberta, panie Robercie treść bardzo interesująca, ale praktycznie 

podobna jak Pana Burmistrza, dla na mnie 3/4 Pan powtarzał, to co Pan Burmistrz mówił, 

ale ma Pan do tego prawo, ja tak naprawdę proponuję Panu otworzyć kanał na YouTube, będzie 

Pan miał szerszą publiczność, bo sporo Pan rzeczy mądrych mówi, więc i każdy będzie mógł 
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na spokojnie w domu odsłuchać. Tym razem bardziej expose, ale było dobrze. Dziękuję 

również.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo proszę, pani radna Grażyna 

Wüstermann. Zabierze głos pani Grażyna, później pan Jacek jest zapisany i Pani z dziećmi, 

która przyszła, już z Panią rozmawiałam.” 

 

Radna Grażyna Rosa- Wüstermann – „Ja mam pytanie do Pana Burmistrza, bo nie wiem 

może przeoczyłam, a mianowicie chodzi, czy inwestycja dotycząca remontu chodnika przy 

ulicy Ułańskiej od szpitala do ulicy Jana Pawła II i została ujęta? Tam jest chodnik tylko po 

jednej stronie, po drugiej stronie jest parking i, i, i park, więc nie wiem czy ona tam została 

ujęta.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę wyłączyć, Pan Burmistrz 

mówi.” 

 

Radna Grażyna Rosa- Wüstermann – „Ulica Ułańska od szpitala do Jana Pawła II. Tak, jak 

mówię, przepraszam może nie dosłyszałam. Przy skwerze.  

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Nie, tam nie…” 

 

Radna Grażyna Rosa- Wüstermann – „Nie, nie, nie, chodzi o tą drugą stronę, o poprawienie 

tego chodnika.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Przy blokach?” 

 

Radna Grażyna Rosa- Wüstermann – „Przy domach tam, jak się idzie do doktora 

Szymańskiego, co jest przychodnia, tam jest jeden chodnik tylko po jednej stronie, w kierunku 

Jana Pawła II.”  

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „W budżecie jako zadanie inwestycyjne nie ma. 

Natomiast, jeśli jest tam potrzeba poprawienia, to w ramach bieżącego utrzymania dróg są 

środki na to. Natomiast, ja mówiłem o inwestycji od ulicy Ułańskiej wyjazdu do Dobrego 

Pasterza, o tym, o tych 90 tysiącach, że jest propozycja przekazania do powiatu i jak najbardziej, 

jeśli takie zadanie powiat będzie chciał realizować, uwzględni w budżecie, zawnioskuje, to te 

środki jak najbardziej możemy przekazać. Takie przekazania środków już miały miejsca 

kiedyś, jeśli chodzi o 3 maja, to tam przekazywaliśmy pieniądze na ścieżkę rowerową, która 

nie powstała w tamtym czasie.” 

 

Radna Grażyna Rosa- Wüstermann – „Dobrze, dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuje, bardzo proszę, pan 

radny Jacek Kaźmierski.” 
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Radny Jacek Kaźmierski – „Dziękuję bardzo. Szanowna pani przewodnicząca, państwo radni 

panie Burmistrzu. Jako klub radnych Prawo i Sprawiedliwość złożyliśmy tutaj szeroką 

propozycję różnych rozwiązań, bardzo się cieszymy, że część rzeczy, o których pan Burmistrz 

wspomniał ma swoje umiejscowienie w ogólnych zadaniach związanych chociażby z bieżącym 

utrzymaniem, natomiast będziemy chcieli złożyć, uszczegółowić te skonkretyzowane rzeczy, 

które już przed prezentowaliśmy. Przedłożymy tutaj do pani, pani przewodniczącej 

12 propozycji zmian, które tak naprawdę były państwu prezentowane przez pana Burmistrza 

wraz z uszczegółowieniem, gdzie chcemy zmniejszyć, zwiększyć środki nie zmniejszyć. 

Jedyną, jedyną zmianą, nie wiem czy tutaj pani przewodnicząca mam to jeszcze raz czytać 

wszystko, po kolei 12 propozycji. Jedyną zmianą, którą chcielibyśmy skorygować to jest 

kwestia, którą otrzymali wszyscy państwo, a więc prośba, która wpłynęła od Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Łowiczu. Szpital zwrócił się z prośbą o pomoc, 

o pomoc przy zakupie sprzętu, wymienili tam 5 rzeczy, oszacowali tutaj koszty z tym związane, 

łącznie to jest kwota 354 tysięcy złotych. Proszą o pomoc rzeczową tak, aby świadczyć 

odpowiednio jakość usług zdrowotnych, między innymi stąd wymieniany, kontaktowałem się 

z panią, z panią dyrektor, kwestia związana z sprzętem do znieczulenia, który jest na sali 

chirurgicznej, który już ma 20 lat i w każdym momencie może ulec awarii i są to bardzo istotne 

elementy, które pomogą świadczyć i wspomóc mieszkańców też Łowicza, dlatego tutaj byśmy 

proponowali zwiększenie wydatków inwestycyjnych poprzez utworzenie nowego zadania 

inwestycyjnego w dziale 851 rozdział 85 111, szpitale ogólne pod nazwą zakup sprzętu dla SP 

ZOZ w Łowiczu w kwocie 354 tysiące złotych. Chcielibyśmy to zadanie zasilić w ramach 

wniosku, który prezentowany był, a więc środki, które chcielibyśmy przeznaczyć 

na zmniejszenie deficytu z rezerwy celowej, z rezerwy celowej na odprawę emerytalno-

rentowej i nagrodę jubileuszowe. I pokrótce, ja chciałabym się odnieść do naszych propozycji 

związanych w szczególności, z   tym związanym z pumptrackiem i kwestią związaną z petycją, 

która została.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa, proszę, bardzo 

proszę o ciszę.”  

 

Radny Jacek Kaźmierski – „Została, zaprezentowana w szerokim tutaj spektrum publicznym 

i chciałbym tutaj, w tym miejscu powiedzieć, po pierwsze, że my nie zdejmujemy tych 

wydatków inwestycyjnych i my chcemy, aby ten pumptrack, górka i place zabaw powstały, 

bo one są bardzo potrzebne, sam mam małe dzieci i tych miejsc jest mało, a w szczególności 

na Błoniach. Natomiast, proszę państwa, jeśli projekt, który został złożony przez miasto 

na kwotę około 16 milionów złotych, ma być rozstrzygnięty na przełomie marca, kwietnia, 

będziemy wiedzieć, czy otrzymaliśmy pieniądze. 16 milionów, nie sądzę, że to będzie 

inwestycja jednoroczna. Jestem ciekaw czy to uda nam się w ciągu dwóch lat zrobić to, mam 

świadomość, że mogą być to koszty również nie kwalifikowalne, ale ten wkład własny może 

nam się rozłożyć w różny sposób w latach budżetowych, poza tym, poza tym, no, nam, my 

liczymy na to jako klub, że jak najwięcej miasto Łowicz będzie aplikować o środki zewnętrzne, 

o te środki, które, które są możliwe do pozyskania, bo to może pozwolić nam zrealizować wiele 

przedsięwzięć inwestycyjnych.” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę państwa, proszę o spokój.” 

 

Radny Jacek Kaźmierski – „Tutaj, proszę państwa chcieliśmy, tak naprawdę w pewien sposób 

przedstawić, sprecyzować pewne rzeczy, które są ważne, istotne, ponieważ część środków 

finansowych z tego pumtracku, chcielibyśmy przeznaczyć na zaprojektowanie 

czy przygotowanie dokumentacji projektowej z wspomnianym przedszkolem czy żłobko-

przedszkolem na osiedlu Górki przy ulicy Miodowej. Ja wiem, że to budzi wiele kontrowersji, 

wiem, że jest w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego to sformułowanie, 

natomiast myślę, że w końcu powinniśmy być zdeterminowani i zaplanować środki finansowe, 

nawet na drugą połowę tego roku. Chcielibyśmy tutaj poprosić również pana Burmistrza o tym, 

żeby rozpoczął rozmowy z władzami kościelnymi i podniósł te rozmowy, w tym przypadku 

to był pierwszy krok, który chcieliśmy państwu przedstawić i mamy świadomość, że nie 

wiemy, jak postąpi strona kościoła. Natomiast, ja osobiście byłem w, w grudniu w przedszkolu 

na Górkach, sam zresztą uczęszczałem do niego i tam jest sytuacja bardzo trudna i bardzo 

złożona, ludzie nie mogą się, pracownicy, rodzice, rodzice, którzy chodzili do tego w ogóle 

przedszkola, jest potrzeba, aby stworzyć. Ja wiem, że są te sytuacje demograficzne, to natomiast 

są też przedszkola w naszym mieście, gdzie lata świetności minęły, niezbyt są dobre warunki 

higieniczne, no jednym słowem można czuć stęchliznę i inne takie nieprzyjemne zapachy, więc 

powinniśmy to zaplanować, ja bardzo się cieszę, że też dowiedzieliśmy się, że w tej 

autopoprawce, która dzisiaj nie będzie przedmiotem dyskusji jest planowany 75 miejsc 

żłobkowych przy ulicy Dmowskiego, jeśli nie przekręciłem nazwy i powinniśmy w to również 

inwestować, bo mamy w tym momencie 25 miejsc, no od bardzo długiego czasu, nikt, ja wiem, 

że się toczyły w poprzednich kadencjach różne rozmowy i dyskusje, natomiast nigdy nic nie 

poszło do przodu, a konkursy, które są ogłaszane chociażby z KPO i był jakieś już 

rozstrzygnięcia, bo my nie aplikujemy i nie korzystamy z tego, natomiast tam jest odpowiednie 

według nas miejsce i potrzeba, która jest zgłaszana przez wielu mieszkańców. Tak samo 

w ramach tych środków, które chcemy zdjąć, pozostawiamy te 200 tysięcy czekając, czekając 

na rozstrzygnięcie i ewentualnie jakieś ruchy, pierwsze prace jakieś projektowe, które mogą 

zostać wykonane. Ja wiem. że kontrowersyjna może wydawać się kwestia związana 

z planowaniem, zarezerwowaniem środków finansowych na dokumenty związane 

z modernizacją czy tam remontem, budową pływalni. Natomiast, nigdy nie jest odpowiedni 

moment, żeby zacząć, ja wiem od pana Burmistrza, na spotkaniu informował, że wyniki próbek 

wody to będzie kwestia sierpniowa i wtedy będzie można zdecydować co w ogóle dalej robimy 

i jakie podejmujemy decyzje. Natomiast, uważamy, że warto zacząć pewne rzeczy w tym 

kierunku robić i oczywiście, możemy, możemy poczekać do tego pewnego momentu 

sierpniowego i wtedy się decydować, ale będą ogłaszane, też konkursy w ramach Ministerstwa 

Sportu, na tak zwane delfinki, związane z budową przy szkołach, przy szkołach pływalni 

pełnowymiarowych. Nie wiem, możemy się zastanowić nad pewną konstrukcją, czy mogłaby 

nastąpić, mamy zaraz szkołę podstawową naprzeciwko czy nie połączyć tego i podciągnąć pod 

szkołę, żeby szukać środków finansowych, bo oczywiście możemy czekać na te konkursy, które 

będą i na listę, która ma być i Program Rozwoju Sportu przez samorząd województwa 

łódzkiego i dopiero wtedy będą pewnie jakieś kryteria związane z aplikowaniem o środki 

w Ministerstwie Sportu. W ogóle w tej autopoprawce, o której dzisiaj też była mowa są Orliki 

natomiast pytanie zasadnicze czy uda nam się, czy mam jakąś stuprocentową pewność, 
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że pozyskamy środki z tego projektu LIFE, bo w tym momencie to mamy ogłoszony konkurs 

na kompleks orlików, boisko trawiaste, boisko wielofunkcyjne, do tego mogą być 

fakultatywnie właśnie pumtraki i inne rzeczy. Nabór trwa, bodajże do 7 marca, mogę się 

pomylić, ale kojarzę, że na początku marca zamyka się projekt. tam jest do 50% 

dofinansowania, jak dobrze pamiętam. Odnosi się to do współczynnika giebo, może warto by 

też złożyć projekt na to, bo jeśli nie mamy pewności czy coś powstanie, pozyskajmy te środki, 

spróbujmy pozyskać te środki zewnętrzne, w tym zakresie. Wiemy doskonale, że jest mnóstwo 

potrzeb i wszyscy z Państwa reprezentują mieszkańców i jest wiele różnorakich projektów 

związanych z poprawą otoczeń, poprawą funkcjonalności różnych infrastruktur. Czy to, czy 

to placów zabaw, a propos w ogóle placu zabaw, to pytanie czy, nie zapoznałem się do końca 

z konkursem, ale też Łódzki Urząd Wojewódzki ogłosił program na aktywne place zabaw, 

mogą być przy szkołach chyba podstawowych albo przy przedszkolach realizowane do 4 lutego 

chyba, albo 4 marca są prowadzone nabory więc nie wiem czy tutaj miasto będzie próbować 

pozyskiwać takie środki. Proszę Państwa wiele, wiele zaprezentowanych w budżecie inwestycji 

popieramy je i powinny być robione. Proponujemy Państwu podejście z pewną, racjonalizację 

tego, abyśmy przede wszystkim pamiętali o młodych też ludziach, o rodzicach, o to, żeby 

zapewnić dla nich odpowiednie warunki, bo jeśli nie będziemy dążyć do tego, abyśmy ściągali 

do naszego miasta młodych ludzi, dawali im na odpowiednim poziomie usług publicznych, 

to oni też będą szukać innych miejscowości i innych miejsc, a jeśli mówimy o tej demografii, 

no to od mieszkańca mamy najwięcej wpływów podatkowych i najwięcej środków 

finansowych z tego korzystamy niż chociażby z przedsiębiorców. To chyba, to chyba tyle, jeśli 

ktoś chciałby uzupełnić coś z moich kolegów, koleżanek to proszę bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panie radny, bardzo proszę 

i do wszystkich Państwa radnych się zgłaszam, abyśmy mogli udzielić głosu Pani, która 

chciałaby w jednym temacie się wypowiedzieć, a ponieważ jest z dziećmi, więc myślę, 

że Państwo radni nie, nie są przeciwni, bardzo proszę. Proszę uprzejmie, Pani się przedstawi 

i bardzo proszę o zabranie głosu.” 

 

Pani Dorota Czaja, mieszkanka Łowicza – „Nazywam się Dorota Czaja, jestem mieszkanką 

Łowicza i generalnie to inicjatorką internetowej petycji, że chcemy trumpa, pumptrack 

w Łowiczu. Ja sobie przygotowałam to co chciałabym powiedzieć, bo nie chciałabym 

powiedzieć za dużo, żebym potem nie żałowała więc po prostu przeczytam, dobra. Chciałabym 

podziękować wszystkim, którzy zaangażowali się w walkę o budowę pumptracku, dzieciom, 

ponieważ to ich sprawa, rodzicom, a także łowickim mediom. Dziękuję panu Szymonowi 

Szaleńcowi za to, że publicznie wyraził swoje zdanie i zadeklarował, że nie poprzez wniosku 

PiS o zmniejszenie finansowania. Panie Olko i panie Popiel z klubu Łączy nas Łowicz, jest mi 

przykro, że Panowie, będąc członkami Łowickiej Rady Sportu nie wsparli nas w tej akcji. 

Dlaczego? Jak się dowiedziałam od innych członków Rady jesteście za powstaniem 

pumptracku, ale nie podpiszecie się pod stanowiskiem Rady, bo nasza walka o pumptrack 

nie jest, nie jest zgodna z, nie jest zgodna z linią Waszej partii politycznej. Drodzy Rodzice 

dzisiaj na, Drodzy Państwo dzisiaj na swojej grupie, nie wiem przepraszam, czy ktoś mnie 

w ogóle tutaj słucha.” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa, Pani odczytuje 

pismo.” 

 

Pani Dorota Czaja, mieszkanka Łowicza – „Dzieci na swojej grupie na messenger pisały 

o tym, że jeśli miasto nie wybuduje im pumptracku to wybudują go sami. Będzie to kolejny 

wstyd dla Łowicza, choć mam nadzieję, że i w takiej sytuacji radni Łączy nas Łowicz będą 

wstawiali na swoich profilach w mediach społecznościowych posty chwalebne i zdjęcia dzieci 

usypujących hopki. Mam prośbę do radnych PiS, niech ktoś z Państwa wytłumaczy dzieciom, 

a jest ich więcej niż tutaj na sali, dlaczego ten pumptrack tak naprawdę nie powstanie. Dzieci 

nie obchodzi Wasza wojenka polityczna, naprawdę. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję. Rozumiem, 

że w związku z Pani wystąpieniem pan Jacek Kaźmierski, a pozwólcie Państwo, bo ja 

poprosiłam pana Burmistrza, żeby najpierw udzielić Pani głosu, pan Burmistrz zabierze głos, 

a później pan Jacek Kaźmierski.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, Pani 

wnioskodawczyni petycji, Szanowna Młodzieży. Wszyscy od lat obserwujemy jak 

z mrówczym uporem usypujecie sobie na Bratkowicach górki, skaczecie w miejscach 

niebezpiecznych, rozkopujecie nam wał i górę, która jest na Błoniach. My niestety z uwagi 

na przepisy psujemy tą Waszą pracę, bo Wody Polskie wzywają nas do tego, żeby wał 

naprawić, żeby te dziury zasypać. Ja czasami z drżącym sercem oglądałem jak wyście tam 

jeździli po tej górce, jak skakaliście po hopkach i rzeczywiście ten pumptrack od lat jest 

w głowach wielu mieszkańców, wielu radnych, wielu mieszkańców, którzy wybrali pumptrack 

w budżecie obywatelskim miasta Łowicza, który Rada Miejska, dla którego Rada Miejska 

ustalała budżet. Z różnych powodów ten budżet został zamrożony, część zadań zostało lub jest 

zrealizowanych i to zadanie jak najbardziej zasługuje na realizację, nie ze względu na to, 

że to jest budżet Siewiery, że to jest pumptrack, który wygrał z wniosku Siewiery, tylko z tego 

powodu, żeby nasza młodzież była bezpieczna, miała gdzie się podziać i żeby realizowała 

swoje pasje, zainteresowania. Wszyscy mówimy o tym, radni PiS-u też, że dzieci trzeba 

odciągnąć od telewizorów, komputerów, telefonów, natomiast nie dajemy im szansy. Ja myślę, 

że tu pan Jacek Kaźmierski jest człowiekiem, który na projektach unijnych się zna, jak niewielu 

z nas tutaj na tej sali i to co mówi myślę, że logiczne wnioski wyciągnął, natomiast zdjęcie 

pumptracku jest cynicznym, konsekwentnym działaniem, nie przeciwko pumptrackowi, jako 

takiemu tylko przeciwko wnioskodawcy. Pumptrack jest we wniosku na zielono-niebieską 

transformację, pewnie jak Pan wie niewiele z zielono-niebieską transformacją ma wspólnego. 

Natomiast w ramach szerokiego projektu został on tam uwzględniony i nie będzie kosztem 

kwalifikowanym w tym projekcie. Pan doskonale o tym wie, natomiast celowo chce Pan 

to zdjąć, żeby po prostu młodzież nie miała gdzie się podziać. Doskonale Pan wie, że zmiana 

planu zagospodarowania dla działki na ulicy Miodowej będzie trwała rok albo i dłużej, 

bo to nie jest proces prosty, ale już dzisiaj chce Pan wrzucić do budżetu pieniądze, których nie 

będziemy w stanie wydać, po to, żeby utrudnić Burmistrzowi Siewierze wykonanie budżetu, 

albo zamrozić po prostu pieniądze, które zdaje sobie Pan sprawę, że nie będą mogły być 

wydatkowane, bo nie będą. Ja nie mam wątpliwości, że bez względu na to jak będzie budżet 
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na 2025 wykonany, jak zagłosujecie nad absolutorium, bo to pokazaliście w roku 2024, kiedy 

nie dostałem absolutorium nie za swój budżet, nawet nie za rok, w którym, w tym roku 2023 

nie byłem Burmistrzem, co Wam nie przeszkadzało tego absolutorium mi nie udzielić. 

Gratuluję. Intencje Wasze są dosyć proste. Dzisiaj możemy frazesy mieć w ustach, peanami 

mówić, natomiast doskonale Pan wie, że nie taki jest cel projektów, które przedstawiacie. 

Czy pumptrack jest potrzebny? Tak, jest potrzebny, czy żłobko-przedszkole, żłobek jest 

potrzebne? Tak i my działamy i nie musi Pan mówić, że musimy coś robić, żeby tutaj zachować 

mieszkańców, bo my to robimy. Już teraz złożyliśmy wniosek do Malucha Plus na żłobki 

natomiast Pański projekt będzie mógł być zrealizowany za dwa, trzy może lata, w momencie, 

kiedy zostanie zmieniony plan zagospodarowania stworzymy projekt i ten żłobek 

czy przedszkole wybudujemy. To są dwa, trzy lata, najwcześniej więc myślę, że z Pańskiej 

wypowiedzi można wywnioskować, żeby działać już teraz i my to właśnie robimy, ale Pan 

skutecznie chce w tym przeszkadzać, razem z kolegami z klubu. Jeśli chodzi o basen. Mówi 

Pan o delfinkach, o przekazaniu basenu do szkoły, wie Pan, że infrastruktura przyszkolna nie 

będzie mogła być komercyjnie wynajmowana więc zamkniemy dostęp mieszkańcom miasta 

Łowicza do tego basenu i nie tylko. Dlatego mamy inne rozwiązania, o których mówiłem, 

natomiast to nadal nie przeszkadza Panu, żeby umieścić w budżecie projekt rozbudowy akurat 

tego basenu, którego rozbudować się nie da i znowu zamrozimy środki, których nie wydamy 

i ja nie mam wątpliwości, że, że ja jako Burmistrz nie podejmę wyzwania projektowania się 

jakiejś utopi, którą Pan tutaj proponuje Możemy przystosowywać ten basen tak, żeby było 

bardziej przyjazne użytkowanie i to już robimy. Basen jest od stycznia otwarty od godziny 6:00, 

godziny poranne cieszą się powodzeniem. Pojawiły się, może nie najładniejsze, ale kotary 

i zasłonki pod prysznicami, także my robimy, a Pan tutaj snuje jakieś plany niemożliwe 

do zrealizowania, piękne, ale niemożliwe do zrealizowania. Jeśli chodzi o, tutaj Pani użyła 

świetnego stwierdzenia, że tutaj nie nawet stowarzyszenie, nie grupa radnych tylko partia 

polityczna. Tak, przerzucacie te wojenki z górnych, z wyżyn, tak jakby politycznych partii tutaj 

na samorząd, gdzie w samorządzie powinniśmy unikać takich wojenek politycznych, 

powinniśmy działać wszyscy dla dobra miasta i jego mieszkańców. Robert Wójcik o tym 

powiedział i wspominał, wszyscy przysięgaliśmy tutaj, że będziemy działać dla tego dobra 

natomiast w tych wnioskach, które Państwo składacie ja takich intencji nie widzę. Widzę 

zupełnie inne intencje, zupełnie inne intencje. Mówi Pan o 350 tysiącach na szpital, oczywiście 

cel fantastyczny tylko idąc tym tropem każdy mieszkaniec miasta Łowicza jest mieszkańcem 

powiatu, może powiat dofinansowuje nam wreszcie coś. Jeśli sobie nie radzi ze szpitalem może 

pora przeorganizować coś, zorganizować środki zewnętrzne, no te środki się znajdują. Ja jestem 

takiego samego zdania jak mój poprzednik Burmistrz Kaliński, zawsze dokładać do szpitala, 

bo to jest potrzebne natomiast nie wymagajmy tego, żebyśmy olbrzymie kwoty, bo 350 tysięcy 

to jest dużo, wydatkowali my na szpital, bo tych źródeł finansowania szpital też powinienem 

mieć więcej, gmin w powiecie łowickim jest sporo i niech się wszyscy dokładają 

proporcjonalnie. Takie zasady funkcjonowały natomiast pewnie partia kazała, wniosek do nas 

wpłynął i w budżecie miasta pieniądze dla powiatu, dla powiatu muszą się znaleźć. Ja się nie 

zgadzam na taką politykę. Starałem się z Państwem rozmawiać, uczciwie przekazywać 

wszystkie informacje, a to Pan się zachowuje nieuczciwie. Jeśli mam coś do powiedzenia, coś 

mi się nie podoba to o tym mówię, nie owijam w bawełnę i mówię prawdę. Nie mówię 

tu o micie szklanych domów, o tym co będzie za 100 lat, że może przedszkole pobudujemy 
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na ulicy Miodowej, na pewno nie w tym roku i na pewno nie za rok i to czy te pieniądze znajdą 

się w tegorocznym budżecie tego nie zmieni, bo po prostu tego się na dzień dzisiejszy nie 

da zrobić. Jeśli dogadamy się ze stroną kościelną, przystąpimy do zmiany planu 

zagospodarowania pewnie nastąpi to na etapie przyjmowania planu ogólnego, żeby nie narażać 

gminy miasto Łowicz na dodatkowe koszty związane ze zmianą planu zagospodarowania 

i planistami, czyli to będzie luty 2026 roku i myślmy o tej inwestycji, ale realnie w roku 

przyszłym, a nie w tym. Myślę, że tyle. Ja myślę, że też powinien Pan odczytać wszystkie 

wnioski, bo Rada będzie je głosować i wskazać wszystkie źródła finansowania, bo tutaj chyba 

zwróciłem uwagę, że nie wszystkie były odczytane. Natomiast no czy, myślę, że te zmiany 

do budżetu, skoro mają być głosowane to też z uzasadnieniem bym poprosił, bo ja też będę 

chciał komentować i mówić to co jesteśmy w stanie zrobić, zrealizować, a to co jest po prostu 

fikcją literacką tworzącego ten wniosek, czego się po prostu nie da. Natomiast tak jak mówię, 

ja nie mam wątpliwości co do Państwa głosowania w roku przyszłym na absolutorium, w tym 

roku też nie mam, ale w przyszłym roku, kiedy budżet rzeczywiście, powiedzmy, że będzie 

Burmistrza Siewiery, planowany, chociaż uchwalany przez Państwa to bez wątpienia, 

bez względu na jego wykonanie akurat Ci Państwo, którzy głosowali ostatnio przeciwko 

absolutorium zagłosują nadal, bo partia tak każe. Koniec kropka. Mnie to nie boli, mi nie, 

pstryczka nie dacie, bo się tego spodziewam i uważam, że inaczej nie będzie na dzień dzisiejszy, 

bo też spodziewałem się zupełnie innych Państwa reakcji po naszych rozmowach, że część 

rzeczy postaraliśmy się zrozumieć, że rzeczywiście konkretnie tłumaczyliśmy co się da zrobić 

co się nie da. Natomiast z uporem maniaka, z uporem maniaka niektóre te inwestycje wrzucacie 

pomimo tego, że wiecie, że ja ich po prostu nie jestem w stanie fizycznie wykonać i tu nie 

chodzi o moją złą czy dobrą wolę, nie chodzi o moją złą czy dobrą wolę, tylko o to, że robicie 

to po prostu celowo. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję. Ja tutaj mam 

zgłoszenie, pan Krzysztof Olko chciałby się odnieść do wystąpienia Pani i Pan, przepraszam 

pan Jacek, tak, proszę.” 

 

Radny Jacek Kaźmierski – „Dziękuję bardzo. Tutaj Pani, która jest autorem petycji, która 

występowała, chciałbym powiedzieć, że ten pumptrack będzie i on zostanie zrobiony 

i te rzeczy, które, które Państwo oczekują tylko jedynie musimy poczekać w czasie i poczekać, 

kiedy, na rozstrzygnięcie konkursu, to jest raz. Dwa, ja nie widziałem wniosku LIFE, 

nie zapoznałem się, nie czytałem regulaminu, więc nie wiem co jest tam kosztem 

kwalifikowanym, co nie jest kosztem kwalifikowalnym, ale to co pan Burmistrz powiedział 

przekonuje mnie do tego czy rzeczywiście nie powinniśmy naprawdę aplikować o środki 

na stworzenie tam chociażby orlika, tego kompleksu, aby spróbować pozyskać środki 

i dofinansowanie. Dwa, to, że Pan mówi, że Pana tak nie boli, nie widać tego, no to Pana tutaj 

wypowiedź jednak jest trochę odmienna. Co się tyczy rozmowy, na której byłem, wspominał 

Pan, że to 4-6 miesięcy związane ze zmianą ewentualnie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego jaki najmniejszy czas i okres, żeby wykreślić coś. Natomiast pełna, wspominał 

Pan również o planie ogólnym, że jest większa wizja, aby to wtedy wykreślić, ponieważ, co się 

tyczy szpitala, co się tyczy szpitala gminy się dokładają i myślę, że w tym przypadku też może 

być i będzie pewnie tak, że poszczególne gminy dokładają się i wspierają szpital w innych 
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zakresach. Natomiast resztę tych pewnych złośliwości i dogryzań, bo tak to trochę traktuje. 

My jako radni reprezentujemy mieszkańców i mamy, jest obowiązek przekazywać ich potrzeby 

i zgłaszać te potrzeby i tak jak Pan widzi to inaczej i inaczej chce to przeprowadzić, jako władza 

wykonawcza, to my ze swojej strony, jako władza ustawodawcza i kontrolna próbujemy 

przekonać do pewnych rzeczy, które w Pana w wykonaniu są już oczywiście przekreślone 

i nierealne. Dziękuję.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Czy może ja się, ja się.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Myślę, że Pan radny się 

przejęzyczył, na pewno chodziło o władzę uchwałodawczą. Pani Grażyna ad vocem do pana 

Jacka. Proszę pan Burmistrz.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Tak. 4-6 miesięcy od momentu, kiedy zostanie 

podjęta uchwała odnośnie wykreślenia, także czekam Panie radny i tutaj radny Wójcik 

zaproponował, że przygotuje Panu, jeśli Pan nie daje rady, taką uchwałę i wtedy procedujmy 

to w trybie szybszym, też miejmy świadomość, że zmiana planu zagospodarowania będzie 

kosztowała miasto Łowicz, przygotowanie zmian, po czym trzeba będzie wyłożyć projekt 

do konsultacji, a potem będzie głosować go Rada najnormalniej więc działać, działać, a nie 

tylko wpisywać do budżetu rzeczy, których się nie da. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pani Grażyna ad vocem do pana 

Jacka.” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermnn – „Ja chciałam wrócić do tematu, który Pan poruszył, jeśli 

chodzi o przedszkole na Górkach. Doskonale zgadzam się z Panem, że tam jest naprawdę 

bardzo ciasno i dzieci przebywają w niezbyt komfortowych warunkach, ale tak jak już pan 

Burmistrz tutaj powiedział i by należało najpierw i przede wszystkim załatwić sprawę 

z kościołem, bo znam sytuację, jak tam było i ten problem trwa od kilku lat. Były robione 

zapytania do mieszkańców, mieszkańcy przegłosowali, żeby tam coś innego powstało między 

innymi był proponowany park z placem zabaw. Nawet projekt moja kuzynka taki zrobiła, 

przedstawiła to, wszystko to upadło więc proponowałabym Panu i klubowi, żebyście coś w tym 

kierunku poczynili w stosunku nawet właśnie do kościoła i może zaczęli przecierać tą drogę 

i przekonywać, żeby zrezygnowali z tego miejsca, ponieważ ten plac by służył o wiele lepiej 

mieszkańcom Górek, to jest pierwsza sprawa. Druga sprawa, chciałabym się odnieść również 

do tej projektu delfinki, jaki jest. Myślę, a mówię to z doświadczenia, ponieważ pracowałam 

w szkole, dzieci jeździły na pływalnię, gdzie uczyły się tam nauki pływania i z tego jak jestem 

zorientowana, na razie ta pływalnia, która jest, ona jest wystarczająca na to, żeby dzieci tam 

mogły nauczyć się pływać więc ja rozumiem, że moglibyśmy pozyskać fundusze, ale musimy 

na pewno mieć również wkład własny, a miasto potrzebuje o wiele bardziej innych, bardziej 

potrzebniejszych inwestycji, chociażby nawet propozycja tutaj Pani, która przyszła 

z wnioskiem, że młodzież i dzieci chciałyby z tej formy korzystać. Dziękuję.” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję. Pan Krzysztof 

Olko.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Olko – „Pani Przewodnicząca, Panie 

Burmistrzu, Szanowni Państwo. Zwrócę się do Pani najpierw, bo byłem wywołany do tablicy. 

Powiem Pani tak, że to trochę nieeleganckie, nietaktowne, a zarazem można powiedzieć 

niegrzeczne, że Pani bez rozmowy ze mną czy to z Sebastianem Popielem wysuwa tak jakieś 

wnioski. Nie wiem kto Pani takich bzdur, powiem Pani szczerze, naopowiadał. Dyskusja 

z, na Radzie Sportu poprzez nasze forum delikatna była, wyjaśnialiśmy sobie tam pewne 

rzeczy, a Pani tu mówi o jakichś partiach politycznych, liniach partii politycznych, w ogóle 

tego nie rozumiem. Jest to nieeleganckie. Po drugie, Pani z nami nie rozmawiała, to jest inna 

sprawa i żeby była jasność nie, żeby Pani nie wprowadzała opinię publiczną w błąd, my nie 

zdejmujemy tego zadania. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję, tutaj ad vocem pan 

Aniszewski czeka, później pan Popiel ad vocem.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Drodzy Państwo ja może odniosę się w ten sposób. Jeśli Pani 

podziękowała tutaj jednemu z naszych kolegów za poparcie to, żeby ten jednak pumptrack 

powstał, ale niestety ten kolega dzisiaj, głosując za zdjęciem autopoprawki do budżetu, 

jednocześnie zdjął te pieniądze z tego pumtracku, a miał być przeciwny, tak. Panie Jacku 

Wiśniewski, ja Pana wyręczę, ja za miesiąc czasu, przepraszam.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pan Kaźmierski.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Panie Jacku Kaźmierski, przepraszam, przejęzyczyłem się, 

przepraszam, przejęzyczyłem się, ja Pana wyręczę. Ja za miesiąc czasu na sesji złożę taki 

wniosek o wykreślenie celów sakralnych z tej działki. Mam nadzieję, że Pan tak jak tutaj 

powiedział, że gorliwie będzie walczył o to, żeby te przedszkole tam powstało, to gorliwie 

również Pan z kolegami zagłosuje za tym, żeby te cele sakralne wykreślono. W poprzedniej 

kadencji wielokrotnie o to prosiłem, żeby przystąpić do takiego programu, żeby jednak te cele 

sakralne, nie było woli tu ze strony pana Burmistrza, żeby jednak przystąpić do tego, z jakich 

przyczyn wiadomo, każdy boi się że, tak powiem tą sprawę ruszyć, bo boi się narazić 

kościołowi, ale panie Burmistrzu jednocześnie, równolegle bym poprosił, żeby Pan spróbował 

umówić się z naszym Biskupem Osiałęm, żeby porozmawiać na ten temat i rozwiązać, Osiałem, 

tak, żeby porozmawiać na ten temat i rozwiązać ten problem, tych jakby własności czy praw 

do tej działki w taki sposób polubowny, w jakiś sposób dogadać się, nadzwyczajnie. To tak 

bym poprosił. Jeśli chodzi o te przedszkole, to ja Drodzy Państwo dziwię się, bo część 

z Państwa radnych było radnymi poprzedniej kadencji, ja może wam przypomnę, że my 

w poprzedniej kadencji wykonaliśmy projekt przedszkola, żłobko-przedszkola, który 

kosztował nas, jeśli dobrze pamiętam 80 000 zł. Nie wiem, czy to ma się być zwyczajem tej 

Rady, w ogóle Miejskiej, że my wykonujemy projekty i później odkładamy je albo w ogóle 

całkowicie rezygnujemy, bo już był projekt rewitalizacji Nowego Rynku, który nas kosztował, 

jeśli dobrze pamiętam 30 000 i też wylądował w koszu. Później były projekt, czy też propozycja 
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ronda wyjazdu z osiedla Górki za 20 000, z tego co pamiętam, taka koncepcja przepraszam czy, 

koncepcja, która tak naprawdę też nie miała jakby miejsca, możliwości realizacji, bo dlatego, 

że nie jesteśmy zarządcą tych dróg, krajowej 14 więc też tak naprawdę wyrzuciliśmy kolejne 

dziesiątki tysięcy złotych niepotrzebnie, bez żadnych, prowadzenia rozmów z dyrekcją dróg 

i autostrad, czy i dróg krajowych, jak również wojewódzkich więc nie wiem w jakim celu 

mamy wydać, czy zabezpieczyć te 200 000 zł na ten projekt, który tak jak pan Burmistrz mówił 

nie ma szans absolutnie na realizację. Te pieniądze powinny pracować, powinny być 

uwzględnione na inną inwestycję, która może być zrealizowana z dofinansowaniem, a tak jak 

pan Burmistrz powiedział te pieniądze będą zablokowane i tak naprawdę, bo będą na celowo, 

na celową inwestycję więc będą, że tak powiem leżały martwe na koncie, nie pracując. Szpital, 

ja powiem szczerze, nie przypominam sobie, żebyśmy w poprzednich latach mieli 

dofinansowania do szpitala w tak wysokiej kwocie. Były to kwoty kilkudziesięciu tysięcy 

złotych. Ja myślę, że tutaj powiat też powinien docenić miasto, ponieważ przypomnę, że chyba 

w ubiegłym roku albo dwa lata temu wyraziliśmy zgodę na zamianę działek, bardzo korzystną 

zamianę dla powiatu działek pod lądowisko, tutaj za szpitalem. Jeszcze wcześniej 

zawnioskowałem o 80% rabatu na sprzedaż powiatowi działki pod salę gimnastyczną 

w akademiku, w Ekonomiku i powiem szczerze, że osobiście nie słyszałem, żeby powiat 

podziękował za to, że ta sala również powstała dzięki miastu, że miasto oddało działkę pod 

tą salę na tak korzystnych warunkach. Trochę szkoda, że powiat nie docenia miasta i powiem, 

że dziwię się.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Nikt nie zaprosił Cię na otwarcie.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Nie, to nie o to chodzi.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panie radny.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Ale dziwię się też, dlaczego, bo dlatego, że tutaj mamy, że tak 

powiem dofinansowywać instytucję, która podlega pod powiat i która niezaprzeczalnie służy 

również mieszkańcom, ale z drugiej strony, no skoro powiat nie może zabezpieczyć pieniędzy 

na szpitala odpowiednich, a jednocześnie może zabezpieczyć środki na powołanie nowego 

stanowiska w Zarządzie, płatnego, w Zarządzie Powiatu, no to, to też troszeczkę, tak coś tutaj 

nie gra, prawda, jest pewna sprzeczność, że na niektóre są rzeczy pieniądze, a na niektóre jednak 

nie ma więc Drodzy Państwo tutaj nad tą dotacją tak jak pan Burmistrz powiedział możemy się 

zastanowić tylko, że na pewno nie w takiej kwocie. Przejście dla pieszych, o którym Pan mówił, 

10 000 zł, z tego co tutaj już mieliśmy odpowiedzi na interpelacje i tak dalej rada, Komisja, 

przepraszam Bezpieczeństwa opiniując nasze wnioski o przejścia dla pieszych zaznacza 

jednocześnie, że takie przejście powinno być wykonane z doświetleniem, a koszt takiego 

przejścia to jest około 50 000 zł więc 10 000, no wystarczy może na projekt, na nic więcej więc 

skąd kolejne 40 000? Może Pan by wskazał skąd kolejne 40 000 wziąć na to przejście dla 

pieszych. Ja wiem, że ono jest nam potrzebne, ale jeżeli już wskazujemy jakieś kwoty to niech 

będą te kwoty realne, a nie oderwane od rzeczywistości. Projekt żłobko-przedszkola, tak jak 

powiedziałem straciliśmy 80 000, jeżeli wykonany kolejny. Myślę, że to wszystko jak będzie, 

na chwilę obecną. Dziękuję bardzo.” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Pan Burmistrz, proszę.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Znaczy ja tu jeszcze chciałem uzupełnić, bo nie 

powiedziałem. Z powiatem, jeśli chodzi o pomoc taką to naprawdę jako miasto dużo 

zrobiliśmy. To o czym zapomniałem, Lech powiedział o tych działkach, kolejny wniosek 

na działkę trafił, trafił do nas i też, no ja rozumiem sentyment Pana radnego do powiatu tylko 

tutaj jest Pan radnym miejskim też i jednak w pierwszej kolejności musimy dbać o miasto. 

Absolutnie nie wykręcam się od tego, że szpitalowi pomóc trzeba, natomiast to też nie jest 

w formie dotacji, to co bywało, tylko myśmy kupowali sprzęt, przekazywaliśmy go i ten, 

do szpitala i ten sprzęt jest nadal na naszym stanie więc, no jeśli chodzi o pompowanie 

pieniędzy oczywiście, że można to zrobić, natomiast myślę, że tutaj raczej powinniśmy być 

na zasadzie współpracy, a nie na zasadzie finansowania jednostronnego, bo na to tutaj 

dochodzi. Ja powiem o takiej sytuacji, na ostatnim etapie budowania sali gimnastycznej powiat 

zwrócił się do nas, bo trzeba było tą bramę awaryjną, tutaj na wyjeździe w Kaliską zrobić. Ja nie 

miałem wątpliwości, żeby powiedzieć, jasne róbcie to od razu, tu nie będzie problemu żadnego 

ze strony miasta i tu żadnej złej woli nie ma i ta brama się tam pojawiła, wysypane są tymi 

kamyczkami, jest podjazd, ten techniczny od strony, od strony tego narożnika i tutaj, tylko 

róbmy to normalnie, w normalny sposób, a nie, a nie wrzutką radnych, że chcemy wrzucić coś 

powiatowi, tylko po prostu uzgodnijmy to z Panią dyrektor co potrzeba kupić, jakie będzie 

współfinansowanie, bo dzisiaj możemy powiedzieć. Jeśli Pan radny mógłby powiedzie, 

że gminy się dorzucają, to w jakiej wysokości do tego się dorzucą i bo ten sprzęt chyba tyle 

ma kosztować i w całości został wniosek do nas złożony. Natomiast, no mówił Pan o tym, 

że gminy się dorzucają, no to wymienić jak, która gmina, ile, tak. No to, no to, no to jedna, 

a jaką kwotą możemy wiedzieć i do czego, no to my też już się dorzucaliśmy i dalej pomagamy, 

dlatego uważam, że kwota 350 000w dobie olbrzymich potrzeb miasta i mieszkańców to jest 

po prostu kwota duża i tyle. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję. Pan Lech 

Aniszewski jeszcze chciał dopowiedzieć do swojego wystąpienia, później pan Sebastian 

Popiel.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Ja chciałem dopowiedzieć tylko tyle, że rok temu byłem osobiście, 

rozmawiałem z Biskupem Osiałem i Osiałem, Osiałem, a Osialem, przepraszam, 

przejęzyczyłem się, przepraszam i ksiądz Biskup wyraźnie zadeklarował w rozmowie ze mną, 

że gdy będzie wybrany Biskup naszej diecezji to będzie, że tak powiem skłonny powrócić 

do rozmów i będzie, jeżeli będzie miał taką władność, bo wtedy nie miał, to do takich rozmów 

przystąpi więc deklaracja tutaj Biskupa jest do rozmów więc bardzo prosiłbym o takiego 

spotkania zorganizowania, w którym chętnie bym chciał uczestniczyć. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pan Sebastian Popiel. Proszę panie 

Burmistrzu, no źle siedzimy, ja nie widzę, przepraszam.” 
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Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Znaczy nasza dobra wola też jest i dlatego 

prosiłem pana Kaźmierskiego Jacka, podczas naszego spotkania, żeby tego nie wrzucać 

do budżetu, bo się wywiąże niepotrzebną, wywiążą niepotrzebne emocje i niepotrzebnie 

będziemy pogarszać nastroje. To są delikatne tematy, chcieliśmy najpierw porozmawiać 

z Biskupem, natomiast no pan Jacek ma inne zdanie jak widać. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo, pan Sebastian 

Popiel.” 

 

Radny Sebastian Popiel – „Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, Panie 

Burmistrzu i Szanowna Pani, która dzisiaj pojawiła się na sesji i wywołała mnie do tablicy. 

Kilka słów padło takich, no nie eleganckich bym powiedział, ale powiem tak. Ja nie wiem z kim 

Pani rozmawiała, bo rozumiem, że osoba z Rady Sportu, z którą Pani rozmawiała pełni 

to stanowisko jako osoba publiczna, nie wymieniła Pani tej osoby, rozumiem. Ja rozmawiałem 

telefonicznie z osobą z Rady Sportu, rozmawialiśmy też na naszym forum tutaj Rady. 

Ja wypowiedziałem się, że jestem członkiem Rady Sportu, ale jestem też radnym miejskim 

i chciałbym najpierw poznać Pani stanowisko, kiedy przyjdzie na sesję, poznać stanowisko 

wnioskodawcy i później zadecydować swoim głosem w jaki sposób postąpić więc wypraszam 

sobie słowa o jakimś, jakimś linii partii politycznej, która mi każe w jakikolwiek sposób 

głosować. Jeżeli Pani, jeżeli Pani porozmawia jeszcze raz, nie wiem czy z tą samą osobą, 

to ta osoba powinna Pani potwierdzić moje słowa, że ja tak powiedziałem i powiedziałem, 

że z Rady Sportu dobrze by było, gdyby pojawił się ktoś z prezydium Rady Sportu, nie wiem, 

dlaczego nikt nie przyszedł, nikt. Ja nie chciałem zajmować stanowiska, dopóki nie usłyszę 

na Radzie Miejskiej opinii, zarówno Pani, jak i wnioskodawcy, to jest jedna rzecz, więc musimy 

patrzeć na miasto troszkę szerzej. Ja wiem, że Pani chce, żeby powstał pumptrack, ja, powiem 

Pani, mało tego ja też chcę, bardzo chcę, tak, więc prosiłbym jednak takie wycieczki o partiach 

politycznych i prosiłbym ewentualnie o zapytanie pozostałych członków Rady, dlaczego nikt, 

przynajmniej z prezydium Rady, a jeszcze mało tego, bo Pani to też powiedziała, że ja nie 

podpiszę stanowiska Rady, natomiast powiem Pani, że na chwilę obecną, na dzisiaj nie wiem, 

że Rada zajęła jakiekolwiek stanowisko w tej sprawie i czy jakiekolwiek pismo powstało. 

Nie przedstawiono nam nawet projektu stanowiska Rady, także tyle z mojej strony i jednak 

prosiłbym bardzo, jestem radym miejskim, jestem członkiem Rady Sportu, jestem 

za pumptrackiem i prosiłbym jednak takich, daleko idących wniosków nie wysnuwać, dobrze, 

będę wdzięczny. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję. Pan Tomasz 

Rudnicki, proszę panie Tomaszu.” 

 

Radny Tomasz Rudnicki – „Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu, Szalona Rado, Drodzy 

Mieszkańcy. Widzę, że tak, wszyscy są za pumptrackiem, a nie chcecie zagłosować, chcecie 

zdjąć go z budżetu, tak naprawdę, no chwileczkę, chwileczkę, chwileczkę już, już go zdjęliście 

przede wszystkim, chwileczkę, dokładnie. Pan Burmistrz powiedział Wam, że pewne koszty 

są w projekcie kwalifikowane, a pewne nie i pumptrack nie jest kosztem kwalifikowanym więc 

trzeba będzie za niego zapłacić w całości, trzeba mieć też pieniądze na wkład własny do tego 
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projektu, jeżeli on przejdzie więc no nie czarujcie, że nie zdejmujecie, skoro zdjęliście 600 000 

z zadania. Odnośnie placu na Miodowej, powiem tak panie Jacku, próbujecie zachować się 

trochę jak Piłat i umywacie ręce, bo chcecie zrzucić na Burmistrza, żeby pociągnął temat. 

Miejcie odwagę, złóżcie wniosek, chociaż już Lech, Lech zapowiedział, że on go złoży. 

Załatwcie temat, ja obydwoma rękami poprę Wasz pomysł, jeżeli chodzi o budowę przedszkola 

na Górkach, bo to przedszkole jest tam potrzebne, rzeczywiście. Natomiast załatwcie temat 

z działką najpierw i dopiero wtedy przystąpmy do projektowania, żebyśmy mieli pewność, 

żebyśmy nie wyrzucili pieniędzy w błoto. Miejcie tą odwagę, złóżcie ten wniosek, a jeżeli nie, 

to tak jak Lechu powiedział, on go złoży. Jeśli chodzi o kolejny Wasz wniosek.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa, proszę o ciszę.” 

 

Radny Tomasz Rudnicki – „Place zabaw, chcecie rozdzielić te pieniądze pomiędzy dwa place 

zabaw. Ja się cieszę, bo ja we wrześniu składając wniosek do budżetu składałem właśnie 

wniosek o modernizację placu zabaw na Starzyńskiego. Zawarłem też tam wniosek 

o modernizację placu na terenie, na terenie placu zabaw, tu przy Baszcie, na ulicy Klickiego. 

Rozdzielając te zadania, jakby na dwa poszczególne elementy blokujecie możliwość 

wykorzystania tych środków, gdyby zostały właśnie na przykład na modernizację kolejnego, 

innego placu zabaw, na dołożenie, bo plac zabaw na ulicy Klickiego tutaj przy Baszcie to jest 

najstarszy, najstarszy chyba z placów zabaw i on powstał, był modernizowany jako jeden 

z pierwszych w Łowiczu, ale jest placem zabaw, który jest najbardziej uczęszczany, dlatego, 

ze względu raz, że jest położony w miejscu gdzie, gdzie jest dużo cienia, nie, nie jest tak jak 

place zabaw na Starzyńskiego, czy, czy na innych osiedlach gdzie, gdzie po prostu dzieci są 

w słońcu więc tam naprawdę przychodzi dużo mieszkańców, a ten plac zabaw wygląda już 

słabo więc gdyby te pieniądze poszły tak jak Burmistrz zaproponował była możliwość, 

w przypadku gdy ich zostanie, przesunięcia właśnie na modernizację też tego placu zabaw, 

na, na jakby na modernizację kolejnego placu, dołożenie powiedzmy do modernizacji placu 

zabaw. Kolejny temat modernizacji, jakby łazienek w Szkole Podstawowej nr 1. Również 

składałem we wrześniu taki wniosek i rozmawiałem z Panią, z Panią dyrektor. Ja wiem wszyscy 

byśmy chcieli, żeby wyremontować.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa proszę pozwolić 

Panu radnemu się wypowiedzieć.” 

 

Radny Tomasz Rudnicki – „Wszyscy by chcieli, żeby wyremontować wszystko na raz 

natomiast rozmawiałem z Panią dyrektor, że ona byłaby usatysfakcjonowana, gdyby się udało 

wyremontować, chociaż, powiedzmy część więc te 100 000, które Burmistrz przesunął 

do, na ten, na ten cel, no jest szansa, żeby ten remont rzeczywiście w tej części najgorszej, 

na razie zrealizować, a część, część, powiedzmy można wyremontować w kolejnych latach. 

No mówię, no tutaj, tutaj te 100 000 powinno wystarczyć więc nie wiem, dlaczego tak uparcie 

chcecie, jakby zdejmować, gdzieś tam z innych środków i przeznaczać, bodajże tam 250, czy 

350 000, Łączy nas Łowicz, tutaj na, na tą, na ten cel, na toalety na, w szkole nr 1. Mówię tam, 

tam ja rozmawiałem z Panią dyrektor, że ona by była zadowolona, gdyby chociaż część się 

udało wyremontować. Nie musimy jakby robić wszystkiego na raz więc możemy to zadanie 
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podzielić na, na dwie części. Ja powiem tak, jakby budżet, który zaproponował Burmistrz był 

rzeczywiście budżetem takim realnym, część zadań, które, które chcecie Państwo realizować 

w postaci budowy dróg, no rzeczywiście jest takie mało, jakby, będzie ekonomiczne, 

bo rzeczywiście drogi, przy których nie ma jeszcze pobudowanych, biorąc przykład Gminy 

Łowicz na Zielkowicach, najpierw powstawały domy później im wójt robił drogi, dlaczego, 

dlatego, żeby te drogi nie zostały rozjeżdżone, nie zostały zniszczone zanim się tam, zanim 

te domy powstaną więc może warto jakby pomyśleć, zastanowić się i przesunąć rok czy dwa 

lata, przygotować projekty, pozyskać środki i przesunąć rok czy dwa lata budowę tych dróg. 

Ja nie mówię, że te drogi nie są tam potrzebne, bo oczywiście jak najbardziej z tym, że mówię, 

no trzeba to zrobić jakby z głową i ekonomicznie. Jeżeli chodzi o ścięcie wydatków 

na modernizację Starego Rynku, na rewitalizację Starego Rynku, no 10 000 zł, które chcecie 

Państwo zostawić to nie wystarczy na projekt, na projekt domku nawet. No tu Pan radny 

podpowiada, że na landrynki, no niestety nawet na projekt domku nie wystarczy więc, więc, 

a wszyscy, a wszyscy mówiliście, że, w kampanii wyborczej, że trzeba rewitalizować Nowy 

Rynek, Stary Rynek, Zduńską, no za 10 tysięcy to możemy sobie pomarzyć tylko o tym. 

Wygląda to tak, że no Państwo nie zdejmujecie, nie zdejmujecie zadań z budżetu 

obywatelskiego, przepraszam, z projektu budżetu, Wy je po prostu obcinacie tak, że nie da się 

ich, pieniądze na nie obcinacie tak, że nie da się ich zrealizować po prostu i będziecie mogli 

później powiedzieć, że no Burmistrz jest nieudolny, bo nie zrealizował projektu, przecież były 

w budżecie, były pieniądze na tym. Jeszcze, jeżeli wracając do pumptracka, no pan radny 

Zieliński tutaj przed chwilą, w trakcie wypowiedzi Pani powiedział, że pan Szymon Szaleniec 

kłamał, obiecując wszystkim, że zagłosuje za. No tak Pan powiedział, no ale powiedział Pan 

to pod nosem do nas, tutaj, ale Pan mówi publicznie, no powiedział, powiedział Pan, że kłamał, 

tak, okłamał Państwa, ponieważ zdjął ten pumptrack w głosowaniu, jak była zdejmowana 

poprawka. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pan radny już skończył. Pan 

Szymon Szaleniec zabiera głos.” 

 

Radny Szymon Szaleniec – „Wiele razy padło tutaj moje nazwisko, dlatego czekałem 

cierpliwie. Szanowni, Szanowna Pani Przewodnicząca, Drodzy Radni, Drodzy Mieszkańcy, 

którzy są tu z nami i nas oglądają. Dużo notatek sobie zrobiłem więc trochę będę zadawał 

pytania, trochę będę odpowiadał, na szczęście nie tak długo jak radny Robert Wójcik, nie 

przekręciłem nazwiska i to nie było, to nie miało być atakiem Panie, Panie radny. Już raz tak 

było Szanowna Pani wnioskodawczyni. Ja jestem zawsze pełen podziwu dla mieszkańców, 

którzy potrafią sami, oddolnie zebrać się, skrzyknąć znajomych, skrzyknąć rodzinę i podpisać 

petycję i ją złożyć. Jestem przewodniczącym wniosków i petycji i każdy taki ruch, Komisji 

przepraszam, przepraszam Przewodniczącym Komisji Skarg, Wniosków i Petycji i każdy taki 

ruch jest dla mnie budujący, bo to pokazuje jak silne społeczeństwo mamy i jak bardzo 

mieszkańcom zależy na sprawach społeczeństwa. Już raz tak było, że niektórzy radni siedzący 

naprzeciwko mnie, żeby nie nazwać ich, że siedzą pod oknem, powiedzieli, że nie będzie, 

to taka ironia losu, nie będzie inwestycji, nie będzie ronda, za to co robicie nie będzie ronda, 

wstyd, tak mówili, tak było w wakacje na sesjach, których się spotykaliśmy lub się nie 

spotykaliśmy, bo działki, nie sprzedamy dwóch działek, nie sprzedamy, nie będzie 
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na inwestycje, nie będzie na rondo, musimy. Proszę pojechać teraz na ulicę Starościńską, tak 

Starościńską, Ułańska, Starościńską. Przecież tam jest inwestycja realizowana. Ja wiem 

Panowie, proszę dać mi dokończyć i skupmy się na tym co mówimy i pumptrack też będzie 

i tak samo, mimo, że czy Burmistrz, czy radni, z którymi może Pani spotkała się wcześniej 

mówili, że nie będzie tej inwestycji, to będzie. Ja mam jedno pytanie odnośnie jeszcze tej 

inwestycji, tak zagłosowałem przeciwko autopoprawce w WPF-ie, ale już to Państwu 

wytłumaczyłem, bo od dwóch dni, od trzech dni, gdzie od tygodnia spotykamy się 

i dyskutujemy nad tym budżetem. Spotykamy się i dyskutujemy nad naszymi wnioskami, 

wnioskami tutaj znajomych i tutaj znajomych i ja po prostu wytłumaczyłem Państwu, że nie 

miałem czasu skrupulatnie przygotować się do autopoprawki. Ona przyszła we wtorek 

po południu, a dzisiaj się spotkaliśmy o godzinie 12:00, 13:00. Dlatego zupełnie świadomie 

odrzuciłem tą autopoprawkę i poprosiliśmy o sesję nadzwyczajną nad tym, już kolejny raz 

to powtarzam, żeby nie, żeby pan Burmistrz nie wymówił mi, że mówię bardzo emocjonalnie 

więc postaram się troszeczkę oddalić od mikrofonu. Panie Burmistrzu ja mam jedno pytanie, 

bo w Pana kampanii politycznej wybrzmiały dwa aspekty, dwie sprawy, które mnie bardzo 

zainteresowały i jednego chyba nie, ale mogę się mylić, nie znalazłem odzwierciedlenia w Pana 

programie, znaczy wniosku do Inkubator LIFE. Zapowiadał Pan, tam przed Górką Frajdy, przed 

pumptrackiem czy gdzieś w tych okolicach, arenę do gry w chowanego i czy to jest dalej realne, 

czy to jest we wniosku do tego programu LIFE i druga rzecz, razem tak samo, w tym samym 

materiale zapowiedział Pan, że radni, że radni w 24 roku zabezpieczyli środki na przebudowę, 

przebudowę podłoża na placu zabaw na Błoniach. Czy to zostało zrealizowane albo na jakim 

to jest etapie i od razu daleko idące pytanie, czyli jak przebiega współpraca z Vinci Play, kiedy 

możemy dociekać się, doczekać się, przepraszam tej inwestycji, bo ten plac zabaw równie jest 

w opłakanym stanie. Są inwestycje, które bardzo zagrażają życiu naszym mieszkańcom 

i na których powinniśmy się skupiać i tutaj popieram tezę, któregoś z radnych z naprzeciwka, 

już nie pamiętam, było tych wypowiedzi sporo, że skupiajmy się na tym co już mamy. 

Pani Grażyny, skupiajmy się na tym co już mamy, no przecież ten plac zabaw jest, jest 

w tragicznym stanie, dlatego pytam, bo środki były zabezpieczone w 24 roku. Vinci Play, 

ta firma o ile się nie, na podłoże, tak. Firma miała wesprzeć nas z zabawkami. Jak wygląda 

ta inwestycja? To jest moje pytanie. Zabolał mnie fakt, kiedy usłyszałem o partii, bo nie 

kojarzę, aby istniała partia Łączy nas Łowicz i nie ma takiej partii. My jesteśmy 

stowarzyszeniem i komitetem ludzi społeczników w różnym wieku, z różnych dziedzin 

społecznych w naszym mieście i staramy się reprezentować swoje grono i swoje środowisko 

i jesteśmy mieszkańcami, których od początku mówiliśmy, że ponad podziałami powinniśmy 

funkcjonować i tak też się staramy robić. Bardzo zgrabnie informowano nas tutaj, że przed 

nami super inwestycja centrum folkloru, coś w tym stylu, projekt w Sieradzu nie przeszedł, 

przyszedł do nas, dofinansowanie chyba 45 milionów, jeśli mylę kwoty przepraszam. 

Powiedziano, że będziemy potrzebować tutaj 6 milionów wkładu własnego, no to przecież 

będziemy musieli spotkać się znowu, sesja nadzwyczajna, zmiana deficytu i zwiększamy kredyt 

i ten, zwiększenie kredytu, deficytu, przepraszam, no i na koniec roku już nie będzie 

66 milionów, tak jak mówi radny Wójcik, tylko dodajemy 6 milionów, wychodzi 72. Proszę 

dajcie mi dokończyć, jeśli będą pytania, może jeśli w czymś jestem w błędzie wyprowadzicie 

mnie z tego. Proszę dać mi dokończyć, naprawdę, kiedy radny Wójcik mówił o szerokim 

aspekcie naszego miasta nikt mu nie przerywał, dlatego też dajcie mi dokończyć. Dołożyliśmy 
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wtedy 6 milionów, jeśli dowiemy się o wynikach Inkubator LIFE i będzie potrzebny konkretna 

kwota na wkład własny, no to przecież czy nie zrobimy tak samo jak w przypadku projektu 

z Sieradza, czy wtedy nie będziemy musieli dołożyć pieniędzy, żeby powstał właśnie 

pumptrack więc pumptrack powstanie, bo tak samo jak w przypadku niesamowitego wsparcia 

finansowego 45 milionów z Urzędu Marszałkowskiego, tak samo jak przy wsparciu Inkubator 

LIFE będziemy musieli dołożyć na wkład własny i my teraz nie jesteśmy w stanie określić ile. 

Wiemy 6 milionów na z Sieradza, zobaczymy, ile będzie w Inkubator LIFE więc każde słowa 

i każdy manipulacja zrzucana na nas, że to przez nas nie będzie teraz pumptracku, że dzieci 

teraz zabijamy ich, zabijamy pod względem ich aktywności społecznej i sportowej, ich marzeń 

jest moim zdaniem mocno niepoprawne i powinniśmy na to zwrócić uwagę. Szanowni Państwo 

przecież my co miesiąc zmieniamy budżet i WPF, przecież co miesiąc spotykamy się i te 

inwestycje, które teraz planujemy za miesiąc możemy zmienić, przecież takie inwestycje 

podejmowane i to wniosek Burmistrza i Skarbnika, a my tutaj dyskutujemy godzinami nad tym 

czyja lista życzeń będzie bardziej spełniona lub nie, no lista życzeń radnych z Łowickie.pl 

wyjątkowo mnie zaskoczyła, bo 10 milionów zdejmując deficytu, gdzie w poprzednich latach, 

a ja bacznie starałem się obserwować wszystkich radnych, oni za każdym razem składali 

wnioski o zmniejszanie deficytu, ale w tym roku rola się od, zwiększenie, zmniejszenie 

deficytu, a teraz chcą zwiększyć o 10 milionów, powiedzieli lista życzeń, no ale moim zdaniem 

Szanowni Państwo, no, jesteśmy tutaj poważnymi ludźmi,  spotykamy się na poważne obrady 

i decydujemy o przyszłości miasta, a w mówieniu o liście życzeń, że złożyli sobie taki 

dokument, żeby wykazać potrzeby miasta, Burmistrzowi, żeby wskazać jakie są najważniejsze 

inwestycje. No przecież Burmistrz wie, po to jest WPF, co dokładnie, to raz, a przecież 

Burmistrz wie jakie są rzeczy potrzebne w mieście. Przecież burmistrz robił objazdy, sam 

mówił robił objazdy z Burmistrzem Kłosem i oglądał całe miasto po wyborach, tak wyglądała 

sytuacja więc teraz składanie listy życzeń moim zdaniem nie ma żadnego, nie ma żadnego sensu 

i teraz mam jeszcze pytanie. Czy rzeczywiście w przeciągu 10 miesięcy, bo nie liczmy, no ta 

inwestycja pumptracku, jeśli inwestycja za 800 000 zostanie, czy w przeciągu 10 miesięcy 

jesteśmy w stanie zrobić projekt, wyłonić wykonawcę i pobudować pumptrack, bo moim 

zdaniem jest to inwestycja do WPF-u i moim zdaniem na samym początku powinniśmy skupić 

się na projekcie. Jeśli chcemy myśleć negatywnym scenariuszem, że Inkubator LIFE tfu, tfu, 

tfu nie dotrze do nas, chociaż wszyscy jesteśmy optymistami w tym w tym temacie. No to my 

powinniśmy najpierw skupić się na projekcie tego pumptracku. Czy my mamy ten projekt? 

Mamy, super, no nikt tego nie powiedział. Szanowni Państwo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa nie przerywamy 

sobie i ja proszę, żebyśmy już się skupiali nad tym, żebyśmy za chwileczkę mogli głosować 

wnioski.” 

 

Radny Szymon Szaleniec – „Czy jesteśmy w stanie, w przeciągu 10 miesięcy stworzyć ten 

pumptrack. Szczególnie, że czekamy na wyniki Inkubator LIFE, czyli one będą na przełomie 

pierwszego i drugiego kwartału, czyli marzec, kwiecień, a może tak jak mówi, podpowiada mi 

tu kolega, może będzie potrzebny większy wkład niż 800 000, kto wie, przecież my będziemy 

musieli się wtedy spotkać i tak dołożyć więc naprawdę, no zrzucanie na nas odpowiedzialności, 

to samo co Państwo robili przy rondzie i robienie z nas, w tym przypadku grabarzy pumptracku 
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jest moim zdaniem nie na miejscu, Szanowni Państwo, każdy tutaj z ust każdego radnego 

praktycznie wybrzmiało, że jest za stworzeniem pumptracku i powinniśmy się tego trzymać 

i róbmy to.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa skończy pan 

Szymon Szaleniec i zabiera głos pan Burmistrz.” 

 

Radny Szymon Szaleniec – „Bardzo bym chciał tylko proszę mi dać dokończyć. Wyniki 

Inkubator LIFE na przełomie pierwszego i drugiego kwartału, czyli marzec, kwiecień, czyli 

zostaje, jeśli dobrze policzę, 8 miesięcy Czy my rzeczywiście w tym roku to zrobimy, no nie 

więc ta inwestycja i tak będzie przedłużona na kolejny rok i będziemy musieli pewnie składać 

i dokładać pieniędzy. Szanowni Państwo ja naprawdę nie mam złych intencji, my nie mamy 

złych intencji i my też chcemy się dogadać, i my też, i my też próbujemy, panie Tomaszu, 

no naprawdę, bardzo Pana szanuję, ale któryś raz zwracam się do Pana z prośbą, aby nie 

przeszkadzać, nie przeszkadzać sobie nawzajem. Bardzo, bardzo będę wdzięczny. Jeszcze 

jedno pytanie mi się nasunęło, bo jestem tylko po prostu ciekaw czy tutaj padła informacja, 

że są ogromne środki na budowę schronów, tutaj na Starym Rynku, że jest zdejmowany projekt. 

Ja mam tylko jedno pytanie, czy w ramach tego projektu, w ramach tych pieniędzy 

z Ministerstwa Obrony Narodowej jest możliwość rewitalizacji jakby górnej części schronu, tej 

zewnętrznej części schronu, czy tylko to co jest pod ziemią, czy my rzeczywiście ten teren 

Starego Rynku będziemy mogli z tych pieniędzy zrewitalizować. Bardzo dziękuję, panie, panie 

Lechu. Współpraca pomaga, nawet tutaj w tej wypowiedzi to widać. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję Panu radnemu. 

Pan Burmistrz, bardzo proszę.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Dziękuję Pani Przewodnicząca. Szanowni Radni, 

Szanowny radny Szymonie, świetny występ klezmerski. Ja zacznę od tego, że ja sobie świetnie 

przypominam jak tu radny Michał Zieliński na rozpoczęciu kampanii mówił, że tu będzie 

nowoczesny plac zabaw. Nie ja, panie Szymonie tylko radny Zieliński, pokażę panu filmik, 

mam go zgranego więc jeśli Pan sobie życzy to, to udostępnię. Natomiast ja faktycznie 

mówiłem, że na podłoże 100 000 złotych w budżecie miasta Łowicza było zaplanowane na ten, 

na tamten czas i było. Natomiast w przeciwieństwie do tego, co pan Michał Zieliński powiedział 

w tamtym czasie, nie było żadnego porozumienia z wykonawcą, czyli z Vinci Playem, a pan 

Zieliński twierdził, że już jest i Vinci Play będzie budował ten plac zabaw, no niestety musimy 

to z Burmistrzem Kłosem odkręcać. My podpisaliśmy porozumienie z Vinci Playem, właśnie 

w ramach Inkubatora LIFE, w którym partnerów mamy wielu, nie tylko Vinci Play, ale też 

i Spółdzielnia Mieszkaniowa i łowickich architektów. Projekt jest duży i będzie wykonywany 

pewnie dosyć długo. Jeśli chodzi o pumptrack, to chciałem tutaj pana Szymona zapewnić, 

że jeśli w budżecie zostaną te środki to na wakacje pumptrack będzie gotowy. Panie Szymonie, 

w przypadku Inkubatora LIFE, no niestety kilka lat. Natomiast na, z dużym 

prawdopodobieństwem można stwierdzić, że nie będzie to wydatek kwalifikowany więc i tak 

będziemy go musieli ponieść z budżetu miasta, sami. Pan Szymon mówił tutaj o 6 milionach 

złotych do Centrum Folkloru. Oczywiście tylko znowu tutaj przeoczył informację, którą 
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podawałem, że to jest kwota rozłożona na 4 lata, bo projekt będzie realizowany do roku 2028 

więc nie w tym roku 6 milionów w budżecie na ten cel, a w wieloletniej prognozie 

i powiedziałem o tym w poprzednim moim wystąpieniu, że będzie to około półtora miliona 

rocznie, co miasto będzie w stanie udźwignąć. Jeśli chodzi, nie wiem czy mam mówić, bo pana 

Szymona nie ma, ale sobie odtworzy może, może sobie odtworzy, także z Vinci Play, 

w przeciwieństwie do tamtych informacji, które przekazywał pan Zieliński, my tutaj.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa, proszę o ciszę, 

bardzo proszę.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Jesteśmy w kontakcie i skupiamy się na tych 

pracach. Wtedy też było mówione, że to podłoże, w którym pieniądze były zabezpieczone miało 

określić właśnie firma Vinci Play, natomiast, jako że żadnego porozumienia wtedy nie było 

zawarte z miastem, to było jakieś takie gdybania, może jakieś rozmowy wstępne natomiast 

nigdy nie spięte do końca. To podłoże nie mogło zostać wykonane, no bo nikt nie wskazał, nie 

ma wykonawcy, który wykona plac zabaw, którym to Państwo w kampanii wyborczej się 

chwaliliście, a nie ja. Panie Szymonie ja nie prowadziłem kampanii politycznej tylko 

samorządową. Startowałem z komitetu nie politycznego tylko stowarzyszeniowego, Komitet 

Wyborczy Wyborców, nie partia tak jak Pan, natomiast u mnie to jest polityka u Pana nie. Jeśli 

chodzi o plac zabaw to powiedziałem, jeśli chodzi o wkład własny do Centrum Folkloru 

i Kultury Ludowej to powiedziałem, że no źle Pan zrozumiał. Nie wiem, czy Pan dosłyszał, 

że około półtora miliona rocznie, bo projekt będzie do 2028 roku, a tutaj Pan radośnie mówił, 

że 6 milionów w tym roku, jak z kapelusza wyciągnie jakiś magik, może Pan. Jeśli chodzi 

o skatepark, to też o tym mówiłem, że jeśli pieniądze zostaną w budżecie na wakacje 

z skatepark będzie gotowy, ponieważ projekt był składany na etapie budżetu obywatelskiego. 

Myśmy składali projekt pumptracku przygotowany przez firmę BT Projekt. Oczywiście, 

że przetarg na wykonanie teraz trzeba było wykonać i zaktualizować cenę. W tamtym czasie 

cena tego pumtracku była 300 000 zł. Minęło wiele lat, inflacja była dosyć wysoka 

w międzyczasie więc pewnie cena będzie się różnić. Dlatego nie mówimy tu o roku przyszłym 

i Wieloletniej Prognozie Finansowej, bo w przeciwieństwie do Państwa, jeśli coś planuje 

to planuje to realnie, bo budżet powinien być realny. Plac zabaw mamy wyjaśniony, teraz 

mamy jeszcze Stary Rynek i jego rewitalizację. Oczywiście wykonując pracę podziemne trzeba 

będzie przywrócić stan rynku do funkcjonalności i wiadome jest, że będzie potrzebny wkład 

własny więc może Pan potraktować, że na przykład MON sfinansuje w 40% garaż, a w 60 % 

górę albo na odwrót, tutaj interpretacja jest dowolna, bo cokolwiek bym nie powiedział to Pan 

temu nie będzie dowierzał. Na pewno będzie wkład własny do całej inwestycji potrzebny 

natomiast wykonując takie inwestycje infrastrukturalne, tak jak na przykład w przypadku 

wymiany kanalizacji czy wodociągu, odtworzenie nawierzchni jest potrzebne i tu w przypadku 

robót ziemnych na pewno otworzenie góry Starego Rynku będzie potrzebne. Wkład własny też 

będzie potrzebny, jako że to inwestycja duża to i wkład własny będzie kwotowo pewnie spory. 

To też to, co powiedział Robert Wójcik w przypadku tunelu, teraz na początku lutego mija 

termin składania wniosków, że tak naprawdę możemy liczyć tylko na dofinansowanie 

do samego przecisku, czyli koło 8 milionów złotych, a pewnie wartość inwestycji z drogami 

dojazdowymi sięgnie koło 40 i na to też trzeba będzie znaleźć środki, jeśli przystąpimy 
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do realizacji tego zadania. Mówił Pan, że tutaj 10 milionów złotych klub Łowickie.pl 

czy Platforma chce zwiększyć deficyt, no właśnie nie chcą, no właśnie nie chcą, złożyli 

wniosek jakie są potrzeby, tak jak Państwo, pewnie jakbym Pańskie wszystkie wnioski 

z zeszłego roku zliczył to te 10 milionów lekko byśmy przekroczyli kilkukrotnie więc nie wiem 

czemu taki sarkazm jest z Pańskiej strony, bo póki co radni nie złożyli do budżetu żadnej 

zmiany. Zaakceptowali te wszystkie argumenty, o których rozmawialiśmy i właśnie są chętni 

do rozmowy akceptując, że większość ich inwestycji nie ma w tym budżecie, a Państwa wręcz 

przeciwnie i to jest właśnie kompromis. Potrafią ludzie iść na kompromis, ale jak widać nie 

wszyscy, także jeszcze raz gratuluję świetnego wystąpienia, emocjonalnego, ale takiego 

naprawdę żywego klezmerskiego, nic nie wnoszącego. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję. Proszę Państwa są 

zapisane 3 osoby do głosu: pan Zieliński, pan Kamil Górski i pan Maciej Pochwała i ja 

proponuję.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Ale ad vocem ja jestem pierwszy.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dobrze, po ad vocem pana 

Zielińskiego, ad vocem pan Aniszewski, pan Robert Wójcik się zgłasza? Ad vocem, czyli pan 

Michał, Panowie ad vocem i później pan Kamil Górski i pan Pochwała Maciej i ja proponuję 

przejść do odczytania wniosków.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca.”  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „A to jeszcze pan Bogdan, pan 

Bogdan. Czyli w tej chwili pan Michał Zieliński, później pan Lech Aniszewski i pan Robert 

Wójcik, Panowie obaj ad vocem, po nich pan Bogdan Kostrzewa. Przepraszam panie Kamilu, 

bo kolega tutaj nie zauważył. Dziękuję.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Dziękuję bardzo. Chciałbym przejść do tematu właśnie 

pumptracka jeszcze. Pumptrack jest to, jest to z budżetu obywatelskiego zadanie, które wybrało 

mieszkańcy, nie pamiętam, w którym roku, pamięta pan Robert? Nie pamiętam, tak wybrali 

mieszkańcy tak samo górkę frajdy, ale tak samo jak wniosek, który składał pan radny Kamil 

Górski obecny tutaj na sali, teraz radny, wtedy jeszcze nie był, był prezesem MUKS Pelikana 

Łowicz. Składał taki wniosek na modernizację boiska przy Szkole Podstawowej nr 7 oraz drugi, 

drugi wniosek na 100 000, był na bieżnię. To była pierwsza, pierwszy wniosek z budżetu 

obywatelskiego, którzy radni w 2020 roku zawiesili, Pan to zawiesił. Pan był wtedy radnym 

i Pan to zawiesił, ja wtedy nie byłem. Wtedy byłem trochę starszy niż Ci chłopacy właśnie, 

którzy przyszli dzisiaj na sesję, odnośnie pumptracka, ale pamiętam Pana słowa w tamtej 

kadencji, jak Pan mówił, wróćmy do budżetu obywatelskiego, ale róbmy wszystko po kolei, 

a teraz co. Nagle tamte inwestycje już się nie liczą, zapomnieliśmy.” 

 

Rany Robert Wójcik – „Pan do mnie mówi?” 
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Radny Michał Zieliński – „Do wszystkich, ale Pan był współwinny też tej sytuacji obecnej. 

Wiadomo, tak, a ja o tej Siódemce nie zapominam, bo byłem troszkę starszym dzieckiem niż 

oni, ale pamiętam, jak latałem za głosami, z listami. Zależało mi i na szczęście teraz tu siedzę 

i mogę dalej walczyć o pewnie marzenia wielu jeszcze dzieci, którzy chodzą do tej szkoły, są 

z osiedla, trenują piłkę nożną i stąd przechodzimy płynnie do mojego wniosku do projektu 

budżetu Miasta Łowicz na 2022 rok.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Durka – „Panie radny, będziemy wnioski, 

zaraz po wypowiedziach będą przedstawiane wnioski.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Jeszcze, ok, dobra. To płynnie przejdę później. Dobrze.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Durka – „Panie Lechu, proszę.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Drodzy Państwo, to ja Wam troszeczkę przypomnę historii 

pumptracka. Pumptrack po raz pierwszy był zgłoszony, jeśli się nie mylę w 2017 roku 

i przegrał. Przegrał, bo, dlatego, że koalicją PiS i klubu radnych Łączy nas Łowicz, 

przepraszam, czy klubu burmistrzowskiego wtedy, ówczesnego, do którego się Państwo, że tak 

powiem, dzisiejsi radni z Łączy nas Łowicz zaliczali, dobrze, nie wszyscy, w każdym bądź 

razie to Państwa klubem, wtedy i PiS ten pumptrack został zdjęty z budżetu miasta. On wygrał, 

ale część głosów została anulowana, unieważniona i tym sposobem, tym sposobem wygrała 

Górka Frajdy. Górka Frajdy, która nigdy nie spełniała przepisów, regulaminu budżetu 

obywatelskiego Miasta Łowicza, bo dlatego, że ta Górka Frajdy nigdy nie miała 

przedstawionego kosztorysu i już wtedy było wiadomo, że nie mieści się w ramach 300 000, 

jako realizacja projektu miejskiego, nie będzie miała szans na wykonanie więc na etapie 

formalnej oceny powinna zostać odrzucona, ale niestety wtedy, że tak powiem klub Łowickie 

nie miał większości, tylko Państwo mieli i razem z Burmistrzem to zdjęli, bo to był rok 

przedwyborczy więc nie mogła wygrać inwestycja klubu opozycyjnego. Za to, jak tą historię 

przedstawiłem to też przy okazji zostałem, że tak powiem zablokowany na Państwa profilu 

Łączy nas Łowicz, ale to tak już nadmieniając tylko więc dzisiaj głosując Drodzy Państwo 

za zdjęciem autopoprawki, tak naprawdę zdjęliście już drugi raz ten pumptrack. Ten pumptrack 

mógł już powstać wiele lat temu i to dzięki Waszym głosom, tutaj niektórym obecnym radnych 

znowu tego pumptracku nie mamy, a przypomnę, że to był nie jeden panie Burmistrzu tylko, 

jeśli się nie mylę to chyba nawet były dwa przedstawione projekty razem z kosztorysem i tak 

dalej do wyboru więc wszystko było gotowe, żeby to zrobić 8 lat temu, powiem szczerze. 

Dzisiaj nasze dzieci, wychowankowie mogliby korzystać z tej infrastruktury, ale wtedy też 

wygrała polityka i większość w Radzie, która była, no. Tak, boisko na Siódemce było chyba, 

jeśli się nie mylę w 2019 albo 18 i tak jak pan Burmistrz powiedział, będzie starał się realizować 

projekty budżetu obywatelskiego, które były kiedyś wybrane, no po kolei więc zaczynamy od 

pumptracku panie Michale. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję, ale pan Burmistrz 

teraz czy.” 
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Radny Robert Wójcik – „Ad vocem, ale jeszcze ad vocem.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dobrze, proszę panie Robercie.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Panie Michale, jak powiedziałem Pan ma fobię na moim punkcie. 

Ja już jestem wszystkiemu winny, bo okazało się, że jestem winny, że budżet obywatelski nie 

jest realizowany. Zaskoczę Pana. Zosiu przyznaj się, przyznaj się, kto pierwszy powiedział, 

żeby wstrzymać budżet obywatelski czy nie byłaś jedną z pierwszych osób, dobrze, ale byłaś 

jedną z pierwszych osób.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bo była pandemia.”  

 

Radny Robert Wójcik – „Była pandemia, nie mieliśmy pieniędzy, wzięliśmy trzy duże 

inwestycje, wskaźniki leciały na łeb na szyję więc wie Pan, niech Pan nie wyciąga z kontekstu 

pewnych rzeczy, bo jeśli Pan, jeśli Pan o czymś mówi to powinien Pan mówić o wszystkim, 

o kontekście. Pani Zosia była za, Krzysztof Olko był za, dlaczego Pan tylko mnie widzi? 

Dlaczego Pan mnie widzi tylko?” 

 

Radny Michał Zieliński – „Bo na Pana patrzę.” 

 

Radny Robert Wójcik – „No, ale wie Pan, jeśli Pan coś mówi.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panie Robercie było zawieszenie, 

bo pandemia niestety zaskoczyła, pojawiły się zupełnie inne wydatki i potrzeby.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Zawieszenie, pandemia, była sytuacja finansowa, Darek Dzik też 

był za zdjęciem. Ja pamiętam jak było Pani Przewodnicząca, natomiast, no nie można tworzyć 

propagandy, że to tylko moja wina, no. Mieliśmy jakiś kontekst i zrobiliśmy słusznie, 

zawiesiliśmy, ale od dwóch czy trzech lat mówiliśmy, że trzeba to wznowić. Tak, wie Pan czy 

po kolei czy nie, nigdy nie były robione po kolei, bo one i za Burmistrza Kalińskiego były 

robione, były wrzucane, tu to, tu tamto i wreszcie straciliśmy nie raz rachubę co jeszcze jest 

do zrobienia. Teraz tak, pan Burmistrz słusznie powiedział, że my wniosków do budżetu nie 

będziemy zgłaszać. Te nasze pismo do pana Burmistrza, tylko informacyjne, czy słyszał Pan, 

żebym ja dzisiaj zmiany do budżetu zgłosił jakieś? No widzi, widzi Pan, że nie zgłaszam 

żadnych, a poza tym, wie Pan co, nie pamiętam ktoś, ktoś powiedział bardzo mądrą rzecz. Wie 

Pan jaką, że tylko mądrzy ludzie zmieniają zdanie, to niech się Pan tego nauczy, tylko mądrzy 

ludzie zmieniają zdanie i jakby Pan przejrzał moje wnioski, a mogę Panu udostępnić, do 30 

września, to są wnioski na kilkadziesiąt milionów złotych, przecież ja mam pełną świadomość, 

proszę Pana, Pan mnie nie musi uczyć, że to nie będzie zrealizowane. Cały czas, bo i Burmistrz 

Kaliński, mu o tym mówiłem, to jest informacyjnie, żeby Pan wiedział co trzeba zrobić. 

Burmistrz nie musi wszystkiego wiedzieć co ma być zrobione, od tego jesteśmy my, od tego są 

zarządy osiedli. Pan myśli, że jednym przejazdem po mieście pan Burmistrz wie co zrobić, 

wszystkie inwestycje, no grubo się Pan myli, nie znam takiego Burmistrza. Teraz tak i nie chcę, 

żeby Pan wprowadzał jeszcze opinię publiczną w błąd. Wie Pan co mówiłem na temat 
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sprzedaży działek i ronda na, przy Medyku, że mam dla Was dobrą i złą wiadomość, że pan 

Burmistrz bez względu na to jaką podejmiecie decyzję i tak tą inwestycję wykona.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Tak było.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Bo to jest, bo jest to inwestycja z dofinansowaniem zewnętrznym. 

Co nie zrobicie i tak to wykona, niech Pan naprawdę przejrzy i mówi prawdę na boga, jeśli już 

Pan coś mówi.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pan Burmistrz, bardzo proszę.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Tak, ja też się odniosę tak krótko i coś 

zaproponuję na koniec. Ja myślę, bo pan Zieliński też mi próbował wmawiać kiedyś, że tak 

mówiłem, że jak się nie sprzeda działka to nie zrealizujemy i tak widać teraz przerzucił się na 

kogoś innego, u mnie nie wyszło, u Roberta nie wyszło. Czekamy na trzecią ofiarę panie 

Michale. Ja może, żeby rozładować atmosferę, żeby rozładować atmosferę zaproponuję 

10 minut przerwy, jeśli przewodniczący klubów raczą to zapraszam do siebie.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa, zarządzam 

10 minut przerwy.” 

 

Przerwa trwała od godziny 19:42 do godziny 19:58. 

Po przerwie. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Już możemy kontynuować sesję. 

Bardzo proszę spocząć i mam zapisanych do głosu pana Bogdana Kostrzewę, pana Kamila 

Górskiego, pana Macieja Pochwałę i pana Szymona Szaleńca i będę, pan Maciej Pochwała 

dziękuję, i będę później prosić, abyśmy odnieśli się do wniosków. Ja w czasie przerwy 

i wcześniej również przekazałam wnioski, które otrzymałam od klubu radnych PiS, są 

ponumerowane ja je będę odczytywać i, i będziemy głosować. Wnioski klubu Łączy nas 

Łowicz radni będą czytać osobiście, ale myślę, że pójdzie sprawnie. Bardzo proszę pan Bogdan 

Kostrzewa.” 

 

Radny Bogdan Kostrzewa – „Szanowni Państwo odnośnie pieniędzy na szpital. Ja chciałbym 

przypomnieć panu Burmistrzowi, że ta współpraca to obustronnie raczej wygląda, to także 

proszę sobie przypomnieć kto wkład też dawał swój do mostu, do wiaduktu i do wielu innych 

rzeczy, także nie ma tak, że, że wszystko tylko było. Tak, nie, nie było tam… nie było, tak, ale 

to mówię do mostu teraz między innymi. Nie, nie było nic? No, ale ale, ogólnie powiat stara 

się też.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panie Robercie, jeżeli Pan będzie 

chciał zabrać głos udzielę Panu czy Pan będzie chciał kontynuować?” 
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Radny Bogdan Kostrzewa – „Tak chwilę, bo szkoda czasu jest. Przed wyborami najeżdżałem 

codziennie, na Piaskowej ulicy był wielki banner Państwa tutaj opcji z naprzeciwka, 

600 miliardów czeka. No ja czekam też na to, żeby te pieniądze strumieniami płynęły 

do naszego kraju.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Może ja. Mogę?” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę pan Burmistrz zabiera głos. 

Proszę bardzo. Panie Robercie proszę o spokój.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Ja tutaj tylko odpowiem Panu radnemu. 

No powiat nie wspierał żadnych z tych inwestycji miasto, nie było w budżecie takich środków 

i nie było żadnego dofinansowania. Natomiast pierwsze środki bardzo szybko już przyszły 

na rondo w ulicy Ułańskiej, kolejne przed nami, na orliki mamy już podpisane umowy, kolejny 

milion złotych, także cierpliwości, te środki dotrą. Natomiast jeśli będziemy zdejmować 

dokumentację projektową, to wtedy niestety te środki nie wpłyną, bo nie będzie, nie będzie 

można wnioskować o środki zewnętrzne więc, więc tutaj współpraca na etapie samorządu, 

Rady miejskiej jest niezmiernie ważna. Ja o tym mówiłem, bo hałas się robi.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo przepraszam panie 

Burmistrzu tutaj chwilę rozmawiałam z kolegą. Proszę bardzo.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „W propozycji autopoprawki też pojawiło się 

mnóstwo środków, właśnie między innymi na wnioski. Na dzień dzisiejszy pewnie Program 

Funkcjonalno-Użytkowy dla żłobka przepadł, bo tych środków nie ma, na Program 

Funkcjonalno-Użytkowy i SUMP, czyli to jest taki, strategia miejskiej, komunikacji miejskiej 

też przepadł więc tutaj pewnie wątpliwe będzie złożenie wniosków do tych, do tych projektów, 

ponieważ za te dokumentacje są dodatkowe punkty, a one są niezmiernie istotne. Przepadły 

w auto, razem z autopoprawką dokumentacje do orlików i do orlików tych dwóch nowych, 

które chcieliśmy i do tych modernizowanych więc tutaj bez Programu Funkcjonalno-

Użytkowego ciężko będzie określić koszty i pewnie możliwości składania wniosku też nie 

będzie, także wie Pan, no trzeba dać szansę najpierw, nie, żeby te środki zeszły. Dziękuję 

bardzo.” 

 

Radny Bogdan Kostrzewa – „No to powiem tak, działajcie.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję. Proszę pan, pan 

Wiceburmistrz Jacek Kłos.” 

 

Pan Jacek Kłos Zastępca Burmistrza Miasta – „Pan Bogdan pytał o te środki, o 600 

miliardów. Te pieniądze idą tylko niestety nie do nas.” 

 

Przerwa ze względów technicznych od godziny 20:03 do godziny 20:03 (załączenie alarmu). 

Po przerwie. 
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Pan Jacek Kłos Zastępca Burmistrza Miasta – „Odpowiadam na pytanie od pana Bogdana 

o środki z KPO, chodzi o 600 miliardów. Te pieniądze jak najbardziej idą z tym, że nie do nas, 

dlatego, że Państwo zdejmujecie nam tutaj pieniądze na badania nad neurowitalizację, 

na przykład miasto Łódź otrzymało na, z tego programu 6 miliardów, prawda, my niestety nic. 

Po, poza tym nie mamy też strategii rewitalizacji, programu rewitalizacji, także dopiero 

go tworzymy. Nie mieliśmy tych dokumentów, nie mogliśmy aspirować, środki idą tylko nie 

do nas, środki są. Wszystko nas omija dzięki, niestety poprzednim władzom. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję panu Burmistrzowi. Pan 

Kamil Górski.” 

 

Radny Kamil Górski – „Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo. Już to 

mówiłem dzisiaj, że siedzę tu od 9 miesięcy. Myślałem, że nic mnie nie zdziwi, ale jednak. 

Jesteśmy w punkcie 9.3 naszych obrad, który brzmi Dyskusja i wnioski do projektu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto Łowicz lata 25-33 z autopoprawką i projektu 

budżetu na 2025 rok z autopoprawkami. Dyskusji niestety tutaj nie widzę, wzajemne, tylko 

wzajemne obrzucanie się z dwóch stron. Daliście sobie już po raz, a może nawet po 10. 

Merytoryki żadnej, dyskusji na temat budżetu żadnej. Takie jest moje zdanie, może kogoś 

tu obrażę, jeżeli czuje się urażony to bardzo przepraszam, poza wypowiedzią pana Roberta, 

który rzeczywiście mówił z konkretami, ale przy okazji tak, żeby dołożyć Panom 

z naprzeciwka. W pierwszym zdaniu sobie zaprzeczę, bo jedną rzecz powiem, która nie będzie 

związana z tematem. Chodzi mi tu o wypowiedź pana Lecha. Nie chciałbym, żebyśmy wylali 

dziecko z kąpielą, to jest tutaj jednego z Panów ulubione powiedzenie. Jeżeli chodzi o działkę 

na ulicy Miodowej zaufałbym tu Burmistrzowi i rzeczywiście, jeżeli mówił, że zamierza ten 

temat poruszyć z Biskupem, no to pewne sprawy lubią rzeczywiście ciszę gabinetów i dałbym 

na razie tutaj pole manewru panu Burmistrzowi, żeby nie okazało się tak jak naszą tutaj, jak 

z naszym placem zabaw na, na Błoniach, że otrąbiliśmy sukces, a później z tego co wyszło 

wiemy i do tej pory. Także chciałbym się teraz tutaj odnieść już do samego budżetu i przejść, 

że tak powiem do konkretów. Pierwszą rzecz, o którą chciałem zapytać, ale tu już odpowiedź 

na to pytanie padła, ile my jako miasto zyskaliśmy na tej reformie budżetu finansów 

publicznych to odpowiedź pan Robert już mi tu udzielił, 11 milionów, co niestety jak stwierdził 

i zgadzam się tu w pełni pokrywa nam tu koszt inflacji. No tylko nie dodał Pan, że tą zmianę 

wymyślił rząd, który Pan, którego Pan popiera. Także ta dobra zmiana tutaj akurat dla nas nie 

okazała się dobra. To jest jedna rzecz, jeżeli chodzi o samą analizę budżetu, nie przeszkadzałem 

bardzo bym prosił o 10 minut.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo proszę pozwolić Panu 

radnemu się wypowiedzieć.” 

 

Radny Kamil Górski – „Jeżeli chodzi o analizy budżetu zacznę od planów wydatków 

inwestycyjnych. Pierwsze moje wrażenie było takie, no szału, jak gdyby nie ma. 18 niecałe 

milionów, autopoprawka 18,5, z czego 4 miliony na odwiert, 2,6 miliona na Topolową, 480 

na Czajki, 940 na Konopackiego, 450 Akademicka, 190 Przedmieście, czyli inwestycje, które 
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nie zrealizowaliśmy albo zrealizowaliśmy w roku 2024. Jeżeli to odejmiemy zostaje nam 8,7 

miliona, żeby nie było tak, że jestem tylko tutaj jakimś, negatywnie nastawiony do wszystkiego 

to widzę też w tym budżecie i plusy. Plusem na pewno jest mały deficyt, co tutaj już wcześniej 

padło, za plus uważam na pewno wykup gruntów w kwopię, w kwocie 2,5 miliona, bo to 

umożliwi nam być może uwolnienie kolejnych terenów. Jak również milion złotych na różnego 

rodzaju projekty, które pozwolą nam aplikować o różnego rodzaju dofinansowania bądź też 

być przygotowanym na te środki, gdy takie konkursy się pojawią. No, ale jeżeli odejmiemy 

te kwoty, o których powiedziałem, czyli 2,5 na wykup, milion zostaje nam raptem niecałe 

6 milionów na inwestycje, z czego zrobimy kawałek drogi, jeden orlik, planowany pumptrack 

na placu Błonia i milion złotych fotowoltaika także, no szału nie ma. Z drugiej strony nie ma 

się czego spodziewać też tak i myślę, że tu wszyscy powinni być tego świadomi, bo przy 

wskaźnikach, które mamy i zadłużeniu na poziomie 66 milionów, no to my tu niestety nie 

wymyślimy niczego, niczego wielkiego w krótkim okresie czasu. Wierzę głęboko, 

że rzeczywiście dzięki różnego rodzaju projektom, które przygotujemy te środki uda nam się 

ściągnąć. Bardzo cieszę się, że rzeczywiście ten list intencyjny czy już umowa na ten Centrum 

Folkloru zostanie podpisane. Myślę, że jest, będzie to dla nas inwestycja taka, która ściągnie tu 

turystów, pozwoli nam rzeczywiście zrobić duży, duży krok do przodu. Jeżeli chodzi o, to tyle 

jeżeli chodzi o inwestycje. Kwestia samego budżetu, widzę tutaj również kilka rzeczy 

pozytywnych, w samych wydatkach i przychodach i jeżeli chodzi o sam budżet. 8 milionów na, 

8 milionów przychody majątkowe ze sprzedaży nieruchomości. Rozumiem, że jest tu też 

sprzedaż ewentualna tych mieszkań. Mam nadzieję, że pierwszy raz uda nam się, bo wcześniej 

bywało z tym różnie, co chwila ta kwota była zmieniana, ja wierzę głęboko, że uda nam się tą 

kwotę w tym roku akurat pozyskać i widzę, widzę tutaj szansę, chociażby z tytułu wykupu tych 

mieszkań, bo osobiście uważam, że jest to szansa dla wielu ludzi, żeby takie mieszkania 

na własność pozyskać. Jeżeli chodzi o gospodarkę odpadami komunalnymi, mogę się mylić 

oczywiście, ale wydaje mi się, że to co powinien pan radny Robert, przetarg, który mieliśmy 

ogłoszony opiewał na kwotę 12 milionów 119 tysięcy, natomiast my w przychodach mamy 

zapewnione 12 367. Oczywiście ściągalność stuprocentowa nigdy nie, ściągalności 

stuprocentowej nigdy nie było i pewnie nigdy nie będzie no, ale może tutaj to nie do końca jest 

tak, że musimy, musimy już na tym etapie, etapie panikować. Jeżeli chodzi o edukację, 

no na pewno jest ona naszą dużą bolączką i to jest najważniejsza rzecz, z którą tutaj musimy 

się zmierzyć i rzeczywiście ogromne, ogromne kwoty dołożyć. Tak analizując krótko, 

chociażby wydatki na stołówki szkolne i przedszkolne i przychody, które tego z tytułu 

osiągniemy, no to praktycznie musimy dołożyć trzy razy tyle, a też są to kwoty milionowe także 

no to jest, to jest z pewnością największe wyzwanie naszego miasta i no nie wiem czy, znaczy 

musimy sobie z tym poradzić i wierzę, że to zrobimy, tak, ale no musimy mieć tego 

świadomość, że jest to coś co najbardziej nas tutaj uwiera. Jakie jeszcze widzę plusy. 

Wielokrotnie o tym mówiłem, o wydziale promocji, kwota zwiększona trzykrotnie. W mojej 

wizji to miasto jest miastem przyjaznym do zamieszkania. Pewnych rzeczy już nie, nie 

nadgonimy, nie ściągniemy tu inwestorów w postaci jakichś hal magazynowych czy tego typu, 

nie. Uważam, że powinniśmy się skupić na tym, żebyśmy byli miastem przyjaznym 

do zamieszkania, bądźmy nawet tą noclegownią, niech człowiek, który jedzie do pracy 

do Łodzi, do Warszawy czy jeszcze gdzieś dalej z chęcią wróci tu na weekend i tutaj wyda, 

wyda nasze pieniądze. To tyle chyba, jeżeli chodzi o sam budżet natomiast jeszcze pokrótce 
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odniosę się do propozycji klubów, które zostały tutaj złożone do tej uchwały budżetowej. 

Propozycje klubu Łowickie.pl to może bym z chęcią pominął, no ja wiem, że Panowie mówicie, 

że to jest tylko propozycja, nic nie wprowadzacie, no ale mimo wszystko wniosek do projektu 

budżetu na 2025, wnioskujemy o wpisanie do projektu budżetu następujących wydatków 

inwestycji, 10 milionów źródło finansowania, zwiększenie deficytu budżetowego, który 

zostanie sfinansowany z przychodów zaciągniętych kredytów i pożyczek. No tyle się Pan 

nagadał, panie Robercie, a tu jest Robert Wójcik, ale spokojnie, no już to powiedziałem, że Pan 

nie zgłosił, no ale mimo wszystko, no uważam, że słabo wyszło. To jest tylko moje zdanie, 

oczywiście Pan się może z tym nie zgadzać. Tak a propos jeszcze ta propozycja jest 

z 19 grudnia, klubu PiS, 16 stycznia, nie przepraszam klubu PiS, 10, klubu Łączy nas Łowicz, 

16, chyba w dacie, albo się Pan w dacie pomylił, albo to jednak Pana były pierwsze, no takie 

dostaliśmy tutaj notatki, ale żeby nie przedłużać, ale żeby nie przedłużać. Zostałem tutaj 

wywołany poniekąd do tablicy, jeżeli chodzi o propozycję modernizacji boiska przy Szkole 

Podstawowej nr 7. Byłem wnioskodawcą tego, tego wniosku do budżetu obywatelskiego 

w roku 2018 czy 19, nie istotne, w przeciwieństwie do wielu innych wniosków ten wniosek był 

policzony co do złotówki. Posiadał, posiadał harmonogram wydatków, posiadał kosztorys 

większości wydatków. Oczywiście mówię na ten moment, na 2018 rok. Niestety, no z różnych 

przyczyn nie, nie doszło do jego realizacji. Tutaj Państwo się prześcigali kto zdejmował, czy 

ten, czy tamten, czy Kowalski, czy Nowak. Okazało się, że wszyscy, nieistotne, od tego czasu 

trochę, trochę rzeczywiście się zmieniło. Po pierwsze klub Akademia pelikan Łowicz sam 

z własnych środków, sam z własnych środków doprowadził do renowacji boisko trawiaste 

na Szkole Podstawowej nr 4, z którego regularnie korzysta i teraz, jeżeli mamy w propozycji, 

mieliśmy w autopoprawce wniosek o zwiększenie o 150 000 wydatki na orliki i przygotowanie 

projektów, tak do wystąpienia o te wnioski, no to, jak wielokrotnie już tu padło, może skoro 

wnioskujemy o coś, to wstrzymać się z pewnymi rzeczami, tak. Skoro wnioskujemy, bo na tej 

sali już padły takie zdania, skoro wnioskujemy o pumptrack i całą rewitalizację, to może 

wstrzymajmy się, dopóki nie otrzymamy rzeczywiście to dofinansowanie. No to tutaj również 

może wstrzymajmy się i zablokujmy te pieniądze, albo nie uchwalajmy ich teraz do momentu, 

kiedy otrzymamy to dofinansowanie, tak, bo teraz wydawanie 600 tysięcy, których de facto nie 

mamy, no to nie widzę tutaj, nie widzę tutaj, no mam wrażenie, że można byłoby się z tym 

wstrzymać. Kolejny temat, remont boiska przy Alejach Sienkiewicza. Kwestia dyskusyjna, tak, 

tutaj pan Burmistrz swoją przedstawił, przedstawił, jak gdyby optykę, przedstawił mi też tu pan 

Krzysztof Olko, że rzeczywiście tam jest sporo tych osiedli. Ciężko mi się na ten temat, w tym 

akurat w przypadku wypowiedzieć, być może rzeczywiście tych osiedli jest tam sporo, bloków 

również i rzeczywiście dałoby się pogodzić i jedno, i drugie. Kolejne wnioski zmian do projektu 

uchwał klubu PiS. Oczywiście kwestia tego jakie inwestycje przeprowadzimy, zrobimy czy tą 

drogę, czy drugą, no to, jak gdyby z mojej perspektywy nie ma to znaczenia, czy zrobimy 

najpierw jedną, później drugą, poczekamy, to jest już sprawa drugorzędna, ale niestety muszę 

się tutaj odnieść do, do dwóch rzeczy, które, które mnie osobiście dziwią, bolą, z którymi 

kategorycznie się nie zgadzam. Pierwsza to jest kwestia, dokumentacja projektowa żłobka 

i przedszkola przy ul Miodowej. Nie kwestionuje tutaj, że to przedszkole jest w opłakanym 

stanie, natomiast trafia do mnie ten argument ze strony pana Burmistrza, że rzeczywiście to jest 

nie nasz grunt, przynajmniej na ten moment. Niemniej jednak uważam, że skoro wystąpiliśmy 

rzeczywiście o ten wniosek z programu Maluch Plus, który może być, może da nam 75 miejsc 



80 

 

żłobkowych plus 25, które mamy, być może okaże się rzeczywiście, nie mamy tutaj, 

bo moglibyśmy poprosić, tak Panią dyrektor żłobka, jakie jest zapotrzebowanie, ile tych dzieci 

tu do nas nie trafia, takich informacji w tej chwili nie mam, ale uważam, że do momentu 

rozstrzygnięcia jednej sprawy, czyli budowy ewentualnie przy ulicy tutaj Dmowskiego tą, tą 

rzecz moglibyśmy wstrzymać i jej tutaj nie podejmować. No i druga rzecz, tak jak 

powiedziałem wcześniej, w mojej wizji to miasto jest miastem przyjaznym dla mieszkańców, 

do którego przyjeżdżają turyści, którzy zostawiają tu swoje pieniądze. Przyjeżdżają nawet nie 

na jeden dzień, a na trzy, przy okazji obejrzą sobie Nieborów, być może Sromów, Małrzyce, 

ale my moglibyśmy być tym centrum, gdzie tutaj człowiek wyjdzie sobie na Stary Rynek, 

wyjdzie na Nowy, zje coś dobrego i zdejmowanie, zdejmowanie 250 tysięcy z projektu, tutaj 

rewitalizacji Starego Rynku, no to, no to dla mnie jest po prostu sabotaż osobiście, to jest może 

mocne słowo, ale, ale no to w ogóle nie gra, jak gdyby z moimi przekonaniami i na koniec jedna 

kwestia, oczywiście i na koniec jedna kwestia, jeżeli chodzi o Pelikan, o tym już mówiłem. 

Naprawdę, i chciałbym, żeby każdy sobie wziął to do serca i pod uwagę, jeżeli chodzi o Pelikan, 

my tego czasu już niestety nie mamy. Padały tu różne zdania, nie mamy danych, nie wiemy jaki 

jest projekt, jaki jest plan działania. Plan jest prosty proszę Państwa i plan niestety w pierwszej, 

w pierwszym etapie jest krótkoterminowy, czyli najbliższe pół roku i to jest utrzymanie się 

w trzeciej lidze. Natomiast kolejny plan z wyznaczeniami celów na najbliższe lata nie może 

być zrobiony wcześniej niż w czerwcu tego roku. Pierwszy jest krótkoterminowy i z mojej 

perspektywy, jako kibica i też wieloletniego działacza, mam nadzieję też z Państwa, skoro 

tu wszyscy byli zgodni, że chcemy ten klub ratować, to jest uratowanie dla niego trzeciej ligi. 

Później o celach długoterminowych, a także pośrednich w międzyczasie możemy sobie, 

możemy sobie dywagować i myśleć. Chcę podkreślić, że to będzie spółka miejska, która będzie 

podlegała pełnej kontroli, do której będzie mogła wejść Komisja Rewizyjna, którego, której 

Prezesa będziemy mogli zaprosić na posiedzenie komisji. który będzie nam mógł ten budżet, 

bilans i plan przedstawić. Także naprawdę tutaj, bardzo bym prosił, żebyście Państwo wzięli to 

pod uwagę. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję Panu radnemu, jako 

ostatni głos zabiera, proszę panie Burmistrzu, proszę.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Ja tutaj, Pani Przewodnicząca dziękuję za głos. 

Szanowni Radni, jeśli chodzi o ilość miejsc żłobkowych to my ją ocenialiśmy. Dlaczego 70, 

podjęliśmy decyzję, że 75 nowych miejsc, ponieważ jeśli ich nie zasiedlimy to będziemy 

musieli zwracać środki za każde niezasiedlone miejsce i to na dzień dzisiejszy i na najbliższe 

lata jest optymalna ilość, z tego względu, że nasze, żłobek obecny ma 25 miejsc, lista 

rezerwowa nie jest długa. Oczywiście są miejsca komercyjne żłobkowe, natomiast no z nimi 

będziemy starali się konkurować, natomiast musimy mieć na uwadze, że w momencie 

uruchomienia żłobka z prawdziwego zdarzenia będziemy chcieli zredukować troszkę ilość 

dzieci w przedszkolu, bo w tej chwili przyjmujemy 2,5 latki, które teoretycznie powinny być 

w żłobku, a nie w przedszkolu. Chcielibyśmy doprowadzić do takiej sytuacji, żeby 

w przedszkolach było bardziej komfortowo, żeby te sale gimnastyczne, żeby te korytarze, które 

kiedyś zostały zaadaptowane na salę wróciły do swoich pierwotnych funkcji, żeby 

nauczycielom przedszkolnym pracowało się lepiej, żeby dzieci były w lepszych warunkach, 



81 

 

także na dzień dzisiejszy wymyślanie kolejnego żłobka mija się z celem, bo to spowoduje 

niestety, być może konieczność zwrotu środków za te miejsca żłobkowe i tutaj pan Jacek 

Wiśniewski razem z panią Małgosią Nowak analizowali tą sytuację i wybraliśmy optymalny 

wariant. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję, jeszcze w uzupełnieniu 

bardzo proszę.” 

 

Radny Kamil Górski – „Tak, to jeszcze zapytałem o jednej rzeczy, znaczy zapomniałem 

o jedną rzecz zapytać pana Burmistrza. Jeżeli chodzi o plan wydatków inwestycyjnych mamy 

tu inwestycję polegającą na przebudowie ulicy Nadbużańskiej, jeżeli, o ile dobrze pamiętam 

miała być to, być to część ulicy tutaj w stronę przejazdu kolejowego. Stąd moje pytanie, czyli 

jeżeli planujemy tutaj dokumentację budowy tunelu to czy ta inwestycja być może nie jest 

za wczesna, tak, czy ona będzie zrobiona do jakiegoś etapu i nie dochodziła do tego 

skrzyżowania? Prosiłbym tu o wyjaśnienie.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Znaczy, jeśli chodzi o tą inwestycję ona i tak 

będzie musiała być wykonana, mniej więcej na wysokości wyjazdu ze skrzyżowania będzie, 

jeśli powstanie tunel, powstanie wał oporowy. Natomiast dojazd do, choćby stacji kontroli 

pojazdów będzie musiał być zapewniony więc ta droga w całej swojej długości zostanie. 

My zawnioskowaliśmy do Rządowego Programu Rozwoju Dróg Samorządowych o kolejny 

milion, czyli drugie tyle, które zaplanowaliśmy, ponieważ ten fragment zrobienia ulicy 

do młynu, który tam jest, czyli mniej więcej połowa drogi, będzie kosztował około 2 milionów 

złotych, natomiast zjazd, wyjazd z tunelu i wjazd w ulicy Nadbzurzańską, zgodnie z koncepcją, 

którą mam nawet tutaj przed sobą, on będzie w miejscu, tak jakby będzie okalał biuro 

rachunkowe Aneks, będzie szedł przy płocie naszego Zakładu Komunikacji Miejskiej 

w miejscu byłej apteki, czyli ten budynek trzeba będzie wywłaszczyć, wykupić grunty i tam 

drogę wjazdową w ulicę Nadbzurzańską zrobić. Natomiast to nie zmienia faktu, że 

Nadbzurzańska po całej swojej długości będzie musiała być komunikacyjna z tego względu, że 

wjazd do, do PZM będzie musiał być zachowany.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Czy pan radny Lech 

Aniszewski ad vocem, tak?” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Ja ad vocem do kolegi, bo mnie wywołał do tablicy. Ja mam 

wrażenie, że część tej Rady tak naprawdę nie słucha tego co się dzieje na tej Sali, ponieważ jak 

pan Burmistrz tutaj omawiał budżet wielu radnych rozmawiało między sobą, zaglądało 

w telefony, w ogóle nie słuchało tego jakie są wyjaśnienia Burmistrza odnośnie tego budżetu 

miasta i mam wrażenie, że Pan też nie słyszał tego, co ja mówiłem do pana Burmistrza. 

Poprosiłem o spotkanie, tak, żeby, ja mogę przygotować taką uchwał, taki wniosek, 

ale jednocześnie poprosiłem, żeby pan Burmistrz takie spotkanie zorganizował i tak dalej, żeby 

jednak, tak jak powiedziałem pójść stroną polubowną, tak, dogadać się, a nie siłą za pomocą 

wniosku, nadzwyczajnie, bo wniosek to jest jakby trochę ostateczność z naszej strony, także, 

także to w tym temacie. Dziękuję bardzo.” 
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Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Jeszcze ja.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Burmistrzu. Pani Przewodnicząca ja bym prosił, że przed 

głosowaniem każdego wniosku, jeżeli będzie odczytany przez stronę wnioskującą, 

z zasadnością i tak dalej, żeby pan Burmistrz jeszcze tylko przypomniał, jednym zdaniem czy 

dana inwestycja była ujęta w projekcie budżetu, czy też autopoprawce i ewentualnie czy, czy 

to był wniosek uwzględniony, czy nie był uwzględniony, tak.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Już mówił.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ale pan Burmistrz już mówił 

omawiając wnioski.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Ale to przepraszam, było tyle zamieszkania, ale ja chciałabym, 

żeby, mogę nie pamiętać, tak. Chciałbym, żeby pan Burmistrz jednym zdaniem po prostu 

przypomniał.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję Panu radnemu, pan radny 

Szymon Szaleniec jako ostatni zabiera głos, proszę bardzo, a jeszcze pan Burmistrz, 

przepraszam.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Jeszcze chciałem a propos tych 10 milionów, 

które zwiększył się budżet. Może to się wydawać mało, może to się wydawać w wysokości 

inflacji. Natomiast ta zwyżka do budżetu nastąpiła, natomiast przez ostatnie lata następowała 

zniżka, bo pozbawiono nas dochodów z tytułu podatku dochodowego od osób fizycznych także 

cieszmy się, że cieszmy się, że te środki się pojawiły, bo to co Skarbnik też podkreślał 

w zeszłym roku, one wystarczyły na to, żeby, żeby zrekompensować, plus ta kroplówka, która 

się pojawiła pod koniec roku, tak jakby te braki spowodowane wzrostem wynagrodzeń dla, dla 

nauczycieli i zrealizować niektóre inwestycje jeszcze w zeszłym roku, czy je rozpocząć. 

Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Jako ostatni głos zabiera 

pan Szymon Szaleniec.” 

 

Radny Szymon Szaleniec – „Dziękuję. Pani Przewodnicząca, Drodzy Radni, Drodzy 

Mieszkańcy. Ja nie lubię korzystać z tej wersji ad vocem, co jest mam wrażenie takie wpychanie 

się przed kolejkę, którą mamy ustaloną więc zawsze czekam z odpowiedzią na rzeczy, które 

były wobec mnie, wobec mnie zadane, ale czasem z niej używam, ale to, jeśli dobrze rozumiem 

to, jeśli ktoś kogoś wyczyta z imienia i nazwiska można dać ad vocem, tak? Jestem nowym 

radnym, więc pytam, bo czasem padają ad vocem, a ktoś nie wymieni kogo z imienia i nazwiska 

więc, więc nie wiem, niekoniecznie, okej. Panie Burmistrzu wielu moich znajomych, 

siedzących obok mnie nie chwali moich wystąpień, jak Pan to robi, więc za to Panu bardzo 

dziękuję. Ominął Pan, może przez przypadek, może, może Pan nie dosłyszał tą informację 
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o arenie do chowanego, którą Pan chciał robić przed Szkiełkami, czy gdzieś tam w okolicach 

parku Błonie. Ten filmik mam zapisany, jak to Pan dobrze powiedział i też Pan potrafił 

w zielonej kurtce stać i nagrywać w miejscach, które Pan planuje zrewitalizować, jako, jako 

Burmistrz, planuje pan zmienić, a jeśli jest projekt tego pumptracku i jeśli on jest aktualny, nie 

sprzed 8 lat jak mówił kolega, kolega Aniszewski to ja bym, jeśli mogę prosić, o kopię po prostu 

tego pumptracku, projektu pumptracku, bo to myślę, że to będzie bardzo ważny argument, żeby 

poznać i żeby dowiedzieć się jak głosować. Panie Robercie, naprawdę no, wstrzymajmy się 

z głosem. Ja Panu nie przerywałem.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę kontynuować, panie 

Robercie nie przerywamy koledze.”  

 

Radny Szymon Szaleniec – „Nade mną nie ma również partii, tak jak nad Panem, jak Pan 

to stwierdził panie Burmistrzu i proszę trzymajmy się tego, bo naprawdę nie znam partii 

o nazwie Łączy nas Łowicz. To już powiedział pan Kamil Górski, natomiast ja też tu sobie tu 

zapisałem, że Panowie z naprzeciwka mówią, że nie złożyli wniosku do budżetu na 25 rok, 

a jak wół jest napisane wniosek do projektu budżetu na 2025 rok. Rozumiem, że Państwo teraz 

go nie składają.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pan Burmistrz. Już Pan skończył, 

panie Szymonie?” 

 

Radny Szymon Szaleniec – „Nie, jeszcze nie.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę bardzo.” 

 

Radny Szymon Szaleniec – „Panie Robercie, bardzo łatwo zmieniać słowa, które Pan mówił 

i mówić, że Pan tego nie zrobił. Oczywiście Pan powiedział to, co Pan powiedział na sesji, 

chyba tej drugiej, o której rozmawialiśmy już, kiedy już wiedzieliśmy, że będzie 

dofinansowanie czy, czy zbliżam, albo na tej nadzwyczajnej, gdzie za chwile miało być to 

dofinansowanie, natomiast na tej pierwotnej wersji, kiedy były te dwie działki i kiedy my te 

dwie działki zdejmowaliśmy Pan powiedział, jeśli rondo na ulicy Ułańskiej nie będzie 

zbudowane to będzie tylko i wyłącznie Wasza wina. Powinniście się wstydzić – 11.07.24 rok. 

Tak Pan powiedział i ja nie kłamę więc bardzo, nie kłamię, dzięki Hubert. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bo nie wiem czy pan Kamil ad 

vocem.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „To teraz ja?” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Czy chciał zabrać głos, poczeka pan 

Burmistrz również?” 
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Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Może ja. Bardzo dobrze, że pan Szymon 

zacytował, bo tam nigdzie się nie znalazło sprzedaż działki, a od, w takim kontekście Pan 

poprzednio mówił, o ile dobrze rozumiem, także no świetnie Panu idzie tłumaczenie samego 

siebie. Jeśli chodzi o projekt pumptracku, on jest nawet na Facebooku, był używany w tej 

kampanii, w której walczyliśmy o to, żeby pumptrack wygrał i został złożony razem 

z dokumentacją do Urzędu Miasta i on jest z tamtego okresu. Oczywiście wspomniałem, że ta 

cena już jest nieaktualna, bo inflacja, natomiast sam projekt jak najbardziej, jak najbardziej 

więc możemy go, możemy go przedstawić. Jutro postaram, postaram się go jutro postaram się 

go przesłać. Jeśli chodzi o park w chowanego to w tej wizualizacji, gdzie pokazywaliśmy, jak 

może wyglądać park Błonie po nowemu, to wskazaliśmy takie miejsce, gdzie ma być park 

linowy i tam jest też to miejsce, w którym będzie można bawić się w chowanego. Panie 

Szymonie do zabawy w chowanego potrzebne jest dużo wyobraźni, a niewiele infrastruktury. 

Ja wierzę, że Pan wyobraźnie ma i w chowanego będzie się bawił świetnie w każdym miejscu. 

To naprawdę nie wymaga wielkich nakładów finansowych, ale mniej więcej, jeśli przejrzy Pan 

te projekty, my je wysyłaliśmy do mediów i na miejskim Facebooku są też, czyli tam, gdzie 

jest park linowy tam będzie można się świetnie bawić w chowanego. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Przepraszam, bo tu pan 

Kamil Górski się jeszcze zgłosił, a czy Pan radny? O mój boże. Proszę panie Kamilu.” 

 

Radny Kamil Górski – „Pani Przewodnicząca ja bym naprawdę prosił o bardzo niewiele, już 

to raz czytałem, mamy punkt dyskusja i wnioski do projektu budżetu, a my rozmawiamy 

o jakimś chowanym, no ludzie, dajcie spokój.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję i rozumiem, 

że przechodzimy do głosowania wniosków. Panie wprowadzają wnioski, a co Pan radny 

chciał?” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Chciałem tylko odnośnie wniosków, które my jako składaliśmy 

do budżetu miasta odpowiedzieć panu Szymonowi i koledze jeszcze.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę, proszę bardzo.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Drodzy Państwo, my na temat tego, że Państwo będą składać 

jakieś propozycje do budżetu, zmieniające wiedzieliśmy już chyba w połowie, mniej więcej 

grudnia i ta lista życzeń powstała tylko po to, żeby Państwu pokazać, że każdy taką listę życzeń 

ma. Może niefortunnie Robert zatytułował te pismo wniosek, po prostu, bo to jest listwa, lista 

chciejstw tak naprawdę, tak jak i Państwa lista chciejstw, tylko że my nie forsujemy tego siłą, 

a Państwo jednak chyba tak. Dziękuję.” 

 

Ad. 9.3.1 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Proszę Państwa 

otrzymałam z klubu radnych PiS 12 wniosków, które w tej chwili Panie wprowadzają. 

Wszystkie są wnioski wprowadzone. Są również wnioski z klubu Łączy nas Łowicz i ja wnioski 
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PiS-u tutaj przez pana Przewodniczącego klubu, w imieniu pana Przewodniczącego klubu 

odczytam.  

Wniosek numer, przepraszam wniosek numer 1. Prosimy o wprowadzenie zmian w projekcie 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Łowicza na 2025 rok z dnia 15 listopada 2024 

polegających na: 

1. zwiększenie, kwota 145 tysięcy, zwiększenie wydatków inwestycyjnych poprzez utworzenie 

nowego zadania inwestycyjnego w Dziale 600, Rozdział 616 – Drogi publiczne gminne, 

pn. „Budowa chodnika w ciągu ulicy Młyńskiej” i tak jak powiedziałam wcześniej 

145 tysięcy; 

Uzasadnienie: mieszkańcy osiedla zgłaszali wielokrotnie potrzebę budowy chodnika w ciągu 

ulicy celem poprawy bezpieczeństwa mieszkańców. Jego wykonanie jest zasadne. Kwota 

zwiększenia pochodzi, tu czytam dalej wniosek, ze zmniejszenia wydatków inwestycyjnych 

w Dziale 926, Rozdział 92604 Pozostała działalność – Zagospodarowanie terenu parku Błonie 

– pumtrack, górka i place zabaw w kwocie 140. Zmniejszenie wydatków inwestycyjnych 

w Dziale 700, Rozdział 70007 Gospodarowanie mieszkaniowym zasobem gminy – Budowa 

dwóch wiat śmietnikowych przy ulicy Krudowskiego w kwocie 5000.  

To jest wniosek numer 1.” 

(wniosek nr 1 stanowi załącznik) 

 

Radny Lech Aniszewski – „Ja bym poprosił o komentarz pana Burmistrza, tak jak prosiłem.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Jak będziemy mieli na tabletach, 

będziemy głosować. Ale pan Burmistrz się wypowiadał na temat tych wniosków, zdanie pana 

Burmistrza znamy.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Pani Przewodnicząca, ale ja chciałbym, żeby Pan jednak Burmistrz 

przypomniał, czy to było poprawce czy nie było i z czego było finansowane tak, żebyśmy mieli 

pewną, taką jasność, bo już minęło troszeczkę czasu i tyle.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ale pan Burmistrz mówił co było, 

co było w poprawce i tutaj uważam, że też my powinniśmy pamiętać takie rzeczy.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Pani Przewodnicząca to ja powiem, że wszyscy też powinni 

pamiętać co się działo na sesji tydzień temu, jednak tak nie jest. Dobrze, to ja wnioskuję 

10 minut przerwy Pani Przewodnicząca.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa, proszę Państwa, 

5 minut przerwy, 5 minut przerwy.” 

 

Przerwa od godziny 20:34 do godziny 21:00. 

Po przerwie. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa wznawiam obrady 

sesji po przerwie. Wszyscy Państwo mają kserokopie wniosków. Ja odczytałam pierwszy 
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wniosek. Pan Burmistrz ma również wnioski i bardzo proszę pana Burmistrza o zabranie 

głosu.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Znaczy, ja może opowiem o tych wnioskach, 

bo myśmy je sobie przejrzeli, tam, gdzie paragrafy nie były rozpisane, rozpisaliśmy sobie je 

na paragrafie, dokładnie i Szanowni Państwo dochodzimy do sytuacji, że z gruntów 

zdejmujemy 1 500 000. Mamy wycen na ponad 1 300 000 do zapłaty teraz na początku roku 

i to nie jest piaskownica, że my możemy nie zapłacić, bo ci ludzie zostali wywłaszczeni decyzją 

ZRID-owską, powiat wydał decyzje i operaty szacunkowe, które nas obowiązują i co mamy 

teraz delikwentowi powiedzieć, Tobie to zapłacimy, bo nam starczy, a Tobie to nie zapłacimy, 

bo Rada zdecydowała, żeby zdjąć półtora miliona z kwoty do wypłaty z gruntów. Ja też 

naprawdę apeluję o rozsądek, bo to są rzeczy, które wrócą do nas z podwójną siłą, bo będziemy 

mieć procesy sądowe i będziemy zwracać z kosztami sądowymi, z odsetkami, z różnymi innymi 

rzeczami. Ja nie wiem, ja mam wrażenie, że Państwo myślicie, że tak frywolnie można sobie 

podchodzić do niektórych tematów. Tu sobie utniemy, tam sobie podciągniemy. Niedawno była 

sesja i na, na zebraniu mieszkańcy mówili, bo jeszcze wypłaty nie poszły, wypłacajcie jak 

najszybciej, a dzisiaj się okazuje, że tak sobie tniemy, bo cel szczytny trzeba dać na spółkę, ale 

milion zabieramy z wykupu gruntów ul. Klickiego bis i ulica Chabrowa. No tak się proszę 

Państwa nie da, no i mówię budżet, papier przyjmie wszystko natomiast zostaniemy 

zweryfikowani za miesiąc, dwa jak, jak miną terminy płatności i przyjdą wezwania do zapłaty. 

Nie wiem, ja bym poprosił o chwilę przerwy może, zastanówcie się też Państwo. No, bo jeśli 

widzę, że z biblioteki zdejmujemy połowę budżetu, to jak chcecie, żeby biblioteka 

funkcjonowała. To mamy ją zamknąć? No to decydujcie, bo ja wiem, że tutaj pod przykrywką 

różnych dobrych rzeczy, które, które udajemy, że zrobimy…” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pozwólcie Państwo, żeby pan 

Burmistrz się wypowiedział i każdy otrzyma głos.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „700 000 na jednym z wniosków chcemy dać na 

ulicę Strzelecką, której nie jesteśmy w stanie wykonać absolutnie, ale topimy ludzi, którym nie 

wypłacimy odszkodowań z gruntów, albo biblioteka nie będzie funkcjonować, bo jej 

zostawimy zamiast kwoty wnioskowanej mniejszą, albo nie wypłacimy odpraw emerytalnych, 

albo coś innego. Naprawdę, tu odrobinę rozsądku, apeluje o to, bo sytuacja się robi 

niebezpieczna, sytuacja się po prostu robi niebezpieczna. Nie wiem, dalej stoicie na stanowisku, 

że te wnioski mają być? Ja oczywiście przy każdym będę chciał zwróci uwagę na to co się 

dzieje, bo mówię pod przykrywką robienia niby czegoś dobrego, co nie jest realne 

do wykonania. Ulica Strzelecka, jakbyśmy chcieli nie będzie wykonana w tym roku, nie 

wydamy tych 727 000. Sam proces projektowania potrwa kilka miesięcy. Najpierw trzeba 

wszcząć procedurę przetargową, musi się znaleźć wykonawca. Musimy tą drogę 

zaprojektować, uzyskać pozwolenie na budowę i dopiero ewentualnie ją wykonać. 

Wtedy będziemy wiedzieli jakie koszty. Tu ja wiem jaka jest intencja. Rozmawiałem z panem 

Jackiem, wyliczyliśmy tylko metry kwadratowe kostki, ile będą kosztować natomiast jeszcze 

jest infrastruktura podziemna, która też kosztuje. To nie jest tak, że, że tylko ilość metrów 

kwadratowych kostki determinuje prace, które zamierzamy wykonać i ja jestem przerażony 
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tym, co tutaj się dzieje. Oczywiście Państwa kompetencją jest ustalanie budżetu natomiast 

naprawdę, gdzieś zagubiliśmy się w tym wszystkim i chcąc udowodnić kto, kto jest fajniejszy 

i kto ma większą rację możemy zrobić krzywdę temu miastu.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „To jest ta odpowiedzialność panie Burmistrzu.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Tyle czasu mówiłem o Miodowej. Nie jest 

do zrealizowania na dzień dzisiejszy. Kilka miesięcy, jeśli ustalimy nawet z kościołem, 

że zrezygnują, albo zamianę ustalimy, zanim wywalimy to z planu zagospodarowania nie jest, 

nie jest do zrealizowania projekt tego żłobko-przedszkola na ulicy Miodowej. Czy Państwo, 

czy ja bym chciał, czy nie chciał, tego nie zrealizujemy i jako Burmistrz od razu mówię, 

że to jest nie do zrealizowania i zostanie pusta pozycja, wejdą nam wolne środki w przyszłym 

roku. No z jednej strony Skarbnik się będzie cieszył, bo pieniądze do rozdysponowania, tylko 

czy o to chodzi, w tym wszystkim? Jest, są między Państwem ludzie, którzy pełnią jakieś 

funkcje, biorą odpowiedzialność za rzeczy, które robią prowadzą biznesy i są rzeczy, których 

się po prostu nie da przeskoczyć. Pomimo, to jest zabawa na krótką metę, naprawdę. 

To ja jestem, nie spodziewałem się, że aż tak, no. Kosztem, kosztem, budowy tworzenia spółki 

miejskiej ratujemy Pelikan, ale mieszkańcom, którzy są wywłaszczeni nie wypłacimy 

odszkodowań i teraz trudna rola, co wybrać. Z jednej strony chcemy ratować Pelikana, 

a z drugiej strony nie wyobrażamy sobie, żeby mieszkańcom nie zapłacić, prawda. Z jednej 

strony chcemy, żeby biblioteka funkcjonowała, większe godziny otwarcia, zajęcia dla dzieci, 

żeby były, a dzisiaj, też wspominałem to Państwu z końcem stycznia kończy się etap 

projektowy, jeśli chodzi o budynek biblioteki. Biblioteka będzie musiała płacić czynsz i tutaj 

niebezpieczne rzeczy widzę w tym wszystkim. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Poczekajcie. Pa nie Hubercie proszę 

nie przerywać Burmistrzowi. Pan Burmistrz zabiera jeszcze głos.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Zdejmujemy 400 000 ze szkoły, z edukacji, tutaj 

widzę. Pewnie, że można. Budżet, budżet przyjmie wszystko na tym etapie. Z biblioteki kolejne 

250 000 do zdjęcia. 600 000 z 70075 z promocji? No to, jeśli chodzi o promocję też mogliście 

Państwo zapytać. My już zaciągnęliśmy zobowiązania. Wiadomo, że imprezy miejskie 

i artystów…” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo proszę, panie Hubercie. Pan 

jest Burmistrzem czy pan Siewiera? Nie przeszkadzać!” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Jeśli chodzi, jeśli chodzi o 600 000 na promocję 

to artystów trzeba kontraktować dużo wcześniej. My podpisaliśmy umowy z Chylińską, 

podpisaliśmy z Mister Polska, z Bryską, podpisaliśmy z Daj to głośniej, z Zakopowerem, tak 

jakby tutaj też Wam RIO uchyli, bo do, do, jeśli w grudniu nie był przyjęty budżet i tutaj też 

była, tak jakby prośba Krzyśka Olko, realizujmy, wypłacajmy dotacje, bo organizacją zależy. 

Ja mogłem zaciągać zobowiązania według budżetu, który był przedstawiony Państwu 

na 15 listopada i dzisiaj nie da się na tych paragrafach, na których zobowiązania zostały 
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zaciągnięte tych kwot pozdejmować, bo znowu narażamy się na rozwiązywanie umów, kary 

umowne i RIO pewnie w tym zakresie uchyli, uchyli te uchwały. Dlatego Państwa zapraszałem 

do rozmowy cały czas i chciałem, żebyśmy rozmawiali. Natomiast tutaj tworzymy coraz 

większe cuda, bo jak pierwsza Państwa droga była fajna i nawet pochwaliłem mówię, ma, 

powiedzieliście mamy inwestycji za prawie 2 miliony, Burmistrz pokaż miejsca, z których jest 

sfinansujemy. Myśmy pokazali, a Wy po prostu poszliście i tak swoją drogą jakąś naprawdę 

niebezpieczną, dla miasta niebezpieczną, dla miasta niebezpieczną. Pani Przewodnicząca 

ja przy każdym projekcie poproszę, będę komentował i prosił też wnioskodawcę, żeby 

dokładnie powiedział z jakiego paragrafu ściąga, jakie tego mogą być konsekwencje. 

No, bo frywolnie się zdejmuje z edukacji, a potem powiemy, co powiemy nauczycielom, co 

powiemy dzieciom. Pani Chylińska z jednej strony wnioskuje o to, żeby były ferie w każdej 

szkole, żeby była dostępność większa. 

 

Radna Dorota Chylińska – „Płatna, płatne, płatne panie Burmistrzu.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Tego Pani nie powiedziała, że płatne. A dzisiaj, 

o akurat.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pani Dorotko, zabierze Pani głos jak 

pan Burmistrz skończy.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Dlatego, poproszę ja będę po prostu przy każdym 

punkcie też o zagrożeniach Państwa informował, bo, bo ja je po prostu tutaj widzę i tyle 

i Państwu będziecie decydować, bo co dalej. Jeśli chodzi o pierwszy punkt, bo na tym jesteśmy. 

Zwiększenie wydatków inwestycyjnych poprzez utworzenie nowego zadania inwestycyjnego 

w dziale 600, rozdział 616 – Drogi publiczne, Budowa chodnika w ciągu ulicy Młyńskiej 

w kwocie 145 tysięcy. Uzasadnienie, mieszkańcy osiedla, zdejmujemy, tego nie będę czytał. 

Zdejmujemy z pumptracku i parku Błonie 140 000, jeśli chodzi o ulicę Młyńską ja tutaj 

mówiłem o tym na początku, że w ramach bieżącego funkcjonowania ZUM ten chodnik 

zostanie zrobiony. Tam nie tylko chodzi o chodnik, tam są też lampy, słupy energetyczne, które 

trzeba będzie poprzestawiać także, tutaj. Na dzisiaj możemy sobie określić kwotę 145 tysięcy, 

trzeba będzie uzgodnić usunięcie kolizji z energetyką i to było w budżecie, który 

proponowaliśmy więc zdejmowanie teraz pumptracku, który chcecie Państwo zrealizować, 

a który twierdzicie, przeciwko temu co ja mówię, że pumptrack jest w projekcie LIFE, 

natomiast nie jest związany z zielono-niebieską transformacją i będzie kosztem 

niekwalifikowanym i teraz tak jak powiedziałem bez tej zmiany, bez tej uchwały, bez tej 

zmiany do uchwały budżetowej chodnik w ulicy Młyńskiej zostanie zrobiony i ta poprawka 

po prostu jest zbędna. Po dwakroć jest zbędna, bo źródło finansowania ZUM-u, ja o tym 

mówiłem też na komisjach i na poprzednim naszym spotkaniu, ZUM wypracował, ostateczny 

wynik finansowy oczywiście przed nami, do końca marca będzie sprawozdanie, ale na dzień 

dzisiejszy mówimy o kwocie około 600 000 zł więc będzie mógł zrealizować tą inwestycję i nie 

trzeba będzie tego robić kosztem czegoś. Dziękuję.” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję panu Burmistrzowi. 

Pan Robert radny, pan Robert Wójcik radny.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado jestem V kadencję radym, 

takich rzeczy jeszcze nie widziałem. Macha Pan głową, jak ja to robię to Pan mi zwraca uwagę. 

Tadek jest siódmą i nie widział takich rzeczy. Nawet jak zmniejszaliśmy, pamiętam jednego 

roku to wszystkie pieniądze chcieliśmy przeznaczyć na zmniejszenie kredytu i nie były to tak 

drastyczne cięcia, żeby było jasne. Nigdy nie były tak drastyczne, żeby zagrażały 

funkcjonowaniu jednostki. Jednostka to głównie ludzie, działacie przeciwko mieszkańcom tego 

miasta od razu Wam mówię. Jednostka to przeważnie ludzie. Mówicie o chęci współpracy. Pan 

na mnie patrzy, no jaka jest ta współpraca. No przecież ten wniosek, który wcześniej 

złożyliście, nie były pokazane źródła finansowania, no poszliście na łatwiznę. No powiedzcie 

czy to nie jest działa przeciwko ludziom jak zdejmujecie środki z odpraw emerytalnych i nagród 

jubileuszowych, no powiedzcie czy to nie jest działanie przeciwko ludziom? Mówiłem o tym, 

że to im się należy, że tu środki już były zmniejszone o milion złotych. Radny Durka był 

na zebraniu na Przedmieściu. Co ludzie mówili o placu przed dworcem? Czy radny Durka 

zagłosuje za zdjęciem tego, tych środków z tego placu? Nie omieszkam wszystkim powiedzieć, 

że jak, jak zobaczę jak radny, dobrze, ja tylko mówię. Po prostu, po prostu nie dowierzam, 

bo chodzicie na zebrania, jeśli chodzicie na zebrania to po co tam chodzicie, żeby słuchać się 

w głosy ludzi. Działacie na rzecz dobra tego miasta, naszego miasta? Moim zdaniem nie, jeśli 

składacie takie propozycje. Ja Panu nie przerywałem, trochę kultury, trochę kultury.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę, proszę panie Robercie 

kończyć, Pan radny jak będzie chciał zabrać głos to udzielę Panu radnemu.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Może Pan ad vocem, proszę bardzo. Po prostu niewyobrażalne. 

Chodziliście na zebrania, słyszeliście, słyszeliście jakie są potrzeby Ludzi. Zdejmujecie środki 

z odpraw, no ludzie kochani ja rozumiem, że młody radny może jeszcze nie znać zasady 

funkcjonowania samorządu, ale niektórzy radni są kilka kadencji i naprawdę nie wstydzicie się 

tego? To jest żenujące, to jest żenujące, że Wy się tego nie wstydzicie. Do Was nic nie dociera. 

Padały argumenty, Burmistrz mówił merytorycznie. Powiem Wam tak, tak jak Wam 

odpowiada Burmistrz, z dużą cierpliwością, to żaden Burmistrz na tej sali tak nie odpowiadał, 

bo ja pytając o rzeczy rzeczywiste, słyszałem wiem, ale nie powiem. Ciekawe co wtedy byście 

zrobili. To jest po prostu naganne co Wy robicie. Chodzi Wam tylko o utrudnienie pracy władzy 

wykonawczej. Nie chcecie żadnej współpracy, te farmazony o tym, że chcecie współpracować, 

chcecie się dogadać, no, w którym miejscu to pokazujecie teraz. No przecież te wnioski, które 

złożyliście to się w głowie nie mieści, to przynajmniej PiS miał na tyle rozumu, że chociaż 

hasłowo pozostawiał te inwestycje niektóre. Tylko też zmniejszenie tych kwot do 10 tysięcy 

do 20, to jest de facto wyrzucenie tych inwestycji do kosza. Chcecie w ten sposób robić, róbcie, 

społeczeństwo Was oceni, społeczeństwo Was oceni. Natomiast mam nieodparte wrażenie, 

mogę się mylić, że niektórzy jeszcze nie wyszli z szoku, że przegrali wybory i dlatego to robią, 

bo nie mam najmniejszej wątpliwości, że jesteście manipulowani i to jest najgorsze.” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Czy ktoś z Państwa 

radnych chce zabrać głos, a przepraszam, bo był pan Lechu, później Pan, a kolejną osobą pan 

Bogdan. Proszę bardzo pan Lech Aniszewski.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Drodzy Państwo całkowicie się zgadzam co z tym mówi tutaj pan 

Robert. Ja tak patrzę na prezydium, prezydium tej Rady, które było radnymi poprzedniej 

kadencji, niektórzy jeszcze wcześniej, niektórzy pracowali tutaj w Urzędzie Miejskim. Mieli 

pełną świadomość jak się tworzy budżet, jak on funkcjonuje i dzisiaj te osoby Drodzy Państwo 

przykładają ręki, przykładają rękę do takiej zbrodni na budżecie, bo inaczej tego się nie da 

nazwać. To jest zbrodnia na budżecie, zbrodnia na mieszkańcach miasta.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Ale dodaj, że przeciwko swoim koleżankom i kolegom z Urzędu 

też.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Tak.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę nie przeszkadzać, proszę nie 

przerywać.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Dzisiaj niektórzy głosują przeciwko swoim kolegom i koleżankom 

z Urzędu, albo z jednostek podległych, taka jest prawda. Padały tutaj na sesji wielokrotnie 

zarzuty, że my jako klub cięliśmy fundusze na kulturę, na promocję. Panie Michale, czy to nie 

hipokryzja dzisiaj z Pana strony i z Pana kolegów. Przecież dzisiaj tniecie kulturę i promocję. 

Domagaliście się, żeby w naszym mieście coś nastąpiło, żeby te miasto się ożywiło, żeby były 

koncerty jakieś. Chwaliliście choinkę, chwaliliście Sylwester, a dzisiaj tniecie pieniądze na inne 

imprezy. Czy tak naprawdę to, jedno mówicie, drugie robicie. Nie, nie panie Michale, 

nie ze wszystkiego byli sponsorzy więc jeżeli oczekujecie od pana Burmistrza, żeby to miasto 

ożyło, obudziło się, bo wielokrotnie to używacie w mediach, social mediach, że czekamy, 

aż to miasto się obudzi, że budzik zadzwoni. No to Wy dzisiaj ten budzik niestety trzymacie 

w ręku, ściskacie, żeby nie zadzwonił.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Oni wrzucają do szamba ten budzik.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panie Robercie.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Tak naprawdę ja mam nadzieję, że mieszkańcy Państwu tego 

nie zapomną, po prostu, bo pan Burmistrz, tak jak powiedział starał się, ściągnął gwiazdy, 

które mają wystąpić u nas na imprezach naszych, a Wy dzisiaj robicie wszystko, żeby tych ludzi 

tutaj, tych koncertów nie było. Chcecie po prostu zaścianek zrobić z naszego miasta, jednym 

słowem, robicie wszystko, żeby utrudnić panu Burmistrzowi Pracę, działacie przeciwko 

mieszkańcom miasta, taka jest prawda i tutaj do tych wieloletnich radnych, proszę Was, 

żebyście się opamiętali, żebyście się nie wstydzili spojrzeć w lustro, naprawdę, bo działacie 

przeciwko swoim kolegom i koleżankom i mieszkańcom, którym wiele razy obiecaliście, 

że będziecie działać na ich korzyść. Dziękuję.” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję panu radnemu, pan Hubert 

Krajewski zabiera głos.” 

 

Radny Hubert Krajewski – „Dziękuje bardzo. Szanowni Państwo ja mam wrażenie, że Wam 

się wydaje, że Wy wygracie w jakąś grę, grę polityczną, tylko, że drodzy Państwo to nie jest gra. 

To co dzisiaj tutaj wyczyniliście tymi wnioskami, to po prostu brakuje słów, tak jak już tutaj 

wspomniał Lech radny Aniszewski, biliście brawo, biliście głośne brawo, że fajnie, że w końcu 

Sylwester był zrobiony, bo od dawna, dawien dawna, nie wiem czy w ogóle, pierwszy raz chyba 

w historii był Sylwester w Łowiczu.” 

 

Głosy radnych – „Nie, nie, nie, był.” 

 

Radny Hubert Krajewski – „Był, no dobrze, ale nie na takim poziomie, dobrze więc biliście 

brawo. Choinka Wam się bardzo podobała, powiedzieliście, że impreza na wysokim poziomie.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panie Michale proszę się zapisać 

do głosu.” 

 

Radny Hubert Krajewski – „Dobrze, zaraz będziesz mógł powiedzieć, Michał spokojnie. 

Mówisz, mówisz też” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Zwróć się do Pani Przewodniczącej, żeby 

nie przeszkadzali.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Prosiłam pana Michała, proszę się 

zgłosić, jeżeli Pan będzie miał życzenie zabrać głos.” 

 

Radny Hubert Krajewski – „Pytasz mnie też Michał, tutaj poza mikrofonem, czy my chcemy 

współpracować, my chcemy współpracować, bo autopoprawki, które dzisiaj odrzuciliście były 

między innymi, można by powiedzieć, gdzieś tam uwzględnione na Waszą stronę, bo bardzo 

dużo rzeczy było uwzględnionych tam, w tych autopoprawkach, gdybyście ich nie odrzucili 

to myślę, żeby były sprawiedliwe. A Wy dzisiaj tutaj te wnioski, które teraz złożyliście, 

nie mam w ogóle słów. Bardzo się cieszę, że dzisiaj jest bardzo duża oglądalność naszej sesji, 

bo ogląda nas prawie 500 osób więc bardzo się cieszę, że tyle osób będzie widziało, jak 

Wy chcecie być grabarzami, nie tylko Pelikana, nie chcecie być grabarzami pumptracku, 

ale i całego miasta i to mówię z pełną świadomością, bo działacie na szkodę. To nie jest już 

działanie dla ludzi, Wy w ogóle nie wiem, czy w ogóle chcecie działać dla ludzi, Wy po prostu 

robicie grę polityczną, tak jak powiedziałem. Ucinacie z miasta, kultury i promocji, ucinacie 

z biblioteki. Dzisiaj Sebastian Popiel podszedł do mnie prywatnie i zapytał się, prywatnie 

dobrze, ale zapytał się czy może przyjść ze swoją klasą do biblioteki obejrzeć wystawę Józefa 

Chełmońskiego, która również cieszy się bardzo dużym powodzeniem, takim naprawdę dużym 

powodzeniem, bo została przedłużona do końca czerwca. Ja powiedziałem, że oczywiście 

zapraszam, ale jeżeli Wy chcecie uciąć połowę budżetu z biblioteki, to jak ona 
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ma funkcjonować, tak jak powiedział pan Burmistrz, jak ona ma funkcjonować. Już by nie było, 

gdyby tak stało się w 2024 roku, bo nie wiem, czy Państwo wiecie, w ogóle chcecie uciąć 

budżet biblioteki do tego poziomu, że jest mniejszy niż w 2024 roku więc jak ona 

ma funkcjonować, a koszty utrzymania zwiększyły się. Drodzy Państwo nie wiem, czy wiecie, 

to do Państwa świadomości budynek jest, teraz podlega pod ZGM i będzie sam 200 tysięcy 

czynsz kosztował bibliotekę, sam czynsz 200 tysięcy, a gdzie inne działania. Jak chcecie 

Państwo, żeby biblioteka zrzeszała ludzi, żeby były jakieś ważne wydarzenia i ciekawe, tak jak 

na przykład wystawa Józefa Chełmońskiego, która nie tylko cieszy się tutaj powodzeniem 

w Łowiczu, ale można by powiedzieć ma zasięg ogólnopolski, no to, no to musi funkcjonować 

ta biblioteka, prawda. Tak więc drodzy Państwo ja bardzo Was proszę, obudźcie się, obudźcie 

się, nie obudźcie się, drodzy Państwo obudźcie się. Dobrze Szymon, Ty też mówisz głośno, 

dzisiaj miałeś świetne wystąpienia, emocjonalne nawet pan Burmistrz powiedział, przepiękne, 

szkoda tylko, że niemerytoryczne. Szanowni Państwo proszę obudźcie się, bo mieszkańcy, 

nawet dzisiaj tutaj mieszkanka, która przyszła w sprawie pumptracku powiedziała, że ma dość 

tej wojny politycznej, bo Wy gracie cały czas w wojnę polityczną, w grę polityczną.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję, nie, nie pan Kamil Górski, 

później pan Tadeusz Żaczek.” 

 

Radny Kamil Górski – „Szanowni Państwo to ja może trochę merytorycznie, 

bo porozmawiamy nad poprawkami do budżetu, jakbyście zapomnieli, konkretnymi 

propozycjami zdjęcia z jednych na drugich. To ja mam pytania do wnioskodawców. No jedna 

rzecz mnie wręcz zszokowała można powiedzieć, zdejmujemy 600 tysięcy z promocji 

i przeznaczamy na kibel w szkole podstawowej, może to jest mocne słowo i pewnie ktoś się 

obrazi, ale to ja mam pytanie do pani Doroty. Jaką Pani ma wizję tego miasta, jak Pani chce 

tu ściągnąć turystów, jak Pani chce, żeby to ożyło, bo jeżeli dobrze policzyłem to zostaje nam 

100 tysięcy z kawałkiem, to może na ulotki nam wystarczy, no tak, tak krótko mówiąc, to jest 

jedna rzecz. Druga rzecz też, która mnie trochę zszokowała i też, też, o której mówiłem 

wcześniej, bo nie wiem, czy Państwo to zauważyliście. Wy z wykupu gruntów zdejmujecie 

aż półtora miliona złotych, w trzech różnych punktach. No to, jeżeli pan Burmistrz powiedział, 

że mamy zobowiązań na ponad milion, no to, no to nie wiem, nie wiem jak, jak chcemy 

tą sprawę rozwiązać i zaraz będziemy ponosili dodatkowe, dodatkowe tego koszty. 

Pewnie jakiś tutaj punkt jest mało kontrowersyjny, bo czy zrobimy 10 placów zabaw, 

czy 2 to w sumie, w sumie nie będzie miało żadnego znaczenia, ale naprawdę, naprawdę tutaj, 

no prosiłbym, żeby zastanowić się jeszcze raz. I jeszcze chciałem zapytać też wnioskodawców, 

skoro, skoro ograniczamy tą rezerwę celową na odprawy, no to jak wyobrażają sobie Państwo, 

jeżeli rzeczywiście tych odpraw będzie więcej. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję. Za chwileczkę 

oddam głos panu Tadeuszowi Żaczkowi, ale ja bym proponowała, żebyśmy skupiali się 

w kolejności na wnioskach, tak jak pan Burmistrz przed chwilą przybliżył temat tego 

pierwszego wniosku i jeżeli Państwo mają jeszcze jakieś uwagi do pierwszego wniosku bardzo 

proszę się wypowiadać. Później będziemy mówić o drugim i temat, który koledzy poruszali 

przed chwilą, pan, pan Kamil na pewno też wróci jeszcze. Bardzo proszę panie Tadeuszu.” 
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Radny Tadeusz Żaczek – „Tak, proszę Państwa, Pani Przewodnicząca, Szanowna Rado, Panie 

Burmistrzu nie odniosę się do wniosku pierwszego, myślę, że następcy to się odniosą. 

Natomiast ja jeszcze ogólnie, ale bardzo krótko. Proszę Państwa byłem 37 lat w oświacie jako 

kadra kierownicza, zajmowałem stanowisko dyrektora i jak przeczytałem, że z nagród 

jubileuszowych zabieracie pieniądze, no to nie wiem, albo to jest w ogóle jakiś szantaż, albo 

to jest jakaś prowokacja, albo to jest coś niesamowitego, kto po prostu to pisał, kto nie wie 

o czym pisał. Ja już tutaj nie mówię i nie myślę o radnych, którzy są pierwszy raz, ale są radni, 

którzy już tutaj są nie po raz pierwszy. Są tutaj urzędnicy, nie tylko z miasta, ale też z innych 

instytucji wyżej miasta i coś takiego, żeby przeszło im przez myśl, to jest niesamowite. 

Ja tu jeszcze chciałem powiedzieć i odnieść się do postawy Pani Przewodniczącej. Pani 

Przewodnicząca została wybrana dwudziestoma jednema, jednoma głosami, wszyscy byliśmy 

za Panią Przewodniczącym. Pani Przewodnicząca bardzo długo pracowała w naszym mieście, 

na stanowiskach kierowniczych, była zastępcą Skarbnika, zastępcą Skarbnika, czyli po prostu 

była odpowiedzialna za budżet miasta i teraz, proszę nie odpowiadać na to pytanie, ale jak się 

Pani czuje czytając te wnioski, jak się Pani czuje czytając te wnioski, czy to jest, nie mówię już 

realne czy nierealne, ale czy to nie jest sabotaż i robienie przeciwko Burmistrzowi, przeciwko 

mieszkańcom, przeciwko nam wreszcie coś bardzo złego. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa, czy ktoś z Państwa 

odnośnie pierwszego wniosku, bo ja bym chciała, żebyśmy to uporządkowali. Oj słusznie. 

Proszę Państwa, bo to będzie myślę, że sprawniej, nawet jeżeli każdy z Państwa będzie chciał 

na temat kolejnego wniosku zabrać głos. Ja na pewno udzielę i wcześniej pan Burmistrz, jeżeli 

zechce zabrać głos jak najbardziej, ale po prostu to się przedłuży i dalej po prostu będziemy 

w punkcie wyjścia. Proszę panie radny, ale naprawdę już później będziemy kolejno omawiać. 

Bardzo Pana proszę.” 

 

Radny Tomasz Rudnicki – „Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, Pani Burmistrzu, 

Szanowni Radni. Powiem tak, padają tu górnolotne słowa o chęci współpracy, o chęci 

dogadania się, tak panie Kamilu powtarzam to co mówiłem wcześniej. Natomiast Burmistrz, 

Burmistrz wyszedł z propozycjami, chciał pójść na kompromis, na pewien kompromis, który 

Państwa nie interesuje, bo chcecie po prostu zrealizować tylko i wyłącznie swoje zadania. 

Tniecie w takich działach, gdzie, gdzie nawet, nawet po prostu się nie zastanawiacie jak, jak 

powiedzmy, czy poszczególne wydziały mają funkcjonować, czy tak naprawdę nie słuchacie 

tego, że pewne inwestycje nie dadzą się zrealizować w tym roku więc można, można było się 

dogadać, natomiast Wy nie chcecie tego zrobić. Oczywiście usłyszeliśmy, i tak mamy 

12 głosów więc po co ta dyskusja. Dziękuję bardzo, do widzenia.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję, dziękuję, dziękuję panu 

radnemu. Wracamy do pierwszego wniosku, czy ktoś o pierwszym wniosku chciał zabrać głos? 

Nikt się nie zgłasza, ale panie Robercie na temat pierwszego wniosku? Bardzo Pana proszę.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Tak, oczywiście pierwszy wniosek dotyczy budowy ulicy 

Młyńskiej. Oczywiście jest to bardzo dobra inicjatywa, tak jak mówił Burmistrz tylko, 
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że zdejmujecie między innymi z pumptracka. Tutaj padało, że jesteśmy, tak przed chwilą, 

że jesteśmy za, no jak jesteście za, no nie jesteście za, bo chcecie zdjąć te pieniądze. Burmistrz 

już powiedział kosz niekwalifikowalny, musi to być zrobione z naszych pieniędzy, musicie 

mieć tego świadomość, ja tylko przypominam.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję, dziękuję. Proszę Państwa 

przechodzimy do głosowania pierwszego wniosku. Państwo mają w wersji papierowej. Bardzo 

proszę, głosujemy.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie wniosku nr 1.  

 

1. Radny Lech Aniszewski „wstrzymał się” od głosu. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „przeciw”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „przeciw”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „przeciw”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „przeciw”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „przeciw”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „przeciw”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski nie brał udziału w głosowaniu. 

19. Radny Robert Wójcik głosował „przeciw”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „przeciw”. 

 

11 „za”, 8 „przeciw”, 1 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że wniosek nr 1 został 

przyjęty większością głosów. 

 

Ad. 9.3.2 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę uprzejmie, aby Państwo 

zebrali na drugi wniosek. Pan Burmistrz będzie chciał zabrać głos?” 
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Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Ja bym poprosił, żeby wnioskodawca 

odczytywał, mówiąc tak jakby szczegółowo też jakie paragrafy są, a ja będę, poprosił 

o udzielenie mi głosu.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo proszę Pana wnioskodawcę 

o odczytanie.” 

 

Radny Bogdan Kostrzewa – „Wniosek, drugi wniosek czytam. Zwiększenie wydatków 

inwestycyjnych poprzez utworzenie nowego zadania, inwestycja w dziale 600, rozdział 60016 

– Drogi publiczne gminne, budowa ulicy Strzeleckiej, kwota 727 tysięcy.  

Uzasadnienie: dokończenie odcinka budowy drogi, która od wielu lat jest zgłaszana przez 

mieszkańców. Ponadto aktualnie miasto Łowicz jest właścicielem przyległych drodze gruntów 

inwestycyjnych oraz dokonano podziału nieruchomości na cele zabudowy jednorodzinnej. 

Budowa drogi pozwoli lepiej skomunikować tą część miasta, zwiększyć bezpieczeństwo 

mieszkańców oraz zwiększy atrakcyjność terenu inwestycyjnych oraz zwiększy 

zainteresowanie nabyciem przyszłych działek budowlanych. Jej wykonanie jest zasadne. 

Zmniejszenie wydatków inwestycyjnych w dziale 700, rozdział 70007 – Gospodarowanie 

mieszkaniowym zasobem gminy, Budowa dwóch wiat śmietnikowych przy ulicy 

Krudowskiego, w kwocie 5000 zł, tak. Zmniejszenie wydatków inwestycyjnych w dziale 600, 

rozdział 600095 Pozostała działalność, Dokumenty, dokumentacja, dokumentacja rewitalizacji 

placu Stary Rynek w kwocie 240 000 zł. Zmniejszenie wydatków inwestycyjnych w dziale 700, 

rozdział 70001, Zakłady, Zakłady gospodarki mieszkaniowej, Budowa wiaty samochodowej – 

budynek stolarni, w kwocie 12 000 złotych. Zmniejszenie wydatków inwestycyjnych w dziale 

750, rozdział 75023 Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu), Termomodernizacja 

budynków B i C Urzędu Miejskiego, w kwocie 190 000 zł. Zmniejszenie wydatków 

inwestycyjnych w dziale 900, rozdział 90015 Oświetlenie ulic, placów i dróg, Modernizacja 

oświetlenia u ulicy Medycznej, w kwocie 120 000 zł. Zmniejszeniu wydatków inwestycyjnych 

w dziale 926, rozdział 92604 Pozostała działalność, Zagospodarowanie terenu Parku Błonie – 

pumptrack, górka i plac zabaw, w kwocie 160 000 zł. Wszystko, to jest punkt drugi.” 

(wniosek nr 2 stanowi załącznik) 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Pani Przewodnicząca, jak mogę prosić.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Durka – „To pan Burmistrz.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Szanowni Państwo, Szanowny Panie 

Wnioskodawco albo Wnioskodawcy, inwestycja szczytna natomiast nie do zrealizowania 

w tym roku, absolutnie. Ja chciałem, tutaj przygotowałem Państwu dokumentację ulicy Włada, 

Matejki, które, jesteśmy na etapie uzyskiwania pozwolenia na budowę. O tym mówiłem 

w pierwszej części, to będzie duża inwestycja i kosztowna. Planujemy na ten cel wnioskować 

do Funduszu Rozwoju Dróg Samorządowych w tym roku, z wykonawstwem w roku przyszłym. 

Inwestycja warta pewnie kilka ładnych milionów złotych. Jak ktoś chciałby zobaczyć to mogę 

pokazać, jak to ma wyglądać, bo ta dokumentacja już jest skończona. Teraz trwają, wykonawca 

dokumentacji tworzy inwestorskie kosztorysy i jest na etapie pozwolenia na budowę, tak jak 
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mówiłem. Włada, Matejki, czyli ten teren też, który jest, przy którym budują się aktualnie bloki, 

mieszkają już mieszkańcy i potrzebują dobrych dróg dojazdowych. Ta inwestycja między 

innymi dochodzi do ulicy Strzeleckiej też, ale też tworzy miejsca parkingowe przy kościele, 

które też są bardzo, bardzo potrzebne i to co mówiłem wcześniej, najpierw wykonujemy 

inwestycje mieszkaniowe czy budujemy domy, tworzymy dokumentację i na końcu robimy 

drogi, żeby one nie zostały rozjeżdżone i tutaj w tym, w tym kontekście ta inwestycja zostaje 

zrealizowana. Rozumiem, że te projekty możemy wyrzucić do kosza, na dzień dzisiejszy. 

Pewnie 3 lata przeleży pozwolenie na budowę i straci swoją moc, będziemy musieli ponownie, 

bo ważniejsza jest dla Państwa wyimaginowana ulica Strzelecka, której w tym roku, tak jak 

wspomniałem nie damy rady fizycznie zrealizować. Przy tej ulicy jest w zasadzie trzech 

właścicieli, miasto, prywatny właściciel fabryki, który od tamtej strony akurat nie dojeżdża, 

bo dojazd do działek ma z innej strony i są grunty inwestycyjne, które miasto próbowało 

sprzedać. Zainteresowana była firma Heliar. Nie ma potrzeby tam robienia drogi natychmiast, 

ta droga może trochę poczekać. Wszędzie byśmy chcieli drogi zrobić, natomiast musimy 

zdawać sobie sprawę też z kolejności i z priorytetów. Uważam, że tam, gdzie ludzie już 

mieszkają priorytet jest wyższy niż tam, gdzie ludzie nie mieszkają. My przy ulicy 10 Pułku 

Piechoty i to mówiłem, i to było w autopoprawce będziemy projektować drogę. Chcieliśmy ją 

zaprojektować razem z ulicą Strzelecką. Tam być może będzie trzeba przeprojektować 

instalację, które są, są w gruncie, bo przy ulicy Strzeleckiej część instalacji już jest. Trzeba 

będzie sprawdzić w jakim one są stanie, trzeba będzie niezbędne uzgodnienia zrobić. Przy 

10 Pułku Piechoty już wodociągi i kanalizację zrobiliśmy. Działki zostały wystawione 

do sprzedaży więc jeśli już to też 10 Pułk Piechoty powinien być w pierwszej kolejności niż 

ulica Strzelecka. Natomiast co Państwo zdejmujecie. Tutaj projekty są Matejki i Włada ulicy, 

jeśli ktoś chce zobaczyć to chętnie pokażę. Od początku mówiłem, że, że one są, ale 

co zdejmujecie, ano zdejmujecie termomodernizację budynku B i C, modernizację w zasadzie 

budynku B i C Urzędu Miasta, w którym pracują urzędnicy, którzy pozyskują środki 

zewnętrzne, realizują inwestycje, robią różne zadania własne gminy. Ja mam przed sobą taki 

protokół z kontroli tych budynków, w którym są pewne zalecenia. Komin murowany, zaleca 

się wykonanie rozbiórki komina murowanego oraz montaż komina dedykowana do instalacji 

gazowej, skorodowana opaska na wysokości komina ze względów na zmianę kotłowni 

na gazową. Komin murowany nie jest potrzebny. Z racji na jego gabaryty oraz wiek i stan 

techniczny, zaleca się rozbiórkę. Elewacja budynku, elewacja budynku zaleca się modernizację 

elewacji budynku, występują miejscowe przemarzania i zagrzybienia na skutek występowania 

mostków termicznych i niskiej izolacji przegród zewnętrznych. Zaleca się termomodernizację. 

Gzymsy, odspajają się elementy betonowe, zaleca się usunięcie i odtworzenie uszkodzeń 

gzymsów do wykonania przy pracach termomodernizacyjnych. Trochę tego jest więc trochę się 

zejdzie. Pokrycie dachowe, złuszczenia i zabrudzenia, ubytki powłoki malarskiej, występują 

również korozja. Wykonać naprawę i doczyszczenie. Konserwacja pokrycia, zaleca się również 

malowanie lub wymianę całego pokrycia dachowego. Instalacja wodna, liczne nieszczelności. 

Ostatnio z taką się borykaliśmy, z centralnego ogrzewania uciekał nam z łat, zlokalizowaliśmy 

go właśnie pod budynkiem B. Pozostaje, to centralne ogrzewanie jest podłączone. 

Interwencyjnie oczywiście załataliśmy dziurę, natomiast inwestycja jest dużo większa, ważna 

i konieczna. Rurociąg instalacji wodnej, część instalacji przebiega nad kasetonami i sufitami, 

na których występują liczne zacieki. Zaleca się wymianę całej instalacji wodnej. To jest jeden 
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budynek. Budynek C teraz będzie. Miejscowe spękania tynków i ubytki, uszkodzenia 

cokolików. W celu poprawy estetyki zaleca się wykonanie napraw i oczyszczenie elewacji. 

Widoczne miejscowe przemarzania, zagrzybienia na skutek występowania mostków 

termicznych. Zaleca się wykonanie termomodernizacji budynku. To takie najważniejsze, tylko 

te najcięższe czytam, bo ich jest więcej. Wymiana uszkodzonych płytek w łazience, jeśli ktoś 

oglądał łazienkę w Szkole Podstawowej nr 1 polecam przejść się do budynku B i C 

i skorzystanie z łazienki. Wymiana uszkodzonych płytek, naprawa spękań tynków, wymiana 

uszkodzonych kasetonów. Korozja i przecieki rurociągów instalacji wodnej, zwłaszcza 

w korytarzu nad sufitem podwieszanym. Wiele potencjalnych miejsc przecieków i znacznie 

wyeksploatowane. Zaleca się wymiana całej instalacji. Zaleca się wykonanie pilnych prac 

antykorozyjnych rurociągów zewnętrznych gazu ziemnego, to już jest niebezpieczne. 

To Państwo zdejmujecie, zostawiacie 10 tysięcy, udając, że nie likwidujecie tej inwestycji, 

ale za 10 tysięcy to my nie wykonamy w zasadzie nic, bo zwykły audyt energetyczny, który 

będzie niezbędny do wnioskowania do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

kosztuje kilkanaście tysięcy, a kilkadziesiąt tysięcy kosztuje projekt termomodernizacji, 

nie mówiąc o modernizacji budynków w środku. Na tym się trochę znam, bo pracowałem 

w Spółdzielni Mieszkaniowej ostatnie 4 lata i trochę tych procesów termomodernizacyjnych 

zrealizowaliśmy, także naprawdę dziwię się Państwu, że wybieracie coś co wiecie, że nie będzie 

zrealizowane, bo tego się fizycznie nie da zrealizować, kosztem czegoś co musi być 

zrealizowane, a realizować tego nie chcecie. O łazienkach to jeszcze później będziemy mówić, 

bo, bo to też jest sytuacja, która, która wymaga komentarzu i oczywiście pewnie przegłosujecie 

Państwo tą poprawkę, a jak się coś stanie to, to winą będziecie obarczać Burmistrza albo służby 

miejskie. Natomiast ja wtedy powiem, że Państwu o tym mówiłem, to Państwo zdjęliście tę 

pozycję z budżetu, a cudownie rozmnożyć się tych pieniędzy nie da, żeby tą inwestycję 

zrealizować. Wojewódzki Fundusz też jak daje pieniądze, potrzebne będą pieniądze na wkłady 

własne. 240 tysięcy złotych, zmniejszenie wydatków inwestycyjnych, pozostała działalność, 

dokumentacja rewitalizacji Starego Rynku z 250 000 zdejmujecie Państwo 240, zostawiacie 

10. My akurat wystąpiliśmy o mapy do celów projektowych, pewnie one będą kosztować parę 

set, jak nie parę tysięcy złotych i tak naprawdę na tym etapie zakończymy, bo nic więcej się 

z tym nie da zrobić, czyli topimy projekt na samym wstępie. Nie dajemy szansy żadnej, tak 

naprawdę, a całkiem niedawno więcej wydaliśmy na konkurs na zagospodarowanie, parę lat 

temu, zagospodarowanie Starego Rynku, w którym wybraliśmy dwie najlepsze oferty, tak żeby 

żadnej z nich nie realizować to dwie równorzędne, także tutaj też uważam, że decyzja zła, 

bardzo zła, zła dla miasta. Ja pamiętam Tadeusza zawsze mi mówił, że rynki powinny być 

wycucane, bo jak ludzie, turyści przyjeżdżają to właśnie przyjeżdżają dla rynku. U nas mogą 

przyjechać zaparkować na tym rynku i w zasadzie tyle i tutaj znowu zdejmujemy kolejną kwotę 

160 000 z pumptracku, z parku Błonie. Zdejmujemy, tu akurat modernizacja oświetlenia. 

My w poprawce to też chcieliśmy zdjąć i to uzasadniałem w autopoprawce i uzasadniałem też 

to, że w tym roku dokumentację dla ulicy Strzeleckiej byśmy zrobili, a tak to, nie wiem, pewnie 

przystąpimy do jej robienia natomiast to jest kwota, którą mamy zaplanowaną w 150 000 

na projekty dróg i placy więc teraz będę się zastanawiał, z którego paragrafu mam zdjąć pewnie. 

I chyba tyle jeśli chodzi o ten wniosek. Dziękuję.” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo. Czy ktoś 

z Państwa radnych się zgłasza? Bardzo proszę pan Robert.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Szanowni Państwo można mówić, że cieszymy się, gdy ludzie 

składają petycję, że się zrzeszają, że mają inicjatywę, że włączają się, partycypują czy chcą 

partycypować w podjęciu decyzji o niektórych inwestycjach, tylko rzeczywistość pokazuje 

zupełnie co innego. Zdjęcie znowu z pumptracka. Dziwi mnie to i nie przemawiają do Was 

argumenty, że MON będzie miał bardzo duże pieniądze na schrony. Byliśmy razem 

z Burmistrzem na spotkaniu z Wicepremierem Gawkowskim, on też o tym mówił, że będą 

to ogromne pieniądze i faktycznie wszystkie samorządy, które wystąpią te pieniądze dostaną. 

Dlaczego MON to robi? Odpowiedzcie sobie sami. Dlaczego nagle tak dużo pieniędzy 

na schrony, ano pewnie o jakiś rzeczach nie wiemy. Mówiłem o sytuacji międzynarodowej, 

o sytuacji na świecie, mówiłem, że w Szwajcarii jest więcej miejsc w schronach niż Szwajcaria 

ma ludność. My nie potrafiliśmy wymienić schronu w mieście Łowiczu, gdzieś na Kostce, 

w którymś bloku. Ogromne pieniądze bardzo, sądzę, że i łatwe do zdobycia, żeby zwiększyć 

bezpieczeństwo mieszkańców naszego miasta. No jesteście przeciwko zwiększeniu 

bezpieczeństwa mieszkańców naszego miasta i dziwię się, bo robi to PiS, który jak najbardziej 

był i jest za budową schronów. Nie rozumiem tego, naprawdę, bo tak jak słucham niektórych 

wypowiedzi to mówią o zbrojeniu się, że jak chcesz mieć pokój to się szykuj do wojny, 

powtarzacie to wszystko. Tylko co innego robicie, co innego robicie tutaj. Powinniście być 

dwoma rękoma za tym, nie wiem, dlaczego, może wytłumaczycie. Jesteście przeciwko 

poprawie warunków pracy urzędników, wprost, mówię jasno i wyraźnie. Jak wygląda ten 

budynek B i C? Nie wstydzicie się? Jakie tam są warunki pracy? Porozmawiajcie 

z urzędnikami, ile tam jest stopni w lato, ile stopni jest w zimę, że zimę muszą zakładać kurtki, 

a w lato muszą być zwalniani, bo tak jest gorąco, bo ludzie mdleją. Nie wstyd Wam? Działacie 

na rzecz dobra mieszkańców, Ci pracownicy to mieszkańcy naszego miasta. Sama Strzelecka, 

Burmistrz mówił niech się najpierw tam ludzie pobudują, bo to wszystko rozjeżdżą. Nie wiem, 

czy Państwo byliście na Strzeleckiej, bo ja tam dosyć często jeżdżę. Ja to powiedziałem 

Burmistrzowi, tam oprócz zrobienia nawierzchni trzeba poprawić kanalizację, bo są takie 

zadolenia, że w głowie się nie mieści. Tam są przecieki, nieszczelna jest kanalizacja, to jest 

wypłukiwane. Te pieniądze też tam trzeba doliczyć. No, 700 tysięcy nie wystarczy, absolutnie 

i nie będzie zrobione w tym roku proszę Pani, nie będzie. Proszę Pani, zawsze byłem 

zwolennikiem, powiedziałem to już wcześniej, że róbmy to, gdzie jesteśmy właścicielem 

gruntów, gdzie jesteśmy właścicielem gruntów.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Państwo, Państwo będziecie się 

zgłaszać, ja udzielam głosu i Pani, i Panom.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Gdzie mamy projekty, żeby te inwestycje były zrobione. Burmistrz 

wielokrotnie ja pytałem o projekt tego placu przed dworcem Łowicz Przedmieście. Jeden się 

zdecydował, zrezygnował. Szukano kilka lat projektanta. No jeśli nie docierają do Was te 

argumenty, ja wiem, że i tak zrobicie co chcecie, cała 11, tak. Cała 11 będzie głosować za. 

Tylko pytanie i tutaj proszę oglądających, zobaczcie kto działa na rzecz dobra mieszkańców, 

na rzecz dobra miasta. Dziękuję.” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo pan Maciej 

Pochwała się zgłaszał.” 

 

Radny Maciej Pochwała – „Bardzo dziękuję Pani Przewodnicząca. Są dwie opcje, tak 

naprawdę, czyli albo Państwo nie wiecie co robicie, albo wiecie co robicie i działacie celowo 

na szkodę miasta, żeby realizować swoje potrzeby, interesy polityczne. Dwie opcje, nie wiem 

co jest gorsze, co jest bardziej niebezpieczne, ale na pewno jedna i druga opcja jest bardzo 

niebezpieczna dla mieszkańców, dla miasta, a jeszcze sporo lat pracy przed nami, aż strach 

pomyśleć co dalej będzie i tylko dodam, że budynki B i C również są po to, żeby mieszkańcy 

przychodzili i załatwiali tam swoje sprawy, także, także mieszkańcy również korzystają z tych 

budynków i również są narażeni na nie do, niebezpieczeństwa nawet, o których wspomniał 

Burmistrz. Trochę się dzisiaj pośmialiśmy, czasami jest wesoło, czasami nie, ale teraz to już 

kompletnie nie jest wesoło i zabawnie. Tylko po prostu zrobiła się atmosfera grobowa, 

ponieważ to co Państwo przedstawiliście jest niebezpieczne, jest szkodliwe dla miasta i dla 

mieszkańców tego miasta. Tutaj Pani, która z nami była, Pani z Bratkowic odnośnie pumptracka 

nazwała pana Olko, pana Popiela, znaczy nie nazwała tylko stwierdziła, że realizuje tu jakieś 

tam zadania polityczne. No ciekaw jestem jakie argumenty padałyby, gdyby tu byli mieszkańcy 

teraz, jakie epitety przepraszam. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję panu radnemu. Bardzo 

proszę, chwileczkę. Pan, proszę pani Katarzyna, potem pan Kamil czy pan Lechu się też 

zgłasza? Dobrze i pan Aniszewski.” 

 

Radna Katarzyna Tadeusiak – „Może ja tylko odnośnie tej drogi. To tak naprawdę zależy, 

z której strony stoimy, tak. Ja stoję z tej strony, jeżdżę tą drogą codziennie, kilka razy dziennie. 

Tam są dziury, nigdy nikt nie pamięta o tym. Wielokrotnie był przy tamtym Burmistrzu, 

też prosiliśmy o drogę, wrzucaliśmy w budżet, nigdy to nam nie wyszło, nic się z tym nie działo, 

ciągle ta droga jest dziurawa. Prosiliśmy nawet, gdyby tylko udało się tą drogę zaleszować, 

kamieniem, zrywany jest asfalt wystarczy tego asfaltu, nie wiem czy kamieniem, 

czy czymkolwiek, zaleszować, żeby te dziury się nie robiły, nikt się tym nigdy 

nie zainteresował. Od czasu do czasu przejedzie jakiś spych, troszeczkę porówna te drogi, 

no wiadomo deszcz pada, drogi, dziury się robią od nowa. I tam może Pan, panie Hubercie tam 

nie jeździ, bo Pan może gdzieś, no właśnie i ta droga rzeczywiście jest dziurawa od wielu, wielu 

lat. Ja tam mieszkam, trochę dłużej jak Pan, więc ja tak naprawdę może bym nie wystąpiła 

o tą drogę tylko, może teraz się to nagrywa i pan Burmistrz może będzie troszeczkę 

zniesmaczony, ale muszę to powiedzieć, bo pan Burmistrz mi powiedział, dlaczego nie 

przyszłaś do mnie sama, a nie wysyłasz jakiegoś pajaca.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę wyłączyć pani Katarzyno.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Takich rzeczy pewnie rzeczywiście się nie 

powinno mówić, bo powiem tak, nie powiem z imienia i nazwiska, bo ten pajac przyszedł 

zaproponować mi, zrób tą drogę, a będziesz miał spokój w radzie, a ja powiedziałem, że ja się 
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nie sprzedaję. Proszę Pani, dlatego, gdyby Pani zawnioskowała o wylesiowanie tej drogi, 

mieliśmy tyle destruktu z ronda, wystarczyło go przewieźć. Przewieźliśmy go dla działek, 

bo nie mieliśmy co z nim zrobić, tylko trzeba ze sobą rozmawiać, trzeba ze sobą rozmawiać, 

a nie jakieś fantazje tutaj wrzucać. Ja tą mapkę pokazałem też, tak naprawdę do drogi Małszyce 

można dojechać z Armii Krajowej, można ominąć tą drogę. Czyli kosztem 700 tysięcy, 

a pewnie inwestycja będzie kosztowała około półtora miliona, albo lepiej chcemy sobie 

po prostu poprawić komfort na chwilę. Poczekajmy chwilę może pojawią się środki 

zewnętrzne, zróbmy dokumentację, zawnioskujmy. Uważam, że Matejki i Włada są bardziej 

istotnymi drogami, częściej uczęszczanymi i więcej ludzi tam mieszka. Tutaj tą mapkę 

wydrukowałem, tu nie ma gruntów mieszkalnych. Jest 10 Pułku Piechoty, do którego będzie 

można dojechać od Matejki. Myśmy tam już zrobili infrastrukturę i też będziemy projektować 

drogi, tam, póki co jest mieszkaniówka, resztę to jest przemysł, do którego można dojechać 

od ulicy Małszyckiej i przemysłowe ciężkie samochody będą jeździć Armii Krajowej i będą 

w ulicę Małszyce wjeżdżać, bo tutaj nie będą mieli dopuszczenia do takiego ruchu, bo drogę 

do 3,5 tony zupełnie inaczej się buduje niż drogę 30 tonową i te ograniczenia tonażowe będą 

więc ja naprawdę o nic innego nie apeluje tylko rozsądek. I powiedziałem Pani prawdę 

i powiem to jeszcze raz, gdyby Pani do mnie przyszła i powiedziała, że trzeba popracować nad 

tą drogą, zresztą ja i tak to zrobiłem, bo pieniądze na dokumentację znalazły się w budżecie, 

natomiast nie dam się szantażować nikomu, właśnie takim pajacom. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę pani radna, proszę.” 

 

Radna Katarzyna Tadeusiak – „Ja też, nie będziemy wyciągać wszystkiego, bo to jest już nie 

ten czas i to co pan Burmistrz powiedział, ma Pan rację, ale ja też się nie dam szantażować.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję, pan radny Krajewski 

ad vocem.” 

 

Radny Hubert Krajewski – „Tak, Pani radna ja, też się składa tak, że po prostu mieszkam 

w tym rejonie i bardzo często przejeżdżam tą drogą i ta droga nie jest w takim najgorszym 

stanie. Są dużo gorsze drogi, tak jak pan Burmistrz wspomniał Jana Matejki, Włada. 

Mieszkańcy tutaj cały czas apelują o to, żeby coś się stało. Nawet nie wiem, czy Pani 

zauważyła, pewnie zauważyła Pani, bo przecież przegląda Pani również w internetach, ludzie 

ostatnio pytają publicznie, po prostu co się będzie działo z Włada, bo cały czas jest na zasadzie 

takiej, że jest tylko dosypywana, boże, tym, czym jest dosypywana, no tłuczniem, tłuczniem, 

tłuczniem jest zasypywana, jest zasypywana tłuczniem, ale ten tłuczeń niestety na długo nie 

starcza. Dlatego też tam trzeba coś zrobić z tą drogą i myślę, że to jest pierwszorzędna 

inwestycja, jeśli chodzi o jakiekolwiek wydatki większe, bo ta, tutaj droga, no z całym 

szacunkiem, ale to, że Pani jeździ, no ok tylko, że tam nikt nie mieszka. To jest droga, tylko 

taka można by powiedzieć polna, do tej pory nic tam się nie działo i na chwilę obecną nic się 

nie dzieje. Na Włada buduje się blok i mieszkają już mieszkańcy i mieszkają również domki 

jednorodzinne i między innymi tutaj popieram stanowisko pana Burmistrza więc to co tutaj 

Pani zawnioskowała, to jest tylko Pani widzi mi się, żeby pani się komfortowo przejeżdżało, 

nie wiem czy samochodem czy rowerem, bo inaczej tego nie można zrozumieć.” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pani radna ad vocem.” 

 

Radna Katarzyna Tadeusiak – „To ja tylko i zakończę na tym dyskusję, bo widzę, że nie ma 

sensu. To nie jest moje widzimisię, to jest widzimisię wszystkich mieszkańców, a nie tylko 

mieszkańcy tamtą drogą jeżdżą. Jakby Pan to częściej, widział, jeździł to by Pan widział tak 

naprawdę kto tam jeździ, także wie Pan, no nie unośmy się, bo nie ma sensu. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pan Kamil, bardzo proszę.” 

 

Radny Kamil Górski – „To ja może merytorycznie bez osobistych wycieczek, bo obserwuję 

tą piaskownicę już od 9 miesięcy, powoli mi się tu nudzi przyznam szczerze. Jest to punkt, 

który też niestety mnie osobiście dotyka i o którym mówiłem przy dyskusji na temat budżetu. 

No bo w mojej wizji rzeczywiście, tu już chyba nie wiem, czy pan Burmistrz wspominał rynek 

jest po prostu rynkiem, a nie parkingiem, jest miejscem, do którego przyjeżdżają turyści, 

na którym mamy rozstawione, na którym mamy rozstawione ogródki gastronomiczne, 

no a tutaj tak naprawdę wyrzucamy ten projekt do kosza, tak i nawet jeżeli pojawią się te środki, 

o których mowa, no to znowu nie będziemy gotowi. Ja myślę, że ten rynek, my go powinniśmy 

zrewitalizować bez względu na to czy te środki pozyskamy na ten, na ten schron czy nie 

i powinniśmy rzeczywiście jakby zagospodarować w ten sposób, że te samochody 

wyprowadzić i przy tej okazji termomodernizacja tych budynków myślę, że też by nam 

znacznie ułatwiła przejście z parkingu, który mamy za ratuszem na Stary Rynek, mógłby być 

on zdecydowanie atrakcyjniejszy, no a nie świecić brudem, tak jak do tej pory, także dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję, ale nie, nie 

chwileczkę, bo pan Lech Aniszewski, proszę panie Lechu.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Ja słowem komentarza przeczytam Państwu, chyba dwa tylko 

punkty z programu Komitetu Łączy nas Łowicz. Rewitalizacja kompleksu Nowy Rynek, ulica 

Zduńska, Stary Rynek. Przepraszam, trzy przeczytam. Urząd, poprawa warunków pracy 

w urzędzie i jego stałe unowocześnianie więc bardzo fantastycznie drodzy Państwo 

unowocześniacie, poprawiacie warunki.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panowie, Panowie ja udzielę głosu. 

Teraz głos zabiera pan Lech Aniszewski.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Jeszcze jest punkcik odnośnie rewitalizacji parku Błonie, także 

wszystko co mieliście w programie, to zdejmujecie właśnie z tego drodzy Państwo pieniążki, 

gratuluję bardzo serdecznie.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję, pan Michał 

Zieliński. Panie Robercie, pan Michał, Pana zapisuje kolejnego, proszę bardzo.” 
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Radny Michał Zieliński – „Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Tutaj padły pewne słowa, 

że mamy zobowiązania wobec umów wywłaszczeniowych, umów z artystami. Ja panie 

Burmistrzu bardzo proszę o przedstawienie tych umów, tak byśmy mogli się zapoznać, 

żebyśmy faktycznie no, nie wylali dzieci z kąpielą, jak to pan Robert zawsze mówi więc ja 

poproszę o te dokumenty niech Pan mi powie na kiedy może Pan mi, nam je, radnym je 

przedstawić, żebyśmy mogli ewentualnie przeanalizować jak najszybciej.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję, panie Michale, 

ale jesteśmy przy drugim wniosku, także tutaj ewentualnie Pan powtórzy pytanie później. Pan 

Robert Wójcik.” 

 

Radny Robert Wójcik – „No i właśnie dyskusja w drugim punkcie, a już przeleciane ileś tam 

punktów do przodu, no tak, tak się słucha tych wypowiedzi. Panie Kamilu ja mam do Pana 

prośbę, no niech Pan nie ocenia innych radnych, bo robi z siebie Pan jakiegoś, no nie wiem 

przynajmniej profesora, że Pan merytorycznie. My mówimy o tym, przecież mówimy o tym, 

że tu będą ogromne pieniądze i tak dalej, że to wyrzucone do kosza, że przy 10 tysiącach 

to faktycznie na landrynki, żeby Burmistrz mógł te landrynki rozdać, wie Pan mówię, jak jest. 

Mówi Pan też, że jedna drugiej stronie, no widzi Pan co się dzieje, mówią o współpracy, 

no gdzie tutaj chociaż jest palec do współpracy wyciągnięty. Padają argumenty, trudno 

odmówić Burmistrzowi merytorycznych argumentów, mówimy o niektórych rzeczach 

kilkukrotnie, że nie można działać w ten sposób, ale to jakby walił grochem o ścianę. Niestety 

nie docierają żadne argumenty, kompletnie. No i jak będzie wyglądał budżet, jak będzie 

wyglądał budżet, że tu, gdzie mogliśmy dostać dofinansowanie, mogły być pieniądze 

to wywalamy te inwestycje do kosza, wprowadzamy te, które nie będą wykonane. To jest 

uniemożliwienie Burmistrzowi nawet realizacji tego chorego budżetu. Wie Pan co będzie 

później, a no będzie, Pan tego nie zrealizował, Pan tego, my to wiemy, że zostawiony tylko 

10 tysięcy, ale to będzie szło w eter. Pan tego nie zrobił, tego nie zrobił i ciągle Burmistrz 

będzie musiał tłumaczyć, że nie jest wielbłądem. No przepraszam, jeśli argumenty 

o zaleceniach pokontrolnych i zagrożeniach zamknięcia tych budynków nie docierają, 

no to przepraszam, co ma więcej dotrzeć. No możemy, możemy faktycznie się nic nie odzywać, 

ale uważam, że to jest chyba najgorsze co możemy zrobić. Musimy o tym po prostu mówić. 

Tak, no tak Burmistrz Kaliński chciał to robić latami, też początkowo było takie, że a to jeszcze 

za wcześnie, poczekajmy i tak dalej, ale doszliśmy już do takiej sytuacji, że straż czy sanepid 

za moment przyjdzie i zamkną te budynki.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Tak bardzo proszę.” 

 

Radny Kamil Górski – „Panie Robercie jesteśmy w punkcie drugim, tak no i Pan wygłosił 

tutaj swoją wypowiedź, gdzie jedno zdanie było na temat, jedno zdanie. Powiedział Pan 

o termomodernizacji Starego Rynku, wie Pan o co mi chodzi, wie Pan o co mi chodzi? Od 16:30 

debatujemy w tym samym punkcie, 7 godzin zaraz będzie i Pan 500 razy powtórzył, 

że o pumptracku i Pana koledzy też. Jaki to ma sens niech mi Pan powie? Jaki to ma sens? 

Nie widzę w tym sensu żadnego. My skupmy się na konkretach, które w danej chwili 

omawiamy. Wy skupiacie się na czymś innym. Oczywiście mówicie o tym, ja nie przeczę, 
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że nie, tylko przy okazji walicie w drugą stronę, zarówno jedna jak i druga. Tu nie ma 

merytoryki i najmocniej przepraszam, bo Pana akurat pochwaliłem, że Pana wystąpienie było 

merytoryczne w kwestii budżetu, to musi mi Pan przyznać, chyba nie. No właśnie, także mi 

tylko o to chodzi. Nasze sesje mogłyby być kończone, w mojej opinii w ciągu trzech, czterech 

godzin, gdyby nie Wasze wzajemne prztyczki w nos. Dziękuję.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Nie, absolutnie Pani Przewodnicząca, bo to nie zgodzę się z tym nie 

zgodzę się z tym absolutnie, żeby trwały trzy godziny musi być wola dwóch stron, widzi Pan, 

że nie ma żadnej. Pańskie argumenty też są wywalane do kosza i te merytoryczne, o których 

Pan mówi, wywalane do kosza i to naprawdę Pana nie denerwuje trochę, ale zobaczymy, jak 

będą dalsze głosowania, jestem w stanie przewidzieć. Musimy o tym mówić, musimy o tym 

mówić, przypominać o tym pumptracku, bo wie Pan nie ja powiedziałem, że jestem za budową 

pumptracka, bo ja byłem od początku, ja tylko pokazuję hipokryzję i od tego też tu jestem 

radnym.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę bardzo, przepraszam, bo tutaj 

ad vocem pan Kamil, później pan dostanie głos, panie Lechu.” 

 

Radny Kamil Górski – „Naprawdę już ostatnie słowo. Przecież przed chwilą wyraziłem swoje 

zdanie na temat tego punktu i wyraziłem swoje niezadowolenie. To nie rozumiem o co Pan 

mnie pyta w tej chwili. Czy Panu to nie przeszkadza, powiedziałem, że mi to przeszkadza, 

wyraźnie to powiedziałem i wyraźnie to podkreśliłem, tymczasem Wy mówicie Wam to 

przeszkadza po 500 razy, na tym samym punkcie, no. To będziemy siedzieć tu po 24 godziny, 

no.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pan Lech, proszę.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Panie Kamilu, Pan tak naprawdę zajmuje ten głos swój po to, żeby 

ocenić jedną czy drugą stronę. Ja chciałbym, żeby Pan częściej się zgłaszał do dyskusji i te 

swoje obawy, że tak powiem bardziej kompleksowo wyjaśniał i tak dalej, a ja będę się tu 

zgłaszał i będę to przypominał o pumptracku i o jeszcze innych sytuacjach po to, żeby nasi 

mieszkańcy o tym usłyszeli Panie radny. Czego tutaj nie powiemy, to być może czasem nawet 

nie trafi do mieszkańców, to co zostanie tu nie powiedziane to nie trafi nigdzie czasem więc 

żeby mieszkańcy mieli pełną świadomość jak wygląda sytuacja, w jaki sposób przebiegają 

głosowania, co się traci, co się pogrzebie, na czym zyskają, a na czym stracą to musimy 

to mówić głośno, a czasem nawet wielokrotnie, tak. Mam nadzieję, że Pan zrozumiał. 

Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę pan Kamil. Panie Kamilu, 

pan Burmistrz, a później Panu udzielę głosu, dobrze, bo nie widziałam, że pan Burmistrz się 

zgłasza.” 
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Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Pani Przewodnicząca, bo myślę, że wszystkim 

doskwiera już, tak jakby długość tej sesji. Po tej dyskusji, głosowaniu nad tym punktem 

poprosiłbym o 5 minut przerwy, dobrze?” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Rozumiem, dobrze. Państwo 

wyrażają zgodę, robimy przerwy 5 minut po tym drugim wniosku? Tak, tak ja panu Kamilowi 

udzielę głosu, tylko proszę, żebyśmy właśnie się zdyscyplinowali z przerwą, no bo też bym 

chciała, żebyśmy dziś skończyli sesję. Panie Kamilu proszę.” 

 

Radny Kamil Górski – „Panie Lechu, ja Panu nie odbieram prawa do głosu, dla mnie może 

Pan i mówić tysiąc razy, no, tylko że dla mnie to jest naprawdę, no słabo ocenia Pan inteligencję 

wyborców, skoro mówi, myśli Pan, że musi po 500 razy im powtarzać to samo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję, proszę Państwo ogłaszam 

przerwę 5 minut. Przepraszam, głosujemy wniosek. Dobrze, przepraszam najmocniej, 

głosujemy wniosek numer 2.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie wniosku nr 2.  

 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „przeciw”. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „przeciw”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „przeciw”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „przeciw”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „przeciw”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „przeciw”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „przeciw”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 

19. Radny Robert Wójcik głosował „przeciw”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „przeciw”. 

 

11 „za”, 9 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 



105 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że wniosek nr 2 został 

przyjęty większością głosów. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek ogłosiła przerwę. 

 

Przerwa od godziny 22:09 do godziny 22:19. 

Po przerwie. 

 

Ad. 9.3.3 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa kontynuujemy 

obrady. Bardzo proszę o zajęcie miejsc, bardzo proszę. Jesteśmy w tej chwili przy wniosku 

numer 3. Po proszę wnioskodawcę o odczytanie wniosku.” 

 

Radny Bogdan Kostrzewa – „Przed odczytaniem to chciałbym powiedzieć Państwu tak. 

Pumptrack, pumptrack, pumptrack, pumptrack w nieskończoność. Trzeba było, sami 

doprowadziliście do tego, że jest taka wojna w tej chwili. Trzeba było nie puszczać to w obieg, 

bo chcieliście, żeby media się dowiedziały, społeczeństwo, puściliście i teraz jest wojna. Trzeba 

było przyjść, o jakiś tam projektach, opisanych umowach, Burmistrz też mógł rozmawiać, 

powiedzieć, że podpisane umowy mamy i tak i takie, trzeba było to przedyskutować i byśmy 

zupełnie w innej atmosferze teraz działali. Czytam wniosek trzeci. Zwiększenie wydatków 

inwestycyjnych poprzez utworzenie nowego zadania inwestycyjnego w dziale 600, rozdział 

60016 – Drogi publiczne gminne, Koncepcja utwardzenia terenu na potrzeby miejsc 

postojowych u zbiegu ulic Plac Przyrynek, Świętojańskiej, Bonifraterskiej, kwota 10 tysięcy 

złotych. Uzasadnienie, w okolicy jest ograniczona ilość miejsc parkingowych, z którego mogą 

skorzystać osoby uczęszczające i pracujące w okolicy. Zgodnie z planem zagospodarowania 

przestrzennego planowana jest budowa drogi, natomiast brak jest miejsc postojowych. Dlatego 

istotne jest zaplanowanie dodatkowego utwardzonego miejsca postojowego, z którego mogą 

korzystać mieszkańcy. Wykonanie koncepcji jest zasadne. Zmniejszenie wydatków 

inwestycyjnych w dziale 700, rozdział 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami, 

wykonanie wiaty śmietnikowej przy ulicy Kaliskiej 6, w kwocie 10 000 zł. Dziękuję.” 

(wniosek nr 3 stanowi załącznik) 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję. Pan Burmistrz 

zabiera głos.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Wniosek numer 3. Ja też o tym mówiłem, to jest 

niemożliwe do wykonania na tym etapie. Jak będziemy robić projekt drogi to na pewno 

zabezpieczymy odpowiednią ilość miejsc parkingowych. Na dzień dzisiejszy plan 

zagospodarowania nie przewiduje tam miejsc parkingowych i to Pan powiedział więc nie ma 

możliwości ponoszenia wydatków na ten cel, bo to będzie się wiązało z dyscypliną. Jeśli już to 

zmienimy plan zagospodarowania, wstawmy tam miejsca parkingowe i wtedy parking 

będziemy mogli spokojnie projektować zgodnie z prawem. Natomiast na dzień dzisiejszy tego 

zrobić nie możemy. Dziękuję bardzo.” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Czy Zgłaszają się 

Panowie radni? Nie widzę. Głosujemy wniosek numer 3.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie wniosku nr 3.  

 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „przeciw”. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „przeciw”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „przeciw”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „przeciw”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „przeciw”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „przeciw”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „przeciw”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski głosował „za”. 

19. Radny Robert Wójcik głosował „przeciw”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „przeciw”. 

 

12 „za”, 9 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że wniosek nr 3 został 

przyjęty większością głosów. 

 

Radny Lech Aniszewski – „Gratuluję. Państwo zagłosowaliście za wnioskiem, który jest 

przeciwny prawu.  Barwo, odpowiedzialność radnego, obowiązek. Gratuluję.” 

 

Ad. 9.3.4 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa wniosek numer 4. 

Również proszę o zabranie głosu wnioskodawcę.” 

 

Radny Bogdan Kostrzewa – „Czytam wniosek numer 4. Zwiększenie wydatków 

inwestycyjnych poprzez utworzenie nowego zadania inwestycyjnego w dziale 600, rozdział 

60016 – Drogi publiczne gminne, Odtworzenie nakładki asfaltowej na ulicy Piaskowej wraz 

z poprawą chodnika, w kwocie 30 000 zł. Uzasadnienie, w 2018 roku rozpoczęto budowę 
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separatorów na sieci kanalizacyjnej deszczowej w ulicy Piaskowej, którą zakończono 

w styczniu 2019 roku. Po realizacji inwestycji odtworzono jezdnie z kostki brukowej. 

Aktualnie jest to jedna z głównych komunikacyjnych ulic wjazdowych i wyjazdowych z miasta. 

Po ustabilizowaniu gruntu miała zostać odtworzona nakładka asfaltowa jezdni wraz z poprawą 

chodnika przy posesjach bezpośrednio przylegających. Aktualnie jezdnia jest nierówna, 

niebezpieczna, po opadach deszczu przejeżdżające pojazdy ochlapują posesje, przechodniów 

w tym w szczególności uczniów, którzy uczęszczają do Szkoły Podstawowej nr 2 i Przedszkola 

nr 7. Jej wykonanie zasadne. Zmniejszenie wydatków inwestycyjnych w dziale 700, rozdział 

70005 gospodarka gruntami nieruchomościami, wykonanie wiaty śmietnikowej przy ulicy 

Kaliskiej 6, w kwocie 30 000 zł. Dziękuję.” 

(wniosek nr 4 stanowi załącznik) 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pan Burmistrz, bardzo proszę.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Dziękuję bardzo. Znaczy ja tutaj też, jeśli chodzi 

o ten wniosek to też mówiłem o tym. Duże inwestycje tam toczą się w okolicach tego terenu 

i tam będzie transport ciężki jeździł i bez sensem jest robienie tej drogi w tym roku, żeby, żeby 

ją ktoś rozjeżdżał. To prawda, że tam były te separatory i ta kostka była nie bez powodu, 

bo te separatory osiadały i one dalej widać osiadają, bo robią się kolejne dziury po naprawach 

tej kostki więc, to jest kolejny argument za tym, żeby tego nie robić. Chodnik jest z obu stron, 

jeśli z jednej strony są jakieś uciążliwości, aczkolwiek można zawsze próbować drugą stroną 

przechodzić, natomiast tam jest potrzebna inwestycja dużo większa, bo samo zrobienie 

nakładki nie rozwiąże nam problemu komunikacyjnego i w tym celu zrobiło miasto wstępną 

koncepcję ronda. Tamten chodnik trzeba poprawić nie tylko od strony tutaj ulicy Piaskowej, 

ale też od strony Górek. On jest wąski, tam może poszerzenie też mostku by się przydało. 

Kolejna rzecz jest taka, że 30 000 zapewne nie wystarczy na realizację tej inwestycji więc 

uważam, że inwestycja też jest nie do zrealizowania na tym etapie, ale to Państwo decydujecie. 

Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję panu Burmistrzowi. 

Czy ktoś z Państwa radnych się zgłasza? Nie widzę. Bardzo proszę. Proszę bardzo pan Lech 

Aniszewski, pan Lech Aniszewski niech zabierze głos.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Tak, ja wielokrotnie apelowałem do pana Burmistrza Kalińskiego, 

żeby tą nakładkę wykonał, żeby to było zrealizowane, ale wtedy trafiała też do mnie 

ta argumentacja, że faktycznie to siadało, bo też wnioskowałem o poprawę tej kostki, to było 

wykonywane, nadal faktycznie tak się dzieje więc ja tu rozumiem stanowisko pana Burmistrza. 

Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję, głosujemy wniosek numer 

trzy. Cztery, przepraszam.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie wniosku nr 4.  
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1. Radny Lech Aniszewski głosował „przeciw”. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „przeciw”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „przeciw”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „przeciw”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „przeciw”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „przeciw”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „przeciw”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski głosował „za”. 

19. Radny Robert Wójcik głosował „przeciw”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „przeciw”. 

 

12 „za”, 9 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że wniosek nr 4 został 

przyjęty większością głosów. 

 

Ad. 9.3.5 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Proszę wnioskodawcę 

o odczytanie wniosku numer 5.” 

 

Radny Bogdan Kostrzewa – „Zwiększenie wydatków inwestycyjnych poprzez utworzenie 

nowego zadania inwestycyjnego w dziale 926, rozdział 92601, Obiekty sportowe, Opracowanie 

dokumentacji projektowej budowy lub rozbudowy basenu miejskiego z przeznaczeniem m. in.: 

pod basen rekreacyjny, brodzik dla dzieci, wanny z jacuzzi, przebieralni, w kwocie 100 000 zł. 

Uzasadnienie, od wielu lat mieszkańcy Łowicza mają ograniczony dostęp do korzystania 

z basenu wraz z dziećmi w różnym wieku. W związku z tym są zmuszeni dojeżdżać 

do ościennych miast takich jak Sochaczew, Kutno czy Łódź, aby wspólnie korzystać z takiej 

formy rekreacji. W związku z powyższym należy przygotować inwestycje polegającą 

na zaprojektowaniu nowej części basenu lub budowie nowego obiektu, co pozwoli na ubieganie 

się o ośrodki zewnętrzne oraz poprawi dostępność do tej formy aktywności sportowej 

i wypoczynkowej. Realizacja takiego projektu jest w pełni uzasadniona. Zmniejszeniu 

wydatków inwestycyjnych w dziale 926, rozdział 92604 Pozostała działalność, 
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Zagospodarowanie terenu parku Błonie – pumptrack, górka i plac zabaw, w kwocie 100 000 

złotych. Dziękuję.” 

(wniosek nr 5 stanowi załącznik) 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Proszę panie Burmistrzu.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Z prawdziwego zdarzenia basen to jest marzenie 

wszystkich mieszkańców i nikt tego kwestionował nie będzie. Wspominałem o tym, 

że przedłużyły się prace związane z odwiertem. Pewnie koło sierpnia będziemy mieć 

dokumentację, strategie wykorzystania wody geotermalnej, która będzie nam pokazywała jak 

będziemy mogli tą wodę g termalną zagospodarować, być może w przyszłości aquapark z wodą 

ciepłą z odwiertu będzie w Łowiczu. 100 tysięcy to jest za mała kwota na zaprojektowanie 

kompleksu basenowego. Ja uważam, że mieszkańcom należy się więcej, nie tylko basen, ale 

i kręgielnia, i strzelnica i takie rzeczy też powinny się w tym obiekcie znaleźć, nie ograniczajmy 

się. Natomiast w tym przypadku pewnie dokumentacja projektowa będzie kosztowała około 

pół miliona złotych, pamiętajmy, że dokumentacja projektowa, nadzory, one są uzależnione 

od wartości inwestycji. Tutaj mówimy o inwestycji wartej minimum 60 milionów, jeśli chodzi 

o same baseny. Jak dołożymy do tego strzelnicę to kolejne 2 miliony, jakąś kręgielnię kolejnych 

kilka milionów i to się mieszkańcom po prostu należy. 100 tysięcy to jest za mało więc, więc 

też nie pozwoli na zrealizowanie dokumentacji basenu z prawdziwego zdarzenia. Na dzień 

dzisiejszy trzeba by było się zastanowić, gdzie go ulokować, czy rzeczywiście to miejsce, które 

jest przy odwiercie, które jest niezagospodarowane nie bez powodu, które nie jest 

zagospodarowane, nie zaplanowaliśmy tam też centrum folkloru i kultury ludowej, nie bez 

powodu właśnie po to, żeby czekało tych czasów, kiedy będziemy mogli określić czy basen, 

czy jakiś kompleks tam będzie mógł się zlokalizować. Z pumptracku już zdjęliśmy tyle, że i tak 

już go nie powodujemy więc co do zdejmowania kosztów to nie będę się wypowiadał. 

Natomiast za 100 tysięcy żadnej dokumentacji, nie oszukujmy się i nie oszukujmy 

mieszkańców, za 100 tysięcy złotych dokumentacji nie przygotujemy. Myślę, że powinniście 

Państwo zwiększyć ten wniosek do około pół miliona. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję panu Burmistrzowi. Czy 

ktoś z Państwa chce zabrać głos? Proszę bardzo, pani radna Dorota Chylińska.” 

 

Radna Dorota Chylińska – „Dziękuję. Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, 

Panie Burmistrzu, bo padła data, której ja wcześniej nie słyszałam, że będziemy mieli wyniki 

badań wód geotermalnych w czerwcu? W sierpniu? A ja słyszałam o marcu. Czy mogłabym 

poprosić o informację. Dziękuję.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Tak, informowaliśmy o tym, że wykonawca miał 

problem na etapie rozwiercania odwiertu, bo zniszczyło mu się to wiertło. To są maszyny 

specjalistyczne. Pod koniec grudnia wystąpili do nas o przedłużenie terminu. Oni wystąpili 

o 8 miesięcy, myśmy oczywiście, musimy skonsultować jakiekolwiek przesunięcie terminów i 

płatności z Narodowym Funduszem. Narodowy Fundusz wyraził zgodę na przesunięcie, tak 

jakby tych badań odwiertowych do końca czerwca, a na dokumentację będzie potrzeba około 
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3 miesięcy więc tutaj mówimy o sierpniu, sierpniu, nawet wrześniu więc trochę ten termin się 

przesunął. Mówiłem o tym i też prasa o tym pisała już, że, że po prostu te prace się przedłużają. 

Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Nie widzę, nikt z Państwa 

radnych się nie zgłasza.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie wniosku nr 5.  

 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „przeciw”. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „przeciw”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „przeciw”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „przeciw”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „przeciw”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „przeciw”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „przeciw”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski głosował „za”. 

19. Radny Robert Wójcik głosował „przeciw”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „przeciw”. 

 

12 „za”, 9 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że wniosek nr 5 został 

przyjęty większością głosów. 

 

Ad. 9.3.6 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę wnioskodawcę 

o przedstawienie wniosku numer 6.” 

 

Radny Bogdan Kostrzewa – „Zwiększenie wydatków inwestycyjnych poprzez utworzenie 

nowego zadania inwestycyjnego w dziale 600, rozdział 60016 Drogi publiczne gminne, 

Utworzenie przejścia dla pieszych przy ulicy Mickiewicza na wysokości skweru Ofiar 
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Katastrofy Smoleńskiej, w kwocie 10 000 zł. Uzasadnienie, celem realizacji projektu jest 

poprawa bezpieczeństwa, ułatwienie dostępu do placu zabaw w szczególności dla osób 

z wózkami, rowerami od strony ulicy Słowackiego, skweru Ofiar Katastrofy Smoleńskiej. 

Aktualnie dostęp do placu zabaw jest możliwy od strony ulicy Żabiej. Jego wykonanie jest 

zasadne. Zmniejszeniu wydatków inwestycyjnych w dziale 700, rozdział 70005 Gospodarka 

gruntami i nieruchomościami, Wykonanie wiaty śmietankowej przy ulicy Kaliskiej 6, w kwocie 

10 000 zł. Dziękuję.” 

(wniosek nr 6 stanowi załącznik) 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Czy pan Burmistrz 

zabiera głos? Proszę bardzo.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Tak, oczywiście. Tutaj też uważam, 

że inwestycja jest niedoszacowana. Próbujemy markować ruchy, że coś zrobimy, ale zdajemy 

sobie sprawę z tego, że nie zrobimy za dużo. Może na samo wymalowanie pasów bez zmiany 

krawężników i kostki pieniędzy wystarczy. Nie mówiąc już o doświetleniu tego przejścia dla 

pieszych, dlatego też rozmawialiśmy, rozmawiałem z Państwem na ten temat, że w ramach tego 

większego projektu, w którym zabezpieczyliśmy w autopoprawce większą kwotę środków 

na place zabaw powinna być modernizacja placu zabaw przy Mickiewicza wraz z ciągami 

komunikacyjnymi. Taki wniosek był kiedyś złożony do budżetu obywatelskiego przez 

mieszkańców osiedla Dąbrowskiego, natomiast na tamtym etapie nie został wybrany. 

Oczywiście potrzeba jest, tym bardziej, że mamy trochę środków, 87 tysięcy o ile dobrze 

pamiętam, zgodnie z Państwa wnioskiem na ten plac zabaw. Natomiast myślę, że on na niewiele 

wystarczy, te 87 tysięcy i te 10 tysięcy też na niewiele wystarczy. Co do wiaty, no nie chcecie 

Państwo, żeby były wiaty śmietnikowe w Łowiczu więc niech się śmieci walają ku radości 

mieszkańców. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję panu Burmistrzowi. Jako 

pierwszy zgłaszał się pan Maciej Pochwała, później pan Lech Aniszewski.” 

 

Radny Maciej Pochwała – „Dziękuję bardzo. Teraz właśnie sprawdziłem, bo przyszło mi to 

do głowy, odległość minimalna między przejściami dla pieszych w terenie zabudowym to 

100 metrów. Według Google Maps to jest 88 metrów, ktoś z Państwa sprawdzał może?” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pan Lech Aniszewski, proszę.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Słowem komentarza powiem tylko tyle, że może jako tako 

te przejście może jest faktycznie tam potrzebne, ale faktycznie trzeba byłoby sprawdzić 

czy parametry, że tak powiem, przepisy umożliwią lokalizację tego przejścia w tym miejscu, 

ale przypomnę, że gdzieś to było powiedziane chyba, przy jakimś wniosku o przejście 

dla pieszych, że Rada Bezpieczeństwa, Komisja, przepraszam Bezpieczeństwa nie wiem czy 

nakazuje, czy rekomenduje budowanie przejść dla pieszych razem z oświetleniem więc koszt 

takiego przejścia to pewnie, gdzieś koło 40 do 50 tysięcy złotych więc tutaj wartość inwestycji 

również jest niedoszacowana więc tak naprawdę też nie do wykonania. Dziękuję.” 
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Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Może tu jeszcze w kwestii uzupełnienia, 

absolutnie, jakby tutaj deklaruję, że zrobimy te bezkosztowe sprawy, tak naprawdę, 

czyli wystąpimy czy ta lokalizacja będzie zaakceptowana przez Komisję, pewnie tak, 

bo uzasadnienie jest natomiast to przejście powinno być pociągnięte do ulicy Żabiej 

i od Mickiewicza kolejne więc cały kompleks postaramy się zaplanować. Natomiast 10 000 nie 

wystarczy pewnie na projekty tych przejść i zagospodarowania tego terenu, może na jakąś 

wstępną koncepcję bez szacowania kosztów, tak, dlatego myślałem to zrealizować w większym 

projekcie właśnie połączonym z placem zabaw, no ale Państwa woli nie ma w tym temacie więc  

ostatecznie mówię, pewnie przy malowaniu pasów, jeśli będziemy mieć pozytywną opinię 

wymalujemy tam po prostu pasy i przejście dla pieszych będzie zorganizowane, a potem pewnie 

będą kolejne wnioski właśnie o doświetlenie, o likwidację barier architektonicznych i tak dalej 

i tak dalej. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję panu 

Burmistrzowi. Czy ktoś z Państwa radnych chce zabrać głos do wniosku nr 6? Nie widzę. 

Głosujemy wniosek numer 6.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie wniosku nr 6.  

 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „przeciw”. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „przeciw”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „przeciw”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „przeciw”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „przeciw”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „przeciw”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „przeciw”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski głosował „za”. 

19. Radny Robert Wójcik głosował „przeciw”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „przeciw”. 

 

12 „za”, 9 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że wniosek nr 6 został 

przyjęty większością głosów. 

 

Ad. 9.3.7 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Poproszę wnioskodawcę 

o odczytanie wniosku nr 7.” 

 

Radny Bogdan Kostrzewa – „Zwiększenie wydatków inwestycyjnych poprzez utworzenie 

nowego zadania inwestycyjnego w dziale 801, rozdział 80104 Przedszkola, Dokumentacja 

projektowa żłobka i przedszkola przy ul. Miodowej, w kwocie 200 000 zł. Uzasadnienie, 

w mieście Łowicz brakuje wystarczającej ilości miejsc żłobkowych. Ponadto Przedszkole nr 7 

od wielu lat nie było modernizowane, a jego dostępność jest ograniczona. W związku 

z pojawiającymi się możliwościami otrzymania dofinansowań na takie inwestycje budowlane, 

istotne jest posiadanie dokumentacji projektowej zakładającej budowę dodatkowych oddziałów 

i miejsc w żłobku oraz nowego budynku przedszkola, które docelowo powinno zastąpić 

aktualnie użytkowane. Miasto Łowicz posiada grunt przy ulicy Miodowej, który powinien 

docelowo zostać przeznaczony na ten cel. Wykonanie dokumentacji projektowej jest zasadne. 

Zmniejszenie wydatków inwestycyjnych w dziale 926, rozdział 92604 Pozostała działalność, 

Zagospodarowanie terenu Parku Błonie – pumptrack, górka i place zabaw. Dziękuję.” 

(wniosek nr 7 stanowi załącznik) 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Pan Burmistrz zabiera 

głos. Proszę bardzo.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Nie tylko ja, ale wielu radnych już się na ten 

temat wypowiadało. Sprawy trzeba prowadzić konsekwentnie i po kolei, tak naprawdę tutaj 

zaczynamy od drugiej strony, udając, że Państwo chcecie zrobić żłobek na Górkach 

wykilowaliście nam z autopoprawki dokumentację na żłobek przy ulicy Dmowskiego i pewnie 

ani jeden, ani drugi, dzięki Państwu nie powstanie. Za co mieszkańcy mogą Państwu 

podziękować, bo tutaj dokumentacji zlecić nie możemy z racji na uwarunkowania, o których 

mówiłem, a tam dokumentacji zlecić nie możemy, boście Państwo nie uznali tych środków 

w autopoprawce więc pod przykrywką czegoś dobrego, bo ja się z tym zgadzam i ja tutaj 

w latach 2014-18 byłem radnym i była już podejmowana próba, już nawet dogadaliśmy się 

z wszystkimi radnymi, z Burmistrzem Kalińskim, że wprowadzimy uchwałę, która zmieni plan 

zagospodarowania w taki sposób, że zostanie usunięty zapis o celach sakralnych. Siedząc tutaj 

na sali została zarządzona przerwa i w ostatniej chwili zdanie zostało radnych zmienione. 

Zawsze można to zdanie zmienić kolejny raz i można podjąć próbę przystąpienia do takiej 

zmiany planu zagospodarowania. Ja prosiłem o to, żeby w miarę możliwości ten, ta propozycja 

się nie pojawiała, bo ona będzie budzić negatywne emocje. Ja wiem, że mieszkańcy chcą 

zagospodarowania ulicy Miodowej, Państwo chcą, ja też chcę natomiast sprawa jest delikatna 

i powinna być załatwiona w taki sposób, o którym mówiliśmy, czyli najpierw rozmowa 

ze stroną kościelną o możliwych rozwiązaniach tego problemu, problemu tej działki, a dopiero 

potem podejmowanie działań. Państwo najpierw podjęliście działania i teraz nie wiem, czy jest 
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sens do rozmów jakichkolwiek przystępować, bo Państwo postawiliście kropkę nad i więc 

należy oczekiwać pewnie zmiany planu zagospodarowania dla tego terenu i, i tyle, bo co teraz 

mogę biskupowi powiedzieć, przepraszam. Nie wiem co powiedzieć, także dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję panu Burmistrzowi. 

Nie widzę, nikt z Państwa radnych się nie zgłasza. Bardzo proszę, pan Aniszewski.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Drodzy Państwo. Nikt z nas nie przeczy, że te przedszkole, 

przynajmniej ja tak sądzę, że, że nie jest niepotrzebne. Od wielu lat była mowa właśnie, tak jak 

pan Burmistrz tu wspomniał wcześniejszych latach, w 2015 roku panie Burmistrzu była 

ta zmiana planu zagospodarowania przestrzennego, gdzie te cele sakralne miały być 

wykreślone, ale nie zostały, bo tą historię tej działki bardzo dokładnie znam, nawet posiadam 

chyba wszystkie pisma od 2010 roku, które dotyczyły tej działki i faktycznie, co innego było 

mówione i co innego było robione i dzisiaj tak samo, co innego się robi, a co innego tak 

naprawdę będzie można zrobić, w zasadzie nic nie będzie można zrobić. Ja bym jednak 

poprosił, żeby Pan spróbował porozmawiać z biskupem i tyle. Ja jestem i ręką, i nogą każdą 

za tą przedszkolem, żeby tam powstało, bo faktycznie siódemka, do której też sam chodziłem 

nie spełnia żadnych obecnych standardów, ale te 200 tysięcy to są środki, które w tej chwili 

będą zamrożone, niewykorzystane, a które mogłyby pracować na rzecz mieszkańców naszego 

miasta więc w związku z tym ja nie będę ani przeciw, ani za, ja się wstrzymam przy tym 

projekcie, choć uważam, że te działania, które w tej chwili jest przez Państwa zrobione jest 

złym działaniem. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Pani Grażyna 

Wüstermann, proszę.” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Szanowna Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu, 

Państwo Radni. Już się wypowiadałam na ten temat, nie będzie się powtarzała. Też uważam, 

że to przedszkole ma naprawdę bardzo złe warunki i należałoby je wziąć i zmodernizować 

czy wybudować nowe. Tylko, tak jak już wspomnieli tutaj pan Lech i pan Burmistrz te środki 

będą zamrożone, ponieważ ten plac, który, o którym jest tutaj mowa, jest w tej chwili, jak gdyby 

w zawieszeniu, bo żadne rozmowy, ani żadne działania w tym kierunku, w tej chwili nie były 

realizowane więc myślę, że najpierw może podejmijmy kroki, żeby porozmawiać ze stroną 

kościelną, a później ewentualnie taki wniosek przegłosować i na pewno wszyscy będziemy za. 

Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję, nikt z Państwa się nie 

zgłasza. Głosujemy wniosek numer 7.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę panie Burmistrzu, bardzo 

proszę.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Ja jeszcze tak w kwestii uzupełnienia. My jeden 

projekt przedszkola już mamy, został stworzony, natomiast w międzyczasie, parę lat temu, 
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w międzyczasie został zmieniony plan zagospodarowania dla tego terenu, na którym został 

zaprojektowany i projekt trzeba zmienić. Z tego względu myśmy się dowiadywali, ile kosztuje 

aktualizacja tego projektu, jest droższa niż wykonanie nowego projektu więc też tworzenie 

dokumentacji na zapas, bo nam się wydaje, że kiedyś, też nie ma sensu, to tak w kwestii 

uzupełnienia. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo, ogłaszam wyniki 

wniosku numer 7.” 

 

1. Radny Lech Aniszewski „wstrzymał się” od głosu. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „przeciw”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „przeciw”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „przeciw”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „przeciw”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „przeciw”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „przeciw”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski głosował „za”. 

19. Radny Robert Wójcik głosował „przeciw”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „przeciw”. 

 

12 „za”, 8 „przeciw”, 1 „wstrzymujący” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że wniosek nr 7 został 

przyjęty większością głosów. 

 

Ad. 9.3.8 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo proszę wnioskodawcę 

o przedstawienie wniosku numer 8.” 

 

Radny Bogdan Kostrzewa – „Zwiększenie wydatków inwestycyjnych poprzez utworzenie 

nowego zadania inwestycyjnego w dziale 600, rozdział 60095 Dotacja celowa na pomoc 

finansową udzielaną między innymi, między jednostkami samorządu terytorialnego 

na dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych 
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z przeznaczeniem na Remont chodnika w ciągu ulicy Jana Pawła II od ulicy Ułańskiej 

do Tuszewskiej, w kwocie 90 000 zł. Uzasadnienie, radni zgłosili potrzebę remontu chodnika, 

z którego korzystają mieszkańcy chodząc do obiektów sakralnych, opieki zdrowotnej, szkół 

podstawowych, ponadpodstawowych oraz przedszkola. Jest to chodnik przy drodze 

powiatowej. Z informacji z Powiatowego Zarządu Dróg i Transportu wynika, że realizacja 

inwestycji będzie możliwa, przy ewentualnym partycypowaniu kosztów. Zatem istnieje 

potrzeba nawiązania porozumienia między JST celem realizacji inwestycji. Jego wykonanie 

jest zasadne. Zmniejszenie wydatków inwestycyjnych w dziale 700, rozdział 70007 

Gospodarowanie mieszkaniowym zasobem gminy, Budowa dwóch wiat śmietnikowych przy 

ulicy Krudowskiego, w kwocie 90 000 złotych. Dziękuję.” 

(wniosek nr 8 stanowi załącznik) 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo, pan Burmistrz 

zabiera głos? Proszę.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Tak, ja już o tym wspominałem, że no dobrze by 

było, żeby najpierw takie zadanie inwestycyjne się pojawiło po drugiej stronie i żebyśmy dostali 

wzór umowy, w jakiej części mamy dofinansować. Ja rozumiem, że takie zadanie się pojawi 

i pewnie powiat za chwilę będzie do nas wnioskował o te środki, też przygotując odpowiednią 

umowę. Ja takie mam pytanie do Państwa, jak Państwo sądzicie w jakiej części powinniśmy 

partycypować jako miasto? Czy powinniśmy zapłacić 100% kosztów, 50% kosztów tej 

inwestycji czy 30% kosztów? Jeśli mógłbym poznać Państwa opinię na ten temat, a szczególnie 

wnioskodawcy.” 

 

Radny Bogdan Kostrzewa – „A to jest temat do domówienia.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Można?” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo proszę pan Lech Aniszewski 

i później pani Grażyna.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Panie radny Bogdanie Kostrzewa to ja chciałem zapytać, skoro 

to jest temat do mówienia, to na jakiej podstawie Państwo wyliczyli tą kwotę, która ma być 

zabezpieczona na tą inwestycję?” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Ja mam jeszcze pytanie, bo jeśli…, mogę Pani 

Przewodnicząca?” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo proszę, proszę o ciszę.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „To też w kwestii uzupełnienia, bo ja chętnie bym 

ten problem omówił, bo jeśli mamy też zrobić chodnik, ten od szpitala do tej drogi, to może 

powiat będzie partycypował w naszej inwestycji, co? Tak, żeby było po równo. Przecież po tej, 

po tym chodniku też będzie powiat chodził. Wydaje mi się, że nasz fragment jest dłuższy niż 
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powiatowy i tutaj, żebyśmy byli partnerami też do tego. Dlatego panie radny ja chętnie omówię 

ten temat już, żeby potem nie było jakichś niedomówień, że coś, coś nie tak, czyli w jakiej 

części powiat w naszej inwestycji, a w jakiej części my w powiatowej. Jak Pan sądzi?” 

 

Radny Jacek Kaźmierski – „No to tutaj władze będą musiały się porozumieć w tym zakresie. 

Budżet, budżetowanie środków było po prostu pewną odległością i mnożnikiem przy tworzeniu 

chodników z kostki. Jakie proporcje i w jaki sposób dwa samorządy się porozumieją, no to jest 

temat, teraz będzie wtórny.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Znaczy uważam, że na tym etapie, kiedy 

planujemy wysokość dotacji to już jednak szczegóły powinny być dopięte. Z jednej strony ode 

mnie Państwo wymagacie 10 miejsca po przecinku, a z drugiej strony na tak proste pytanie, też 

nie pada odpowiedź z drugiej strony. Czyli ja rozumiem, że tu będą negocjacje i póki co to po 

prostu tak sobie wrzucamy kwotę do budżetu, żeby sobie była i ładnie wyglądała, a negocjacje 

będą później. Zazwyczaj to wygląda w drugą stronę, najpierw ustalamy potrzeby, ceny potem, 

wnioskujemy o wrzucenie do budżetu konkretnej kwoty, taką współpracę pomiędzy 

samorządami miasto Łowicz robiło, choćby w przypadku powodzi. Deklarowaliśmy, 

rozmawialiśmy z gminami, którym tą pomoc chcemy przyznać. Mieliśmy wzór umowy, na tym 

etapie już ustalania, bo pamiętacie Państwo Skarbnik mówił, że, że wtedy nawet Ministerstwo 

przygotowało już odpowiednią sztampę taką, żeby samorządy, które chcą wspierać inne 

samorządy, żeby była gotowa i żeby nie było wątpliwości w związku z tym. Ja też się 

zastanawiam, bo skoro to ma być remont chodnika, czy to jest zadanie inwestycyjne, bo remont, 

a inwestycja to są dwie różne rzeczy i też rozumiem, że tutaj Państwo wiecie, że to jest 

na pewno wydatek inwestycyjny.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję, pan Lech Aniszewski.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Tak, ja bym poprosił, tak, ja tylko powtórzę pytanie.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pani Grażynko, to jak już kolega 

zaczął mówić, to później Pani dam głos.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Panie Jacku Kostrzewa, przepraszam panie Bogdanie Kostrzewa, 

albo pan Jacku, bym poprosił o powtórzenie na jakiej podstawie Państwo tą kwotę 90 000 

wyliczyli, czy istnieje jakiś kosztorys remontu tego chodnika?” 

 

Radny Jacek Kaźmierski – „Kosztorys jakiś był robiony, nie pamiętam, teraz nie potrafię 

Panu wskazać.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Jakiś był, no.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panie Robercie, pani Grażyna czeka, 

Pan później.” 
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Radny Lech Aniszewski – „Tak, ale chciałem dowiedzieć się, skoro był to przez kogo był 

robiony ten kosztorys i czy możemy ten kosztorys otrzymać?” 

 

Radny Jacek Kaźmierski – „Myślę, że akurat co się tyczy kosztorysów, to była praca 

i rozmowa z osobami, które się zajmują przygotowaniem takich rzeczy. Była określona, teraz 

nie pamiętam dokładnie, oszacowanie oferty, ile za metr kwadratowy wykonania chodnika, 

nie pamiętam teraz jaka była odległość i na tej podstawie wyszedł taki wynik. Nie otrzyma Pan 

w tym momencie żadnej innej, kosztorysu ani oferty.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Pani radna Grażyna 

Wüstermann, proszę pani Grażyna zabiera głos.” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, Panie 

Burmistrzu, Szanowni Radni.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę pozwolić pani Grażynie 

mówić.” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Ja jestem zainteresowana, dawno już byłam 

zainteresowana, nawet złożyłam interpelację, jeśli chodzi o ten chodnik, który był zarośnięty 

w trzech czwartych przez zielsko i trawę. Ponadto płyty, które tam były położone i nadal są 

one, są w katastroficznym stanie, no i zwróciłam się, interpelacje tutaj, do starostwa. Starostwo 

długi, długi czas nie odpowiadało ani nic z tym w tej kwestii nie, nie robiło. Dopiero chyba, 

po jakimś półtora, dwóch miesiącach, a może nawet i więcej to zielsko zostało, powiedzmy, 

że częściowo usunięte. Fakt, oczywiście zgodzę się, że on jest w tragicznym stanie, tym 

bardziej, że tam do kościoła również tą drogą chodzą ludzie z osiedla Kostki, a to jest spore 

osiedle więc uważam, że starostwo powinno się tą drogą zająć, tym chodnikiem zająć. Zresztą 

nie tylko chodzi tutaj o chodnik, ale również o jezdnię, która jest, bo jezdnia też nie jest 

oczyszczana z zielska i na przykład, jeżeli są duże deszcze to tam stoi woda i chlapie, jeśli jadą 

samochody. I ja do budżetu również zgłosiłam, ale nie zostało to przyjęte, wniosek 

o naprawienie chodnika od szpitala w kierunku, właśnie do Jana Pawła II, bo ten chodnik raz, 

że się znajduje tylko po jednej stronie więc tutaj pan Burmistrz mnie częściowo uprzedził, 

proponując właśnie to, bo to samo przyszło mi do głowy, że jeżeli miasto miało 

by partycypować w chodniku, który podlega pod Starostwo, to dlaczego nie można by było 

zrobić, żeby odwrotna sytuacja była, żeby poprawić ten chodnik od szpitala w kierunku Jana 

Pawła II. Tam też nie jest długa, długa odległość, tym bardziej, że jest to bardzo wąski chodnik 

i tam, i też on jest bardzo wąski i tam chodzą również ludzie, między innymi ze szpitala, chorzy, 

którzy są wypisywani, albo do szpitala jak i również inni mieszkańcy. Dziękuję. Jestem za tym, 

żeby to zrobić, ale uważam, że jeżeli my, miasto ma współpracować ze starostwem 

i dofinansowywać remonty, czy jakieś inwestycje to dlaczego nie odwrotnie powinno być 

to zrobione.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję, pan radny Robert 

Wójcik.” 
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Radny Robert Wójcik – „Szanowni Państwo nic dodać, nic ująć. Jak padają merytoryczne 

Pytania, skąd ta kwota 90 tysięcy, jest powiedziane ilość metrów razy założenie metra kostki, 

czyli zakup kostki, zrobienie podbudowy, robocizna, założenie obrzeży. No to faktycznie ciśnie 

się na usta pytanie, no to te 90% to jaki to jest procent całości tej inwestycji, czy to jest 100% 

faktycznie. Nikt nie potrafi na to odpowiedzieć, no tak przygotowane wnioski. Panowie, 

wstydzilibyście się.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo. Nie widzę, nikt 

z Państwa się nie zgłasza. Bardzo proszę głosujemy wniosek numer 8.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie wniosku nr 8.  

 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „przeciw”. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „przeciw”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „przeciw”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „przeciw”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann „wstrzymała się” od głosu. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „przeciw”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „przeciw”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski głosował „za”. 

19. Radny Robert Wójcik głosował „przeciw”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „przeciw”. 

 

12 „za”, 8 „przeciw”, 1 „wstrzymujący” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że wniosek nr 8 został 

przyjęty większością głosów. 

 

Ad. 9.3.9 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo proszę.” 
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Olko – „Wniosek numer 9.” 

 

Radny Bogdan Kostrzewa – „Zwiększenie wydatków inwestycyjnych poprzez zwiększenie 

wartości zadania w dziale 754, rozdział 75412 Ochotnicze Straże Pożarne, Dotacja 

na termomodernizację budynku OSP w Łowiczu, kwota 100 tysięcy, z kwoty 100 000 do kwoty 

150 000. Uzasadnienie, powyższe zadanie jest realizowane przez Ochotniczą Straż Pożarną 

w Łowiczu, w związku ze rosnącymi kosztami materiałów i usług niezbędne jest zwiększenie 

wydatków. Jego wykonanie jest uzasadnione. Zmniejszenie wydatków inwestycyjnych 

w dziale 700, rozdział 70001 Zakłady gospodarki mieszkaniowej, Budowa wiaty 

samochodowej – budynek stolarni, w kwocie 50 000 zł. Dziękuję.” 

(wniosek nr 9 stanowi załącznik) 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Bardzo proszę pana 

Burmistrza. Proszę o wyłączenie.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni ja mam 

wrażenie, że nasze, Ci radni nie są radnymi miejskimi, bo są radnymi powiatowymi, albo 

radnymi organów zewnętrznych, które, których na siłę chcemy uszczęśliwić dając 

im odpowiedniej wysokości dotacji. Zadania gminy Miasto Łowicz są dokładnie określone 

w ustawie o samorządzie gminnym i oczywiście stosujemy dofinansowania, dokładamy 

pieniądze do Ochotniczych Straży Pożarnych, nie tylko do OSP, ale też do OSP-RW, 

zaplanowaliśmy też dotacje do Państwowej Straży Pożarnej, dokładamy pieniądze policji, 

natomiast zgodnie z ich wnioskami. Tutaj mam wrażenie, że zupełnie odwróciliśmy 

rzeczywistość. Znaleźliśmy się po drugiej stronie lustra i w zasadzie do miasta nie trzeba 

wnioskować, bo radni i tak wiedzą lepiej co komu jest potrzebne. Myśmy całkiem niedawno, 

na mój wniosek, który został sporządzony przez strażaków ochotników, których szanuję, 

do których mam wielki sentyment i wielkie podziękowania za to co robią, dlatego wspieramy 

ich bardzo mocno i oni nam też pomagają w różnych imprezach miejskich, ale przede 

wszystkim dbają o bezpieczeństwo nas, naszych rodzin, mieszkańców miasta Łowicza. Myśmy 

z wydatków inwestycyjnych 100 tysięcy złotych, które były przewidziane w zeszłym roku 

właśnie na termomodernizację, przekładaliśmy tą dotację na wydatki bieżące, ponieważ nie 

byli w stanie rozliczyć tej dotacji na termomodernizację. Na dzień dzisiejszy mamy wątpliwości 

czy też w całości uda się tą zeszłoroczną dotację rozliczyć czy ewentualnie będzie jakaś 

niewielka kwota zwrotu. Przeznaczone w budżecie było 100 tysięcy złotych dla strażaków. 

Ja nie widziałem wniosku kolejnego 50 tysięcy, natomiast być może do Państwa wpłynął, 

bo też na jakiej podstawie została oszacowana ta kwota, może potrzeby są 200 tysięcy, 300, 

może tą kwotę jeszcze zwiększyć. No i tak jesteśmy hojni, dostaną mniej niż szpital, trzeba 

by policji dorzucić może kolejne 300 tysięcy złotych. Pozdejmujmy wszystkie albo większość 

zadań inwestycyjnych z budżetu miasta Łowicza, które realizuje miasto Łowicz, a dajmy 

innym. Wtedy możemy zwolnić urzędników z pozyskiwania środków zewnętrznych, 

z realizacji inwestycji, bo przecież po co i tak zdejmujemy im jubileuszówki, i tak zdejmujemy 

im odprawy, zmniejszamy wydatki bieżące, zmniejszamy wydatki na jednostki kultury nasze, 

czyli na bibliotekę. Ja mam wrażenie, że naprawdę tutaj, temu szaleństwu nie ma końca więc 

cóż budowa wiaty nam jest niepotrzebna, ZGM-owi na wykonywanie zadań własnych, według 
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Państwa jest niepotrzebna. Kosze na śmieci mieszkańcom nie są potrzebne natomiast Państwo 

określacie potrzeby innych, co innym jest potrzebne, w tym przypadku Ochotniczej Straży 

Pożarnej. Wywaliliście z autopoprawki wniosek Państwowej Straży Pożarnej, który był 

uzasadniony, wskazywał cel 50 000 zł i trochę się dziwię, bo, bo co teraz odpowiemy, co teraz 

odpowiemy Państwowej Straży Pożarnej. Potraficie Państwo znajdować w budżecie środki 

magicznie więc ja wnioskuję o to, żeby może jednak dla Państwowej Straży Pożarnej też, 

żebyście Państwo przygotowali wniosek, znaleźli źródło finansowania, no i te 50 000 zł, żeby 

im dołożyć może jednak. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Zgłasza się ktoś z Państwa 

radnych? Nikt się nie zgłasza zatem głosujemy wniosek numer 9.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie wniosku nr 9.  

 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „przeciw”. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „przeciw”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „przeciw”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „przeciw”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „przeciw”.. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „przeciw”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „przeciw”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski głosował „za”. 

19. Radny Robert Wójcik głosował „przeciw”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „przeciw”. 

 

12 „za”, 9 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że wniosek nr 9 został 

przyjęty większością głosów. 
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Ad. 9.3.10 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo proszę o odczytanie wniosku 

numer 10.” 

 

Radny Bogdan Kostrzewa – „Dokonanie zmian w dziale 851, rozdział 85154 

Przeciwdziałanie alkoholizmowi, Modernizacja placów zabaw, w kwocie 167 000 złotych, 

w podziale na rozdział 85154 Modernizacja placów zabaw, Modernizacja placu zabaw 

na Osiedlu Starzyńskiego, w kwocie 87 000 złotych oraz rozdział 85154 Modernizacja placu 

zabaw przy ulicy Żabiej, wraz z utworzeniem wejścia od ulicy Mickiewicza, 80 000 zł. 

Dziękuję.” 

(wniosek nr 10 stanowi załącznik) 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo. Proszę pana 

Burmistrza.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Dziękuję. Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni 

to jest wniosek, który temu budżetowi robi najmniej krzywdy więc trudno go tu krytykować. 

Natomiast on też krzywdę robi wnioskodawcom, bo w przypadku, kiedy okaże się, że 

Mickiewicza trzeba będzie wydać 85 000 zł to nie zrealizujemy tej inwestycji więc czasami 

łatwiej mieć pieniądze w jednym punkcie, bardziej ogólnie podjęte, bo mamy większe pole 

manewru, ale to Państwo decydujecie. Podejrzewam, że ciężko będzie zrealizować i jedną 

inwestycję i drugą w takim zakresie, w którym Państwo sobie wymyślili, za te kwoty, które 

zostały tutaj określone. Ja o tym też wspominałem, że z tego punktu, z którego tak sukcesywnie 

zdejmujecie, czyli parku Błonie, pumptracku i placów zabaw, tam są środki też na place zabaw, 

które można było ewentualnie dorzucić. Natomiast one musiały się znajdować na dwóch 

różnych paragrafach z tego powodu, że ten, który teraz procedujemy to są środki z funduszu 

alkoholowego, a tamten nie są z funduszu alkoholowego więc nie mogą być w jednym 

paragrafie. Aczkolwiek tutaj śmiało mogę powiedzieć. że to jest wniosek. który krzywdy 

budżetowi robi najmniejszą. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Jako pierwszy zgłaszał 

się pan radny Rudnicki, potwierdza Pan?” 

 

Radny Tomasz Rudnicki – „Tak, tak, tak.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę. Później Pan Lech 

Aniszewski.” 

 

Radny Tomasz Rudnicki – „Tak jak powiedział pan Burmistrz blokujecie Państwo tym 

wnioskiem możliwość przerzucenia, jakby pieniędzy pomiędzy poszczególnymi inwestycjami. 

Ja osobiście głosowo, znaczy składałem też wniosek jakby o modernizację placu zabaw 

na osiedlu Starzyńskiego i doposażenie i modernizację placu zabaw na, tak jak mówiłem już 

wcześniej, na, przy Baszcie, na ulicy Generała Klickiego. Powiem szczerze, zagłosuje 

przeciwko temu wnioskowi, tylko dlatego, że po prostu, żeby, żeby, jakby, znaczy ja wiem, 
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że to nic nie zmieni, bo, bo i tak mają Państwo większość. Natomiast, gdyby te pieniądze były 

ujęte we wspólnej puli, jakby bez podziału na, na poszczególne inwestycje można by było tymi 

pieniędzmi, gdzieś tam poprzerzucać, zrobić w jednym, być może mówię, tak jak mówię 

zostałoby coś na plac zabaw przy ulicy Generała Klickiego, który jest no chyba najwcześniej 

modernizowanym placem zabaw i chyba jednym z najczęściej uczęszczanych przez, przez 

rodziny, przez dzieci i tylko jakby z tego powodu będę przeciwny temu wnioskowi. Dziękuję 

bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo, pan radny Lech 

Aniszewski.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Chciałbym poprosić wnioskodawcę o przedstawienie, takie ustne, 

co rozumie przez sformułowanie modernizacja, czyli jakie elementy miałyby być wymienione, 

ewentualnie zakupione i w jakim koszcie, dotyczących obydwóch placów zabaw i dlaczego taki 

podział, jeśli chodzi o te kwoty? „ 

 

Radny Jacek Kaźmierski – „Trzeba wrócić do wniosku, który był składany do budżetu 

obywatelskiego. To jest kwestia związana z wykonaniem furtki, doposażeniem w ławki, 

zabawki i ewentualnym jakimś lampą, doświetleniem, w zakresie, w zakresie placu na ulicy 

Żabiej.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Dobrze, to ja tak przypomnę, że doświetlenie przejścia dla 

kosztuje 40 czy 50 000 z projektem. To są tylko dwie lampy, więc nie wiem w jaki sposób chce 

Pan oświetlić cały taki plac zabaw, a chciałbym też poprosić czy by Pan wymienił na przykład 

jaka zabawka miałaby być postawiona na takim placu i w jakiej koszcie mniej więcej, jakie 

zabawki ma Pan na myśli?” 

 

Radny Jacek Kaźmierski – „Nie mam przy sobie oferty, którą, na podstawie, której 

szacowałem ten koszt.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Nie ma Pan oferty, tak jak Pan wcześniej nie miał wyliczenia. 

To ja powiem Panu jedną rzecz. W 2019 roku był modernizowany, w pewien sposób plac 

zabaw na Górkach. Tylko jeden element tej modernizacji, taka mała, nieduża, plastikowa 

jaskinia z drabinkami, takimi linowymi kosztowała 75 000 zł więc ja chciałbym wiedzieć, 

chciałbym widzieć w jaki Pan sposób, kiedy już minęło 5 lat kiedy ta inflacja tak galopowała 

i tak dalej, za 80 000 Pan chce wyremontować plac zabaw, naprawdę życzę temu, Panu, żeby 

Pan się w tej kwocie zmieścił i żeby Pan wszystko zrobił co Pan chciał, łącznie z tym 

oświetleniem, naprawdę, takie życzenie, brakuję mi słowa, chyba do Mikołaja Świętego o tak 

można, by to ująć, po prostu, żeby to jednak się udało Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Pani Grażyna, proszę 

bardzo.” 
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Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Chciałam też w tej sprawie zabrać głos, ponieważ my 

jako stowarzyszenie, w tej chwili będzie tworzony dla nas projekt, jeśli chodzi o zrobienie placu 

zabaw w stowarzyszeniu ogrodowym na ogrodzie działkowym na Łódzkiej więc wstępny 

i wcale nie dużo tych zabawek wybraliśmy, takie najtańsze, można tak by powiedzieć i jest ich 

naprawdę niewiele, to jest koszt około 150, samych zabawek bez zamontowania około 150 000. 

Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Jeszcze pan Lech 

Aniszewski.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Tak. Panie Jacku, Pan stwierdził, że jest jakiś tam kosztorys, 

to jakby Pan był tak uprzejmy, to bym poprosił na przyszłą sesję, żeby Pan dostarczył ten 

kosztorys wraz z wykazem jakie elementy mają być zakupione.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo. Proszę Państwa.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Panie Przewodnicząca, ja tutaj mogę zabrać głos. 

To ja też poproszę, żebyśmy wiedzieli co mamy kupić w tej cenie, to będziemy mieć 

przynajmniej połowę problemu z głowy. Ja też faktycznie kilka placów zabaw w życiu 

pobudowałem w Łowickiej Spółdzielni Mieszkaniowej. Zdaję sobie sprawę jakie są koszty 

urządzeń dla dzieci i tych robót dodatkowych. Tutaj mówimy jeszcze o robotach budowlanych, 

chodnikach, oświetleniu, wymianie furtki, pewnie płotu i siłowni plenerowej też modernizacja 

by się przydała. Także chętnie ten kosztorys na 80 000 zobaczę, ale nie tylko ja, bo może być 

trudno. Ja tutaj też, mówiłem to na etapie, kiedy się spotykaliśmy, że za te pieniądze będzie 

trudno te place zabaw w takiej formie zrobić, dlatego zalecałem i prosiłem o to, żeby to zostawić 

jako jedno zadanie i z tych 800 000 jeszcze, które było pierwotnie na parku Błonie, pumptracku 

i placach zabaw skorzystać z tych środków, ale tutaj widzę, że jesteśmy mistrzami mistyfikacji, 

mistrzami mistyfikacji, wrzucania zadań, których się nie da zrealizować, blokowania pieniędzy 

i utrudniania na każdym kroku organowi wykonawczemu. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo proszę, pani Grażyna.” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Ja też, jeżeli bym mogła prosić o ten wykaz, w jaki 

sposób Państwo za 87 000 chcecie na osiedlu Starzyńskiego modernizację placu zrobić, 

ponieważ bardzo chętnie my jako stowarzyszenie z tego byśmy chcieli skorzystać, bo naprawdę 

jesteśmy biednym stowarzyszeniem. Utrzymujemy się tylko ze składek działkowców, nie 

mamy żadnych dofinansowań na razie, chociaż będę optowała o coś takiego, a chętnie byśmy 

skorzystali z takiej oferty, naprawdę. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo proszę, pan Rudnicki zabiera 

głos, bo Pan się zgłaszał.” 

 

Radny Tomasz Rudnicki – „Tak, tak. Pani Przewodnicząca.” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panowie, pozwólcie panu 

Rudnickiemu się wypowiedzieć.” 

 

Radny Tomasz Rudnicki – „Ja mam taką uwagę, jakby. no nie wiem czy na przyszłość i nie 

jest to zupełnie złośliwe panie Jacku. Dobrze by było, żeby przy składaniu takich wniosków 

rzeczywiście dawać jakiś wykaz, czy urządzeń, czy, czy pomysł jak to ma wyglądać, bo tak 

naprawdę często jest tak, że mieszkańcy o czymś myślą, mają jakąś tam swoją wizję, później 

jakby miasto realizuje to zadanie i okazuje się, że ta wizja mieszkańców była zupełnie inna, 

także tutaj jakby do, do, mówię, nie mówię tego zupełnie, zupełnie nie jest to złośliwe z mojej 

strony w jakiś sposób. Naprawdę, jeżeli zgłaszamy takie place zabaw czy, czy cokolwiek 

do inwestycji to uważam, że warto by było właśnie pokazywać wykaz, co mieszkańcy sobie 

życzą, żeby później po prostu nie było rozczarowań, że, że powiedzmy, no tak daliśmy 80 000, 

a się okazuje, że zamontowaliśmy dwie jakieś nieduże zabawki w tych pieniądzach, prawda. 

Także, dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję Panu radnemu, dziękuję 

bardzo. Głosujemy wniosek numer 10.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie wniosku nr 10.  

 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „przeciw”. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski „wstrzymał się” od głosu. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „przeciw”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „przeciw”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „przeciw”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „przeciw”. 

14. Radna Iwona Sokół „wstrzymała się” od głosu. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski głosował „za”. 

19. Radny Robert Wójcik głosował „przeciw”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „przeciw”. 

 

12 „za”, 7 „przeciw”, 2 „wstrzymujące” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że wniosek nr 10 został 

przyjęty większością głosów. 

 

Ad. 9.3.11 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Poproszę o odczytanie wniosku 

nr 11.” 

 

Radny Bogdan Kostrzewa – „Zwiększenie wydatków inwestycyjnych poprzez utworzenie 

nowego zadania inwestycyjnego w dziale 851, rozdział 85111 Szpitale ogólne, Zakup sprzętu 

dla SP ZOZ w Łowiczu, w kwocie 354 000 złotych. Uzasadnienie, Samodzielny Publiczny 

Zespół Opieki Zdrowotnej w Łowiczu zwrócił się o pomoc rzeczową w postaci zakupu 

niezbędnego sprzętu medycznego do świadczenia odpowiedniej jakości usług zdrowotnych.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Poproszę Panów o spokój.” 

 

Radny Bogdan Kostrzewa – „Zmniejszenie rezerwy celowej rezerwy celowej na odprawy 

emerytalno-rentowe i nagrody jubileuszowe w kwocie 354 000 zł. Dziękuję.” 

(wniosek nr 11 stanowi załącznik) 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo. Bardzo proszę 

panie Burmistrzu.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Szanowni Państwo Radni, no kto jak kto, ale Wy 

na pierwszej sesji podnieśliście sobie na maksa Wasze diety, a dzisiaj odbieracie ludziom 

należne im świadczenia. Nie sądziłem, że takie rzeczy będą się tutaj działy. Ja mam takie 

pytanie do wnioskodawcy czy wnioskodawca rozważał sytuację taką, że w pewnym momencie 

pieniędzy na odprawy i jubileuszówki nam braknie i przyjdzie pracownik, któremu przysługuje 

odprawa emerytalna, ewentualnie nagroda jubileuszowa, ja akurat do tych pracowników się nie 

zaliczam, bo swoją nagrodę jubileuszową odebrałem w grudniu w zeszłym roku, natomiast 

wielu pracowników jednostek podległych i Urzędu Miasta te swoje jubileuszówki i odprawy 

emerytalne zaplanowane ma. Tutaj dyrektorzy planowali budżety, Skarbnik mówił już Państwu 

o tym, że on i tak zmniejszył tą kwotę na odprawy emerytalne, tylko jak Państwo by się 

zachowali w takiej sytuacji. Nie mamy pieniędzy w budżecie, odprawę trzeba wypłacić, 

bo wynagrodzenie tak jakby, świadczenie pracownicze jest niezbędne do wypłacenia. 

Ja po prostu pracownikowi powiem tak, idź do sądu, wygrasz sprawę, trudno, kosztem miasta, 

bo miasto zapłaci, komornikowi, zapłaci za sprawy sądową, tylko w tym przypadku 

zmniejszenie kwoty działa na szkodę miasta i nie spodziewałbym się po Państwie, bo myślałem, 

że jednak te wynagrodzenia i świadczenia pracownicze są dla Państwa ważne, że dbacie 

o pracowników. Zresztą to co Lech czytał Państwa, Państwa program, niektórych przynajmniej 

klubów, że będziemy dbać o infrastrukturę, o pracowników. Ja pamiętam te wypowiedzi, jestem 

Waszym kolegą, mnie się nie musicie bać, a tutaj mam wrażenie, że być może tego kolegi nie, 

ale jego przyjaciół jak najbardziej. Także zaskoczony jestem, zdziwiony, zaskoczony 

i zdziwiony i chyba na tym zakończę, bo cokolwiek bym więcej nie powiedział to i tak nic nie 
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wskóram. Jeszcze tylko dodam, zazwyczaj dotacje dla szpitala, bo tego też nie unikaliśmy i nie 

unikamy i nie będziemy unikać, działy się na takiej zasadzie, że szpital mówił, przedstawiał 

nam konkretną ofertę miastu, że słuchajcie potrzebujemy kupić lampę na przykład 

do tomografu, tak, takie sytuacje były. Ta lampa będzie kosztowała 100 tysięcy czy 200 tysięcy 

złotych. Kupcie nam ją albo dołóżcie się do niej, bo inne gminy też się dokładają i myśmy tak 

robili. Natomiast, no tutaj dajemy 354 000 zgodnie z…” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa słuchamy pana 

Burmistrza. Proszę nie przeszkadzać.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Zgodnie z wnioskiem, tym Państwa nie wiadomo 

na co. My mamy wniosek grudniowy ze szpitala, w którym były wymienione te rzeczy 

i absolutnie jesteśmy za tym, żeby dokładać się do szpitala, tylko będziemy mówić, będziemy 

musieli wiedzieć na co, bo tak jak wspominałem zazwyczaj te sprzęty, które kupujemy one są 

u nas w mieście na środkach trwałych, są przekazywane do szpitala, co roku jak robimy, jak 

robimy inwentaryzację, nie coroczną, ale jak robimy inwentaryzację to spisujemy te środki 

trwałe, czy one są, czy się nie zużyły i tak dalej i tak dalej. To są też obowiązki po, pewne po 

naszej stronie, które nakłada na nas ustawa o rachunkowości. Natomiast tutaj to jest znowu taka 

trochę mistyfikacja, no bo też bym, Państwo cały czas mówicie o zasadach, że ja o czymś nie 

informuję albo dane są za, za mało tych danych i teraz znowu jest moje pytanie. Czyli w jakiej 

kwocie, w jakim procencie mamy się dokładać, bo rozumiem, że powiat łowicki ma kilkanaście 

gmin, sam powiat też jest, którego zadaniem własnym jest utrzymanie szpitala i w jakiej części 

my mamy partycypować w tych wydatkach, bo żebym ja wiedział też jak postępować, żebyście 

potem Państwo powiedzieli, że no 354 000 jest w budżecie, ale na przykład wydamy 350 

i to będzie za mało, bo trzeba było wydać więcej albo będzie za dużo, bo za duży udział miasta 

i tutaj ja też oczekuję od Państwa jakiś takich, skoro jest taki, taka propozycja też, jakiś 

instrukcji, sposobów postępowania.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Na bieżąco.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Na bieżąco. To myślę, że jeśli tak to, to może 

braknąć tych pieniędzy bardzo szybko, bo szpital ma pewnie potrzeby bardzo duże. Budżet 

szpitala jest pewnie kilkunasto, jak nie kilkudziesięciomilionowy. Jeśli tak na bieżąco 

wszystkie potrzeby my mamy zaspokajać, czy do tej kwoty, czy, czy potem wnioskować 

do Państwa informacje o zwiększenie kwoty. Mówię, mam wrażenie, że zabieramy ludziom 

to co im się należy pod przykrywką dobrej rzeczy, czyli szpitala, a samemu będąc diabełkiem, 

który sobie wynagrodzenie podniósł na maksa, bo Państwo to zrobiliście na pierwszej sesji i jak 

teraz przed tymi osobami, będziecie się do nich uśmiechać rozumiem jutro, mówić jest fajnie, 

byku damy radę. Nie wiem co jeszcze mam powiedzieć, no ja jestem za, ja jestem zażenowany. 

Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Bardzo proszę Pan 

wnioskodawca i po kolei pan Lech Aniszewski, pan Robert.” 
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Radny Tomasz Rudnicki – „Ja się zgłaszałem jeszcze wcześniej.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dobra. Po Panu wnioskodawcy pan 

Rudnicki, pan Lech i pan Robert.” 

 

Radny Bogdan Kostrzewa – „Chciałbym dodać, że zwiększyliśmy również uposażenie 

Pańskie, panie Burmistrzu.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Szanowny Panie Radny, tak, o które nie 

wnioskowałem. Bardzo za to dziękuję. Dziękuję za to, że jestem najsłabiej zarabiającym 

włodarzem w Urzędzie Miasta, nie w Urzędzie Miasta tylko w powiecie łowickim, blisko był 

wójt Igielski, ale ostatnio dostał podwyżkę. Także ja jestem w dolnym progu, w zasadzie 

niewiele mniej mogliście mi dać, natomiast sobie Państwo daliście maksymalną.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo, bardzo dziękuję. Pan 

Tomasz Rudnicki, proszę bardzo panie Tomaszu.” 

 

Radny Tomasz Rudnicki – „Szanowni Państwo Radni, Pani Przewodnicząca, Panie 

Burmistrzu. Ja powiem tak, no dziwi mnie ten wniosek, oczywiście jak najbardziej jestem 

za tym, żeby gdzieś wspierać szpital. Natomiast, no nie, nie realizować jakby, wspierać, 

wspierać, ale nie realizować zadań własnych starostwa w pełni, no. Tu budujemy, na drogach 

powiatowych mamy budować chodniki, tu mamy w pełni kupować sprzęt do szpitala, który jest 

potrzebny, który szpital sobie wystawił. Ja rozumiem, że Starostwo nie ma pieniędzy, 

bo potworzyło nowe etaty dla swoich, wracających czasem z Łodzi, czasem z innych miejsc 

do Łowicza. Natomiast no dziwie się, że mają wszyscy mieszkańcy Łowicza płacić, a, a nie 

powiat, a nie, gminy się nie dorzucają, dorzucają się jakimiś tam marnymi groszami. My mamy 

przeznaczyć 354 000 zł na dofinansowanie sprzętu, który no nie jest to tak jak tu pan radny 

Zieliński komentował, że będzie to na poszczególnych sesjach. Tam są wymienione konkretne 

sprzęty, czyli szpital chce od razu tych pieniędzy. Zmniejszamy, zabieramy, zabieramy 

pieniądze, to nie jest jedna pozycja, w której zabieramy rezerwę celową na odprawy emerytalne, 

emerytalno-rentowe dla, i nagrody jubileuszowe dla pracowników jednostek podległych 

ratuszowi. Coś co jest jakby, tak jak Burmistrz powiedział, gdybyście słuchali i rozumieli 

to co mówi, to byście wiedzieli, że to co im się należy, co w sądzie dostaną później. Nie wiem 

skąd weźmiemy pieniądze na te odprawy. Koszty poniosą mieszkańcy jak zwykle, a powiat 

weźmie swoje pieniądze na utrzymanie szpitala, resztę wyda na pensję dla nowo zatrudnionych 

przyjaciół. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję Panu radnemu, pan Lech 

Aniszewski.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Idąc tropem Państwa postępowania, Drodzy Państwo z Łączy nas 

Łowicz i klubu PiS przed głosowaniem chciałbym poprosić o więcej informacji, czyli tak jak 

tutaj pan Burmistrz wcześniej wspominał, inne gminy z powiatu łowickiego jaki mają swój 

udział, jaki będzie całościowy koszt zakupu tych urządzeń? Ta dotacja jaki będzie stanowiła 
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procent udziału miasta w tych zakupach? I bardzo bym poprosił takie informacje, bo no, to co 

Państwo często mówicie, musimy być odpowiedzialni przed podjęciem decyzji. Nie mając 

informacji, szczegółowych trudno jest podejmować racjonalne i poważne decyzje, więc 

poproszę o takie informacje.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo, pan Robert 

Wójcik.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu. Pan 

powiedział prawdę, że miasto zapłaci za komornika i za sprawę sądową, ale w konsekwencji 

zapłacą za to mieszkańcy Łowicza, bo utrzymujemy się z ich podatków. Słusznie Pan zauważył, 

że na pierwszej merytorycznej sesji Rada podwyższyła diety, głosami klubów Łączy nas 

Łowicz i PiS i jak to wygląda w zderzeniu z tym, że zabieramy pieniądze z odpraw i nagród 

jubileuszowych. Ja użyję tylko dwóch słów skandal i degrengolada. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję, pani Grażyna 

Wüstermann.” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Proszę Państwa, tak szybciutko podliczyłam i w tej 

chwili udział nas, jako tutaj miasta w remont chodnika do szpitala, dla straży, około 500 000. 

Są to spore pieniądze więc się tak zastanawiam, czy my tworzymy budżet dla powiatu czy 

tworzymy budżet dla miasta, bo odnoszę wrażenie, że w tej chwili to mieszkańcy naszego 

miasta ponoszą koszty, będą ponosić koszty, jeżeli to kolejny wniosek przejdzie, będą ponosić 

koszty tego co powinien czynić, co powinno czynić starostwo i na to się składają gminy 

ościenne, a nie mieszkańcy miasta. My powinniśmy dbać o to, żeby poprawiać życie naszych 

mieszkańców, bo my jesteśmy Radą Miejską, nie Radą Powiatową i powinniśmy myśleć 

o pieniądzach, żeby jak najwięcej uczynić inwestycji tu w mieście dla naszych mieszkańców. 

Dziękuję, więc myślę, że powinniśmy się na tym naprawdę zastanowić, a jeszcze jedno słowo, 

jeśli chodzi, tym bardziej o zdejmowanie i pozbawianie ludzi, którzy odchodzą na zasłużoną 

emeryturę odpraw czy na przykład jubileuszówek, które są wypracowywane i należą się im 

prawnie i żeby miasto nie mogło zabezpieczyć na to wszystko pieniędzy to jest dla mnie 

po prostu skandal i niepoważne. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Pan Kamil, proszę 

bardzo.” 

 

Radny Kamil Górski – „Szanowni Państwo to ja może pomogę wnioskodawcy, żeby nie 

musiał szukać, a Państwu na co te pieniądze mają być. Dostaliśmy pismo na maila, pismo 

skierowane było do Rady Miejskiej, tam jest wszystko ładnie pokazane, na 5 konkretnych 

sprzętów. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo, dziękuję bardzo. 

Nie widzę, nikt się z Państwa nie zgłasza, chwileczkę, pan Burmistrz? Proszę panie 

Burmistrzu.” 
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Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Tak, ja tutaj gratuluję czujności radnemu. 

Szkoda, że wnioskodawca nie wiedział na co ani w jakim procencie. My też wiemy, tak jakby 

jakie sprzęty zostały wymienione natomiast nie znamy ich jednostkowych cen, czy to będzie 

zakup w 100% finansowany przez miasto, czy to będzie partycypacja, to tak, to ja powtórzę 

to co też mówiłem i ja i radni, mam wrażenie, że tutaj mamy radnych powiatowych i sporo 

inwestycji, spore pieniądze w powiat zostają wpompowane albo przynajmniej uwzględnione 

w budżecie do wpompowania w powiat. Bardzo dobra sytuacja, takiego miejskiego brata 

czy siostrę mieć, który będzie dokładał. Ja liczę na to, że to będzie działać w drugą stronę 

i w przypadku, kiedy będziemy realizować inwestycje to powiat też nam się będzie dokładał, 

choćby do tych dużych inwestycji infrastrukturalnych, bo przecież każdy mieszkaniec miasta 

jest mieszkańcem powiatu, a nie każdy mieszkaniec powiatu jest mieszkańcem miasta. Skupmy 

się też i ja bym o to prosił, żebyśmy realizowali jednak zadania własne gminy w głównym, 

w głównej mierze, nie odmawiali pomocy, ale też nie, nie przesadzali z nią, bo, bo bardzo prosto 

jest wpaść w taką pułapkę własną, bo te pieniądze, które Pani Wüstermann wyliczyła 

wystarczyłyby na pumptrack albo by wystarczyły na 10 doświetleń przejść dla pieszych 

albo na kilka placów zabaw, które można by było zrobić i trochę wpadliście Państwo we własną 

pułapkę, bo chcecie realizować dużo, szukacie środków tam, gdzie teoretycznie szukać się nie 

powinno, bo, bo odbieracie z takich paragrafów, które mi do głowy by nie przyszło. Bo ja 

rozumiem, że kulturę, że promocje będziecie ciąć, tego się spodziewałem, że tu będziecie 

szukać, no ale nie spodziewałem się, że będziecie próbowali zabierać ludziom ich środki i nie 

spodziewałem się, że te środki tak naprawdę będziemy przekazywać tam, gdzie nie musimy 

tego robić, bo nie musimy, bo to nie jest zadanie własne miasta. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Radny wnioskodawca się zgłasza, 

proszę.” 

 

Radny Jacek Kaźmierski – „Czekałem do końca i to, że pan Kamil Górski wspomniał o piśmie 

ze szpitala chciałem poczekać do samego końca i wysłać, co Państwo chcą się jeszcze zapytać 

i tak, po pierwsze to Zespół Opieki Zdrowotnej wystąpił z pismem i wskazał swoje potrzeby 

jakie ma. Dwa, co się tyczy kwestii związanych w jakim udziale, w jakim procencie i czy jakieś 

inne gminy w tym partycypują, to jest rozmowa z dyrekcją szpitala, która zawnioskowała bądź 

ewentualnie zarządem powiatu, który ma może więcej informacji. Nasz wniosek jest jedynie 

i wyłącznie poparty tym co przedłożyła dyrekcja szpitala. Środki, które, z których proponujemy 

zabezpieczyć na ten wydatek pochodzą z rezerwy, która jest, która jest, nazwa tego zadania 

to jest rezerwa celowa na odprawy emerytalno-rentowe i nagrody jubileuszowe. Po pierwsze, 

rezerwa jest na coś, co jest nieprzewidziane i wątpliwe. Dlaczego, czy ja rozumiem, że w ogóle 

w budżetach ogólnych i zadaniach merytorycznych w zakresie wynagrodzeń nikt nie 

zaplanował środków na te cele. Co się tyczy nagród jubileuszowych to jest podstawowy 

obowiązek, który musi zostać zrealizowany i te środki są przecież zabezpieczone. Sam pan 

Burmistrz wspominał również, że Skarbnik już uciął na odprawy emerytalne i to co my 

proponujemy to dotyczy części co do zasady odpraw emerytalnych. W ciągu roku budżetowego 

będzie mnóstwo różnych zmian. Spodziewamy się też różnych wpływów związanych 



131 

 

ze sprzedażą chociażby mieszkań z bonifikatami w ramach, których, oczywiście tutaj kolega 

mi podpowiedział, w ramach, których…”  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panowie nie przeszkadzamy.” 

  

Radny Jacek Kaźmierski – „W czasookresach, kiedy będą przechodzić albo będą wnioskować 

pracownicy, że będą przychodzić na emerytury, no jeśli będzie brakować środków powinniśmy 

je uzupełnić i a my w ogóle wynagrodzeń też nie ruszamy więc też chciałbym, żeby Państwo 

wytłumaczyli skąd jest w ogóle taka metoda, że pieniądze na ten cel są w rezerwie, która 

powinna być no tą jakąś interwencją w momencie, kiedy tych pieniędzy, źle zapanowaliśmy, 

źle ktoś policzył wcześniej. Dziękuję.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Mogę?” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę panie Burmistrzu.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „To może ja. No panie radny dlatego, że źle Pan 

zinterpretował, po to jest ten paragraf, żeby w niego wrzucać odprawy jubileuszowe, 

jubileuszówki i odprawy emerytalne, nazwa paragrafu o tym mówi. Rezerwy, tworzenie rezerw 

jest, tutaj radny Górski będzie wiedział, bo ustawę o rachunkowości zna jest obowiązkiem 

tworzenia rezerw na wydatki, właśnie takie planowane, które mogą się pojawić. Jako 

że podchodzimy realnie do budżetu i faktycznie nie każda osoba przechodzi na emeryturę, 

każda natomiast odbiera jubileuszówkę. W części Skarbnik już zdjął, skorygował tą kwotę, 

o którą wnioskowali dyrektorzy. Budżet ma być realny, dlatego planujemy realnie. Jeśli Pan 

radny wie, że będą jakieś dodatkowe dochody, to ja bym chciał o nich wiedzieć, bo dochody 

ze sprzedaży mieszkań zostały zaplanowane w dochodach majątkowych na kwotę 8 milionów 

złotych łącznie. Sprzedaż gruntów, sprzedaż mieszkań, czyli te dochody majątkowe zostały 

określone, no sam Pan wie z 8 milionów, ile w zeszłym roku osiągnęliśmy dochody więc tutaj 

szacujemy realnie, że w tym roku możliwe będzie do osiągnięcia dochód 8 milionów złotych, 

aczkolwiek czas pokaże. Natomiast nie przewidujemy tu większej kwoty, żeby była więc 

sprzedaż mieszkań komunalnych już została zaplanowana. To jakie inne dochody Pan planuje, 

z których ewentualnie będzie można te środki wziąć na tym etapie? No, bo mówi Pan, że wie 

o jakichś dochodach, że będzie można coś przesunąć. To jak to jest. Czasami jubileuszówka 

czy odprawa, jeśli przychodzi pracownik i mówi, że przechodzi na emeryturę to teraz co ma 

czekać na nią, aż łaskawa Rada znajdzie paragraf, z którego można zdjąć środki i tą odprawę 

będziemy mogli wypłacić i wtedy dopiero przejdzie na emeryturę. No, sterować Pan chce 

wszystkim już i odprawami emerytalnymi i jubileuszowkami też. Natomiast nie da się, nie da 

się, po to jest właśnie rezerwa, która jest stworzona na ten cel, nie w innym paragrafie 

wynagrodzeń, bo wynagrodzenia jak sam paragraf mówi to są wynagrodzenia, to są zupełnie 

inne tytuły. Inny tytuł to jest jubileuszówka, inny tytuł to jest wynagrodzenie, inny tytuł to jest 

odprawa emerytalna. Tak jakby, to nie są te same, te same rzeczy. Odprawy emerytalne 

i jubileuszówki są okazjonalnymi dochodami, natomiast wynagrodzenie jest miesięcznym 

i po to, tak paragrafy zostały stworzone, no. Można dyskutować z ustawodawcą 

i z Ministerstwem Finansów po co natworzył tych paragrafów, można byłoby stworzyć jeden 
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tylko Państwo też cały czas dążycie do tego, żeby automatycznie pokazywać wszystko więc 

tutaj jest rozbite, tak jak potrzeba i jeśli chodzi o wynagrodzenia, paragraf to są wynagrodzenia, 

a nie odprawy emerytalne. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo. Pan Lech 

Aniszewski, później Pan Robert Wójcik.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Drodzy Państwo otworzyłem sobie to pismo i może przeczytam 

fragment, że w szczególności zależy nam na zakupie następującego sprzętu medycznego: 

kolonoskop, kolonoskop dobrze, koszt zakupu około 80 tysięcy, kardiomonitor, koszt zakupu 

około 27 tysięcy, defibrylator 27 tysięcy, aparat do znieczuleń, około 150 tysięcy, generator ft 

z końcówkami do zabiegów laparoskopowych, koszt około 70 tysięcy. Podsumowawszy 

wszystkie te kwoty wychodzi, że to jest kwota 354 000 złotych, o którą Państwo wnioskują 

to znaczy, że my jako miasto mamy 100% pokryć kosztów zakupu tego sprzętu, jednoznacznie 

wyręczając Starostwo w obowiązku udziału w takich zakupach więc w zasadzie ten wniosek, 

Drodzy Państwo nie jest wnioskiem o udział w zakupie tylko wnioskiem o pokrycie całkowicie 

100% zakupu tego sprzętu. Tak jak pan Burmistrz wspominał, ja nie przypominam sobie 

sytuacji, żeby miasto 100% pokrywało, zawsze miało jakiś udział, chyba, że się mylę, 

ale, ale tak, tak mi się to kojarzy więc no Drodzy Państwo, skoro my mamy wyręczać inne 

jednostki samorządowe kosztem miasta i jego mieszkańców, no to przepraszam, to kogo 

Drodzy Państwo reprezentujecie powiat czy mieszkańców miasta Łowicza, tylko. Ja rozumiem 

Waszą intencję, żeby pomagać i tak dalej, tylko, że to jest chyba, no nie tędy droga i tak 

naprawdę to nie jest nasz obowiązek. Możemy pomóc, ale nie wyręczyć, takie jest moje 

stanowisko. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Pan Burmistrz jeszcze 

zabiera głos.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Ja tu jeszcze w kwestii uzupełnienia. Powiat 

łowicki liczy prawie 80 tysięcy osób, miasto Łowicz na dzień dzisiejszy zgodnie z uchwałą, tak 

jakby z deklaracjami śmieciowymi, 22 500 i teraz rozumiem, że intencja radnych jest taka, 

żebyśmy płacili za wszystkich mieszkańców powiatu, z gmin ościennych, tak jakby w 100% 

pokrywali koszty szpitala. Po to było moje pytanie radny, bo ja to pismo widziałem, trochę 

podchwytliwe, natomiast nie uzyskałem na nie odpowiedzi, ale no jeśli już dyskutujemy 

to chciałbym wiedzieć czy po prostu na każdy wniosek ze szpitala, który przyjdzie mamy się 

liczyć, że 100% odpłatności będzie ponosiło miasto pomimo tego, że nie tylko mieszkańcy 

miasta korzystają z tego, z tego sprzętu. Tak jak mówiłem, ja rozumiem, żebyśmy się dokładali, 

ale żebyśmy byli traktowani po partnersku, a nie jako dawca kasy tylko i wyłącznie, 

a od Państwa też oczekuję, żebyście dbali o interesy miasta i o to, żeby miasto nie było…Tak, 

no takim 100% źródłem finansowania dla niektórych braków, które występują w innych 

instytucjach, bo ta droga prowadzi w złym kierunku. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Panie Robercie Pan się 

zgłaszał, tak? Proszę, a później pan Kamil.” 
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Radny Robert Wójcik – „Tak, krótko, bo wszystko zostało powiedziane. To jest jakaś 

nowomowa. Przy podejmowaniu uchwały o sprzedaży mieszkań mówiliśmy, że wszystkie te 

pieniądze będziemy przeznaczać na nowe mieszkania. Tu już Państwo mówicie, że jak będą 

sprzedane to może dołożymy do tych nagród i odpraw emerytalnych. No tak mówiliśmy. 

Natomiast panie Jacku, jak boga kocham był pan zastępcą dyrektora sejmiku, jest pan 

dyrektorem czy naczelnikiem wydziału, odpowiada Pan za jakąś ilość osób, po prostu jestem 

przerażony niewiedzą Pana dotyczącą prawa pracy i tak dalej. To Pan jako urzędnik powiatowy, 

a wcześniej wojewódzki powinien bronić wydatków na odprawy emerytalne i nagrody 

jubileuszowe. Pan jest urzędnikiem, od Pana się więcej wymaga. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję, pan Kamil, tak.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Ja jeszcze mogę na koniec w sprawie, Pani 

Przewodnicząca.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę. Panie Kamilu 

to za chwileczkę Pan głos otrzyma.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Ja jeszcze w sprawie tych rezerw. Panie radny 

możemy wszystkie rezerwy zlikwidować, na zimowe utrzymanie dróg, bo może nie będzie 

padał śnieg. Po co w takim razie, to, to idźmy dalej, no to tak jakby będziemy reagować, spadnie 

śnieg za 5 dni zwołamy sesję nadzwyczajną i może z czegoś dorzucimy jak znajdziemy źródło 

finansowania. No tu musimy być przygotowani tu naprawdę, to nie jest zabawa w piaskownicy 

i to nie jest zabawa na placu zabaw. Rada Miejska i władze miasta odpowiadają za 22,5 tysiąca 

mieszkańców, za to, żeby funkcjonowanie przebiegało nie zakłócenie i żeby zachować ciągłość 

tego działania, a nie gdybać sobie tutaj teraz, że tu możemy sobie zdjąć, a może wystarczy, 

a w razie czego to się dosypie, a z czego, a nie wiem się zobaczy. Podstawowe zasady budżetu 

Pan pewnie zna, ma być realny, rzetelny, prawdziwy, tu nie ma na gdybanie miejsca. Po to są 

pewne paragrafy, żeby z nich korzystać i po to są przepisy, żeby je respektować. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo. Proszę pan Kamil 

Górski.” 

 

Radny Kamil Górski – „Dziękuję. Ja bym chciał się spytać czy rzeczywiście Pan Leszek się 

nie myli, jak tu stwierdził, bo wielokrotnie już temu szpitalowi pomagaliśmy wcześniej, znaczy 

oczywiście jako miasto i czy w ogóle jest możliwe zakup jakiegoś sprzętu, bo pan Burmistrz 

przypominał, że my przyjmujemy go na stan i użyczamy szpitalowi. Czy jest możliwość 

kupienia czy tam sfinansowania części takiej maszyny? Dziękuję.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Jest możliwość sfinansowania części, nie musi 

być to w 100%, natomiast też w 100% te rzeczy, które mamy na stanie to w 100% 

są finansowane przez miasto, ale w takich przypadkach zazwyczaj było, że miasto kupowało 

coś, był większy katalog potrzeb miasto po prostu kupowało jedną z rzeczy, które, które były 



134 

 

potrzebne i tutaj nie zamierzamy inaczej. Natomiast, może to źle zabrzmi, ale no nie 

powinniśmy być taką dojną krową, która na wszystko się zgadza, ale powinniśmy uczciwie 

partycypować w kosztach ewentualnie, tak jak razem z innymi gminami, to co się dzieje przy 

Państwowej Straży Pożarnej, to co Państwu wspominałem, tak, że wartość inwestycji 

400 tysięcy, my 50, gminy kolejne środki, część sama straż i inwestycja jest wykonana. Takie 

rzeczy są możliwe do wykonania, żeby partycypować w częściach w kosztach, natomiast 

no tutaj mam wrażenie, że po prostu zaspokajamy potrzeby, my jako miasto więc na pewno 

tutaj będziemy dopytywać szpital, czy to są wszystkie zakupy inwestycyjne, czy, czy inne 

gminy się dorzuciły, ile powiat w tym partycypuje i tak dalej, i tak dalej. No też chcielibyśmy 

wiedzieć w czym uczestniczymy, tak i przecież, gdyby ustawodawca chciał to by przewidział, 

że szpitale są pod miastami, a nie pod powiatami. No jest to tak skonstruowane, że ze szkoły 

podstawowe odpowiada miasto, za szkoły średnie odpowiada powiat, za szpital odpowiada 

powiat, my odpowiadamy za Zakład Gospodarki Mieszkaniowej, którego nie ma powiat. Tam 

są olbrzymie potrzeby, może wystąpimy o dofinansowanie jakiejś inwestycji. No tutaj 

naprawdę szanujmy się i róbmy wszystko z rozsądkiem i z umiarem, bo idąc tym tropem 

to możemy się spodziewać, na kolejnych sesjach kolejnych wniosków, bo gdzieś tam 

powiatowi się nie zepnie. No ja wierzę i ufam, że w powiecie pracują profesjonaliści, potrafią 

zaplanować budżet, potrafią się nim zarządzać i potrafią brać odpowiedzialność za zadania, 

które zostały im powierzone przez mieszkańców, bo zostali też wybrani przez mieszkańców, 

tak jak Państwo. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ale wcześniej zgłaszał się pan Lech 

Aniszewski, później Panie Robercie, dobrze.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Ja dam przykład Drodzy Państwo, momencik znajdę tylko datę, 

w 2022 roku miasto dołożyło do zakupu urządzenia RTG 400 000 zł i to była tylko część 

wartości tego sprzętu, bo sprzęt kosztował milion czterysta tysięcy złotych więc tutaj mieliśmy 

tylko udział, a nie 100% koszt pokrycia tego zakupu.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Panie Kamilu Pan 

zgłaszał się, prawda? Nie zabiera Pan głosu, wobec tego panie Robercie proszę.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Panie Burmistrzu ja tylko mam prośbę, żebyście ze Skarbnikiem 

przeanalizowali, gdzie powiat mógłby się dołożyć i złóżcie taki sam wniosek o taką samą 

kwotę, dobrze. Zobaczymy jaka będzie chęć współpracy.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „To znaczy, no takich potrzeb jest całe mnóstwo. 

No ja dzisiaj mogę wymienić, natomiast.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo, proszę Państwa 

głosujemy wniosek numer 11.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie wniosku nr 11.  
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1. Radny Lech Aniszewski głosował „przeciw”. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski „wstrzymał się” od głosu. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „przeciw”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „przeciw”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „przeciw”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „przeciw”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „przeciw”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski głosował „za”. 

19. Radny Robert Wójcik głosował „przeciw”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „przeciw”. 

 

12 „za”, 8 „przeciw”, 1 „wstrzymujący” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że wniosek nr 11 został 

przyjęty większością głosów. 

 

Ad. 9.3.12 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę wnioskodawcę o odczytanie 

wniosku numer 12.” 

 

Radny Bogdan Kostrzewa – „Wniosek formalny, poproszę o 10 minut przerwy.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek ogłosiła 15 minut przerwy.  

 

Przerwa trwała od godziny 23:50 do godziny 00:11. 

Po przerwie. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo proszę wnioskodawcę 

o zabranie głosu.” 

 

Radny Bogdan Kostrzewa – „Wniosek numer 12 wycofujemy z porządku obrad.” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo. Rozumiem, 

że wycofujemy. Wnioskodawca tutaj się wypowiedział. No co będziemy głosować jak 

wnioskodawca go wycofał. Proszę Państwa wniosek numer 13, tutaj radni z klubu Łączy nas 

Łowicz będą przedstawiać osobiście. Bardzo proszę pani Dorota Chylińska.” 

 

Radna Dorota Chylińska – „Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, Panie 

Burmistrzu w imieniu klubu radnych Łączy nas Łowicz składam wniosek do projektu budżetu 

miasta Łowicza na 2025 rok. Proszę o wprowadzenie zmian w projekcie uchwały Rady 

Miejskiej w Łowiczu w sprawie uchwalenia budżetu miasta Łowicza, przeprasza, na 2025 rok 

polegających na zwiększeniu wydatków inwestycyjnych poprzez utworzenie nowego zadania 

inwestycyjnego w dziale 801, rozdziale 80195 pod nazwą Remont toalet w Szkole Podstawowej 

nr 1 w Łowiczu, w kwocie 600 tysięcy oraz zmniejszeniu wydatków bieżących, grupa 

paragrafów: wydatki bieżące jednostek budżetowych związane z realizacją ich zadań 

statutowych w dziale 750, rozdziale 75075 jest to Promocja jednostek samorządu 

terytorialnego, w kwocie 600 tysięcy. Szanowni Państwo w projekcie budżetu na 2025 rok 

zaproponowano wartość 737 tysięcy złotych. W planie na 2024 rok, stan na 11 grudnia plan 

w tym punkcie wynosił 129 000 zł, 129 versus propozycja 737. Natomiast wykonanie na 11.12. 

było około 100 000 zł. Nie widzę zasadności aż takiego podnoszenia wartości dla wydatków 

na promocję. Proponujemy zostawić tutaj tą wartość 137, jest to wzrost w stosunku do roku 

2024 o około 6%. Panie Burmistrzu wspomniał Pan, że szkoła otrzymała budżet na różne 

remonty w kwocie 250 000 zł. Bardzo dziękuję i bardzo się cieszę, bo w tej szkole jest bardzo 

dużo potrzeb remontowych. Obecnie odbywa się remont klatki schodowej prowadzącej 

do szkolnej biblioteki. Wiemy, że szkoła nr 1 jest jedną z najstarszych szkół i jest największa, 

jeśli chodzi o ilość uczniów do niej uczęszczających. Jest to około 600 tysięcy, 600, 

przepraszam uczniów, a co za tym idzie około tysiąca rodziców, ponad, którzy chcą polepszenia 

warunków panujących w szkole i dostosowania ich do obecnych standardów, przepraszam 

bardzo. Przepraszam, muszę się napić. Przepraszam. Ostatni remont toalet w tej szkole odbył 

się w 1994 roku proszę Państwa, czyli 31 lat temu. Od tego czasu wszelkie naprawy były 

wykonywane na bieżąco według potrzeb, aby zapewnić możliwość użytkowania. Tutaj jest 

potrzebny już remont generalny łącznie z wymianą pionów, wymianą rur w ścianach. To nie 

jest 50 tysięcy czy 100, jaką kwotę usłyszałam od propozycji Burmistrza. Jest on, remont 

generalny jest niezbędny, aby zapewnić godne warunki dla dzieci i młodzieży, ale też 

pracowników szkoły na następne 30 lat. Proponowana kwota we wniosku, który 

przedstawiliśmy wcześniej Burmistrzowi była o połowę niższa ze względu na to, 

że obejmowała jeden pion. Tutaj ze względu na to, że rozmawialiśmy i jeden z propozycji, 

wniosek z propozycją, zrezygnowaliśmy z niego ze względu na to, że musimy tej, do głównej 

dyrekcji wystąpić z pismem, w związku z tym postanowiliśmy zwiększyć remont i wykonać 

go kompleksowo. Bardzo proszę radnych o przychylenie się do tej do tego wniosku. Uważam, 

że takie wnioski powinny być już trendem pewnego rodzaju i powinniśmy te nasze szkoły 

odnawiać rokrocznie, zaczynając w tym momencie od Jedynki, w kolejnym roku będzie 

to kolejna, kolejna szkoła. Panie Burmistrzu wspomniał Pan o rzeczy, której nie wiedzieliśmy 

tzn. o tym, że ma Pan podpisane umowy z artystami. Prosilibyśmy o powiedzenie, rozumiem, 

że nie może Pan teraz ich pokazać, jakie to są kwoty, kto umowy podpisywał czy był to Wydział 

Kultury, z którego zdejmujemy, Wydział Promocji, przepraszam, Promocji, Kultury, on jakoś 
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taki, długa nazwa i Turystyki, i na jaką kwotę łączną te umowy zostały zawarte. Bardzo 

dziękuję.” 

(wniosek nr 13 stanowi załącznik) 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo proszę pana Burmistrza.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Szanowna Pani Radna, Pani Przewodnicząca, 

Szanowni Radni, Szanowni Mieszkańcy, którzy jeszcze nas oglądają. Po pierwsze remont nie 

jest wydatkiem inwestycyjnym, to taka pierwsza podstawowa sprawa. Tutaj radny Górski 

powiedział, że fajnie, że robimy toalety za 600 000 zł, a w zasadzie na remonty w tej szkole 

w tej chwili będzie 850 000 złotych. To są olbrzymie pieniądze, każda szkoła pewnie chciałaby 

mieć takie wsparcie w Radzie i tutaj ja od razu mogę zawnioskować. Dajcie każdej szkole 

i każdemu w przedszkolu takie pieniądze, bo dlaczego akurat ta szkoła, a nie inna. Są w Szkole 

Podstawowej nr 3 dużo gorsze toalety, w Szkole Podstawowej nr 4 spada elewacja, którą trzeba 

natychmiast zrobić, takiego budżetu nie ma. W Szkole Podstawowej nr 2 potrzebny jest 

wymiana dachu, zrobienie toalet, chodników, parkietów, w każdej szkole potrzeba. Przedszkole 

przy Ułańskiej śmierdzi, bo jest na kolektorze, trzeba je przebudować. Znajdźmy w budżecie 

2 miliony złotych, zdejmijmy z wszystkiego z czego można zdjąć i zróbmy każde przedszkole. 

600 tysięcy złotych na wymianę pionów, ja jestem zaskoczony. Przez piastowałem rolę, funkcję 

prezesa Łowickiej Spółdzielni Mieszkaniowej, wymienialiśmy piony w blokach, w blokach 

ośmioklatkowych i to nie były takie pieniądze jak pani tutaj pokazuje. Ja mam nadzieję, że taką 

kalkulację Pani ma, ewentualnie Pani dyrektor Pani przekazała, bo jestem naprawdę mocno, 

ale to mocno zaskoczony taką kwotą. Lepiej więcej niż mniej tak jest, tak. Tak, jak 

wspomniałem, remonty nie są w inwestycjach, dlatego tych środków, które w szkołach są nie 

widać tak naocznie w budżecie, bo nie są pozycją inwestycyjną. Tutaj rozumiem, że te toalety 

w ramach inwestycji, nie wiem, no trzeba się mocno zastanowić jak je wyremontować, żeby 

to była inwestycja. Inwestycją jest coś jak się zmienia sposób użytkowania, poprawia się 

funkcjonalność. Są pewne warunki do kwalifikowania czegoś w inwestycje, a w wydatki 

remontowe, czyli w wydatki bieżące. Remont łazienki nie nosi znamion inwestycji, 

nie zwiększa wartości tego budynku tylko przywraca funkcję, do funkcji pierwotnej. Myśmy 

przejrzeli łazienki w wielu szkołach, przejrzeliśmy ich stan i każda wymaga nakładów 

finansowych. W tym celu też szkoły składają do końca stycznia wnioski do Urzędu 

Marszałkowskiego, maksymalna kwota wniosku to jest 800 000, to są środki przeznaczone 

na edukację ogólną. W ramach tych środków też są środki, które można spożytkować w części 

na remonty też czy wydatki inwestycyjne więc jeśli te środki zostaną pozyskane tych środków 

będzie jeszcze więcej. Dochodzimy do sytuacji, że chciejstwa określają potrzeby, a nie potrzeby 

określają konieczne wydatki. Myślę, że każdy z nas jakąś szkołę kończył, każdy do jakiejś 

szkoły ma sentyment. Radny Zieliński Szkoła Podstawowa nr 3, ja Szkoła Podstawowa nr 2, 

pewnie są radni, którzy kończyli czwórkę. Są tacy, którzy byli w siódemce i każdy chciałby, 

żeby taka kwota w danej szkole się znalazła, bo nawet jak niewiele jest do roboty to lepiej mieć 

850 000 niż nie mieć. Natomiast większość radnych podchodzi z rozsądkiem do tematu i wie, 

że budżet nie jest z gumy i są sprawy bardziej potrzebne, mniej potrzebne, są takie sprawy, 

które mogą poczekać. Burmistrz Kłos, ja też, mnie Pani dyrektor też oprowadzała po tych 

łazienkach, to naprawdę nie są złe łazienki. Piony są plastikowe, nie żeliwne, piony są 
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plastikowe, nie żeliwne i o tym Burmistrz Kłos też na naszym spotkaniu, spotkaniu rozmawiał. 

Tam potrzeba faktycznie odświeżenia, ale nie odświeżenia za 850 tysięcy złotych, czy za 600 

tysięcy złotych. Pewnie przydałoby się wymienić fugi, może drzwi na ładniejsze, zadbać 

o czystość, zalać syfony, żeby zapach się nie unosił brzydki. Natomiast kwota 600 000 złotych 

jest kwotą przesadzoną. Natomiast wiadomo każde pieniądze można przepalić, na różne cele. 

Kwota ta znajdzie się w budżecie miasta, 600 tysięcy, a nie w budżecie szkoły i to my będziemy 

rozpisywać postępowania przetargowe, określać zakres prac, który będzie do wykonania 

i oczywiście określimy niezbędny zakres prac, taki który będzie potrzebny do wykonania, a nie 

będziemy go określać do kwoty, którą posiadamy, bo tak, taka jest zasada racjonalności 

wydatków. Nie wydatkujemy tyle ile mamy, tylko tyle ile jest potrzeba w danej chwili. 

Wszyscy mówiliśmy też o promocji wielokrotnie, sami Państwo zdecydowaliście o zdjęciu tego 

witacza, który był w muzeum. Ja mówiłem, że przygotowanie nowego witacza i postawienie 

to będzie kilkadziesiąt tysięcy złotych, bo trzeba go zaprojektować, trzeba będzie go wykonać. 

Chcemy go zrobić w formie ławki, to co wspominałem na sesji. Wszyscy Państwo mówiliście, 

że trzeba odświeżyć naszą stronę internetową, bo jest archaiczna, żeby była bardziej 

funkcjonalna, bardziej dostępna. To był y środki na, z promocji. Z promocji wydajemy na wiele 

imprez, zgłaszają się do nas organizacje pozarządowe, ostatnio PTTK o sfinansowanie 

pewnych wydatków, choćby z organizacją imprezy, którą, która jest wykonywana i z tych 

środków też pieniądze idą na te cele. Tutaj Jacek Wiśniewski mi sporządził taką długą listę 

wydatków, które w ramach promocji są uwzględnione. Pewnie odczytanie jej nic nie da, dlatego 

opowiem o tych rzeczach najważniejszych, faktycznie o tych, w których już zaciągnęliśmy 

zobowiązania finansowe. W zeszłym roku ogłosiliśmy ankietę przez Łowicki Ośrodek Kultury 

na temat artystów jakich łowiczanie chcieliby zobaczyć w Łowiczu. Jako że kontraktowanie 

artystów, w zasadzie dogadywanie to jest koniec roku poprzedniego nie można wtedy zawierać 

umów, no bo to nie ten rok budżetowy jeszcze jest. Początek stycznia to jest taki okres, kiedy 

to już jest tak jakby, żeby fajnego artystę ściągnąć to jest taki deadline, w którym umowy trzeba 

podpisać i my rzeczywiście przygotowujemy się do imprez, które miasto organizowało, 

organizuje, bądź do których chcemy wrócić. Z tych imprez, które mamy zaplanowane, takich 

większych na dzień dzisiejszy to jest Dzień Dziecka, który odbędzie się 31 maja 2025 roku. 

Robimy to wcześniej też, żeby potem nam nikt nie zarzucił, że może jakieś terminy, komuś się 

wbiliśmy celowo, bo takie sytuacje w zeszłym roku też miały miejsce. Jeśli chodzi o Dzień 

Dziecka tutaj zaplanowaliśmy koncert Majki Jeżowskiej, który jest wydatkiem rzędu 40 000 zł. 

Technika, chcemy to zrobić na muszli koncertowej więc nie będziemy ponosić kosztów sceny, 

który razem z techniką może być nawet ponad i 100 000, w zależności od wymagania artysty. 

Tutaj technika będzie kosztować 30 000 złotych, dodatkowo zespół maskotki 5 000 zł. 

Trochę zdradzamy tak jakby te tajemnice, które chcieliśmy, żeby były takim efektem wow 

i żebyśmy informowali mieszkańców o tym, o tym w odpowiednim czasie przed imprezą, żeby 

był taki efekt i zaskoczenia i zadowolenia z tego, że coś w mieście się dzieje, bo też te imprezy, 

które są one niewątpliwie wiążą się z promocją miasta powodują, że do miasta przyjeżdżają 

osoby z okolicy. Po tych imprezach miejskich, które udały się w zeszłym roku dostaliśmy 

takiego, taki feedback od osób i przyjeżdżających, mieszkańców, przedsiębiorców, że impreza 

miejska to nie jest tylko sama impreza, bo ci ludzie po imprezie idą do knajpy albo przed 

imprezą, coś kupią, do sklepu przyjadą do tego miasta więc tutaj korzyści są, korzyści jest 

wiele. Mówiliśmy o tym też Państwu, że rozmawiamy na temat Światowych Dni Rowerów, 
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które razem z olimpijczykami chcemy zorganizować w Łowiczu. Dopięliśmy szczegóły, te dni 

będą 7-8 czerwca, bardzo fajna inicjatywa. Będą w niej uczestniczyć ludzie w całej Polski, 

z powiatu łowickiego i z miasta Łowicza też. Tutaj mamy zakontraktowane zespół Big Bike 

Orchestra, on kosztuje 16 000 złotych, tak żeby uatrakcyjnić tą imprezę. To są wydatki tylko 

na artystów, pamiętajmy, że jeszcze dojdą nam ZAIKS-y od tych umów, do tego dojdzie jakaś 

technika sceniczna. Natomiast nad techniką nie musimy się spieszyć, bo tu konkurencja jest 

dużo większa i czas na zorganizowanie, tak jakby sceny, techniki mamy więc na tym etapie 

jeszcze nie zawsze musimy takie umowy zawierać. Jeśli chodzi o Dni Łowicza, o których też 

wspominaliśmy i Państwo też mówili, że trzeba wrócić do miast partnerskich, żeby tak jakby 

zacieśniać tą współpracę, odświeżać. W zeszłym roku Reda nas też zaprosiła na swoje Dni 

Redy i w tym roku myśmy też chcieli się odwdzięczyć i zaprosić przedstawicieli Redy 

i Lublińca i Solecznik. W tym celu też projekt biblioteka, jeden z projektów, o których Państwu, 

też zdejmujecie z biblioteki pieniądze, składa to jest właśnie i na Biennale Folkloru, które będą 

w Bożym Ciele. Tutaj nie mamy wydatków na Boże Ciało, które też będą dosyć dużą kwotą, 

bo też zawsze partycypujemy w kosztach czy tutaj sceny, czy zespołów, które pojawiają się 

podczas występów. Tych wydatków tutaj nie ma, one się pojawią, ja mówię o tych, które mamy 

już zakontraktowane natomiast tych wydatków będzie, będzie więcej. Jeśli chodzi o Dni 

Łowicza, oczywiście patrzyliśmy na ankiety, które były przez ŁOK zorganizowane, natomiast 

tych topowych artystów ściągnąć nie mogliśmy. Choćby Dawid Podsiadło, który wygrał ten 

konkurs to jest artysta, który nie gra otwartych koncertów tylko biletowane. On w kilka godzin 

wyprzedaje Stadion Narodowy i najprawdopodobniej nas stać by nie było, ale jeśli chodzi o Dni 

Łowicza tutaj zakontraktowaliśmy Tribbsa, to jest taki muzyk myślę, że wszystkim znany, 

średniego, bo też wybieraliśmy muzykę dla każdego, żeby każdy tutaj mógł się odnaleźć 

bez względu na swoje preferencje muzyczne więc mamy różne, tak jakby gatunki muzyczne. 

Czyli mamy Tribbsa, mamy Daj to głośniej i Daj to głośniej to jest taki zespół discopolowy, 

który w zeszłym roku chcieliśmy na Księżackie Jadło ściągnąć, ale ostatecznie, 

że przesunęliśmy Księżackie Jadło na niedzielę, żeby nie kolidować z Nieborowem, z operą 

niestety ten termin im nie odpowiadał. Musieliśmy zmienić na tego słynnego Danzela. Także 

zakontraktowaliśmy Daj to głośniej i Zakopower. Jeśli chodzi o Daj to głośniej to jest kwota 

61 500, jeśli chodzi o Tribbsa to też jest 61 500, Zakopower, duży zespół myślę, że mnóstwo 

ludzi przyjedzie z najdalszych zakątków Polski, to jest wydatek 76 000 zł plus oczywiście 

chcemy lokalnych artystów, którzy będą mogli przed tymi głównymi gwiazdami występować, 

dla nich to też jest i prestiż, i możliwość pokazania się. Mamy kilka perełek tutaj łowickich 

i przy każdej imprezie staramy się te osoby angażować. To są wydatki tylko na artystów, 

do tego jeszcze trzeba będzie wykonanie Riderów, które, które też jest kosztowne. I kolejna 

impreza, którą na dzień dzisiejszy mamy zakontraktowaną to jest Księżackie Jadło i tutaj 

chcemy, aby był Mister Polska, 43 100 zł, Bryska, 55 350 zł i Agnieszka Chylińska, tutaj myślę, 

że lepszego, Agnieszka też nie gra zazwyczaj koncertów otwartych i tutaj, jako że ma sentyment 

do Łowicza, bo jedną ze sztabu managerskiego osób, która jest w jej otoczeniu jest z Łowicza, 

zdecydowała się u nas, u nas zagrać. Agnieszka Chylińska to jest wydatek 109 470 zł. Do tego 

można średnio doliczyć organizację imprezy masowej plus scena, plus wykonanie Riderów, 

pewnie koło 130 000 zł na imprezę. Ja wspominałem o tym na początku, że rozmawialiśmy 

i z Urzędem Marszałkowskim, który nam wesprze Dni Łowicza, natomiast tej kwoty na dzień 

dzisiejszy w budżecie nie ma więc musimy się posługiwać tym co mamy. Jeśli chodzi 
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o Księżackie Jadło, tutaj wzorem choinki miejskiej, w którą się zaangażował Krajowy Ośrodek 

Wsparcia Rolnictwa, Księżackie Jadło chcemy zrobić finałem Bitwy Regionów Województwa 

Łódzkiego i tutaj KOWR też wyraził chęć zaangażowania się w tą imprezę. Rozmowy 

z łowickimi przedsiębiorcami okolicznymi są przed nami, wiadomo, że musimy mieć listę 

artystów też, żeby wiedzieli co wspierają. Tak było w przypadku choinki, czyli mieliśmy jej 

scenariusz, wiedzieliśmy jak będzie wyglądać i wtedy do łowickich przedsiębiorców się 

zwracaliśmy i oni nas wspierali i tutaj pewnie każda impreza też zostanie wsparta i te środki 

do budżetu wrócą, pewnie nie w stu procentach, ale w dużej większości. Nie bez powodu 

staramy się też z Burmistrzem Kłosem utrzymywać dobre relacje z naszymi przedsiębiorcami 

tutaj łowickimi, bo z jednej strony to są przedsiębiorstwa, które dają pracę mieszkańcom 

Łowicza, ale z drugiej strony angażują się dosyć mocno i w życie społeczne, i w imprezy 

miejskie, które, które organizujemy. Oprócz tych wydatków na imprezy oczywiście wydatki 

promocyjne to też są wydatki związane z choćby z utrzymaniem Karty Dużej Rodziny, 

Senioralnej, bo przecież ulgi z biletów musimy sfinansować. ŁOK nas fakturuje, co jakiś czas 

tą kwotą ulg, które stosuje, jako że planujemy wprowadzenie karty miejskiej tych ulg pewnie, 

jeśli chodzi o instytucje miejskie pojawi się więcej, bo i Łowicki Ośrodek Kultury, ale też 

chcemy OSiR zaangażować w to, żeby dla mieszkańców, którzy płacą podatki w Łowiczu te 

usługi miejskie po prostu były tańsze. Tu mogę tylko podsumować, po raz kolejny to co 

powiedział pan Górski, chcemy być miastem turystycznym, chcemy być miastem przyjaznym 

dla mieszkańców, chcemy być miastem, który, które potrafi zabezpieczyć te zbiorowe potrzeby 

mieszkańców więc te wydatki na promocje muszą być. Tutaj wszyscy może się kwotą 

przerażają 700 000 na rok, Skierniewice półtora miliona tylko jedna impreza Święto Kwiatów 

Owoców i Warzyw, Kutno Święto Róż, ponad dwa miliony złotych tylko jedna impreza więc 

nadal jesteśmy ubogim krewnym, jeśli chodzi o wydatki budżetowe związane z promocją 

natomiast, no chcemy stawiać trochę wyżej. Jeszcze w grudniu dostaliśmy od Łowickiej Rady 

Biznesu, przedsiębiorców, którzy zajmują się branżą Horeca, takie pismo, w którym oni 

przekazują nam zalecenia, co w mieście powinniśmy zrobić związanych z promocją, a no to, 

żeby się pojawiły tablice informacyjne, a no to, że fajnie by było jakby była aplikacja, która ten 

audio przewodnik, on zostanie lada chwila wyłączony, ponieważ wykonawca, ta aplikacja przez 

okres związania była darmowa, natomiast na dzień dzisiejszy wyznaczył tak strasznie dużą 

cenę, że po prostu nas na tym etapie i na to co proponują wartość wydatków jest nieadekwatna 

do korzyści, a jako że planujemy wprowadzić kartę miejską w ramach, której może być taki 

przewodnik po Łowiczu, który będzie odczytywał QR kody też. Mówimy o zmianie 

oznakowania, o witaczach nowych, to są wszystko wydatki promocyjne. To Państwo mówili, 

że już są stare te witacze, że trzeba je przeprojektować, czyli te tablice miejskie, które są 

na wjazdach, trzeba zrobić nowe karty informacyjne, mówiliśmy o poprawieniu identyfikacji 

miejskiej. Nie chcemy jej zmieniać w całości, bo wydaje mi się, że mieszkańcy już się do niej 

przyzwyczaili natomiast trzeba ją też dostosować do obecnych wymagań. To robił ostatnio 

powiat i to też nie kosztuje kilkanaście, nawet nie kilkadziesiąt tysięcy, tylko dużo, dużo więcej 

więc pewnie tych wydatków na promocję potrzeba byłoby dużo więcej niż niż w tej chwili 

mamy. Natomiast też zdajemy sobie sprawę z ograniczeń budżetowych i tak jak wspominałem 

część z tych wydatków wróci, bo przecież też imprez będzie więcej. Też chcemy po raz kolejny 

zrobić choinkę miejską z jarmarkiem bożonarodzeniowym, w trochę innej formie, jarmark 

bożonarodzeniowy chcemy, żeby był 3 dni, bo cieszył się naprawdę dużym powodzeniem. Było 
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tylko 20 budek przez dwa dni i one kosztowały ich wynajem, o ile dobrze pamiętam 25 000. 

Chcielibyśmy ich więcej na 3 dni, czyli żeby były dostępne od piątku do niedzieli więc i kwota 

będzie za budki wyższa. Czy pojawi się taki part jak KOWR w tym roku na choinkę tego 

nie wiemy, aczkolwiek no środki pewnie musimy zabezpieczyć, bo na etapie podpisywania 

umów, tak jakby najmu te środki musimy mieć. One potem do nas wracają, zresztą to co było 

też na sesji, że potem te środki, które wpłynęły były w grudniu po prostu przerzucane. To nie 

są środki, które idą w próżni, to są środki, które są dla naszych mieszkańców i które mogą 

spowodować, że część z tych pieniędzy do nas wróci właśnie z tego powodu, że będzie miasto 

dobrze postrzegane, być może będzie, będą przyjeżdżać turyści z daleka, nie tylko na jeden 

dzień, na chwilę tylko na dłużej. My pracujemy nad tym, żeby stworzyć produkt turystyczny, 

pracujemy nad tym, żeby oprócz tego, żeby łowickie Boże Ciało wprowadzić 

na międzynarodową listę UNESCO, ostatnio mieliśmy spotkanie w sprawie Łowickiej 

wycinanki, żeby ją znowu wprowadzić na krajową listę, zatem planów jest bardzo dużo, ale one 

też są uzależnione od pieniędzy, które będziemy posiadać. Oczywiście jeśli Państwo 

zdecydujecie, że tniemy na tym etapie pewnie ten punkt w RIO my będziemy starać się skarżyć 

z tego względu, że przepisy zezwalają mi na dokony, tak jakby zaciąganie zobowiązań 

finansowych do wysokości przedstawionego planu Państwu, do 15 listopada, do momentu 

przyjęcia budżetu z tego względu, że miasto po prostu, nawet w tym okresie, kiedy budżet nie 

jest przyjęty musi funkcjonować normalnie, musi zachować ciągłość działania, a też sądziłem, 

że tak jakby była zgoda. Ja już tu wspominałem słowa też i Krzyśka Olko o tym, żeby nie 

zwlekać z niektórymi wydatkami, choćby, jeśli chodzi o dotacje, tylko, żeby realizować 

konkursy, ogłaszać i te pieniądze starać się wysyłać jak najszybciej i to też robiliśmy w ramach, 

w ramach kompetencji, które posiadamy. Te wydatki, o których mówię są w części z promocji, 

w części, to co będziemy mogli wrzucić będziemy starali się wrzucać do kultury. Czasami 

Skarbnik decyduje, że niektóre wydatki, oczywiście wynajęcie sceny nie, ale na przykład 

występ artystów na imprezie Dnia Dziecka może być zakwalifikowane do wydatków 

na kulturę. To samo, jeśli chodzi o Księżackie Jadło, czyli to co jest związane z naszym 

folklorem, utrzymywaniem tradycji, to te pozycje w kulturze mogą się znaleźć. Natomiast, 

no to po raz kolejny decyzja należy do Państwa i to Państwo podejmujecie podejmiecie czy, 

czy ten paragraf tniecie, a my wtedy będziemy czekać po prostu do decyzji RIO. Jeśli RIO 

zdecyduje, że, że te koszty mają być cięte to mamy świadomość i Państwo musicie mieć 

świadomość tego, że będziemy musieli do tych zaciągniętych zobowiązań ponieść ewentualne 

kary umowne, tyle. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo. Tutaj ad vocem 

pani Dorota Chylińska, proszę.” 

 

Radna Dorota Chylińska – „Dziękuję panie Burmistrzu za wyczerpującą odpowiedź. 

Zapytałam kto umowę podpisał czy Wydział czy ŁOK. Nie dostałam odpowiedzi, jakby Pan 

mógł, słucham i druga, jakby czy, jeszcze tylko upewnię się. Zliczyłam 410 tysięcy i czy 

na wszystkie te, to jeszcze raz poproszę o wyszczególnienie. Ja, mi wyszło 410. Poprosiłam 

pana Burmistrza o sumę, no powiedział, że mi nie da więc no ja będę liczyła. Na umowy 

z artystami 512, tak. Rozumiem, że będziemy mieć do nich wgląd, tak, na przykład jutro, tak.” 
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Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Mogę, to ja odpowiem od razu. Ja podpisałem, 

ja podpisałem wszystkie umowy, czyli wszystkie umowy idą przez Wydział w Urzędzie Miasta. 

W projekcie budżetu i pewnie Państwo analizowaliście i widzieliście zapis przy budżecie ŁOK 

u, że tam nie ma pieniędzy na imprezy miejskie i ten zapis jest tam zawarty więc no nie mogło 

być inaczej. Jest Wydział Promocji, Kultury, Współpracy, Promocji, Kultury Sportu 

i Turystyki, który, który zajmuje się tym, tymi sprawami i w ramach tego wydziału, i w ramach 

tego wydziału umowy są podpisywane, aczkolwiek ostatecznie umowy podpisuje Burmistrz 

Miasta przy kontrasygnacie Skarbnika, bo przy każdym zobowiązaniu finansowym Skarbnik 

musi się podpisać, jest podpis radcy prawnego. Udostępnimy Państwu umowy w momencie, 

kiedy przeanalizuje dział prawny jakie dane musimy wyanonimizować, no bo są tam też dane 

osobowe więc wtedy Państwu udostępnimy te umowy, tak.” 

 

Radna Dorota Chylińska – „Jeszcze raz.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę bardzo.” 

 

Radna Dorota Chylińska – „Panie Burmistrzu, dobrze 512, zapisałam, zanotowałam. 

Poprosimy o, tak o przedstawienie tych umów jak już będą sprawdzone przez prawników. 

Chciałam się odnieść do wypowiedzi, że piony są plastikowe. No ja się upewniałam, plastikowe 

nie są. Plastikowe są w momencie, kiedy rura przeciekała jest wymienione na plastikowe, nikt 

nigdy w środek się nie, tak, nie rozbijał murów, chyba, że coś ciekło, tak, więc jakby to, to taka, 

takie sprostowanie i oczywiście wszystko to co pan Burmistrz powiedział, no ja to też 

powiedziałam, że te remonty i dostosowanie warunków do obecnych standardów dla, dla dzieci, 

dla młodzieży jest czymś, co po prostu jesteśmy zobowiązani jako jednostka czynić i środki 

przeznaczać. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję. 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Mogę? Szanowna Pani Radna, Szanowna Pani 

Przewodnicząca, Radni i ja tego nie kwestionuję, natomiast rozsądek powinien mówić 

o kwocie. Organ wykonawczy, czyli Burmistrz, Wydział Inwestycji, dyrektorzy szkół są od 

tego, żeby zgłaszać swoje potrzeby. Pani dyrektor zgłosiła swoje potrzeby remontowe na kwotę 

250 tysięcy, taka kwota została uwzględniona w budżecie. Być może się nie zorientowała co 

wnioskowała, być może to zrobiła księgowa, natomiast taka kwota znalazła się w budżecie 

Myśmy nie wycięli jej żadnej kwoty ze względu na to, że wiedzieliśmy, że że te prace są 

potrzebne natomiast my tutaj musimy się też, tak jakby kierować rozsądkiem i wybierać sprawy 

najpilniejsze. Ja Państwu odczytałem, to nic nie dało, opinie techniczną o budynku B i C 

i pewnie teraz cokolwiek bym nie powiedział to też to nic nie da. Umowy z tymi wykonawcami 

będą w rejestrze umów, bo miasto publikuje umowy więc będą mieli do tych umów wgląd, 

do tych danych podstawowych wszyscy mieszkańcy naszego miasta, dlatego o tych kwotach 

mówię. Natomiast pewnie są niektóre zapisy, których po prostu Państwu z uwagi na tajemnicę 

przedsiębiorstwa, tajemnicę kontraktu przekazać nie będziemy mogli, być może ridery są 

zastrzeżone. Tutaj pewnie część z Państwa wie jak wygląda współpraca z artystami i w tych 

riderach znajdują się różne rzeczy, które, które tak jakby publikowanie nie każdy sobie życzy, 
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żeby zostały opublikowane. Tutaj chciałbym, żeby to wybrzmiało to są kwoty kontraktów tylko 

artystów. Do tego musimy odpowiedni procent doliczyć ZAIKSU-u, do tego musimy technikę 

sceniczną doliczyć więc te koszty będą dużo większe, tak jak wspominałem koszt sceny, 

techniki, organizacji imprezy masowej i całej procedury, agregaty prądotwórcze, namioty dla 

artystów. To wszystko są też koszty, które do tych kosztów będą dodane więc zostawienie 

nawet tej suchej kwoty, o której tutaj mówimy, o wynagrodzeniach artystów to nam nic nie da, 

bo organizacja imprezy to nie jest tylko wynagrodzenie artysty. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję, pani Doroto 

i jeszcze Pani chce zabrać głos? Proszę bardzo, proszę bardzo.” 

 

Radna Dorota Chylińska – „Ja rozumiem, że wiele, wiele budynków potrzebuje remontów. 

Jeszcze raz powtórzę, bo może nie wybrzmiało. Szkoła Podstawowa to 600 uczniów i jeszcze 

pracownicy. Ja bym poprosiła o przerwę w związku z przekazaną wartością umów, no bo nie 

ukrywam, że musimy to przedyskutować.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę, proszę.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Znaczy, ja tutaj Pani radnej chciałem powiedzieć, 

że Miasto Łowicz to nie tylko Szkoła Podstawowa nr 1. To jest Szkoła Podstawowa nr 1, to jest 

Szkoła Podstawowa nr 2, Szkoła Podstawowa nr 3, Szkoła Podstawowa nr 4, Szkoła 

Podstawowa nr 7, to jest Żłobek Miejski i to są miejskie przedszkola, więc musimy równo 

dzielić zasoby. Pójdę wyłączyć alarm. Dziękuję.” 

 

Przerwa techniczna z powodu alarmu od godziny 00:48 do godziny 00:49. 

Po przerwie. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa wznawiamy obrady 

sesji. Ja mam zapisanych Państwa radnych, pan Tomasz Rudnicki, pan Hubert.” 

 

Radny Jakub Wolski – „Przepraszam, ale jest z wnioskiem formalnym. Przepraszam Panów 

i Panie czy ja mógłbym?” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pan Jakub wniosek formalny.” 

 

Radny Jakub Wolski – „Tak, Szanowni Państwo ja mam jednak wnioskował już za 

przerwaniem dzisiejszej sesji i dokończeniem jej jutro. Mamy godzinę 01:00 i chyba lepiej 

będzie nam się pracowało jutro. To, nie no, to ja po prostu, chodzi mi o to, żeby dzisiaj 

przerwać, bo jutro, że tak powiem.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę, no nie, to mamy te wnioski 

i uchwalenie budżetu, WPF-u. Później mamy, mamy kolejne punkty. Bardzo proszę, co 

Państwo radni. Pan Jakub Wolski zgłosił wniosek formalny o przerwanie sesji, tylko kiedy 
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byśmy ją kontynuowali czy w poniedziałek, bo wszyscy chyba przyznacie, że już jesteśmy też 

i zmęczeni. Ale momencik dobrze, już, już, ale w tym temacie, przerwy.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Ja też jeszcze chciałem dokończyć swoją 

wypowiedź jakbym mógł, przepraszam, bo musiałem.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę panie Burmistrzu dokończyć 

i Państwo mi zaraz powiecie, kiedy kontynuujemy sesję.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Ja chciałem tylko jeszcze powiedzieć, 

profesjonalny zarząd polega na tym, że emocje odkłada się na bok. Każdego z nas one 

oczywiście dotyczą i każdy by chciał, bliższa ciału koszula, natomiast powinniśmy być 

profesjonalistami i nie określać na podstawie emocji zapotrzebowania tylko na podstawie 

faktycznych potrzeb. Mam wrażenie, że do Państwa nie docierają niektóre informacje 

niezmiernie ważne. W Szkole Podstawowej nr 4 wali nam się elewacja, tam nie dajemy ani 

złotówki więcej, tu nic się nie dzieje jest estetyka zaburzona potrzeba nam 600 tysięcy plus 250 

tysięcy. W Szkole Podstawowej nr 4 leje się z dachu to nas nie interes, w Szkole Podstawowej 

nr 2 to nas nie interesuje, bo liczy się estetyka w Szkole Podstawowej nr 6. Ja apeluję jednak 

o rozsądek, Szkoła Podstawowa nr 1 jest dużą szkołą, dużą szkołą jest też Szkoła Podstawowa 

nr 2 i Szkoła Podstawowa nr 7. Mniejszy szkołami są Szkoła Podstawowa nr 4 i Szkoła 

Podstawowa nr 3, aczkolwiek w każdej są dzieci, w każdej są nauczyciele i w każdej są rodzice, 

w każdej są mieszkańcy naszego miasta i jeśli mamy wybór zadbać o bezpieczeństwo albo 

zadbać o estetykę, ja wybieram bezpieczeństwo. Państwo nie wybrali bezpieczeństwa 

w przypadku budynku B i C, choć przeczytałem jasno, że instalacja gazowa ma być 

wymieniona i dach, i gzymsy się sypią. To mam wrażenie, że Państwa to w ogóle nie interesuje 

i i może faktycznie ja jestem tylko gościem na sesji, może, może nie muszę tutaj być 

i wysłuchiwać tego, bo to jest średnio przyjemne i dla mnie czasami po prostu niezrozumiałe 

to co Państwo robicie, niezrozumiałe. Tu nikt z nas nie ma złych intencji, a cały czas mam 

wrażenie, że to nie jest Państwa praca dla dobra miasta i jego mieszkańców tylko jak najbardziej 

utrudnić Siewierze, tak to niestety wygląda. Uparliśmy się na Szkołę Podstawową nr 1, pomimo 

tego, że inne realne zagrożenia są w szkołach innych. W Szkole Podstawowej nr 4 oprócz 

zagrożenia elewacji, trzeba zrobić kosze, które są na sali gimnastycznej, bo też są już zalecenia 

techniczne w stosunku do nich, ale to też jest nieważne. To też jest nieważne, bo śmierdzi 

w toalecie w Szkole Podstawowej nr 1 i tam trzeba 850 tysięcy wrzucić. 600 z tego i 250 

na remonty. No tak, ale, ale ja do Pani to mówię., mówiłem to na spotkaniu i mam wrażenie, 

że jak krew w piach albo grochem o ścianę, że po prostu nic nie dociera i jeszcze na złość 

z 300 000 zrobiło się 600, z 300 zrobiło się 600, na złość. No chyba na złość, no bo ja nie wiem, 

nie rozumiem z czego się kwota, z dużego palca ją Pani sobie nie wiem, kule magiczną wzięła. 

Operat był zrobiony szacunkowy jakiś, przy kwocie 600 tysięcy to już potrzebny jest przetarg, 

to jest cała procedura i teraz szacujemy sobie od tak, bo wydaje nam się, że 600 tysięcy, to może 

milion, może dwa miliony, bo, bo ja po prostu pewnych rzeczy nie rozumiem, które zaczynają 

się tutaj dziać. Dopiero co, 727 000 daliśmy na drogę, która nie powstanie w tym roku i macie 

Państwo tego świadomość, że nie powstanie w tym roku mimo wszystko daliście tam 700 

tysięcy. Może te 700 tysięcy z drogi przerzucimy na Szkołę Podstawową nr 2 i 4, w której 
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są realne potrzeby. Może zamiast dawać szpitalowi 350 000 zł, czy 300 z kawałkiem dajmy 

na Przedszkole, w którym śmierdzi, które stoi na kolektorze. Może zamiast dokładania 50 000, 

dać szkole podstawowej.” 

 

Zastępca Burmistrza Jacek Kłos – „Proszę o ciszę.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa, naprawdę proszę 

o ciszę, proszę o ciszę.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Może zamiast dokładać, niedźwiedzią przysługę 

robić straży, która nie wnioskowała o te 50 tysięcy, zamiast dawać te 50 tysięcy, dać 

te pieniądze do trójki, w której protokół radni sami pisaliście i wiecie jakie są warunki w tej 

szkole. No tutaj naprawdę dzieją się jakieś dziwne rzeczy na tej Sali i jeśli ja zadaję pytanie 

Państwu to Państwo nie musicie odpowiadać, natomiast jeśli Państwo mi zadajecie pytanie 

to oczekujecie odpowiedzi kompletnej, to co powtarzałem, do 10 miejsca po przecinku, 

bo Burmistrz kłamie, wielokrotnie już tutaj to słyszałem. Jeszcze Państwa nie okłamałem i nie 

zamierzam. Radny Wójcik mi powiedział na początku mojej drogi radnego, bo byłem tak jak 

Państwo, którzy są nowi, trochę zdezorientowane, trochę to było dla mnie nowość, bycie 

radnym. Robert mówił, mów zawsze prawdę, tak jak jest, bo się nie zapętlisz w kłamstwach, 

a prawda się zawsze obroni. Tylko mam wrażenie, że przy Państwie to tu żadna prawda się nie 

obroni, że tu po prostu, nie wiem może trzeba zacząć wymyślać jakieś dziwne rzeczy, 

bo, bo prawdziwe rzeczy, bo prawdziwe rzeczy do Państwa nie trafiają.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panie Burmistrzu, bo ja chciałam 

kolejnym radnym udzielić głosu.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Pani Przewodnicząca nie ma Skarbnika, jeden 

z radnych nazwał Skarbnika „pitbullem budżetu”, bo tak jesteśmy od tego, żeby wskazywać, 

gdzie wydaje nam się, że, że nie ma rozsądku w Państwa decyzjach i wskazywać takie 

inwestycje, których nie da, nie da się zrealizować. Po to mnie mieszkańcy wybrali na włodarza 

tego miasta, tak jak Państwa na radnych, żebym nad tym miastem czuwał, jako organ 

wykonawczy wykonywał swoje czynności dobrze, ale jak widzę, że Państwo wrzucacie 

do budżetu rzeczy, które są nie do zrealizowania, no to nie mogę milczeć w takiej sytuacji, 

nie mogę mieć w sytuacjach, w których stawiamy na piedestale jedną szkołę, a wszystkie inne, 

w których też są potrzeby zostawiamy samym sobie. Nie mogę patrzeć na sytuację, w którym 

pompujemy pieniądze do powiatu, a wiemy, że potrzeby są olbrzymie, i sami, w mieście, i sami 

o nich mówimy, ale lekką ręką tu 350 tysięcy, tam 90, a niech mają, a chodników w dwójce 

Państwo zdjęliście autopoprawkę, dach zdjęliście Państwo autopoprawkę, zdjęliście 

autopoprawki w stosunku do czterech orlików, wstawiliście jedno boisko, którego pewnie nie 

zrobimy, bo będziemy czekać na pieniądze zewnętrzne, przygotujemy do niego dokumentację. 

No nie mogę się z takimi rzeczami zgodzić, bo dla mnie one są irracjonalne. Myślę, 

że indywidualnie dla Państwa też natomiast powiem to co usłyszałem, głosuję tak, bo mi 

zagłosują też moją poprawkę i takie jest Państwa podejście zapewne. Nie mogę się z tym 

zgodzić, po prostu nie mogę i dlatego o tym mówię i też niech mieszkańcy to usłyszą, 
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bo to mieszkańcy Państwa wybrali, to mieszkańcy w Państwu pokładają nadzieję 

i to mieszkańcy od Państwa wymagają rozsądku. Byliście Państwo na zebraniach z zarządami 

osiedli, omawiałem budżet dosyć dokładnie, wysłuchiwaliśmy razem potrzeb mieszkańców i te 

rzeczy, które Państwo tutaj wrzucacie, ich w tych rozmowach nie było. Nikt nie miał 

wątpliwości co do inwestycji, które przedstawiałem i do projektów, które chcemy zrealizować 

w przyszłości i teraz też słysząc, że później pieniądze się znajdą. Pieniądze musimy znaleźć 

na wiele rzeczy wkłady własne, to o czym powiedziałem, projekt autobusowy, projekt 

rewitalizacji Starego Rynku, projekty szkolne, które za chwilę, za chwilę być może się pojawią, 

projekty orlikowe, złożyliśmy wnioski do Funduszu Dróg Samorządowych, kolejne inwestycje 

czekają na pozwolenie na budowę, przetargi na dokumentację do bloków, do dróg. Do tego 

wszystkiego trzeba będzie dołożyć, do tego wszystkiego trzeba będzie dołożyć. Dlatego budżet, 

który Państwu pokazaliśmy był oszczędny, był rozwojowy, został wywrócony już, zaraz będzie 

wywrócony jeszcze bardziej. Ja rozumiem, że pewne rzeczy trzeba dołożyć, że Państwo chcecie 

i na to przystaliśmy, właśnie z tego względu, żeby uniknąć takich sytuacji jak dzisiaj jest i takie 

jak była w grudniu. Natomiast, ja już teraz mam przekonanie, że cokolwiek my byśmy 

nie zrobili, jakkolwiek byśmy głowy nie przechylili to Państwo nie będziecie zaspokojeni, 

nie będziecie i to działa jeszcze gorzej, bo te spotkania, które miały być, wszyscy byli 

na nie otwarci, dzisiaj widzimy, że one spowodowały wręcz w drugą stronę, odwrót, 

że podwajamy to co chcieliśmy. Nie dość, że tłumaczyliśmy, że to jest niepotrzebne tyle ile 

było, a to właśnie na złość chyba damy, bo Pani. Każda Pani dyrektor chciałaby mieć po milion 

na wydatkach na remonty i każda dyrektorka, w żłobku i w, i w przedszkolu. Nie wspomniałem 

o tym, będziemy mieć wkłady własne i w żłobku, które planujemy i w centrum opiekuńczo-

mieszkaniowym, te wszystkie inwestycje, których w tej chwili w budżecie nie ma one będą 

wymagały wkładów dodatkowych i będziemy mieli rozwiązania takie, że albo rzeczywiście 

jakiś przetarg nam się zwolni część środków albo będziemy musieli zaciągać zobowiązania, 

ale jak my na tym etapie planujemy frywolnie, no to to później ja nie spodziewam się niczego 

lepszego. To chcecie Państwo do tego doprowadzić, że tak, do tunelu też trzeba będzie dołożyć, 

na Korabce i teraz my się, tak jakby pracujemy, przygotowujemy dokumentację i teraz tak, 

projekt z uwagi na to, że autopoprawka nie weszła, projekt autobusowy mamy położyć, nie 

robić go rozumiem, bo nie mamy środków na dokumentację, nie mamy środków na ZUM. 

Orlików, nie złożymy wniosków, no bo nie ma na dokumentację, na przygotowanie Programów 

Funkcjonalno Użytkowych, tak. Czyli z jednej strony mówicie, inwestujmy w sport, tak róbmy, 

tylko jednak nie róbmy, bo zróbmy jedno zamiast 4 i zróbmy jedno za swoje, zamiast 

4 z dofinansowaniem. Mówiłem o tym, że będą potrzebne środki na inwestycje i w OSiR, 

w którym mamy też pieniądze na dokumentację, na jego termomodernizację, boisko 

ze sztuczną nawierzchnią, około 3 milionów złotych z maszynami, to są duże wydatki. 

Wydatki, jeśli chodzi o boisko Pelikana trawiaste, które też trzeba będzie do eksploatacji, tak 

jakby poprawić i to wszystko co się teraz dzieje to w ogóle nie rokuje, że my jakiekolwiek 

środki będziemy w stanie wygospodarować, bo będziemy musieli je dołożyć do odpraw 

emerytalnych i jubileuszówek, może jakoś się uda przepchnąć jakiś Program Funkcjonalno-

Użytkowy, żeby zrealizować, żeby może jakieś jeden wniosek złożyć. No tutaj Państwo 

stawiacie w bardzo trudnej sytuacji nas, bo to wszystko co planowaliśmy, no do Ministerstwa 

z 10 000 i z projektem w głowie, tylko kto wystąpi o środki na Stary Rynek. No życzę 

powodzenia, jeśli ktoś chciałby w Wydziale Inwestycji taki wniosek przygotować, właśnie 
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wróżąc z kuli jakie koszty będą tego projektu, tak jak dzisiaj mówimy o łazienkach w Szkole 

Podstawowej nr 1, to zapraszam ogłoszenie, daty są, ogłoszenie zostało opublikowane. 

No naprawdę stawiacie Państwo miasto w trudnej sytuacji. Nie wiem co więcej powiedzieć, 

czasami mi słów brakuje, bardzo rzadko natomiast dzisiaj mi ręce opadły. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Proszę Państwa pan Jakub 

Wolski złożył wniosek formalny o przerwanie sesji i kontynuowanie jej w poniedziałek, ale… 

moment, moment, moment, pozwólcie dokończę i będziemy ten wniosek głosować. Ja mam 

do głosu zapisanego pana Rudnickiego, pana Krajewskiego i pana Zielińskiego, są Państwo 

zapisani do głosu.” 

 

Radny Jakub Wolski – „Po wniosku formalnego, ja powiedziałem, żeby przerwać, 

nie mówiłem o poniedziałku. To może jest dobra, że tak powiem, żeby jednak dokończyć jutro, 

przynajmniej wprowadzanie tych wszystkich wniosków i przedyskutowanie, żeby, żeby w razie 

czego pan Skarbnik miał jeszcze czas na cokolwiek więc, a może Państwo przemyślą, 

zastanowią się, może będą jeszcze jakieś zmiany więc chyba lepiej byłoby dokończyć to jutro. 

Słucham propozycji. Znaczy dzisiaj, tak, tak. Panie Robercie, panie Robercie ma Pan rację, 

chodziło mi o dzień dzisiejszy, już tak.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ale tutaj jeszcze słusznie pani 

Dorota Chylińska prosiła o przerwę w tej chwili, w sprawie tego wniosku, o którym mówiła, 

który przedstawiała.” 

 

Radny Robert Wójcik – „W tej sprawie jeszcze można Pani Przewodnicząca?” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ale ja mam tutaj Państwa 

zapisanych, panie Robercie.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Ale nie, chodzi mi tylko w tej sprawie, w tej sprawie, tutaj co Pani 

powiedziała.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę, proszę.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Szanowni Państwo, no jesteśmy przy 13 wniosku.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Tak.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Jest 19, nie zostało dużo. Nie wszyscy mogą dzisiaj przyjść na sesję 

po południu. No, spowodujemy to, że, no nie wszyscy będą mogli wziąć udział w tak ważnej 

sesji, w tym dokończeniu. Ja myślę, jesteśmy osobami dorosłymi, że powinniśmy to skończyć 

nie przerywać.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ale, proszę Państwa.” 
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Radny Michał Zieliński – „Tylko ja przed wnioskiem formalnym zgłosiłem się. Już mieliśmy 

opinię prawną.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę, proszę panie Michale.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Dziękuję bardzo. Panie Burmistrzu szybkie pytanie. Pan 

powiedział o kwocie 512 000 i mam pytanie, które umowy są już podpisane, bo przedstawiliście 

nam cały rok, jakby program, macie podpisane z każdym artystą już na cały rok czy to to są 

plan i dopiero będą podpisane umowy?” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „To są umowy, które zostały podpisane i to nie 

jest plan na cały rok. Tak jak mówiłem, że jeszcze nie mamy choinki miejskiej, jeszcze, jeszcze 

nie mamy Bożego, nie mamy Bożego Ciała. Natomiast na Bożego Ciała z racji na To, że innego 

typu to jest impreza nie musimy się spieszyć z umowami, tak jak z umowami z artystami. 

Natomiast to są umowy, które już zostały podpisane przeze mnie.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ale, proszę Państwa, bo mamy tak, 

wniosek formalny pana Jakuby, pana Jakuba, pani Chylińska prosi o chwilę przerwy w związku 

z wnioskiem i i tym co przed chwilą pan Burmistrz powiedział. Ja mam jeszcze trzy osoby, 

dwie osoby zapisane do głosu pana Rudnickiego i pana Krajewskiego, no wszystkiego naraz 

się nie zrobi. Naprawdę nie mam, nie mam tutaj dobrze i pan Aniszewski. No nie możemy być 

i na sali, i na przerwie więc też proszę mnie zrozumieć. Proszę,” 

 

Radny Michał Zieliński – „Ja jeszcze jestem przy głosie, bo pan Burmistrz mi odpowiedział, 

bo tylko chciałem dodać, bo pan Burmistrz powiedział, że bezpieczeństwo jest ważniejsze niż 

coś, no a przed chwilą przedstawił Pan 512 000 na koncerty, no wiadomo, że bezpieczeństwo 

jest ważne, wszystko jest ważne i rozrywka też jest ważna i sport, nie tylko bezpieczeństwo. 

Dziękuję.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „W przypadku wydatków inwestycyjnych 

bezpieczeństwo jest ważniejsze niż chciejstwo, taki był mój przekaz i odnosiłem się tutaj 

do wydatków inwestycyjnych i o tym co się działo w szkołach. Ja myślę, że teraz jeśli inni 

radni, bo, żeby traktować wszystkie dzieci jednakowo i wszystkie szkoły to trzeba by było 

pościągać inne wydatki bieżące, może resztę z gruntów, może z biblioteki więcej i każdej szkole 

dać taką samą kwotę, może uzależnioną od ilości uczniów, czyli większa szkoła niech dostaje 

800 tysięcy, mniejsza 600. No, bo wszystkie dzieci są tak samo ważne i tutaj dzisiaj myślę, 

że w bardzo trudnej sytuacji też będziecie, stawiacie Panią dyrektor, w bardzo trudnej sytuacji. 

Pamiętajmy, że dyrektorów mamy kilkoro i każdy ma swoje chęci, ambicje, realizowania 

inwestycji, natomiast pierwszy raz dochodzi do takiego precedensu, że Rada czy to na wniosek 

Pani dyrektor nie wiem wywraca budżet, ściągając środki z innych tytułów i wielokrotnie 

zwiększa, zwiększa budżet. Wyłączyliśmy tu rozsądek faktycznie i przestaliśmy oceniać 

sytuację w całości tylko oceniamy emocjonalnie przez pryzmat bliższej ciału koszuli. Ja nie 

ukrywam i też nie neguję tego, że każda szkoła wymaga i każde przedszkole natomiast trzeba 

się, trzeba się rozsądkiem posługiwać i właśnie jestem ciekaw, jeśli radni z drugiej strony, czyli 
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spod okna złożyliby wnioski na dofinansowanie szkół, ciąć choćby drogę w ulicy Strzeleckiej, 

bo przecież jej nie wykonamy w tym roku i tutaj absolutnie wskazane by było, żeby 

przeznaczyć te pieniądze, żeby zrobić nie tylko te dwie spadające ściany, tylko wszystkie ściany 

w Szkole Podstawowej nr 4, bo pewnie lada chwila też zaczną spadać. Być może zdjąć jakąś 

inną inwestycję, czyli te 350 tysięcy do szpitala i dać je na Szkołę Podstawową nr 2, której 

też są środki, środki potrzebne. No tutaj wydaje mi się, że idziemy za daleko jednak i tu chyba 

pani Zosia potwierdzi i Tadeusz o tym mówił, i radny Zieliński też mówił, że tak budżet 

to jeszcze wywrócony nie był nigdy i nie wiem czy w innych gminach coś takiego się działo. 

To chyba precedens bardzo, bardzo duży. No, ale przynajmniej w tym temacie wiedziemy prym 

i wyznaczamy nowy standard. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pan radny Rudnicki, później pan 

radny Krajewski.” 

 

Radny Tomasz Rudnicki – „Kuba, była opinia prawna. Pani Przewodnicząca, Szanowni 

Państwo Radni. Ja chciałbym zacząć od gratulacji, gratuluję pani Chylińska, rozbiła Pani bank, 

mówię szczerze, rozbiła Pani bank, Pani dyrektor Panią ozłoci. Powiem tak, ta szkoła też bardzo 

mocno leży mi na sercu. Ja kończyłem tą szkołę, chodzi tam mój syn i jak najbardziej 

rozmawiałem z panią dyrektor, zresztą sam składałem wniosek o remont toalet w Szkole 

Podstawowej nr 1. Zrobiłem to we wrześniu, tak jak, jak było powiedziane, do końca września 

składaliśmy wnioski. Rozmawiałem też z Panią dyrektor na temat tego czy wszystkie toalety, 

czy może być część. Pani dyrektor powiedziała, że będzie zadowolona, jeżeli byśmy chociaż 

zrobili, powiedzmy zaczęli od jednej toalety, może dwie jakby się udało to by było już super. 

W budżecie zostało zapisane 250 000 na remonty w tej szkole, 30 000 Pani dyrektor 

powiedziała, że przeznacza na remont klatki schodowej, 220 000 zostaje na, na remont, 

zostałoby na remont toalety. Sprawdziłem w międzyczasie w przetargu, ja wiem pół roku temu, 

bo w kwietniu czy w czerwcu był przetarg ogłoszony gdzieś tam w Polsce na remont toalety 

4- stanowiskowej tam, więc zbliżona toaleta. Oferty były od 97 do 110 000, w drugim, 

za toaletę więc, więc te 220 000 wystarczyłoby, przypuszczam na remont tych dwóch pionów. 

Niestety zdecydowała Pani inaczej, zdecydowaliście Państwo, zdecydujecie Państwo inaczej, 

no bo jeszcze w dniu, no Rada, Rada decyduje, tak. W dniu 16 stycznia składaliście wniosek, 

żeby na remont tych toalet przeznaczyć 300 000. Okazało się, że wyleciał Wam jeden wniosek, 

którego się nie da zrealizować na 200 000, ale dołożyliście 300 kolejne do toalet, łącznie 

850 000 dla, na remonty dla Szkoły Podstawowej 1, super. Ja powiem tak, zatrzymała mnie 

Pani w przejściu na korytarzu, spytała się Pani z przekąsem, co nie poprzesz tego wniosku. 

Tak, to był też mój wniosek natomiast mówię Pani otwarcie. Nie poprę tego wniosku i powiem 

Pani, dlaczego, nie poprę tego wniosku, dlatego, że jestem odpowiedzialnym radnym 

i w przeciwieństwie do Pani chciałbym być radnym dla wszystkich mieszkańców. Ja rozumiem 

potrzeby szkoły, znam tą szkołę od lat 43, mogę powiedzieć. Tam parkiety pamiętają jeszcze 

czasy, kiedy, latają, latają, tak latały, jak ja chodziłem tam i też wymagają wymiany, 

więc można było się zastanowić rzeczywiście, zrobić częściowy remont za mniejsze mniejszą 

kwotę. Natomiast zabieracie z promocji, o której tak jeszcze niedawno mówiliście wszyscy, 

że trzeba robić, trzeba organizować Dni Łowicza, trzeba organizować imprezy. My chcemy 

imprez. Zrobione, zrobiło miasto choinkę, pochwaliliście, ale gdzieś tam chyba w zakamarkach 
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zostało Wam, że to jednak sukces miasta, sukces Burmistrza Siewiery i Wydziału Kultury, 

Promocji i trzeba to zniszczyć. Naprawdę gratuluję pani Chylińska.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa, kolejny radny pan 

Krajewski Hubert. Ja bym prosiła tak krótko, no bo mamy przed sobą jeszcze i przerwę, 

a wcześniej wniosek pana Jakuba.” 

 

Radny Hubert Krajewski – „Dziękuję Pani Przewodnicząca. Ja to tak tylko szybciutko, 

ponieważ już wszystko zostało praktycznie powiedziane. Natomiast ja chciałbym tylko tutaj 

słowem komentarza wspomnieć o tym, że te 600 000 to pewnie się nie doczekamy, ale chciał, 

jeżeli jest taka możliwość, to czy jest jakieś kosztorys w ogóle, jeśli chodzi o tą kwotę, skąd 

ona się wzięła. Ja jestem zainteresowany, tak jak Państwo jesteście zainteresowani umowami 

od pana Burmistrza na artystów, którzy zostali zakontraktowani, tak ja jestem zainteresowany 

skąd się wzięła ta kwota 600 000 zł, bo ja uważam, że ta kwota jest po prostu mocno 

wygórowana i można by było tą kwotę podzielić, chociażby na dwie albo trzy szkoły. Może nie 

całkowicie zrealizować cel, który trzeba by było zrealizować w tych szkołach, ale, ale chociaż 

może częściowo by się jakoś udało. Natomiast my tutaj chcemy przeznaczyć 600 000 plus 

250 000, czyli 850 000, prawie milion na jedną ze szkół i Szanowni Państwo na toalety, 

po prostu na toalety, to jest niebywałe. Ja też chciałem dopytać, też słowem komentarze 

jak to jest, że Państwo od nas oczekujecie, w sensie od Burmistrza, od Urzędu Miasta 

wszystkiego na już, tak było w sprawach z działkami, teraz jest sprawach kontraktów 

z artystami, natomiast jak my chcemy coś się dowiedzieć, więcej wiedzieć, tak jak to Państwo 

cały czas powtarzacie, że, że macie za mało informacji, my też mamy za mało informacji, żeby 

podjąć jakiekolwiek działania w niektórych rzeczach, niektórych sytuacjach. Dzisiaj pan 

Grzegorz Lech Aniszewski radny, kilkukrotnie prosił o to, żeby zostało przedstawione na jakiej 

podstawie te kwoty, czy to chodzi o dofinansowanie do szpitala, czy, czy chociażby chodnika. 

Nie, nie dowiedzieliśmy się zostaliśmy, po prostu brzydko mówiąc spuszczeni na drzewo więc 

ja nie rozumiem, dlaczego my mamy Państwu wszystko przedstawiać, a my z drugiej strony 

nie możemy na to samo, na to samo liczyć. No to jest hipokryzja, dokładnie. Coś jeszcze 

chciałem powiedzieć, a jeśli chodzi o kulturę i promocję, pani Chylińska, Pani nadal uważa, 

że po tym co zostało przedstawione przez pana Burmistrza kwota, która została zaplanowana 

w budżecie w dziale kultury i promocji jest kwotą, jest kwotą wygórowaną, bo ja uważam, 

że nie i tutaj pan Burmistrz jeszcze zapomniał, znaczy powiedział, wspomniał, ale bardzo, 

że tak powiem łaskawie, jeśli chodzi o artystów to jest jedno, ale technika estradowa, sceniczna 

to jest drugie, ponieważ to będą ridery. Ridery mają swoje wymagania, to nie są już takie małe 

kwoty jak mogliśmy zrobić na przykład przy organizacji choinki miejskiej, gdzie nie ma 

pewnych wymogów przy riderach, z racji tego, że troszeczkę mam w tym wiedzy, są konkretne 

wymagania artystów i tam naprawdę robią się już potężne kwoty więc jeśli chodzi o technikę 

sceniczną, tutaj również musimy wziąć pod uwagę bardzo duże pieniądze. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo. Krótko proszę 

kolejnego rozmówcę pana Lecha Aniszewskiego i panie Jakubie głosujemy Pana wniosek 

za chwilę. Proszę, proszę panie Burmistrzu.” 
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Radny Lech Aniszewski – „Tak, ja chciałbym tutaj poprzeć.” 

 

Radny Hubert Krajewski – „Burmistrz.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Proszę panie Burmistrzu.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Znaczy, ja jeszcze powiem. Zrozumiałbym chęć 

dołożenia tego do budżetu, gdybyśmy nie uwzględnili Państwa wniosków na etapie projektu 

budżetu, czyli wnioski, duża kwota 250 000, żadna szkoła takiej nie ma i to było właśnie 

wniosek Pani dyrektor, który miał uwzględniać remont toalet i tych, i tych prac, które były, 

że pomimo uwzględnieniu wniosku dyrektora, czyli wnioskodawcy o środki, 

my uwzględniliśmy tak jakby te wnioski Państwa, że te pieniądze są potrzebne, nie ścięciu, 

powielamy tą kwotę po wielokroć czyli znowu próbujemy na siłę uszczęśliwić, uszczęśliwić 

kogoś. Być może Pani dyrektor nie zdawała sobie sprawy, że za pieniądze na remonty ma, stąd 

też interwencja u radnych, natomiast uważam, że w dobie, kiedy pieniądze na remonty zostały 

zabezpieczone.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panie radny, panie radny Michale. 

Proszę ciszej rozmawiajcie Panowie.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Zostały zabezpieczone w budżecie, ten wniosek 

w ogóle się nie powinien tutaj pojawiać, naprawdę, bo gdyby on zakresowo odbiegał od tego 

co ma być zrobione i w tych środkach, które w budżecie są przewidziane to, to może 

ewentualnie tak, natomiast… mam wrażenie, że pani Chylińskiej przeszkadzam, co innego Pani 

powiedziała, słyszałem…trzeci raz. Ja w takim razie, ja w takim razie zakończę, a pani 

Chylińska może mówić ad vocem. Dziękuję za udzielenie głosu.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę, proszę pani Dorota.” 

 

Radna Dorota Chylińska – „Panie Burmistrzu nie wiem co Pan insynuuje. Ja poprosiłam 

panie, Panią Przewodniczącą, że muszę ad vocem, bo już trzeci raz się to powtarza. Nie wiem, 

no tak, dokładnie, więc nie wiem, nie obraziłam Pana, nic nie zrobiłam, nie wiem, dlaczego 

Pan tak zareagował. Panie Burmistrzu nie wiem, dlaczego cały czas Pan tutaj się powołuje 

na, na Panią dyrektor. Ja nie mam do czynienia z budżetem Pani dyrektor, nie jestem 

dyrektorem szkoły, to jest inicjatywa klubu radnych Łączy nas Łowicz w imieniu również 

rodziców, którzy będą gotowi podpisać również wniosek, podpisać się pod wnioskiem, że taki 

remont jest potrzebny i niezbędny. Dziękuję.”  

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Ad vocem też bym prosił.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę bardzo.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Natomiast wniosek zbędny, bo tak jak, wspomnę 

czwarty raz, bo chyba nie dociera, pieniądze w budżecie uwzględnione były na remonty w tej 
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szkole, w kwocie 250 000 zł. Tu radny Rudnicki jasno wytłumaczył na jakie rzeczy miały te 

pieniądze iść i są wystarczające na to, żeby zrobić. Ja rozumiem, że rodzice się podpiszą, 

w każdej szkole się podpiszą, jeśli pójdziemy z wnioskiem podpiszcie wniosek o remonty 

i możemy już dzisiaj zaapelować do rodziców. Rodzice, Rady Rodziców z każdej szkoły, jeśli 

to ma wpłynąć, że pieniądze do szkoły popłyną piszcie wnioski, podpisujcie, składajcie 

do urzędu. Wszyscy traktujmy się jednakowo, nie preferujmy jednych, że są lepsi, drudzy, 

że są gorsi, wybierajmy rozsądnie. To o czym też mówiliśmy na początku wniosków 

do budżetu, do września wpłynęło na kilkadziesiąt milionów złotych. Kadencji braknie, żeby je 

wszystkie zrealizować. Natomiast trzeba wybrać te, które są możliwe do zrealizowania i które 

są najpilniejsze. Ja też bym chciał, żeby w mieście wszystkie ławki były wyremontowane, 

wszystkie drogi utwardzone, wszystkie szkoły odnowione, przedszkola, żeby powstało centrum 

opiekuńcze, żeby było miasto mlekiem i miodem płynącym. Natomiast tak się nie da i Państwo 

chyba też sobie z tego zdajecie sprawę, że w budżetach domowych też musimy z czegoś 

zrezygnować, coś musi poczekać na swoją kolej, czegoś zrealizować się po prostu 

nie da z naszych marzeń czy chciejstw w danym momencie i musi to po prostu poczekać. 

Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo. Proszę Państwa 

musimy teraz przegłosować wniosek.” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Przepraszam ad vocem mam pytanie do pani 

Chylińskiej.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ale Pan się wypowiadał, no proszę 

Państwa ja rozmawiałam z Paniami z Biura…moment, moment, rozmawiałam z Paniami, 

że wniosek pana Jakuby, Jakuba Wolskiego jest dalej idący i będziemy głosować wniosek pana 

Jakuba. Koleżanka Grażyna chciała się zapisać do głosu, ja mówię po głosowaniu wniosku, 

tak.” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Ale mam pytanie do wypowiedzi pani radnej 

Chylińskiej, który przed chwilą wypowiedziała więc nie chciałabym, żeby teraz się…” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Żeby to było spójnie. Proszę, 

proszę.” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Mam do Pani pytanie, nie wiem czy dobrze 

zrozumiałam, czyli Pani napisała wniosek bez konsultacji z Panią dyrektor, nie omawiając tych 

spraw ani nic tylko po prostu to jest Pani taka propozycja pod wpływem rozmowy z Radą 

Rodziców szkoły, nie bardzo jestem zorientowana w tym, bo to, jeśli tak by było, no to 

rzeczywiście stawia Pani, Panią dyrektor w takiej niekomfortowej sytuacji.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Przepraszam pani Grażyna 

skończyła, tak. Proszę pani Doroto.” 
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Radna Dorota Chylińska – „Pani Grażyno, oczywiście, że konsultowałam, że widzimy jako 

rodzice taką potrzebę i jak ona na to i oczywiście powiedziała, że ona też widzi taką potrzebę. 

Co mam jeszcze powiedzieć? Kwotę 600 000 tysięcy teraz, to jest ode mnie podana kwota, tak. 

Ja, ja, z wyceny firmy, która zajmuje się czymś takim. Panie Burmistrzu, ja…” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa, ale pozwólmy się 

wypowiedzieć jednej osobie. Głos będzie miał potem pan Lech Aniszewski i głosujemy 

wniosek formalny pana Jakuba Wolskiego, ale kolego radny Pan naprawdę się wypowiadał, 

bo my w tej chwili to się chcemy nawzajem, no przekrzyczeć. Pani Doroto proszę 

kontynuować.” 

 

Radna Dorota Chylińska – „Przepraszam bardzo, ale jeśli chodzi o wycenę, konsultowałam 

to z firmami, które się zajmują takimi remontami i dobrze Państwo wiedzą, że w zależności 

od tego co się okaże pod, ta wycena może się różnić. Zakresy jest od do. To jest kwota, która 

w przekonaniu jednej firmy jest i tak kwotą za małą, wtedy uważam, że po prostu zrobimy 

jeden pion. Jeżeli, tak, tak powiedziałam, bo taką kwotę otrzymałam panie Tomku, nie 

wycofuję się z tego.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panie radny, panie radny proszę nie 

przerywać, panie radny Tomaszu.” 

 

Radna Dorota Chylińska – „Absolutnie, absolutnie nie padły ode mnie takie słowa, absolutnie 

panie Tomaszu, proszę tego nie wkładać w moje usta, absolutnie nie. W związku z czym 

ta kwota jest szacowana, bo wszystko się okaże przy wycenie, tak. Tak, dokładnie. Proszę.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa, pan Burmistrz, 

pan Lech Aniszewski i głosujemy wniosek pana Jakuba Wolskiego.” 

 

Pan Jacek Kłos Zastępca Burmistrza Miasta – „Ja bardzo bym prosił, żeby Pani przedstawiła 

te wyceny i te szacunki z tych firm, prawda, ponieważ wydają się one mocno niewiarygodne. 

My mamy mnóstwo potrzeb w innych szkołach, my w czasie deszczu jeździmy do dwójki 

oglądać jak po ścianach leci woda, gdzie w bibliotece stoi kałuża i tak dalej, a mamy 850 000 

wydać na remont toalety, jest to dalece przesadzone. Prosiłbym o złożenie tych wycen jak 

najprędzej.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Ja jeszcze tutaj dodam do Burmistrza Kłosa, 

Państwo tak mówicie, że zawsze można dołożyć. Oczywiście, można było zostawić pieniądze 

na dokumentację, ogłosić przetarg, zobaczyć jaka wyjdzie kwota i wtedy wprowadzić zmiany 

do budżetu z odpowiednią kwotą natomiast Pani wybrała inną drogę. Po prostu 8,5 stówki 

rzucamy, czekamy, no plus 250, które są na remontach, no łączymy także, przecież to nie 

zostało zdjęte ze szkoły więc 600 plus 250, no to daje 850, inaczej się nie da policzyć, no chyba, 

że tak jak szacowanie, wymyślamy sobie po prostu kwotę, która nam jest potrzebna. Dziękuję.” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo proszę. Nie, nie, nie, nie 

dostanie Pan głosu, pan Lech Aniszewski i głosujemy wniosek pana Jakuba 

 

Radny Tomasz Rudnicki – „Ja tylko ad vocem, ja ad vocem do wypowiedzi pani Chylińskiej. 

Chciałem sprostować.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Głosujemy wniosek pana Jakuba, 

po wystąpieniu pana Lecha. Panie radny, nie udzielam Panu głosu.” 

 

Radny Tomasz Rudnicki – „Ad vocem chyba mogę.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ja widzę, że to się tak przyjęło, żeby 

zabrać głos powiem ad vocem i będę mówić.” 

 

Radny Tomasz Rudnicki – „Nie, ja nie, ad vocem do wypowiedzi.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Głos pan Lech Aniszewski zabiera, 

Panie radny, pan Lech Aniszewski. Proszę, panie Lechu” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Naprawdę, dobrze, Tomku przepraszam.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa pan Lech 

Aniszewski się wypowiada, pan Lech Aniszewski się wypowiada.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Ja poczekam. Może mamy dużo czasu, mogę poczekać. Drodzy 

Państwo dziwię się, że nawet tutaj do, nie wiem czy do Pani Przewodniczącej czy, do któregoś 

z Wiceprzewodniczących per personalnie krzyczy tutaj radny, zabierz mu głos, zabierz mu głos, 

no to przepraszam, trochę to nie tak, gdzie my jesteśmy, to nie targowica jakaś.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ale to była moja decyzja, mi nikt 

nie musi podpowiadać.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Ale Pani Przewodnicząca ja mówię tutaj o sposobie wypowiadania 

się radnego do Państwa. Tak słuchając Państwa powiem w ten sposób, ja mam nadzieję, że nie 

zdarzy się taka sytuacja, że spadnie elewacja w Szkole Podstawowej nr 4 na jakieś dziecko i to 

dziecko ucierpi albo może zginie, bo to wtedy nie pan Burmistrz powinien się tłumaczyć, tylko 

Państwo powinni zostać pociągnięci do odpowiedzialności i do tłumaczenia się. Państwo, 

którzy zdjęliście te pieniądze z tej szkoły. Taka sama sytuacja w szkole nr 2. Może Pani tego 

nie wie, ale myślę, że większość mężczyzn, którzy znają się przynajmniej, chociaż odrobinę 

na remontach to wiedzą, że jeżeli podcieka tynk przez dłuższy czas to on się odparza. W końcu 

nastąpi taki moment, gdzie ten tynk spadnie z sufitu, na przykład dziecku na głowę i znowu 

mamy gotowe nieszczęście i znowu kto będzie się tłumaczył? Czy to pan Burmistrz będzie się 

tłumaczył, czy to Rada będzie się tłumaczyła? Ja myślę, że naprawdę to musi się sprawdzić 

to powiedzenie, że Polak mądry po szkodzie, musi się zdarzyć jakaś tragedia, żebyście Państwo 
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wyciągnęli wnioski co robicie, naprawdę i że nie przewidujecie takiej sytuacji i staracie się 

po prostu nie zapobiegać tragedią, bo to co dzisiaj robicie, zdejmowanie pieniędzy z remontu 

ze szkoły czwórki, z dwójki, gdzie dach przecieka od lat, gdzie Ci pracownicy administracyjni 

co roku malują te sale i pierwsza lepsza ulewa i znów mamy na ścianach wodę, na suficie czy 

łapaną gdzieś tam w miski, czy wiadra. To tak, lekką ręką 600 000, na podstawie jakiś tam 

wycen przeznaczamy tylko dla jednej szkoły, bo trzeba wyremontować łazienkę. A ja bym 

chciał zobaczyć tą łazienkę, a może powinniśmy się jutro Drodzy Państwo wybrać do tej szkoły 

jedynki i zobaczyć czy faktycznie ta łazienka w ogóle wymaga remontu czy to jest kwestia 

tylko zaniedbania i nie zachowania czystości. Tak, może zróbmy wizję lokalną. Ja tego nie 

wiem, może po prostu, tak i może Pani zdąży do jutra przedstawić nam te wyceny, tak naprawdę 

i wtedy może podjąć decyzję czy faktycznie, aż taka ogromna kwota jest potrzebna. Ja wiem, 

że Szkole Podstawowej nr 7 też dach przecieka panie Burmistrzu i też Pani dyrektor, z tego 

co wiem miała o to zawnioskować, o już o płocie, o płocie w Siódemce to już nie wspomnę, bo 

to jest widok rozpaczy, po prostu co tam się dzieje. Tam ten płot się rozpada, dosłownie więc 

jeżeli już podejmujecie takie decyzje to już weźcie na siebie te odium odpowiedzialności za 

potencjalny, jakiś wypadek, który się może zdarzyć i ktoś może ucierpieć, bo tylko dlatego, że 

zabraliście z tych szkół innych środki na remonty, po prostu. Tak uważam, że tak powinno być. 

Nie daj boże, naprawdę nie daj boże, żeby się coś wydarzyło. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo. Proszę Państwa 

głosujemy wniosek pana Jakuba Wolskiego i mam pytanie czy poniedziałek godzina 16:00, 

będą Państwo dyspozycyjni?” 

 

Pan Krzysztof Olko Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – „No to się nie dogadamy, no.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ale musimy, pan Jakub zgłosił 

wniosek o przerwanie sesji, musimy to przegłosować. Panie Jakubie bardzo proszę.” 

 

Radny Jakub Wolski – „Szanowni Państwo złożyłem wniosek formalny 42 minuty temu 

o przerwanie sesji, ale nie podałem godziny ani daty, bo żebyście, żeby tak ustalić, żeby 

Państwu to wszystko pasowało. W związku z sytuacją, że są, że tak powiem osoby i strony, 

które czekają na wynik naszej sesji, chyba lepiej, żeby to było wcześniej niż później, ale to już 

od Państwa zależy.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa, tu Panowie 

rozmawialiście, nie słyszeliście pana Jakuba, pan Jakub złożył wniosek formalny o przerwanie 

sesji. Ja powiedziałam o poniedziałku, jako że tutaj, tak w kuluarach rozmawiam z Panami, 

ale to wcale nie znaczy, że tu radni wyrażą zgodę na poniedziałek. Bardzo proszę zgłaszać 

propozycje jaki dzień Państwu by odpowiadał. Proszę bardzo panie Kamilu.” 

 

Radny Kamil Górski – „Szanowni Państwo, nie wiem, czy Państwo słyszeli, tak jak 

powiedział tutaj mój przedmówca, czyli radny Wolski. Naprawdę tą sesję ogląda kilka osób, 

dosyć mocno zainteresowanych, chociażby sytuacją w naszym klubie, jak ta sytuacja ostatnio 
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się rozwiąże i stąd moja prośba, żebyśmy naprawdę dokończyli to jak, możliwie jak najszybciej, 

czyli dzisiaj, na przykład o godzinie 16:00. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Kto z Państwa jest dyspozycyjny, 

żeby można było dziś, czyli w piątek o 16:00? Poniedziałek, znaczy piątek 16:00. Nie, nie 

przepraszam.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Pani Przewodnicząca zróbmy 5 minut przerwy, ustalmy to poza 

kamerami.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dobrze, dobrze. Bardzo proszę 

5 minut przerwy.” 

 

Przerwa trwała od godziny 1:35 do godziny 1:42. 

Po przerwie. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa, bardzo proszę 

o zajęcie miejsc, kontynuujemy obrady. Jest już dosyć późno, już jesteśmy w piątku, tak mówię 

właśnie, żeby poczekać jak Państwo będą reagować, ale nic na poważnie. Proszę Państwa, jakie 

tutaj między Państwem były rozmowy odnośnie kontynuowania sesji? Czy są jakieś głosy?” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Olko – „16:00, już jest ustalone.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „My mamy walne w stowarzyszeniu.” 

 

Radny Hubert Krajewski – „Nie, kontynuujmy to, naprawdę.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Pani Przewodnicząca.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ale głosować, panie Hubercie i tak 

musimy.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Ja do pracy będę musiał pojechać, będę jechał do pracy i ja nie 

wyobrażam sobie, że mam się spóźnić z tego powodu, że my się tu nie potrafimy na sali 

dogadać, tak, no.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „A czy piątek godzina 17:00?” 

 

Pani Katarzyna Marczak Kierownik Biura Rady – „Burmistrz ma walne, nie będzie pana 

Burmistrza.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pana Burmistrza jutro nie będzie, 

tak? Rozumiem, rozumiem. Nie, nie o terminie nie, nic nikomu nie narzucam żadnego terminu. 

Ja chcę wiedzieć, kiedy Państwo są dyspozycyjni, żeby mogli przyjść wszyscy.” 
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Radny Michał Zieliński – „Pani Przewodnicząca ja składam wniosek do głosowania, termin 

jutro, nie przepraszam jutro, piątek, czyli dzisiaj o godzinie 16:00. Bardzo proszę poddać pod 

głosowanie ten termin, radni rozstrzygną głosowaniem. Dziękuję.” 

 

Radny Hubert Krajewski – „I właśnie to jest Wasza współpraca.” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Mogę?” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo proszę pani Grażyno, 

ale proszę włączyć.” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Włączyłam. To znaczy ja proponuję inny termin, 

ponieważ niestety, ale dzisiaj o godzinie 17:00 ja mam zaplanowane posiedzenie zarządu, 

a ponieważ tam przewodniczę i jestem prezesem nie mogę odwołać 15 ludzi, po to, dlatego, 

że ja muszę przyjść tutaj na sesję. Proszę mi wybaczyć, tak nie mogę zrobić, żeby za pięć 

dwunasta, co Pan sam niejednokrotnie zarzucił, że za późno dostaje Pan takie czy inne 

materiały, to nie jest tak, że jest pstryknięcie palca. Poniedziałek, wtorek owszem w godzinach 

14:00, 15:00 nie ma żadnego problemu, jestem dyspozycyjna.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pan Jacek Kaźmierski.” 

 

Radny Jacek Kaźmierski – „Ja nie usłyszałem, o której, do której pan Burmistrz jest dostępny 

jutro.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Mogę prosić panie Burmistrzu 

o odpowiedź, do której Pan jest w piątek dostępny?” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Do godziny 15:00.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa, ale chwileczkę, ale 

dlatego rozmawiamy, żeby wszyscy z Państwa byli dyspozycyjni i proszę, żebyście się Państwo 

na siebie, no nikt nie wali, no przecież tutaj nikt nikomu nie robi na złość i wszyscy chcemy 

być na tej sesji. Pan Hubert się zgłaszał.” 

 

 Radny Hubert Krajewski – „Tak, ja chciałbym, jeżeli wszyscy zgłaszają termin to ja myślę, 

że był czas na rozmowy, wszyscy rozmawialiśmy, było wesoło, śmialiśmy się więc myślę, 

że teraz przyszłoby nam po prostu konsekwentnie kontynuować tą sesję, ponieważ nie zostało 

dużo punktów, po prostu przejdźmy przez to szybko i tyle. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ale proszę Państwa, pan Jakub 

Wolski złożył wniosek formalny, my musimy go przegłosować, chyba, że pan Jakub wycofa 

wniosek, ale nie mogę go o to prosić… a jutro o godzinie 12:00, jutro, czyli dzisiaj?” 
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Olko – „Nie, nie pasuje ludziom.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „No właśnie…, a jeżeli poniedziałek 

to, o której godzinie Państwo radni są dyspozycyjni, od której? No właśnie i to jest problem.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Durka – „Zaproponuję, poniedziałek 

18:00.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Godzina 18:00 poniedziałek?” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Durka – „Tak, tak, tak.” 

 

Pani Katarzyna Marczak Kierownik Biura Rady – „Pani Zosiu o 18:00? Informatycy, 

wszyscy są po godzinach pracy.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pani Jakubie, panie Jakubie 

zwracam się do wnioskodawcy, podtrzymuje Pan wniosek?” 

 

Radny Jakub Wolski – „Szanowni Państwo jest godzina za 10 druga, tak podtrzymuje 

wniosek. Zawsze możecie go Państwo odrzucić.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „To ja oczekuję propozycji ze strony 

Państwa, żeby każdy dzień i godzina.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Ja złożyłem wniosek formalny o głosowanie, piątek o godzinie 

16:00. Podtrzymuje swój wniosek.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ale wniosek złożył pan Jakub 

Wolski, pierwszy. Proszę bardzo.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Z jaką datą, a z jaką datą pan Jakub złożył wniosek?” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „O przerwanie sesji.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Mało zostało, zobaczcie. Wnioski są, potem budżet i wychodzimy 

i wtedy możemy przerywać, bo możemy dokończyć w poniedziałek. Ja bym, ja bym wnioski 

dokończył, budżet przyjął, WPF.” 

 

Głosowanie wniosku formalnego radnego Jakuba Wolskiego w sprawie przerwania sesji. 

 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „przeciw”. 

2. Radna Dorota Chylińska „wstrzymała się” od głosu. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „za”. 
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5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „przeciw”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „przeciw”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „za”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „za”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „przeciw”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak „wstrzymała się” od głosu. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski głosował „za”. 

19. Radny Robert Wójcik głosował „przeciw”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „przeciw”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „przeciw”. 

 

12 „za”, 7 „przeciw”, 2 „wstrzymujące” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa za przerwaniem 

sesji głosowało 12 radnych, 7 radnych było przeciw, 2 radnych się wstrzymało. 

I teraz sprawa ważniejsza, kiedy kontynuujemy sesję, dzień, godzina?” 

 

Radny Michał Zieliński – „Moja propozycja padła Pani Przewodnicząca, piątek godzina 

16:00. Dziękuję.” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Ale pan Burmistrz nie będzie mógł.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Pan Burmistrz jest gościem, no co zrobić.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „… ja jestem tylko gościem, mnie nie musi być 

więc nie zaprzątajcie sobie Państwo mną głowy i tak nie słuchacie tego co mówię, nie jestem 

potrzebny…, jeśli będę mógł być, to będę … dowiem się rano, o której będzie kontynuacja. 

Przepraszam, ale od godziny 8:00 muszę pracować, wyjeżdżam, bo mam spotkanie o 9:00.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę panie Hubercie.” 

 

Radny Hubert Krajewski – „Pani Przewodnicząca nie może tak być. Ja rozumiem doskonale, 

że Wy macie większość jako opozycja, ale nie może tak być, jak tutaj mówi Pan radny Zieliński, 

że my mamy większość, Wy nic nie możecie. No nie może tak być, nie może tak być 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Chwileczkę, chwileczkę, 

chwileczkę.” 
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Radny Hubert Krajewski – „Nie może tak być, że na każdym kroku będzie podkreślany, 

że macie większość i teraz pan Burmistrz to samo powiedział, że, że to jest fikcja. Właśnie 

pokazaliście Państwo, że Wy macie większość, bo Michał Zieliński zgłosił, że piątek o 16:00 

nie pytając się nikogo czy w ogóle pasuje czy nie pasuje, bo oni mają większość i będzie 

przegłosowane. No przecież to, to jest jakieś nieporozumienie, no.”  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ale proszę Państwa my powinniśmy 

przegłosować czy to będzie piątek, czy to będzie poniedziałek, czy to będzie wtorek. 

Ja powtarzam po raz kolejny chciałabym, żeby wszystkim Państwu radnym ten dzień pasował. 

Proszę?” 

 

Pani Katarzyna Marczak Kierownik Biura Rady – „Mam włączyć wniosek pana Michała?” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo proszę.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Pani Przewodnicząca może zamiast głosować spróbujmy najpierw 

ustalić tą datę, tak, razem.” 

 

Radny Hubert Krajewski – „Nie, bo oni mają większość to i tak przegłosują.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ja nie, nie, nie, chwileczkę. 

Ja również o tym mówię, żebyśmy wszyscy byli zgodni. Jeśli, jeśli nie piątek, jeśli nie 

poniedziałek, to może wtorek, no ja tutaj nikomu nie mówię, że Pana może nie być, bo, bo Pan, 

bo Pani może nie być.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Dobrze, a poniedziałek, może godzina 15:00?” 

 

Radny Tomasz Rudnicki – Ja proponuję Pani Przewodnicząca wtorek i tak już Pelikan został 

pogrzebany więc wtorek.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „No i dajcie się Państwo na moim 

miejscu, żeby wszystkich usatysfakcjonować, a co o wtorku? Proszę Państwa tutaj mi koleżanki 

podpowiadają, głosujemy wniosek pana Michała Zielińskiego, mamy na tabletach. Ja ze swej 

strony bardzo proszę, żeby Państwo wyrazili swoje stanowisko.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Durka – „Głosujemy?” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „No tak.” 

 

Ad. 9.3.13 

Głosowanie wniosku radnego Michała Zielińskiego w sprawie kontynuowania sesji w dniu 24 

stycznia 2025 roku o godz. 16:00. 
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1. Radny Lech Aniszewski głosował „przeciw”. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „za”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „przeciw”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała nie brał udziału w głosowaniu. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „przeciw”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „przeciw”. 

14. Radna Iwona Sokół nie brała udziału w głosowaniu. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski nie brał udziału w głosowaniu. 

19. Radny Robert Wójcik nie brał udziału w głosowaniu. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek nie brał udziału w głosowaniu. 

 

12 „za”, 4 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Durka – „No to przeszło, dobrze.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa, piątek godzina 

16:00, głosowało 12 radnych, 4 radnych było przeciw, 2 radnych brak głosu, 3 radnych 

nieobecnych. Dziękuję bardzo.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Powiem jedno. Drodzy Państwo nie uszanowaliście tego, że jako 

stowarzyszenie mamy walne zgromadzenie i że nas prawdopodobnie nie będzie.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Przerywamy sesję do godziny 16:00. 

Dziękuję.” 
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Kontynuacja XV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu w dniu 24 stycznia 2025 r.  

 

Ustawowa liczba Radnych - 21 

Obecnych na Sesji               - 20 

(lista obecności stanowi załącznik) 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dzień dobry Państwu, Dzień dobry, 

bardzo proszę. Bardzo proszę o ciszę. Wznawiamy obrady XV sesji. Proszę Państwa, sesje 

skończyliśmy na etapie procedowania wniosków i temat z wnioskiem nr 13 dyskutowaliśmy, 

ale nie było głosowania, więc gdyby co to no, gdyby co wrócimy do tego wniosku. Ale państwo 

pozwolą, że na początku przywitam Panów burmistrzów: Burmistrza Miasta pana Mariusza 

Siewierę, Zastępcę Burmistrza pana Jacka Kłosa. Witam pana Bolesława Mostowskiego, który 

jest przewodniczącym Łowickiej Rady Biznesu. Witam media i wszystkich mieszkańców, 

którzy nas słuchają. I proszę Państwa, ponieważ no nie chciałabym, żeby pan Mostowski 

oczekiwał długo. Wszyscy państwo otrzymaliście materiały – wytyczne Łowickiej Rady 

Biznesu dla miasta Łowicza i powiatu Łowickiego w dziedzinie promocji i turystyki i pan 

Bolesław prosił o zabranie głosu i pozwalam sobie udzielić najpierw głosu panu 

Mostowskiemu. Bardzo proszę.” 

 

„Wytyczne Łowickiej Rady Biznesu dla Miasta Łowicza i Powiatu Łowickiego w dziedzinie 

Promocji i Turystyki”  

(stanowi załącznik) 

 

Pan Bolesław Mostowski – „Czy mnie słychać? Dzień dobry Państwu. Dziękuję za udzielenie 

głosu i gratuluję wczoraj wytrwałości do drugiej w nocy na posiedzeniu – wytrzymałości 

fizycznej przede wszystkim. Pozwoliłem sobie przynieść tutaj wytyczne, które zostały już 

przekazane panu burmistrzowi panu staroście. W Radzie Biznesu uznaliśmy, że pilnym 

punktem, którym trzeba poruszyć jest rozwój turystyki. I tematy związane z rozwojem turystyki 

i z szeroką rewitalizacją naszego miasta też były poruszane na wczorajszej sesji rady, były 

głosowane poprawki. Ja całego budżetu nie znam. Natomiast chciałbym parę słów powiedzieć 

na temat zmian i poprawek, które były głosowane wczoraj. Śledziłem wczoraj sesję i może 

chciałem się też podzielić trochę wrażeniami jakie, wrażeniami mieszkańca jak ja odbierałem 

te, te dyskusje. Zacząłbym od tego, od definicji inwestycji jest bardzo duża mowa 

o inwestycjach, natomiast zgodnie z definicją może nie przepisową, ale taką praktyczną 

inwestycja to wyrzeczenie się obecnych pewnych korzyści na rzecz niepewnych korzyści 

w przyszłości. Czyli uważam, że powinniśmy myśleć o Łowiczu szerzej nie tylko tu i teraz, 

ale też o tym co się stanie za 5 za 10 lat 15. Nie o sobie myśleć tylko o Łowiczu wtedy jesteśmy 

w stanie coś wspólnie osiągnąć. Przeciwieństwem inwestycji jest konsumpcja, czyli zużywamy 

środki na bieżącą konsumpcję, poprawiamy sobie jakość życia. Jest to też oczywiście 

potrzebne, ale o tych inwestycjach, jeśli patrzymy na miasto długofalowo nie możemy 

zapomnieć. I punkty, które mnie szczególnie dotknęły, które są sprzeczne kompletnie z tym 

co my myślimy jako Rada Biznesu, co przygotowaliśmy jest po pierwsze i chyba najbardziej 

bolesne zdjęcie z budżetu na przygotowanie dokumentacji na rewitalizację Starego Rynku – 

gdzie każda, każdy komitet miał to w swoim programie, każdy więc byłem zaskoczony tym, 
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że w ogóle to podlega jakimkolwiek dyskusjom. Każdy komitet miał to w swoim w swoim 

programie wyborczym. Czy nie wiem, może mnie ktoś oświeci, czy to się zmieniło? Czy to już 

nie jest priorytet mamy inny pomysł na miasto? Każda, każdy komitet miał to w swoim 

programie. Każdy komitet miał swoim programie pumptrack, natomiast wczoraj część radnych 

zagłosowało przeciwko. Jest to dla mnie kompletnie niezrozumiałe. Wydaje mi się, 

że powinniśmy myśleć o inwestycjach. W kontekście dokumentacji na rewitalizację Starego 

Rynku chyba nikt nie ma wątpliwości, że jest to inwestycja w przyszłość. Nasze miasto ma 

podłoże historyczne, kulturowe i możemy to naprawdę bardzo mocno wyeksponować, i czerpać 

z tego korzyści wszyscy, i mieszkańcy, i przedsiębiorcy - no wszyscy. Jeśli nie będzie u nas 

ludzi nie będzie przedsiębiorstw nie będzie usług nam będzie się żyło tutaj gorzej. Jeśli nam 

będzie się żyło tutaj gorzej będziemy stąd wyjeżdżali. Młodzi nie będą tutaj wracali. Kolejna 

inwestycja pumptrack - jest to w pewnym stopniu uatrakcyjnienie miejsca do życia. To jest też 

uatrakcyjnienie oferty naszej – turystycznej. Pan burmistrz powiedział, że są, że jest przededniu 

podpisania listu intencyjnego w sprawie powstania, nie muzeum, tylko centrum kultury 

i folkloru. Nie znam dokładnie nazwy pewnie jeszcze jej nie ma. Natomiast taki kompleks, 

który zakłada Stare Miasto, Centrum Kultury plus rekreacje na Błoniach uważam, że jest 

pomysłem rewelacyjnym i każdy powinien za tym iść. Przepatrzyłem sobie dzisiaj rano jeszcze 

program, bo byłem, byłem w szoku. Przeczytam wstęp nie będę mówił co to za komitet 

wyborczy, ale przeczytam tylko wstęp „Program budowany oddolnie – Łowicz będący ważnym 

ośrodkiem regionalnym z bogatą historią i kulturą winien dążyć do zrównoważonego rozwoju, 

podnoszenia jakości życia mieszkańców i stworzenia atrakcyjnych warunków dla biznesu, 

edukacji, turystyki. Naszym hasłem przewodnim jest rewitalizacja. Dostrzegliśmy jak wiele 

innych środowisk, że wiele tkanek miejskich wymaga pobudzenia do życia. Jesteśmy w stanie 

to zrobić.” Wszystkie komitety miały ten sam program, natomiast nie wszystkie głosowały, 

żeby ten punkt został w budżecie. Jest to dla mnie szokiem. Jest według mnie jest to sabotaż 

budżetu miejskiego. Nie wiem czy coś się zmieniło w programach wyborczych. Kolejny punkt 

– żłobek jest to w pewnym stopniu poprawa jakości życia, natomiast z drugiej strony, jeśli 

chcemy, żeby ludzie młodzi ludzie, którzy wyjadą do Warszawy się kształcić i chcemy, żeby 

się kształcili, żeby nabierali doświadczenia chcą założyć rodziny muszą mieć wrócić muszą 

mieć infrastrukturę przedszkolną, szkolną, żeby mieli do czego wracać. Jeśli tego nie będzie 

nikt tutaj nie będzie wracał i staniemy się skansenem, ale w tym, w tej złej formie. Nie będzie 

wyeksponowana nasza kultura. Będziemy się wyludniali do końca. Kolejny punkt, który też 

wzbudził wielki szok. W percepcji tego co ja tutaj zobaczyłem no przesuwanie środków 

z promocji. Również każdy komitet miał założone atrakcje dla mieszkańców, atrakcje dla osób 

z zewnątrz, nie wiem, punkty, które były związane z rozrywką to również był pumptrack, był 

były imprezy cykliczne, które miały powracać – wszyscy tego przed wyborami chcieli 

i wszyscy to obiecywali mieszkańcom. Natomiast teraz mówię to jako mieszkaniec miasta, 

ja akurat spędów nie lubię, ale rozumiem, że takie były potrzeby, i wszyscy mieli 

to w programie a teraz nie wszyscy się zgadzają, żeby były na coś środki. Nie rozumiem. 

Jeśli chodzi o takie imprezy chciałem też zaznaczyć, że to nie jest tylko przepalanie budżetu na 

rozrywkę dla nas łowiczan to też jest promocja naszego miasta na zewnątrz. Ona się nie 

odbędzie w ciągu jednego roku, dwóch lat, ale pewnie w ciągu trzech lat, jeśli obudujemy całą 

tę ofertę również naszą kulturą, czyli tym co tutaj mamy może to dla nas nie jest aż tak 

atrakcyjne, ale dla osób z zewnątrz jest bardzo, dla młodych rodzin z dziećmi. Jesteśmy 
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usytuowani między dwoma dużymi miastami. Między wielką aglomeracją warszawską, która 

jest zasobna w miejsca pracy w dobrą edukację, w klasę średnią, która chce te pieniądze 

wydawać. Przygotujmy im miejsce, żeby te pieniądze byli w stanie wydawać, a zobaczycie 

Państwo, że otworzy się kolejna restauracja, otworzy się kolejna kawiarnia. Będzie, gdzie wyjść 

wieczorem, będą atrakcje, kluby malucha. Naprawdę jest to kierunek, który wydawał się, że dla 

wszystkich jest oczywisty, natomiast po wczorajszym głosowaniu nie jestem tego pewien. 

I jestem naprawdę zszokowany, nie tylko ja, patrzę z perspektywy z mieszkańca. Druga sprawa 

– wydaje mi się, że jeśli Państwo przygotowujecie poprawki do budżetu one powinny być 

przygotowane i przemyślane. Przytoczę kilka z nich. 1000 zł na opracowanie dokumentacji 

rozbudowy istniejącego lub budowy nowego basenu miejskiego. Nie wiem, czy to było 

konsultowane, analizowane natomiast na zdrowy rozum rewitalizacja czy, czy remont budynku, 

który nie był nie miał być nigdy basenem, który jest technicznie w bardzo słabym stanie, żeby 

malować takiego trupa. Uważam, że to jest kompletnie bez sensu. Nowy basen, oczywiście, 

natomiast no to trzeba szukać miejsca, rozmawiać. Myślę, że dialogu między radnymi też nie 

ma. No jak wszedłem to już były od razu przepychanki i ludzie naprawdę to widzą. I ludzie 

oczekują, że radni, którzy na pierwszej sesji zwiększyli swoją pensję będą chcieli zachowywać 

inaczej, że spróbują złożyć te programy poszukać, części wspólnych. A to co my wczoraj 

widzieliśmy to nie wiem, czy to był kabaret czy komedia. Przepraszam, że tak mówię, ale to są 

moje odczucia. To były, to były tylko i wyłącznie kłótnie. Modernizacja boisk jeden punkt 

modernizacja boisk. Oczywiście trzeba budować boiska trzeba szukać środków zewnętrznych, 

ale czemu my nie możemy postępować gospodarnie. Możemy te boiska, które już są. 

Ja pamiętam, jak ja byłem młody szukaliśmy boiska, żeby pograć w kosza. Na dwójce nie było 

obręczy, na Chełmonie były, była jedna obręcz natomiast teraz ta infrastruktura się poprawiła 

bardzo wyraźnie i otwórzmy nie jeśli nie ma pieniędzy w kasie budżetu są priorytety według 

radnych to wy reprezentujecie mieszkańców. Otwórzmy te boiska, które są zapewnimy środki 

na to, żeby ktoś pilnował, nie wiem na monitoring, żeby ktoś orlików przypilnował, których 

jest dużo natomiast one są zamknięte. Boiska przyszkolne są zamknięte. Boiska szkolne też 

są zamknięte. Wystarczy zrobić prostą rzecz – zwiększyć czas pracy o 3 godziny dziennie 

w tygodniu i jesteśmy w stanie zapewnić krótkoterminowo te wszystkie potrzeby związane 

ze sportem. Oczywiście pojawiają się środki zewnętrzne należy poniesie ubiegać, ale nie 

kosztem priorytetów, którzy które każdy z państwa określał w swoim programie wyborczym. 

Każdy chce rewitalizacji. Każdy chce rozrywki. więc jestem w szoku, że głosowanie było inne. 

Chciałbym też zaznaczyć podziękować tak jednej stronie za zorganizowanie świetnego turnieju 

„Gwiazdy na gwiazdkę” o zasięgu ogólnopolskim. Jest to rewelacja czapki z głów. Chciałbym 

podziękować burmistrzowi i całej ekipie urzędu zorganizowanie gwiazdki, za zorganizowanie 

Sylwestra. Widać, że ludzie po prostu tego potrzebują. Wszyscy radni są w stanie w ramach 

swoich działań zrobić coś naprawdę dobrego coś co jest niepodważalnego i nikt nie chce, nikt 

tego w ogóle nie kwestionuje. Natomiast uważam, że jeśli są poprawki powinny być 

przygotowane, przemyślane. 1000 zł na opracowanie dokumentacji basenu. 100 tysięcy, 

przepraszam 100 na opracowanie dokumentacji rozbudowy basenu. Nie wiem. Nie wiem, ile 

kosztuje basen. Podejrzewam, że kilkadziesiąt milionów. Dokumentacja do niego kosztuje 

2,5%. No to to nie są setki tysięcy to są już miliony, a 100 tysięcy po prostu pokazanie tak, 

w mojej ocenie jest to po prostu niepoważne. Remont toalet – przesunięte nie wiem 

czy z rewitalizacji, czy z rozrywki. W tym dokumencie, który przedłużyłem jest też dane 
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opisane, opisana kolejność działań i ja tutaj z burmistrzem się też nie zgodzę, że ten rebranding 

jest, nie powinien być przeprowadzony kompleksowo ja uważam że on powinien być 

w pierwszej kolejności przeprowadzony kompleksowo i wszystkie elementy, które będziemy 

modernizować czyli witacze one powinny być spójne, żebyśmy my jako miasto tworzyli spójną 

ofertę i w mediach społecznościowych, i w rzeczywistości, i żeby oznaczenia naszych atrakcji 

turystycznych też były spójne. Jeśli tego nie uzyskamy no ten nasz folklor to będzie taki folklor 

w złym tego słowa znaczeniu. Także to druga uwaga, jeśli chodzi o poprawki. Ja mam takie 

odczucie, że kryterium głosów w tej Radzie, w części, jest przynależność partyjna i głosuje się 

tak jak pryncypałkarze. Natomiast apeluję o to, żeby głosować tak jak każe serce, tak jak każą 

potrzeby, bo jeśli każdy będzie z nas myślał o swojej partii, znaczy ja nie będę myślał o partii, 

bo nie jestem w partii, a nie o mieście to, to miasto będzie systematycznie schodziło w dół 

i nie wiem, jak kto skończymy. I apeluję o zdrowy rozsądek i kierowanie się dobrą, dobrem 

miasta. Tyle chciałem powiedzieć. Dziękuję bardzo.” 

 

Ad. 9.3.14 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję Panu 

przewodniczącemu. Bardzo dziękujemy za przedłożone nam materiały i dziękuję serdecznie 

za obecność na dzisiejszym spotkaniu. Dziękuję bardzo, dziękuję. Proszę Państwa 

kontynuujemy obrady i tak jak wcześniej powiedziałam dyskutowaliśmy o wniosku numer 13. 

To jest wniosek, który zgłaszała pani Dorota Chylińska z klubu radnych „Łączy nas Łowicz”. 

Czy pani Dorota Chylińska w tym temacie chce się wypowiedzieć? Proszę bardzo.” 

 

Radna Dorota Chylińska – „Dziękuję Pani Przewodnicząca. Szanowna Pani Przewodnicząca, 

Szanowni Radni, Panie Burmistrzu. Oczywiście chcę zabrać głos, bo wczoraj już nie mogłam 

tego zrobić. Być może ta przerwa była potrzebna, żeby wszyscy mogli odpocząć i na nowo 

spotkać się tutaj. Chciałam uporządkować kilka kwestii. Może zacznę od początku, czyli 

30 września 2024 roku jaka jako radna Rady Miejskiej w Łowiczu złożyłam do budżetu 

miejskiego wniosek zawierający 13 propozycji budżetowych mniej lub bardziej kosztownych. 

Trzynaście. Wśród nich ich był remont toalet, a także inna pozycja – rozbudowa sali 

gimnastycznej w Szkole Podstawowej nr 1 w Łowiczu. Bez wskazanych kwot jako propozycja. 

Swoją propozycję tych dwóch pozycji przed złożeniem wniosku skonsultowałam z panią 

dyrektor szkoły – czy przychyla się do moich propozycji. Na co uzyskałam odpowiedź 

twierdzącą. W grudniu byliśmy przygotowani jako klub „Łączy nas Łowicz” na poddanie 

głosowaniu naszych propozycji budżetowych, jednak pan burmistrz wyszedł z propozycją 

w dniu sesji budżetowej, żebyśmy jednak usiedli do stołu i porozmawiali: co można 

wprowadzić, a co nie zrobili to na spokojnie i że on to znaczy w jego imieniu jego radni 

zaproponują zdjęcie z porządku obrad punktów z głosowaniem nad budżetem. Zgodziliśmy się 

na to zarówno my jak i PiS, bo zawsze warto rozmawiać i spróbować się dogadać. Jeszcze tego 

samego dnia na sesji kilka godzin później nawet kilka chwil później, bo to na początku był 

zdjęty punkt, jako argument zdjęcia punktu zostało użyte, że radni na komisjach nie 

przedstawili swoich wniosków. I dlatego potrzebne jest to spotkanie a nie dlatego, 

że zaproponował je burmistrz i chciał porozmawiać. Było to nieeleganckie posunięcie, gdyż 

wina zdjęcia uchwały budżetowej w grudniu została przerzucona na nas, a tak nie było. Kolejno 

burmistrz podał wtedy na sesji, bez ustalania z nami, bez pytania, że spotkania odbędzie się 
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kolejnego dnia. No Szanowni Państwo każdy z nas ma życie prywatne, życie zawodowe. 

No niestety nie mogło ono się odbyć już dzień po sesji budżetowej w grudniu. Miało odbyć się 

w innym późniejszym terminie, który miał zostać ustalony. Burmistrz nie zabiegał o takie 

spotkanie, nie zaproponował kolejnego terminu. Jako, że nie doczekaliśmy się jako „Łączy nas 

Łowicz” zaproszenia my zaproponowaliśmy je sami 16 stycznia bądź 17 nie pamiętam, które 

odbyło się i na którym uwaga przedstawiliśmy nie kilkanaście wniosków, nie moich 13 plus 

moich kolegów koleżanek. Tylko dosłownie siedem propozycji. Siedem, które wybraliśmy 

z wielu tak aby podejść po partnersku, bo wiemy, że budżet z gumy nie jest i zależy nam 

na zrealizowaniu naszych propozycji dla naszych wyborców, dla naszych mieszkańców. 

A nie tylko, aby widniały w budżecie, bo jak wiemy wykonanie budżetu jest po stronie 

burmistrza. Na spotkaniu usłyszeliśmy wstępne podejście do naszych propozycji, 

ale umówiliśmy się, że będą one jeszcze na spokojnie przedyskutowane przez pana burmistrza 

i spotkamy się ponownie na podsumowaniu i takie też odbyło się 20 stycznia. Jednak to co 

na nim usłyszeliśmy krótko mówiąc było nie satysfakcjonujące. Dojdę do wniosku, o którym 

jest mowa, czyli do remontu toalet. Został on podsumowany przez panów Burmistrzów jako 

zaledwie wymagający odświeżenia. Zaoferowano wymianę spłuczek drzwi i może umywalek 

jak starczy. Na moje pytanie czy jest szansa na gruntowny, na wymianę kafelek. Padła 

odpowiedź, że 50 tysięcy może być. 50 tysięcy złotych może być na przeznaczone. 50 tysięcy, 

więc wiadomo, że byłoby to odświeżenie. Pan radny Rudnicki w korytarzu wczoraj powiedział 

mi, że on taki remont zrobi za 100 tysięcy, bo to, bo robi, bo zajmuje się remontami. 

Powiedziałam, że super niech przystępuje do przetargu i będziemy mieli oszczędność. Od razu 

tutaj się zreflektował, że chodziło mu tylko o jedną łazienkę nie cztery. W związku z czym 

biorąc pod uwagę taką korytarzową wycenę Pana, Pana radnego 100 tysięcy za jedną, mamy 

4 – 400 tysięcy. W związku z czym wydaje mi się, że proponowane 600 tutaj nie jest 

wygórowane. Pytali wczoraj Państwo o wyceny i nie zdążyłam, nie dali mi Państwo się 

wypowiedzieć. Dokonałam je na podstawie, to już też wczoraj mówiłam chciałam 

to podkreślić, na podstawie osobistych rozmów z firmą przedstaw firmą zajmującą się takimi 

remontami przedstawiając zakres minimalny, maksymalny i dostałam również wycenę 

minimalne, maksymalne. Nikt nie był nie oglądał. Chodziło ogólnie jak można podejść 

do tematu. Wycena maksymalna, proszę mi wierzyć była o wiele wyższa niż moja propozycja. 

Dodatkowo informowałam też radnych niektórych tutaj, którzy pytali, że rok temu odbył się 

remont gruntowny toalet w Kocierzewie, który pochłonął uwaga milion trzysta złotych z czego 

wkład własny to był 270 000 i Szanowni Państwo przecież Urząd Miasta również może 

wystąpić o środki i je pozyskać, przecież tak było mówione w kampanii, że będziemy 

pozyskiwać środki. Ja z chęcią nie wydam więcej i wydam o wiele mniej i przesunę te środki 

i będziemy mieli o wiele więcej imprez wszelakich. Tylko to nie jest moja rola to pozyskiwanie 

tych środków, tak. W związku z wczorajszą informacją podaną przez Burmistrza, że zawarł 

umowy z artystami. Postawił nas przed faktem dokonanym. Oczywistym jest, że nie możemy 

jako odpowiedzialni radni zdjąć takiej kwoty jaką proponowaliśmy z budżetu i tego nie 

zrobimy. Powracam tym samym do pierwszej propozycji, czyli remontu jednego pionu toalet 

w Szkole Podstawowej nr 1 i liczę na, liczę na przychylenie się do mojego wniosku. Powiem 

jeszcze tak punkt widzenia, Szanowni Państwo, zależy od punktu siedzenia. Każdy z nas zna 

to powiedzenie. Myślę, że jeżeli to ja byłabym w roli tej, która bardzo chce koncertu 

w Łowiczu, oczywiście chcę, że chcę różnych dni dziecka, choinki, Sylwestra, a pan Burmistrz 



167 

 

miałby inną wizję dla miasta, idącą właśnie na przykład w remonty, w to, żeby zapewniać 

bezpieczeństwo, to tak samo byłabym potraktowana jak wczoraj, czyli co ja robię, jak ja mogę, 

jak tu Chylińska może proponować imprezy zamiast zadbać o dzieci o młodzież. Teraz jest 

odwrotnie. Tak. Ja nie neguję imprez. Szanowni Państwo wszyscy wiemy, że w ostatnich latach 

takich imprez w Łowiczu po prostu brakowało. Czy chcemy ich? Oczywiście, że chcemy. 

Czy można dogadać się z jakimś partnerem, jakieś współorganizowanie i partycypować 

w kosztach? Myślę, że można i ja mam nadzieję, że pan Burmistrz takie rozmowy poczyni, aby 

te koszty jednak podzielić, aby nie ponosiło je tylko miasto. Aczkolwiek bardzo oczywiście 

pochwalam tą stronę iście w kierunku zapewniania takich stałych imprez, bo to jest potrzebne. 

Szanowni państwo pani, przepraszam, Panie Bolesławie już poszedł. Szanowni słuchacze, 

szanowni mieszkańcy ja powiem coś co może dla wszystkich nie jest oczywiste. Budżet 

podlega ustaleniu i podlega zmianom. W zasadzie co miesiąc na sesji podejmujemy uchwały 

zmieniające – co jest naturalnym procesem i po prostu tak to się odbywa. Jeżeli jest konieczność 

wymiany czegoś, jest awaria oczywistym jest, że Rada, zazwyczaj cała, przychyla się do zmian 

budżetowych czy też obcinając inwestycje czy rezygnując z inwestycji. Więc powoływanie się 

wczoraj pana Burmistrza na to, że dach w szkole przecieka, że elewacja odlatuje w kontekście 

toalet uważam, że też było niesprawiedliwe, bo sugerowało, że toalety pochłoną te środki. 

Szanowni Państwo nie, nie pochłoną. Musimy robić takie awarie i musimy je wykonywać, ale 

przez to, że jest to mówione w takim tonie, w takim chaosie, wprowadza to po prostu słuchacza 

w błąd, który na pewno nie jest w stanie wytrzymać i wysłuchać trzynastu godzin naszych 

obrad.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „W jakim kształcie, zapytam Pani 

radna, chce przedstawić wniosek? Z tego co Pani mówi.” 

 

Radna Dorota Chylińska – „Tak, już wracam, przepraszam chciałam zobaczyć czy 

wszystko.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Domniemuję, że będzie propozycja 

inna.” 

 

Radna Dorota Chylińska – „Tak, w związku z czym przedstawiam – wniosek do projektu 

budżetu miasta Łowicza na 2025 rok. Proszę o wprowadzenie zmian w projekcie uchwały Rady 

Miejskiej w Łowiczu w sprawie uchwalenia budżetu miasta Łowicza na 2025 rok polegających 

na: zwiększeniu wydatków inwestycyjnych poprzez utworzenie nowego zadania 

inwestycyjnego w dziale 801 Oświata i wychowanie, Rozdziale 80195 - Pozostała działalność 

pod nazwą „remont toalet w Szkole Podstawowej nr 1 w Łowiczu” w kwocie 300 000 zł; a tym 

samym zmniejszeniu wydatków bieżących w Dziale 750 – Administracja publiczna, Rozdziale 

75075 - promocja jednostek samorządu terytorialnego (grupa paragrafów: wydatki bieżące 

jednostek budżetowych związanych z realizacją ich statutowych zadań) w kwocie 200 000 zł, 

co pozwala nam na realizację zaciągniętych zobowiązań przez pana Burmistrza wczoraj 

wymienionych umów oraz zmniejszeniu wydatków bieżących w Dziale 500 – Handel, 

Rozdziale 50090 – Pozostała działalność w ramach grupy „wydatki bieżące jednostek 

budżetowych związanych z realizacją ich zadań statutowych” w kwocie 100 000 zł. Ta zmiana 
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była w autopoprawce pana burmistrza, więc myślę, że jest do zaakceptowania przez pana 

Burmistrza. Jeszcze jedną rzecz, przepraszam, chciałam powiedzieć.”  

(zmieniony wniosek nr 13 stanowi załącznik) 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pani radna ja wejdę w słowo.” 

 

Radna Dorota Chylińska - „Tak.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Jeżeli chodzi o propozycję 

zwiększenia w 80195 to wydatki bieżące. Tutaj już wczoraj była o tym dyskusja, że to nie jest 

inwestycja.” 

 

Radna Dorota Chylińska - „Tak. Właśnie miałam się dopytać czy to na pewno będą wydatki 

bieżące.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Tak. Wydatki bieżące.” 

 

Radna Dorota Chylińska - „Nie mamy Skarbnika. Rozumiem, panie Burmistrzu, że Pan może 

mi tutaj potwierdzić. Czy mogłabym poprosić o wskazanie czy zwiększenie wydatków? 

Już oczywiście. Również mam dla radnych więc zaraz ewentualnie oddam. Dobrze dziękuję, 

żeby nie zabierać więcej czasu.”  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję.” 

 

Radna Dorota Chylińska - „Jeszcze dodam tylko, że nie ukrywam, że na niektórych radnych, 

postawa niektórych radnych wczoraj mnie po prostu zawiodła. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję. Pan, pan Burmistrz 

zgłasza się jako pierwszy i mam tutaj państwa radnych zapisanych także wszystkim państwu 

udzielę głosu.”  

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Szanowni Państwo, drodzy radni, pani 

Przewodnicząca i wszyscy oglądający. Tutaj z wypowiedzi pani Chylińskiej odniosłem 

wrażenie, że to grupy „Łączy nas Łowicz” czy PiS był inicjatorami jakichkolwiek spotkań – 

co jest absolutnie nieprawdą i sugeruje to, że ja się spotykać nie chciałem. Otóż inicjatywy 

zawsze wychodziły z mojej strony. Pierwsze spotkanie było w dniu przed sesyjnym a nie 

w sesji, w dniu sesji. W dniu sesji też się spotykaliśmy. Wspólnie uzgodniliśmy, że te wnioski, 

które mieliście przygotowane na sesję przekażecie w piątek, żebyśmy mogli się nad nimi 

zastanowić. Natomiast to państwo zmieniliście ten termin i tutaj z Panią Przewodniczącą jasno 

powiedziałem, że jeśli będziecie gotowi do rozmów, bo my jesteśmy tutaj w urzędzie to dajcie 

znać i na ten sygnał od państwa czekaliśmy. I dopiero 16 stycznia dostaliśmy w wersji 

papierowej propozycję, propozycję tych Państwa zmian, które chcecie uwzględnić w budżecie. 

Przeanalizowaliśmy te zmiany. Zaproponowaliśmy spotkanie. Otrzymaliśmy też od drugiego 

klubu informacje jakie zmiany chcą wprowadzić i umówiliśmy się z państwem na spotkanie. 



169 

 

Ja już to omawiałem i powiem to jeszcze raz na tym spotkaniu zgodnie wnioskiem, który, który 

wpłynął 16 stycznia większość państwa propozycji zostało uwzględniona. Remontu ulicy 

filtrowej z chodnikiem 250 000 zadeklarowaliśmy, że zrobi to ZUK w ramach swojej 

działalności, bo to jest droga prowadząca do Zuku tu chyba nikt nie ma wątpliwości 

na spotkaniu było więcej osób, więc możemy to potwierdzić. Budowa ulicy dojazdowej przy 

osiedlu Marii Konopnickiej 200 tysięcy – była propozycja, rozmawialiśmy o tym czy 

lokalizacja zjazdu będzie. Znaczy, ja tu chcę po prostu powiedzieć, że dobra wola z naszej 

strony i w zasadzie większość tych inwestycji, które państwo tutaj przekazaliście były zawarte 

w autopoprawce. Jedyna inwestycja, którą stwierdziliśmy, że nie da się zrealizować to remont 

boiska przy Alejkach Sienkiewicza 62 za 200 tysięcy złotych. Jeśli chodzi o remont toalet, ten 

wniosek był już w budżecie uwzględniony, ponieważ kwota na remonty w budżecie szkoły 

została ustalona na kwotę 250 000 zł. W Szkole Podstawowej nr 4 na 150 000 zł, 

a w pozostałych szkołach te wydatki były na poziomie do 50 000 zł, więc wydatki na remonty 

w Szkole Podstawowej nr 1, te o które pani wnioskowała jeszcze we wrześniu i pan radny 

Tomasz Rudnicki zostały po prostu uwzględnione w budżecie. Może warto było zapytać czy, 

czy te środki tam są, natomiast to z państwa strony nie było żadnych pytań. To państwo 

odmawialiście kolejnych spotkań, które myśmy proponowali i to o czym wspominaliśmy 

wczoraj - czekaliśmy na przewodniczących klubów ze spotkaniem. To z mojej inicjatywy były 

spotkania w gronie Pelikana z jego zarządem – z mojej inicjatywy nie z państwa. I teraz 

mówienie, że to państwo jakąś inicjatywę wykazali jest daleko idącym wnioskiem i uważam 

nieprawdziwym, bo wszystkie inicjatywy wychodziły z mojej strony. To biuro rady dzwoniło 

do państwa odnośnie spotkań z pelikanem. To potem niektórzy twierdzili, że nie taka 

informacja została przekazana. Natomiast to od nas wychodziły inicjatywy i mam wrażenie tak 

jak wczoraj, że czasami poruszamy się w dwóch różnych światach, pomimo tego, 

że, że jesteśmy na tej samej sali. Ja tak jak powiedziałem co do wniosków będę się odnosił. 

Musiałbym mieć czas też na przeanalizowanie tych paragrafów, sprawdzenie zgodnie 

z wnioskiem, więc jeśli już to poproszę o kilka minut przerwy. Natomiast wnioski zostaną 

poddane analizie pana skarbnika w poniedziałek, bo to przecież bez względu na to, pokazał to 

wczorajszy dzień, co my Państwu powiemy, jaka będzie opinia prawna, czy jaka będzie moja 

opinia, czy prośba i tak robiliście tak jak chcieliście, więc trudno też wymagać żebym jako 

burmistrz miasta miał też wszystkie kompetencje skarbnika wtedy skarbnik byłby 

niepotrzebny. Nie ma takiej po prostu możliwości. Natomiast ja powiem więcej nawet Skarbnik 

Państwa prosił, że jeśli macie jakieś wnioski do budżetu to zapraszał do siebie, żeby uzgodnić, 

żeby po prostu nie było jakichś nieprawidłowości i wielokrotnie radni z porad Skarbnika 

korzystali – między innymi pan Sebastian Popiel, jeśli chodzi o komisję rewizyjną. Z radnymi 

ja też się spotykam i teraz mówienie o tym, że jest jakiś zła wola albo niechęć do spotkań 

z państwem jest po prostu nieprawdą. Ja jestem tu dla wszystkich mieszkańców miasta 

w urzędzie. Jestem też dla państwa. Jeśli nie mam czasu, bo w kalendarzu jest jakieś spotkanie 

na dane termin wpisane to po prostu o tym informuję. Nigdy nie ingerowaliśmy w terminy rad 

czy komisji, z tego względu, że to państwo decydujecie o tych spotkaniach, my się do tego 

dostosowujemy. Ja jako burmistrz jestem tylko zaproszonym gościem na to spotkanie. Także 

nie jestem w stanie w tej chwili w tej chwili stwierdzić, czy ta poprawka jest zgodna czy jest 

niezgodna z zapisami - potrzebowałbym chwili przerwy. Natomiast postaram się skontaktować 
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ze skarbnikiem i porozmawiam. Natomiast skarbnik miał na dzisiaj zaplanowane inne 

czynności, dlatego go dzisiaj tutaj po prostu z nami nie ma. Natomiast mogę podjąć próbę.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Jeszcze pan Burmistrz. Tak?”  

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Ja jeszcze bym poprosił ten, bo te rozdziały, żeby 

Pani dokładnie powiedziała czego dotyczą, jeszcze raz, we wniosku. Czyli 80195 to są remonty, 

czyli tam, gdzie już jest 250 000 rozumiem, tak? Na, na szkole uwzględnione plus te 300, czyli 

razem będzie 550 000, tak? Dobrze rozumiem?   I teraz… I teraz paragraf 75075 to… promocja, 

czyli tutaj zdejmujemy z promocji. Państwo prosiliście, żebyśmy przygotowali informację. 

Ja wczoraj już część podałem tych kwot, które są, są tak jakby zobowiązania zostały zaciągnięte 

i wspominałem o tym, że do tych kosztów będą dochodzić koszty technik scenicznych, koszty 

organizacji imprezy imprez masowych. Na dzień dzisiejszy nie jestem w stanie stwierdzić czy 

ściągnięcie 200 000 zł jest wystarczające do tego, żeby została nam wystarczająca kwota 

do pokrycia zaciągniętych zobowiązań i zobowiązań dodatkowych, które mogą wynikać z tych 

umów, które zawarliśmy. Mówiłem wczoraj państwu, że oczywiście kontraktuje się artystów 

dużo wcześniej, żeby zabukować sobie terminy. Natomiast do tych wydatków będzie trzeba 

dodać i koszty organizacji imprezy masowej koszty realizacji riderów, i koszty techniki 

scenicznej. Mówiłem o kwotach, które dotyczą wykonawców i dzisiaj mogę powtórzyć, tak 

jakby te kwoty ponownie. Natomiast nie wiem czy to, czy to, czy to jest dla Państwa istotne, 

czy nie, bo cokolwiek wczoraj nie mówiłem to i tak nie było to brane pod uwagę. Słucham?” 

 

Pan Jacek Kłos Zastępca Burmistrza Miasta – „Sami artyści się może nie zmienili, ale tam 

dochodzą inne.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Znaczy ja mogę podać też kwoty szacowanych 

technik do każdego koncertu czy do każdej imprezy i tak jak wspomniałem miasto, miasto żyje, 

cały czas pojawiają się wnioski organizacji choćby PTTK-u – to może nie są tak duże kwoty 

jak w przypadku artystów, ale które tak jakby z tego funduszu promocyjnego są, są pobierane. 

Natomiast ta kwota, którą zaproponowaliśmy w budżecie uważaliśmy, że jest wystarczająca na 

realizację zaplanowanych zadań oraz tych zadań, o których przedstawiciel pan Bolesław 

Mostowski z Łowickiej Rady Biznesu nam tutaj opowiadał. Czyli w jaki sposób spowodować, 

żeby miasto zyskało i turystycznie, i na tym, żeby było bardziej przyjazne dla mieszkańców. 

I tu mogę jeszcze raz powtórzyć, że oprócz tych kwot, które, które mówiliśmy, czyli 

zaciągniętych zobowiązań na artystów, czyli na przykład organizacja Dzień Dziecka 

szacujemy, że całkowity koszt może wynieść 88 000 zł, czyli razem z techniką sceniczną razem 

z zapewnieniem dostawy energii i ewentualnie opłatami typu ZAiKS. Jeśli chodzi o święto 

roweru - Święto Rowerów tam podawałem kwotę 16 000 na wykonawcę do tego technika 

sceniczna, to jest szacunek, bo tutaj umów nie mamy podpisanych jest na poziomie 10 000 zł. 

Słucham?” 

 

Pan Jacek Kłos Zastępca Burmistrza Miasta – „Na technikę nie mamy. Nie zrobimy 

koncertu bez techniki, tak?” 
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Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Słucham?” 

 

Pan Jacek Kłos Zastępca Burmistrza Miasta – „Niektóre tak, niektóre nie. Natomiast na 

artystów mamy wszystkich. Oni nie wystąpią bez techniki, tak?” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „A czy, może też do mikrofonu będziemy mówić. 

Jeśli pan Michał będzie miał jakieś konkretne pytanie.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Tak, bardzo proszę do mikrofonu, 

bo się nagrywa.”  

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Ja chętnie na nie odpowiem, bo wtedy może 

pojawiają się właśnie te nieścisłości, o których państwo czasami mówicie, że źle coś 

zrozumieliście. Ja staram się mówić wyraźnie w miarę wolno tak, żebyście państwo zdążyli 

i zapisać, zresztą nagrywa się, więc można zawsze sobie tą sesję odtworzyć. I tak jak 

powiedziałem podajemy dane kompletne takie co, o które państwo pytacie. Jeśli chodzi 

o łazienki w Szkole Podstawowej nr 1. Temat ostatnio bardzo głośny. I tak jak wspominałem 

też wczoraj czasami staramy się uszczęśliwić kogoś na siłę. Jeśli rozsądnie podchodzimy 

do tematu i Pani dyrektor za wnioskowała do budżetu o 250 000 złotych to mniemam, 

że te pieniądze szacowała, że jej wystarczą na wykonanie tej tego remontu. Pani powiedziała, 

że konsultowała na etapie wrześniowym, czyli tak naprawdę te konsultacje zostały 

uwzględnione w budżecie, czyli ta to ta propozycja Pani dyrektor została zaakceptowana. 

Natomiast dzisiaj dokładamy drugie tyle być może znowu to jest jakieś nieporozumienie, 

niezrozumienie. Może trzeba jeszcze raz z panią dyrektor porozmawiać. A może to co Państwo 

wielokrotnie proponujecie może wystarczyło na tym etapie zrobić dokumentację pokazać 

Państwu, ile to będzie kosztować i wtedy zrobić sesję budżetową ze zmianami do budżetu 

i tą kwotę ewentualnie uzupełnić, jeśli byłyby braki. Natomiast państwo wybraliście inną drogę 

tworzenia zamieszania, zamieszania w budżecie i robienia złej atmosfery przy sprawach 

dobrych. Tak jak wspomniałem wczoraj każdy z dyrektorów chciałby wykonać jak najwięcej 

inwestycji w swojej szkole. Każdy z radnych chciałby, żeby w mieście działo się jak najwięcej 

inwestycji. Mówiłem o tym wczoraj, że najbliższa ciało koszula, dlatego celujecie Państwo 

gdzieś tam w te miejsca, z którymi jesteście związani. Natomiast jako radni jesteście radnymi 

całego miasta i nie patrzymy wąsko tylko na wybrany fragment przez pryzmat emocji, które 

nami targają tylko patrzymy na pryzmat całościowo, bo jesteśmy radnymi miejskimi. Jeśli 

chodzi o, jeszcze raz powtórzę, jeśli jakieś informacje na temat tej poprawki, potrzebowałbym 

trochę czasu, czyli zawnioskował przerwę. Natomiast jeśli to i tak ma nic nie zmienić 

to po prostu państwo głosujcie tą poprawkę w takiej formie w jakiej ona jest, a analizie 

poddamy ją w poniedziałek, ewentualnie RIO na etapie zatwierdzania uchwały budżetowej 

będzie się tym zajmować. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Przepraszam, przepraszam ja mam 

państwa radnych zapisanych do głosu. Nie. Nie panie Michale ja mam tutaj kolejność. 

Pan jest zapisany w tej chwili. Ja mam taką gorącą prośbę, bo tych wniosków troszkę jeszcze 

jest, ale prosiłabym no przepraszam, że, że to powiem no nie wracać do tego co ktoś powiedział 
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wczoraj. No bo to jest za zarejestrowane, jeżeli Państwu się nasuwają jakieś nowe wnioski, 

nowe spostrzeżenia oczywiście głos udzielę i każdy radny się wypowie tak długo jak będzie 

chciał. Pan Tomasz Rudnicki jako pierwszy, później pan Hubert Krajewski.” 

 

Radny Tomasz Rudnicki – „Dziękuję Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo Radni 

ja ad vocem do pani Doroty Chylińskiej. Po pierwsze, chciałbym jakby troszkę sprostować pani 

wypowiedź. Powiedziałem, że pracuję w firmie, która ma kontakt z wykonawcami. Natomiast 

powiedziałem, że wykonałem w swoim życiu wiele remontów, zarówno u siebie prowadząc 

działalność gospodarczą jak i prywatnie. I mam troszeczkę rozeznania. Dzisiaj rano też 

dyskutowaliśmy w formie pisemnej. Napisałem do pani, że cenie panią natomiast brakuje pani 

troszkę doświadczenia życiowego i przedstawiłem pani przykład za milion trzysta, który pani 

przytoczyła do wyremontowania łazienek w Kocierzewie. Za milion trzysta ludzie stawiają 

domy 200 – 300 metrów kwadratowych wykańczają je, więc 4 łazienki w szkole z pięcioma, 

4 czy 5 kabiny jest w każdej łazience, to są 4 muszle po 200 zł plus rury. Najdroższa, najdroższe 

jest położenie tam glazury i terakoty na podłogach. Uważam, że tak, że 100 tysięcy na łazienkę 

i chciałbym te, ponieważ ja powiedziałem jestem jak najbardziej sercem za tym, żeby zrobić te 

łazienki natomiast rozmawiałem z Panią dyrektor i Pani dyrektor powiedziała w rozmowie 

ze mną, że jeśli nie da rady 4, bo ona rozumie, że to są duże koszty to może zacznijmy od jednej 

i dlatego powiedziałem, że ja bym poparł ten wniosek. Zresztą sam go też złożyłem i burmistrz 

przeznaczył na ten cel – na remonty w szkole 250 000 w tej chwili Pani dołożyła kolejne 300, 

więc proszę jakby nie mówić, że zdjęła Pani za wiele, bo, bo nadal jest to 550 000 nie 600, 

które Pani przedstawiała. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję Panu radnemu i tak jak 

Pan zauważył na remonty w szkole, więc pewnie tam pozycje różne w zależności od, od 

potrzeb, mówię o tych 250.”  

 

Radny Tomasz Rudnicki – „Tak, tak. Tam dwieście, 30 tysięcy Pani dyrektor powiedziała na 

remont klatki schodowej i 220 chciała przeznaczyć na remontować toalet.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję, dziękuję teraz pan Hubert 

Krajewski.”   

 

Pan Jacek Kłos Zastępca Burmistrza Miasta – „Burmistrz ad vocem.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panie Burmistrzu, tak proszę, 

proszę. Panie Hubercie proszę poczekać.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Ja jeszcze odnośnie pozyskiwania środków 

zewnętrznych. Do końca, mówiłem o tym też wczoraj, być może znowu nie zostało 

zarejestrowane w głowach, szkoły składają wnioski do końca stycznia do 800 000 zł 

na edukację ogólną i w ramach tych środków część z nich będzie można spożytkować też 

na wydatki inwestycyjne i związane z realizacją tego projektu to są projekty dwuletnie, więc 

pozyskujemy. Staramy się pozyskiwać środki. Tylko nie wiem czemu tego nie widać może to 
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nie wybrzmiało wczoraj. Także powtórzę jeszcze raz każda ze szkół składa wniosek do edukacji 

ogólnej do końca stycznia tego roku. To są środki z Urzędu Marszałkowskiego. W nich są też 

możliwości wydatkowania środków na cele inwestycyjne i nawet wczoraj mówiłem, że to jest 

20%, czyli jeśli maksymalna kwota wniosku przejdzie to jest 160 000 dodatkowe. Dziękuję 

bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ad vocem do pana Burmistrza 

proszę pani Doroto.” 

 

Radna Dorota Chylińska – „Tylko a propos po jednej, jednej kwestii panie Burmistrzu. No, ja 

przywołałam kwotę miliona trzystu zł, wkład własny 270, czyli mówimy o dofinansowaniu 

ponad miliona złotych. A tutaj Pan mówi o 160 000, to jest troszeczkę różni. Panie Burmistrzu 

proszę nie wprowadzać zamętu, o którym Pan mówi, ja to mówię do Pana. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pan Burmistrz, proszę panie 

Burmistrzu.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Zna Pani dokładnie zadanie, które było 

wykonywane? Jak ono się nazywało? W ramach, którego zrealizowane był remont łazienek. 

Nie. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę pan Hubert Krajewski.” 

 

Radny Hubert Krajewski – „Dziękuję Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowny Panie 

Burmistrzu. Cóż za refleksja, pani radna Chylińska ja bardzo się cieszę, że Pani przemyślała 

przez te kilka godzin to co się wydarzyło wczoraj. Co prawda nie zdjęła Pani za dużo z tego 

wniosku, który pani wcześniej wnioskowała, czy tam zaproponowała No, ale jednak coś, coś 

jest mniej więc tutaj bardzo się z tego tytułu cieszę. Na pewno mieszkańcy też będą to doceniali, 

zadowoleni, ponieważ te środki, które Pani zdjęła będzie można przeznaczyć na to zupełnie 

innego. Natomiast, jeśli chodzi o to co powiedział tutaj już tą radny Tomasz Rudnicki, nie będę 

się odnosił do tego, czy to jest adekwatna kwota do tego remontu, czy nie, ponieważ 

on powiedział wszystko w tym temacie. Ja bym chciał tylko zadać pani jedno pytanie 

czy organizowała Pani kiedykolwiek jakieś większe wydarzenie, bo jeżeli nie organizowała 

Pani wydarzenia to rozumiem, ale mam wrażenie, że i z tego co wiem organizowaliście 

państwo, również jako swój obóz, niejedno wielkie wydarzenie. I droga pani nie wiem, czy Pani 

wie i jest Pani tego świadoma, ale artystów nie bukuje się tak z dnia na dzień, żeby mieć 

po prostu, bo to nie jest tak, że oni czekają na to, żeby dostać propozycję od Burmistrza miasta, 

żeby zaprosić ich do Łowicza. Tylko trzeba zabukować porządnych artystów. Trzeba 

zabukować przynajmniej z rocznym wyprzedzeniem, a dzisiaj pani pokazała właśnie, 

że oczywiście przemyślała pani, zdjęliśmy, tutaj, z tego wniosku troszeczkę tej kwoty, 

natomiast cały czas obwinia Pani Burmistrza w swojej wypowiedzi mówiąc, że Burmistrz 

postawił Panią i Pani, że tak powiem, stowarzyszenie przed ścianą, że już ma podpisane umowy 

z artystami, przecież to jest śmieszne. Przecież jeżeli chcemy organizować jakiekolwiek 
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imprezy dla mieszkańców, no to musimy to robić z dużo większym wyprzedzeniem i to jest 

chyba myślę, że zrozumiałe dla każdego normalnego, normalnie myślącego człowieka.”  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję, ad vocem, proszę bardzo.” 

 

Radna Dorota Chylińska – „Używa Pan sformułowania dla normalnie myślącego człowieka, 

czuję się obrażona, tak żeby wybrzmiało.” 

 

Radny Hubert Krajewski – „Ma Pani prawo.” 

 

Radna Dorota Chylińska – „Ma Pani prawo, tak powiedział Pan, Pan radny, bo tutaj Państwo 

nie słyszą jak słuchają więc będę powtarzać. Szanowni Państwo pamiętajmy o tym, 

że Burmistrz również może zaproponować swoje przeniesienia i podejść, zracjonalizować 

budżet swoich, swoich pomysłów, swoich propozycji i poprzenosić kwoty, tak, gdzieś 

na pewno jest jakiś, jakaś rezerwa, jakieś nadwyżka. Tak się proszę Państwa robi budżet. 

Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo proszę, bardzo proszę 

wszystkich Państwa o powagę. Pan Burmistrz, proszę bardzo.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Szanowna Pani Radna dlatego autopoprawka 

była, którą Państwo odrzuciliście, właśnie z tego względu, że, że te Państwa wnioski chcieliśmy 

uwzględnić, uwzględnionych ich było naprawdę bardzo dużo, w zasadzie prawie wszystkie. 

Jeden, który stwierdziliśmy, że jest niemożliwy do zrealizowania i nie widzielibyśmy boiska 

w tym miejscu, natomiast też rozmawialiśmy przed sesją chwilę z radnym Popielem 

i oczywiście, że płaszczyzna do rozmowy jest. Nie zaplanowaliśmy tam parkingu na ten rok, 

nie pojawiły się takie środki, powstanie ulica Konopackiego z parkingami, powstanie szersza 

ulica przed blokiem przy Ciemnej. Zobaczymy jak sytuacja, czy tych miejsc parkingowych 

będzie wystarczać, czy nie będzie wystarczać. No tutaj naprawdę rozsądnie staramy się 

podchodzić do tematu, bez zbędnych emocji i bez takich chciejstw i próbowania udowadniania 

sobie lub komuś, że jestem fajniejszy, jestem lepszy, ważniejszy, albo teraz ja odnoszę takie 

wrażenie, że będzie retoryka przez Panią stosowana, że przecież cofnęłam się, 300 tysięcy 

zeszłam z mojego wniosku. Pani wniosek na etapie budżetu, tego 15 listopada i Pani dyrektor 

był uwzględniony w całości więc po raz kolejny powiem, że dziwię się, bo te środki można 

było zagospodarować inaczej choćby w taki sposób jaki zaproponowaliśmy w autopoprawce. 

Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję panie Burmistrzu. Teraz 

głos zabiera pani Grażyna Wüstermann, później pan Robert Wójcik.” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Dziękuję bardzo. Szanowna Pani Przewodnicząca, 

Panie Burmistrzu, Szanowni Radni. Ja również chciałabym się odnieść do słów pani 

Chylińskiej i do końca się nie zgadzam z tym co Pani powiedziała. Napomknę tylko, aby 

na początek, że zaczęła Pani swoje wystąpienie oczywiście mówiąc, że Pani przemyślała 
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to wszystko bardzo dobrze, tylko zaczęła Pani swoje wystąpienie od obrażania pana Burmistrza 

i zarzucania mu, że nie chce z Państwem rozmawiać i między innymi z Panią. Jeżeli Pani żąda, 

albo chce otrzymywać na piśmie, to proszę wystąpić w takiej sprawie, żeby pan Burmistrz, 

jeżeli będzie chciał z Panią rozmawiać po prostu przesyłał Pani maile czy, czy ja, jakieś inne 

dokumenty, wtedy nie będzie przerzucenia się, że ktoś nie powiadomił, albo coś innego. 

To tylko tak na wstępie, ponieważ nie zgadzam się z tym co Pani mówiła. Dodatkowo również 

nie zgadzam się, bo Pani tu się wyraziła, że musimy robić awarie, aby później je remontować. 

To jest Pani wypowiedź.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Przejęzyczenie chyba.” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Ja nie wiem co to jest i bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Padły takie słowa, ale myślę, że Pani 

się przejęzyczyła. Proszę sprawdzić w swoich notatkach, bo wiem, że takie słowa padły, tak.” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Pani Przewodnicząca bardzo proszę nie przerywać mi. 

Pani Chylińska będzie mogła wziąć i się do tego odnieść i nie tłumaczyć.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Oczywiście, oczywiście rozumiem, 

rozumiem, nikogo nie tłumaczę. Pani Grażyno naprawdę nikogo nie tłumaczę. Wczoraj też, nie 

przywołam ze strony, którego Państwa radnych padło słowo, które, no inaczej powinno 

zabrzmieć. Dziękuję.” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Ja przynajmniej tak to odniosłam i tak 

to zrozumiałam, dlatego nawet sobie to wzięłam zapisałam. Możliwe, że to było przejęzyczenie 

i mam nadzieję. Teraz dochodzę, teraz dochodzę, trzeba po prostu uważać i dobrze słuchać 

ze zrozumieniem. Teraz dochodzę do meritum sprawy. Pani opóźni, obniżyła o 300 tysięcy, 

jeśli chodzi o remont toalet. Uważam, że bardzo dobrze, ale nadal twierdzę, że ta kwota jest 

bardzo wysoka, ponieważ akurat tak się składa, że my budujemy toaletę na zewnątrz, 

na działkach, od samego początku do samego końca. Jest to toaleta zewnętrzna, która musi być 

wymurowana, gdzie musi być dociągnięte szambo, gdzie muszą być położone rury 

odpowiednie, elektryka i również położenie kafelków, terakoty. Mało tego jeszcze, ponieważ 

jest to toaleta zewnętrzna, zabezpieczenie przed zamrażaniem. Nie jestem budowlańcem, 

ale akurat trochę w tym kierunku wiem i ten cały koszt nasz, po uzgodnieniu z wykonawcą, 

który to będzie robił wyniesie trzysta, około 330 000 złotych, 30 tysięcy złotych więc w tym 

przypadku 300, 30 tak, 30 tysięcy złotych i w tym przypadku budowa 800, za 853, czy w tej 

chwili za 550 budowa, remont toalet, to jest bardzo wysoka kwota. No chyba, że tam będą 

pozakładane, przepraszam, ale to tak, złote klamki, to jest pierwsza sprawa. Druga sprawa jest 

taka, sama Pani powiedziała, że w tej szkole, do tej szkoły chodzi 600 uczniów. Nie jest 

możliwość wykonania to, remontu toalet w szkole z taką ilością uczniów w ciągu roku 

szkolnego. Remonty, nie wiem czego Pani się dziwi, może ja się, może ja się przejęzyczyłam, 

że nie 600, a 700, albo 500, nieważne. Jest to duża ilość dzieci, nie są możliwe remonty w szkole 

wykonywane w ciągu roku szkolnego, chyba, że chce Pani pozbawić uczniów dostępu do toalet 



176 

 

więc jeżeli one są remontowane muszą to robić etapowo i to w okresie, kiedy są wakacje, kiedy 

dzieci nie chodzą do szkoły więc 4 toalety wyremontowane w ciągu jednego roku są po prostu 

niemożliwe, na czterech poziomach czy, czy trzech poziomach. Jeszcze chcę powiedzieć jedno, 

widziałam te toalety dzisiaj, dzisiaj na zdjęciu, pokazał mi to pan Burmistrz Kłos, ponieważ jak 

były na wizycie zrobił zdjęcia i muszę Państwu powiedzieć, że stan tych toalet nie jest wcale 

tragiczny, tak jak Pani tutaj przedstawia. Więcej tam jest brudu, nieczystości, widać na tych 

zdjęciach i poproszę pana Burmistrza, jakby Wiceburmistrza, jakby mógł odszukać te zdjęcia, 

żebyście Państwo się zapoznali. Co wcale nie twierdzę, że te toalety powinny być 

remontowane, żeby powinny być, że są, tylko widziałam toalety w Szkole Podstawowej nr 3, 

że są w gorzej gorszym stanie, gdzie nie ma klamek, gdzie są niedostosowane sedesy, gdzie 

spłuczki nie działają, gdzie jest stare kafelki, stara terakota. Wiem również o bardzo złym stanie 

toalet w innych szkołach czy przedszkolach tutaj na terenie miasta oświatowego, jeśli chodzi 

o miasto Łowicz więc, wie Pani możemy bardzo dużo, oczywiście, tylko róbmy to z głową. 

Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Powoli pani, pani Dorotko, dam głos 

panu Burmistrzowi, a później Pani ad vocem.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „No tutaj dostałem wsparcie, to były pieniądze 

z Polskiego Ładu, niestety Polskiego Ładu już nie mamy. Z Polskiego Ładu wzięliśmy 

pieniądze na zupełnie co innego, jeśli chodzi o te środki o ten program, o który panią Dorotę 

pytałem, jeśli chodzi o gminę Kocierzew. My z Polskiego Ładu robiliśmy budynek Pelikana, 

robimy fotowoltaikę i zrobiliśmy most w ulicy Mostowej. Każda gmina decydowała 

o inwestycjach strategicznych czy inwestycjach do Polskiego Ładu na środki, o które chce 

wystąpić. W ramach tego projektu robione były, nie tylko 14 łazienek.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę wyłączyć.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „W ramach tego projektu robione były również 

szatnie, natomiast tam to była generalna modernizacja budynku ze skuciem tynków, 

z robieniem nowych sufitów, wymianą wszystkich instalacji wodnych, kanalizacyjnych, 

w zasadzie przebudowa istniejącego stanu i doprowadzenie do stanu nowego więc z takich 

środków było w Kocierzewie pozyskiwane środki. Dziękuję bardzo.” 

 

Pan Jacek Kłos Zastępca Burmistrza Miasta – „Ja tylko do pani Grażyny powiem, 

że zorganizujemy to w ten sposób, z tymi zdjęciami, że prześlemy, panie z Biura Rady wyślą 

zdjęcia do wszystkich radnych, żeby każdy mógł ocenić sobie. Tam będą zdjęcia ze szkoły nr 1, 

toalet, które, że tak powiem no nie grzeszą czystością i dla porównania daje też toalety 

remontowane w latach 80-tych w przedszkolu nr 7, jeżeli można porównać sobie jak 

to wygląda, to, to, będzie fajne zestawienie. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo, pani Dorota ad 

vocem do pani Grażyny, tak, proszę.” 
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Radna Dorota Chylińska – „Oj, do wszystkich trzech osób od razu.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę bardzo.” 

 

Radna Dorota Chylińska – „Panie Burmistrzu, Wiceburmistrzu porównując przedszkole 

do szkoły podstawowej, wiek uczęszczających tam dzieci, to jak porównywanie już tutaj nie 

będę używać, w ogóle nie rozumiem tego porównania. Chyba zdaje Pan sobie sprawę, 

że młodzież jest w stanie o wiele bardziej zniszczyć toalety, niż dzieci, które ledwo co potrafią 

z nich korzystać. Szanowni Państwo, po drugie nie zgodzę się na taką opinię, pani Grażyno, 

jestem przekonana i nigdy nie było od nas, od rodziców skargi na to, że coś jest nieczyste. Panie 

robią co mogą i tutaj obsługa absolutnie jest na najwyższym poziomie, nie można się 

przyczepić, a to, że pan Burmistrz Kłos fotografował coś, nie wiem jakiś kafelek mniej czysty, 

mniej brudny, mniej czysty, przepraszam za przejęzyczenie, bo to trzeba prostować, no to 

zdarzy się tak, ale to, to nie oznacza, że, że tam, przepraszam bardzo jest syf, to jest po prostu 

stara toaleta, no ciężko mi to tłumaczyć. Ja wiem też już po wczoraj, że niektórym radnym to 

by wystarczyła dziura i by swoją funkcję pełniła, tak i to by było ok, no proszę Państwa nie, nie 

te standardy. Odniosę się jeszcze do wysokiej kwoty. Szanowni Państwo cały czas Państwo 

zarzucają, że to jest za wysoka kwota, za wysoka kwota. To czego się Państwo obawiają, to 

zróbmy szybciutko wycenę, zróbmy przetarg, jak będzie za wysoka, proszę bardzo, 

przerzucajmy na co Państwo chcą. Czego się Państwo obawiają? Ja tego nie rozumiem, nie 

rozumiem. Przywołała Pani tutaj, pani Grażyno budowę toalety. No proszę wybaczyć, ale 

budowa toalety od remontu, no remont jest bardziej kosztownym przedsięwzięciem. Trzeba 

wszystko skuć, tak, trzeba wszystko przygotować, no i niestety to jest droższe. Ja bardzo, 

bardzo, naprawdę bardzo bym chciała, żeby ten remont był tańszy, bardzo bym sobie tego 

życzyła i liczę na to, że tak będzie, tylko mówimy o zakresie gruntownym, jak będzie mniejszy, 

no to wiadomo, że cena będzie inna, tak. Pani Grażyno czy kiedykolwiek w mojej wypowiedzi, 

dzisiaj bądź wczoraj, ja powiedziałam, że remont będzie wykonywany w ciągu roku szkolnego, 

no pani Grażyno. No proszę się zastanowić, no przecież wiadomo, że będzie to w okresie 

wakacyjnym i trzeba by było zacząć od razu po zakończeniu roku szkolnego. Także ja liczę 

na to, jeżeli oczywiście radni przegłosują wniosek i przyjmiemy to, że pan Burmistrz 

rozpocznie procedurę przetargową. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panie Burmistrzu ad vocem do pani 

Doroty, bo tu pani Grażyna też się zgłaszała.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „To raczej w drugą stronę powinno działać. 

Powinniśmy rozpocząć procedurę przetargową w przypadku inwestycji czy wydatków powyżej 

130 000 zł, to jest przetarg nieograniczony i ewentualnie w momencie, kiedy kwota 250 000, 

czy 220, które były zarezerwowane na ten cel byłaby niewystarczająca, na pewno byśmy 

zawnioskowali do Rady o to, żeby tą kwotę, tą kwotę zwiększyć więc kolejność powinna być 

taka. No nie, nie mrozi się pieniędzy po to, żeby potem ewentualnie część z nich wydać, tylko 

raczej planuje się, ile mamy wydać i potem się, tak jakby te środki pozyskuje, albo zabezpiecza, 

no to, to jest ta droga, którą powinniśmy iść i ta droga, którą objęliśmy też w budżecie. 

Nie zaplanowaliśmy od razu w budżecie wydatków na projekty, które zamierzamy zrealizować, 
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ponieważ czekamy najpierw na efekty złożonych wniosków, czy te środki w ogóle się pojawią, 

bo po co je pokazywać, skoro są niepewne, dlatego tylko wykazywaliśmy kwoty 

na dokumentacje, które zostały pozdejmowane i które teraz nie dają szansy na składanie 

wniosków, o których Pani tak mów., choćby pieniądze na orliki w autopoprawce były. Dzisiaj 

nie możemy złożyć tych wniosków bez programów funkcjonalno-użytkowych, były środki 

na programy i SUMP, jeśli chodzi o MZK, czyli transport, tych środków też nie 

ma, bo autopoprawka nie weszła więc złożyć nie będziemy, były pieniądze do zabezpieczenia 

na żłobek też autopoprawka nie została przyjęta i tych pieniędzy nie ma i w jaki sposób Pani 

chce aplikować, na podstawie czego, jeśli nie mamy dokumentacji to aplikować będzie bardzo 

trudno, a może wręcz niemożliwe i ja oczywiście będę się starał zrobić wszystko, żeby te środki 

znaleźć. Oczywiście po przeanalizowaniu Państwa zmian do budżetu, jak Skarbnik już 

go ogarnie, na pewno będę występował o to, o sesję nadzwyczajną, żeby te środki skądsiś 

do, na te pozycje, które z autopoprawki zostały wyrzucone, żeby je uwzględnić. To przed nami, 

bo najpierw musimy wiedzieć co Państwo w ogóle przyjmiecie, na dzień dzisiejszy, to jest jak 

wróżenie z fusów, bo sytuacja od wczoraj dynamicznie się zmienia. Mówiła Pani o tym, że nie 

chcemy się kontaktować, że ciężki jest kontakt. To ja zaproponowałem radnym, żeby uniknąć 

zgłaszania tutaj drobnych problemów na sesji, żeby wysyłali do nas informacje czy sms-ami, 

czy dzwonili i pan radny i Zieliński i pan radny Szaleniec to robią, jakoś odbieramy tą 

korespondencję, te uwagi są uwzględniane i to jest daleko krzywdzące to co Pani powiedziała 

na początku, że jakiejś woli współpracy z naszej strony nie ma. My z Burmistrzem Kłosem 

jesteśmy Burmistrzem wszystkich, Burmistrzami wszystkich mieszkańców i wszystkich 

radnych, wszystkich radnych, wszystkich traktujemy, wszystkich traktujemy jednakowo. Może 

nawet radni, którzy nam sprzyjają mają trochę gorzej, bo mamy większe możliwości cięcia 

propozycji ich inwestycji, gdzie w stosunku do Państwa sobie na to nie pozwoliliśmy, 

a w stosunku do tych radnych nam sprzyjających, a i owszem, bo ich inwestycji, o które 

wnioskowali jest, było niewiele w autopoprawce i w budżecie, a Państwa były prawie 

wszystkie. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ad vocem, proszę bardzo, bo czeka 

w kolejce pan Robert Wójcik.” 

 

Radna Dorota Chylińska – „Tak, przepraszam, do pani Grażyny. Pani Grażyno, bo Pani 

powiedziała, że ja powiedziałam, że trzeba psuć, bo nie pamiętam, bo chciałam się do tego 

odnieść, no absolutnie chodziło mi o to, że należy naprawiać nagłe usterki, tak, no, jeżeli się 

przejęzyczyłam, przepraszam. Wiadomo, że chodzi o to, że jeżeli coś jest wymagającego 

natychmiastowej reakcji, no to takie zmiany są przegłosowywane przy zmianach do budżetu no 

i, i jest reakcja od razu, jeśli tam było przejęzyczenie, przepraszam, bo nie pamiętam co też 

Pani powiedziała, no to prostuje tak, żeby każdy to zrozumiał, tak jak, zgodnie z moją intencją. 

Dziękuję.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Ja jeszcze ad vocem. Ja mam wrażenie, że wręcz 

przeciwnie. Odczytałem Państwu wczoraj protokoły z oględzin budynku B i C, które, z których 

jednoznacznie wynika, że trzeba je modernizować, trzeba te budynki poprawiać i Państwo 

te poprawki odrzucili, czyli nie chcecie Państwo tego realizować więc tutaj ja mam jakieś 
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sprzeczny przepływ informacji. Dlatego bardzo dobrze, że te słowa padają i dlatego dobrze, 

że mogę się do nich odnieść, bo to jest po prostu nieprawda, albo mówi Pani co innego, a robi 

co innego, bo w autopoprawce, w projekcie budżetu były środki na dokumentację budynku B 

i C, odczytałem wczoraj protokoły, Państwo w swoich wnioskach chcecie zdjąć, czy już 

zdjęliście tą kwotę więc, więc, no gdzie tu jest prawda? Niech mieszkańcy, którzy oglądają 

ocenią, bo ja mam wrażenie, że ktoś z nas dwojga mija się z prawdą, ale to nie jestem ja. 

Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pani Doroto.” 

 

Radna Dorota Chylińska – „Przepraszam, muszę ad vocem.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ostatni raz udzielam Pani głosu ad 

vocem, ale, ale pozwólcie Państwo i są jeszcze cztery osoby zapisane do głosu i ja bym prosiła, 

żebyśmy na tym zakończyli dyskusję i przechodzili do głosowania. Bardzo proszę pani Doroto 

krótko.” 

 

Radna Dorota Chylińska – „Panie Burmistrzu już drugi raz dzisiaj zarzuca mi Pan nieprawdę. 

Ja się na to nie godzę, nie godzę. Odrzuciliśmy autopoprawki dlatego, bo musimy przyjąć 

wnioski. Nie mogliśmy przyjąć tego i tego, nie zdążyliśmy się z nimi zapoznać. Może Pan 

wrócić w kolejnej sesji, panie Burmistrzu, proszę o rozwagę. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję. Pan radny Robert 

Wójcik, a przepraszam pan Burmistrz, tak proszę. Pan Burmistrz zabiera głos teraz. Oh my 

God.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Ja jednak muszę. W budżecie te środki były, 

uzasadniłem potrzebę protokołami z kontroli, a Państwo te środki zdjęli, Państwo te środki 

zdjęli więc no jak mogę to potraktować, że Państwo zdejmujecie, to znowu powiecie mi, tak 

jak było z działką na 3 Maja, że my Panu zdejmujemy, a Pan cały czas to wrzuca, to tak było. 

Zależało mi na sprzedaży działki dla dobra tego miasta, żeby wpływy majątkowe zwiększyć. 

Państwo mówiliście, że po co tyle razy, Burmistrz raz zdjęliśmy, drugi raz zdjęliśmy, trzeci raz 

zdjęliśmy. No to teraz skoro zdjęliście, to co mam zwoływać sesję nadzwyczajną, czy, czy w 

lutym mam to wrzucać z powrotem, zdejmując Państwa inwestycje? No bo nie rozumiem Pani 

toku rozumowania. Poprosiłbym o wyjaśnienie.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję, pani Grażyna ad 

vocem do pani Doroty.” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Króciutko. Pani Chylińska ja tylko chciałabym się 

odnieść do tej sprawy, a mianowicie, nigdy nie powiedziałam, że w tej szkole są brudy i tak 

dalej, że tam źle pracują ludzie, bo po prostu oglądając zdjęcia, na których było widać jak jest, 

może zdjęcia były zrobione akurat w tym momencie kiedy do końca nie było czysto, tylko 

zwróciłam na to uwagę więc na pewno uważam, ponieważ szkoła ma bardzo dobre zdanie, 
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mieszkańcy o szkole mają bardzo dobre zdanie o dyrekcji, o pracownikach, którzy tam pracują 

więc nie mam nic absolutnie do pracowników. Mówiłam tylko na temat właśnie toalety 

i do tego się odnosiłam. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję Pani radnej. Głos zabiera 

pan radny Robert Wójcik i potem są trzy osoby jeszcze zapisane i będę prosić o zakończenie 

dyskusji, Pan jest zapisany.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Zaproszeni Goście, 

ja bardzo proszę o obniżenie temperatury sporu. Faktycznie jesteśmy tu po to, żeby się spierać 

i wypracowywać najlepsze rozwiązania. Wszyscy składaliśmy rotę przysięgi, że będziemy 

działać na rzecz dobra miasta i jego mieszkańców. Ja przypomnę tylko to, co powiedziałem 

wczoraj. To są, po raz ostatni tak duże środki unijne dla naszego kraju, powinniśmy wszystko 

robić, żeby do Łowicza trafiło ich jak najwięcej, ale niestety poprzez te spory, niezrozumiałe, 

w autopoprawce były środki na projekty, Burmistrz już o nich mówił, czyli orliki między 

innymi, też boisko przy Szkole Podstawowej nr 7, na autobusy, na rewitalizację Starego Rynku, 

na żłobko-przedszkole i wszystko to wyrzuciliśmy do kosza. Dzisiaj jesteśmy za aplikowaniem 

o te środki spóźnieni, bo nawet jeśli Burmistrz znajdzie pieniądze i zaproponuje sesję 

nadzwyczajną minie jakiś czas, a są terminy na złożenie wniosków i proszę, żebyście myśleli 

w ten sposób i Pani Przewodnicząca, jeśli będziemy dopuszczać ciągle do tego ad vocem 

to będziemy znowu siedzieć do godziny 3:00 dzisiaj nad ranem. Myślałem, że po wczorajszym 

dniu przyjdzie jakieś otrzeźwienie i dzisiaj będzie spokojniej niestety tego nie widać. Apeluję 

o spokój i powiem tak, ja byłem świadkiem i projektowałem, chyba to już jest 17 mój budżet, 

ja wiem, jak się robi budżety. Uwierzcie mi, różnie bywało, nigdy nie było tak, jak się dzieje 

teraz, nigdy nie było tak i powiem tak, ja uczestniczyłem w jednym spotkaniu, bo nie jest 

prawdą, że ktoś przerzuca winy na zdjęcie budżetu i wieloletniej z sesji grudniowej. Nie, to ja 

zgłosiłem ten wniosek, to ja zgłosiłem ten wniosek, mówiąc, że kluby będą miały czas 

na rozmowę z Burmistrzem, na rozmowę wszystkich klubów w celu wprowadzenia niektórych 

inwestycji do budżetu. Faktycznie te propozycje miały wpłynąć wcześniej, wpłynęły 

16 stycznia, proszę Państwa, no przecież one muszą być przeanalizowane przez Burmistrza. 

Pamiętajcie, że w międzyczasie mieliśmy sesję nadzwyczajną, do której też Burmistrz i my 

musieliśmy się przygotować i mówiłem wczoraj nieeleganckie było to, że byliśmy umówieni 

na godzinę 20:00 i szefa Pani klubu, ani PiS-u nie było. Pan poinformował, ja to wczoraj 

mówiłem, postąpił Pan elegancko i Pan poinformował, że Pan nie przyjdzie. Natomiast druga 

strona tego nie zrobiła więc trudno mieć też pretensje do Burmistrza, że o czymś nie 

wiedzieliście. No jeśli nie chcecie uczestniczyć w rozmowach to nie wiedzieliście i dlatego 

później dostaliście. Natomiast większość tych waszych propozycji była w autopoprawce ujęta. 

Pan Burmistrz powiedział, że my jesteśmy w tej gorszej propozycji, że nam może powiedzieć, 

że tego czy tego nam nie zrobi, pomimo, że tworzymy koalicję rządzącą i proszę Pani mam 

jedną niedużą inwestycję, poprawienie estetyki dworca Łowicz Przedmieście, wizytówki 

miasta, gdzie zrobiony jest projekt i w następnym wniosku, nie wiem, czy dojdzie do skutku, 

ale dostałem propozycję. Zdejmujecie, zdejmujecie to, mimo, że jest projekt, jest wszystko, 

bo ważniejsze jest boisko przy Gimnazjum nr 1 niż poprawienie estetyki miasta.” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panowie nie przerywamy radnemu.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Powiedziałem, że nie wiem jaki będzie ostateczny efekt. Dostałem 

propozycję, odnoszę się do propozycji, no Pan mówi o nieprzerywaniu, a sam Pan to robi.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panie Robercie proszę 

kontynuować. Panowie nie przerywamy panu radnemu.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Nie przerywałem żadnemu radnemu, przepraszam, także tak to 

wygląda. Proszę o obniżenie temperatury sporu, proszę o to, abyśmy Burmistrzowi umożliwili 

działać, żebyśmy mu nie rzucali kłód pod nogi, bo z samego rana do niego dzwoniłem i pytałem, 

jak on to wytrzymał, bo na jego zdrowiu też się to wszystko odbije.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „No właśnie, była mowa nie udzielać 

ad vocem, Pan się zgłasza ad vocem, proszę, ale bardzo krótko, bardzo proszę.” 

 

Radny Sebastian Popiel – „Tak, 10 sekund. Pani Przewodnicząca, Szanowna Rado, Panie 

Burmistrzu, Szanowni Goście. Ja chciałbym tylko zauważyć, że jesteśmy w punkcie 

dotyczącym wniosku radnej Chylińskiej, dotyczącego remontu toalet i chciałbym, żebyśmy 

rozmawiali w tym temacie. Na temat innych wniosków będziemy rozmawiać przy innych 

wnioskach. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Pan radny Zieliński.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Dziękuję bardzo i witam serdecznie. Witam Panią 

Przewodniczącą, Szanownych Członków Rady Miejskiej, Pana Burmistrza i Szanownych 

Gości, Mieszkańców. Mianowicie, wczoraj już debatowaliśmy nad tym punktem, on trochę 

uległ zmianie, po pewnych informacjach, które otrzymaliśmy na wczorajszej sesji. Późno te 

informacje dostaliśmy, ale my tutaj zrobiliśmy ukłon wobec tych informacji, mimo, 

że złożyłem taką prośbę ustną do pana Burmistrza, ponieważ moje zaufanie jest bardzo 

ograniczone, o przedstawienie mi, nam wszystkim tych umów, które rzekomo pan Burmistrz 

podpisał. 8 umów na ponad pół miliona w parę dni, czy nawet miesiąc, bardzo dobra robota, 

jeśli one są to naprawdę gratuluję, Łowicz na pewno będzie zadowolony. Dodatkowo 

wspomniał Pan, że, Burmistrz ma takie prawo podpisywać umowy, bo są to niezbędne wydatki 

w funkcjonowaniu miasta, a czy to są niezbędne, naprawdę wydatki w funkcjonowaniu miasta, 

no każdy może sobie odpowiedzieć. Przez kilka lat tych niezbędnych wydatków 

w funkcjonowaniu miasta nie było, bo były wnioski radnych w poprzedniej kadencji 

o zdejmowaniu z kultury, promocji około 600 tysięcy. No właśnie pan Lech się uśmiecha, 

wnioskodawca. To jedna sprawa. Druga sprawa to, mimo naszej rozmowy pan Burmistrz 

powiedział, nie mam tych umów wczoraj, jutro mogę przedstawić, mówię ok. Nie wiedziałem, 

że będziemy przekładać wtedy sesję. Pan Burmistrz chyba też wtedy nie wiedział. Mówię ok. 

Dzisiaj wprowadziliśmy wniosek, dzisiaj wprowadziliśmy wniosek na Urząd Miejski do biura 

Pani sekretarki, o godzinie 11:40 z prośbą o przedstawienie tych umów, bez danych 
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wrażliwych, tak byśmy mogli się zapoznać. Pan Burmistrz i tak tutaj nam wyrecytował kto, 

za ile i na kiedy.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panowie, proszę o ciszę.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Tak, z prośbą o przedstawienie tych umów przed sesją, przed 

16:00, byśmy mieli pewność, a nawet poczynili takie zmiany w budżecie by te imprezy 

wszystkie się odbyły. Mimo wszystko tych umów nie otrzymaliśmy i tutaj wniosek jest 

aktualny więc będziemy to weryfikować w późniejszym terminie. My tutaj robiąc ukłon, 

zmniejszamy po prostu, na mniejszą kwotę to zmniejszenie. Tak, kolejna sprawa. Wczoraj 

padały słowa jak były składane wnioski do budżetu radnych PiS, dajecie 100 000, pfu za mało, 

za mało. Tutaj radna Chylińska składa 300 000, pfu za dużo, za dużo. Za mało, za dużo, ja nie 

wiem w końcu czy za mało, czy za dużo, bo już sam jestem zdziwiony.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę nie przeszkadzać, a Pan 

radny proszę kończyć. Jesteśmy na sesji. Hubercie proszę serdecznie nie przeszkadzać, 

nie przeszkadzajmy sobie.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Pan Burmistrz jest po to, żeby przedstawił projekt budżetu radnym, 

a radni są po to, by wykonywać swój mandat i mają prawo modyfikować budżet, tak i działamy 

w ramach swoich kompetencji i prawa, i to będziemy czynić. Dodatkowo, oprócz tych 8 umów, 

dzisiaj usłyszałem od pana Wiceburmistrza Kłosa, że mamy ich podpisanych jeszcze więcej, 

na ridery, na różne sprawy, ale tu pan Siewiera, pan Burmistrz przed chwilą wytłumaczył, 

że jednak jeszcze nie mamy. Wiem, że nie lubicie tego słowa, czy to są kłamstwa to, to ja będę 

sprawdzał po prostu te informacje i oceniał. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Pan Burmistrz, pan 

Burmistrz się zgłasza, później pan Krzysztof Olko zabiera.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Szanownie Panie Radny. Czy za mało, 

czy za dużo to zależy od sytuacji i każdą sytuację oceniamy odrębnie. Jeśli chodzi o projekt 

na basen, 100 000 to za mało. Jeśli chodzi o remont łazienek w Szkole Podstawowej numer 1, 

850 000 to za dużo. 850 tysięcy taki był pierwotny wniosek, 600 tysięcy plus 250, które są 

w budżecie, 220 na łazienkę, to 820 tysięcy, tak, tak, tak było. Jeśli chodzi o to co Burmistrz 

Kłos powiedział, tak mamy więcej umów podpisanych, bo choćby na witacze, które są na 

granicach miasta. Mamy umowy dzierżawy podpisane z początkiem roku, one muszą 

funkcjonować. Wydział promocji funkcjonuje normalnie, realizuje swoje zadania, podpisujemy 

również umowy.  Czy, ja nie wiem musiałbym być naprawdę skrajnie nieodpowiedzialny, 

gdybym mówił, że mam podpisane umowy, których nie podpisałem i odniosę się też do tego, 

nie powiedziałem wczoraj, że pokażemy Państwu dzisiaj tylko, że skonsultujemy 

z prawnikami, które dane trzeba będzie wyanonimizować i po konsultacjach te umowy Państwu 

pokażemy. Te umowy też będą wisiały na BIP-ie u nas, w rejestrze umów, bo wszystkie, 

słucham, tak nie powiedziałem. Tutaj na tej sali? Możemy odnaleźć.” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panie Michale, panie Michale niech 

pan Burmistrz skończy, panie Michale.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Panie Michale ja mam tą kartkę, ja mam tą kartkę 

przy sobie cały czas, tą którą miałem wczoraj i mam informacje te, które, które wczoraj 

podawałem także tutaj nic się nie zmieniło w związku z tym. Natomiast potwierdzam to, jeśli 

radca prawny zweryfikuje, które dane możemy Państwu pokazać, zanonimizujemy, przecież 

Państwo występowaliście i chyba za pół roku wstecz, 2024 o materiały z Wydziału Promocji 

z wszystkimi fakturami, chyba ze dwie, czy trzy ryzy do Państwa poszły przekazem. Pan 

Szymon wnioskował już o dokumenty z tego roku i też są one kserowane, to są kolejne ryzy, 

zastanawiamy się czy wzorem innych samorządów nie wprowadzić opłaty za ten materiał przy 

wnioskach o udzielenie informacji publicznej, bo po prostu kilka ryz papieru już na to poszło. 

To są też niezbędne prace urzędnika, bo oprócz wykonywania swojej bieżącej pracy po prostu 

musi się zajmować wyszukiwaniem faktur w dziale finansowym i kserowaniu i potem 

wysyłaniu do wnioskodawcy. Takiej skali nigdy nie było. No prościej byłoby panie Szymonie 

umówić się z Komisją Rewizyjną na kontrolę, przejrzeć te wszystkie dokumenty i na pewno 

byłoby taniej. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję panu Burmistrzowi. Głos 

zabiera pan Krzysztof Olko.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Olko – „Pani Przewodnicząca, Panie, 

Panowie Burmistrzowie, Szanowna Rado. Chciałem wrócić do tematu  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panie Krzysztofie przepraszam, 

bo był zapisany jako pierwszy pan Kamil. Proszę wybaczyć i za chwilę Panu dam, tak może 

kontynuować, dobrze. Proszę pan Krzysztof Olko.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Olko – „Dosyć krótko, bym prosił bez 

ad vocem, bo i tak dzisiaj tego nie wyjaśnimy, a ja też tylko w drugiej części wypowiedzi podam 

suche fakty. Pani Grażyno i panie Burmistrzu, bo też Pan to poruszył. Nie mówmy o tym, że na 

remont ubikacji przeznaczamy 300 plus 250. My tak naprawdę nie wiemy na co wnioskowała 

Pani dyrektor w tych 250 tysiącach. To jest cały rok szkolny, awaria, ale nie tylko, ale nawet 

remonty, może, może tam jakiś jest remont, remont klas, korytarza. Nie wiemy tego, ja też nie 

wiem, nie wiem może pan wie. Tu nie możemy mówić, że tutaj, te 250 to Pani dyrektor jasno 

określiła, że to ma być remont ubikacji, nie wiem, pani Dorota się kontaktowała, to pewnie 

by dostała taką informację, że 250 już mam, ale jeszcze trzeba więcej, ale to już abstrahując. 

Druga sprawa, czyli nie mówmy takich rzeczy, bo tego nie wiemy, nie wprowadzajmy ludzi 

w błąd. Druga sprawa, to, jeżeli chodzi o ten remont to mówicie Państwo, że za dużo, za mało. 

Przytoczę tylko jedną taką sytuację, dwie takie ubikacje w 2019 roku w OSIR, po lewej stronie 

jak się wchodzi od razu, w głównej tej, w 2019 powtarzam, w tej chwili myślę, że ceny gdzieś 

tak 100%, jeżeli chodzi o robociznę i materiały wzrosły po 6 latach, no można tak przyjąć. 

Kosztowały, dwie przebudowy łazienek, 130 zł, zakładajmy, że to jest 130 tysięcy, 

przepraszam. To jest w tej chwili, jakbyśmy tak patrzyli na te realne ceny 260, czyli nie, nie 
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mówiłbym, że to te 300 000 to jest jakiś ogrom, ogrom, jeżeli patrzymy na te łazienki i chcemy 

je kompleksowo wyremontować to nie jest jakiś duży koszt. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Panie Burmistrzu tak, 

proszę.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Szanowny Panie Radny, no mamy konkretną 

informację, bo też i radny Rudnicki potwierdzał w rozmowie z Panią dyrektor, że 30 tysięcy to 

jest remont wejścia czy klatki schodowej i 220 tysięcy to miało być na remont toalet, no plus 

dodajemy 300, które wnioskuje pani Chylińska, no to, teraz 300, a wcześniej 600 to mamy 800, 

no jakby nie patrzył i tutaj matematyka jest dosyć prosta w tym temacie i tutaj nikt nie 

fantazjuje, nie wymyśla, po prostu to wynika z matematycznego dodania dwóch cyfr, 220 

tysięcy i 600 tysięcy we wniosku pierwotnym, a w tym 300. Dziękuję.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Olko – „Ale to akurat dzisiaj pada, wczoraj 

to nie padło, dlatego mówiłem.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa, proszę Państwa 

teraz będzie zabierał głos pan Kamil Górski, ale proszę pozwolić panie Kamilu, żeby ad vocem 

pan Lech Aniszewski się wypowiedział i potem Pan. Panie Lechu, gdyby Pan uprzejmy krótko, 

bardzo Pana proszę.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Ja bardzo krótko tutaj ad vocem do pana Michała. Panie Michale, 

jak widzę ma Pan trudności z przyswajaniem informacji więc po raz trzeci czy czwarty 

powtórzę Panu wyraźnie i powoli. Klub Łowickie.pl złożył tylko raz wniosek o cięcia 

w kulturze i promocji i to był jeden jedyny wniosek z 7, który przeszedł w głosowaniu 

i to uchwaliła cała Rada, nie tylko. To po pierwsze, a w kolejnych latach te cięcie dokonywał 

już pan Burmistrz Kaliński, a nie Klub Łowickie.pl, nie na naszą prośbę. My nie byliśmy 

w koalicji, to Państwo byli w koalicji z Burmistrzem i to Państwo ustalaliście budżet, bo my 

w większości przypadków się wstrzymywaliśmy wtedy, także mam nadzieję, że Pan po raz 

trzeci czy czwarty to słysząc zarejestrował i już zapamiętał i do tego nie będzie wracał. Dziękuję 

bardzo. To po pierwszy i po drugie to bym prosił pani Zosiu, żebyśmy przeszli do głosowania, 

ponieważ nie rozmawiamy już tu merytorycznie na temat tego wniosku. Wszelkie tłumaczenia, 

które tutaj są ze strony pana Burmistrza czy innych osób nie mają odzwierciedlenia 

w rzeczywistości więc głosujmy.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ale zanim będziemy głosować są 

dwie osoby zapisane, ja muszę udzielić głosu, bo gdyby Pan był na tej liście to też Pan byłby 

po prostu dotknięty, że Pana pomijam więc zabierają głos pan Kamil Górski, później pan 

Szymon Szaleniec i kończymy dyskusję na temat wniosku nr 13.” 

 

Radny Kamil Górski – „Szanowni Państwo, wczoraj jeden rekord do 2:00, dzisiaj drugi 

półtorej godziny o kiblu, może, wszystko jeszcze przed nami, 4 i pół roku myślę, że mamy duże 
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szanse zapisać się w historii. Ja bez osobistych wycieczek. Czy ktoś ma mniej czy bardziej 

doświadczenia życiowe, czy jest normalnie myślący, czy nie, w kwestii wniosku Pani radnej 

będę przeciwny tego, będę głosował przeciwko temu wnioskowi. Mówiłem o tym wczoraj, 

punkt, który mówi o promocji jest według mnie jednym z kluczowych. Dzisiaj mieliśmy 

potwierdzenie tego przez Przewodniczącego Łowickiej Rady Biznesu, który przedstawił nam 

bardzo ciekawe tutaj informacje. Ja chciałbym zauważyć, że tutaj, to nie jest żaden ukłon, że 

zdejmujemy sobie mniejszą kwotę, czy, czy większą, bo tak naprawdę po zdjęciu tej kwoty 

pozostaje nam w propozycji budżetu 537 350 zł., co pozwala nam pokryć tylko i wyłącznie, tak 

naprawdę tych twórców, którzy mają wystąpić tutaj na naszych imprezach, a chociażby jednym 

z pierwszych punktów właśnie tych dokumentów, które przedstawił nam pan Mostowski jest 

informacja o brandingu, który uważa, że powinien ulec całkowitej zmianie i to też będą, to też 

będą oczywiście ogromne koszty, także, no kategorycznie się z tym nie zgadzam i bardzo, 

bardzo mnie ten boli wniosek. Liczyłem na opamiętanie w pewnym sensie, no niestety nie udało 

się to, gorąco nad tym ubolewam. Miało nie być osobistych, ale jednak jedną zrobię, do radnego 

Zielińskiego. Tutaj na sesji 16-tego wypowiadał Pan się, że wydatki na kulturę, na promocję są 

bliskie, bliskie, bliskie mojemu sercu, no jak widać niekoniecznie. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Jako ostatni głos zabiera 

Pan Szymon Szaleniec, proszę bardzo.” 

 

Radny Szymon Szaleniec – „Szanowna Pani Przewodnicząca, Drodzy Radni, Panie 

Burmistrzu  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panie Michale nie przeszkadzamy, 

proszę kontynuować panie Szymonie.” 

 

Radny Szymon Szaleniec – „Dziękuję. Bardzo wygodnie, wygodne dla Pana jest narracja, 

że zdjęliśmy dane inwestycje w autopoprawce. Ja już to powtarzałem wczoraj, nie jestem za 

tym, aby powtarzać pewne aspekty, no ale Pan narzuca cały czas tą narrację, nie rozumiejąc 

naszego argumentu. Mówimy jasno i klarownie, nie zdążyliśmy zapoznać się z 40-stronicową 

autopoprawką dzień przed sesją i o takich rzeczach rozmawialiśmy przez ostatnie pół roku, 

żeby nie robić takich rzeczy na ostatnią chwilę. My to zdjęliśmy i powiedzieliśmy, prosimy 

zwołać nadzwyczajną sesję, no jak można nie zrozumieć tak prostych słów. Pan sam w tej 

autopoprawce, bo sprawdziłem to teraz zaproponował zdjęcie pieniędzy z termomodernizacji 

budynku B i C, to jak Pan może teraz używać tego argumentu, tutaj wśród nas, przecież sam 

Pan to zaproponował w tej autopoprawce, a teraz zwala Pan na nas odpowiedzialność względem 

remontu tego budynku, a Pan sam to we wtorek zaproponował, na czwartkową sesję. Panie 

Burmistrzu, jeśli chodzi o ten u.d.i.p., jeśli naprawdę budżet miasta zbiednieje od tej ryzy 

papieru, ja nie miałem świadomości, że to jest aż taki materiał, to ja Panu odkupię tą ryzę 

papieru, proszę się nie martwić. Złożyłem wniosek o kolejny u.d.i.p., to jest moje prawo jak 

każdego obywatela w naszym kraju i w naszym mieście więc bardzo proszę nie podważać tego 

i jakoś nie, nie umniejszać, bo mam do tego prawo, tak jak Pan ma swoje prawa. Jeśli materiału 

jest na tyle dużo, to ja bardzo, już teraz informuję, zgadzam się na skany, dbajmy o ekologię w 

naszym mieście. Jasno mówiliśmy również o tym, że pumptrack powstanie. Tak jak pan 
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Bolesław Mostowski tutaj tak, powiedział, że zaraz przed nami duża inwestycja, ta która idzie 

z Sieradza. Przecież my będziemy musieli się wtedy spotkać, znaleźć pieniądze na wkład 

własny. Tak samo, jeśli przyjdzie, przyjdą wyniki Inkubator LIFE i będą koszty niekwa, 

inwestycje do kosztów niekwalifikowanych też będziemy musieli się spotkać i szukać na to 

pieniędzy więc dlaczego mówimy, że super, do Sieradza, super, jak najbardziej będziemy 

musieli się spotkać, szukać pieniędzy, ale wszyscy nas obarczamy za pumptrack. Przecież my 

mówimy pumptrack powstanie na tej samej zasadzie, na tej samej zasadzie będziemy szukać 

pieniędzy, jeśli wyniki danego programu, czy wyniki danych umów podpisanych, rozmów będą 

potwierdzone. Naprawdę bardzo wygodnie jest z was, wam nas oczerniać, stawiać w złym 

świetle, ale no usłyszcie nasze, nasz głos, usłyszcie nasze tezy, które my mówimy, bo absolutnie 

nie ma podważeń do tego co, co my tutaj mówimy. Panie Burmistrzu, Pan powiedział, że Pan 

skonsultował się z Przewodniczącą Rady Miejskiej względem spotkania i powiedział o swojej 

gotowości na rozmowy tylko, że Pani Przewodnicząca Rady Miejskiej nie jest szefem naszego 

klubu, szefem klubu jest Krzysztof Olko i do niego Pan powinien wystosować taką prośbę. 

Ja rozumiem, my mamy swoją komunikację, informujemy się, ale nasz szef klubu nie dostał 

informacji, jestem gotowy na rozmowy, przyjdźcie, tylko my się spotkaliśmy i powiedzieliśmy, 

może byśmy poszli do Burmistrza i mu zaproponowali nasze rzeczy, żeby nie było takiego 

kwasu, jaki jest teraz. Mówimy do radnego Krzysztofa, Krzysztof daj znać panu Burmistrzowi, 

że chcemy porozmawiać, no taka była rzeczywistość. Ja wiem, że przeinaczanie pod swoją 

narrację jest łatwiejsze i bardzo proszę, naprawdę wczoraj siedzieliśmy do 2:00, 13 godzin. 

Nie ma sensu, aby to co powie pan Burmistrz powtarzał radny Krajewski, a potem, żeby 

to powtarzał radny Lech Aniszewski, a potem, żeby to powtarzał radny Robert Wójcik i jeszcze 

radny Zieliński, to samo. Naprawdę nie ma sensu tego powtarzać, ograniczmy swoje 

wypowiedzi, to co już jest powiedziane, nie. Panie Hubercie, no z całym szacunkiem.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Nie przerywamy sobie, Panowie nie 

przerywamy sobie.” 

 

Radny Szymon Szaleniec – „Z całym szacunkiem do Pana, próbuję dla Pana być jak 

najbardziej miły, nawet wczoraj pożyczyłem Panu ładowarkę do iPhona, bo skończyła się Panu 

bateria po 13 godzinach więc słuchajcie, no ale dlaczego tutaj...” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę, proszę o spokój. Panie 

Szymonie, gdyby Pan uprzejmy już do brzegu.” 

 

Radny Szymon Szaleniec – „Bardzo dziękuję, do brzegu Pani Przewodnicząca, oczywiście. 

Wczoraj również radni, pod sam koniec o 2:00 w nocy, w pełni emocji zarzucali, że ustalaliśmy 

termin sesji. Wszystkim nie pasowało jutro, mówię dzisiaj, nie pasowała godzina po południu. 

Jak patrzę tutaj wszyscy jednak są, nie ma jednego radnego Kuby Wolskiego, który mówił, 

że o 15:00 wyjeżdża i tylko tyle, a wszyscy wtedy, dokładnie. Ja rozumiem, za to bardzo jestem 

wdzięczny, ale chodzi mi o tam, o pewne fakty, o których rozmawialiśmy, to się przeznacza. 

Ja chcę, dajcie mi powiedzieć.” 

 



187 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa proszę, naprawdę 

proszę o spokój. Pan Szymon kończy swoją wypowiedź, będzie zabierał głos pan Burmistrz 

i kończymy już dyskusję.” 

 

Radny Szymon Szaleniec – „Szanowni Państwo ja bardzo jestem za to wdzięczny więc bardzo 

serdecznie dziękuję. Proszę lećmy sprawnie, znamy te wnioski, które, które się będą pojawiać, 

a jeśli, jeśli pojawią się nowe, no to nie powtarzajmy tych samych tez, które usłyszeliśmy 

wczoraj i każda osoba po kolei z klubu naprzeciwko je powtarza, bo to są powtarzane słowa. 

Wiem, że radny ma prawo do wypowiedzi, oczywiście, że tak, ale no przecież każdy z radnych 

i każdy z mieszkańców oglądających to, jak najbardziej ma taką świadomość co usłyszał przed 

chwilą, 5 minut temu, a jak nie, może sobie odtworzyć i wczoraj też, pani Grażyno dokładnie. 

Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Pan Burmistrz 

i głosujemy. Panie Burmistrzu proszę bardzo.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Tak, ja króciutko tak ad vocem do pana Szymona 

Szaleńca. Auto, uzasadnienie autopoprawki ma kilka stron, wystarczyło przeczytać kilka stron, 

wczoraj o tym mówiłem, budżet ma kilkadziesiąt cały więc autopoprawka nie ma 

kilkudziesięciu stron. Jeśli radnego chodzi o radnego Krzysztofa Olko, tak jest szefem klubu 

natomiast to pani Zofia Wielemborek poinformowała mnie po sesji, że w ten piątek nie będzie 

zebrania, że Państwo sobie nie życzycie więc myślałem, że macie Państwo to uzgodnione. Pani 

Zofia Wielemborek jest Przewodniczącą Rady Miejskiej, jest w Państwa klubie i myślę, 

że przepływ informacji macie kompletny, chyba że nie. Jeśli jest taka wola Krzysztofa, żeby 

wszystkie sprawy klubowe konsultować z nim, no to, no to oczywiście tak też będzie, natomiast 

w drugą stronę pewnie też tak powinno działać, czyli Pani Przewodnicząca nie powinna 

przychodzić do mnie i mówić, że spotkanie jest odwołane. No tutaj, panie Szymonie myślę, 

że też musicie uzgodnić wewnętrznie sami procedury postępowania. Ja nie kwestionuję, że pan 

Krzysztof Olko jest szefem klubu i jako szefa klubu zapraszałem go na kolejne spotkania, 

później już bezpośrednio dzwoniłem, bez pośrednictwa pani Zosi natomiast, no myślałem, że to 

państwa wola była, takie ustalenie, żebyśmy też z Panią Przewodniczącą sobie przekazywali 

informacje. Pani Przewodnicząca jest często w urzędzie, mijamy się, rozmawiamy i dla mnie 

to jest dziwne, co Pan, co Pan mówi. Ja też jestem zdania, żebyśmy te poprawki przegłosowali 

szybko, tak jak radni, którzy wczoraj mówili o tym, że mają spotkanie dzisiaj. Ja też o tym 

mówiłem, mamy walne zebranie, przełożyliśmy je na godzinę 19:00 i panią Zofię też o tym 

poinformowałem dzisiaj, że po godzinie 18:00 będziemy po prostu musieli przejść i też jestem 

tego samego zdania, poproszę tylko o głos, tak jakby w sprawie danej poprawki, ja powiem o 

zagrożeniach jakie są i Państwo po prostu głosujcie te poprawki. Też mówiłem o tym wczoraj, 

to jest Państwa kompetencja uchwalanie budżetu miasta. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję panu 

Burmistrzowi. Ja oczywiście potwierdzam naszą rozmowę, że wstępnie na piątek po sesji, ale 

nie użyłam sformułowania nie życzy sobie, tylko powiedziałam coś takiego, że przed nami 
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okres świąteczny i prośba, żebyśmy to przesunęli w czasie, ale nie czuję się dotknięta, że pan 

Burmistrz tak powiedział.  Proszę Państwa zatem głosujemy wniosek numer 13. 

Panowie, Panowie. Proszę obydwu Panów o spokój.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie wniosku nr 13.  

 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „przeciw”. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „przeciw” 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „przeciw”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „przeciw”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „przeciw”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „przeciw”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 

19. Radny Robert Wójcik głosował „przeciw”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „przeciw”. 

 

12 „za”, 8 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że wniosek nr 13 został 

przyjęty większością głosów. 

 

Ad. 9.3.15 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Wniosek numer 14 przedstawi pan 

Krzysztof Olko.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Olko – „Pani Przewodnicząca, Panie 

Burmistrzu, Szanowni Państwo. Poczekam chwileczkę, Panowie skończą konwersację.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa, ale pan Krzysztof 

Olko chce przedstawić wniosek. Bardzo proszę o ciszę, słyszeliście Państwo, pan Burmistrz 

będzie się spieszył na walne.” 
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Olko – „To może zacznę trochę inaczej. 

Przed przedstawieniem tego wniosku mam nadzieję, że po raz, trzeci dzisiaj nie zostanę 

nazwany szkodnikiem, a niestety miało to miejsce dwukrotnie w dniu dzisiejszym, raz na tej 

sali. Nie będę już mówił kto, bo to nie o to chodzi. Wczoraj było jeszcze gorzej na tej sali, 

proszę Państwa i bym apelował, żebyśmy naprawdę, bo to jest naprawdę już wstyd, co wczoraj, 

jakie epitety tu padały. Ja dzisiaj zostałem obrażony dwukrotnie, nie będę mówił przez kogo 

i chcę, żeby, chciałbym, żeby takie rzeczy nie miały miejsce na tej sali, po prostu tylko to. 

Przechodzimy do wniosku. Wniosek do budżetu Miasta Łowicza na 2025 rok. 

Proszę o wprowadzenie zmian w projekcie uchwały Rady Miejskiej w Łowiczu w sprawie 

uchwalenia budżetu miasta Łowicza na 2025 rok, polegający na zwiększeniu wydatków 

inwestycyjnych poprzez utworzenie nowego zadania inwestycyjnego w Dziale 600, Rozdziale 

60016 pod nazwą Utwardzenie parkingu przy cmentarzu Emaus, w kwocie 250 000. 

Zmniejszeniu wydatków bieżących, grupa paragrafów wydatki bieżące jednostek budżetowych 

związanych z realizacją ich statutowych zadań w Dziale 927, Rozdziale 92195, w kwocie 

250 000.  

(wniosek nr 14 stanowi załącznik) 

Tak, tylko króciutko powiem, ten temat już jest drążony myślę chyba ze dwie kadencje, były 

ciągle kłopoty. Burmistrz nie wprowadzał tego, jak wiecie Państwo jest to temat, który, na który 

już mieszkańcy, pan Tadeusz też kiedyś wnioskował. Ja się też przychylałem, bo ode mnie 

mieszkańcy też, to jest cmentarz dla dużej części Łowicza, tej można powiedzieć południowo-

zachodniej. Przejechałem w dniu wczorajszym, nie jest to jakiś, tu były szacunki, że to jest 

150 metrów. Według moich wyliczeń, nie wiem czy akurat ten program w telefonie dokładnie 

mi zmierzył, ale to jest około 100 metrów, 7 to jest 700. Cena rynkowa, nie ZUM-owska, cena 

rynkowa to jest 230 do 250 zł., czyli nawet teoretycznie powinno nas to taniej kosztować, 

w granicach 160, 175 000, to tak szacuje. Ja wiem, że przetargi wychodzą różnie, 

ale no szacujemy tak, no tu jest te 250 000, jeżeli Państwo, znaczy teraz jak już 250 000 

to będzie 250 000, najwyżej będziemy przesuwać, jeżeli czas zostanie. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję Panu radnemu. Kto 

z Państwa się zgłasza jako pierwszy? Pan Tadeusz Żaczek, przepraszam pan Burmistrz, tak. 

Pan Tadeusz Żaczek.” 

 

Radny Tadeusz Żaczek – „Ktoś tam nie, o teraz dobrze. Wszystko co tutaj pan Olko 

powiedział to jest prawda, oczywiście. Tak, faktycznie tutaj kilka lat już ten temat jest 

niezrealizowany. Ja się starałem z budżetu obywatelskiego o ten, o tą, o ten, o ten parking, o tą 

inwestycję. Dobrze się dzieje, że teraz to będzie zrobione. Chciałem tylko po prostu 

powiedzieć, że nie jest to utwardzenie, tylko, bo tu utwardzenie to można różnie po prostu 

interpretować. Jest to po prostu wybudowanie tej części parkingu, bo tam już jest część 

wybudowana, wybudowanie tej części parkingu przy cmentarzu Emaus. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję, pan radny 

Kostrzewa.” 
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Radny Bogdan Kostrzewa – „Ja również przychylam się do tego wniosku, w pełni popieram. 

Na spotkaniu z mieszkańcami właśnie też padła prośba o to, żeby, żeby, z uwagi na to, że miejsc 

parkingowych nie jest za dużo. Także pełni popieram. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Nikt się nie zgłasza.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Ja jeszcze.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pan Burmistrz, proszę.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Znaczy tu Panie Krzysztofie rozumiem, 

że z biblioteki zdejmowane są te środki, tak? Z kultury. Jeśli chodzi o kulturę, to tu też chciałem 

Państwu powiedzieć, że w ramach realizacji budżetu, też zostały pozaciągane zobowiązania 

i tutaj jest ryzyko, że ta kwota, która pozostanie nie wystarczy na realizację. Tak jak 

wspominałem z tego wydziału finansowane są między innymi Boże Ciało, ten cały proces 

wstępowania Łowicza na międzynarodową listę UNESCO i z tych wydatków, o których 

mówiłem związanych z imprezami kulturalnymi, imprezami masowymi w Łowiczu, część 

wydatków też jest w dziedzinie kultura, choćby Dzień Dziecka, w tym w kulturze się znajduje 

Księżackie Jadło, to też kultura. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Pan radny.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Olko – „Ja tylko tak, bo koledzy wcześniej 

nie wspomnieli o promocji, jeżeli takie, zresztą chyba pan, pan Kamil wspomniał, ale i tak 

po tych zdjęciach ogólnie to suma na kulturę i promocję i tak będzie większa, nie wiem czy tak 

sporo, ale będzie większa niż w roku ubiegłym mieliśmy. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Nie widzę nikogo 

z Państwa zgłaszającego się. Bardzo proszę głosujemy wniosek.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie wniosku nr 14.  

 

Radny Lech Aniszewski – „Przepraszam, Pani Przewodnicząca chciałbym poprosić 

o reasumpcję, bo się pomyliłem.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Nie można. Pamięta Pan w kadencji 

na, jaką mieliśmy w ŁOK-u też była taka sytuacja.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Dobrze, to ja wyjaśnię, że ja chciałem się przy tym wniosku 

wstrzymać, po prostu. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dobrze, rozumiem, chyba, że to 

pójdzie do protokołu, ale, dziękuję.” 
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1. Radny Lech Aniszewski głosował „przeciw”. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski „wstrzymał się” od głosu. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „przeciw”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „przeciw”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „przeciw”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „przeciw”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „przeciw”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 

19. Radny Robert Wójcik „wstrzymał się” od głosu. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek „wstrzymał się” od głosu. 

 

11 „za”, 6 „przeciw”, 3 „wstrzymujące” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że wniosek nr 14 został 

przyjęty większością głosów. 

 

Ad. 9.3.16 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Wniosek numer 15 przedstawi pan 

Sebastian Popiel.” 

 

Radny Sebastian Popiel – „Szanowna Przewodnicząca, Szanowni Radni, Panie Burmistrzu, 

właśnie tutaj dobrze radny Zieliński też wspomniał na początku, wcześniej troszkę, że radni 

mają prawo modyfikować budżet, to jest w ramach i kompetencji prac, jak najbardziej 

i rozumiem jakby też wszystkie argumenty przy wnioskach, że jakieś środki można 

zagospodarować gdzie indziej, że, że można prawdopodobnie te środki, że będą potrzebne 

w jakimś innym miejscu, ale naprawdę spędziliśmy dużo czasu przy jednym wniosku, gdzie 

większość wypowiedzi, to ¾, to była po prostu wypowiedź dotycząca jakiejś danej osoby, 

wycieczki personalne, a w ostatnim zdaniu dochodziliśmy do meritum więc ja już też, jakby, 

no mamy doświadczenia wczorajsze, tak więc tutaj przychylam się do już kilku wniosków 

radnych, żebyśmy przechodzili do wniosku, konkretny argument dotyczący danego wniosku, 

a nie szeroko gdzieś tam dalej. Jeśli chodzi tutaj o ten mój wniosek, no tak to ja też właśnie, 

tutaj padały różne słowa. Burmistrz nawet powiedział dzisiaj, że rozmawialiśmy, ponieważ, 



192 

 

no zależy, ja chciałem złożyć wniosek o przebudowę tego boiska przy dawnym Gimnazjum nr 

1, jak najbardziej to miejsce uważam, że powinno być zagospodarowane dla dzieci i młodzieży, 

w który mogliby korzystać. Pan Burmistrz, też rozmawialiśmy, że no w tym roku, tam był 

pomysł na parking, ale że w tym roku nie będzie on wykonany, będzie parking 

na Konopackiego, będzie przesunięty płot przy ulicy, przy bloku przy ulicy Ciemnej. Na terenie 

tutaj tego miejsca, gdzie jest biblioteka i stowarzyszeniowy budynek są też miejsca parkingowe, 

można wykonać gdzieś w okolicy budynku. Jak się wjedzie za bramę, po lewej stronie jest też 

sporo zielonego miejsca, będzie przesunięta Konopackiego, będą parkingi więc jakby, jak 

najbardziej dalej uważam, że w tym miejscu powinno być boisko, natomiast no tutaj 

rozmawiałem też z Burmistrzem i nie ukrywam, że dzisiaj też rozmawiałem z mieszkańcem 

miasta i no i też tutaj pan Robert Wójcik nawet wskazał, że to Przedmieście, dworzec jest jak 

Pan powiedział wizytówką miasta i rozmawiałem też z mieszkańcem i powiedział, no przekonał 

mnie po prostu. Dlatego ja zdejmę ten wniosek mój dzisiejszy, nie będę wnioskował o boisko 

w dniu dzisiejszym, natomiast będę o nim pamiętał w przyszłości, tutaj i chciałbym też 

zauważyć, że jestem radnym wszystkich mieszkańców, nie tylko swojej okolicy, bo tutaj też 

takie słowa padały więc uważam i też chciałbym, żeby wybrzmiało, że chyba wszyscy staramy 

się być radnymi wszystkich mieszkańców, takie wycieczki też nie są potrzebne. Mam nadzieję, 

że za chwilę też nikt z radnych nie powie, że staram się być jakimś, nie wiem, zbawcą świata, 

bo to takie wycieczki też nie są ładne. Także zdejmuję ten wniosek i tylko króciutko jeszcze 

odniosę się do tych toalet, ponieważ tutaj padło też na sesji, że w wielu szkołach toalety są 

w gorszym stanie, w tragicznym, że spłuczki nie działają. Proszę Państwa to jest, to zagraża 

higienie naszych dzieci, bezpieczeństwu ich, więc może faktycznie, tutaj też pan Burmistrz 

mówił, że gdzieś tam tynk odpada, gdzieś dach przecieka, to może faktycznie duże środki 

po kolei przeznaczać na remonty tych miejsc, gdzie stanowią zagrożenie dla naszych dzieci, 

a później zastanawiać się nad jakimś promowaniem, rebrandingami i tak dalej. Bezpieczeństwo 

w mieście, szczególnie dzieci przede wszystkim, a swój wniosek zdejmuję. Dziękuję bardzo za 

głos.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Pan radny wycofał 

wniosek, zgłasza się pan Burmistrz, później udzielam głosu panu, panu Durce, a później pan 

Olko.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Króciutko. Jeśli chodzi, na pewno będę korzystał 

z mojej możliwości zgłaszania zmian do budżetu i będą one szły w kierunku, też 

dofinansowywania szkół, tak też było w autopoprawce i nie zamierzam z tego rezygnować. 

Trzeba zrobić dach na Szkole Podstawowej nr 2, trzeba zrobić ciągi komunikacyjne, trzeba 

wybierać inwestycje, które są ważne, bo są inwestycje ważne, tak jak tak jak estetyka, ale są 

też inwestycje tak ważne, bo bezpieczeństwo. Stąd też, takie trochę moje zdziwienie, odnośnie, 

że stawiamy łazienkę, jak mamy potrzeby gdzie indziej, pomimo, że ta łazienka była. Natomiast 

bardzo się cieszę i mam nadzieję, że jak będę wskazywał źródła finansowania, Państwo 

będziecie przychylnie patrzeć na to, żeby te szkoły i przedszkola doinwestować. Dziękuję 

bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo proszę, pan Durka.” 
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Durka – „Dziękuję panie radny, panie 

Sebastianie, bo to jest między innymi, taki bliski mój okręg, a pana Roberta proszę, żeby Pan 

już nie chodził po sąsiadach i po mieszkańcach i to co Pan wczoraj obiecał, żeby Pan to już tam 

zaprzestał. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pan Krzysztof Olko, później pan 

Kamil Górski.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Olko – „Ja tak króciutko, z prośbą do pana 

Burmistrza a propos tego wniosku Pana, zdjętego Pana, wniosku pana Popiela, żebyśmy nie 

robili żadnych ruchów tam z tym parkingiem. Tak jak Pan wspomniał, jest tak dużo miejsca 

tam, żeby zaplanować gdziekolwiek na te samochody. Tak naprawdę te samochody, które stoją 

też na tym boisku, to w ogóle komicznie wygląda, to dobrze nikt zdjęć tego nie robi tym 

samochodom, jak to fajnie wygląda na boisku te samochody. W dużej mierze też są 

i te samochody mieszkańców, bo nie mogą na Konopackiego zaparkować i proszę, że, boiska 

naprawdę nie będzie dużo kosztowało. Ja sobie pozwoliłem zadzwonić do, do dwóch firm i mi 

powiedziano, wiadomo, że to jest taka, przetarg też może co innego, z przetargu wyjść. Jedna 

firma mi odpowiedziała, że 200 zł za metr z czyszczeniem tego asfaltu, naprawianiem 

i położeniem nakładki z poli, no to jest trudne słowo, tej sztucznej nawierzchni, to jest, 

wychodziłoby tak mniej więcej, nie byłoby to 200 000 złotych. Ja nie mówię, że mamy tam 

budować boisko, mamy je po prostu przystosować, żeby dzieci grały. One nie grały do tej pory, 

dlatego że tam nic nie było. Ja kiedyś, kiedyś, kilka lat temu powiesiłem tam, na wniosek 

mojego kolegi z osiedla kosz, żeby mógł sobie jego syn porzucać, bo tam nic nie było. Było 

zaniedbane, niestety, w poprzedniej kadencji nie było żadnych środków dawane na, na, ten, na, 

na to, żeby coś tam zrobić. Tak więc prosiłbym, żebyśmy poczekali, parking możemy tam 

wokół zrobić. Na razie i tak samochody sobie stoją wzdłuż tej, wzdłuż sali gimnastycznej, pod 

budynkiem biblioteki. Można pomyśleć, żeby przesunąć tą siatkę, z tej dolotówce do, od ulicy 

Ciemnej za blok, tam można, tam są jakieś małe iglaki do wycięcia, tam można zrobić też 

miejsca do parkowania i jest dużo naprawdę możliwości. Nie ruszajmy tego boiska. 700 metrów 

jest, liczyłem, do, do Szkoły Podstawowej nr 1. No niech Pan mi wybaczy panie Burmistrzu, 

ale dzieci nie będą 700 metrów szły na boisko, które i tak jest w pewnym momencie zamykane. 

Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Zabiera głos pan 

Burmistrz, później pan Hubert Krajewski.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Ja powiem bardzo króciutko. Ja pamiętam 

wyceny podłogi, pierwotne w hali OSiR 2, które też były niskie, potem okazały się wysokie. 

Tu doskonale zdaje Pan sobie sprawę, że oprócz nakładki poliuretanowej, na tym boisku 

asfaltowym niezbędne są kosze, bramki, cała infrastruktura więc no tutaj powielamy tą, tą, tą 

kwotę. Poza tym ktoś będzie musiał o to dbać i teraz trzeba będzie się zastanowić komu 

w administrowanie to damy, bo każde administrowanie, czy to orlikiem, czy to boiskiem to raz, 

że jest obowiązek, bo, ale i koszty, bo trzeba robić przeglądy, trzeba o to, o to dbać, dlatego 
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na dzień dzisiejszy, myśmy mówili z Burmistrzem Kłosem, że widzielibyśmy tam parking, 

bo widzimy taką potrzebę. Ja pamiętam i to tak jakby jest też zbieżne z tym wnioskiem, które 

kiedyś Pan też promował, żeby zamknąć plac zabaw na Noakowskiego, a zrobić tam miejsca 

parkingowe. Zarząd osiedla też o to wnioskował, mieszkańcy byli przeciwni i całe szczęście, 

żeśmy z zapytaniem ankietowym poszli więc być może tutaj trzeba będzie takie badania 

ankietowe po prostu zrobić i rzeczywiście zbadać wszystkich mieszkańców potrzeby, a też 

i organizacji pozarządowych czy użytkowników tego budynku, bo jeśli chodzi o miejsc 

parkingowych dla samego budynku, to jest tyle co kot napłakał, bo mamy je po prawej stronie, 

jeśli jedziemy od, od alejek, to tych miejsc jest tam kilka, natomiast ludzi użytkujących ten 

budynek jest co najmniej kilkadziesiąt dziennie, jak nie kilkaset, bo to są duże organizacje, 

to jest też zespół Koderki, który tam trenuje, tam też przychodzą dzieciaki ze szkół na salę 

gimnastyczną, także tu będziemy rozważać ten temat. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Proszę Państwa ten 

wniosek pan radny wycofał, ale no rozumiem, że Państwo chcą się wypowiedzieć, wobec tego 

jeszcze dwie osoby, pan Hubert Krajewski i pan Michał Zieliński, tak, kolega dziękuję 

i przechodzimy do kolejnego wniosku. Bardzo proszę.” 

 

Radny Hubert Krajewski – „Ja dziękuję. Też tylko króciutko chciałem tutaj nawiązać. Mówił 

Pan po prostu, że jest bardzo dużo miejsca na to, żeby mieszkańcy mogli parkować, czy, bo tutaj 

pan Burmistrz już wspominał o organizacjach z budynku, więc nie będę tego powtarzał, tak jak 

pan Szaleniec prosił zresztą. Natomiast, ja się nie zgodzę z tym do końca, ja zapraszam Pana 

serdecznie, żeby Pan przejechał się tam w godzinach późno wieczornych i zobaczy Pan, że tam 

naprawdę tego miejsca, pomimo tego, że to boisko jest, jak Pan to powiedział dużą płytą, to na 

tej dużej płycie brakuje miejsca i wkoło tej płyty również brakuje miejsca i mieszkańcy muszą 

parkować po poboczach więc tam nie ma dużo miejsca.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Czy ad vocem pan Krzysztof? 

Proszę.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Olko – „Króciutko ad vocem. Panie 

Hubercie, no ale, on też jednej rzeczy nie rozumie. Robimy tam parking za chwilę, 

na Konopackiego. Tam będzie kilkadziesiąt miejsc, tam mogą w ciągu dnia ludzie przyjechać, 

postawić i przejść 50 metrów. Nie musimy ludziom robić tak dobrze, żeby miał 2 metry 

do schodów czy 10 metrów do schodów. Tam będzie w pobliżu, do 100 m wygodny parking, 

duży, który jest zaplanowany w tym roku będzie realizowany. O czym mówimy? Ja mówię nie 

likwidujmy dzieciom boisk. One tylko tam nie przychodzą dlatego, że tego boiska nie ma. 

Mogę z Panem zakładać zrobić, że jak będzie to boisko, tam będą dzieci, dlatego, że to są nowa, 

Nowy Rynek, Zduńska, część Podrzecznej pewnie też, bo boisko na Podrzecznej jest zamykane, 

Noakowskiego pierwsze bloki, Starzyńskiego, krótko Panu powiedziałem, na Broniewskiego 

też nie ma boiska, ono nie jest dostępne dla dzieci, też nie mają, gdzie chodzić. Na pewno 

by były, byli chętni. A co do kosztów, na pewno to nie będą koszty budowy boiska, to będą 

koszty naprawy tego i to się da zrobić. Może wyższymi kosztami. Ja tylko powiedziałem, ja 

przytoczyłem tylko słowa firmy, która powiedziała, około 200 metrów naprawy, bramki są, 
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kosze, kosze to jest kilka tysięcy złotych jeden koszt, nie demonizujmy, że to będą jakieś 

miliony. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pan Burmistrz prosi o głos, tak.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Ja tu jeszcze tak jakby pozwolę sobie. Mamy 

orlik, będziemy modernizować orlik na Bolimowskiej i orlik przy Szkole Podstawowej nr 3 i tu 

już wchodzą modernizacji, te orliki są w lepszym stanie, niż boisko, niż boisko przy Alejkach 

i to są kwoty milionowe. Tu też panie Krzysztofie nie ma miejsca na amatorkę, 

bo to bezpieczeństwo dzieci jest bardzo ważne, a certyfikowane urządzenia, certyfikowane 

nawierzchnie, gwarancję wykonawcy, one są po prostu kosztowne i uważam, że 200 tysięcy 

jest po prostu kwotą niewystarczającą. Ją trzeba pewnie przemnożyć razy 2 albo razy 3, 

żeby zrobić boisko, takie, na które młodzi ludzie będą przychodzić. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Pan radny Zieliński 

i kończymy dyskusje.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Dziękuję bardzo. No Szanowni Państwo, mimo wczorajszej 

atmosfery, no która chyba już sięgała zenitu, ale były prowadzone rozmowy. Pan Burmistrz 

ujawnił wiele faktów, wiele nas poinformował, była dyskusja bardzo zażarta, niepotrzebna, 

często padały niepotrzebne słowa, no ale zobaczcie jaka jest reakcja opozycyjnych radnych, 

mających większość. Była rozmowa, jest akcja, jest reakcja, zdejmujemy jeden wniosek. 

Myślę, że tutaj radni PiS też jakieś, też jakieś wnioski na pewno wyciągnęli, też pewnie będą 

mieli swoje propozycje, ale to już zostawiam dla nich. No i zobaczcie dzisiejsza Wasza 

postawa, mimo szyderczych uśmiechów często, ale jest bardzo dobra, a wiadomo, tutaj też 

pewne aspekty grają.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panie Michale kończymy, 

kończymy.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Tak i teraz dziękuję za głos.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pan Burmistrz jeszcze na koniec.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Szanowny Panie radny, ja tu nie sposób się nie 

odnieść do tych słów. Ja uważam, że to Państwa postawa jest dzisiaj zupełnie inna i cieszę się, 

że w niektórych miejscach poszedł rozsądek do głowy i, i te propozycje niektóre są 

zdejmowane. To kropla w morzu potrzeb, zobaczymy co dalej się zadzieje, co niewątpliwie te 

uchwały, te poprawki, które zostały już przyjęte i zabieraliśmy w ich sprawie głos one już, one 

już zostały przyjęte i jeśli mówiłem, że one są złe, albo jeśli któryś z radnych mówił, że one są 

złe, one dalej są złe, tylko były przegłosowane wczoraj, po prostu. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Wniosek numer 16 

przedstawia radny Michał Zieliński.” 



196 

 

 

Radny Michał Zieliński – „Dziękuję bardzo. Budżetu jeszcze nie uchwaliliśmy i dopóki nie 

będziemy głosować nad całkowitym budżetem, jeszcze może się wiele wydarzyć panie 

Burmistrzu, a mianowicie również wczoraj się zastanawiałem nad swoim wnioskiem 

do projektu budżetu. Myślałem nad różnymi kwotami, na początku 600, potem 700, ale finalnie 

wniosek przed sobą mam taki. 

Proszę o wprowadzenie zmian w projekcie uchwały Rady Miejskiej w Łowiczu w sprawie 

uchwalenia budżetu miasta Łowicza na 2025 rok polegający na zwiększeniu wydatków 

inwestycyjnych poprzez utworzenie nowego zadania inwestycyjnego w Dziale 926 Kultura 

fizyczna, Rozdziale 92601 Obiekty sportowe pod nazwą Modernizacja boiska i bieżni przy 

Szkole Podstawowej nr 7 w Łowiczu, w kocie 500 000, jest to o 200 000 mniej niż we 

wczorajszym wniosku, a zmniejszenia. Zmniejszeniu wydatków bieżących, grupa paragraf, 

grupa paragrafów to jest dotacje na zadania bieżące w Dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa 

narodowego, Rozdziale 92116 Biblioteki, w kwocie 300 000, kolejne zmniejszenie 

to wydatków majątkowych w Dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, 

Rozdziale 90005 Ochrona powietrza atmosferycznego i klimatu w ramach grupy inwestycje 

i zakupu inwestycyjne z wyłączeniem inwestycji i zakupów inwestycyjnych na programy 

finansowane z udziałem środków, o których mowa w artykule 5 ustęp 1 punkt 2 i 3 ustawy 

z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych, w ramach zadania Montaż instalacji 

fotowoltaicznych na budynkach użyteczności publicznej będących własnością miasta Łowicza 

w kwocie 175 000 oraz zmniejszeniu wydatków bieżących w Dziale 500 Handel, Rozdziale 

590 Pozostała działalność w ramach grupy wydatki bieżące jednostek budżetowych 

związanych z realizacją ich statutowych zadań, w kwocie 25 000 złotych. 

(wniosek nr 16 stanowi załącznik) 

I proszę Państwa skąd te zmniejszenia. Te dwa drugie, które podałem zmniejszenia pochodzą 

z autopoprawki pana Burmistrza więc tutaj myślę, że cała Rada się przychyli do tego, no czy, 

czy tę, czy to zwiększenie i właśnie utworzenie tego zadania jest potrzebne? Sporo wczoraj 

o tym mówiłem. Oczywiście to, że ja składam wniosek, nie będę bohaterem tej Siódemki, 

nie chcę i nie chcę nim być. Tutaj mamy wnioskodawcę, który budżet obywatelski wprowadzał, 

pan Kamil Górski. Masa mieszkańców chodziła za tym, nauczyciele, świętej pamięci pan 

Grzegorz Pełka też uczestniczył w tych rozmowach. Naprawdę tu było wiele przedstawicieli 

i ta inwestycja naprawdę posłuży i szkole, multum tam jest dzieci, przewija się z roku na rok 

wiele dzieci, mamy 8 klas podstawowych, kluby tam będą mogły trenować, różne, nie tylko 

piłkarskie, bo zrobimy bieżnie, zrobimy boisko trawiaste. Naprawdę tam obiekt jest potrzebny. 

Siódemka nie ma, nie ma w ogóle infrastruktury sportowej. Tam jest wiele potrzeb, 

ale naprawdę zacznijmy coś robić etapami, bo odkąd tamta szkoła istnieje, tam nic nie było 

robione. Na bieżni obecnie jest żużel, naprawdę nawet jakby wuefista chciał tam pobiegać 

to już myślę, że ze względu na bezpieczeństwa nie powinien tam z dziećmi iść, bo wypadek 

murowany. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Ja mam pytanie do pana 

radnego. Czy pan radny ma przygotowane i w nowej wersji ten wniosek? To proszę dać radnym 

i za chwilę, i za chwileczkę, ale nie, nie, tutaj Biuro Rady jak najbardziej, żeby też otrzymało. 

Proszę Państwa jako pierwsza zgłosiła się pani Grażyna Wüstermann do głosu.” 
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Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Nie, ja byłem pierwszy.” 

  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Przepraszam, pan Burmistrz.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Szanowni, Pani Przewodnicząca, Szanowni 

Radni, Szanowni Mieszkańcy ja bardzo się cieszę, że przynajmniej w części ten wniosek został 

Zmieniony, bo pierwotne cięcia miały być na niczym innym jak na Zakładowym Funduszu 

Świadczeń Socjalnych dla emerytowanych nauczycieli szkół i przedszkoli. Między innymi 

cięcia miały być na kosztach dowozu dzieci niepełnosprawnych więc bardzo się cieszę, że, że 

interwencje na Radzie, Rady działają.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa, ale proszę o ciszę, 

bo potem będą pytania, a już pan Burmistrz się wypowiada.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „I część paragrafów została zmienionych, 

natomiast szkoda, że cięcia są nadal na bibliotece. My Państwu tłumaczyliśmy z jakiego 

powodu koszty utrzymania biblioteki rosną. Do końca stycznia w ramach realizowanego 

projektu biblioteka nie płaci czynszu za budynek natomiast od 1 stycznia, od 1 lutego te koszty 

będą i to są koszty, które są szacowane na około 200 000 złotych rocznie. Biblioteka świetnie 

działa i świetnie zaspokaja potrzeby i tych najmłodszych mieszkańców naszego miasta, i tych 

trochę starszych, co widać choćby po wystawie Chełmońskiego, która przyciąga rzeszę tu osób, 

chcących zobaczyć tą wystawę. Jeśli chodzi o kwotę, która była uwzględniona w budżecie 

i o którą biblioteka zawnioskowała na realizację swoich zadań, to między innymi 1 210 000, 

to nie ten plik, już zaraz dokładnie powiem, tak, wydatki biblioteki na 2025 rok to są 

wynagrodzenia plus umowy zlecenia. Tam jest osób 13 zatrudnionych, 12,6 etatu, na poziomie 

1 300 000 złotych opłaty stałe, naprawy, konserwacja, przeglądy, czynsze, ZGM 200 000 

złotych. Zakupy dotyczące BHP i biurowych na poziomie, 8 000 złotych. Zakupy książek 

i audiobooków, prenumerata prasy, 45 000 złotych na rok. Zakup folii do obkładania książek 

to jest 5 000 zł. Zakup sprzętu komputerowego i oprogramowania, 5 000 zł. Szkolenia kadry, 

6 000 zł, delegacje, 1 000 zł, ubezpieczenie, 1 000 zł, inne opłaty, telekomunikacja, poczta 

i różnego rodzaju licencje, to jest około 5 400 zł i działalność popularyzująca czytelnictwo, 

czyli spotkania autorskie, warsztaty, konkursy literackie, wystawy, oferta feryjna, oferta 

wakacyjna i tematyczne wystawy oraz dni literackie na poziomie 50 000 zł i wkłady własne 

do projektów zewnętrznych 17 000 złotych. Z części tych wydatków będziemy musieli 

zrezygnować, robiąc cięcia, bo przecież nie wiadomo czy środki się znajdą więc można było, 

panie Michale w ramach tej propozycji wrócić też w całości do propozycji w autopoprawce 

czyli zwiększenie wydatków na dokumentację dla czterech orlików i aplikowania o te środki, 

bo tak jak mówiłem, jeśli chodzi o aplikowanie planowaliśmy, mówiłem o tym wczoraj też, 

planowaliśmy aplikować o remonty dwóch orlików czyli orlik przy Szkole Podstawowej numer 

1 i boisko przy Szkole Podstawowej nr 7 oraz utworzenie dwóch nowych boisk, przy Szkole 

Podstawowej nr 4 i na Górkach. Natomiast właśnie kosztem tych 500 000, które nie wiadomo, 

czy wystarczą na zakresy prac, pewnie trzeba będzie wrócić do etapów, które należy zrobić, 

zakresów i wtedy dopiero będziemy wiedzieć jakie koszty dokładnie będzie trzeba ponieść, 
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także na tym etapie moglibyśmy rzeczywiście skupić się na dokumentacji, a potem w miarę 

potrzeb te środki dokładać. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję panu Burmistrzowi. Pan 

Michał Zieliński, jako drugi pan Krzysztof Olko i pan Kamil Górski.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Szanowny Panie Burmistrzu,  

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Przecież się zgłaszałam. Proszę…” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pani radna, pani radna, jak Pani tak 

i wszyscy Państwo też jestem tylko człowiekiem. Pani Michale, proszę pozwolić pani Grażynie 

się wypowiedzieć.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Ja ad vocem do pana Burmistrza, no to pani Grażyna poczeka.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dobrze, pani Grażyna po panu 

Michale. Proszę bardzo.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Panie Burmistrzu, biblioteka. Sprawdzaliście, ile w tamtym roku 

były, jakie były środki przeznaczone na tą bibliotekę. Wiem, że dużo Pan o tym mówił, ale ja 

sprawdzałem, w ogóle, ile był na, w tamtej kadencji niepotrzebny budynek w Alejkach 

Sienkiewicza, nic nie robiący, tam w ogóle życia nie ma, a teraz nagle miejsc parkingowych 

brakuje, tyle ludzi, normalnie inne podejście, inne podejście, ale już się, już w ogóle 

zauważyłem całkowicie inne podejście. Bardzo dobrze, mnie to cieszy. Biblioteka bardzo dużo 

przejęła pewnych wydarzeń, które tak naprawdę powinien robić ŁOK, Łowicki Ośrodek 

Kultury, po to ta instytucja jest i nie ma potrzeby, żeby rozdzielać te zadania na, jednostki 

miejskie wiele rzeczy robią, dział, wydział tutaj miejski też wiele rzeczy robi, powinno to być, 

znajdować się wszystko w jednym miejscu. Tak samo jak Pelikan nie powinien się zajmować 

targowicą, tak samo pewne po prostu rzeczy nie powinny być w różnych działach, czy, czy 

różnych jednostkach, naprawdę powinno to być usystematyzowane. Czy Łowicki Ośrodek 

Kultury spełnia się w stu procentach, każdy może ocenić sam, ale pamiętam w poprzedniej 

kadencji jak, jak tutaj niektórzy radni z klubu mieli pretensje też do dyrektora ŁOK, 

ale współpraca widzę idzie dobrze i to mnie cieszy. Mam nadzieję, że tak będzie dalej. Czy mój 

wniosek jest zły? Ja tak nie uważam. Czy spodziewałem się, że Pan powie super wniosek? 

Oczywiście, że nie. Mój wniosek zostaje i proszę go poddać pod głosowanie. Dziękuję.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Mogę ad vocem?” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pan Burmistrz, proszę.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Jeśli chodzi o bibliotekę, panie Michale czasami 

łatwo Pan rzuca pewne tematy. Biblioteka musi być, bo to jest obowiązek ustawowy więc 

likwidowanie biblioteki, biblioteka zajmuje się promocją czytelnictwa i to właśnie biblioteka 
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robi. Przy bibliotece działają kluby czytelnicze, nie wiem, czy Pan korzysta, no ja wyrobiłem 

sobie kartę na jednej z imprez, bo rzeczywiście trochę zaniedbywałem to czytelnictwo. Dzisiaj 

jest okazja też pójść wypożyczyć książkę, można zobaczyć świeżą prasę więc funkcjonowanie 

biblioteki jest niezmiernie ważne. To też jest element edukacyjny, bo, czy szkoły, czy 

przedszkola w ramach swojego obowiązku edukacyjnego też wybierają się na wycieczki. 

Mógłbym podawać statystyki, które biblioteka, zadań, które zrealizowała. Zarejestrowani 

czytelnicy 2519 osób, łączna liczba wypożyczeń 41 019, zakupionych 1454 książki i 102 

audiobooki. Jeśli ktoś nie lubi czytać może sobie posłuchać, to też jest fajne. Książki dla dzieci 

570, książki dla dorosłych 782, wydarzenia kulturalne Bajkowy bal dla dzieci, ponad 500 osób 

na tym balu było, spotkania autorskie, 6 spotkań się w bibliotece odbyło, gdyby nie biblioteka 

nie byłoby, gdzie wystawić wystawy Chełmoński 3D i tutaj dzięki determinacji Burmistrza 

Kłosa ta wystawa znalazła swoje miejsce w bibliotece i jeśli chodzi o statystyki, grupy 

zorganizowane od listopada do grudnia 2024, to jest 38 grup, tylko na samą wystawę, 880 osób, 

indywidualnych wizyt 390, wizyty tylko w styczniu, 19 grup, 335 osób i kolejka jest dosyć 

długa na odwiedzenie tej wystawy, dlatego wystawa, co do zasady miała być do końca grudnia, 

została przedłużona do końca czerwca, bo też w okresie feryjnym biblioteka będzie działać. 

Oprócz tego są bezpłatne warsztaty, w ramach ferii, które będą w szkołach też będą wyprawy 

do biblioteki miejskiej więc biblioteki po prostu, biblioteki zlikwidować się nie da. Promocją, 

tak jakby i Łowicki Ośrodek Kultury, co do zasady ma trochę inny zakres, trochę inny zakres 

zadań.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę o ciszę, bardzo proszę panie 

Michale.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Poza tym Łowicki Ośrodek Kultury wykonuje 

też działania komercyjne, biblioteka takich działań komercyjnych nie wykonuje. Biblioteka 

Miejska też uczestniczy w imprezach miejskich, które się dzieją choćby, List do świętego 

Mikołaja, który był, klub książki dla kobiet, splot kobiet powstał też w bibliotece, który cieszy 

się dużym powodzeniem, także jest to bardzo cenna inicjatywa. Myślę, że promocja 

czytelnictwa to jest niezmiernie ważna rzecz, ale oprócz tego, że znajdują się tam książki są 

tam też stanowiska komputerowe więc dzieci, które ewentualnie chcą skorzystać mogą przyjść, 

jeśli komputera nie mają w domu mogą sobie wydrukować materiał i w tym komputerze sobie 

poszukać też informacji, których na co dzień nie mają albo mają urządzenia, które nie do końca 

spełniają ich oczekiwania. Dlatego uważam, że biblioteka jest niezmiernie ważna, a obcięcie 

tych 300 000 złotych niestety może spowodować, może spowodować, że biblioteka swój zakres 

działań będzie miała mniejszy, czyli tej promocji będzie mniej, ale może Panu rzeczywiście 

o to chodzi. Wspominał Pan o różnych współpracach. Ja też jestem zwolennikiem współpracy. 

ale nie jestem zwolennikiem zawłaszczania i instytucje miejskie powinny realizować swoje 

zadania, pod swoim szyldem miejskim. Jeśli ktoś chce w tych działaniach pomóc to oczywiście 

zapraszamy do pomocy, tutaj żadne ręce na pewno nie zostaną odepchnięte, nie zostały 

na pewno przez ten czas, przez który przynajmniej ja jestem Burmistrzem. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pani Grażyna Wüstermann, proszę 

bardzo.” 
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Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca, Szanowni 

Radni, Panie Burmistrzu. Panie Michale mam taką propozycję, a mianowicie w tym roku sam 

Pan zaproponował, żeby Komisja Rewizyjna zrobiła kontrolę właśnie w Siódemce, jeśli chodzi 

o boisko szkolne i urządzenia, które tam się znajdują. Myślę, że ta kontrola w dużej mierze 

pomogłaby w uzyskaniu, jeśli chodzi o projekt modernizacji, bo wtedy po tej kontroli byśmy 

mieli większy, szerszy, informacje na ten temat więc jest tu po prostu propozycja taka, 

ale kontrola dotyczy więc byśmy wtedy wiedzieli jaki jest potrzebny, może jeszcze większy 

zakres, trudno jest w tej chwili powiedzieć. Ja nie wiem czy pan Burmistrz jest świadomy, ja 

Panu mówię, że po prostu jest kontrola i moja taka propozycja jest jeszcze, nie ma oczywiście, 

mam nadzieję, że Pan się zgłosi do zespołu kontrolującego, bo Pan jest doskonale świadom 

tego jaka tam jest sytuacja. Po prostu chodzi o to, żeby nie wylać dziecka z kąpielą, żeby 

sprawdzić co jest potrzebne i tak dalej, i później ewentualnie, żeby ten, jak zostanie stworzony 

projekt modernizacji tego boiska, te wszelkie uwagi jakie wystąpią w trakcie kontroli można 

zawrzeć. To jest taka propozycja z mojej strony. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo. Głos zabiera 

Krzysztof, pan Krzysztof Olko, później pan Kamil Górski.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Olko – „Pani Przewodnicząca, Panie 

Burmistrzu, Szanowni Państwo. Ja tylko tak gwoli informacyjnie. Biblioteka, w projekcie było 

1 699 213 zł, czyli zwiększenie planu o 470 666 złotych w stosunku do roku 2024, o już takie, 

no mogę skończyć i to już mogę od razu ad vocem dać, jak widzę pan Burmistrz chce 

odpowiedzi, ja tylko suche fakty chcę przekazać. Zdejmujemy 300 000, zdejmujemy 300 000 

z tych wszystkich zdejmowanych pozycji, w stosunku do planu 2024 i tak jest zwiększenie 

o 170 660 zł. Ja wiem, że będą granty, ale tak jak tu kilku kolegów wspominało, budżet to nie 

jest dokument, którego uchwalamy dzisiaj, jest sztywny, nic nie robimy. Nieraz dwa razy 

w miesiącu nad budżetem pracujemy, możemy przesuwać pieniądze, spokojnie możemy 

przesunąć, będą granaty, będą inne rzeczy. Proszę Państwa, proszę, proszę, żeby nie, nie 

po prostu, nie zasiewać paniki, bo to jest żywy organizm, budżet i my w każdej chwili. 

Czy panie Burmistrzu nigdy, ja sobie nie przypominam, żebyśmy byli przeciw, przeciwko, 

ostatnie te miesiące, żebyśmy byli przeciwko wprowadzania przez Pana zmian i przesunięć. 

Dlatego uważam, że powinniśmy zachować spokój. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję, pan Burmistrz zabiera 

głos.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Szanowny Panie Radny, Szanowni Radni, 

Szanowny Panie Krzysztofie. Ja jestem spokojny, nie wiem, nie wyglądam, nie brzmię, wydaje 

mi się, że jestem, natomiast ja tutaj sygnalizuję jakie są potrzeby i jakie mogą pojawić się 

problemy z tego powodu. Uważam, że zdejmowanie pieniędzy z biblioteki na tym etapie to jest 

zły pomysł. Jeśli jest zdejmiemy to będziemy musieli te środki na pewno dołożyć z czegoś 

i mam nadzieję, że jeśli takie źródła będziemy wskazywać, że Rada będzie głosowała za i tak 

jak wspomniałem pewnie rada nadzwyczajna, właśnie w sprawie zmian do budżetu, przeze 
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mnie będzie propozycja zwołanie całkiem szybko w związku z tym, że pousuwaliście Państwo 

z autopoprawką środki na dokumentację, a bez tej dokumentacji uniemożliwiacie Państwo 

realizację zadań, właśnie, choćby występowania z wnioskami do urzędów i instytucji, które  

dysponują środkami. Ja się przyglądałem bibliotece, w bibliotece, mówiliśmy o tym, 

że w urzędzie są niskie wynagrodzenia i one faktycznie takie były, natomiast w bibliotece 

to były jeszcze niższe. Tam wszyscy byli na minimalnych krajowych, pomimo kilkunasto 

czy kilkudziesięcioletniego stażu pracy. Wszyscy chcemy dbać o to, żeby pracownicy 

pracowali w komfortowych warunkach, żeby wynagradzani byli lepiej i żeby lepiej 

wykonywali też swoje, swoje prace. Wspomniał Pan tylko o kosztach utrzymania, natomiast, 

samego budynku, natomiast koszty działalności też rosną i koszty wynagrodzeń też o wskaźnik 

inflacji przynajmniej, minimalne wynagrodzenie przypominam, że też wzrosło mieć pomiędzy 

rokiem 2024, a rokiem 2025, w tej chwili jest to 4660 zł, a było 4300 więc sama ta zmiana już 

wymusza zwiększenie budżetu, także ja tylko po prostu informuję o problemach, które mogą 

się pojawić i o wnioskach, które będziemy w przyszłości składać, bo chcemy, aby biblioteka 

funkcjonowała w sposób umożliwiający mieszkańcom korzystanie z tej biblioteki, z różnych 

form promocji czytelnictwa, po to została powołana i tak jak wspomniałem jest to obligatoryjna 

instytucja. Zobaczcie co się zadziało w Nieborowie, tam GOK został zlikwidowany, biblioteka 

została. Nie bez powodu, właśnie z tego powodu, że likwidacja biblioteki to jest wręcz sprawa 

niemożliwa, bo trzeba i Ministerstwo Kultury i to nie jest taka, taka prosta sprawa. Jeśli chodzi 

o Łowicki Ośrodek Kultury to wydaje mi się, że tutaj pan Michał mówił, że wcześniej nam się 

nie podobało jak działa, radnym, którzy tutaj byli. Wydaje mi się, że w tej chwili ŁOK realizuje 

swoje zadania świetnie, natomiast pewnie nie podobało się to, że wiele imprez, które wcześniej 

organizował ŁOK, potem się pojawiła organizacja, która przechwyciła i brandowała sobą, sobą 

wszystkie te imprezy. Ja porozumienia z tą organizacją mam, mogę Państwu pokazać i wiem, 

jak one wyglądały, te porozumienia. Słucham? Ale co sprawozdanie?”  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę, proszę pan Burmistrz 

kontynuuje.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Do mikrofonu.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panie Burmistrzu proszę 

kontynuować.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Także zdajemy sobie sprawę z tego jak 

wyglądała wcześniej funkcjonowanie. W zasadzie cały ciężar organizacyjny i finansowy brał, 

brał na siebie Łowicki Ośrodek Kultury, a organizatorem był kto inny, także no trzeba 

doprowadzić do normalności niektóre rzeczy i wydaje mi się, że w tej chwili ŁOK potrafi 

organizować imprezy, robi to, angażuje się też w imprezy miejskie, także ja tutaj nie widzę 

jakiś nieprawidłowości, ale jeśli pan Michał widzi to ja bym poprosił o informację w tym 

zakresie. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pan Sebastian Popiel ad vocem, 

a później zabiera głos pan Kamil Górski.” 
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Radny Sebastian Popiel – „Panie Burmistrzu, no prosiłem i już myślałem, że obędzie się bez 

takich epitetów, że ktoś coś zawłaszczał w tym mieście. Tak, wiele imprez się było tam 

organizowanych, pewne stowarzyszenie, chyba Pan tak powiedział było współorganizatorem, 

dyrektorem, dyrektor był ten sam, który jest obecnie i proszę spojrzeć w dokumenty 

sprawozdawcze z działalności ŁOK-u, co Pan dyrektor w tych dokumentach napisał, jeśli 

chodzi o organizację tych imprez, które się odbywały w ŁOK-u. No i prosiłbym jednak nie 

mówić o jakichś zawłaszczeniach, dobrze, będę wdzięczny. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję, głos zabiera pan Kamil 

Górski.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „A dokumenty, z którego roku? Takie zapytanie 

mam.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pan Kamil Górski. Panie Sebastianie 

może pan zechce podejść do pana Burmistrza i porozmawiajcie. Ja chcę udzielić głosu panu 

Kamilowi. Bardzo proszę.” 

 

Radny Kamil Górski – „Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo, trochę 

czuję się wywołany do tablicy przez wnioskodawcę, dlatego chciałem zabrać głos w tym 

punkcie. Nie będę mówił o bibliotece tylko skupię się tym razem na boisku. Panie Michale 

muszę pana zmartwić za 500 tysięcy my tam nie zrobimy tego boiska z bieżnią. Nie ma na to 

najmniejszych nawet szans z 300 zł, z 300 000, albo nawet i lepiej będzie nas kosztowała sama 

bieżnia. Tak oczywiście, byłem wnioskodawcą tego projektu i jak najbardziej chciałbym, żeby 

to boisko tam powstało, bo jest ono potrzebne przede wszystkim szkole, jak również to boisko 

wielofunkcyjne, które mieści się obok i które jest w opłakanym stanie, szczególnie jego 

nawierzchnia. Wielokrotnie były tam problemy z nią, mówiłem o tym też już wczoraj, pewne 

rzeczy od 2018 roku, czyli od daty złożenia tego wniosku się zmieniły. Bardzo mocno zmienił 

się trend i niestety, nad czym ubolewam odchodzi się od boisk trawiastych, nawet na głównych 

boiskach. Przepisy już w tej chwili dopuszczają grę na sztucznych boiskach nawet, nawet na 

poziomie centralnym, na boiskach ze sztuczną nawierzchnią gra, chociażby SKRA 

Częstochowa czy Polonia Bytom i my tutaj też w rozmowach, w rozmowach z panem 

Burmistrzem poza, poza sesją podnosiliśmy ten, my mówię, ja może powiem podnosiłem też 

ten temat, że w przypadku gdybyśmy decydowali się na remont boiska przy ulicy Starzyńskiego 

bardzo poważnie powinniśmy wziąć pod uwagę czy rzeczywiście nie zrobić tam boiska 

ze sztuczną nawierzchnią. Oczywiście koszt utrzymania tego będzie pewnie podobny jak 

naturalnego, ale będzie to zdecydowanie prostsze i będzie to, będzie, nie będzie musiało być 

wykonywane na co dzień, czyli typu podlewanie, koszenie trawy, także myślę, że myślę koszt, 

jeżeli chodzi o koszty utrzymania być może byłyby podobne, ale częstotliwość, częstotliwość 

tego byłaby na pewno mniejsza, to po pierwsze. Po drugie, też przekonuje mnie tutaj jakby 

argumentacja pana Burmistrza, że będzie się starał składać o wnioski i chciał rozszerzyć 

w autopoprawce ten punkt na orliki i dołożyć 150 000 na ewentualne, na ewentualne projekty, 

także zagłosuję przeciw temu projektowi. Dziękuję.” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję, pan Hubert 

Krajewski.” 

 

Radny Hubert Krajewski – „Dziękuję Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, Szanowny 

Panie Burmistrzu. Panie Radny Zieliński, mówi Pan, że biblioteka nie realizuje swoich zadań, 

że zabiera zadania i różne wydarzenia instytucji, która mogłaby spokojnie realizować te 

zadania, mam na myśli tutaj ŁOK, a ja chciałbym Panu tylko uświadomić, że nie do końca tak 

z tym się zgadzam, ponieważ biblioteka, z tego co ja śledzę to wydarzenia są wszystkie, które 

opierają się na książce i gdzieś tam są wokół książki. Natomiast moje pytanie czy ŁOK jest 

instytucją, która według Pana powinna prowadzić spotkania autorskie albo warsztaty literackie. 

No bo były takie, były takie sytuacje myślę, że to chyba bardziej do biblioteki należy, do zadań 

biblioteki, a były takie sytuacje w tamtym roku, że można było zauważyć, że ŁOK, jak nigdy 

nie było takich wydarzeń, nagle zaczął organizować spotkania autorskie, warsztaty literackie, 

no i generalnie gdzieś tam w kierunku książki można by powiedzieć. Wchodził w kompetencje 

biblioteki, tak dokładnie, dziękuję Grażynko, ale ja nie chciałem o tym. Szanowna Pani 

Przewodnicząca chciałbym tylko powiedzieć, że jest mi strasznie przykro. Pomyślałem, 

że rzeczywiście jakieś, odrobinę kultury tutaj zachowamy i jak mówiliśmy, dosłownie przed 

godziną, dwóm godziną, nie wiem, dwoma godzinami radny Szaleniec prosił o, bez osobistych 

wycieczek, natomiast pan radny Zieliński rozdając wniosek wykonał do mnie taką osobistą 

wycieczkę i nie miała, nie wiem zupełnie co ona miałaby na celu, w ogóle przede wszystkim 

chciałbym powiedzieć, że pominę to, że powiedział do mnie „zamknij mordę”, to po pierwsze, 

po drugie powiedział do mnie taki tekst, że „zwolnisz się z biblioteki, to te pieniądze nie będą 

potrzebne”, więc ja mam pytanie do pana radnego Zielińskiego w takim razie, co Pan miał 

na myśli mówiąc, że jak zwolnię się z biblioteki to te pieniądze nie będą potrzebne? 

Na szczęście to nie Pan będzie decydował, czy ja będę zatrudniony w tej bibliotece, czy nie 

będę zatrudniony i czy jestem tam potrzebny. Nawet jeśli dla Pana spokoju, nawet jeśli nie będę 

pracował w bibliotece będę ją wspierał, tak jak wspieram do tej pory, a druga rzecz Szanowny 

Panie czy Pan naprawdę, Panu chodzi naprawdę o boisko przy Szkole Podstawowej nr 7, czy 

Panu po prostu chodzi o, nie wiem zemstę, zazdrość, jak mam to odebrać, bo to jest prywatna 

wycieczka, zwolnię się z biblioteki to nie będą potrzebne pieniądze, nie rozumiem.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ja muszę przyznać, że tej rozmowy 

między Panami nie słyszałam. Pierwszy raz słyszę,  

 

Radny Hubert Krajewski – „Ale mam świadków.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Rozumiem, rozumiem i ja panie 

radny Krajewski tylko powiem a propos spotkań autorskich, takowe również się w ŁOKU-u 

odbywają, odbywają się w ŁOK-u, ale to taki mały szczegół, to mały szczegół, bo nie tylko 

mogą być w bibliotece, ale w ŁOK-u też się odbywają i ja bywam, bywam na tych spotkaniach 

również, bo można sobie w cenie promocyjnej kupić książkę z podpisem autora. Dziękuję. 

Ad vocem pan Michał.” 
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Radny Michał Zieliński – „Dziękuję bardzo. Szanowny Panie Hubercie to już co odbywa się 

w bibliotece to są kompetencje Pana dyrektora, a czy Pan dyrektor swoje obowiązki wykonuje 

dobrze, czy pan Burmistrz się z niego zadowolony to już jest ocena pana Burmistrza. Osobiście 

myślałem, że jak miotła będzie, no to będzie zamiatała, ale widać nie jest, aż taka szeroka, 

a skala nepotyzmu jaka występuje to nawet w rządowej polityce chyba takiej nie mam jak tutaj 

występuje, ale kto, gdzie nie muszę tutaj ujawniać, mamy RODO więc nawet nie zamierzałem 

poruszać żadnych tematów, naprawdę. Dziękuję, to jeśli chodzi o pana Huberta. Jeśli chodzi 

o pana Burmistrza. Panie Burmistrzu ja w poprzedniej kadencji, tak naprawdę na samym końcu 

kadencji, przeprowadziłem kontrolę jako Komisja Rewizyjna w bibliotece. Ta biblioteka 

funkcjonowała bardzo dobrze, Pani poprzednia dyrektor spisywała się niesamowicie dobrze 

i myślę, że radni opozycyjni byli zadowoleni z Pani dyrektor i radni koalicyjni, rządzący, 

wszyscy byli zadowoleni, tak, myślę, że tak było, no nikt, nie słyszałem ani razu, że Pani 

dyrektor źle pełniła funkcję, naprawdę nikt nie wspominał. Wystawa Chełmońskiego 3D, 

w poprzedniej kadencji nie słyszałem ani razu, że to świetny projekt z Waszych ust. 

No Łowickie.pl nawet zdjęło pieniądze na tą wystawę, a nie wiem, czy pan wie kto tą, kto 

tą wystawę tutaj zorganizował w Łowiczu, pan poprzedni Burmistrz Kaliński i pan naczelnik 

Wydziału Kultury i Promocji Centrum pan Michał Zalewski. To jest ich sukces, ale to, 

że wiecznie nam zarzucacie, że my…” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „A pierwszy Uniwersytet Trzeciego 

Wieku.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Tak, Uniwersytet, tak. Dziękuję bardzo za doprecyzowanie pani 

Zofio. A to, że przypisujecie nam podpinanie się pod projekty, zabieranie wszystkiego, ja już 

się do tego przyzwyczaiłem, ale wielokrotnie wspominacie, że Wy załatwiliście inwestycje, 

dofinansowanie na orliki, przecież te inwestycje to są z poprzedniej kadencji pana Burmistrza 

Kaliskiego, on o to wnioskował. Rondo przy Ułańskiej, no kogo to jest inwestycja? Pana 

Siewiery? No nie, rozpoczęta w poprzedniej kadencji przez Kaliskiego. Wy jeszcze nic nie 

zrobiliście obejmując urząd, od maja, nie pozyskaliście żadnych pieniędzy, to są fakty.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę nie przerywać. Pan otrzyma 

głos.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Mógł Pan oglądać wcześniej sesje albo sobie teraz nadrobić 

zaległości i by Pan wiedział, a jak Pan nie chce to niech mnie Pan posłucha. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję, Pan…” 

 

Radny Michał Zieliński – „Teraz, jeszcze, jeszcze Pani…” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ale proszę, proszę…” 

 

Radny Michał Zieliński – „No byłem wywołany chyba od trzech osób muszę do każdej się 

ustosunkować.” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Króciutko, ponieważ, ponieważ 

mamy zapisanych kolejnych radnych panie Michale.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Panie Kamilu, wielokrotnie się z Panem zgadzam, ma Pan 

naprawdę pojęcie o budżecie, nawet współpracowaliśmy razem, byłem z Pana zadowolony, 

nadal jestem.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panie Michale, panie Michale, 

proszę o powagę, proszę o powagę.” 

 

Radny Michał Zieliński – „No, Pan prowadzi biuro rachunkowe, ja byłem łowickim 

przedsiębiorcą, może nie aż tak dużym jak pan Burmistrz, ale byłem i proszę Pana, panie 

Kamilu, rok temu robiliśmy zebranie tutaj, w sprawie Siódemki, był Pan na nim, był pan 

Czeczko, prezes też tak MUKS-u myślę, że tu RODO nie złamałem, no bo jest funkcja tutaj 

publiczna i było wiele innych osób. Nie wspominał Pan, że zmieniły się trendy, że tam boisko 

jest niepotrzebne. No dziwi mnie to, no ale myślę, że po trochu rozumiem. Czy, czy my tam 

zrobimy Camp Nou, nie wiem. Pan Burmistrz tam wyliczył 4,5 chyba miliona jak podał, 

no te wnioski do województwa łódzkiego ,4,5 miliona. Ja wnioskuję już do trzeciego budżetu 

o jakieś pieniądze na tą inwestycję, żeby przynajmniej robić etapami, przynajmniej coś tam 

zrobić, nie wiem projekt, cokolwiek, żeby zacząć, tak. Tam naprawdę jak się trendy zmieniły 

można to zbadać, Pan tutaj uczestniczy w tym, można podpowiedzieć panu Burmistrzowi. 

Jeśli tam nie jest potrzebne boisko trawiaste to wykorzystajmy ten teren w projekcie w sposób 

inny. Zawsze możemy zmienić budżet po prostu, w każdym miesiąc nawet w styczniu, prawda? 

Tak jest, ale naprawdę tam potrzeby są największe dla tych dzieci, które tam chodzą, które 

skończą tą szkołę i przyjdą nowe dzieci I dzieci osiedlowych. Tam jest bardzo dużo 

mieszkańców z potrzebami. Myślę, że naprawdę i z osiedla Górki też mogą się tam pojawiać. 

Myślę, że pan Lech tutaj będzie obiema rękami za, bo wiem, że też na tej inwestycji mu zależy, 

a te zmniejszenia z biblioteki. No to ja wiem, że Wy musicie mówić, że nie przeżyje biblioteka, 

że ją zamknąć. Nie, ja jestem za biblioteką, tylko szukajmy najpierw oszczędności tam, gdzie 

potrzeba, a nie dawajmy tutaj milion złotych na kulturę, tutaj na bibliotekę, zwiększajmy, 

zwiększajmy wszędzie, napompujmy to. Nie, jak będzie potrzeba, będziemy zmieniać ten 

budżet w każdym miesiącu. Dziękuje bardzo.” 

 

Radny Hubert Krajewski – „Ad vocem.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ad vocem, ale panie Burmistrzu czy 

Pan teraz chce zabrać głos czy po panu Hubercie?” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Tak, tak, tak.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę pani Burmistrzu.” 
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Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Panie Michale zarzucił mi Pan tutaj poważny 

zarzut, nepotyzm. Oczekuję, że Pan to udowodni i zgłosi do odpowiednich organów, jeśli tak 

Pan uważa. Myślę, że powinien Pan zacząć od siebie w pierwszej kolejności, proszę zacząć od 

siebie w pierwszej kolejności. Po drugie, nikt tutaj nie mówił, że poprzedni Dyrektor był zły, 

bo te statystyki, o których mówiłem to są też w wyniku pracy Pani dyrektor poprzedniej, 

natomiast Pani dyrektor nie składała, nie składała oferty na konkurs, który musiał się pojawić, 

ponieważ była powołana na 12 miesięcy i konkurs z mocy prawa musiał się odbyć i ja z panią 

Dyrektor rozmawiałem wielokrotnie w tej sprawie więc posługujmy się tutaj też prawdą. Jeśli 

chodzi o zdjęcie wystawy przez Łowickie.pl. Proszę Pana zdjęcia wystawy to nie można było 

zrobić, bo dopiero w zeszłym roku dostarczono nam figurę, która jest punktem kulminacyjnym 

tej wystawy, natomiast przez ostatnie 4 lata płacone było za miejsce na ulicy Zduńskiej, 

po byłej filii biblioteki, po ponad 1200 zł miesięcznie i koszty remontu zostały wyliczone 

na około 100 000 zł. Słucham, ale to nie ma znaczenia kto przygotował, Pan mówi, że ktoś 

zdjął to wszystko. Tak, naczelnik tamtego wydziału koordynował pracę, natomiast to co Pani 

Zosia Wielemborek powiedziała, inicjatywa była po stronie Uniwersytetu Trzeciego Wieku 

i dla nich jest największy szacunek za to. Tu nikt nie przywłaszcza sobie niczego, tylko też 

mówmy o tym jak było naprawdę. Każdy naczelnik, który pracuje, dyrektor, jeśli przychodzi 

kolejny to, to pracuje na materiale, który, który zostawił mu poprzednik. Nikt tu nie wywraca 

świata do góry nogami. Jeśli chodzi o pracę biblioteki. Uważam, że funkcjonuje ona dobrze 

i przy tej wysokości budżetu są to za małe środki, przy planowanych wydatkach na to, żeby 

utrzymać i na pewno będę wnioskował o zwiększenie tego budżetu, żeby biblioteka mogła 

funkcjonować spokojnie. Przed nami oczywiście początek roku, wzrost płacy minimalnej więc 

pewnie zaraz będziemy musieli zabezpieczyć też wynagrodzenia dla pracowników wszystkich, 

każdy oczekuje przynajmniej tej waloryzacji rocznego o wskaźnik inflacji, który następował 

więc będziemy tutaj analizować tą główną pozycję budżetową czy tego funduszu wystarczy 

tylko na wynagrodzenia i więcej nic. Jeśli wystarczy tylko na wynagrodzenia to w najbliższym 

czasie wystąpię o dodatkowe środki, po prostu na działanie i absolutnie nie omieszkam tego 

użyć. Natomiast mówię o tym, że na dzień dzisiejszy, możemy wszystko uciąć, też na 

funkcjonowanie Urzędu, MOPS-u, polityki społecznej, odprawy emerytalne, to co Państwo 

robicie, możemy, tylko potem trzeba mieć świadomość, że ten budżet jest nierealny z urzędu, 

a jako radny, drugiej kadencji powinien Pan wiedzieć jakimi przymiotami budżet powinien się 

obnosić, czyli powinien być realny, rzetelny, przedstawiać prawdziwą, prawdziwą sytuację, 

a nie to co Pan sobie w głowie uknuł. Budżet nie robimy na pół roku, nie robimy na trzy 

miesiące i nie robimy na miesiąc, tylko budżet planujemy na 12 miesięcy, koniec kropka. 

I może Panu się wydawać co Pan chce, może Panu się wydawać, że może Pan w tym miesiącu 

zaplanować wydatki tylko na miesiąc, a w przyszłym miesiącu dodać, to jest nieprawda. 

Planując budżet, planuje go Pan na całe 12 miesięcy. Oczywiście mogą być sytuacje, w których 

pojawiają się nieprzewidziane okoliczności, usługi idą w górę czy ceny i wtedy trzeba dokładać, 

albo takie, o których Pan teraz tutaj preferuje w budżecie, czyli na etapie planowania, fikcyjnie 

zaniżamy koszty funkcjonowania, mając świadomość tego, że potem będziemy mogli dorzucić. 

Natomiast, co do zasady ten budżet jest wadliwy, jest wadliwy, bo jest nieprawdziwy. 

Nie, to Pan powiedział, że jak będzie potrzeba, dzisiaj zabezpieczymy tylko na te kilka 

miesięcy, potem się dołoży i to samo było wczoraj, jeśli chodzi o nagrody jubileuszowe 

i odprawy emerytalne, taka sama zasada, jak będzie potrzeba to się dołoży, natomiast 



207 

 

to pokazuje, że to jest nierealny budżet, że to jest nierealny budżet i tak go planujecie jako 

nierealny. Dziękuję bardzo, na tym zakończę.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo. Pan Burmistrz 

tutaj mówił właśnie, budżet jest całoroczny i jak najbardziej się z tym zgadzam, ale w toku 

realizacji budżetu pojawiają się pewne wydarzenia, że na jakieś zadanie zabraknie środków, 

bardzo często było tak, panie Robercie, Pan też potwierdzi, że wydatki inwestycyjne były 

na mniejszą kwotę. No pan Burmistrz mówił, poprzedni, no jak będzie za mało to dołożymy 

i tak dalej i nie raz rozmawialiśmy, że budżet uchwalony na początek roku, a budżet na koniec 

roku to tak jak, gdyby były dwa różne budżety i pomijam już oczywiście wypowiedź odnośnie 

tego wniosku, ale tak, czy tak, czy to była oświata, czy to były jakieś inne ważkie tematy, to ja 

wierzę w to, że my jako Rada będziemy zawsze za zmianami głosować. Dziękuję bardzo. 

Pan Maciej się zgłasza.” 

 

Radny Maciej Pochwała – „Dziękuję bardzo. Ja to tylko teraz nawiążę do ostatniej 

wypowiedzi, bo co wcześniej chciałem powiedzieć to wszystko zostało powiedziane, wyraźnie 

kilka razy. Natomiast tutaj jakby też Pani Przewodnicząca wyraźnie podkreśliła, 

że w sytuacjach nagłych, ale tutaj mamy pełną świadomość, że to jest za niska kwota, pewnie 

kilka razy za mała i świadomie wprowadzamy do budżetu za niską kwotę, czyli świadomie ten 

budżet konstruujemy wadliwie, tak, no to wynika z Pni wypowiedzi przed chwilą.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo proszę pan Lech 

Aniszewski.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Panie Michale, ja przypomnę, że my tutaj spotkaliśmy się na tej 

sali w sprawie tego boiska nie rok temu, a dwa i pół roku temu z panem Kamilem, w 2002, 

w 2022, przepraszam we wrześniu. Oglądaliśmy projekt tego boiska, wtedy była mowa 

o kwocie 700 000, jeśli dobrze pamiętam. Świętej pamięci naczelnik powiedział, że kwota 

niezbędna, żeby jakiekolwiek pracy zacząć to była kwota 1 700 000, tak lekką ręką, wtedy, dwa 

i pół roku temu, jeszcze przed tą dużą inflacją więc, tak. Powiem Panu, że ja jestem całą duszą, 

każdą ręką za tym projektem, ale za inwestycją, każda inwestycją tylko, że każdą inwestycją, 

która jest realna do wykonania, po prostu, bo to jest kolejny blokowanie środków, które zostaną 

niewykorzystane, a które mogą być wykorzystane i pracować na rzecz mieszkańców, także 

zgadzam się tutaj w pełni również z panem Kamilem, że w tej kwocie to zadanie nie ma racji 

bytu, po prostu. Jeszcze jedno, jeżeli Pan się odwołuje do, znowu do jakichś naszych wniosków, 

które kiedyś, gdzieś tu składaliśmy, odnośnie wystawy, to ja bym prosił, żeby Pan mówił całą 

prawdę, a nie tylko fragment i przedstawiał w takim negatywnym w kontekście. My nie 

zdjęliśmy środków na tą wystawę, panie Michale, my zdjęliśmy, razem z klubem PiS środki 

na remont pomieszczenia, gdzie ta wystawia miałaby być wystawiana. Apelowaliśmy, 

żeby ta wystawa była wystawiona albo w bibliotece właśnie, albo w muzeum, na mocy 

porozumienia z powiatem, po to, żeby właśnie ograniczyć koszty tej wystawy, a te obrazy już 

wtedy były zakupione, to się zgodzę, to, to była prawda więc proszę mówić następnym razem 

całość prawdy, a nie tylko fragment i to przedstawiać w negatywnym znaczeniu.” 
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Durka – „Panie Michale, ad vocem, proszę.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Dziękuję bardzo. No Szanowni Państwo przecież myślę, 

że w Kronikach Łowickich by to było opisane Pana pomysł. Realizacja naczelnika 

Zalewskiego, Chełmońskiego 3D, który został dyrektorem muzeum, pełniący obowiązki i teraz 

byśmy mu przenieśli tą wystawę do muzeum, do powiatu łowickiego, no to by, panie Tadeuszu 

chyba myśmy to w kronikach mogli zamieścić, nie, taką historię. Rocznikach, przepraszam, 

rocznikach.” 

 

Radny Tadeusz Żaczek – „Panie Michale, do rzeczy, do rzeczy.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Tak, a do rzeczy.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panie Michale, proszę naprawdę 

kontynuować, nie wiem, czy Państwo patrzycie na zegarek, ale czas nas goni. Już jest 19:00.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Ale myślę, że jak powiat wystąpi z takim wnioskiem, 

żeby do muzeum to wystawę wstawić to myślę, że członkowie Łowiskie.pl będą oponować 

dwoma rękami, a teraz mianowicie proszę Państwa, przechodząc jeszcze raz do wniosku, 

to chciałbym powiedzieć, że omyłkę pisarską popełniłem, dzisiaj zmieniając ten wniosek 

i wpisałem rozdział 500, jeśli chodzi o ostatnie zmniejszenie. Zmniejszenie wydatków 

bieżących w Dziale 500 Handel, Rozdziale 595 Pozostała działalność w ramach grupy wydatki 

bieżące jednostek budżetowych związanych z realizacją ich statutowych zadań w kwocie 

25 000, czyli tam jest omyłka Było wpisane 590, a teraz poprawiam jak ma być prawidłowo, 

jak będziemy głosować na 595. Dziękuję bardzo.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Pani Zosiu mogę ad vocem?” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ale bardzo krótko, naprawdę.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Mogę ja? Ja pana Michała zaskoczę po raz 

kolejny, bo w jego głowie wiele rzeczy się nie mieści. Natomiast, tak, taki był pomysł, 

żeby wystawa czasowa Chełmońskiego była w bibliotece i, nie w bibliotece tylko w muzeum 

i rozmawialiśmy, jeszcze pan Michał Zalewski nawet rozmawiał z ówczesnym dyrektorem 

muzeum. Ja mam wrażenie, że za Pana tokiem rozumowania, każdy były dyrektor jest 

odpowiedzialny za to wszystko co się zadziało, zacznijmy nowe, tak jakby rozliczajmy się 

z tego co było. Tutaj nikt nie kwestionuje tego, że pan Michał z ramienia urzędu zajmował się 

tą wystawą, że to Rada gwarantowała środki na te obrazy, że to Uniwersytet Trzeciego Wieku 

wystąpił z inicjatywą, że pani dyrektor, dzisiaj Przyżycka realizuje tą wystawę w bibliotece 

miejskiej. To są fakty po prostu i na tym się skupiajmy. Słucham?  

 

Radny Michał Zieliński – „Mówi Pan prawdę?” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Zawsze, zawsze.” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panie Michale, panie Michale.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Zawsze panie Michale mówię prawdę i to 

dlatego, dlatego chciałem tutaj Panu powiedzieć, tak, jak było, a nie tylko to co Pan mówi, cały 

ciąg przyczynowo-skutkowy, bo też nie kwestionujmy zasług obecnych dyrektorów 

prowadzących jednostki czy pracowników, którzy, którzy pracują, także. Biblioteka jest 

dobrym miejscem na dzień dzisiejszy, my nadal myślimy, tak jak był pierwotny plan też 

Uniwersytetu Trzeciego Wieku i Pan, i Pań inicjujących, że, żeby to też była wystawa 

objazdowa i żeby ona cieszyła oczy, nie tylko mieszkańców Łowicza i tutaj przyjeżdżających, 

ale, żeby też w tych miejscach związanych z Chełmońskim ona się pojawiła i w tym kierunku 

będziemy też dążyć. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję panu Burmistrzowi. 

Czy ad vocem Pan zabiera głos i proszę Państwa, panie Lechu bardzo proszę momencik i proszę 

Państwa mam jeszcze do głosu zapisanego pana Roberta Wójcika i pana Tomasza Rudnickiego 

i ja bym prosiła, żebyśmy już na tym etapie zamknęli. Proszę pan Lech Aniszewski. Proszę 

o spokój.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Pan Burmistrz troszeczkę mnie tutaj w wyjaśnieniu, że tak powiem 

troszeczkę ubiegł, ale może tak nie do końca to jasno powiedział. Panie Michale, bo może 

słuchał albo nie słuchał, ale znowu Pan nie zrozumiał.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę nie przerywać, niech pan 

Lech Aniszewski się wypowie.” 

 

Radny Lech Aniszewski – „Słucha Pan, panie Michale? O pomyślę przeniesienia tej wystawy 

do muzeum i porozumienie z powiatem, mówiłem o czasie przeszłym, o sytuacji, która miała 

miejsce 2 czy 3 lata temu, nie obecnej, także, proszę zejść na ziemię troszeczkę i słuchać tego 

co się dzieje i kto co mówi.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pan Robert Wójcik zabiera głos.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, wracając do tematu, ja się tu 

zgadzam z panem radnym Górskim i z Aniszewskim, że to będzie blokowanie środków 

finansowych, bo te pieniądze, jeśli mówimy o sztucznej murawie będą dalece niewystarczające. 

Jeśli…” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pani Michale proszę pozwolić się 

radnemu wypowiedzieć.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Jeśli mówimy o tej nawierzchni sztucznej to, żebyśmy nie popełnili 

tego błędu, co czy, na stadionie przy Jana Pawła II. Potrzebne będzie bardzo dobre 

odwodnienie, to jest podstawa przy tego typu inwestycjach i faktycznie nielogiczne się wydaje 



210 

 

wykładanie, ja już nie mówię czy tam 700 czy 500 000, jeśli jest możliwość pozyskania 

środków zewnętrznych. Ja naprawdę apeluję do Pana radnego, żeby wycofał ten wniosek, żeby 

zmodyfikować, żeby przywrócić środki na te orliki i to boisko, bo to jest rozwiązanie najlepsze 

w sytuacji finansowej jaką mamy w mieście. Jeśli możemy pozyskać środki zewnętrzne 

i udałoby się, to wszyscy byśmy na tym wygrali. Wykładanie własnych środków jest w tym 

momencie nielogiczne, a wracając do dyskusji poprzedniej, chociaż nie w temacie, faktycznie 

budżet jest bardzo żywy i jest dokonywanych wiele zmian, ale jeśli faktycznie już dzisiaj 

wiemy, że, jakie pieniądze będą potrzebne, żeby jednostka właściwie realizowała zadania, 

mówię o bibliotece to one powinny być z góry zabezpieczone. Oczywiście, że można dokładać. 

Ja pracowałem w PCPR, miałem taki rok, gdzie jak powiat nie miał pieniędzy to dostawałem 

zwiększenie budżetu co 2, 3 miesiące, ale Szanowni Państwo pracownicy musieli się tak 

napracować, bo chodziło o umowy z zewnętrznymi instytucjami, z domami dziecka, że musiały 

być aneksy robione, co trzy miesiące. Ja to przeżyłem, gdzie oszczędzano na pomocy 

społecznej, żeby później dokładać i wiem, że tak być nie powinno. Natomiast muszę jeszcze 

wrócić, bo jakoś to umknęło i jak gdyby ucichło, no jeśli padły słowa do radnego Krajewskiego, 

że jak się zwolnisz to te pieniądze nie będą potrzebne. No, Szanowni Państwo, no to ma formę 

szantażu. Pani Przewodnicząca, ja do Pani apeluję i składam wniosek już dzisiaj, nie chcę, żeby 

był głosowany, ale, żeby powołać w Radzie Miejskiej komisji etyki, po prostu radny nie może 

gadać takich rzeczy, nawet pod nosem i w prywatnych rozmowach, przepraszam, tak nie może 

być.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Zgadzam się z Panem radnym. 

W poprzedniej kadencji również, w kuluarach owszem, ale padały takie propozycje. Na pewno 

to rozważymy.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Tak nie może być Szanowni Państwo. Musimy jednak jakiś poziom 

kultury i wypowiedzi trzymać, musimy trzymać. Nie może tak być, mówiliśmy o wyciszeniu 

emocji, no niestety, zobaczcie Państwo jak to wygląda. Cały czas wypowiedzi zaczepne, 

no nienawiść do nas, aż kipi. No, tak to wygląda, no, ale nie widzi Pani jak, jak do mnie, czy 

nie potwierdza tego Pani? Nie widzi Pani tego? Ale ja do Pani coś powiedziałem złego? 

No przepraszam bardzo. Powołajmy komisję etyki, bo radny nie może w ten sposób mówić 

do kolegi radnego, bo to jest szantaż. Ja mówię o dzisiejszej sytuacji.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję, dziękuję bardzo…” 

 

Radny Michał Zieliński – „Ja ad vocem.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pan Tomasz Rudnicki, bardzo 

krótko proszę panie Tomaszu.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Ad vocem Pani Przewodnicząca, byłem wymieniony z imienia 

i nazwiska, bardzo proszę.” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ad vocem proszę, bardzo krótko 

panie Michale.” 

  

Radny Michał Zieliński – „Panie Robercie, jak najbardziej ta komisja etyki jest wskazana, 

bo to co Wy wyprawiacie z radnymi, to, to nie ma określenia. Od pajaców wyzywanie, przecież 

to wczoraj mówiliście, no jak, tak panie Burmistrzu, dobrze usłyszałem, pajac to było? 

 

Radny Hubert Krajewski – „Nawet pani Dorota patrzy na Pana teraz z niedowierzaniem.” 

 

Radna Dorota Chylińska – „Nie, no było.” 

 

Radny Michał Zieliński – „No z niedowierzaniem, że pan Burmistrz tak powiedział o radnym, 

to jest niedowierzanie, pajac, naprawdę i to do mikrofonu. O radnym tak było powiedziane. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panie Michale, panie Michale 

jeszcze Pan, proszę spokój, proszę spokój. Czy Pan jeszcze kontynuuje?” 

 

Radny Michał Zieliński – „Zacznijcie od siebie, tak, Państwo o nepotyzmie mówicie, wczoraj, 

w powiecie.” 

 

Radny Tomasz Rudnicki – „Taka jest prawda.” 

 

Radny Michał Zieliński – „No, taka jest prawda, no dokładnie, ale trzeba zacząć od siebie. 

Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo. Proszę krótko pan 

Tomasz Rudnicki, a później pan Robert Wójcik jeszcze.” 

 

Radny Tomasz Rudnicki – „Ja chciałem złożyć wniosek o zakończenie dyskusji, bo pan radny 

Zieliński robi już tu kabaret i wszyscy się… Zakończmy tą dyskusję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję i na to czekałam. 

Panie Robercie, proszę bardzo.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Pani Przewodnicząca, po głosowaniu tego wniosku chciałbym, 

żebyśmy ogłosili godzinną przerwę. Mamy walnę zebranie stowarzyszenia, już wczoraj o tym 

mówiliśmy, także za godzinę wrócimy i będziemy kontynuować.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa, głosujemy wniosek 

i po wniosku ogłaszam godzinną przerwę. Oczywiście wniosek z poprawką, o której mówił pan 

Michał, zapis 590, winien być 595. Nie, trzeba wniosek, trzeba przerwę zrobić. Proszę Państwa, 

ogłaszam godzinną przerwę, pan Burmistrz wczoraj mówił, że będzie walne i musimy.” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie wniosku nr 16.  

 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „przeciw”. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „przeciw”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „przeciw”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „przeciw”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „za”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „przeciw”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „przeciw”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 

19. Radny Robert Wójcik nie brał udziału w głosowaniu. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „przeciw”. 

 

12 „za”, 7 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że wniosek nr 16 został 

przyjęty większością głosów. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Przepraszam, godzina, godzina 

przerwy do 20:15 i bądźmy punktualnie, i bądźmy punktualnie.” 

 

Przerwa trwała od godziny 19:12 do godziny 20:23 

Po przerwie.  

 

Ad. 9.3.17 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa, proszę o ciszę. 

Wznawiam obrady sesji po przerwie. Wniosek numer 17, tutaj proszę pana Szymona Szaleńca 

o przedstawienie wniosku.” 

 

Radny Szymon Szaleniec – „Szanowna Pani Przewodnicząca, Drodzy Radni, ja swojego 

wniosku nie będę zmieniał. Wniosek do projektu budżetu miasta na 2025 rok, proszę 

o wprowadzenie zmian w projekcie uchwały Rady Miejskiej w Łowiczu w sprawie uchwalenia 
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budżetu miasta na 2025 rok polegający na, zwiększeniu wydatków inwestycyjnych poprzez 

utworzenie nowego zadania inwestycyjnego w Dziale 600, Rozdział 60016 pod nazwą 

Utwardzenie i oświetlenie drogi między ulicą Bortnowskiego i ulicą Grunwaldzką, w kwocie 

200 000. Zmniejszenie wydatków majątkowych w związku z realizacją zadania Gospodarka 

gruntami i nieruchomościami, grupa paragrafów inwestycje i zakupy inwestycyjne, 

z wyłączeniem inwestycji i zakupów inwestycyjnych na programy finansowe z udziałem 

środków, o których mowa w artykule 5, ust. 1, pkt. 2 i 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 rok 

o finansach publicznych, w Dziale 700, Rozdziale 70005, w kwocie 200 000,00.  Dziękuję.” 

(wniosek nr 17 stanowi załącznik) 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Pan Burmistrz zgłasza się, 

proszę Panie Burmistrzu.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Dziękuję Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, 

gości chyba nie ma, a może ktoś tam jest jeszcze. Ja bardzo się cieszę, że zwiększyliśmy zakres 

tego zadania o ten kawałek, który wnioskowałem, bo na spotkaniu ustalaliśmy, że jeśli robić 

to robić troszkę powiększony zakres, czyli skomunikować te dwie, trzy w zasadzie główne 

ulice. Natomiast też mówiłem, że ciężko będzie w tym roku wykonać tą inwestycję, bo trzeba 

będzie ją też zaprojektować i podtrzymuje to, że środki w budżecie na zaprojektowanie były. 

Natomiast jeśli chodzi o wykonawstwo, będzie pewnie trudno, bo w pierwszej kolejności 

projekt, potem pozwolenie na budowę. W zasadzie podobna sytuacja, jak z ulicą Strzelecką, 

więc tutaj ciężko będzie to spiąć w czasie, tak żeby zrobić to w tym roku. Jeśli chodzi 

o zdejmowanie środków z zakupu gruntów, z gospodarki gruntami, no tutaj i sugerowałem 

to wcześniej kwota była 2,5 miliona złotych, że są zobowiązania miasta w stosunku 

do wywłaszczania gruntów i ulicy Chabrowej i ulicy Klickiego bis. Rozmawiamy też 

z mieszkańcami, od których chcemy pozyskać grunty, choćby na dokończenie ulicy, w strefie 

ekonomicznej. Chodzi tu o ulicę Ekonomiczną i ta ostatnia działka naprzeciwko Epifatechu, 

ona w tej chwili nie ma dostępu do drogi publicznej, natomiast w planie ta droga jest. Trzeba 

albo na zasadzie negocjacji odkupić grunty od właścicieli, albo ewentualnie spec ustawą trzeba 

będzie działać, żeby tą drogę dokończyć, żeby ta działka była w pełni funkcjonalna. Jeśli chodzi 

o wykupy gruntów, to rozmawiamy, na, o wykup gruntów na powiększenie działek, które 

mamy i tutaj chodzi o zwiększenie kompleksów, choćby przy ulicy tam za ogródkami 

działkowymi, któryś z radnych mi przypomni, jak się nazywa? Za ogródkami działkowymi tam 

taki duży kawałek gruntu, 5 hektarów, Rada się zgodziła na sprzedaż. Nie, nie, nie, Makowiska, 

tak przy Makowiskach i tam też rozmawiamy z prywatnym właścicielem. Poza tym, jeśli chodzi 

o planowanie, tej inwestycji związaną z, związaną z, inwestycji związanej z tunelem, tam też 

będzie potrzeba wywłaszczeń i tam ten przebieg drogi, ja o tym mówiłem, z dojazdem do ulicy 

Nadbzurzańskiej jest w miejscu zaplanowany, w którym, w którym jest kamienica. Kiedyś tam 

była apteka i tam za Aneksem, za Aneksem ma wpadać w Nadbzurzańską i tutaj też 

konieczność przebudowania będzie ulicy Bocznej, bo ona w tej chwili wchodzi praktycznie 

bezpośrednio, sprzed przejazdu wjeżdżamy tam pod, przez te osiedle domków i, i pod Cmentarz 

Augsburski i ta droga ma być poprowadzona zgodnie z planem od ulicy Blich, więc te koszty 

trzeba będzie ponieść, więc no tutaj widzę zagrożenie że, jeśli będziecie Państwo zdejmować 

z gruntów, z gospodarki gruntami te środki to po prostu braknie nam na zobowiązania, które 
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mamy. Tu sobie otworzę komputer. Klickiego bis to jest duża inwestycja i tam tych dróg, 

związanych z Klickiego bis wewnętrznych jest trochę. Procedura jest robiona zgodnie ze ZRID-

em, czyli Zintegrowanym Programem Inwestycyjnym i te wywłaszczenia, już decyzje zostały 

wydane, w stosunku do dwóch operatów szacunkowych wnioskodawcy się odwołali. W ulicy 

Chabrowej też mamy tam odwołanie od jednej decyzji operatu szacunkowego i te środki trzeba 

będzie wypłacić po prostu tym mieszkańcom. Stąd widzę tutaj problem, czy, czy, czy, 

nie polecałbym zdejmowania z gospodarki gruntami środków. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję Panu Burmistrzowi. Nikt 

z Państwa radnych się nie zgłasza. Pan Robert Wójcik, proszę.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Króciutko, Szanowni Państwo ja powiedziałem, że każda 

inwestycja w mieście jest potrzebna i wcześniej czy później trzeba ją zrobić. Nie wiem, nie 

znam tego rejonu miasta, czy ta droga jest bardzo potrzebna, niemniej jednak, to co mnie 

przeraża, to to, że może braknąć pieniędzy na zobowiązania. No musimy przecież ludziom już 

zapłacić, jeśli już decyzje, jakieś operaty zostały zrobione to musimy te środki zabezpieczyć, 

ale przecież my mówiliśmy o tym, żeby przeznaczyć środki na wykup gruntów na scalanie 

gruntów pod inwestycje. Tu o tym to już możemy zapomnieć przy takiej wielkości środków 

finansowych. Szanowni Państwo powinniśmy wszystko zrobić, żeby mieć ofertę inwestycyjną, 

gruntową. No nie przyjdzie przedsiębiorca na małą działeczkę. Pan Burmistrz Kaliński zawsze 

mówił, że mamy w mieście 100 hektarów terenów inwestycyjnych. No i co z tego, jak one są 

malutkie te działki. Musimy je scalać, żeby mieć ofertę, żeby ewentualny przedsiębiorca, który 

do nas przyszedł, o tym w tym momencie możemy już zapomnieć, a to jest moim zdaniem 

priorytet i rzecz, jak nie najważniejsza to jedna z najważniejszych.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję, ad vocem do pana 

Roberta, a później bardzo proszę pana Burmistrza.” 

 

Radny Szymon Szaleniec – „Szanowni Państwo. Ja wiem, że odpowiem panu Robertowi. 

Mam wrażenie, że jest to ważny odcinek komunikacyjny. Zdecydowanie ważniejszy niż ten, 

co proponuje Burmistrz, aby go rozszerzyć, ponieważ ten odcinek, który ja wskazuję jest 

odcinkiem przejezdnym. Tam ludzie sobie skracają drogę do trójki i to jest dosłownie 

na skrzyżowaniu, pokażę zaraz Pani na telefonie, dobrze? A ten drugi odcinek, który proponuje 

pan do ulicy Bołtucia, o ile się nie mylę, jest bardzo wąskim odcinkiem i tam myślę, 

że samochód się nie zmieści, to będzie tylko wykostkowane, dla, dla po prostu lepszego 

przejścia. Natomiast w mojej propozycji jest to miejsce wyjeżdżane, w przypadku, w przypadku 

skrótów. Tam widać, że jak mocniej popada jest są duże kałuże. Ja też zapytam, bo Pan dosyć 

mocno powiedział o naszych zobowiązaniach. Ja, jakby Pan mógł powiedzieć ogólną liczbę, 

ile działek mamy wystawionych na sprzedaż, miejskich i na jaką łączną kwotę, mniej więcej, 

plus minus?” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Chwileczkę, chwileczkę, pan 

Burmistrz będzie odpowiadał? Proszę.” 

 



215 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Można to sprawdzić, bo jest na naszej stronie 

internetowej, ile działek jest wystawionych i na jakie kwoty. No nie chcę podawać sztuk, żebym 

się nie pomylił o jedną, albo albo, o któreś, którąś złotówkę. Także jest to do zweryfikowania 

na naszej stronie internetowej. Natomiast, wzorem roku poprzedniego bez względu na to, ile 

tych działek jest, to jednak o sprzedaży decydują potencjalni nabywcy, którzy się pojawiają. 

Miasto planując 8 milionów złotych wpływu z tytułu majątkowego, czyli sprzedaży gruntów, 

musi mieć w dyspozycji te grunty, w możliwości sprzedaży. Natomiast wiadomo, że nie 

wszystkie te grunty się sprzedadzą. W zasadzie jedną, jedyną dużą sprzedażą gruntów 

w zeszłym roku, była sprzedaż gruntów dla Maspexu. Mamy nadzieję, że to w tym roku się 

zmieni i ten, to wykonanie z 8 milionów nie będziemy musieli schodzić do trzech z kawałkiem, 

czy czterech, tylko to wykonanie będzie przynajmniej w tej zaplanowanej wysokości, 

aczkolwiek no to są plany i one mogą tak jak w zeszłym roku zostać niewykonane i wtedy te 

środki, które w tej chwili są zaplanowane z wpływu ze sprzedaży gruntów trzeba będzie znaleźć 

w budżecie na innych paragrafach albo ewentualnie zrezygnować z jakiejś inwestycji. 

Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję panu Burmistrzowi, 

do głosu zapisał się pan Pochwała Maciej, proszę bardzo.” 

 

Radny Maciej Pochwała – „Pięknie dziękuję. Panie Szymonie, tylko do Pana takie pytanko. 

Panie Szymonie, pytanko, czy o ten odcinek wnioskowali mieszkańcy Korabki?” 

 

Radny Szymon Szaleniec skinął głową na potwierdzenie.  

 

Radny Maciej Pochwała – „Ok, to dziwne, bo ja mieszkam obok całe życie. Nigdy nie 

słyszałem, Hubert też, żeby ktoś wnioskował o to. Troszkę to jest dziwne, bo nigdy ten łącznik 

do niczego potrzebny nikomu nie był i za bardzo ludzie z tego nie korzystali, ale ok, jeśli, jeśli 

mieszkańcy to wnioskowali, no to, o to po prostu mi chodziło, chciałem o to dopytać. Dziękuję 

bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję panu radnemu.” 

 

Radny Maciej Pochwała – „Nie, nie, ale tamta firma, tamta firma, to nie wiem czy będzie 

korzystała z tego odcinka. Tak, ok, no jakiś czas już nie użytkuję tej części Korabki więc może 

takie, dlatego chciałem dopytać. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję panu radnemu. Czy pan 

Burmistrz będzie, nie pan Burmistrz dziękuje. Nie widzę nikogo więcej do zabrania głosu. 

Głosujemy wniosek numer 17.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ja też nic nie mam jeszcze, a nie ja 

już zagłosowałam, już tak, tak, bo teraz zobaczyłam, że wyniki się nie pokazały, ale przecież. 

Proszę Państwa zrobimy reasumpcję głosowania, dziękuję. Nie było pomyłki radnego tylko 

radny nie mógł zagłosować i stąd taka.” 
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(Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek zarządziła reasumpcję głosowania, 

ponieważ radnemu Hubertowi Krajewskiemu nie wyświetliło się na tablecie głosowanie.) 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „A w przypadku, kiedy ja nie wiedziałam za czym 

głosuję, co Pani zgłosiłam…był taki harmider więc ja myślałam, że głosuję za przerwą, a nie 

za wnioskiem.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Dlatego jest napisane.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Rozmawiałyśmy o tym, tak 

rozmawiałyśmy o tym z panią radną. 

Proszę Państwa podaje wyniki głosowania.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Durka – „Drugie głosowanie idzie.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ok.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Olko – „To stare były.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek– „To były stare.” 

 

1. Radny Lech Aniszewski nie brał udziału w głosowaniu. 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski „wstrzymał się” od głosu. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski „wstrzymał się” od głosu. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „przeciw”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „przeciw”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „przeciw”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „przeciw”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 

19. Radny Robert Wójcik głosował „przeciw”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „przeciw”. 

 

11 „za”, 6 „przeciw”, 2 „wstrzymujące” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Podaję proszę Państwa wyniki 

głosowania. Za wnioskiem głosowało 11 radnych, 6 radnych było przeciw, 2 radnych się 

wstrzymało, 2 radnych jest nieobecnych.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że wniosek nr 17 został 

przyjęty większością głosów. 

 

Ad. 9.3.18 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek– „Wniosek kolejny, numer 18 również 

przedstawi pan Szymon Szaleniec.” 

 

Radny Szymon Szaleniec – „Szanowni Państwo proponuję wniosek do projektu budżetu 

miasta na 2025 rok. Proszę o wprowadzenie zmiany w projekcie uchwały Rady Miejskiej 

w Łowiczu w sprawie uchwalenia budżetu miasta na 2025 rok polegający na zwiększeniu 

wydatków inwestycyjnych poprzez utworzenie nowego zadania inwestycyjnego w Dziale 600, 

Rozdziale 60016 pod nazwą Remont ulicy Filtrowej z chodnikiem, w kwocie 300 000. 

Zmniejszenie wydatków majątkowych w związku z realizacją zadania Gospodarka gruntami 

i nieruchomościami, grupa paragrafów inwestycje i zakupy inwestycyjne, z wyłączeniem 

inwestycji i zakupów inwestycyjnych na programy finansowe z udziałem środków, o których 

mowa w artykule 5, ustęp 1, punkt 2 i 3, ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 rok o finansach 

publicznych, w Dziale 700, Rozdziale 70005, w kwocie 300 000. 

(wniosek nr 18 stanowi załącznik) 

Szanowni Państwo jest to droga, o której wielokrotnie rozmawialiśmy. Jest to droga do bardzo 

ważnej inwestycji, którą poczynili radni poprzednich kadencji, modernizacji oczyszczalni 

ścieków w Łowiczu. Jest to droga doprowadzająca do kilku przedsiębiorców łowickich, którzy 

tutaj w Łowiczu stacjonują i myślę, że warto tą drogę zremontować, tym bardziej, 

że interpelacje w tych tematach składałem jeszcze zanim byłem, próbowałem, źle, źle 

to ująłem, prosiłem radnego Zielińskiego, aby interpelacje w tej sprawie składał jeszcze 

w tamtej kadencji.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek– „Bardzo dziękuję. Pan Burmistrz 

zgłasza się, proszę panie Burmistrzu.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Dziękuję Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni. 

Jeśli chodzi o remont, to nie jest zadanie inwestycyjne i tutaj widzę wątpliwość, tak jak widzę 

wątpliwość zdejmowaniu środków z gospodarki gruntami, o tej wątpliwości mówiłem. 

Tutaj mamy zobowiązania, które ciążą na mieście z tytułu prawomocnych, prawomocnych 

operatów szacunkowych, które musimy wypłacać. Jeśli chodzi o ulicę Filtrową, na ulicy 

Filtrowej w ostatnim roku została zrobiona i kanalizacja, i wodociąg, i tych inwestycji 

w budżecie miejskim nie było, bo tutaj przypominam, że ZUK może realizować zadania 

inwestycyjne…” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek– „Proszę, proszę pozwolić panu 

Burmistrzowi się wypowiedzieć.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „I tą drogę, tak jak Pan Szymon Szaleniec 

powiedział, ta droga głównie prowadzi do oczyszczalni jednak, przedsiębiorców tych kilku 

jakby Pan mógł wymienić jacy to są. Jeśli chodzi o przedsiębiorców RODO nie obowiązuje. 

Ilu tam ich jest, bo mówił Pan o kilku, niech Pan trzech wymieni, jeśli da Pan radę. Da Pan 

radę?” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek– „Chwileczkę, Panowie pozwólcie, 

żeby pan Burmistrz dokończył.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Natomiast, tak jak wspominałem, obecnie, 

obecnie Zakład Usług Komunalnych na terenie oczyszczalni ścieków realizuje kolejną dużą 

inwestycję. Pisaliśmy o tym na profilu Facebook’owym. Jest to punkt przyjęć z przydomowych 

szamb, w zeszłym, tej inwestycji też w budżecie nie ma, bo zakład może ją realizować i tak 

samo zakup samochodów w zeszłym roku, który był zrealizowany, także w ramach budżetu 

ZUK-owskiego można by było tą inwestycję wykonać. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek– „Dziękuję panu Burmistrzowi. Pan 

Hubert Krajewski się zgłasza.” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Nie, ja się zgłaszam.” 

 

Radny Hubert Krajewski – „Nie.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Nie, oj pani Grażyna to Pani. Proszę 

bardzo.” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Dziękuję Pani. Mam takie pytanie. Czy przy tej ulicy 

Filtrowej…” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek– „Proszę Państwa, ale proszę o ciszę.” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Czy przy tej ulicy, bo ja tutaj tak jak patrzę to ona jest 

tutaj, częściowo położone są te płyty, czy przy tej ulicy Filtrowej są tam budynki mieszkalne, 

bo ja tutaj, bo wiem, że tam dalej jest jakiś zakład i ta droga prowadzi do tego zakładu, tak, 

oczyszczalnia, dobrze, a teraz czy do tych budynków, które tam się znajdują, bo ja też tutaj tak 

wie Pan patrzę na ten, to są budynki, jeden budynek mieszkalny? Jeszcze raz.  

 

Radny Hubert Krajewski – „Dwa, trzy są, nie?” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Więcej, bo tu tak właśnie jest pokazane, że, ja wiem 

tylko tu widzę, że właśnie jest droga i odchodząca w kierunku prawym, jadąc do tego, do tej 
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oczyszczalni, tak, bo tam ta oczyszczalnia jest, dobrze i teraz czy do tych budynków 

mieszkalnych jest też tam inny dojazd z drugiej strony? Nie, czyli musimy wjechać tutaj 

w tą ulicę, później skręcić w prawo, ale ja tutaj widzę, że ta ulica, jak powtarzam jeszcze raz, 

tu są położone płyty betonowe i tam jest piach, czyli jako dołów, jako dołów, o których Pan 

mówił, że, że są i w razie deszczu nie ma tam przejazdu przyjazdu, przejazdu, no to raczej 

tu chyba nie możemy się spodziewać, nie wiem, albo może, przepraszam, ale mówię do Pana. 

A może tam być sytuacja taka, że to nie jest ten odcinek albo o tym błocie, które Pan mówił 

dotyczy innej ulicy, poprzedniej, poprzedniej. Tak, aha rozumiem, czyli tutaj na tym samym 

odcinku znajdują się te płyty betonowe, które tam są przesypane piachem, a przynajmniej tak 

tutaj jest widać.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panie Burmistrzu, Pan pozwoli, 

żeby pan Hubert tutaj odniósł się do, pan Szymon, przepraszam, do wypowiedzi pani radnej, 

a później będę prosiła pana Burmistrza o zabranie głosu.” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Oj przepraszam” 

 

Radny Szymon Szaleniec – „Nie ma problemu pani Grażyno. Szanowni Państwo na ulicy 

Filtrowej jest położona trylinka, takie sześciokąty, dokładnie. Na tej trylince, w niektórych 

elementach został wylany asfalt i on został podziurawiony. Tam wjeżdżają TIR-y 

do przedsiębiorcy. Tam wjeżdżają samochody do oczyszczalni ścieków, szambiarki. Więc ten 

wjazd jest, szczególnie w okresie jesienno-zimowym, masakryczny, szczególnie dla 

mieszkańców, którzy mają działki po prawej. Google Maps nie, nie obrazuje całej ulicy 

Filtrowej, bo on nie wjeżdża tam głębiej. Natomiast po prawo, jeśli skręcimy w ulicę Filtrową 

do budynku mieszkalnych tam w ogóle nie ma drogi. Tam jest taka leśna, polna droga i oni 

mają…” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Tam jest droga tylko po prostu piaszczysta.” 

 

Radny Szymon Szaleniec – „Tak jest piaszczysta, taka z pasem zieleni pośrodku, bo koła 

samochodów tego nie wyjeżdżają. I dojazd do tych posesji jest masakryczny dlatego wnioskuję 

jest to moja, mój wniosek i myślę, że jest on zasadny.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję pan Robert Wójcik, 

a później pan Hubert Krajewski.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Szanowni Państwo tak jak powiedziałem” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „I zapisuję kolejne. Panie Burmistrzu 

tak oczywiście. Proszę bardzo.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Znaczy panie Szymonie to ja bym też chciał, 

poprosił o doprecyzowanie. Czy to ma być tylko ten kawałek prosty ulicy Filtrowej czy z tym 

skrętem w prawo jak się jedzie w kierunku, w kierunku oczyszczalni, czyli ten cały, całe takie 
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kolanko jakby. Bo jeśli całość to 300 tysięcy, obawiam się, że może być kwotą 

niewystarczającą. Poza tym sam pan wspomniał o tym, że tam jest ruch duży, głównie ciężkich 

samochodów, więc musi być i odpowiednia podbudowa, i odpowiedni asfalt położony 

I obawiam się, że tutaj też te 300 tysięcy może zabraknąć. To tak, żeby doprecyzować to cały 

ten ciąg komunikacyjny czy tylko ta prosta droga. Dobrze. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo. Pan Robert 

Wójcik.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Szanowni Państwo właściwie to co chciałem powiedzieć, 

co powiedział pan Burmistrz. No jeśli jeździ sprzęt ciężki to musi być gruba podbudowa 

i na pewno metr bieżący wykonania takiej inwestycji jest dużo droższy niż zwykłej drogi. 

No po prostu, żeby to się nie zarwało. Jeśli pan Burmistrz mówi, że obecnie prowadzona 

jest inwestycja, czyli ta budowa tego punktu przyjęć szamb przydomowych, to nie wiem czy 

też nie powinniśmy się powstrzymać, dopóki to nie powstanie. Zresztą pan Burmistrz mówił, 

że planował, aby to było wykonane z własnych środków ZUK-u. Nie wiem, czy warto jest 

wydawać te 300 tysięcy. Tym bardziej, że kwota na pewno będzie za mała, bo wiem, ile 

kosztowała ulica Czajki. No przepraszam, nieduży odcinek ten pierwszy milion złotych 

i to zwykła droga. Niestety no. Zastanawiam się czy warto bukować te środki jak i tak nie 

będzie wykonana ta inwestycja. A jeśli to ma być wykonane przez ZUK z własnych środków 

to powinniśmy chyba jeść w tym kierunku. Jestem za budową każdej drogi, żeby wyszło, nie 

wyszło jestem przeciwko, żeby wybrzmiało. Ale no trochę w inny sposób i nie tak nie tą drogą.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuje Panu radnemu. Tutaj Pan 

chciał się wnioskodawca odnieść. Proszę.” 

 

Radny Szymon Szaleniec – „Tak oczywiście. Czy, jak najbardziej nie podważam tego. Jestem 

za tworzeniem projektu całej ulicy Filtrowej, bo od tego trzeba zacząć. I Pana, jak pan 

Burmistrz zgrabnie mnie odesłał do strony internetowej w kwestii ilości sprzedanych dział, 

proponowanych na, wystawionych na sprzedaż ilość działek. Tak samo ja odeślę zgrabnie pana 

Burmistrza do Google Map, gdzie po prostu wszedłem i mam trzech przedsiębiorców, którzy 

są tutaj na tej ulicy. Więc bardzo zapraszam do łatwego sprawdzenia.” 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę panie Burmistrzu.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Ja tak ad vocem, ad vocem. No Google Maps nie 

jest podstawowym źródłem informacji. Może być nieaktualne zdjęcia mogą być sprzed kilku 

lat. Nie wiem czy pan sobie przypomina, ale kiedyś była taka akcja googlowa, że ludzie 

zmieniali nazwy różnych miejsc i ich przeznaczenie, więc no to takie źródło. Myślę, że BIP 

miejski jest dużo lepszym i wiarygodniejszym źródłem informacji niż Google Maps stąd było 

moje pytanie. Ale najważniejsze pytanie było takie: czy ten główny ciąg komunikacyjny 

prowadzący do oczyszczalni ścieków, czy po prostu całość tej ulicy Filtrowej za te 300 tysięcy 

mamy wyremontować.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję, pan Hubert Krajewski.” 



221 

 

 

Radny Hubert Krajewski – „Szanowny Panie Radnie, z całym szacunkiem do Pana. 

Natomiast tą poprzednią ulicę nie do końca ogarnąłem, o którą ulicę panu chodzi. Jak już 

zagłosowaliśmy to to dopiero dowiedziałem się jakby, sobie uświadomiłem, o który kawałek 

chodzi i okej. Natomiast jeśli chodzi o tą ulicę Filtrową. Wie Pan co jakby, ja też chcę, żeby 

dobrze to wybrzmiało ja nie jestem przeciwny. Oczywiście wszystkie drogi powinny być w 

miarę komfortowe, żeby mogli mieszkańcy z nich korzystać. Natomiast, no wie Pan co, ja się 

odniosę trochę…” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Z chodnikiem.” 

 

Radny Hubert Krajewski – „Tak. Ja się odniosę trochę do tego co, co wczoraj zostało zdjęte, 

czyli na przykład do ulicy Włada czy Jana Matejki, gdzie tam naprawdę mieszkańcy chcieliby 

chociaż mieć taką trelinkę i myślę, że by byli zadowoleni z takiej trelinki, a niestety takiej 

trelinki nie mają. Albo jeszcze w gorszej sytuacji są mieszkańcy ulicy Cegielnianej, gdzie Pan 

mówi, że tragedia jest zimą na Filtrowej, a zachęcam Pana do tego, żeby Pan się przyjechał 

na ulicę Cegielnianą i zobaczył, jak Pan wyjedzie samochodem z ulicy Cegielnianej 

w momencie, kiedy jest tam błoto, no to, no to wtedy Pan zrozumie co to znaczy tragedia dla 

mieszkańców. Ja uważam, że ulica Filtrowa nie jest aż tak najgorszym stanie, żeby od razu, 

od razu była brana pod uwagę w pierwszej kolejności. Są dużo gorsze ulice w naszym mieście 

i warto by było zastanowić się nad tym wnioskiem dla mieszkańców między innymi. Po kolei 

po prostu te ulice ,ale tak jak wymagają tego, że tak powiem…” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Potrzeby.” 

 

Radny Hubert Krajewski – „Potrzeby. Dokładnie. Dziękuję.” 

  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo proszę pan Maciej 

Pochwała.” 

 

Radny Maciej Pochwała – „Dziękuję bardzo. No tutaj zgadzam się z panem Hubertem. 

Odnośnie pierwszej tej drogi to jest taki trochę łącznik raczej nikt z niego nigdy nie korzystał. 

Jacyś tam tylko dookoliczni, czyli tam powiedzmy trzy, cztery domy może tak. Wyjazd 

z Korabki do Armii Krajowej jest w drugą stronę. Do szkoły jest około 100 metrów. I robić 

taką drogę kosztem inwestycji, które miasto chciało poczynić to jest trochę nieodpowiedzialne. 

I to samo sytuacja jest z ulicą Filtrową. No, zdejmujemy z inwestycji rzeczy kluczowych dla 

miasta, żeby zbudować drogę, której nie zbudujemy za 300 tysięcy, może za trzy razy tyle, 

z chodnikiem, dla pojazdów, które tam będą jeździły, które mają po 40 ton, panie Szymonie. 

Auta, które mają 40 ton. Ta droga, no ten wniosek nie ma totalnie sensu, jest nieadekwatny 

do realiów i zdejmowanie z inwestycji, żeby taką drogę uprawić. No to widać, że to jest 

zrobione tylko tak na sztukę no. To teraz nie o tym mówimy. Mówimy o tym wniosku o tej 

konkretnej ulicy Filtrowej.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Jesteśmy przy wniosku 18.” 
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Radny Maciej Pochwała – „Tak, więc mówię w temacie, nie szukam tu jakichś. Tak no, ale 

to już nie moja wina, że pan Szaleniec nie słucha. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Czy wnioskodawca?” 

 

Radny Szymon Szaleniec - „Tak.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę bardzo.” 

 

Radny Szymon Szaleniec – „Panie Macieju to, że na Pana nie patrzę nie znaczy, że Pana nie 

słucham. A po drugie Pan się wypowiada na tle całej rady, a prywatne rozmowy – zapraszam 

na kawę, jeśli Pan chce ze mną porozmawiać. Ja mam… Nie przerywałem Panu jak Pan mówił. 

Ja mam błąd pisarski w zwiększeniu wydatków bieżących w dziale 600 to tylko taki malutki 

błądzik, tutaj mnie Pani Przewodnicząca uwzględniła, więc w zwiększeniu wydatków 

bieżących w dziale 600 rozdziale 616 pod nazwą „Remont ulicy Filtrowej z chodnikiem”, który 

tam już jest nie trzeba go tworzyć, w kwocie 300 000. Wiadomo, że inwestycję zaczynamy 

od projektu.” 

 

Radny Hubert Krajewski – „Ja byłem pierwszy. Pierwszy byłem. Ja chciałbym tylko dopytać 

panie Szymonie no, bo tutaj zadałem panu pytanie czy naprawdę Pan uważa, że to ulica Filtrowa 

jest w takim stanie, że trzeba ją brać już w pierwszej kolejności. Tak jak panu przed chwilą 

powiedziałem są ulice, które zostały zdjęte wczoraj między innymi Generała Włada, Jana 

Matejki, oczywiście nie zrobimy ich za 300 000, ale one są w dużo gorszym, dużo gorszym 

stanie albo ulica Cegielniana. Czy naprawdę, naprawdę uważa Pan, że ulica Filtrowa jest 

odpowiednią inwestycją na tę chwilę”?” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Pan Robert Wójcik.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Proszę Państwa to co jest najgorsze w tym wniosku no to znowu 

zdjęcie z wykupu gruntów. No już w poprzedniej wniosku zdejmowaliśmy. No cały czas, krok 

po kroku zmniejszamy tą kwotę. Okaże się za moment, że na te zobowiązania, które są już teraz 

nie mamy pieniędzy. Dlatego panie Burmistrzu ja proszę o analizę tego i jeśli Pan zwoła sesję 

nadzwyczajną proszę, jeśli Pan znajdzie jakieś źródło finansowania, czy to wolne środki, 

zwiększyć i to dużo środki w tym dziale. No bo jeśli faktycznie myślimy o przyszłości miasta 

to musimy tutaj mieć pieniądze. To co mówiłem wcześniej scalanie gruntów pod inwestycje 

to powinien być priorytet. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję panu radnemu, nikt się 

z Państwa się nie zgłasza. Głosujemy wniosek numer 18 z tą poprawką, że zwiększenie 

wydatków bieżących i bardzo proszę wykreślić inwestycyjnych poprzez utworzenie nowego 

zadania inwestycyjnego.” 

 

1. Radny Lech Aniszewski nie brał udziału w głosowaniu. 
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2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „przeciw”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „przeciw”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „przeciw”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „przeciw”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „przeciw”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „przeciw”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 

19. Radny Robert Wójcik głosował „przeciw”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „przeciw”. 

 

11 „za”, 6 „przeciw”, 2 „wstrzymujące” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Za wnioskiem głosowało 11 

radnych, 8 radnych było przeciw, dwóch radnych jest nieobecnych. Bardzo dziękuję.”  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że wniosek nr 18 został 

przyjęty większością głosów. 

 

Ad. 9.3.19 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Wniosek numer 19 przedstawi 

Grzegorz Durka.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Durka – „Szanowni Państwo, wniosek 

będzie dotyczył finansowania znaczy…” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Olko – „Dokapitalizowania.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Durka – „Tak, dokapitalizowania spółki 

Pelikan Łowicz która ma dopiero powstać. Według wczorajszych uwag pana Burmistrza 

te pieniądze, które chciałem we wniosku zabezpieczyć na tą na ten cel, pan Burmistrz 

sugerował. że są to pieniądze już zabezpieczone na rozpoczęcie wykupu między innymi 

Klickiego „bis”, z tego względu postanowiłem dokonać kilku zmian w moim wniosku. Proszę 

o wprowadzenie zmian w projekcie uchwały Rady Miejskiej w Łowiczu w sprawie uchwalenia 

budżetu miasta Łowicza na 2025 rok polegających na zwiększeniu wydatków majątkowych 
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w dziale 750 administracja publiczna rozdziale 65 095 pozostała działalność w ramach grupy 

wniesienie wkładów do spółek prawa handlowego w kwocie 1 miliona złotych. Co za tym idzie 

– zmniejszeniu wydatków bieżących w dziale 926 kultura fizyczna rozdziale 92 605 zadania 

z zakresu kultury fizycznej w ramach grupy dotacje na zadania bieżące, to jest w kwocie 200 

tysięcy złotych. Następnie zmniejszeniu wydatków bieżących w dziale 801.  

Ja zaraz rozdam wnioski państwo radnym. Zaraz dokończę. Oczywiście. 

W dziale 801 oświata i wychowanie rozdziale 80195 pozostała działalność w ramach grupy 

wydatki bieżące jednostek budżetowych związanych z realizacją ich statutowych zadań jest 

to w kwocie 280 tysięcy złotych. Następnie zmniejszeniu wydatków majątkowych w dziale 600 

czyli transport i łączność rozdziale 60 016 drogi publiczne gminne w ramach grupy inwestycje 

i zakupy inwestycyjne z wyłączeniem inwestycji zakupów inwestycyjnych na programy 

finansowane z udziałem środków, o których mowa w artykule 5 ustęp 1 punkt 2 i 3 ustawy 

z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych w ramach zadania budowy drogi w ulicy 

Czajki w kwocie 350 tysięcy złotych i następne zmniejszeniu wydatków bieżących w dziale 

801 oświata i wychowanie rozdziale 80101 szkoły podstawowe w ramach grupy wydatki 

bieżące jednostek budżetowych związanych z realizacją ich statutowych zadań, tu jest kwota 

170 tysięcy złotych.  

(wniosek nr 19 stanowi załącznik) 

I proszę Państwa chciałem tak podsumować tą moją uchwałę, przepraszam mój wniosek. 

Intencją naszych klubów było uchwalenie budżetu na sesji budżetowej, a następnie zwołanie 

sesji nadzwyczajnej, żeby spokojnie można było porozmawiać o nowopowstającej spółce, 

żebyśmy mieli tam jaki więcej informacji i zastanowili się wspólnie z panem Skarbnikiem nad 

finansowaniem właśnie nad znalezieniem pieniędzy na ten wkład początkowy na ten kapitał. 

Niestety po wczorajszych wypowiedziach pana Burmistrza, państwo się co niektórzy radni się 

dołączyli, do obrażania nas, że jesteśmy grabarzami Pelikana i temu podobne. Doszedłem 

do wniosku, sam osobiście poprosiłem moich kolegów i koleżanki radnych, żebym mógł taki 

wniosek złożyć, no i w ten sposób właśnie doszło do tego, że go składam. Gdyby pana był pan 

Skarbnik prosiłbym go o pomoc, żeby może sam zdecydował z czego tutaj te pieniądze 

ściągnąć, gdzie przesunąć by na pewno było dużo łatwiej później dla pana Burmistrza 

w zarządzaniu dalej budżetem i również tą spółką. No niestety nie uzyskałem takiej pomocy 

i chciałbym taką moją uwagę tutaj przedstawić panu Burmistrzowi, bo uważam tak osobiście, 

że cały cała ta sprawa wokół Pelikana i spółki, która ma dopiero powstać Pelikan Łowicz, moim 

zdaniem jest to taka powiedziałbym w takim żargonie karcianym zagrywka pokerowa pana 

Burmistrza, a bardziej nawet taki pokerowy blef i ten mój wniosek jest po prostu z takim 

słowem panie Burmistrzu sprawdzam. Dziękuję ślicznie.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuje Panu radnemu. 

Czy wszystkie wnioski Państwo radni, znaczy ten wniosek ostatni czy państwo radni dostali?”  

 

Radny Hubert Krajewski – „Nie.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „To bardzo proszę rozdać radnym. 

To jest wniosek numer 19. Tam Państwo zechcą wpisać dziewiętnastkę. Po kolei będziemy 

udzielać głosu. Jako pierwszy pan Michał Zieliński. Panie Burmistrzu, czy pan?”  
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Radny Michał Zieliński – „Dziękuję bardzo, dziękuję bardzo. No nie ma pana Skarbnika 

na tej sesji, ale chciałbym przekazać, bo na pewno nas ogląda. Panie Skarbniku nie byliśmy, 

nie jesteśmy i nie będziemy grabarzami sportu. Chciałbym, żeby to wybrzmiało. Naprawdę 

wasza manipulacja nie przebije tego. Dziwię się, że pan Skarbnik też w to wchodzi, ale… 

A po drugie dzisiaj byłem przy Osirze zobaczyłem jak pierwsza drużyna trenuje na sztucznej 

murawie. Dałem im słowa otuchy, że nasz klub nigdy nie będzie przeciwko Pelikanowi. Tam 

są zaległości naprawdę w wypłatach. Pan Burmistrz będzie miał na pewno niedługo pogląd, ale 

przejmujemy też te zobowiązania wszystko będzie uregulowane. Chłopaki, myślę, że nasze 

pelikany dostaną wiatru w skrzydłach i się utrzymają w tej trzeciej lidze. Bardzo im kibicuję 

mieszkańcy tutaj w naszym mieście też. Również uważam, że ten milion to jest tak naprawdę 

początek, bo będziemy, będziemy na pewno jako Rada Miejska rozważać dokładanie 

dokapitalizowanie tych pieniędzy. Moim zdaniem praktycznie to będzie drugie tyle. Czyli jak 

mamy milion to kolejny milion będzie musieli dokładać. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję pan Robert Wójcik.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Mam taką tylko uwagę. No można było dać ten wniosek ciut 

wcześniej, żebyśmy się z nim wcześniej zapoznali. No nawet pan Burmistrz ma teraz kłopot, 

bo musi zobaczyć, sprawdzić, zweryfikować, czy wszystko się zgadza, bo nie jesteśmy 

nieomylni, prawda, nie jesteśmy nieomylni. Ja cieszę się, że przyszło opamiętanie i że jednak 

zrezygnowano ze zdjęcia kolejnego miliona z wykupu gruntów. No bo tu już prawie byśmy 

chyba kwoty wyzerowali. Także miasto byłoby w takim stanie, że musielibyśmy wypłacić 

odszkodowania, bo decyzję przecież już w niektórych sprawach zostały wydane i pieniądze, 

i ludzie czekają już na wypłatę pieniędzy. No trudno się nie, nie odnieść do tej sprawy. Ja sądzę, 

że najłatwiej byłoby wtedy gdybyśmy zagłosowali za autopoprawkami. Tamten milion był 

zabezpieczony były też ujęte wasze wnioski. Powiedziałem nie było chyba woli współpracy. 

Słyszę, że radni nie mieli czasu zapoznania się, ale też była taka sytuacja, że szefowie klubów 

nie przychodzili na spotkania. No to słuchajcie, no trudno tutaj obwiniać, jak gdyby Burmistrza 

i jego zaplecze. Rozumiem, że te 926 ten rozdział to jest te 200 000 chyba na dotacje dla, dla 

Pelikana, tak to rozumiem. No czy te 350 000 z Czajek no nie dokończymy tej inwestycji, 

a dobrze już byłoby zapomnieć. Wiem, że tam jest kilka domów i to są kontrowersje, 

ale niemniej jednak, no powiedzieliśmy „a” w zeszłym roku to powinniśmy powiedzieć i „b” 

i sądzę, że no te pieniądze powinny się znaleźć. Ja nie wiem, czy tam panie Burmistrzu jeszcze 

coś zostanie, żeby pan później odpowiedział czy tam jakieś pieniądze zostają, czy całość została 

zdjęta. No natomiast, Szanowni Państwo ja w tych, tej swojej analizie finansowej, o którym 

mówiłem wczoraj przedstawiłem jaka jest sytuacja oświaty. No wiemy, że władze rządowe 

wyceniły nasze potrzeby oświatowe na 45 milionów, a mamy wydatków 79. Ja powiedziałem, 

że tam o 33-34 miliony no różnica. Tylko, że pamiętacie jak pan Skarbnik, ja pytałem, 

czy to są dobrze skalkulowane wydatki na oświatę. No więc, pan Skarbnik powiedział, 

że zaplanowaliśmy wydatki w kwocie 79 milionów złotych, ale bez ZUS-u za miesiąc grudzień. 

Oczywiście prawo daje nam możliwość zapłacenia ZUS-ów w miesiącu styczniu, ale dobrze 

jest dany rok zamykać w danym roku, żeby pewne zobowiązania nie przechodziły na kolejne 

lata. Zresztą tak od lat kilkunastu robiliśmy, że płaciliśmy składki za miesiąc grudzień 
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w grudniu danego roku. Oczywiście możemy zmienić tą zasadę. Niemniej jednak, ja powiem 

z własnego doświadczenia. Ten budżet w kilku latach on był zawsze nierealny, jeśli chodzi 

o oświatę my w końcówce roku zawsze dokładaliśmy ogromne pieniądze, i to między tym 

co planowaliśmy na początku roku, a jak się kończyło to była różnica kilku milionów złotych. 

I tu już mówiliśmy wielokrotnie na tej sali, że to będzie ogromny problem i będziemy musieli 

stawić czoło tym problemom, temu problemowi oświaty i wychowania w naszym mieście. 

Bo jeśli chodzi o demografię to też nie napawa optymizmem widzimy, że tych oddziałów 

w naszych szkołach jest coraz mniej. Pewnie, że dobrze jest jak nauczyciel uczy pięcioro 

czy dziesięcioro dzieci, ale trzeba sobie odpowiedzieć, czy nas na to stać. Ja mam pełną 

świadomość tego, że jeśli podjęliśmy uchwałę o powołaniu spółki to trzeba te środki 

zabezpieczyć. Niemniej jednak, no wyrażam tu te pewne wątpliwości, jeśli chodzi o pokrycie 

tego wydatku. Dziękuję.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Mogę?” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Chwileczkę, chwileczkę i zaraz, 

zaraz kochani, będziecie państwo wypowiadać się. Panie radny ja się zgadzam co do oświaty, 

bo faktycznie bez grudnia planowane płace. Pod koniec roku 24 kilkakrotnie, żeśmy zwiększali. 

No nie życzę nikomu, żeby chorował, ale jeżeli tam były środki wolne na absencji chorobowej 

i tak dalej to to pan Skarbnik rzetelnie te środki zaraz, krótko mówiąc, zwiększał, żeby ZUS-y, 

podatki były wpłacone w grudniu za grudzień, chociaż przepis nam dozwala, żeby płacić 

w następnym miesiącu. Proszę uprzejmie panie Burmistrzu, bo pan już czeka.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „I, ja odniosę się tylko do jednego punktu 

i do reszty też bym poprosił o chwilę przerwy, żeby przeanalizować natomiast jeden paragraf 

budzi największy wątpliwości, a o nim wspominałem przy wniosku pana Zielińskiego, który 

go zmienił, czyli 80 195 to jest Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych emerytowanych 

nauczycieli szkół i przedszkoli. Więc zabieramy im pieniądze a dodatkowo jest w tym dziale 

i rozdziale są środki na dowóz dzieci niepełnosprawnych do szkół. Dlatego wypowiadając się 

wcześniej…  

Ja to potwierdzę jeszcze, ale wydaje mi się, że to jest to 80195 to właśnie w tej pozostałej 

działalności są te, te dwie rzeczy zawarte. Ale to podczas przerwy jeszcze postaram potwierdzić 

ze Skarbnikiem. Dlatego trzeba było powiedzieć – sprawdzam Panie radny i przyjmując 

autopoprawkę. No nie po to proponowaliśmy autopoprawkę i bezpieczne finansowanie 

wszystkich zadań inwestycyjnych w zasadzie państwa i spółki, żeby się z niej nie realizować. 

Ja bardzo mocno się zaangażowałem sprawy Pelikana chociaż od początku mówiłem, 

że kibicem nie jestem, natomiast na sercu mam. Nikt się nie odważył przez ostatnie lata tego 

zrobić. Na sercu mam dobro klubu i po to były te spotkania, te wielogodzinne rozmowy – 

po to były te wyprawy do Łodzi. No nie po to, żeby ten program spalił na panewce i ten plan 

spalił na panewce. Wskazaliśmy ze Skarbnikiem w autopoprawce bezpieczne źródła 

finansowania i spółki, i inwestycji. Dzisiaj tutaj widzę korekty do wniosków trochę państwo 

potrzebujecie się cofać, ale to co powiedzieliśmy wczoraj ten armagedon rozpoczęliście 

państwo. Trochę bez sensu, bo tak jak cały czas podkreślacie, że w ciągu roku budżet 

wielokrotnie się zmienia zawsze można było dodatkowe zadanie inwestycyjne dołożyć, zawsze 
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można było by poszukać źródła finansowania. To co pani przewodnicząca Zofia Wielemborek 

mówi - czasami się jakieś środki zwalniają, z tytułu absencji, można z nich skorzystać. 

I na dołożenie tych inwestycji, które uważali państwo, że ich nie ma albo nie dowierzaliście 

mi, że będą realizowane, był na to czas najnormalniej. Mielibyśmy pewność, że wieloletnia 

prognoza finansowa jest dobrze skonstruowana. Dzisiaj po tych państwa zmianach, których jest 

bardzo dużo i myśmy analizowali, i skarbnik te zmiany, które dawaliście wczoraj 

we wnioskach. Dzisiaj pozmieniały się paragrafy, wydatki majątkowe, które miały być 

przestały być wydatkami majątkowymi, stały się wydatkami bieżącymi. To wszystko będzie 

też wpływać na wskaźniki w wieloletniej prognozie finansowej. I powiem, że nadaliście sobie 

bardzo dużo trudu, żeby powiedzieć sprawdzam. Zupełnie bez sensu i ryzykując bardzo dużo. 

Mogliśmy to zrobić naprawdę spokojnie. Rozmowy, które prowadziliśmy z klubami, bo one 

były. Nie wszystkie się odbyły. Te ostatnie nie, ale przecież były one, były w dobrej atmosferze 

uważam. Ja rozumiem, że jeśli mówię, że czegoś się nie da zrealizować to może się to komuś 

nie podobać, ale nie mówiłem tego z powodu, że ja tej inwestycji nie chcę. Tylko, że to nie jest 

czas i miejsce, że przygotujmy dokumentację. Odczekajmy chwilę. No tutaj też słuchając pani 

Tadeusiak wczoraj, że w sumie ta ulica to niekoniecznie musiała się tam znaleźć. Mogła 

być tylko dokumentacja, bo zdajemy sobie sprawę z tego, z tego, że tej drogi się nie da zrobić. 

I tu dziękuję za te słowa. I o tym wszystkim mówiłem, że ta dokumentacja będzie robiona razem 

z 10 pułkiem Piechoty. Przygotowujemy tak jakby cały przetarg, który będzie wiele dróg 

do zaprojektowania, które są, który będzie uwzględniał między innymi Akacjową jeszcze. 

Na Korabce bardzo dużo się dzieje. Jeśli chodzi o tą dokumentację wspominałem też, 

że skończyliśmy, a oczekujemy na pozwolenie na budowę na Matejki, Włada. No też nie 

po to wystawiliśmy działki na sprzedaż, żeby jeśli ktoś kupi, żeby nie miał dróg dojazdowych. 

Tam zrobiliśmy już i kanalizację, i wodociąg. I naprawdę moglibyśmy to zrobić spokojnie nie 

szarpiąc się, bez tych zbędnych słów, które padły wczoraj i być może dzisiaj. Bez tych emocji, 

które się podczas sesji pojawiały. Dzisiaj dalej jesteśmy w niewiadomej. Będziecie przyjmować 

państwo wieloletnią prognozę finansową za chwilę. Nie wiem, czy planujecie w niej jakieś 

zmiany czy przyjmiecie w takiej formie w jakiej została wskazana i nie wiem, czy ona będzie 

adekwatna do zmian w budżecie, które zaproponowaliście – to sprawdzi Skarbnik 

w poniedziałek. Jeśli będzie miał wątpliwości będzie wnioskował do RIO o sprawdzenie 

poszczególnych paragrafów. Natomiast spowodowaliście na dzień dzisiejszy to, że te 

wątpliwości są. Czy one się ziszczą czy nie, nie wiem, ale wątpliwości są, i będzie potrzebny 

czas na to, żeby te wątpliwości rozwiać. Właśnie to doprowadził ten państwa upór. Czasami 

bezsensowny. Być może nie wiem, jak to określić, być może za pochopnie podjęliście decyzję 

o wprowadzeniu tyle zmian do budżetu, bo on jest, to jest zupełnie inny budżet. To jest Państwa 

budżet. To nie jest budżet zaproponowany przeze mnie tylko to jest Państwa budżet faktycznie, 

niewspólnie wypracowany. I ja oczywiście będę go realizował, bo to co też mówiłem wczoraj 

trzeba być osobą odpowiedzialną, profesjonalną. I zdaję sobie sprawę z kompetencji kto jakie 

ma i że to rada uchwala budżet. Absolutnie i tego Państwu nie odbieram. Natomiast dzisiaj 

wychodząc z tej sali dalej będziemy mieć wątpliwości. Wczoraj nie musielibyśmy ich mieć. 

Dzisiaj wychodząc z tej sali będziemy mieć wątpliwości. Ja dziękuję za te niektóre poprawki, 

które się pojawiły, czyli coś tam ta moja mowa, która mi się rano wydawała, że w zasadzie była 

była mową trawą jak to tu, żeby łagodniej było, że jednak dotarło. Cieszę się, że i dziękuję 

Jackowi Wiśniewskiemu, że że też próbował państwu różnymi metodami przekazywać, że 
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wywalanie tych niektórych pozycji naprawdę nieistotnych, bo dokumentacja orlików to jest 

parę złotych. W zasadzie można by było zmniejszyć je o kolejne 50 tysięcy dokumentację czy 

przygotowanie inwestycji przy Szkole Podstawowej nr 7 i te trzy Orliki pozostałe wrzucić 

w dokumentację. Można było tylko trzeba rozmawiać. Mówię dzisiaj będziemy kończyć 

tą sesję państwo będziecie zadowoleni, że udało się przegłosować projekty i poprawki, które 

państwo zaproponowaliście. Natomiast wychodząc z tej sali ostatni raz już powtórzę będziemy 

mieli wątpliwości, ja największe, bo też o czym wspomniałem na mnie będzie ciążyło 

największe brzemię tego co tutaj zostało uchwalone. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuje bardzo. Radny 

wnioskodawca chciał zabrać głos. Proszę wyłączyć panie Michale.”  

 

Radny Tomasz Rudnicki – „Pan Burmistrz prosił o przerwę”  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Tak, tak wypowie się pan Grzegorz 

Durka i właśnie zwrócę się do Państwa z prośbą o przerwę.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Durka – „Panie Burmistrzu.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Nie, nie tylko pan Grzegorz.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Durka – „Panie Burmistrzu. To Pan był 

wnioskodawcą i całym pomysłodawcą, żeby powstała ta spółka, także no, która jeszcze nie 

powstała. I my chcemy zabezpieczyć pieniądze dla Pańskiego pomysłu tak naprawdę. 

A dlaczego nie podjęliśmy głosowania na tak autopoprawką. No ona po prostu blokowała nas, 

żebyśmy mogli zmienić budżet wprowadzający swoje wnioski to ewidentnie tylko dlatego. 

A chcieliśmy współpracować, chcieliśmy pana Skarbnika, żeby nam tu podpowiedział jak 

te, jak Pański pomysł finansować. I jeżeli odnośnie słowa „sprawdzam” to Panu powiem, 

że chciałbym się mylić i pierwszy publicznie Panu pogratuluję, jeżeli tak Pan ten klub zamieni 

na spółkę, na nową spółkę płynnie Pan to zamieni i będzie to funkcjonowało w odpowiedni 

sposób to będę Pana chwalił, ale to nie ten czas, bo nie wiadomo czy tak będzie. Trzymam 

kciuki. A jeszcze chciałem tutaj wrócić do Pana radnego, który pytał o ulicę Czajki, to ja po 

prostu poszedłem drogą pana Burmistrza i Skarbnika, i z tej autopoprawki, tą kwotę 350 000 

sobie zapożyczyłem, tak jak to się mówi dla klubu naszego, a moją intencją nie jest zabieranie 

z jakiegokolwiek działu. Chciałem pana Skarbnika, żeby podpowiedział, żeby nas pokierował 

i żadnej, żadnej szkole nie chce zabierać pieniędzy, żadnym emerytom, żadnym innym 

wydziałom. Tylko po prostu chcę zabezpieczyć pieniądze na wkład spółki, a jeżeli 

gdziekolwiek braknie, a gdziekolwiek braknie pieniędzy w trakcie trwania roku to zgodzimy 

się to uzupełnić i proszę nam, nam nie wmawiać, że my chcemy gdzieś obniżyć, żeby gdzieś 

tam była luka, żeby nie można było spełniać jakichś warunków. Na tym chyba dziękuję 

i proszę.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Będzie przerwa i pan Burmistrz 

jeszcze się odniesie do wystąpienia wnioskodawcy i za chwilę 10 minut przerwy.” 
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Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Autopoprawka, Panie radny nic Państwu nie 

blokowała. Absolutnie. Po prostu składalibyście wnioski do budżetu z autopoprawką. 

Mogliście wywrócić budżet z autopoprawką tak jak wywróciliście budżet bez autopoprawki. 

I tutaj absolutnie nie wiem kto panu doradzał, żeby to powiedzieć, ale to jest absolutnie 

nieprawda. Autopoprawka niczego panu nie blokowała natomiast dawała panu gwarancję, 

że wszystkie środki które zostały w niej uwzględnione są na paragrafach niekolidujących 

i niebudzących ryzyka. Do tych paragrafów można było zrobić poprawki i oczywiście 

gdybyśmy chcieli zostawić was samych sobie to ja bym nie chciał przed każdą autopoprawką 

zabierać głosu. Po to zabierałem głos, żebyście państwo mogli wyciągnąć wnioski. I tutaj 

widzę, że te wnioski zostały wyciągnięte, bo dwa wnioski zostały zdjęte, które były, część 

wniosków zmieniło źródło dofinansowania. To nie jest żadna zła wola, bo gdybym, gdybym 

miał złą wolę to bym nic nie powiedział. Tylko dzisiaj czy po przyjęciu budżetu mówił, że teraz 

mamy jeszcze większe wątpliwości do tego przyjętego budżetu niż po tych moich 

komentarzach. Także nie po to też zaangażowaliśmy się nie tylko ja. Ja dziękuję wszystkim 

osobom, które zaangażowały się w koncepcje myślenie o nowym sposobie funkcjonowania 

Pelikana. Bardzo dziękuję panu Górskiemu, który, który w tych rozmowach uczestniczył. 

Żadnego z was nie widziałem u siebie z pytaniem: Burmistrz może coś pomogę, mam 

doświadczenie, działałem w sporcie. Was nie było wtedy. To ja zostałem zostawiony samym 

sobie z warunkiem zrobić tak z Pelikanem, żeby w tą osiemdziesiątą rocznicę on przetrwał 

i dalej funkcjonował. I ja to robię. Ja to robię od, w zasadzie od lipca, sierpnia jedną z rzeczy, 

która zajmuje nam sporo czasu jest właśnie Pelikan. I gdybym miał złe intencje to bym tego nie 

robił, bym czekał aż stowarzyszenie się wywali, bo to by było rozwiązanie najprostsze. 

Dla mnie, dla państwa, dla miasta. To by było rozwiązanie najprostsze i najtańsze. Wziąłem 

na siebie odpowiedzialność, bardzo dużą odpowiedzialność, za to, żeby postarać się 

doprowadzić do porządku tą sytuację. którą ktoś mi zostawił też, bo przez lata nikt nie reagował 

na to co tam się dzieje. I ktoś przez lata doprowadził do takiej sytuacji, że dzisiaj nie mamy 

drogi wyjścia, że śmieci pod trybunami jest pewnie kilkanaście ton, że Pelikan nie ma płynności 

finansowej, że zobowiązania rocznie rosną o 200 000 złotych, a zawodnicy to co Pan 

powiedział mają kolosalne pieniądze niewypłacone i Pan też. Także właśnie po to się 

w to zaangażowałem, bo mi zależy pomimo tego, że nie jestem kibicem piłki nożnej. 

Ja to podkreślałem. Lubię popatrzeć, natomiast nie, nie muszę się na piłce znać, dlatego 

dziękuję tym wszystkim, którzy mi pomogli, którzy zaangażowali się w to. Państwo cały czas 

dopytywali: a jak to będzie, jaki będzie budżet. Dzisiaj bardzo się cieszę, że słyszę takie 

deklaracje tutaj, że jak będzie potrzeba na ten rok dołożymy drugi milion, to jest miód na moje 

serce i na moje uszy. Naprawdę.”  

 

Radny Michał Zieliński – „Indywidualna…” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Indywidualna już teraz tak.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panie Michale, Panie Michale”  
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Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Tak. Poproszę Pani Przewodnicząca o 10 minut 

przerwy.”  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa ogłaszam 10 minut 

przerwy.”  

 

Przerwa trwała od godziny 21:22 do godziny 21:39 

Po przerwie.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa, wznawiamy obrady 

sesji po przerwie. Jako pierwszy pan Michał Zieliński. Tu mamy na liście. Czy pan Burmistrz 

po przerwie chce nam kilka słów powiedzieć.”  

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Tak, no mogę powiedzieć. Upewniłem się o ten 

paragraf 80195, to jest ten paragraf, który omawiałem przy pierwotnej poprawce pana Michała, 

że to są środki na Funduszu Świadczeń Socjalnych nauczycieli szkół i przedszkoli 

emerytowanych, i ten paragraf dotyczy dowozu niepełnosprawnych dzieci do szkół. Ale tu nie 

mam wątpliwości, że jeśli będzie trzeba dołożyć na najbliższej sesji to Państwo znajdziecie 

te środki. Pozostałe paragrafy – no to zdejmujemy z wydatków bieżących szkół, więc tam, 

gdzie pani Chylińska akurat dokłada te remonty więc no zdejmiemy, pewnie jeden do jednego 

– tak żeby było równo. Rozmawiałem ze Skarbnikiem. No to ten paragraf, który budzi 

największe wątpliwości, ten z funduszem socjalnym. Natomiast no taka jest, taki jest wniosek, 

więc myślę, że należy go przegłosować w takiej formie. Ja jeszcze raz podkreślę, że cieszę się, 

że z tych naszych porad i Skarbnika, i moich trochę skorzystaliście, bo to pokazuje, że, że to, 

to, to dyskutowanie jednak miało sens. Szkoda, że mnóstwo emocji. Mówię – mogliśmy przyjąć 

autopoprawkę i tu też potwierdziłem ze Skarbnikiem, autopoprawka nic Państwu nie 

blokowała. Można było działać na budżecie z autopoprawką i do niego wprowadzać zmiany. 

Tych zmian w autopoprawce, one były w zasadzie głównie dotyczące Państwa inwestycji, więc 

naszych trochę mniej. Ta dokumentacja orlikowa się pojawiła, na żłobek, to co podzieliliśmy 

ze środków MOPS-owych plus, plus wniosek transportowy – i tyle. No w poniedziałek będzie 

Skarbnik na pewno te wszystkie państwa, jeśli zostanie budżet przegłosowany, to wszystko 

sobie powrzuca do budżetu i wtedy będziemy mieć większą wiedzę jak, jak to wpłynie, bo też 

nie jesteśmy w stanie na bieżąco teraz określić, bo tyle jest tych zmian. Jedne wydatki bieżące 

zdejmujemy wrzucamy na majątkowe. Zdejmujemy wydatki majątkowe wrzucamy na bieżące, 

że dzisiaj nikt nie będzie w stanie tak jakby powiedzieć jaki to będzie miało skutek dla 

wieloletniej prognozy finansowej i wskaźników w niej zawartych, ale mam nadzieję, 

że Skarbnik w poniedziałek rano to zrobi. Tak jak z wczorajszej sesji, te wnioski które były 

składane. Ja dzisiaj też dostałem raport i wątpliwości też, o których mówiłem tak, że, że część 

tych wydatków, które Państwo uważaliście, że są majątkowe – to remonty nie są wydatkiem 

majątkowym tylko bieżącym i to zostało pozmieniane. Także no, idźmy dalej.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuje panu Burmistrzowi. Mam 

świadomość – jest wniosków 20. Tu za chwileczkę też koledzy jeden wniosek będą składać, 

więc tego materiału jest sporo. Pan Robert Wójcik.” 
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Radny Robert Wójcik – „Szanowni Państwo, ja chciałem zabrać głos w imieniu klubu. 

I faktycznie mając ogromne wątpliwości do tego wniosku, a szczególnie źródeł finansowania, 

ale trzymając też Państwa za słowo, że jak będzie zwołana sesja nadzwyczajna to Państwo 

podniesiecie rękę za uzupełnieniem środków w tych rozdziałach nasz klub będzie głosował za 

podjęciem tej poprawki. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję panu Robertowi.” 

  

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Ja też jeszcze dodam sesja jest blisko, bo jest 

12 lutego, więc nie przewidujemy na tym etapie sesji nadzwyczajnej, bo po prostu nie ma sensu. 

Natomiast no, jeśli coś by wypadło takiego na ostrzu noża to na pewno będziemy się 

kontaktować. Natomiast myślę, że sesja nadzwyczajna nie będzie potrzebna. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Naturalnie, bo mamy właśnie 

w planie luty 12. Pani Grażyna Wüstermann. Pani Grażyna. Zgłaszała się pani?” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann zaprzeczyła ruchem głowy. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Durka – „Nie, pan Bogdan, pan Bogdan.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Nie pan Bogdan tylko pan Tomasz.” 

 

Radny Bogdan Kostrzewa – „Ja też.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Później pan Bogdan. Proszę 

bardzo.” 

 

Radny Tomasz Rudnicki – „Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, Radni, Panie 

Burmistrzu, ja też chciałbym się odnieść, odnieść tutaj do tego wniosku złożonego tutaj przez 

pana Grzegorza Durkę. Mamy tu troszkę wątpliwości co do ściągnięcia tych funduszy, tego, 

tych pieniążków z tego funduszu socjalnego emerytów, nauczycieli emerytów i rzeczywiście 

z tego dowozu na dzieci niepełnosprawne, że tak jak powiedział mój przedmówca Robert 

Wójcik trzymamy Państwa za słowo. I mając na sercu dobro tego klubu i naprawdę 

chcielibyśmy, żeby, żeby jakby Pelikan zaczął funkcjonować normalnie, żeby ten temat ruszył 

do końca, bo tu nie ma czasu. Nasz klub Koalicji Obywatelskiej również będzie głosował 

za tym wnioskiem. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję Panu radnemu. Pan 

Bogdan Kostrzewa proszę.” 

 

Radny Bogdan Kostrzewa – „Ja też chciałem dodać, że z nami też można rozmawiać i można 

się porozumieć. I w każdej istotnej kwestii dla ważnej dla miasta, jeśli będą konkretne wnioski 

i zasadne to będziemy za.” 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję Panu radnemu. Pan 

Krzysztof Olko. Pan Tadeusz Żaczek. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Olko – „Ja bardzo króciutko klub Łączy nas 

Łowicz oczywiście też będzie głosował tak jak wszystkie kluby widzę, że będzie chyba 

jednogłośne głosowanie. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pan Tadeusz Żaczek.” 

 

Radny Tadeusz Żaczek – „Proszę państwa. No tak się składa, że w tym roku w 1900, a w 1945, 

czyli 80 lat temu, czyli w tym roku 80-lecie jest klubu Pelikan. Już tu nieraz było o tym 

mówione i bardzo byłoby mi przykro i chyba wszystkim tutaj, jeżeli by się coś stało złego stało 

z Pelikanem. No wczoraj usłyszeliśmy złą wiadomość. Dzisiaj jest nowy wniosek, jeżeli chodzi 

o milion złotych. Pan radny Grzegorz Durka tutaj zawnioskował z tym, że źródła finansowania 

są bardzo, takie ja wiem, no niebezpieczne i trudne. Zwłaszcza jeżeli chodzi o nauczycieli. Będę 

zawsze za nauczycielami za oświatą, bo pracowałem w oświacie. I teraz proszę sobie 

uprzytomnię, oprzytomnić i pamiętać o tym, że 45, tutaj było dzisiaj mówione, 45 milionów 

złotych brakuje, będzie brakować na oświatę. Proszę Państwa 45 milionów złotych. To jest góra 

pieniędzy. Natomiast skąd my te, te pieniądze weźmiemy i to tutaj będzie się głowił Burmistrz 

i Skarbnik. Ponadto jeszcze Burmistrz może być zaskoczony w tym roku taką sytuacją, nie 

wiem. czy to wejdzie od razu czy może od września, bo już drugi rok się mówi o tym, że może 

by wyjść przepis, że po 45 latach pracy nauczyciela wejdzie nowa nagroda jubileuszowa. 

Oczywiście miasto, dla nauczycieli, miasto Łowicz nie będzie chyba miała aż tak dużo tych 

nauczycieli, którzy pracują 45 lat, ale, ale nawet jeżeli będzie ich kilkanaście to będzie 

to ogromna suma, dlatego że po 45 latach to jak już nie powiem, ile, ale na pewno po kilka 

miesięczną pensję na to na te nagrody trzeba przygotować. Oczywiście państwo, rząd powinien 

dać pieniądze na to, ale nie wiadomo czy to będzie, czy tak zrobi. Już nie da. Mam 

tu podpowiedź Dlaczego nie da.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Bo się zmieniło i nie ma subwencji.” 

 

Radny Tadeusz Żaczek – „Aha nie ma, nie ma na nie ma subwencji nie ma, pieniądze nie idą 

za dzieckiem no faktycznie. Także znów, może, oby tak było i nie było. No bo dobrze by było, 

żeby Ci nauczyciele otrzymali te pieniądze. Natomiast gorzej by było dla nas dla radnych dla 

miasta, bo i dla Burmistrza, bo te pieniądze musiałyby być znalezione skądś. Tak, więc czeka 

nas bardzo, bardzo trudny rok budżetowy. No po wczorajszym dniu, nocy to mam wrażenie, 

że taka zawierucha i wichura, huragan wręcz przeszedł przez Łowicz i przez budżet miasta po 

tych wszystkich zmianach, autopoprawkach, które tutaj wysłuchiwaliśmy. Dobrze, pan 

Burmistrz mówi, że razem z panem Skarbnikiem zasiądą w poniedziałek od rana i będą 

porządkować te wszystkie sprawy. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuje panu radnemu. 

Ja pamiętam jak pan radny na którejś z sesji nie wiem czy to w tej ostatniej kadencji bardzo 
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szczegółowo przedstawił nam jak w jakiej wysokości subwencje miasto otrzymywało, a jakie 

były wydatki. I przywołał pan takie przykłady, że były lata, kiedy subwencja była wyższa niż 

wydatki. To był bardzo, bardzo ciekawy materiał, ale no niestety z każdym rokiem coraz więcej 

miasto dokładało. Pani Grażyna bardzo proszę.” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Dziękuję bardzo. Szanowna pani przewodnicząca, 

szanowni radni w stu procentach przyłączam się też również jako była nauczycielka do słów 

Pana Tadeusza. Również uważam, że nie powinniśmy oszczędzać na oświacie i ludziom, którzy 

są oświatą związani i którzy pracują naprawdę ciężko pracują, a wiedzą to tylko ci nauczyciele, 

którzy są bezpośrednio z tym związani. Wkładają bardzo dużo energii i należy im się i dobre 

słowo i niestety pieniądze. Doskonale wiem o tym, że subwencje, które do tej pory dokładał 

rząd niestety już tego nie robi i spada to na miasta, na gminy, na powiaty, ale musimy wszystko 

naprawdę zrobić, aby ta nasza oświata tutaj łowicka nie upadła, bo kształci przyszłych naszych 

mieszkańców, z których będziemy później korzystać. Także dziękuję również państwu 

wszystkim, że może rzeczywiście ta przerwa dzisiejsza ranna, ranna, nocna była potrzebna, 

żebyśmy wszyscy przemyśleli to wszystko i cieszę się bardzo, że niektórym, niektóre osoby 

zmieniły zdanie wniosły poprawki i chciałabym, żeby taka atmosfera jak dzisiaj jak w tej chwili 

zawsze była na Radach Miejskich ze względu na to, że na pewno będzie nam się o wiele lepiej 

wiele rzeczy uzgadniało pozytywnie dla naszego miasta. Jesteśmy samorządami, 

samorządowcami po to zostaliśmy wybrani, żeby pracować dla miasta i dla naszych 

mieszkańców. Dziękuję ślicznie.”  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję Pani radnej. Rozumiem, 

że możemy już przystąpić do głosowania. 

Bardzo proszę głosujemy wniosek numer 19.” 

 

1. Radny Lech Aniszewski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „za”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „za”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „za”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „za”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „za”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 
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19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek „wstrzymał się” od głosu. 

 

18 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa za wnioskiem 

głosowało 18 radnych, 1 radny się wstrzymał, 2 radnych jest nieobecnych. Bardzo państwu 

dziękuję” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że wniosek nr 19 został 

przyjęty większością głosów. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Wnioskodawca. Przepraszam pan 

Burmistrz, a później wnioskodawca jedno zdanie.”  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Durka – „Pan Burmistrz udzielił mi głosu”  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę, proszę bardzo Pan 

wnioskodawca. Burmistrz dał Panu głos.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Durka – „Szanowni Państwo Dziękuję 

wszystkim w imieniu całego środowiska sportowego z Łowicza. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę panie Burmistrzu.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Szanowni Państwo, trochę z ulgą, z jednej strony 

z zadowoleniem, z drugiej strony z rozczarowaniem wszystkie poprawki zostały 

przegłosowane. Jeszcze jakieś poprawki do poprawek miały się pojawić, więc na nie czekamy. 

Natomiast też nie zapominajmy o tym co zdjęliście z budżetu. Zdjęliśmy z budżetu pumptrack 

i będę robił wszystko, żeby te środki, zaproponować ich przywrócenie, na najbliższej sesji. 

Zdjęliście państwo termomodernizację budynku B i C Urzędu Miasta Łowicza o te środki też 

będę wnioskował, żeby one do budżetu wróciły. To są inwestycje niezmiernie ważne. Zdjęliście 

państwo dokumentację dachu przy Szkole Podstawowej nr 2. Inwestycja bardzo potrzebna 

niezbędna i to też do budżetu musi wrócić, bo albo stanie się coś złego i wtedy nie będzie 

wyjścia. Natomiast ta inwestycja powinna być zrealizowana jak najszybciej. Ten dach jest 

w fatalnym stanie. Ciągi komunikacyjne przy Szkole Podstawowej nr 2 również wymagają 

remontu. To jest szkoła, której przy której jest hala OSiR 2 mocno uczęszczana, jest boisko 

wielofunkcyjne i to bezpieczeństwo najmłodszych też musimy zadbać i ta inwestycja 

w budżecie tegorocznym niewielka powinna wrócić. Pozdejmowaliśmy, ja też to 

proponowałem tak jakby chcąc realizować państwa inwestycje i w autopoprawce i wiaty 

śmietnikowe dla ZGM dla mieszkańców zasobów Gospodarki Komunalnej, ale też 

mieszkańców naszego miasta. To też trzeba będzie zrobić i pamiętajmy o tym, że takie wnioski 

na pewno się pojawią. Budowa wiaty samochodowej. Dokumentacja do projektu 
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komunikacyjnego – termin składania wniosków do 29 marca. To wszystko są bardzo bardzo 

ważne sprawy. To co wspomniałem - mogliśmy przyjąć autopoprawkę i ewentualnie ją lekko 

modyfikować zgodnie z państwa życzeniem i dzisiaj byśmy mieli mniej wątpliwości niż 

po wywróceniu budżetu. Teraz po naszych usilnych staraniach troszeczkę przywróconych tak 

jakby do pierwotnego kształtu, ale jednak nie do końca. Zmian jest na tyle dużo, 

że to co wspomniałem we wcześniejszym moim wystąpieniu będziemy kończyć tą sesję jeśli 

państwo przyjmiecie ten budżet i przyjmiecie wieloletnią prognozę finansową. Będziemy 

kończyć jednak z pewnym niedosytem i z pewną niepewnością tego co co nam przyniesie 

poniedziałek, wtorek, czyli analiza po wprowadzeniu tych zmian do budżetu. Aczkolwiek 

bardzo państwu dziękuję, że po kilkudziesięciu godzinach, bo pewnie nie wszyscy kładli 

się spać dzisiejszej nocy. Mi się udało zdrzemnąć przez godzinę. Robert Wójcik mnie obudził, 

ale bardzo dobrze, bo zadania w urzędzie już na mnie czekały. Także miejmy świadomość, 

że wszyscy jako radni i my też jako administracja urzędu pracujemy dla mieszkańców naszego 

miasta. Też uważam, że tych pieniędzy do powiatu w tym budżecie jest trochę za dużo i tutaj 

powinniśmy też balansować. Jesteśmy radnymi miejskimi tworzymy Urząd Miasta i działamy 

dla mieszkańców. Ja rozumiem, że powiat jest ważnym elementem – szpital też. Natomiast tutaj 

powiat liczy 80 tysięcy osób i wszyscy powinniśmy partycypować w ewentualnych kosztach 

czy inwestycjach dotyczących szpitala, żeby miasto faktycznie było partnerem, bo ja mam takie 

nieodparte poczucie, że na siłę finansujemy zadania powiatowe. W zasadzie też bez, bez takiej 

refleksji, że przecież z miasta korzystają też mieszkańcy gmin ościennych, czyli mieszkańców 

powiatu. Jesteśmy jednak tutaj głównym miastem powiatu łowickiego i tez nie wszystkie 

koszty dotyczące powiatu powinny, powinno ponosić miasto. Dlatego ten rozsądek jest 

niezmiernie ważny. Dziękuję za tą końcówkę mam nadzieję ja też tak jak mówiłem, że zawsze 

chcę być uczciwy i też mówić tak jak jest. Cieszę się, że dobrnęliśmy prawie do końca. Miejmy 

nadzieję, że ta sesja już bez większych przeszkód zostanie dzisiaj zakończona. Natomiast 

też miejmy świadomość tego, że pewien niedosyt i niepewność pozostanie. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję panu Burmistrzowi. 

Zgłaszał się wnioskodawca chciałbyś?” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Durka – „Nie.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Nie. Bardzo przepraszam. 

Pan Kamil Górski, a później pan Sebastian Popiel. I ja oczywiście mam jeszcze takie dwa 

wnioski kosmetyczne, które Państwo już mają rozdane, ale proszę bardzo pan Kamil.” 

 

Radny Kamil Górski – „Pani Przewodnicząca, bo ja chciałem tylko zapytać, bo chciałem 

jeszcze przed głosowaniem już nad samym budżetem tutaj krótkie takie podsumowanie. Nie 

wiem, czy to jest ten etap, czy może po ostatnim głosowaniu.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Myślę, że po ostatnim głosowaniu, 

ale bardzo proszę udzielę oczywiście Panu głosu. Pan Sebastian Popiel.” 
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Radny Sebastian Popiel – „Dziękuję bardzo, Pani Przewodnicząca, Radni, Panie Burmistrzu. 

No również chciałem podziękować za te głosy, jeśli chodzi o Pelikan i tutaj wszyscy, 

przepraszam nie jednogłośnie, ale nikt nie był przeciw, więc też jesteśmy bardzo wdzięczni też 

jako środowisko sportowe całe, więc tutaj myślę, że tylko na plus dla klubu i miejmy nadzieję 

na przyszłość dla miasta. No jeśli miałbym też tak tutaj ten pan Burmistrz powiedział o kilku 

pewnych wątpliwościach jeszcze, ale no też chciałbym, żeby to wybrzmiało jeszcze raz. My 

jesteśmy za tym, żeby pumptrack w Łowiczu powstał. Jeżeli nie będzie tego dofinansowania 

zewnętrznego, no od tego też trochę uzależniliśmy swoje głosowanie wczorajsze, i jeżeli nie 

będzie tego dofinansowania stosowania zewnętrznego to myślę, że jak najbardziej tutaj mogę 

powiedzieć, że będziemy za tym, żeby gdzieś tam środki przesuwać i znaleźć ten pumptrack. 

Także chciałbym, żeby jeszcze raz brzmiało jesteśmy za tym, żeby pumptrack, pumptrack 

w Łowiczu powstał. No podobnie z rewitalizacją tylko tutaj chcielibyśmy też, żeby może 

najpierw ten program rewitalizacji się pojawił, który się tworzy z tego co wiem, tak. I wtedy 

też jak najbardziej myślę. że będziemy za tym. No i tutaj też już chyba nie wiem ze swojej 

strony chciałbym też, myślę, że znasz z naszej wszystkich, panie Burmistrzu, jeśli chodzi o… 

Ja wiem, że zostały zdjęte pewne środki, ale ja mogę powiedzieć przynajmniej od siebie, że jak 

tylko będzie taka potrzeba, a wiem, że będzie, znalezienia środków na szkoły, to no za szkołami 

zawsze będę głosował. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „No tak jak zawsze byli radni 

w poprzednich kadencjach. Pan Burmistrz chciał jeszcze coś dodać. Proszę panie Burmistrzu.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Znaczy ja tu właśnie o jednej rzeczy, o której 

pan radny Sebastian Popiel przypomniał – Starego Rynku żal. To też jest, te środki, które, które 

zostały zdjęte ich jest po prostu szkoda. Ja myślę, że my będziemy próbowali iść tym torem, 

który obraliśmy, czyli rozpiszemy zapytania ofertowe na wykonanie badań georadarem. 

Jak będziemy znać cenę to będziemy wrzucać po prostu mniejsze kwoty sukcesywnie, 

bo najgorzej nie skorzystać z szans, które są. Zgodnie z przysłowiem lepiej żałować, że coś się 

zrobiło niż że się zaniechało i tutaj uważam, że szansa przed naszym miastem jest duża, a też 

potrzeba ogromna i, i mieszkańcy, i Państwo, i wiele środowisk miejskich też o tym mówi. Tym 

bardziej, że o Starym Rynku mówimy też od lat. To to nie jest pomysł jego rewitalizacji, który 

pojawił się wczoraj, który wymyślił Siewiera, bo też to co powiedział pan Bolesław Mostowski, 

każdy komitet w zasadzie rewitalizację niósł na sztandarach i doskonale, i państwo, i ja sobie 

zdaję z tego sprawę, że gminny program rewitalizacji, możliwość skorzystania z pieniędzy 

zewnętrznych jest podstawą funkcjonowania samorządów w tych w tej chwili, bo bez tych 

środków zewnętrznych miasto nie jest w stanie dźwignąć tak dużych wydatków 

infrastrukturalnych. Dziękuję bardzo.”  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję i jeszcze pan Maciej 

Pochwała. Proszę bardzo.” 

 

Radny Maciej Pochwała – „Bardzo dziękuję pani Przewodnicząca. Szanowni, dobrze pan 

Burmistrz wspomniał, że no tutaj jednak nie do końca sytuacja jest optymistyczna i pozytywna. 

Fajnie, że pojawiła się przestrzeń do konstruktywnej rozmowy. Szkoda, że troszkę za późno 
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może można było to, taki proces rozpocząć przed odrzuceniem autopoprawki, na tej 

autopoprawce pracować, ale ok. Jesteśmy w sytuacji w jakiej jesteśmy. Chciałem troszkę 

jeszcze powiedzieć dosłownie króciutko o Pelikanie. Również bardzo dziękuję, że sytuacja się 

tak rozwiązała, że ten milion dla klubu na start mamy. Te słowa, które padły wczoraj jakoby 

klub mógłby wystartować bez tych pieniędzy - no to oczywiście jest nierealne. Tutaj pewne 

możliwości się już przed no przed Pelikanem pojawiają tak, żeby ta i współpraca i dalej 

działalność klubu miała jakiś sens i perspektywy, żeby to, żeby do końca sezonu utrzymać się 

w trzeciej lidze, utrzymać trenera, zawodników, no i z, z dobrą kartą wystartować w nowy 

sezon. Czym jest Pelikan dla Miasta Łowicza? Bo tutaj też dużo się pojawiało negatywnych 

zdań na temat klubu. Moim zdaniem, myślę, że nie tylko moim, Pelikan jest kluczowy na 

przykład dla funkcjonowania drużyn juniorskich. Jest to perspektywa. Istnienie tego klubu to 

perspektywa rozwoju dla młodych piłkarzy, motywacja, sport jest bezpieczną przestrzenią. Co 

by nie mówić dla młodzieży możliwością pójścia troszkę lepszą stronę niż wielogodzinne 

spędzanie czasu przed komputerem bądź przy innych, no niebezpiecznych rozrywkach. Więc 

to jest pierwsza rzecz. Po drugie jest to jedna z ważnych, jeden z ważniejszych elementów do 

tej pory dla promocji tego miasta. Tu można przypomnieć tylko jakie miasto kluby z jakich 

miast biorą udziały udział teraz w trzeciej lidze, nie wspomnę o zapleczu Ekstraklasy na, na 

poziomie, w którym grał Pelikan parę lat temu. Jeździliśmy do Gliwic, Katowic, Gdańska, 

Gdyni. No chyba nie trzeba dużo mówić jest to promocja dla miasta, poza dżemami i mlekiem, 

chyba największa i folklorem, oczywiście łowickim, pewnie jeszcze parę rzeczy by się 

znalazło. Po trzecie jest to rozrywka dla mieszkańców, o tym też nie możemy zapominać. Nie 

tylko ekonomią, gospodarką, bezpieczeństwem ludzie żyją również rozrywką. No i jest to też 

ogromna tradycja tego miasta. Też nie mamy, jesteśmy małym miastem nie mamy tylu punktów 

zaczepienia. Pelikan od 45 roku życia roku istnieje, jest, w tym roku będziemy mieli 80-lecie. 

Także tej tradycji historii też nie możemy odebrać. Były lepsze gorsze momenty. Ja osobiście 

jako dziecko jeździłem za Pelikanem po całej Polsce. Fascynowałem się tym była to dla mnie 

ogromna motywacja, żeby uprawiać sport, grać w piłkę, poświęcać się temu. Dla każdej młodej 

osoby kształtuje ta charakter, wpływa na poziom zdrowia bardzo dużym stopniu i potem na 

rozwój tego człowieka i dorosłe życie. Także jeszcze raz dziękuję za solidarną postawę. 

Mogłoby to się odbyć troszkę w inny sposób. Natomiast mam nadzieję, że te punkty, które 

zdejmujemy zostaną odrobione, nadrobione i jakby noce będziemy mieli sprawę w miarę 

w miarę klarowną. Natomiast podkreślam nie zapominajmy o pozostałych wnioskach 

o negatywnych aspektach tych które ze sobą niosą no i tutaj też miejmy nadzieję tylko, że uda 

to się w jakiś sposób nadrobić, tak. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję Panu radnemu i pan 

Bogdan Kostrzewa, proszę bardzo, proszę.” 

 

Radny Bogdan Kostrzewa – „Ja jeszcze chciałam dodać, że mam nadzieję na szybkie 

uporządkowanie terenu wokół, bo to jest żenada, żeby w takim stanie w środku miasta coś 

takiego istniało.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Chodzi Panu, chodzi Panu o ten 

śmietnik?” 
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Radny Bogdan Kostrzewa – „Mówię o Pelikan, o Pelikanie.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „O tym się już rozmawiało. Tak.” 

  

Ad. 9.3.20 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa, Państwo otrzymali 

wniosek numer 20, który koresponduje z wnioskiem numer 12. Czy Radna wnioskodawczyni 

zabierze głos? Bardzo proszę.” 

 

Radna Katarzyna Tadeusiak – „Dobra, więc ja wnioskuję o autopoprawkę do budżetu miasta 

Łowicz na rok 2025. Proszę o wprowadzenie zmiany w za zadaniu w dziale 754 rozdział 75 412 

Ochotnicze straże pożarne – Dotacja na termomodernizację budynku OSP w Łowiczu o zdjęcie 

z kwoty 150 tysięcy do kwoty 100 tysięcy i przeniesienie zada i przeniesienie na zadanie 

w dziale Komenda Wojewódzkiej Państwowej Straży Pożarnej w ramach inwestycji pożarnej 

w ramach inwestycje i zakupy inwestycyjne na zadanie wypłaty na podstawowy fundusz 

celowy w kwocie 50 tysięcy złotych. Dziękuję.”  

(wniosek nr 20 stanowi załącznik) 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję Pani radnej. 

Tak jak powiedziałam ten wniosek numer 20 koresponduje z wnioskiem numer 12, gdzie 

wcześniej było zwiększenie dla OSP. Bardzo dziękuję. Czy Państwo radni mają pytania, czy 

od razu głosujemy, bo już wiemy o co chodzi. Bardzo proszę głosujemy wniosek numer 20. 

Proszę Państwa głosujemy wniosek numer 20. 

Panie Michale głosujemy. 

Za wnioskiem głosowało 19 radnych dwóch radnych jest nieobecnych.” 

 

1. Radny Lech Aniszewski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „za”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „za”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „za”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „za”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „za”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 
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18. Radny Jakub Wolski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 

19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”. 

 

19 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że wniosek nr 20 został 

przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 9.3.21 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo i proszę Państwa 

otrzymali również Państwo wniosek do wniosku numer 7, z którego treści wynika, 

że wnioskodawca zgłasza zmianę nazwy zadania. Czy wnioskodawca zechce przeczytać? 

Proszę bardzo.” 

 

Radny Jacek Kaźmierski – „Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo Radni, 

Szanowny Panie Burmistrzu, chciałbym złożyć autokorektę do wniosku numer 7. 

Po wysłuchaniu wszystkich różnych argumentów, dyskusji podczas trwającej sesji od wczoraj 

chciałbym zaproponować państwu, abyśmy uwzględnili projekt, dokumentację projektową 

związaną z przygotowaniem żłobko-przedszkola miejskiego w Łowiczu, aby miasto mogło 

podjąć już działania nie czekając na sesję nadzwyczajną i aplikować o środki. Dlatego 

chciałbym złożyć wniosek, który dotyczy zmiany na zadania, zmiany zadania w dziale 801, 

rozdział 80104 przedszkola pod nazwą „Dokumentacja projektowa żłobka i przedszkola przy 

ulicy Miodowej” na „Dokumentacja projektowa przedszkola przy ulicy Miodowej” 

zmniejszając tutaj wydatki do 100 tysięcy, do 125 tysięcy… Tam jest 75?” 

 

Radny Kamil Górski – „125” 

 

Radny Jacek Kaźmierski – „…do 125 tysięcy w tym punkcie. Jednocześnie chciałbym 

zawnioskować o wprowadzenie nowego zadania inwestycyjnego pod nazwą… przepraszam …, 

bo tutaj mi pan Burmistrz skorygował w międzyczasie w Dziale Rodzina, w rozdziale System 

opieki nad dziećmi w wieku do lat trzech w ramach grupy inwestycji i zakupie inwestycyjne 

z wyłączeniem inwestycji zakupów inwestycyjnych na programy finansowane z udziałem 

środków, o których mowa w artykule 5, ustęp 1, punkt 2 i 3 Ustawy z 27 sierpnia 2009 roku 

o finansach publicznych wprowadzając tam wydatki w kwocie 75 000 złotych, które mają 

dotyczyć zadania – dokumentacja żłobko-przedszkola Miejskiego w Łowiczu. 

(autokorekta do wniosku nr 7 stanowi załącznik) 

Podsumowując wniosek dotyczy zmiany nazwy pierwotnie w autopoprawce do wniosku nr 7 

oraz utworzenia nowego zadania w odpowiednim dziale i rozdziale umożliwiającym 

przygotowanie dokumentacji projektowej. Dziękuję.”  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panie radny, bo ja mam…” 
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Radny Robert Wójcik – „To samo chciałem zapytać.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „… autopoprawkę do wniosku…”  

 

Radny Robert Wójcik – „Bez kwot.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „…numer 7 zmianę nazwy.”  

 

Radny Jacek Kaźmierski – „Poproszę o chwile przerwy (…) to co pan Burmistrz poprosił 

tutaj o korektę poinformował, że nie będzie można później dokonać tego w późniejszym 

momencie, więc proszę o chwilę przerwy.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo proszę właśnie tu mi też pan 

Krzysztof podpowiada, wobec tego, ile minut przerwy, żeby jak najszybciej temat ogarnąć – 

10 minut? bo to jeszcze trzeba też skserować. Dobrze, to ile pięć? Dziesięć? Pięć minut? 

Ale proszę Państwa, bo taki wniosek też musi dostać Biuro Rady, a pan Skarbnik 

w poniedziałek z panem Burmistrzem będą to analizować więc jednak…” 

 

Radny Bogdan Kostrzewa – „5 minut przerwy Pani Przewodnicząca poprosimy.”  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dobrze 5 minut przerwy.” 

 

Przerwa trwała od godziny 22:14 do godziny 22:38 

Po przerwie.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Już możemy. Bardzo proszę przed 

przerwą radny pan Jacek Kaźmierski odczytał wniosek o autopoprawkę tutaj chodzi o wniosek 

numer 7. Czy Państwo radni mają pytania? No, bo już nie ma potrzeby drugi raz czytać bardziej, 

że była przerwa i i mogliśmy sobie ten materiał przejrzeć podczas przerwy. Nie widzę. Tak, Pan 

się zgłasza? No właśnie. Czy ktoś chce zabrać głos? Proszę bardzo, bo Pan dokument podniósł 

do góry i nie wiedziałam. Proszę bardzo, bardzo proszę.” 

 

Radny Tomasz Rudnicki – „Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo 

Radni, Panie Jacku widzę, że ta przerwa chyba od wczoraj troszkę wywołała refleksji u Was. 

Bardzo cieszę się z tej zmiany, bo naprawdę szkoda by było, żeby te pieniądze na żłobko-

przedszkole przy Dmowskiego przepadły na to na tą dokumentację i szansa na dofinansowanie. 

Jak powiedziałem ja uważam, że też, że na Górkach to przedszkole powinno powstać jak 

najbardziej. Powiem szczerze też uważam, że, że przy ulicy Miodowej. Natomiast no tu jeszcze 

pozostaje kwestia tej działki i naprawdę, jeżeli składacie taki wniosek trzymam was za słowo, 

że pociągnięcie dalej temat działki i załatwicie go. Tak jak powiedziałem ja obydwoma rękoma 

popieram to przedszkole na Górkach, bo uważam, że jest potrzebny tam, bo jest to duża 

dzielnica i to przedszkole, które tam jest, jest stare. Cieszę się, że jakby troszkę nie no może 

nie to, że dojrzeliście no, ale jakby wyciągnęliście jakieś wnioski, bo to wcześniej te decyzje 

wcześniejsze były trochę błędne rzeczywiście. Wycofując jakby ten projekt z no nie przyjęliście 
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autopoprawki, więc, więc, jakby ten projekt przepadł. Także cieszę się bardzo z tej zmiany. 

Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuje. Czy Kamil się zgłasza?” 

 

Radny Kamil Górski – „Nie.”  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Nie widzę. Nikt z Państwa 

się nie zgłasza wobec.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Durka – „Pan Bogdan jeszcze.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pan Bogdan, proszę bardzo.” 

 

Radny Bogdan Kostrzewa – „Cały czas jesteśmy za tym, żeby coś na Górkach się działo, 

bo jako mieszkaniec Górek no to jestem za.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Pani Grażyna, proszę uprzejmie.” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Dziękuję bardzo. No ja mam tutaj jednak trochę 

wątpliwości. Dlaczego? Dlatego, że miejsce, w którym ma być budowane przedszkole nie jest 

uregulowane i trudno w tej chwili powiedzieć jak długo ta sprawa będzie trwała. Czy pan 

Kaźmierski wystąpi również tutaj o regulowanie wnioskiem o uregulowanie tej sprawy? Mam 

pytanie. Dyskutowaliśmy oczywiście, ale to wie Pan w takim natłoku jaki był różne były 

zdania, więc chciałabym teraz na spokojnie po prostu pytam. Jak Pan do tej sprawy podchodzi? 

Czy wystąpi Pan z wnioskiem w tej sprawie?” 

 

Radny Jacek Kaźmierski – „Pani Radna będziemy próbowali się tą sprawę monitorować. 

Wczoraj na sesji również różne były deklaracje z innych klubów. Myślę, że po uchwaleniu 

budżetu na pewno nastąpi jakieś spotkanie z zainteresowanymi radnymi. Ustalimy dalsze 

to działań. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Pan Robert Wójcik. 

Pan też się zgłasza panie Kamilu?” 

 

Radny Robert Wójcik – „Szanowni Państwo, najważniejsze jest to, że znalazły się pieniądze 

na żłobko-przedszkole przy Dmowskiego i taka jest intencja. Dziękuję.” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Ad vocem jeszcze.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę pani Grażyno.” 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann – „Czyli rozumiem, że Pan poczyni kroki i wyjdzie 

z inicjatywą, żeby tą sprawę jak najszybciej zrealizować. Tak czy nie?” 
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Durka – „Wszyscy chcą.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę pan Kaźmierski, później pan 

Kamil Górski.” 

 

Radny Jacek Kaźmierski – „Szanowna Pani Radna wydaje mi się, że w ogóle składając taki 

wniosek i to, że chcemy tą sprawę poruszyliśmy tą sprawę, że chcielibyśmy, aby tam powstał 

żłobek. No to już jest zaczątkiem inicjatywy. Na tyle.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję bardzo, proszę panie 

Kamilu.” 

 

Radny Kamil Górski – „To jeszcze pokrótce dopowiem, ta sprawa pani Grażyno wczoraj była 

wałkowana dosyć długo, widocznie Pani umknęła nasz tu consensus, który tak to nazwę i moja 

sugestia też, że takie sprawy lubią naprawdę ciszę gabinetów i dajmy szansę panu Burmistrzowi 

się wykazać w tej sprawie. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję. Głosujemy. Głosujemy 

ten, tą autopoprawkę do wniosku numer 7. 

Panie Michale głosujemy.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Durka – „Dobra godzina jak, wczoraj było 

gorzej.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panie Michale. Pani Grażyno. 

Nie ma głosu od Pani. 

19 radnych głosowało za, 2 radnych jest nieobecnych. Dziękuję uprzejmie.” 

 

1. Radny Lech Aniszewski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „za”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „za”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „za”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „za”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „za”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 
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16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 

19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”. 

 

19 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że autokorekta do wniosku 

nr 7 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 9.3.22 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Drugą autokorektę do wniosku 

numer 16 przedstawi pan Michał Zieliński. Także Państwo łącznie z wnioskiem nr 16 będą 

uprzejmi zerkać. Dziękuję.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, Szanowna Rado, Panie 

Burmistrzu, Mieszkańcy, autokorekta do wniosku numer 16 uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu miasta Łowicz na 2025 rok. Proszę o wprowadzenie zmian w projekcie uchwały Rady 

Miejskiej w Łowiczu w sprawie uchwalenia budżetu miasta Łowicza na 2025 rok polegających 

na zwiększeniu wydatków inwestycyjnych poprzez utworzenie nowego zadania 

inwestycyjnego w Dziale 926 Kultura fizyczna, rozdziale 92601 Obiekty sportowe pod nazwą 

„Kompleksowy projekt zaplecza sportowego przy Szkole Podstawowej nr 7 w Łowiczu” 

w kwocie 350 000. To jest pierwsze zwiększenie, tutaj zmieniłem nazwę i zmniejszyłem trochę 

kwotę na prośbę pana Burmistrza. Drugie zwiększenie jest w Dziale Kultura Fizyczna, 

w Rozdziale Obiekty sportowe w ramach grupy inwestycyjnej zakupy inwestycyjne 

z wyłączeniem inwestycji zakupów inwestycyjnych na programy finansowe z udziałem 

środków, o których mowa w artykule 5, ustęp 1, punkt 2 i 3 z dnia 27 sierpnia 2009 roku 

o finansach publicznych, dotyczy zadania dokumentacja budowy boisk Orlik. Zwiększa się 

wydatki o 150 000, do 650 000 złotych, a zmniejszenia są tak jak były, czyli zmniejszeniu 

wydatków…” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę o ciszę.” 

 

Radny Michał Zieliński – „…bieżących, grupa paragrafów dotacje na zadania bieżące 

w Dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, Rozdziale 92116 Biblioteki, 

w kwocie 300 000 oraz zmniejszeniu wydatków majątkowych w dziale 900 Gospodarka 

komunalna i ochrona środowiska, Rozdziale 90005 Ochrona powietrza atmosferycznego 

i klimatu w ramach grupy inwestycji i zakupy inwestycyjne z wyłączeniem inwestycji 

i zakupów inwestycyjnych nad programy finansowane z udziałem środków, o których mowa 

w artykule 5, ustęp 1, punkt 2 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych 

w ramach zadania montaż instalacji fotowoltaicznych na budynkach użyteczności publicznej 

będących własnością miasta Łowicza, w kwocie 175 000 oraz ostatnie zmniejszenie wydatków 
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bieżących w Dziale 500 Handel, Rozdziale 595 Pozostała działalność w ramach grupy wydatki 

bieżące jednostek budżetowych związane z realizacją ich statutowych zadań w kwocie 25 000 

zł i to jest autokorekta.  

(autokorekta do wniosku nr 16 stanowi załącznik) 

No myślę, że skoro mamy możliwość pozyskania środków na Orliki, te pieniądze są potrzebne, 

były już w projekcie budżetu i dokładnie to były w autopoprawce, pochyliliśmy się nad tym, 

no i teraz Rada się pochyli w głosowaniu. Również zmieniliśmy nazwę tego, właśnie nazwy 

zadania na kompleksowy projekt zaplecza sportowego. Pan Burmistrz szacował kwotę ponad 

4 milionów złotych na tą inwestycję. Ja wierzę bardzo w środki, które możemy pozyskać. 

Myślę, że 350 000 na projekt starczy i dziękuję bardzo. Proszę o zagłosowanie.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję Panu radnemu. Ja myślę, 

że tutaj pytań, uwag nie będzie. Czy ktoś się zgłasza? Dziękuję. Głosujemy, głosujemy 

przedstawiony materiał przed chwilą. Dziękuję.” 

 

1. Radny Lech Aniszewski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „za”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „za”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „za”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „za”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „za”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 

19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”. 

 

19 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że autokorekta do wniosku 

numer 16 została przegłosowana jednogłośnie. 
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Ad. 9.3.23 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „I tu również kolejna autokorekta 

do wniosku numer 2, którą przedstawi pani Katarzyna Tadeusiak. Proszę bardzo.” 

 

Radna Katarzyna Tadeusiak – „Jest to autopoprawka do wniosku nr 2, zmian do projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Łowicza na rok 2025 z dnia 15 listopada 2024. 

To jest na pewno? Z 15 listopada? Dobrze. 

Prosimy o wprowadzenie zmian we wniosku w sposób następujący: zadanie inwestycyjne 

budowy drogi ul. Strzeleckiej w kwocie 727 000 zmienić na dwa zadania inwestycyjne: budowa 

drogi ulicy Strzeleckiej, Rozdział 616 na kwotę 650 260 zł i dwa, lokalny transport zbiorowy, 

rozdział 60004 dodać zadanie transport zeroemisyjny, dokumentacja na kwotę 76 740. Jest 

to autopoprawka na prośbę pana Burmistrza i my jako klub przychylamy się do tego. Dziękuję 

bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję Pani radnej, też myślę, 

że tutaj pytań, uwag nie będzie. Głosujemy.” 

 

1. Radny Lech Aniszewski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „za”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „za”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „za”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „za”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „za”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 

19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”. 

 

19 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że autokorekta do wniosku 

numer 2 została przegłosowana jednogłośnie. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Pani Przewodnicząca w kwestii formalnej można? 5 minut 

przerwy.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „5 minut przerwy. Bardzo proszę, ale 

jako pierwszy chyba Pan chciał mówić o podsumowaniu, czy już nie? Dobra, ale 5 minut 

przerwy. Dziękuję.” 

 

Przerwa trwała od godziny 22:50 do godziny 22:58 

Po przerwie.  

 

Ad. 9.4 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa wznawiamy obrady 

sesji. Proszę Państwa zakończyliśmy głosowanie wniosków i poprawek do wniosków. 

Przechodzimy do punktu 9 z 4 i będziemy głosować projekt budżetu, uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Miasta Łowicza na 2025 z autopoprawkami i z tymi wnioskami jakie, jakie 

zostały przegłosowane. Widzę, że się ktoś zgłasza, czyli najpierw będziemy, będziemy radnych, 

pan Robert był pierwszy. No to, może razem mówcie. Dobrze, panie Robercie. Panie Tomaszu 

niech pan Robert zabierze głos, naprawdę, ale ja Panu też dam głos słowo daję. Proszę panie 

Robercie.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ciszej proszę Państwa.” 

 

Radny Robert Wójcik – „Ja cieszę się, że praca nad budżetem kończy się w takiej atmosferze 

i w ten sposób. Można było oczywiście tego wszystkiego uniknąć, gdybyśmy wszyscy sobie 

wcześniej wzięli do serca słowo kompromis, współpraca, byłoby bardzo dobrze i to jest, jak 

gdyby nauczka na przyszłość, żebyśmy już takich rzeczy nie robili, bo naprawdę warto 

rozmawiać, warto rozmawiać o tym co jest najważniejsze dla miasta, dla naszych mieszkańców. 

Oczywiście, że projekt tego budżetu nie jest idealny. No szkoda, że nie ma Starego Rynku, 

że nie ma ujętych tych inwestycji z budżetu obywatelskiego, jeśli chodzi o pumptrack i górkę 

frajdy, a także tego budynku, termomodernizacji budynku B i C Urzędu Miejskiego. Szkoda, 

bo tym poprawilibyśmy warunki pracy naszych urzędników, ale także stworzyli lepsze warunki 

dla petentów, czyli mieszkańców naszego miasta, ale biorąc pod uwagę i ufając w to, że gdy 

Burmistrz zgłosi uzupełnienie środków w tych zadaniach, że Państwo zagłosujecie. 

Zagłosujemy za projektem tego budżetu, widząc też jego wady, ale wszystko można poprawić. 

Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję panie Robercie. Bardzo 

proszę pan Tomasz Rudnicki.” 
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Radny Tomasz Rudnicki – „Dziękuję Pani Przewodnicząca. Na przyszłość jednak bym prosił, 

żebyśmy naprawdę trzymali kolejkę według zgłaszania, bo to już jest nie pierwszy raz 

i dziękuję bardzo więc tak, cieszę się, że rzeczywiście część radnych się zreflektowała i część 

tych poprawek, z auto, część tych, tych zadań z autopoprawki, z wniosku Burmistrza wróciło 

z powrotem do budżetu. Mam nadzieję, że Państwo radni dotrzymają słowa i rzeczywiście, jeśli 

pojawią się środki, które pozwolą na dofinansowanie tych najważniejszych dla Łowicza 

inwestycji, czyli rewitalizacji Starego Rynku, poprawy, poprawy, powiedzmy tych ciągów 

komunikacyjnych i dachu na Szkole Podstawowej nr 2, a także powiedzmy, gdy pojawią się 

środki czy na pumptrack, no pumptrack jest, jest jakby zadaniem, które nie będzie raczej 

dofinansowane, ale może gdzieś znajdziemy w międzyczasie jeszcze jakieś tam źródła 

finansowania to zagłosujecie i przywrócicie jakby w budżecie te, te zadania, dofinansujecie 

w jakiś sposób. Tak samo mam nadzieję, że, że wrócą do budżetu też pieniądze na ten budynek 

B i C, jeśli chodzi o jego termomodernizację i mam nadzieję, bo wszyscy wiemy jak, no mogę 

powiedzieć, że świetnie wypadła choinka, na Sylwestrze nie miałem okazji być więc nie 

wypowiem się, ale, ale widziałem jakby relacje w internecie i też to bardzo fajnie wypadło, 

przynajmniej moim zdaniem. Mam nadzieję, że, że zreflektujecie się też i przywrócicie troszkę 

pieniędzy do promocji, no takie były deklaracje, takie były deklaracje Pani radna ze strony Pani 

kolegów. Ja wiem, że Pani to słyszy non stop, ale no takie mamy deklaracje.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Panie Tomaszu proszę kontynuować 

i proszę pozwolić Panu radnemu się wypowiedzieć.” 

 

Radny Tomasz Rudnicki – „Mam nadzieję, że, zaufaliśmy Wam i poprzemy ten budżet jako, 

przynajmniej jako klub Koalicji Obywatelskiej zagłosujemy za tym budżetem trzymając Was 

za słowo. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję, pan Kostrzewa, 

później pan Michał.” 

 

Radny Bogdan Kostrzewa – „Ja może spuentuję to słowami pana Roberta, tylko mądrzy 

ludzie nie zmieniają zdania, w każdym aspekcie, w każdym, w którym dobro miasta 

i mieszkańców będzie szło w kierunku takim, żeby, no po prostu, żeby było pozytywnie, 

będziemy za, no. 

Tak, tylko mądrzy, powiedziałem, nie tylko mądrzy ludzie.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dobrze wszyscy wiemy o co chodzi, 

pan Michał Zieliński.” 

 

Radny Michał Zieliński – „Dziękuję bardzo, Pani Przewodnicząca.” 

 

Radny Bogdan Kostrzewa – „Tylko mądrzy ludzie zmieniają zdania, może to, teraz dobrze? 

No to, no to tak, tak to jest.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę pan Michał.” 
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Radny Michał Zieliński – „Dziękuję bardzo. Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowny 

Panie Burmistrzu, Wysoka Rado. Pan Burmistrz użył jeszcze wcześniej słów, że to jest Wasz 

budżet. Myślę, że teraz każdy kto tu siedzi i mieszkańcy, którzy przyglądają się mogą 

stwierdzić jedno, że to jest nasz budżet, wszystkich. To moim zdaniem, to są właśnie te 

kompromisy. To są właśnie te kompromisy, do których dotarliśmy. Droga była kręta, 

wybojowa, ale jesteśmy praktycznie na mecie, wyboista może być wyboista. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję uprzejmie, pan Kamil.” 

 

Radny Kamil Górski – „Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo. To ja 

na koniec tak optymistycznie, bez negatywizmu, bo nie wiem, czy Państwo zauważy, 

oczywiście ta droga była wybojowa, ja też się cieszę, że już jest jej koniec, za chwilkę będę 

musiał Państwa opuścić i nie dotrwam do końca i teraz tak króciutko, bo nie wiem, czy Państwo 

zauważyli, o ile dobrze policzyłem to z 20 propozycji zgłoszonych w autopoprawce przyjęliśmy 

14 także myślę, że to naprawdę jest, jest no jakieś nasz wspólny sukces, tak bym to tak bym 

to nazwał. Oczywiście też ubolewam nad kilkoma rzeczami, głównie na tym Starym Rynkiem. 

Wierzę, że to co powiedział pan Burmistrz, że uda to się jakoś zrobić etapami, bo tak jak 

mówiłem tu już wczoraj, czy może nawet dzisiaj, nie pamiętam w sumie, która była godzina, 

powinniśmy ten Stary Rynek rzeczywiście zagospodarować pod ewentualnych turystów, 

a także pod naszych mieszkańców, żeby nam się, nam się tu żyło, żyło lepiej. Pan Robert 

wczoraj wspomniał, że jesteśmy bogatym miastem. Jesteśmy bogatym miastem dzięki ludziom, 

którzy żyją w tym mieście i musimy zrobić wszystko, żeby, żeby żyło im się tu jeszcze lepiej 

i na koniec chciałem tutaj naprawdę podziękować panu Michałowi. Trochę może 

humorystycznie, że dzisiaj wprowadził tu nam luźną atmosferę, a także za ten ostatni wniosek, 

za ten ostatni wniosek, który jednak przemyślał i dzięki temu będziemy mogli zrealizować 

program funkcjonalno-użytkowy, który pozwoli nam wystąpić o dofinansowanie do budowy 

kolejnych, kolejnych inwestycji sportowych i wierzę panie Michale, że rzeczywiście 

ta Siódemka, którą, o którą tyle lat Pan walczy uda nam się to zrealizować, także bardzo 

Państwu dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję jako ostatni prosił o głos 

pan Krzysztof. Oj, przepraszam.” 

 

Radny Kamil Górski – „Jeszcze tylko słówko, bo o tym zapomniałem. Mam też nadzieję, 

bo to też jest rzecz, która, która też mnie troszkę boli. Jestem z reguły idealistą i wierzę, 

że te środki, które były tam zdjęte z wykupu gruntów pozyskamy ze sprzedaży nieruchomości. 

Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Dziękuję uprzejmie, jako ostatni pan 

Krzysztof Olko.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Olko – „Pani Przewodnicząca, Panie 

Burmistrzu, Szanowni Państwo to jest jedna z dwóch najtrudniejszych sesji w roku i zawsze 
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jest tak, że od wielu lat, kiedyś, od wielu lat w Radzie Miejskiej w Łowiczu jest kilka klubów 

radnych i to nie ma się co dziwić, że są tarcia na takich sesjach jak sesja budżetowa, to jest 

normalna rzecz, że się spieramy, dyskutujemy. Pamiętam tylko chyba raz w Łowiczu była Rada 

Miejska, która miała zdecydowaną przewagę radnych jednego ugrupowania. Zawsze jest 

jednak kilka klubów i po to jest, żebyśmy dyskutowali, ale na końcu jednak doszli do jakiegoś 

kompromisu i dzisiaj na szczęście, mimo tych tarcz doszliśmy do jakiegoś, w spokoju 

przyjmujemy tą uchwałę na koniec dzisiejszego wieczoru. Dziękuję bardzo. A klub, oczywiście 

klub Łączy nas Łowicz będzie głosował za tą uchwałą. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo dziękuję i tak jak wcześniej 

powiedziałam jesteśmy w punkcie 9 z 4. Przystępujemy do głosowania projektu uchwały 

w sprawie uchwalenia budżetu miasta na 2025 rok z autopoprawkami i wnioskami oraz 

korektami do tych wniosków jakie były przegłosowane wczoraj i dziś.” 

 

1. Radny Lech Aniszewski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „za”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „za”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „za”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „za”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „za”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 

19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”. 

 

19 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że Rada Miejska podjęła 

jednogłośnie 

UCHWAŁĘ XV/104/2025 
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Ad. 9.4.1 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa teraz punkt 

dziewiąty z piątką. Tutaj ja myślę, że dyskusji na temat Wieloletniej już nie będzie i też 

oczywiście uwzględniając te wnioski jakie pojawiły się w budżecie i korekty do tych wniosków 

i wcześniej autopoprawka do Wieloletniej. Wszystkie te uwzględnione zmiany rozumiem, 

że będą przegłosowane i znajdą się Wieloletniej Prognozie Finansowej. Bardzo proszę 

głosujemy. Proszę, autopoprawka z grudnia, bo my żeśmy przyjęli to było też i z budżetem, 

a potem, ponieważ…, ale.” 

 

Pani Katarzyna Marczak Kierownik Biura Rady Miejskiej – „…nie mamy wniosku 

o zmianę WPF-u, nie ma wniosku o zmianę WPF-u, dlatego my głosujemy wersję Burmistrza, 

z jedną autopoprawką.”  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz  Durka – „Ale pani Zosia zgłosiła, 

że ze zmianami.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Bardzo proszę o chwileczkę 

cierpliwości. Dobrze, proszę Państwa 5 minut przerwy.” 

 

Przerwa trwała od godziny 23:12 do godziny 23:25. 

Po przerwie. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa ja bardzo dziękuję 

panu Burmistrzowi. Odczytam bardzo ważną, bardzo ważną informację. Wnioskujemy 

o zmiany w WPF-ie zgodne ze zmianami dokonanymi w budżecie 2025, w tym zmianę 

w zakresie przedsięwzięć w załączniku nr 2, dotyczącym zmniejszenia środków na zadanie 

„Budowa drogi w ul. Czajki”, także możemy, możemy tą uchwałę dotyczącą WPF głosować. 

Dziękuję panie Burmistrzu.” 

 

Pani Katarzyna Marczak Kierownik Biura Rady Miejskiej – „Zróbmy przerwę, bo musimy 

wpisać.” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Tak oczywiście, to mała przerwa.” 

 

Przerwa trwała od godziny 23:25 do godziny 23:29. 

Po przerwie. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Proszę Państwa wznawiamy obrady. 

Proszę Państwa wznawiamy obrady.  

Tak, przystępujemy do głosowania.” 

 

(Głosowanie wniosku o zmiany w WPF zgodne ze zmianami dokonanymi w budżecie 2025 

roku, w tym zmianę w zakresie przedsięwzięć w załączniku nr 2 dotyczącym zmniejszenia 

środków na zadanie „Budowa drogi w ulicy Czajki). 
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1. Radny Lech Aniszewski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „za”. 

5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „za”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „za”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „za”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „za”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 

19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”. 

 

19 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Również ta uchwała została 

przegłosowana jednogłośnie. 19 radnych głosowało za. Zamykam punkt 9, otwieram punkt 10 

Interpelacje i zapytania.” 

 

Pani Katarzyna Marczak Kierownik Biura Rady Miejskiej – „WPF teraz, to co 

głosowaliśmy to był wniosek.” 

 

Ad. 9.5 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Ojej, ojej, a ja już chcę kończyć. 

Przepraszam słusznie, słusznie to był wniosek, tak.  

Już można głosować.” 

 

Głosowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miasto Łowicz na lata 2025-2033 z autopoprawką i przyjętym wnioskiem. 

 

1. Radny Lech Aniszewski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski głosował „za”. 
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5. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „za”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „za”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „za”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „za”. 

15. Radny Szymon Szaleniec głosował „za”. 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 

19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”. 

 

19 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że Rada Miejska podjęła 

jednogłośnie 

UCHWAŁĘ XV/105/2025 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek – „Zamykam punkt 9 udzielam głosu 

panu Burmistrzowi.” 

 

Pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta – „Dziękuję Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, 

te osoby, które nas oglądają. W każdej drużynie jest dodatkowy gracz i tutaj ja chciałem 

serdecznie podziękować zawodnikom, z którymi miałem okazję rozmawiać, z trenerem, 

ale szczególne podziękowania dla osób, z którymi pierwszy raz się spotkałem, bodajże w lipcu, 

Kamil może będzie pamiętał, bo to oni pokazali, że warto, no o ten klub walczyć, że osoby, 

które chciałbym, żeby się zaangażowały w ten klub, że dadzą radę. Swoim zaangażowaniem, 

pasją pokazywali, że będą się starać i oni mi dawali tego, tego paliwa, żeby iść w tym kierunku 

i próbować uporządkować sprawy klubowe. Dzisiaj pewnie sukces ma wielu ojców natomiast 

ja chciałem szczególnie podziękować Michałowi Brandtowi, Dawidowi Sutowi, Dominikowi 

Czeczko, no i oczywiście Kamilowi Górskiemu. Dziękuję Wam chłopaki, wiem, że dacie radę, 

bierzecie na siebie olbrzymią odpowiedzialność, ale też pamiętajcie, że ja jestem wymagającym 

szefem. Dzięki wielkie.” 

 

 

Ad. 10 

Interpelacje i zapytania. 
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Radny Jacek Kaźmierski złożył interpelację w sprawie: 

1. udostępnienia kosztorysów planowanych dwóch wiat śmietnikowych przy 

ul. Krudowskiego oraz przy ul. Kaliskiej; 

2. udostępnienia kosztorysów planowanego budynku stolarni – budowa wiaty 

samochodowych; 

3. odpowiedzi na pytanie: Czy miasto posiada kosztorys bądź wstępny zarys kosztów 

związanych z pomysłem stworzenia nowej identyfikacji wizualnej Miasta Łowicza? 

(stanowi załącznik) 

 

Radny Jacek Kaźmierski złożył interpelację w sprawie: 

1. udostępnienia projektu wraz z ewentualnymi załącznikami projektu LIFE, które zostały 

złożone; 

2. udostępnienia opracowanego projektu Żłobka Miejskiego wraz z infrastrukturą 

towarzyszącą; 

3. odpowiedzi na pytanie: Czy miasto posiada przygotowany projekt budowlany 

przedszkola miejskiego, którego budowa była planowana, jeśli tak proszę 

o udostępnienie; 

4. udzielenia informacji na temat planowanego aplikowania o środki zewnętrzne 

na termomodernizację budynku B i C Urzędu Miejskiego w zakresie regulaminu naboru 

wniosków, planowanego zakresu inwestycji, szacowanych kosztów przygotowania 

dokumentacji projektowej i jej zakresu. 

(stanowi załącznik) 

 

Radny Jacek Kaźmierski złożył interpelację w sprawie przedstawienia planowanego 

harmonogramu i zakresu prac przygotowania dokumentacji rewitalizacji placu Stary Rynek. 

(stanowi załącznik) 

 

Radna Grażyna Rosa-Wüstermann w imieniu Klubu Radnych Łowickie.pl złożyła 

interpelację w sprawie położenia kostki na chodniku na ul. Ułańskiej od szpitala do ul. Jana 

Pawła II. 

(stanowi załącznik) 

 

Ad. 11 

Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami. 

(stanowi załącznik) 

 

Radni pytań, uwag nie zgłosili. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że Rada Miejska przyjęła 

Informację Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami. 

 

Ad. 12 

Sprawy różne.  
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek poinformowała, że do Rady Miejskiej 

wpłynęły następujące pisma: 

− wniosek Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość dotyczący zmian do projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Łowicza na 2025 rok z dnia 15 

listopada 2024 r., 

− pismo z Zespołu Opieki Zdrowotnej w Łowiczu z prośbą o pomoc rzeczową w postaci 

zakupu niezbędnego sprzętu medycznego, 

− informacja o działaniach podjętych w związku z kontrolą problemową w Szkole 

Podstawowej nr 3 w sprawie zasad naboru. 

(stanowią załącznik) 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek poinformowała, że obecnie klub 

radnych Prawo i Sprawiedliwość nie ma przedstawicieli w Komisji Rewizyjnej oraz Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji i poprosiła o zgłoszenie kandydatów do niej bądź do Biura Rady. 

 

W sprawach różnych głos zabrali: przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek, 

radny Robert Wójcik, pan Mariusz Siewiera Burmistrz Miasta, radny Tomasz Rudnicki, radny 

Bogdan Kostrzewa. 

 

Poruszone zostały tematy dotyczące: gratulacji dla organizatorów imprezy Gwiazdy 

na Gwiazdkę, opinii mieszkańca na temat zbyt wysokiego dofinansowania dla szpitala, hałasu 

spowodowanego złym stanem przejścia dla pieszych przy ul. Kaliska – Dziewiarska, dużej 

ilości TIR-ów poruszających się z dużą prędkością wiaduktem i ul. Dmowskiego w kierunku 

Agrosu. 

 

Ad. 13 

Przyjęcie planów pracy komisji i Rady Miejskiej na 2025 rok. 

 

Radny Hubert Krajewski wycofał swój wcześniejszy wniosek o zmianę godziny posiedzeń 

Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta na godzinę 16:00 i wrócił do pierwotnej godziny 

15:00. 

 

Radny Robert Wójcik zaproponował, aby najważniejsze sesje (absolutoryjna, budżetowa) 

odbywały się o wcześniejszej godzinie i aby w grudniu zaplanować dwie sesje. Propozycja 

ta zostanie omówiona w późniejszym terminie. 

Radna Katarzyna Tadeusiak zaproponowała przeniesienie sesji w marcu na dzień 31 marca. 

Propozycja ta zostanie omówiona w późniejszym terminie. 

 

Radny Jacek Kaźmierski zaproponował przeniesienie sesji w lipcu i sierpniu na godzinę 

14:00. Radni nie zgłosili sprzeciwu wobec czego zmiana została zaakceptowana przez Radę 

Miejską.  
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że jest kworum 

i zaproponowała głosowanie przyjęcia planów pracy komisji i Rady Miejskiej na 2025 rok 

z przyjętymi zmianami. 

 

1. Radny Lech Aniszewski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 

2. Radna Dorota Chylińska głosowała „za”. 

3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”. 

4. Radny Kamil Górski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 

5. Radny Łukasz Jażdżyk nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 

6. Radny Jacek Kaźmierski głosował „za”. 

7. Radny Bogdan Kostrzewa głosował „za”. 

8. Radny Hubert Krajewski głosował „za”. 

9. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 

10. Radny Maciej Pochwała głosował „za”. 

11. Radny Sebastian Popiel głosował „za”. 

12. Radna Grażyna Rosa-Wüstermann głosowała „za”. 

13. Radny Tomasz Rudnicki głosował „za”. 

14. Radna Iwona Sokół głosowała „za”. 

15. Radny Szymon Szaleniec nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 

16. Radna Katarzyna Tadeusiak głosowała „za”. 

17. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”. 

18. Radny Jakub Wolski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 

19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 

20. Radny Michał Zieliński głosował „za”. 

21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”. 

 

16 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek stwierdziła, że Rada Miejska przyjęła 

plany pracy komisji i Rady Miejskiej na 2025 rok jednogłośnie. 

 

Ad. 14 

Informacja o terminie następnej Sesji Rady Miejskiej oraz posiedzeń komisji. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek poinformowała, że następna Sesja 

Rady Miejskiej planowana jest 12 lutego 2025 roku, o godz. 13:00. 

 

Poinformować, o posiedzeniach komisji:  

− posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów – 6 lutego 2025 r., godz. 15:00; 

− posiedzenie Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – 6 lutego 2025 r., godz. 15:00; 

− posiedzenie Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej – 7 lutego 2025 r., godz. 14:50; 

− posiedzenie Komisji Społecznej – 3 lutego 2025 r., godz. 15:00. 
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Ad. 15 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Wielemborek podziękowała za dyskusję i udział 

w obradach. 

 

Na tym zakończono obrady XV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu. 
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